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Agenda bijlagen 

     Besluitenlijst PS 11-10-2021 

     Notulen PS 11-10-2021 -vastgesteld- 

     Agenda PS 11-10-2021 

     Spreektijden PS 11-10-2021 

1 Opening en mededelingen.
2 Vaststelling agenda en regeling van werkzaamheden.
2.a Afscheid Statenlid fractie PvdA.
2.b Beëdiging en installatie Statenlid fractie PvdA.
2.c Actualiteiten (onder voorbehoud van instemming Provinciale Staten).

Het Statenlid dat een verzoek tot het houden van een actualiteit wil doen, dient dit verzoek in bij de griffie,
uiterlijk op vrijdag voorafgaand aan de vergadering om 12.00 uur.

3.a Bekrachtiging besluit GS inzake opgelegde verplichting tot geheimhouding.
3.b Lijst geheimhouding PS.

2021-10-11 Lijst geheime stukken PS

4 Vaststelling notulen van de vergadering van 13 september 2021.
2021-09-13 PS notulen -gewijzigd vastgesteld-

5 Vaststelling Strategische Statenagenda.
StrA commissie RWK voor PS 11-10-2021

StrA commissie EFB  september 2021

StrA commissie M&B voor PS 11-10-2021

StrA commissie NLG oktober 2021

6 Vaststelling lijst ingekomen stukken.
2021-10-11 PS ingekomen stukken september 2021

7 Voortgangslijst van moties.
2021-10-11 Lijst moties memo PS -afdoeningsvoorstellen-

2021-10-11 Lijst moties PS

8 Voorlopig aangemerkt als hamerstuk.
Indien de commissie besluit dat het stuk geen hamerstuk is, dan wordt het als volledig agendapunt aan de
agenda toegevoegd.

8.a Tijdelijke benoeming 2e plaatsvervangend griffier voor Statenvergadering (VD-53).
2021-10-11 PS Voordracht 53-2021 Tijdelijke benoeming 2e plv griffier voor Statenvergadering

8.b Benoeming opvolgend lid Programmaraad Randstedelijke Rekenkamer (VD-50).
2021-10-11 PS Voordracht 50-2021 benoeming lid PS Programmaraad Randstedelijke Rekenkamer

8.c Instellen werkgeverscommissie bestuursbureau recreatieschappen (VD-51).
Dossier 7394 voorblad

Concept Def Organisatieverordening ivm bestuursbureau

Brief aan PS over voordracht bij organisatieverordening recreatieschappen

2021-10-11 PS Voordracht 51-2021 instellen werkgeverscommissie bestuursbureau recreatieschappen

Advies commissie NLG bestuursbureau recreatieschappen

8.d Zienswijze PS op de resultaatbestemming 2020 van de Omgevingsdienst Flevoland, Gooi & Vechtstreek
(VD-56).

Dossier 7526 voorblad

Afschriftbrief Resultaatbestemming OFGV 2020

Jaarstukken OFGV 2020

Brief aan PS over zienswijze op de resultaatbestemming 2020 van de OFGV



 

2021-10-11 PS Voordracht 56-2021 Zienswijze resultaatbestemming 2020 Omgevingsdienst OFGV

Beantwoording cie NLG betreffende Voordracht Zienswijze PS op de resultaatbestemming 2020 van de
OFGV

Advies cie NLG 20 september 2021 bij Voordracht Zienswijze PS resultaatbestemming 2020
Omgevingsdienst OFGV

8.e Controle protocol controle jaarrekening 2021 (VD-54).
Bijlage bij Voordracht Controleprotocol 2021

2021-10-11 PS Voordracht 54-2021 Protocol voor accountantscontrole op jaarstukken 2021

Advies EFB 27 september 2021 bij voordracht PS Controleprotocol jaarrekening 2021

9 Tweede begrotingswijziging 2021 (VD-52).
Dossier 7383 voorblad

Brief aan PS over Tweede begrotingswijziging 2021

Tweede begrotingswijziging 2021

Bijlage Overzicht gewijzigde dekking van bestaande kredieten

2021-10-11 PS Voordracht 52-2021Tweede begrotingswijziging 2021

Advies commissie NLG Voordracht tweede Begrotingswijziging 2021

Advies cie. M&B 27-9-2021 bij Voordracht Tweede Begrotingswijziging

Beantwoording vragen cie M&B  Tweede Begrotingswijzging 2021 over zonnefietspad

Advies EFB 27 september 2021 bij voordracht PS 2e begrotingswijziging 2021

10 Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg (VD-55).
Dossier 7550 voorblad

Brief aan PS over eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg

2021-10-11 PS Voordracht 55-2021 Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg

Beantwoording vragen cie M&B 27-09-2021 bij voordracht eindafrekening N23 - met bijlage

Advies cie. M&B 27-9-2021 bij Voordracht Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg

A28-2021 VERWORPEN SP JA21 Liberaal NH CDA - Oormerken voordelig saldo N23 voor projecten
regio WF

M178-2021 VERWORPEN SP JA21 Liberaal Noord-Holland CDA - Inventarisatie verkeersproblemen in
West-Friesland - NA realisering van de N23 Westfrisiaweg

M179-2021 VERWORPEN  SP - Plannen en uitvoeren van een verkeerstelling N307 tussen
Bovenkarspel en Enkhuizen in 2022

M180-2021 VERWORPEN PvdD - Geld Westfrisiaweg naar opvangcentra wilde dieren

M181-2021 VERWORPEN  PvdD - Dierveiliger maken Westfrisiaweg

M182-2021 VERWORPEN  PvdD - Ruimhartige compensatie natuur

11 Vragenuur.
Het Statenlid dat tijdens het vragenuur mondelinge vragen wil stellen, dient deze vragen in bij de griffie,
uiterlijk op vrijdag voorafgaand aan de vergadering om 13.00 uur.

12 Indien aan de orde: stemming motie(s) Vreemd aan de Orde van de Dag.
M173-2021 AANGENOMEN - DENK - Inclusievere communicatie over deelmobiliteit

M171-2021 VERWORPEN - DENK - Gemeenten wijzen op ongewenste neveneffecten voor het
uitbreiden van betaald parkeren

M172-2021 VERWORPEN - DENK - Deelmobiliteit verder uitrollen

M174-2021 AANGEHOUDEN - DENK - Inclusiviteit als speerpunt

M175-2021 VERWORPEN - FvD PVV - Ongehinderde toegang voor alle type vergaderingen en
bijeenkomsten

M176-2021 VERWORPEN - FvD PVV - Geen uitsluiting Noord-Hollanders van elke vorm van
participatie op basis van hun medische status

M177-2021 VERWORPEN - Liberaal Noord-Holland - Onredelijke benadeling

13 Sluiting.



Agenda bijlagen

1 Besluitenlijst PS 11-10-2021 
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 B e s l u i t e n l i j s t  P S  
     

Datum vergadering : 11 oktober 2021 

Voorzitter : dhr. A.Th.H. van Dijk 

Wnd. griffier : dhr. M.W. Admiraal 

Vergaderstukken  : online beschikbaar PS 11-10-2021 

 
 

 

1. Opening en mededelingen. 

Afwezig zijn: 

- dhr. Baljeu (fractie Baljeu) 

- dhr. Deen (PVV) 

- dhr. Gringhuis (GroenLinks) 

- mw. Jellema (PvdA) 

- mw. Van Soest (50PLUS/PvdO) 

 

Fractie VVD en mw. Van Geffen zetten de samenwerking niet meer voort. Met ingang van 

heden gaat mw. Van Geffen verder als nieuwe fractie Liberaal Noord-Holland (Liberaal NH).  

 

  

2.       Vaststelling agenda en regeling werkzaamheden. 

• Met betrekking tot de benoeming van een opvolgend lid in de Programmaraad van de 

Randstedelijke Rekenkamer, bij Hamerstuk punt 8b, stemt PS in met stemming bij 

acclamatie. Besluitvorming volgt bij Hamerstukken. 

• Er is geen actualiteit aangekondigd en er zijn geen mondelinge vragen ingediend voor 

het Vragenuur. 

• Er zijn 7 moties Vreemd aan de Orde van de Dag ingediend: 

- M171-2021 door fractie DENK inzake “Gemeenten wijzen op ongewenste 

neveneffecten door het uitbreiden van betaald parkeren”; 

- M172-2021 door fractie DENK inzake “Deelmobiliteit verder uitrollen”; 

- M173-2021 door fractie DENK inzake “Inclusievere communicatie over 

deelmobiliteit”; 

- M174-2021 door fractie DENK inzake “Inclusieviteit als speerpunt”’; 

- M175-2021 door fracties FvD en PVV inzake “Ongehinderde toegang voor alle type 

vergaderingen en bijeenkomsten”; 

- M176-2021 door fracties FvD en PVV inzake “Geen uitsluiting Noord-Hollanders van 

elke vorm van participatie op basis van hun medische status”; 

- M177-2021 door fractie Liberaal Noord-Holland inzake “Onredelijke benadeling”. 

Stemming over deze moties vindt plaats bij agendapunt 12. 

 

De agenda wordt vastgesteld. 
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2a. Afscheid Statenlid fractie PvdA. 

Statenlid dhr. Voskuil (PvdA) heeft zijn Statenlidmaatschap opgezegd en wordt vandaag 

opgevolgd. In de vergadering is afscheid genomen van dhr. Voskuil (PvdA). 

 

 

2b. Installatie en beëdiging Statenleden fractie PvdA. 

Dhr. Muurlink (PvdA) wordt voorgedragen en benoemd tot Statenlid van de Provincie Noord-

Holland. Hij heeft in handen van de voorzitter de belofte afgelegd. 

 

 

2c. Actualiteiten (onder voorbehoud van instemming PS): 

Er zijn geen actualiteiten aangevraagd. 

 

 

3a. Bekrachtiging besluit GS inzake opgelegde verplichting tot geheimhouding.  

Er is geen geheim stuk ter bekrachtiging ingekomen. 

 

 

3b. Lijst geheimhouding PS. 

De lijst wordt voor kennisgeving aangenomen. 

 

 

4. Vaststelling notulen van de vergadering van 13 september 2021. 

Op pagina 10 van de notulen is een fout in de naam van dhr. Terwal (VVD) hersteld. De 

notulen van de Statenvergadering van 13 september 2021 worden gewijzigd vastgesteld. 

  

 

5.  Vaststelling Strategische Statenagenda. 

De Strategische Statenagenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

 

6.  Vaststelling lijst ingekomen stukken. 

De lijst ingekomen stukken wordt vastgesteld. 

 

 

7.  Voortgangslijst van moties.  

De lijst moties wordt vastgesteld. 

 

 

8. Hamerstukken. 

Totaal aanwezig 50 leden. 

Afwezig zijn dhr. Baljeu (fractie Baljeu), dhr. Deen (PVV), mw. Jellema (PvdA), dhr. Gringhuis 

(GroenLinks) en mw. Van Soest (50PLUS/PvdO).  
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8a. Tijdelijke benoeming 2e plaatsvervangend griffier voor Statenvergadering. 

Voordracht 53 

8b. Benoeming opvolgend lid Programmaraad Randstedelijke Rekenkamer. 

Voordracht 50 

8c. Instellen werkgeverscommissie bestuursbureau recreatieschappen. 

Voordracht 51 

8d. Zienswijze PS op de resultaatbestemming 2020 van de Omgevingsdienst 

Flevoland, Gooi & Vechtstreek. 

Voordracht 56 

8e. Controle protocol controle jaarrekening 2021. 

Voordracht 54 

 

De besluiten behorende bij de punten 8a t/m 8e zijn aangenomen en zijn bij het 

betreffende agendapunt op de website gepubliceerd. 

 

- Fractie FvD wenst aantekening tegen voordracht 53 (punt 8a) te stemmen; wil -

geheel los van de persoon- aankaarten dat de vermenging van de rollen en 

functies van een actief volksvertegenwoordiger en een hoog ambtenaar de schijn 

van partijdigheid zou kunnen oproepen; dat vindt de fractie een onwenselijk 

signaal en wil daar op een later moment graag met de Staten verder over van 

gedachten wisselen; overweegt om op dit punt een discussienota in te brengen. 

- Fractie PVV wenst aantekening tegen voordracht 53 (punt 8a) te stemmen; sluit 

zich aan bij fractie FvD. 

 

 

9. Tweede Begrotingswijziging 2021. 

 Voordracht 52-2021 

Totaal aanwezig 50 leden. 

Afwezig zijn dhr. Baljeu (fractie Baljeu), dhr. Deen (PVV), mw. Jellema (PvdA), dhr. Gringhuis 

(GroenLinks) en mw. Van Soest (50PLUS/PvdO). 

 

Er zijn geen moties of amendementen ingediend. 

 

Voordracht 52-2021 is aangenomen.  

Voor 40 en tegen 10 stemmen. Tegen stemmen de fracties JA21, FvD en PVV. 

Het besluit 52-2021 behorende bij de voordracht is bij agendapunt 9 van deze vergadering 

op de website gepubliceerd. 

 

- Fractie PVV wenst aantekening tegen voordracht 52 te stemmen; ziet geen nut en 

noodzaak in voor zonnefietspaden; vindt dat het bedrag van 1,10 miljoen euro voor de 

aanleg voor een dergelijk fietspad langs de N201 beter kan worden besteed aan goed 

onderhoud van bestaande wegen en fietspaden; vindt het beschikbaar stellen van 30 

miljoen euro belastinggeld voor het uitkopen van veehouderijen nabij natuurgebieden 

waarvan 5,1 miljoen euro provinciaal belastinggeld om de stikstofdepositie te 

verminderen, een regelrechte gotspe.  
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10. Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg. 

 Voordracht 55-2021 

Totaal aanwezig 50 leden. 

Afwezig zijn dhr. Baljeu (fractie Baljeu), dhr. Deen (PVV), mw. Jellema (PvdA), dhr. Gringhuis 

(GroenLinks) en mw. Van Soest (50PLUS/PvdO). 

Mw. Vastenhouw (FvD) is afwezig bij stemming amendement A28-2021; is daarna weer 

aanwezig. 

 

Er is 1 amendement ingediend en verworpen: 

 

• A28-2021 door fracties SP, JA21, Liberaal NH en CDA inzake “Oormerken voordelig saldo 

N23 voor projecten regio WF” is verworpen. Voor 15 en tegen 34 stemmen. Voor stemmen 

de fracties JA21, CDA, PVV, SP en Liberaal NH. 

 

Er zijn 5 moties ingediend en verworpen: 

 

• M178-2021 door fracties SP, JA21, Liberaal NH en CDA inzake “Inventarisatie 

verkeersproblemen in West-Friesland, na realisering van de N23 Westfrisiaweg” is 

verworpen. Voor 19 en tegen 31 stemmen. Voor stemmen de fracties JA21, CDA, FvD, PVV, 

SP, DENK en Liberaal NH. 

- Fractie FvD wenst aantekening voor motie M178 te stemmen; vindt het een 

sympathieke motie en snapt de overweging van de gedeputeerde om de 

problematiek integraal te bekijken in het iMPi, maar vindt dat het zeker geen kwaad 

kan om deze probleemanalyse naar aanleiding van de N23 te doen en die 

vervolgens te implementeren in het totale plaatje. 

 

• M179-2021 door fractie SP inzake “Plannen en uitvoeren van een verkeerstelling N307 

tussen Bovenkarspel en Enkhuizen in 2022” is verworpen. Voor 13 en tegen 37 stemmen. 

Voor stemmen de fracties JA21, PvdD, SP, DENK en Liberaal NH. 

 

• M180-2021 door fractie PvdD inzake “Geld Westfrisiaweg naar opvangcentra wilde dieren” is 

verworpen. Voor 6 en tegen 44 stemmen. Voor stemmen de fracties PvdD en SP. 

- Fractie FvD wenst aantekening tegen motie M180 te stemmen; vindt deze motie net 

als andere moties die oproepen tot het alloceren of oormerken van geld dat 

zogenaamd over is, maar waarbij de fractie het niet ziet als over, geen goed idee; 

zal tegen deze en andere soortgelijke moties stemmen. 

 

• M181-2021 door fractie PvdD inzake “Dierveiliger maken Westfrisiaweg” is verworpen. Voor 

7 en tegen 43 stemmen. Voor stemmen de fracties PvdD, SP en DENK.  

 

• M182-2021 door fractie PvdD inzake “Ruimhartige compensatie natuur” is verworpen. Voor 

6 en tegen 44 stemmen. Voor stemmen de fracties PvdD en SP. 

 

Voordracht 55-2021 is aangenomen.  

Voor 39 en tegen 11 stemmen. Tegen stemmen de fracties JA21, PvdD en SP. 

Het besluit 55-2021 behorende bij de voordracht is bij agendapunt 10 van deze vergadering 

op de website gepubliceerd.  
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11. Vragenuur. 

Er zijn geen mondelinge vragen ingediend. 

 

 

12.  Stemming motie(s) Vreemd aan de Orde van de Dag. 

Totaal aanwezig 50 leden. 

Afwezig zijn dhr. Baljeu (fractie Baljeu), dhr. Deen (PVV), mw. Jellema (PvdA), dhr. Gringhuis 

(GroenLinks) en mw. Van Soest (50PLUS/PvdO). 

 

Er zijn 7 moties Vreemd aan de Orde van de Dag ingediend waarvan er 1 is aangenomen,  

1 is aangehouden en 5 zijn verworpen: 

 

• M173-2021 door fractie DENK inzake “Inclusievere communicatie over 

deelmobiliteit” is aangenomen.  

Voor 36 en tegen 14 stemmen. Tegen stemmen de fracties D66, FvD, PVV en SP. 

Dictum: 

PS verzoekt het college: 

 De leveranciers van en marktpartijen in de deelmobiliteit te stimuleren om méér 

aandacht te schenken aan hoe zij burgers - die digitaal niet vaardig genoeg zijn of 

weinig kennis hebben daarvan - kunnen bereiken met hun 

communicatievoorzieningen zodat deelmobiliteit ook voor hen meer en vooral beter 

toegankelijk wordt. 

 

- Fractie PvdA wenst aantekening voor motie M173 te stemmen; vindt dat 

inclusiviteit en zorgen dat mensen die niet digitaal vaardig zijn, maar ook 

mensen die laaggeletterd zijn, mee moeten kunnen doen. 

 

• M171-2021 door fractie DENK inzake “Gemeenten wijzen op ongewenste neveneffecten 

door het uitbreiden van betaald parkeren” is verworpen. Voor 10 en tegen 40 stemmen. 

Voor stemmen de fracties JA21, PvdD, DENK en 1 lid van fractie PVV stemt voor (dhr. 

Kaptheijns). 

- Fractie ChristenUnie wenst aantekening tegen motie M171 te stemmen; vindt 

het een belangrijk punt dat DENK aandraagt, om aandacht te hebben voor 

mensen met een kleine beurs, maar vindt het niet de manier om dat hier via een 

motie in het Regionaal Mobiliteitsprogramma op te nemen. 

 

• M172-2021 door fractie DENK inzake “Deelmobiliteit verder uitrollen” is verworpen. 

Voor 13 en tegen 37 stemmen. Voor stemmen de fracties JA21, CDA, PvdD en DENK. 

- Fractie CDA wenst aantekening voor motie M172 te stemmen; geeft aan dat de 

gedeputeerde terecht opmerkt dat deelmobiliteit onderdeel uitmaakt van de 

menukaart; voelt zich medestander omdat de fractie in de vorige periode een 

initiatiefvoorstel heeft ingediend over deelmobiliteit; geeft voorts aan dat het 

een onderwerp is dat verder in de commissie zal worden besproken en staat 

daar op zich sympathiek tegenover.  

 

• M174-2021 door fractie DENK inzake “Inclusiviteit als speerpunt” is aangehouden. 
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• M175-2021 door fracties FvD en PVV inzake “Ongehinderde toegang voor alle type 

vergaderingen en bijeenkomsten” is verworpen. Voor 5 en tegen 45 stemmen. Voor 

stemmen de fracties FvD en PVV. 

- Fractie PvdD wenst aantekening tegen motie M175 te stemmen; hoewel de 

fractie zeer kritisch is als partij over een coronatoegangsbewijs, ziet de fractie 

dat deze motie overbodig is zoals de heer Van Dijk heeft toegelicht.  

 

• M176-2021 door fracties FvD en PVV inzake “Geen uitsluiting Noord-Hollanders van 

elke vorm van participatie op basis van hun medische status” is verworpen. Voor 5 en 

tegen 45 stemmen. Voor stemmen de fracties FvD en PVV. 

- Fractie ChristenUnie wenst aantekening tegen motie M176 te stemmen; vindt 

participatie voor iedereen heel erg belangrijk, maar vindt dat deze motie 

suggereert dat er dingen gebeuren waarvan de fractie denkt dat het niet aan de 

hand is; vindt oproepen om burgerlijk ongehoorzaam te zijn in gemeenten niet 

passend en ondersteunt de intentie om zoveel mogelijk mensen te kunnen laten 

participeren, maar kan niet instemmen met deze motie. 

- Fractie PvdD wenst aantekening tegen motie M176 te stemmen; hoewel de 

fractie zeer kritisch is tegen het coronatoegangsbewijs, kan zij zich aansluiten 

bij de beredenering van de ChristenUnie. 

 

• M177-2021 door fractie Liberaal Noord-Holland inzake “Onredelijke benadeling” is 

verworpen. Voor 16 en tegen 34 stemmen. Voor stemmen de fracties JA21, FvD, PvdD, 

PVV, ChristenUnie, DENK en Liberaal NH. 

 

- Fractie PVV wenst aantekening voor motie M177 te stemmen; geeft aan 

normaliter niet voor uitbreiding spreektijd of het behouden van een 

fractievergoeding te stemmen, maar omdat deze breuk niet op initiatie van 

mevrouw Van Geffen tot stand is gekomen stemt de fractie voor deze motie. 

- Fractie FvD wenst aantekening voor motie M177 te stemmen; sluit zich 

kortheidshalve aan bij fractie PVV, hoewel de fractie snapt dat de toezegging 

die gedaan is in het presidium ook meeweegt.  

- Fractie JA21 wenst aantekening voor motie M177 te stemmen; hoewel de fractie 

de overwegingen en constateringen graag bij Liberaal Noord-Holland laat, 

steunt de fractie wel het dictum van deze motie; geeft aan in het verleden ook 

te maken hebben gehad met de onvolkomenheden van deze regeling; daarnaast 

heeft de fractie begrepen dat de Commissaris van de Koning de toezegging in 

het presidium heeft gedaan om te kijken naar een aanpassing van de 

spreektijdenregeling; kijkt daar met veel belangstelling naar uit. 

- Fractie ChristenUnie wenst aantekening voor motie M177 te stemmen; laat ook 

de overwegingen bij de indiener, maar vindt deze motie in lijn met de 

toezegging die in het presidium gedaan is; vindt ‘geen onredelijke benadeling’ 

een mooi criterium om als richtsnoer te hanteren bij het nadenken over deze 

uitwerking en ziet dat niet in tegenspraak met de in het presidium gedane 

toezegging. 
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- Fractie GroenLinks wenst aantekening tegen motie M177 te stemmen; vindt 

‘onredelijke benadeling’ juist geen mooi richtsnoer; gaat ervan uit dat met het 

besluit in het presidium van vanochtend een oplossing wordt gevonden in de 

spreektijden en dat er voor de volgende periode een betere regeling kan 

worden vastgesteld; vindt dat voldoende.  

- Fractie PvdA wenst aantekening tegen motie M177 te stemmen; heeft in het 

verleden al eens aangegeven dat wat de fractie betreft naar de 

spreektijdenregeling gekeken zou mogen worden. In het Presidium is 

afgesproken dat dit gaat gebeuren voor de korte termijn en dat er ook voor de 

volgende periode naar gekeken zal worden; met die toezegging lijkt het de 

fractie niet nodig om deze motie in stemming te brengen. 

- Fractie CDA wenst aantekening tegen motie M177 te stemmen; en sluit zich 

kortheidshalve aan bij fractie PvdA. 

 

 

13. Sluiting 

De voorzitter sluit de Statenvergadering van 11 oktober 2021. 



1 Notulen PS 11-10-2021 -vastgesteld- 

 Provinciale Staten 
 
 
Notulen -vastgesteld- 

Vergadering van Provinciale Staten van Noord-Holland 

Datum  : 11 oktober 2021 

Voorzitter : dhr. A.Th.H. van Dijk 

Wnd. griffier : dhr. M.W. Admiraal 

Contactpersoon griffie : mw. V. Mulder - statengriffie@noord-holland.nl 

 5 
Aanwezig: Mw. R. Alberts-Oosterbaan (SP), mw. W. van Andel (CDA), hr. D.J. van den Berg (JA21), 
mw. I.A. Bezaan (PVV), dhr. M.T. Cardol (GL), dhr. J.J. Carton (PvdA), dhr. R.J. Dekker (FvD), dhr. 
J. Dessing (FvD), mw. S.S. Doevendans (PvdA), dhr. J.W. Dulfer (GL), mw. A. Er (GL), mw. G. Van Geffen 
(Liberaal Noord-Holland), mw. A. Gielen (GL), dhr. J.P.H.M. van Gilse (VVD), mw. L. Gonggrijp (D66),  
mw. J.M.E de Groot (SP), dhr. G.J.W. Hartog (VVD), dhr. D.G. Heijnen (CDA), dhr. J.P. Hollebeek (PvdD), 10 
dhr. W. Hoogervorst (SP), dhr. E.W.J. Jensen (JA21), mw. J.F.L. Kaamer van Hoegee (VVD), dhr. E.B. 
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 55 
1. Opening en mededelingen  

 

De VOORZITTER: Dames en heren, welkom. 

Ik open de vergadering en ik verzoek u uw mobiele telefoons tijdens de vergadering op stil te 

zetten.  60 
 

Beste Statenleden, beste leden van Gedeputeerde Staten en beste aanwezigen, welkom terug in 

onze eigen Statenzaal. We hebben anderhalf jaar online of op een andere locatie vergaderd en het 

debat gevoerd. Nu de coronamaatregelen dat toelaten, doen we dat vandaag weer op het 

Provinciehuis. Voor de toehoorders is hier vlakbij de Johan-Remkeszaal ingericht waar zij deze 65 
Statenvergadering op beeldschermen kunnen volgen.  

 

In het bijzonder heet ik welkom mevrouw Voskuil en de raadsgriffier van de gemeente Gooise 

Meren, mevrouw Knibbe, en de andere gasten die zijn gekomen voor het afscheid van de heer 

Lars Voskuil dat straks plaatsvindt na de vaststelling van de agenda. 70 
 

Graag vermeld ik ook dat het team van ‘What’s Next’ aanwezig is. Dat zijn vier jongeren die in 

het kader van jongerenparticipatie TV-afleveringen en video’s voor sociale-media gaan maken bij 

AT5. 

 75 
Ik deel u mede, dat bericht van verhindering is ontvangen van mevrouw Van Soest 

(50PLUS/PvdO), Statenlid Gringhuis (GroenLinks), de heer Deen (PVV), de heer Baljeu (Fractie 

Baljeu) en mevrouw Jellema (PvdA). Dan zijn er vandaag 50 Statenleden aanwezig. 

 

Zoals u bekend is, is de griffier, mevrouw Bolt, enige tijd met ziekteverlof. Daarom ziet u naast 80 
mij de heer Admiraal die haar taken de komende tijd waarneemt. Namens de Statenvergadering 

wens ik mevrouw Bolt hierbij alle sterkte met haar herstel. 

 

Er is een bericht van afsplitsing bij de fractie VVD. De fractie van de VVD en mevrouw Van Geffen 

hebben mij schriftelijk laten weten de samenwerking niet meer voort te zetten. Met ingang van 85 
vandaag, 11 oktober 2021, gaat mevrouw Van Geffen verder als een nieuwe fractie onder de 

naam Liberaal Noord-Holland.  

 

Met ingang van vandaag zijn de spreekgestoelten voor PS en GS omgewisseld.  

Zoals u in de Statenzaal al heeft kunnen zien, hebben de leden van GS en de griffie van plaats 90 
geruild. Het spreekgestoelte van PS is voortaan vanuit de zaal gezien aan de rechterkant, waar de  

  griffie zit. Het spreekgestoelte van GS is voortaan vanuit de zaal gezien aan de linkerkant, waar 

de GS-leden zitten. Bij het wisselen van spreker bij het spreekgestoelte en bij de 

interruptiemicrofoon, zal steeds worden schoongemaakt voor de volgende spreker. Denkt u er bij 

het interrumperen aan om de knop ingedrukt te houden, anders bent u niet goed te verstaan.  95 
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Moties en amendementen dient u vanaf heden weer in op papier bij de voorzitter in tweevoud, 

waarvan u een exemplaar ondertekent. Het niet-ondertekende exemplaar wordt gebruik voor 

publicatie bij de vergaderstukken.  

 100 
Op maandag 1 november wordt de Statendag georganiseerd voor alle Statenleden, duo-

commissieleden en het college van GS. Deze dag start om 9.30 uur en eindigt met een 

gezamenlijk diner. Alles vindt plaats hier in eigen huis in de Johan Remkeszaal van het 

Dreefgebouw. Doel van de dag is om met elkaar het gesprek aan te gaan over de onderlinge 

verhoudingen binnen PS en de samenwerking tussen PS en GS. 105 
 

Omdat we in een zaal zitten waar de techniek opnieuw is opgebouwd, wil ik graag voor ik verder 

ga met de agenda, weer een proefstemming met u doen, zodat duidelijk is of het systeem goed 

werkt. 

Bij de start van een stemming geef ik aan wanneer u kunt gaan stemmen. U ziet dan op het 110 
scherm bijvoorbeeld “stemming 1” of “stemming 2”. Ik vermeld u dan over welk amendement, 

motie of voordracht de stemming gaat. Om te stemmen drukt u op de –knop indien u tegen bent 

en op de +knop indien u voor bent. Een eventuele vergissing kunt u op de schermen zien en nog 

herstellen zolang de stemming nog open is. Daarna niet meer. Vandaag kunnen 50 geldige 

stemmen worden uitgebracht. Ik geef aan dat ik de stemming ga sluiten en daarna is wijzigen 115 
van uw stem niet meer mogelijk. Vervolgens lees ik de stemuitslag op en kunnen we overgaan 

naar een volgende stemming. 

 

Dan stel ik voor dat we nu een proefstemming doen. “Bent u voor of tegen vergaderen in de 

Statenzaal op het provinciehuis?” Dan gaan we nu over tot stemming. 120 
Iedereen heeft gestemd, de stemming is nu gesloten. Vijftig stemmen zijn uitgebracht waarvan 

47 stemmen voor en 3 stemmen tegen. Het systeem werkt.  

 

Zijn er nog vragen over het elektronisch stemmen? Is er nog behoefte aan een tweede 

proefstemming? Het gaat wel lukken. 125 
 

Dat waren mijn mededelingen. 

 

De heer VAN DER MAAS (VVD): Deze stemming laat zien dat de overgrote meerderheid van 

Provinciale Staten blij is om hier weer te zijn. De mensen die het de afgelopen anderhalf jaar 130 
mogelijk hebben gemaakt om te vergaderen op locatie of virtueel, wil ik enorm bedanken. In mijn 

beleving is het zeer voorspoedig verlopen. Hartelijk dank aan de voorzitter, de griffie en alle 

ambtelijke ondersteuning namens de VVD-fractie, maar ik vermoed op basis van de stemming 

ook namens Provinciale Staten. 

 135 
APPLAUS 

 

De VOORZITTER: Ik geloof dat alle Statenleden het met u eens zijn, meneer Van der Maas. 
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2. Vaststelling agenda en regeling van werkzaamheden 140 
 

De VOORZITTER: Op grond van artikel 18 van het Reglement van Orde dient voor aanvang van 

de vergadering door het lot bepaald te worden met welk Statenlid een hoofdelijke stemming 

dient aan te vangen, waarna deze stemming verder plaatsvindt op volgorde van binnenkomst. 

De primus voor de huidige vergadering is nummer 29, mevrouw Koning-Hoeve (CDA). 145 
 

Bij de Hamerstukken is een voordracht geagendeerd waarbij een lid van Provinciale Staten wordt 

benoemd in een functie. Het betreft punt 8b inzake de benoeming opvolgend lid in de 

Programmaraad van de Randstedelijke Rekenkamer, voordracht 50. Per mail is door de 

Statengriffier aan u gevraagd of deze stemming bij acclamatie kan plaatsvinden. Dat is dan het 150 
geval bij dit hamerstuk punt 8b. Ik neem aan dat u hiermee akkoord gaat. Zo ja, dan vindt 

besluitvorming plaats bij de Hamerstukken. 

 

Er is geen Actualiteit aangekondigd. Er zijn geen mondelinge vragen aangekondigd voor het 

Vragenuur. 155 
 

Er is een aantal Moties Vreemd aan de Orde van Dag ingediend. De fractie DENK heeft 

aangekondigd vandaag meerdere moties VOD te willen indienen. 

 

De heer KOYUNCU (DENK): We dienen vier moties VOD in. De eerste heeft betrekking op de 160 
Uitvoeringsagenda Arbeidsmarkt en Onderwijs. Inclusiviteit is niet langer het vertrekpunt voor 

beleid. Dat komt omdat Provincie geen rol meer heeft in het Sociaal Domein. De DENK-fractie wil 

dat concreter maken en stelt voor om elke toetsing van de provincie te voorzien van concrete 

prestatie afspraken. Zo kan inclusiviteit meer prioriteit worden gegeven en kan erop worden 

toegezien dat dit ook gebeurt. 165 
 

Motie VOD 174/11-10-2021 

Motie Vreemd Inclusiviteit als speerpunt 

 

Provinciale staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober 2021 170 
kennis genomen hebbende van de Uitvoeringsagenda Arbeidsmarkt & Onderwijs 2021-23 

constaterende dat 

− Inclusiviteit niet meer het vertrekpunt is voor beleid, omdat de provincie geen rol meer heeft 

in het sociaal domein en het onderwijs vanuit het Rijk wordt bepaald en aangestuurd; 

− Het college inclusiviteit probeert te realiseren door het bij elke actie te waarborgen. 175 
overwegende dat 

− Op deze wijze het realiseren van inclusiviteit afhankelijk is van de desbetreffende 

(deelnemende) partijen bij een bepaalde actie of initiatief; 

− Inclusiviteit voor sommige werkzoekenden of werknemers hét verschil kan uitmaken; 

− Het college inclusiviteit daarom vooraf zou moeten inzetten op concrete prestatieafspraken. 180 
Dat is haalbaar, aangezien de meeste gemeenten en lokale partners inclusiviteit een 

(top)prioriteit vinden. 



Pagina 6 
 

 6 

Verzoeken het college 

−  

− Om elke actie van de provincie te voorzien van concrete prestatieafspraken over individuele 185 
inclusietrajecten. 

− De dekking hiervoor te zoeken in het positieve saldo van de begroting c.q. Algemene Reserve. 

en gaan over tot de orde van de dag. 

(DENK Noord-Holland) 

 190 
De volgende drie moties VOD hebben betrekking op het Regionaal Mobiliteitsprogramma 

 

De fractie van DENK maakt zich grote zorgen om de optie van uitbreiden van betaald parkeren, 

omdat het mensen met een dunne portemonnee onevenredig raakt. Dat kan leiden tot 

mobiliteitsongelijkheid. Daarom stelt de fractie voor om gemeenten te wijzen op nadelige 195 
neveneffecten. 

 

Motie VOD 171/11-10-2021 

Gemeenten wijzen op ongewenste neveneffecten door het uitbreiden van betaald parkeren 

 200 
Provinciale staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober 2021 

kennis genomen hebbende van het Regionale Mobiliteitsprogramma. 

constaterende dat 

- Een van de maatregelen genoemd in de menukaart is het uitbreiden van betaald parkeren;'   

Betaald parkeren een onevenredige grote financiële aanslag betekent op de portemonnees 205 
van burgers het de lagere inkomensgroepen; 

- Simpele bezoeken zoals op visite gaan bij vrienden of familieleden hierdoor een grote 

kostenpost wordt voor burgers met een dunne portemonnee;    

- Hierdoor de mobiliteitsongelijkheid toeneemt. 

overwegende dat 210 
- Het bevorderen van een duurzame mobiliteitsprogramma absoluut de voorkeur heeft, maar 

dit niet mag leiden tot ongelijkheid van bepaalde burgers. 

Verzoeken het college 

- Met klem de gemeenten erop te wijzen wat de gevolgen van het uitbreiden van betaald 

parkeren kunnen zijn voor mensen met een dunne portemonnee en dat het daarmee kan 215 
leiden tot mobiliteitsongelijkheid. 

en gaan over tot de orde van de dag. 

DENK Noord-Holland) 

 

De derde motie gaat over inclusievere communicatie over deelmobiliteit. 220 
Veel van deze nieuwe mobiliteitsconcepten maken gebruik van apps en internetconstructies. 

Daarvoor is een bepaalde mate van digitale geletterdheid vereist. We zien en weten dat niet alle 

burgers digitaal vaardig zijn. Men spreekt tegenwoordig over digibeten. DENK is van mening dat 

deze groep anders moet worden benaderd, zodat deelmobiliteit ook voor hen toegankelijk is. 
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Gedeputeerde Staten zouden deze opdracht kunnen meegeven aan leveranciers en marktpartijen 225 
van deelmobiliteitsconcepten. 

 

Motie VOD 173/11-10-2021 

Inclusievere communicatie over deelmobiliteit 

 230 
Provinciale staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober 2021 

kennis genomen hebbende van het Regionale Mobiliteitsprogramma. 

constaterende dat 

- Innovatieve mobiliteitsconcepten zoals deelmobiliteit steeds een belangrijke aanvulling wordt 

op de bestaande vormen van verkeer en vervoer; 235 
- Niet alle potentiële gebruikers van mobiliteitsconcepten kennis hebben ervan vanwege een 

gebrek aan digitale vaardigheden; 

overwegende dat 

- De provincie zich inspant voor een inclusieve communicatievoorziening die erop gericht is om 

éék moeilijk bereikbare burgers te bereiken zoals (digitaal) laaggeletterden;    240 
- De leveranciers van deelmobiliteit en de daaraan verbonden marktpartijen zijn zelf 

verantwoordelijk voor hun eigen communicatie; 

- De provincie de leveranciers en marktpartijen zou kunnen stimuleren om meer aandacht te 

hebben voor inclusievere communicatie over deelmobiliteit. 

Verzoeken het college 245 
- De leveranciers van en marktpartijen in de deelmobiliteit te stimuleren om méér aandacht te 

schenken aan hoe zij burgers — die digitaal niet vaardig genoeg zijn of weinig kennis hebben 

daarvan — kunnen bereiken met hun communicatievoorzieningen zodat deelmobiliteit ook 

voor hen meer en vooral beter toegankelijk wordt. 

en gaan over tot de orde van de dag. 250 
DENK Noord-Holland) 

 

Tot slot, de vierde en laatste motie VOD, welke gaat over het verder uitrollen van deelmobiliteit. 

We weten dat niet in alle gemeenten in de provincie de mogelijkheid bestaat om gebruik te 

maken van deelmobiliteit. We zijn van mening dat deelmobiliteit overal toegankelijk moet zijn en 255 
zien daar een rol voor de provincie weggelegd. De provincie zou een nog actievere rol kunnen 

innemen door aan kennisuitwisseling te doen, maar ook door Best Practices te delen en de 

gemeenten erop te wijzen hoe zij van andere kunnen leren. De fractie van DENK hoopt dat 

hiermee de drempel om deelmobiliteit in te voeren, verlaagd wordt en deelmobiliteit toegankelijk 

wordt voor meer mensen uit onze provincie. 260 
 

Motie VOD 172/11-10-2021 

Deelmobiliteit verder uitrollen 

 

Provinciale staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober 2021 265 
kennis genomen hebbende van het Regionale Mobiliteitsprogramma. 

constaterende dat 
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- Deelmobiliteit steeds een belangrijke aanvulling wordt op de bestaande vormen van verkeer 

en mobiliteit; 

- Deelmobiliteit helaas nog steeds niet in elke gemeente wordt aangeboden of overal is 270 
gerealiseerd. 

overwegende dat 

- De provincie deelmobiliteit ziet als een belangrijke toevoeging in de mobiliteitstransitie; 

- Het belangrijk is om deelmobiliteit zoveel mogelijk aan te bieden in de provincie; 

- Niet alle gemeenten over evenveel kennis en ervaring bezitten om deelmobiliteit mogelijk te 275 
maken dan wel verder uit te rollen; 

- De uitrol van deelmobiliteit vergemakkelijkt kan worden door relevante kennis te delen. Dat 

vermindert ook de kosten om te investeren in de groei en uitrol van deelmobiliteitsconcepten 

en daarmee kan het aantrekkelijker worden voor gemeenten. 

Verzoeken het college 280 
- Te onderzoeken hoe de Provincie kan helpen bij de (verdere) uitrol van 

deelmobiliteitsconcepten door uitwisseling van kennis en ervaring verder te stimuleren; 

- Door te kijken hoe pilots wellicht in samenwerking (tussen gemeenten) uitgevoerd kunnen 

worden zodat bespaard kan worden op de kosten; 

- Extra aandacht en prioriteit te geven aan die gebieden waar deelmobiliteit niet of nog niet 285 
overal worden aangeboden zodat ook de minder (aantrekkelijke) gebieden de mogelijkheid 

krijgen om gebruik te maken van deelmobiliteitsconcepten. 

en gaan over tot de orde van de dag. 

DENK Noord-Holland 

 290 
De VOORZITTER: Drie moties VOD heb ik ontvangen. Deze maken deel uit van de 

beraadslagingen. De laatste die gaat over de arbeidsmarkt is nog niet door de griffie ontvangen. 

Ik geef ondertussen het woord aan mevrouw Vastenhouw. 

 

Mevrouw VASTENHOUW (FvD): Participatie is in deze termijn een groot onderwerp. FvD en PVV 295 
zijn van mening dat participatie aan Noord-Hollanders nooit ontzegd mag worden door de 

coronamaatregelen. Waar bijeenkomsten worden georganiseerd waar Noord-Hollanders kunnen 

meepraten mag geen QR-pas worden gevraagd. Natuurlijk gaat het hier over nationale wetgeving, 

waarbij opdrachten aan gemeenten worden gegeven om vrijheden te beperken en waar de 

Provincie geen directe zeggenschap over hebben. Als de politieke wil bestaat, kunnen we wel 300 
creatieve routes bewandelen om gemeentelijke autoriteiten te stimuleren om op een flexibele 

wijze met regelgeving om te gaan. FvD is geschrokken van de maatregelen tijdens de Provincie 

barbecue. Onze eigen bijeenkomst was voor ons ontoegankelijk. Ook in Limburg werd een 

volksvertegenwoordiger de toegang ontzegd tijdens een bijeenkomst. Dit is heel verdrietig en 

onacceptabel. Daarnaast wordt de mogelijkheid tot het fysiek bijwonen van een Provinciale 305 
Statenvergadering voor Noord-Hollanders ontzegd. Andere partijen lijken dit allemaal volstrekt 

normaal te vinden, maar zoem eens uit, beste volksvertegenwoordigers. Dit is toch 

onaanvaardbaar en absurd? We roepen niet alleen Noord-Hollanders op tot burgerlijke 

ongehoorzaamheid, maar ook de gemeenten. Bizarre tijden vragen om creatieve oplossingen. 

Daarom hebben we twee moties VOD. 310 
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De eerste motie VOD heeft als titel ‘Ongehinderde toegang voor alle type vergaderingen en 

bijeenkomsten. 

 

Motie VOD 175/11-10-2021 315 
Ongehinderde toegang voor alle type vergaderingen en bijeenkomsten' 

 

De Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen op 11 oktober 2021 ter 

bespreking van moties vreemd aan de orde van de dag: 

Constaterende dat;  320 
- Collega volksvertegenwoordigers in Limburg de toegang tot de bijeenkomst van de 

vertrouwenscommissie werd ontzegd; 

- De Provincie Noord-Holland de CoronaCheckApp verplicht heeft gesteld voor toegang tot de 

jaarlijkse barbecue voor volksvertegenwoordigers 

Overwegende dat; 325 
- Het volledig en zonder enige belemmering kunnen uitvoeren van de taak van 

volksvertegenwoordiger van ongekend belang is voor een functionerende democratie.  

- Voor toegang tot aangelegenheden die bij onze taken als volksvertegenwoordigers behoren 

nooit een dwang/drang maatregel zoals het tonen van de CoronaCheckApp als vereiste zou 

moeten mogen gelden 330 
Van mening zijnde dat; 

- Volksvertegenwoordigers hun taak als de vertegenwoordiging van het volk ten volle moeten 

kunnen uitvoeren in dienst van de kiezers; 

- Inwoners van Noord-Holland altijd en overal fysiek aanwezig kunnen zijn als bezoekers van 

vergaderingen van de Provinciale Staten gezien een groot gedeelte van de communicatie non-335 
verbaal is. 

Roept Gedeputeerde Staten op 

- Om volksvertegenwoordigers ongehinderd hun werk te kunnen laten doen en toegang te 

verlenen aan alle directe en indirecte evenementen van de Provinciale Staten zonder extra 

eisen te stellen. 340 
- Mogelijkheid tot fysieke aanwezigheid bij Provinciale Staten vergaderingen te bieden voor 

burgers;  

En gaan over tot de orde van de dag. 

Forum voor Democratie en Partij voor de Vrijheid  

 345 
Motie VOD 176/11-10-2021  

Geen uitsluiting Noord-Hollanders van elke vorm van participatie op basis van hun medische 

status 

 

De Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen op 1 1 oktober 2021 ter 350 
bespreking van moties vreemd aan de orde van de dag: 

Constaterende dat; 
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- De regering sinds 25 september de coronapas verplicht stelt voor het bezoeken van 

restaurants, cafés, bioscopen, musea en theaters; 

Overwegende dat; 355 
- Artikel I van de Grondwet luidt: "Allen die zich in Nederland bevinden, worden in gelijke 

gevallen gelijk behandeld. Discriminatie wegens godsdienst, levensovertuiging, politieke 

gezindheid, ras, geslacht of op welke grond dan ook, is niet toegestaan."  

- Al zou discriminatie op medische status gerechtvaardigd zijn, een gevaccineerd persoon net 

zo goed drager kan zijn van het coronavirus als een niet gevaccineerd persoon en derhalve de 360 
discriminatiegrond wegvalt en deze wettelijk niet houdbaar is 

- Minister Hugo de Jonge op een eerder moment zelf heeft verklaard dat: "Er in November 2020 

een motie door de Tweede Kamer is aangenomen waarin staat: "er slechts sprake kan zijn 

van vrijwillige vaccinatie, dus dat een directe of indirecte vaccinatieplicht uitgesloten is, 

evenals dwang- of drangmaatregelen" 365 
Van mening zijnde dat; 

- De huidige discriminatie van ongevaccineerden tegen de Grondwet ingaat evenals tegen de 

aangenomen motie door de Tweede Kamer;  

- Er met de huidige coronapas zeker over drang en wellicht over dwang gesproken kan worden 

en dit niet thuishoort in een vrije liberale democratie 370 
Roept Gedeputeerde Staten op 

- Geen Noord-Hollanders uit te sluiten van elke vorm van participatie op basis van hun 

medische gegevens en gemeenten in de Provincie op te roepen de coronapas niet te 

handhaven. 

En gaan over tot de orde van de dag. 375 
Forum voor Democratie en Partij voor de Vrijheid  

 

De VOORZITTER: Beide moties maken onderdeel uit van de beraadslagingen. 

 

Mevrouw VAN GEFFEN (Liberaal Noord-Holland): Ik heb een motie VOD ingediend met het 380 
volgende dictum. 

 

Motie VOD 177/11-10-2021 

Onredelijke Benadeling 

 385 
Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober 2021, 

constaterende dat: 

- De VVD-fractie op 18 september statenlid G. van Geffen tegen haar wil bij meerderheid van 

stem uit de fractie heeft gezet; 

- De directe consequentie hiervan is dat zij volgens de vigerende regels valt in de categorie van 390 
een 'afgesplitste fractie' en dat zij verminderde spreektijd en verminderde financiële 

ondersteuning krijgt; 

overwegende dat: 

- De provinciale regels een onredelijke benadeling (eigenlijk: dubbele straf) mogelijk maken 

voor als lastig ervaren statenleden die onvrijwillig uit de fractie worden gezet: zij verliezen 395 
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enerzijds hun positie in de fractie, anderzijds een deel van het vermogen hun geluid te laten 

doorklinken; 

- Dit effect niet past bij het doel van de vigerende regels voor fractievergoeding en spreektijd; 

- Het presidium in haar vergadering d.d. 11 oktober heeft aangegeven om te kijken naar een 

aanpassing van de spreektijdregeling in de huidige periode; 400 
- De provinciale regels een instrument kunnen vormen voor uitsluiting, om kritische of als 

lastig ervaren geluiden zoveel mogelijk te smoren; 

- Het coalitieakkoord pleit voor een 'transparante en inclusieve bestuurscultuur'; 

Gehoord de discussie in het presidium en de beraadslaging in PS op 11 oktober 2021, 

vragen Provinciale Staten: 405 
- De verordening/regeling voor fractievergoeding en spreektijd voor de navolgende 

bestuursperiode aan te passen zodanig dat deze geen onredelijke benadeling als boven 

beschreven mogelijk maakt en past bij een transparante en inclusieve bestuurscultuur. 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Liberaal Noord-Holland 410 
 

De achtergrond daarvan is als volgt. Ik ben binnenskamers kritisch geweest op de inhoud van het 

Mobiliteitsbeleid van deze coalitie. Ik heb aangekaart dat de bestuurscultuur niet inclusief is. Het 

resultaat is dat ik niet alleen mijn fractie kwijt ben, maar ook een groot deel van mijn spreektijd 

en ondersteuning. Dat is een dubbele klap en een onevenredig groot gevolg. Vandaag overkomt 415 
het mij en als men daar mee wegkomt en niemand doet iets aan die cultuur dan kan dat morgen 

ook u overkomen. Gelukkig heeft het Presidium vandaag toegezegd nog in deze periode te willen 

kijken naar een verbetering van de spreektijdregeling. Daarvoor mijn oprechte dank. Deze motie 

VOD gaat over morgen; de nieuwe bestuursperiode, waarvan geen van ons nog weet of die er 

deel van zal uitmaken. Wat we wel weten is dat de nabije toekomst eerdere hogere, dan lagere 420 
eisen zal stellen aan een transparante en inclusieve bestuurscultuur. 

 

De VOORZITTER: Ook deze motie VOD maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. Zijn er nog 

andere fracties de een motie VOD willen indienen? Nee, dat is niet het geval. Stemming over deze 

moties VOD zal plaatsvinden aan het eind van de vergadering. 425 
 

Wenst iemand nog over de agenda het woord? Dan is de gewijzigde agenda overeenkomstig het 

voorstel van het Presidium vastgesteld. 

 

2a.   Afscheid Statenlid fractie PvdA 430 
 

De VOORZITTER: We zijn aanbeland bij het afscheid van een Statenlid van de PvdA. Vandaag zal 

de heer Voskuil van de PvdA afscheid nemen. Straks zal er ook in zijn opvolging worden 

voorzien. Het handen schudden laten we nog achterwege. U kunt dadelijk wel de heer Voskuil 

feliciteren. 435 
Ik verzoek de heer Voskuil naar het midden van de zaal te komen. 
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Beste Lars, we nemen een beetje afscheid van je in etappes, zo lijkt het, maar er is een goede 

reden waarom je nu terug bent in de Statenzaal. Eerder, op 23 augustus, stonden we al stil bij het 440 
vertrek van drie Statenleden, onder wie jij. Op 8 september mocht ik je installeren als nieuwe 

burgemeester van het prachtige Bergen. En op 13 september waren we al terug toen de gemeente 

en jij gastheer waren voor onze PS-vergadering in Hotel Zuiderduin in Egmond aan Zee. Het was 

allemaal keurig verzorgd, waarbij ik niet denk dat jij daar al bemoeienis mee hebt gehad. 

Als Statenlid en fractievoorzitter van de PvdA hebben we je vooral leren kennen als een 445 
bespraakt, bevlogen en betrokken Statenlid. Je bent ad rem, letterlijk en figuurlijk en je bent, 

zoals de Vara dat ooit noemde: verschillig. Je bent scherp, maar je bent zeker geen scherp slijper. 

Wat jou kenmerkt, Lars, is dat het gaat om mensen en om inhoud. De menselijke maat. Volgens 

Telegraaf-columnist Ronald Plasterk is er een richtingenstrijd binnen de sociale democratie aan 

de gang. Het zou volgens hem gaan om een postmodern en mogelijke versus bestaande 450 
zekerheid en het belang van de gewone mensen. Als eenvoudig voorzitter van uw Staten, die 

boven de partijen staat, weet ik er natuurlijk niet zoveel van. Wat ik wel weet, Lars, is dat jij een 

sociaaldemocraat bent in hart en nieren. 

Onlangs bracht Zijne Majesteit de Koning een werkbezoek aan de Kanselarij der Nederlandse 

Orden in Den Haag. Dat is de ambtelijke organisatie achter het Nederlandse decoratiestelsel. 455 
De Koning ging met medewerkers van de Kanselarij in gesprek over het decoratiestelsel en over 

de bijzondere verhalen die vaak achter de Koninklijke onderscheidingen schuil gaan. Is dat van 

belang? Zeker. Toen jij als raadslid bij de gemeente Gooise Meren vertrok, kwam je, vanwege je 

verdiensten, al in aanmerking voor een Koninklijke Onderscheiding. Nu komt je inzet als Statenlid 

daar bij. Het staat dan ook als een paal boven water dat die bijzondere verhalen ook over jou 460 
verteld kunnen worden. 

 

Beste Lars, het doet mij een groot plezier te kunnen mededelen dat het Zijne Majesteit de Koning 

heeft behaagd je te benoemen tot Lid in de Orde van Oranje-Nassau.  

 465 
Ik wil je namens alle Statenleden danken voor al het werk dat je hebt verricht als Statenlid in de 

Provincie Noord-Holland en voor je betrokkenheid. We hopen je natuurlijk nog heel vaak tegen te 

komen als burgemeester van de mooie gemeente Bergen. Dank je wel. 

 

APPLAUS 470 
[Volgt uitreiking en overhandiging zeefdruk Provinciehuis, met bloemen.] 

 

Schorsing 13.28 – 13.30 uur 

 

2b. Beëdiging en installatie Statenlid fractie PvdA 475 
 

De VOORZITTER: Ik heropen de vergadering.  

 

Overeenkomstig artikel 10 van het Reglement van Orde, heb ik bij de vorige vergadering tot lid 

van de Commissie van Onderzoek geloofsbrieven benoemd mevrouw Kocken (GL) tevens 480 
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voorzitter, mevrouw Kuiper (CDA) en de heer Deen (PVV). Ik geef het woord aan de voorzitter van 

de Commissie van Onderzoek geloofsbrieven. 

 

Mevrouw KOCKEN (voorzitter Commissie van Onderzoek geloofsbrieven): Voorzitter, ter 

voldoening aan uw opdracht hebben wij onderzocht de geloofsbrieven en de daarbij behorende 485 
bescheiden die benoemd verklaard lid, de heer Muurlink, aan uw vergadering heeft toegezonden. 

Dat onderzoek heeft aangetoond dat blijkens het ingevolge artikel B2, tweede lid Kieswet aan 

Provinciale Staten toegezonden afschrift van het besluit van de voorzitter van het Centraal 

stembureau voor de verkiezing van de leden van Provinciale Staten van Noord-Holland van 

11 oktober 2021 tot lid van Provinciale Staten benoemd is verklaard, de heer A.J.M. Muurlink van 490 
de fractie van de Partij voor de Arbeid. 

De commissie stelt Provinciale Staten voor de heer Muurlink toe te laten als lid van Provinciale 

Staten van Noord-Holland. De commissie heeft kennisgenomen van de nevenfuncties van de 

kandidaat. De combinatie van het Statenlidmaatschap met een nevenfunctie is altijd een punt van 

aandacht. Het is de verantwoordelijkheid van het Statenlid zelf om de integriteit te bewaken. 495 
 

De VOORZITTER: Dank u wel, mevrouw Kocken. De commissie adviseert dus Provinciale Staten te 

besluiten de heer Muurlink toe te laten als lid van uw Staten. Verlangt iemand hierover het 

woord? Zo nee: Dan is unaniem door u besloten de heer Muurlink als lid van Provinciale Staten 

toe te laten.  500 
Ik ontbind de Commissie van Onderzoek geloofsbrieven en dank de leden voor de verrichte 

werkzaamheden.  

 

Aan de orde is nu de beëdiging van de heer Muurlink. Het vertrekkend lid, de heer Voskuil (PvdA),  

heeft mij verzocht hem ontslag te verlenen conform artikel X2, tweede lid van de Kieswet. Ik heb 505 
dat ontslag inmiddels verleend.  

Het lidmaatschap wordt opgevolgd door de heer Muurlink van fractie PvdA. Zijn installatie is nu 

aan de orde: 

 

Ik verzoek de heer Muurlink naar voren te komen in het midden van de zaal.  510 
Ik verzoek u allen te gaan staan.  

 

Meneer Muurlink, Provinciale Staten hebben zojuist besloten u toe te laten als lid van Provinciale 

Staten. Ik stel u daarom thans in de gelegenheid de in artikel 14 van de Provinciewet bedoelde 

verklaring en belofte in mijn handen af te leggen. 515 
Ik verzoek u als ik straks uw naam noem, uit te spreken de woorden: “Dat verklaar en beloof ik”. 

 

Ik zal u eerst de formule van de belofte voorlezen. 

“Ik verklaar dat ik, om tot lid van Provinciale Staten benoemd te worden, rechtstreeks noch 

middellijk, onder welke naam of welk voorwendsel ook, enige gift of gunst heb gegeven of 520 
beloofd. Ik verklaar en beloof dat ik, om iets in dit ambt te doen of te laten, rechtstreeks noch 

middellijk enig geschenk of enige belofte heb aangenomen of zal aannemen. Ik verklaar dat ik 
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getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten als lid 

van Provinciale Staten naar eer en geweten zal vervullen”. 

 525 
De heer MUURLINK (PvdA): Dat verklaar en beloof ik. 

 

De VOORZITTER: Ik wens u alle geluk met uw Statenlidmaatschap. Welkom in ‘de familie’ in 

Noord-Holland.  

 530 
APPLAUS 

 

Ik vraag de Statenleden nog even te wachten met hun felicitaties, zodat ik het nieuwe Statenlid 

eerst kan feliciteren en de bloemen kan overhandigen. Ik schors de vergadering voor enkele 

minuten. 535 
 

Schorsing 13.34 – 13.42 uur 

 

2c. Actualiteiten (onder voorbehoud instemming Provinciale Staten) 

 540 
De VOORZITTER: Ik heropen de vergadering. Er zijn geen actualiteiten ingediend. 

 

3a Bekrachtiging besluit GS inzake opgelegde verplichting tot geheimhouding 

Er zijn geen stukken ter bekrachtiging ingekomen. 

 545 
3b Lijst geheimhouding PS 

De VOORZITTER: Door de griffie zijn tot op heden geen opmerkingen ontvangen. Verlangt 

iemand over de lijst geheime stukken het woord? Zo nee: Dan stel ik voor de lijst voor 

kennisgeving aan te nemen. 

 550 
4. Vaststelling notulen van de vergadering van 13 september 2021 

 

De VOORZITTER: Op pagina 10 is op verzoek van de heer Terwal (VVD) een fout in zijn naam 

hersteld. Verder zijn er door de griffie zijn tot op heden geen opmerkingen ontvangen. 

Verlangt iemand over de notulen nog het woord? Zo nee: dan zijn de notulen met deze wijziging 555 
vastgesteld. 

 

5. Vaststelling Strategische Statenagenda 

Verlangt iemand het woord? Zo niet, dan is hiermee de Strategische Statenagenda vastgesteld. 

 560 
6. Vaststelling lijst ingekomen stukken 

Verlangt iemand het woord? Zo nee, dan is voor wat betreft de afdoening van de brieven conform 

het voorstel van het Presidium besloten. 

 

7. Voortgangslijst van moties 565 
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Door de griffie zijn tot op heden geen opmerkingen over de lijst moties ontvangen.  

Verlangt iemand over de lijst moties het woord? Zo nee, dan stel ik voor de lijst vast te stellen. 

 

8  Voorlopig aangemerkt als hamerstuk 

 570 
De VOORZITTER: Het advies van het Presidium is om in te stemmen met de hierna te noemen 

voordrachten en deze als hamerstuk te behandelen. 

 

8a. Tijdelijke benoeming tweede plaatsvervangend griffier voor de Statenvergadering 

(Voordracht 53) 575 
 

8b. Benoeming opvolgend lid Programmaraad Randstedelijke Rekenkamer   

(Voordracht 50)          

 

8c. Instellen werkgeverscommissie Bestuursbureau recreatieschappen (Voordracht 51) 580 
 

8d. Zienswijze PS op de resultaatbestemming 2020 van de Omgevingsdienst Flevoland, 

 Gooi & Vechtstreek (Voordracht 56) 

 

8e. Controle protocol controle jaarrekening 2021 (Voordracht 54) 585 
 

De VOORZITTER: Verlangt iemand hoofdelijke stemming? Wenst iemand een stemverklaring af te 

leggen, of wenst iemand aantekening?  

 

De heer DESSING (FvD): Aangaande voordracht 53, agendapunt 8a wil ik een stemverklaring 590 
afleggen. Geheel los van de persoon willen we aankaarten dat wij de vermenging van de rollen 

van functies van een actief volksvertegenwoordiger en een hoog ambtenaar de schijn van 

partijdigheid zou kunnen oproepen. Dat vindt onze fractie een onwenselijk signaal. We willen 

daar op een later moment graag met de Staten verder over van gedachte wisselen. We overwegen 

om op dit punt een discussienota in te brengen. We worden geacht tegen de voordracht gestemd 595 
te hebben. 

 

Mevrouw BEZAAN (PVV): De PVV sluit zich aan bij de woorden van de heer Dessing. 

 

De VOORZITTER: Zijn er nog anderen die een stemverklaring willen afleggen? Wenst iemand 600 
aantekening? Zo nee: dan zijn de besluiten behorende bij punten 8a tot en met 8e aangenomen. 

 

Naar aanleiding van de stemverklaringen heb ik de behoefte om in zijn algemeenheid op te 

merken dat in het kader van het personeelsbeleid politieke voorkeuren geen onderdeel uitmaken 

van het aannamebeleid en dat alle medewerkers, dat geldt zowel voor de organisatie als voor de 605 
griffie, op basis van professionaliteit, kennis en kunde worden aangenomen. In die zin sluit ik me 

graag aan bij de dankzegging die is uitgesproken voor het vele werk dat in de afgelopen 

anderhalf jaar heeft plaatsgevonden. 
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9. Tweede begrotingswijziging 2021 (Voordracht 52) 610 
 

De heer ZOON (PvdD): Het is fijn dat er geld vrijgemaakt wordt voor de regeling Aankoop 

Veehouderij nabij natuurgebieden. Laat ik dat als eerste zeggen. We zitten namelijk in een 

enorme natuurcrisis. Een monotoon landschap, plat, leeg en stil. “Landschapspijn”, zo goed 

beschreven door Jantien de Boer in 2017. Het boek is nog steeds actueel en beschrijft de pijn van 615 
zowel boeren als natuur. Ik blijf dit boek net zo lang pluggen totdat iedereen het gelezen heeft 

en de pijn uit Noord-Holland is verdreven. 

Deze aankoop regeling, waar we nu het kredietbesluit over nemen, moet de stikstof depositie 

naar beneden krijgen. Maar we zien dat de gemiddelde stikstof uitstoot door de vee-industrie de 

afgelopen jaren is toegenomen. Het toont aan dat de markt het niet uit zichzelf kan doen. Het 620 
gevolg is dat de diversiteit aan soorten nog verder achteruit gaat. Onze leefomgeving heeft zwaar 

te lijden door deze stikstofuitstoot. Elke dag dat we boven de maximale draagkracht van een 

gebied zitten, verslechtert de situatie, duurt het langer voordat natuur hersteld is en moeten we 

meer besteden aan beheer. Vorige week hebben we dat ook kunnen zien tijdens het werkbezoek 

in Polder Westzaan; hoeveel geld en zweet natuurorganisaties daar inbrengen om soorten 625 
ondertussen niet te laten uitsterven, zodat de politiek met een oplossing kan komen. Dan moeten 

we dat wel doen.  

Een belangrijk punt in de regeling van Aankoop veehouderijen nabij natuurgebieden, is de 

verplichting van de minister dat de provincie zorgdraagt dat de productierechten komen te 

vervallen. En hier maken we ons dan ook zorgen om, want als het gaat om productierechten 630 
wordt er door de gedeputeerde al snel weer gekeken naar het Rijk. Wil de gedeputeerde wel echt 

naar een vermindering van het aantal intensief gehouden dieren? Graag een antwoord van de 

gedeputeerde op deze vraag. Het aantal dieren in Noord-Holland groeit elk jaar nog steeds. Of 

gaan we zien dat het geld straks gebruikt is en er ondertussen weer meer melkvee is? Daar zit 

namelijk de oplossing. We zullen een andere vorm van landbouw moeten hebben: minder 635 
aantallen dieren, minder mest op het land, naar een natuur inclusieve landbouw. We moeten geen 

miljoenen gaan besteden aan het kopen van huizen, schuren en gronden. We moeten niet minder 

boeren hebben, maar meer, maar dan wel natuurboeren, of noem het regeneratieve landbouw: 

biologisch met een plus. Het verschil tussen de stok en de wortel. Deze regeling is nodig, vooral 

om de productierechten uit de markt te halen. We hebben in het verleden als overheid te veel 640 
vervuiling laten ontstaan. Het ongedaan maken van deze vervuiling kost ons nu veel 

belastinggeld. Laten we vooral zorgen dat het dan resulteert in krimp van het aantal dieren. En 

ook in diervriendelijker beleid en niet zo veel mogelijk melk uit de overgebleven koeien proberen 

te persen. Ook dat is iets dat ik vorige week heb geleerd bij het werkbezoek. 

 645 
Deze regeling met Rijks- en provinciegeld, moet bijdragen aan een weg voorwaarts en aansluiten 

bij de voedselvisie die we als provincie hebben. Laten we dat einddoel niet uit het oogverliezen. 

 

De heer STEEMAN (D66):Het beeld dat bij deze begrotingswijziging naar voren komt, is een 

provincie die in control is. De wijzigingen die vandaag aan ons worden voorgelegd zijn van een 650 
aard die laat zien dat er een helder beeld is bij provinciale financiën, dat controle mechanismen 
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werken en dat afwijkingen onderbouwd en tijdig aan ons voorgelegd worden. Dat schept 

vertrouwen en dat maakt dat Provinciale Staten hun controlerende taak naar behoren kunnen 

uitvoeren en dat er niet veel onderwerpen meer overblijven voor de politieke behandeling. Ik was 

onlangs bij de uitreiking van de Trouw Duurzame 100 verkiezing. Dat was een indrukwekkende 655 
lijst van honderd duurzame burgerinitiatieven, die niet op de politiek wachten, maar die op heel 

kleine, maar ook op enorm grote schaal proberen het verschil te maken in de 

duurzaamheidsambitie. Er werd meerdere malen om politici met lef geroepen, die inzien dat 

klimaatdoelstellingen niet vrijblijvend en niet iets van lange adem zijn. Ik zat in de zaal en voelde 

me enorm aangesproken en ik sta hier vandaag. Dus laten we de daad bij het woord voegen. 660 
Het fietspad dat ook energie opwekt. Het gebruikmaken van provinciale infrastructuur bij de 

energietransitie, op welke manier dan ook, is gewoon een goed idee. Uit de RES’en blijkt dat er 

een enorme behoefte is aan manier van energieopwekking die zo min mogelijk verstorend zijn in 

het landschap. Gebruikmaken dus van bestaande bebouwing en bestaande landschapselementen. 

Alleen al om die reden is het nodig om te investeren in een verdere verbetering van technieken 665 
om de provinciale infrastructuur te gebruiken in die energietransitie. In de commissie heeft D66 

een aantal voorwaarden genoemd waardoor deze innovatie verder gebracht kan worden. Een 

goede opzet van het project met een goede communicatiestrategie, basiseisen aan de veiligheid 

en gebruikswijze van het fietspad zijn randvoorwaarden. De potentie die het project Solar 

Fietspad N201met zich brengt voor de gehele provinciale infrastructuur is te groot om niets mee 670 
te doen.  

D66 zal voor deze begrotingswijziging stemmen. 

 

De heer KOHLER (JA21): We zijn tegen gedwongen onteigening van boeren. Het levert ook niets 

op. De stikstof die niet in het gebied geproduceerd wordt, wordt elders geproduceerd bij 675 
bedrijfsverplaatsing of bij storm, door een andere veehouder, waarschijnlijk uit het buitenland, 

met minder technieken en minder dwingende regels, misschien zelfs meer stikstof. Nog even en 

het grootste deel van de stikstofneerslag in Noord-Holland komt uit het buitenland en van zee. 

Uit recent onderzoek uit Veen in Drenthe blijkt ook nog eens dat door ingreep wensnatuur zelf 

een bron van stikstof uitstoot vormt. Ik heb de afgelopen twee jaar meerdere malen betoogd dat 680 
stollen van wensnatuur niet mogelijk is, maar juist vaak weer tot nieuwe problemen leidt. Het gat 

in de duinen, waarbij de wereldwijde pers aanwezig was leidde tot een onverwacht, brak vennetje 

en jaarlijkse plastic opruimacties door Rotary, Lions en scholieren. 

Een recent voorbeeld: Het aanleggen van stuivend, wandelend duin in ons eigen PWN leidt tot 

problemen bij ‘buurman’ Staatsbosbeheer. Met de Fietsersbond in de nek moeten fietspaden 685 
worden schoon geschoven, waarvoor geen geld is. En een verdwenen heideveld, dat inmiddels 

door het wandelend duin is verzwolgen. Ongewenst, onverwacht en ondoordacht. 

Ik bezocht twee veenweidegebieden, Eilandspolder en Polder Westzaan. Beide bezoeken hebben 

me gesterkt in het niet voor de troepen gaan uitlopen en nog even een pas op de plaats. Voor 

Polder Westzaan wordt gedacht aan verbrakking. Dertig kilometer noordelijker zijn bollenboeren 690 
hun strijd tegen verzilting juist aan het verliezen. Waarom zou je het verbrakken? Veenweiden 

zijn cultuurlandschappen, door ambacht ontstaan. Brak was het voor de Afsluitdijk, maar die ligt 

er al bijna honderd jaar. Waarom kunstmatig een gedoemd wenseilandje optuigen? 
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Een boer uit Polder Westzaan vertelde aan de commissie dat zijn weide, waarop natuurbeheerders 

boeren, juist het foeragegebied van de grutto’s is. Ze nestelen weliswaar op het land van 695 
‘buurman bioboer’, maar daar van de honger omkomen, dus op zijn grond komen foerageren. 

Net als de ganzen. De Eilandspolder, een prachtig natuurgebied, is een ganzenparadijs. Ganzen 

bedreigen andere weidevogels. Juist in de Natura2000 gebieden zijn ze super beschermd. Dus 

enerzijds zijn we aan het plaggen en maaien en het is dan de gans die daarvan gebruik lijkt te 

maken. Onvoorzien, onverwacht en ondoordacht. 700 
Ik vind het prima dat er vijf miljoen euro extra wordt vrijgemaakt voor natuurbeheer, liever meer 

zelfs, maar niet vanwege instandhoudingsplannen die vijfentwintig jaar geleden in een Brussels 

kantoor zijn bedacht. Dus 5,1 miljoen euro uit de Algemene Middelen van de Provincie om de 

stikstofproblemen op te lossen aan de hand van een veenweidestrategie, die nog door Provinciale 

Staten moet worden vastgesteld, vindt JA21 ongewenst. 705 
Dan het fietspad. Het project bij Krommenie is mislukt, opgeruimd zelfs. Er ligt weer asfalt. 

SolaRoad geeft zelf aan dat de zonnefietspaden onderhoudsgevoelig en vatbaar voor vandalisme 

zijn, bovendien weinig efficiënt ook. Waarom nu geld stoppen in een project waarvan we 

inmiddels kunnen vaststellen dat het niets oplevert. Ging het om honderdduizend euro, oké, 

maar dit is serieus geld. 1,3 miljoen euro voor nog weer een te bewijzen mislukking van de 710 
energietransitie en dat met een afschrijvingstermijn van slechts vijf jaar, dat wordt een 

onbetaalbare hobby. We zullen daarom tegen de begrotingswijziging stemmen. 

 

De heer KLEIN (CU): De CU kan zich grotendeels vinden in de voorliggende begrotingswijziging. 

In de commissie hebben we onze zorgen geuit over het beschikbaar stellen van 1,3 miljoen euro 715 
voor het zonnefietspad. Het was voor ons toen voldoende duidelijk wat het project precies 

inhield, wat de toegevoegde waarde was, ten opzichte van eerdere projecten met 

zonnefietspaden, waarin de provincie heeft geïnvesteerd. We danken Gedeputeerde Staten voor 

de nadere uitleg van het project. Uit de beantwoording is voor ons duidelijk geworden dat we dit 

project niet op eigen houtje doen, maar samen met andere provincies. Daar zijn we blij me. Ook 720 
is het goed dat de ervaringen uit eerdere projecten worden meegenomen en dat er een concreet 

doel is. We kunnen instemmen met dit deel van de begroting. 

 

De VOORZITTER: Ik geef het woord aan het college voor beantwoording in eerste termijn. 

 725 
Gedeputeerde ZAAL: Ik weet niet helemaal zeker of het een vraag was en of het een vraag was 

aan mij of aan collega Rommel, maar ik ga toch in op het betoog over de opkoopregeling en de 

transitie naar natuur inclusieve landbouw. Zoals mevrouw Rommel in de commissie heeft 

aangegeven is de opkoopregeling een landelijke regeling. Het is nog maar de vraag of de 

agrariërs in Noord-Hollander, die daar wel voor in aanmerking komen, aan de voorwaarden 730 
voldoen. Die opkoopregeling is specifiek bedoeld voor het verminderen van de uitstoot, die er nu 

is in natuurgebieden. U heeft gelijk dat er voor de toekomst veel meer nodig is. Daarom zetten 

we vanuit de Voedselvisie in, om in 2030 volledig natuur inclusief te zijn. Dat is de uiteindelijke 

oplossing voor die transitie van de landbouw en naar dat duurzamere voedselsysteem. Op uw 

vraag of ik dat kan bevestigen, kan ik met ja antwoorden. Dat is de inzet van de Provincie. We 735 
zetten in op natuur inclusieve landbouw. De opkoopregeling is een landelijke regeling, die in 
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sommige gevallen noodzakelijk kan zijn. Richting FvD merk ik op dat het een vrijwillige regeling 

is. 

 

De VOORZITTER: Wensen andere leden van het college nog te reageren? Niet. Ik heb geen vragen 740 
gehoord. Is er behoefte aan een tweede termijn? Zo nee, dan gaan we over tot stemming. 

Aan de orde is de stemming over voordracht 52, Tweede begrotingswijzing 2021. Verlangt 

iemand hoofdelijke stemming? Wenst iemand een stemverklaring af te leggen? 

  

Mevrouw BEZAAN (PVV): De PVV ziet geen nut en noodzaak voor zonnefietspaden. Het bedrag 745 
van 1,10 miljoen euro voor de aanleg voor een dergelijk fietspad langs de N201 kan, wat de PVV 

betreft, beter worden besteed aan goed onderhoud van bestaande wegen en fietspaden. En 30 

miljoen euro belastinggeld beschikbaar stellen voor het uitkopen van veehouderijen nabij 

natuurgebieden waarvan 5,1 miljoen euro provinciaal belastinggeld om de stikstofdepositie te 

verminderen vindt onze fractie een regelrechte gotspe. De PVV kan dan ook niet instemmen met 750 
het voorliggende besluit. 

 

De VOORZITTER: Zijn er nog andere Statenleden die een stemverklaring willen afleggen? Is er 

iemand die aantekening wenst? Zo nee, dan is de stemming over voordracht 52, Tweede 

begrotingswijziging 2021, nu geopend. Er zijn 50 stemmen uitgebracht. Ik sluit de stemming. 755 
Met 40 stemmen voor en 10 stemmen tegen is voordracht 52 aangenomen. Tegen hebben 

gestemd JA21, FvD en de PVV. 

 

10. Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg (Voordracht 55)    

 760 
De heer STEEMAN (D66): In onze bijdrage in de commissie was D66 complimenteus over de 

manier waarop dit grootschalige project, met een groot grondgebied, een groot aantal partijen, 

zoals grondeigenaren, uitvoeders en belanghebbenden is verlopen en binnen het uiteindelijke 

budget is afgerond. Die complimenten herhaal ik vandaag graag. De Westfrisiaweg levert 

voordelen voor de veiligheid van de weg, vervoerders, transporteurs en gebruikers en voor de 765 
leefbaarheid in de omgeving. De Westfrisiaweg is er een om trots op te zijn. Dat geldt voor alle 

betrokken partijen en dat zijn er nogal wat. Het is wel opvallend dat er in dit project een 

resterend voordelig saldo zit van ruim 9 miljoen euro. Dat gebeurt niet vaak. Feitelijk zijn het 

minder meerkosten. Ik zei in de commissie ook al dat het voor een politicus enorm verleidelijk is 

om dat geld meteen uit te gaan geven. Net nu we als Staten veel meer grip hebben gekregen op 770 
de hele beleidscyclus rondom mobiliteits- en bereikbaarheidsinvesteringen en dus ook op de 

financiële cyclus, hebben we mee kunnen kijken en sturen op de projectfasering en op die manier 

beschikbare financiën effectief en efficiënt kunnen inzetten. Het is wat D66 betreft, niet gepast 

om een ‘cadeau’ van 9 miljoen euro, buiten die cyclus en buiten de financiële kaders om, vrij te 

besteden. In de commissie heeft de gedeputeerde, wat ons betreft, ook al voldoende 775 
beargumenteerd dat dit overschot terug dient te vloeien in de kapitaalslasten voor de dekking 

van verbeter- en realisatieprojecten binnen het Programma Bereikbaarheid en Mobiliteit. Op die 

manier kan dit voordelig saldo uiteindelijk worden ingezet op de meest nijpende, onveilige of 
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urgente projecten in onze provincie. Als blijkt dat het ook projecten zijn die rond de N23 voldoen 

aan onze eigen kaders en criteria, kunnen ook die eventueel tot uitvoering gebracht worden. 780 
 

De VOORZITTER: Een interruptie van de heer Hollebeek. 

 

De heer HOLLEBEEK (PvdD): De heer Steeman stelt altijd dat de beste vorm van mobiliteit, geen 

mobiliteit is. Nu stelt hij toch voor om het geld richting bereikbaarheid te sturen, terwijl een 785 
andere oplossing wellicht beter is. 

 

De heer STEEMAN (D66): Het is inderdaad een van mijn stokpaardjes dat de beste mobiliteit geen 

mobiliteit is. Als u heeft opgelet in mijn bijdragen van de laatste tijd, met alle kaders die we aan 

het vaststellen zijn rondom mobiliteit en bereikbaarheid, maakt dat ook onderdeel uit van de 790 
inzet van de provincie, in de bereikbaarheids- en mobiliteitsopgaven. Wat dat betreft denk ik dat 

dit geld op de juiste plek terecht gaat komen. 

 

Er zullen straks door andere partijen nog moties ingediend worden. Bij dezen zal ik alvast 

aangeven dat D66 om voornoemde redenen tegen moties zal stemmen die bestedingen zoeken 795 
voor het overschot, hoe sympathiek die bestedingen ook zijn. 

 

De heer MANTEL (JA21): Ik zal het eerlijk toegeven. Ik heb veel nagedacht over woordvoering 

vandaag op dit thema. We hebben de commissie met belangstelling gevolgd, maar bewust geen 

bijdrage gedaan om de volgende redenen. Ik wilde eerst nog een aantal belanghebbenden 800 
spreken alvorens een duidelijke stelling in te nemen. Na een interessant belrondje met een aantal 

wethouders, bedrijfsleven en andere belanghebbenden zijn wij tot de conclusie gekomen dat het 

gerechtvaardigd zou zijn om het overgebleven budget in de regio West-Friesland te houden. Er is 

tenslotte door zowel provinciale als ook gemeentelijke belastingen, betaald door de inwoners 

zelf. Ook heeft het project bijna een jaar stilgelegen met onzekerheden en overlast tot gevolg.  805 
De aanleg van de N23 heeft de regio veel goeds gebracht. Ik ben er persoonlijk ook zeer tevreden 

over. Er ligt een prachtig stuk asfalt, zo strak als een biljartlaken. Anderzijds heeft de weg ook 

voor nieuwe knelpunten gezorgd, of bestaande knelpunten zelfs verergerd. Ik noem er vier, maar 

dat zijn ze niet allemaal. Ten eerste: Men wacht al jaren op de nieuwe weg te Opperdoes. Ten 

tweede: De Raadhuislaan te Stede Broec. Daar blijft het maar ophopen. Ten derde: De nieuwe 810 
bottleneck bij Enkhuizen en ten vierde de nieuwe weg te Hoogkarspel. Om een eventueel verwijt 

van de zogenoemde dubbele pet voor te zijn, zal ik het beestje meteen bij de naam noemen. Ik 

woon zelf aan de Nieuweweg te Hoogkarspel. Het maakt mij zowel ervaringsdeskundige als ik 

met een trillende kop koffie op de bank zit, maar ook direct gedupeerde, -om het zo maar te 

zeggen-. Ik zal niet zielig doen en ik voel me ook geen slachtoffer. Ik ben er tenslotte zelf gaan 815 
wonen en ik wist van de overlast. Het zou daarentegen wel fijn zijn als er iets aan gedaan kan 

worden. Dat brengt mij tot de volgende oproep aan Gedeputeerde Staten. Gebruik het 

overgebleven budget als vliegwiel om de regionale knelpunten, als direct gevolg van de N23, 

daadkrachtig aan te pakken. Het budget van 9,17 miljoen euro is veel geld, maar we hebben er 

ook een nuchtere kijk op. Voor infrastructurele projecten is het niet veel, maar het kan wel 820 
degelijk voldoende zijn om een aantal kleine aanpassingen te bekostigen. Te denken valt aan het 
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scheiden van hoofdrijbanen en fietspaden, bijvoorbeeld in Stede Broec, om de verkeersveiligheid 

te bevorderen, of betere bewegwijzering om onnodig verkeer in de dorpskernen tegen te gaan. Ik 

heb een vraag aan Gedeputeerde Staten. Door de plaatselijke actiegroep uit Hoogkarspel werd ik 

erop gewezen dat de bewegwijzering op de Houterweg te wensen overlaat. Komende uit de 825 
richting Hoogkarspel, gaande in de richting van Venhuizen over de Houterweg staat een 

reflecterend bord, die de weggebruikers wijst op de nieuwe oprit van de N23. Komende vanuit de 

richting Venhuizen staat een dergelijk bord er niet. Dat zorgt voor veel onnodig sluipverkeer door 

de dorpskern van Hoogkarspel. Kunnen Gedeputeerde Staten erin voorzien door eenzelfde 

reflecterend bord te plaatsen langs de Houterweg?  830 
Ik sluit af met de indiening van het volgende amendement dat JA21 samen met de SP indient. Het 

amendement is mede ondertekend door het CDA en Liberaal Noord-Holland 

 

Amendement 28/11-10-2021 

Oormerken voordelig saldo N23 voor projecten regio West-Friesland 835 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen, 

Constaterende dat: 

- het project N23 Westfrisiaweg is afgesloten met een financieel voordeel van € 15,9 miljoen; 

- uiteindelijk, na uitvoering van restwerkzaamheden, een bedrag van € 9,17 miljoen overblijft 840 
als positief saldo; 

- dit bedrag van € 9,17 miljoen als ruimte in de kapitaalslasten PMI vrij wordt gehouden voor 

de dekking van verbeter- en realisatieprojecten binnen het programma Bereikbaarheid en 

Mobiliteit; 

- er in het plangebied — de regio West-Friesland — verkeersproblematiek niet is opgelost c.q. 845 
juist is ontstaan door de aanleg van de N23 (thans: N307 en N194). 

Overwegende dat: 

- verkeersproblemen die niet blijken te zijn opgelost in West-Friesland, ondanks de aanleg van 

de N23 Westfrisiaweg, met voorrang opgelost moeten worden omdat deze problemen raken 

aan de verkeersveiligheid, bereikbaarheid en de leefbaarheid in het gebied; 850 
- vanuit de gemeenten in het plangebied signalen de provincie bereiken over de noodzaak om 

deze problemen aan te pakken; 

- PS en 'derden' voor de uitvoering van het project N23 destijds € 426,28 miljoen als 

investeringskrediet beschikbaar hebben gesteld en dat daar ook het oplossen van ontstane 

verkeersproblematiek zou kunnen horen. 855 
Besluit: 

- om in het besluit bij voordracht 55-2021 'Eindverantwoording N23 Westfrisiaweg' toe te 

voegen: Dit resterende bedrag van € 9,17 miljoen binnen het programma Bereikbaarheid en 

Mobiliteit met voorrang te bestemmen voor projecten in West-Friesland, gerelateerd aan de 

nieuwe verkeerssituatie die is ontstaan na aanleg van de N23 Westfrisiaweg. 860 
SP, JA21, Liberaal Noord-Holland en CDA 

 

De VOORZITTER: Een interruptie van de heer Klein. 
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De heer KLEIN (CU): Ik benieuwd of u ook overwogen heeft om een melding te doen bij de 865 
servicedesk, in plaats van het hier aan de orde te stellen. 

 

De heer MANTEL (JA21): Nee, dat heb ik niet. 

 

De VOORZITTER: Het amendement maakt nu onderdeel uit van de beraadslagingen. 870 
 

De heer HOOGERVORST (SP): Ruim 400 miljoen euro voor negen minuten tijdswinst over een 

afstand van 42 kilometer. De nieuwe Westfrisiaweg slingert zich sinds 30 november 2018 door 

het landelijk gebied tussen Heerhugowaard en Enkhuizen. De SP heeft zich gedurende de gehele 

periode van studie, planning en uitvoering kritisch opgesteld, als het om het project N23 gaat. 875 
We waren niet de enige, ook in dit huis niet. Ook in het West-Friese was en is het niet altijd 

hosanna. Natuurlijk, voor de autogebruiker is er reden tot vreugde. De weg ligt er technisch goed 

bij en die reistijdwinst is natuurlijk mooi meegenomen. Ondanks de vele nieuwe rotondes, het 

lastige deel dat over de A7 bij Hoorn gereden moet worden en de uiteindelijke flessenhals bij 

Broekerhaven en Enkhuizen kan, -zo maken we ook op uit de eindverantwoording-, bij de 880 
voorstanders de vlag uit.  

De bewoners in het gebied van Hoogkarspel en Westwoud denken vast nog vaak terug aan hun 

verloren strijd tegen de doorsteek. Ze hadden grote moeite met het nieuwe asfaltlint dat door het 

groene landbouwgebied zou gaan slingeren. Ruimbaan biedend aan duizenden vracht- en 

personenauto’s per dag. Vele kregen, voor hun gevoel, een snelweg in de achtertuin. Vele 885 
automobilisten gebruiken de N307 ook als snelweg. Tot overmaat van ramp blijkt dat de 

realisatie van de weg in de kernen van Drechterland veel overlast met zich meebrengt. In 

Hoogkarspel landbouwverkeer, in Oosterblokker vrachtverkeer. Waar verkeersveiligheid bij ons 

prioriteit zou moeten hebben, is de situatie in deze dorpen nu vaak zo onoverzichtelijk dat het 

woord ‘onacceptabel’ gevaarlijk dichtbij komt. Ook langs de N194, het deel tussen 890 
Heerhugowaard en Avenhorn, heeft de Westfrisiaweg niet alleen maar winst opgeleverd. 

De parallelwegen, aangelegd voor langzaam verkeer, is voor de bedoelde gebruikers vaak 

onveilig. Duisternis, onoverzichtelijke bermkanten en toch ongewenste snelrijders maken het 

voor fietsers hoogst onprettig om er gebruik van te maken. Zomaar even twee voorbeelden van 

ongewenste bijeffecten van de aanleg van de N23. Er zijn er meer. Ik noem de bereikbaarheid van 895 
bedrijventerrein WFO bij Zwaagdijk, extra geluidsoverlast bij Bovenkarspel en Broekerhaven, de 

niet opgeloste flessenhals bij Enkhuizen, waar de N307 moet aansluiten op de Houtribdijk en de 

onvoldoende maatregelen die genomen zijn om het verloren gegane groen te compenseren. 

Is de gedeputeerde ervan op de hoogte dat de weg op enkele plekken, vooral bij aansluitingen op 

viaducten, al aardig begint te verzakken? De weg is nu klaar, op enkele kleine projectonderdelen 900 
na. Er is nog geld over. Er resteert straks een bedrag van ruim 9,1 miljoen euro.  

Gedeputeerde Staten doen een voorstel om dit restbedrag te bestemmen als ruimte in de 

kapitaallasten PMI voor de dekking van verbeter- en realisatieprojecten binnen het programma 

Bereikbaarheid en Mobiliteit. We willen graag een preciezere bestemming van dit bedrag en 

zouden graag zien dat dit bedrag gereserveerd gaat worden om de nieuw ontstane, of wellicht 905 
niet opgeloste problemen in dit gebied zo spoedig mogelijk wel op te lossen. Voor alle 

duidelijkheid: We geven dit geld dus niet bij voorbaat weg. We hebben met JA21, CDA en Liberaal 
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Noord-Holland een amendement ingediend op de voordracht. De woordvoerder van JA21 heeft 

het amendement toegelicht.  

We noemden in deze bijdrage een aantal bijwerkingen van het alom gelauwerde project, die, wat 910 
de SP betreft, echt een oplossing verdienen. Gedeputeerde Olthof gaf bij de 

commissiebehandeling aan dat hij natuurlijk in gesprek wil met de gemeenten. 

 

De VOORZITTER: Een interruptie van de heer Hollebeek. 

 915 
De heer HOLLEBEEK (PvdD): Is de heer Hoogervorst niet bang dat het amendement zal leiden tot 

nog meer asfalt om de problemen die zijn veroorzaakt door asfalt op te lossen? 

 

De heer HOOGERVORST (SP): Ik begrijp de vraag van de heer Hollebeek, maar daar ben ik niet 

bang voor. Wij vinden dat problemen, die mensen nu ervaren, door de realisatie van de N23 920 
opgelost moeten worden. Dat kunnen verschillende oplossingen zijn. Daar moeten we met elkaar 

goed over praten. 

 

We willen gedeputeerde Olthof graag een steuntje in de rug geven als hij in gesprek wil met 

gemeenten. Dat ondersteunen we natuurlijk van harte. We willen hem ook wat financiële 925 
handvatten meegeven, vandaar het amendement, maar ook een motie. De motie moet een 

gedegen inventarisatie opleveren van de problematiek in de regio. Samen met JA21, Liberaal 

Noord-Holland en het CDA dient de SP een motie in. 

 

Motie 178/11-10-2021 930 
Inventarisatie verkeersproblemen in West-Friesland na realisering van de N23 Westfrisiaweg 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen, 

Constaterende dat: 

- het project N23 Westfrisiaweg bij Voordracht 55-2021 is afgerond en voorzien van een 935 
eindverantwoording;  

- de verkeersafwikkeling op grote delen van het tracé voldoet aan het beeld dat betrokken 

stakeholders destijds hadden bij de planvorming;  

- er na realisatie van de N23 nieuwe problemen blijken te zijn ontstaan, of juist niet opgelost 

zijn met de realisatie van de N23; 940 
- er van het beschikbaar gestelde krediet van € 426,28 miljoen nog een bedrag van € 9,17 

miljoen resteert;  

- dit bedrag zal worden ondergebracht als ruimte in de kapitaalslasten PMI en zal worden vrij 

wordt gehouden voor de dekking van verbeter- en realisatieprojecten binnen het programma 

Bereikbaarheid en Mobiliteit. 945 
Overwegende dat: 

- het van belang is om snel een inventarisatie beschikbaar te hebben van de door gemeenten, 

bedrijvengroepen en inwonersgroepen geconstateerde problemen, welke ontstaan zijn na 

realisatie van de N23 en welke al eerder bestonden maar niet zijn opgelost; 
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- GS in de commissievergadering M&B heeft aangegeven 'met de gemeenten in West-Friesland' 950 
in gesprek te zullen gaan. 

Besluit het college van GS op te roepen: 

- samen met de West-Friese gemeenten te inventariseren welke problemen zich op het gebied 

van verkeersveiligheid, bereikbaarheid, doorstroming en leefbaarheid voordoen, die direct 

gerelateerd kunnen zijn aan de realisatie van de N23 Westfrisiaweg; 955 
- deze inventarisatie in QI van 2022 aan PS voor te leggen. 

SP, JA21, Liberaal Noord-Holland en CDA 

 

Tot slot is in het verleden door Gedeputeerde Staten meerdere malen aangegeven dat na 

realisatie van de N23, middels een verkeerstelling, gekeken zal moeten worden of op het 960 
gedeelte Bovenkarspel-Enkhuizen vervolgmaatregelen nodig zijn. Zo moet gekeken worden of de 

doorstroming op het laatste deel van de weg toekomstbestendig is. Om er zeker van te zijn dat 

er snel een verkeerstelling georganiseerd gaat worden op dit deel van de N307 dient de SP de 

volgende motie in. 

 965 
Motie 179/11-10-2021  

Plannen en uitvoeren van een verkeerstelling N307 tussen Bovenkarspel en Enkhuizen in 2022 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen, 

Constaterende dat: 970 
- het project N23 Westfrisiaweg bij Voordracht 55-2021 is afgerond en voorzien van een 

eindverantwoording; 

- de verkeersafwikkeling op grote delen van het tracé voldoet aan het beeld dat betrokken 

stakeholders destijds hadden bij de planvorming; 

- er na realisatie van de N23 nieuwe problemen blijken te zijn ontstaan, waaronder flinke 975 
toename van geluidsoverlast bij de rotonde Broekerhaven en verkeersdrukte bij Enkhuizen 

Overwegende dat: 

- het van belang is om snel een verkeerstelling te organiseren, in elk geval voor het tracédeel 

tussen de afslag Venhuizen en de verkeerslichten bij Enkhuizen; 

- in de beraadslagingen in de commissie Mobiliteit, over het project N23, in de periode 2015-980 
2019 er vaak sprake was van toekomstige verkeerstellingen na realisatie van de 

Westfrisiaweg; 

- het voor het oplossen van de hierboven genoemde problemen belangrijk is om actuele 

verkeerstellingen te organiseren, deze te analyseren en als basis te laten dienen voor 

mogelijke maatregelen op het tracé. 985 
Besluit het college van GS op te roepen: 

- in 2022 een verkeerstelling te organiseren op de N307 tussen de afslag 'Venhuizen' en de 

verkeerslichten bij Enkhuizen; 

- deze verkeerstelling te analyseren en aan te geven bij welke waarden welke maatregelen 

genomen kunnen en moeten worden om geconstateerde overlast aan te kunnen pakken. 990 
SP 
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De VOORZITTER: De moties maken onderdeel uit van de beraadslagingen. 

 

 995 
Mevrouw VAN DER WAART (GL): De hoofddoelstellingen voor de N23 waren destijds: 

doorstroming, leefbaarheid en verkeersveiligheid. Verkeersveiligheid blijft een belangrijk 

speerpunt voor GL, met name die voor de kwetsbare weggebruiker; de fietser en de voetganger. 

Zo dragen we verder bij aan de multimodale bereikbaarheid in onze regio. Er is in dit project een 

aantal fietstunnels aangelegd, met wisselend succes, maar overwegend echt een verbetering. Op 1000 
sommige plekken is gekozen voor een parallelstructuur, waarbij landbouwverkeer en fietsers 

gecombineerd worden en waarop lokale erfaansluitingen uitkomen. Hierbij is GL niet altijd 

overtuigd van de verbetering van de verkeersveiligheid voor verkeersdeelnemers. Waar de fietsers 

eerst vrij liggende fietspaden hadden, gaan ze nu op in een parallelstructuur met langzaam 

verkeer, zodat de auto op de N194 lekker door kan rijden.  1005 
Specifiek voor deze uitwerking heeft GL een aantal keren aandacht gevraagd. We hebben er 

eerder vragen over gesteld en in aanvulling op de beantwoording van die vragen heeft de 

gedeputeerde in de commissievergadering toegezegd verkeerscijfers te delen en eventueel 

gemaakte afspraken over het gebruik van deze parallelwegen te delen. We wachten dit af en 

zullen er aandacht voor blijven houden. We vragen Gedeputeerde Staten dit ook te doen, ook nu 1010 
de infrastructuur er al ligt. 

Dit gezegd hebbende kunnen we instemmen met de financiële afronding en dat geldt niet voor 

de moties die nu een eigen invulling gaan geven aan de bestemming van het geld dat resteert. 

 

Mevrouw VAN GEFFEN (Liberaal Noord-Holland): Ook Liberaal Noord-Holland spreekt van een 1015 
mooi resultaat. Complimenten dat het project binnen de kaders is afgerond. Er zijn nu miljoenen 

euro’s teveel in plaats van miljoenen euro’s te weinig. Daar kunnen we alleen maar heel blij mee 

zijn. De weg ligt er puik bij. Ik heb de weg die ervoor lag veelvuldig gereden, met alle overlast 

door alle dorpen heen. Daaruit blijkt wel dat de nieuwe aanleg van de weg een aantal dorpen 

ontlast. Het mag duidelijk zijn dat er ook altijd weer nieuwe problemen opduiken. Mobiliteit is 1020 
nooit af, zeker niet met een dergelijk grote groei qua inwoners van Noord-Holland. Op de lange 

termijn zal de weg een derde ring gaan vormen rond Amsterdam, samen met de Houtribdijk. De 

basis hiervoor is in ieder geval gelegd. Er kan op worden voortgeborduurd, met inbegrip van de 

problemen die er nu zijn en die opgelost moeten worden. Er is een breed gehoorde roep in de 

regio om het samen verder op te pakken. Ik zou ook graag het bedrag van 9 miljoen euro 1025 
daarvoor willen inzetten. Ook een beetje symbolisch, vanuit de bestuurscultuur dat je het samen 

met de regio moet doen. Als zij het belangrijk vinden dat het geld op deze manier wordt 

gelabeld, dan kunnen we dat ook oppakken. Uiteraard zullen de besluiten zo genomen worden 

dat ze passen binnen het provinciale beleid, maar ook binnen het regionale beleid. 

 1030 
De heer HOLLEBEEK (PvdD): Op 9 maart 2020 stonden we voor het laatst in deze hoedanigheid in 

onze mooie Statenzaal. Negentien maanden geleden voorzitter. En gelukkig begint het erop te 

lijken dat we als provinciale volksvertegenwoordigers weer langzaam de dingen op kunnen gaan 

pakken. Twee weken geleden hebben we met onze fractie weer eens een aantal mooie, fysieke 

werkbezoeken af kunnen leggen. En daarbij moest ik toch even denken aan de laatste keer dat 1035 
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wij dat deden. Dat was vlak voor die laatste PS-vergadering op deze prachtige historische locatie 

Negentien maanden geleden. Tijdens wat voorlopig ons laatste ‘rondje Noord-Holland’ zou zijn 

(wat we toen nog niet konden vermoeden), brachten we onder andere een bezoek aan 

Wildopvang ‘De Bonte Piet’ in Midwoud, West-Friesland. De Bonte Piet is voor honderd procent 

afhankelijk van giften, legaten, donateurs, sponsors en natuurlijk niet te vergeten al die 1040 
vrijwilligers, die zich geheel belangeloos inzetten voor de opvang en verzorging van wilde 

inheemse beschermde dieren, die op wat voor manier dan ook in de problemen zijn gekomen. 

En van alle informatie die we daar hebben opgehaald, zijn eigenlijk twee dingen mij heel erg 

bijgebleven. Ten eerste dat de gemeenten in West-Friesland, -in tegenstelling tot bijvoorbeeld 

Purmerend-, over het algemeen niet erg van zins zijn om bij te dragen in de kosten voor de 1045 
opvang en verzorging van hulpbehoevende dieren die in hun gemeenten gevonden worden. En 

ten tweede dat sinds de opening van de Westfrisiaweg het aantal opgevangen dieren bijna is 

verdubbeld. Een groot deel van deze verdubbeling is te wijten aan de aanleg van de weg. Dit valt 

ook te lezen in de brief die de voorzitter van deze wildopvang, de heer Koks, aan GS en PS heeft 

gestuurd. 1050 
En aangezien uit de ‘Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg’ blijkt dat er een voordelig 

saldo van 9,17 miljoen euro resteert, wil ik daarom een motie indienen met het volgende dictum: 

 

Motie 180/11-10-2021 

Geld Westfrisiaweg naar opvangcentra wilde dieren 1055 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober 2021, ter behandeling 

van Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg; 

constaterende dat: 

- uit de 'Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg' blijkt dat er een voordelig saldo van 1060 
9,17 miljoen euro resteert; 

overwegende dat: 

- Vogel- en dierenopvang ‘De Bonte Piet’ in Midwoud eerder aangaf dat het aantal dieren dat in 

Midwoud opgevangen wordt, elk jaar stijgt. 

- Dit volgens de voorzitter van ‘De Bonte Piet’ mede te maken heeft met grote infrastructurele 1065 
werken, zoals verbreding en nieuwe wegdelen van de Westfrisiaweg waardoor het leefgebied 

van wilde dieren steeds beperkter wordt en wilde dieren onder andere daarom steeds vaker in 

nood komen; 

- wildopvangcentra het financieel zwaar hebben, omdat zij geen structurele vergoeding krijgen 

van de overheid; 1070 
- natuurbescherming een kerntaak van de provincie is; 

- opvangcentra voor wilde dieren een bijdrage leveren aan biodiversiteit en ook bedreigde wilde 

dieren helpen; 

- opvangcentra voor natuureducatie zorgen, wat steun biedt aan de provinciale doelen rond de 

natuur en het bijbehorende draagvlak;  1075 
gehoord de discussie, roepen Gedeputeerde Staten op: 

- een deel van het positief saldo van het project Westfrisiaweg te bestemmen voor 

ondersteuning van de wildopvangcentra in de regio;  
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en gaan over tot de orde van de dag. 

Partij voor de Dieren 1080 
 

De Westfrisiaweg en de toegenomen verkeersdruk hebben gezorgd voor een splitsing van de 

verschillende leefgebieden en verarming van het voedselaanbod voor veel in het wild levende 

beschermde dieren. De weg vormt daarbij ook een praktisch onneembare hindernis voor de 

verschillende dieren. Kortom: onze niet menselijke inwoners zijn weer de dupe van een project 1085 
dat toch voornamelijk gericht is op menselijke belangen. En ik weet ook wel dat er een prachtige 

faunapassage is aangelegd, maar dat is op de plek van bestaande infrastructuur (de A7). Die was 

ook nodig geweest zonder nieuw asfalt. Op diverse andere plekken gaat het gewoon echt vaak 

mis. En daarom wil ik hierbij een tweede motie indienen, waarvan het dictum luidt: 

 1090 
Motie 181/11-10-2021 

Dierveiliger maken Westfrisiaweg 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober '21, ter behandeling 

van Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg; 1095 
constaterende dat: 

- uit de 'Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg' blijkt dat er een voordelig saldo van 

9,17 miljoen euro resteert; 

overwegende dat: 

- destijds niet gekozen is voor de meest natuurvriendelijke oplossing van de Westfrisiaweg; 1100 
- de nadelige gevolgen van het gekozen tracé voor de natuur niet ruimhartig, maar minimaal 

zijn gecompenseerd c.q. gemitigeerd; 

- grijze verbindingszones worden versterkt, groene worden verzwakt; 

- Vogel- en dierenopvang ‘De Bonte Piet’ in Midwoud eerder aangaf dat het aantal dieren dat in 

Midwoud opgevangen wordt, elk jaar stijgt, 1105 
- dit volgens de voorzitter van De Bonte Piet mede te maken heeft met grote infrastructurele 

werken, zoals de Westfrisiaweg waardoor de leefomgeving van dieren steeds kleiner wordt, 

waardoor zij moeilijker voedsel vinden; 

- mede door provinciaal beleid in de vorm van onder andere ruimtelijke ordening, bouwen en 

aanleg van wegen, het leefgebied van wilde dieren steeds beperkter wordt en wilde dieren 1110 
onder andere daarom steeds vaker in nood komen; gehoord de discussie, 

roepen Gedeputeerde Staten op: 

- een deel van het resterende geld Westfrisiaweg te besteden aan het treffen van maatregelen 

om aanrijdingen met dieren op deze weg te voorkomen, zoals faunapassages, duikers en 

afrasteringen; 1115 
en gaan over tot de orde van de dag. 

Partij voor de Dieren 

 

Voorzitter, ik begrijp ook dat men dit alles misschien niet heeft voorzien, of dat er sprake is van 

voortschrijdend inzicht, of dat er maar beperkte financiële middelen waren toentertijd. Ik ga hier 1120 
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niet de Zwartbonte Piet uitdelen, ook al is de Partij voor de Dieren altijd van mening geweest dat 

de aanleg van deze weg nou niet echt een briljant idee was. 

 

In de PS-vergadering van juli 2012 zei de heer Van Liere namens de partij voor de Dieren 

daarover: “In 2008 waren wij niet voor het gekozen tracé mede vanwege het milieu. In 2010 1125 
waren wij niet voor het gekozen tracé omdat 350 miljoen euro heel veel geld was. In 2012 zitten 

wij inclusief de GWW index op zeker 390 miljoen euro en dat is bijna allemaal belastinggeld. 

Daarnaast worden de nadelige gevolgen voor de natuur gecompenseerd c.q. gemitigeerd. Dat is 

geen ruimhartige compensatie, maar wat minimaal nodig is. Het is duidelijk, grijze 

verbindingszones worden versterkt, groene worden verzwakt. Ondanks de compensatieplannen 1130 
blijft het plan een asfaltplan.” 

 

Nee voorzitter, ik probeer in het hier en nu naar eer en geweten op te komen voor onze natuur 

en de dieren. Tijdens het opstellen voor de plannen van de aanleg van de weg zijn slechts zes 

knelpunten qua natuur gesignaleerd, hoewel de weg bijna de hele provincie van Oost naar West 1135 
doorsnijdt. Met de bril van 2021 op zou daar toch echt wel wat kritischer naar worden gekeken, 

zoals ook in de verantwoording wordt gesteld. Zelfs deze zes knelpunten zijn maar beperkt 

uitgevoerd. Sterke kansrijke groene alternatieven, bijvoorbeeld in combinatie met waterberging 

zijn niet van de grond gekomen. In de originele plannen uitgewerkte ideeën voor versterking van 

de ecologische verbindingen, zoals nabij knooppunt Hoorn en de Kromme Leek zijn nog steeds 1140 
niet gerealiseerd, dat terwijl het zowel extra NNN als waterberging zou opleveren. Het zou echt 

een meerwaarde zijn als dit alsnog van de grond komt. Dit is een uitgelezen kans om de 

Westfrisiaweg toch nog een beetje meer te zien als een integraal natuur inclusief project, waarbij 

de verloren gegane natuur echt gecompenseerd kan worden. Want in 2021 is een natuur 

inclusieve ruimtelijke inrichting toch echt steeds meer de norm aan het worden. Bovendien wordt 1145 
zo het resterende bedrag niet losgekoppeld van het project. En daarom een derde en laatste 

motie met als dictum: 

 

Motie 182/11-10-2021 

Ruimhartige compensatie natuur 1150 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober '21, ter behandeling 

van Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg; 

constaterende dat: 

- uit de 'Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg' blijkt dat er een voordelig saldo van 1155 
9,17 miljoen euro resteert; 

overwegende dat: 

- destijds niet gekozen is voor de meest natuurvriendelijke oplossing van de Westfrisiaweg; 

- de nadelige gevolgen van het gekozen tracé voor de natuur niet ruimhartig, maar minimaal 

zijn gecompenseerd c.q. gemitigeerd; 1160 
- grijze verbindingszones worden versterkt, groene worden verzwakt; gehoord de discussie, 

roepen Gedeputeerde Staten op: 
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- een deel van het resterende geld Westfrisiaweg te besteden aan het ruimhartig compenseren 

van de nadelige gevolgen voor de natuur ten gevolge van de verbreding en aanleg van de 

Westfrisiaweg, door aanleg NNN, verbindingszones en het oplossen van knelpunten; 1165 
en gaan over tot de orde van de dag. Partij voor de Dieren 

Voorzitter, we rekenen niet op 9 miljoen euro. We gaan ook geen bedragen noemen en laten de 

keuze aan GS om te bepalen, of eventueel met een voorstel te komen, welk deel van het 

resterende bedrag zij in wensen te zetten voor de vrijwilligers, de dieren en de natuur. Het zou 

een mooi gebaar zijn om in ieder geval iets voor hen te doen. Mijn fractie vreest dat het niet 1170 
mogelijk is om ook maar iets van het resterende bedrag te besteden of toe te voegen aan de 

zaken waar ik hier zojuist voor gepleit heb, als het terugvloeit richting het programma 

Bereikbaarheid. Dan wordt namelijk al gauw gewezen op het Programma Groen en dat is in 

vergelijking met Mobiliteit en Bereikbaarheid niet bepaald een vetpot. 

 1175 
De VOORZITTER: De moties maken onderdeel uit van de beraadslagingen. 

 

De heer TERWAL (VVD): Allereerst wil ik de gedeputeerde steunen en bedanken voor de goede 

discussie, die we met elkaar hebben gevoerd over de eindverantwoording van de N23, ook 

bekend als de Westfrisiaweg. Voor de VVD is de aanleg van de Westfrisiaweg het voorbeeld waar 1180 
de aanleg van nieuwe infrastructuur toe kan leiden. Betere doorstroming, betere 

verkeersveiligheid, goede economische ontwikkelingen en goed voor de leefbaarheid. Ik noemde 

het in de laatste bijdrage van de commissie al een win-win-win-winsituatie. Mijn fractie hoopt dan 

ook dat met dit prachtige voorbeeld een aantal partijen in de Staten iets meer ontspannen in de 

discussie gaan over de vraag of ergens wel of geen nieuwe infrastructuur moet worden 1185 
aangelegd. Fijn als inwoners van onze provincie de bus of de fiets pakken, maar we willen ze ook 

de vrijheid geven om hun vertrouwde auto te kunnen pakken. Daartoe moet voldoende en goede 

wegen ter beschikking staan.  

 

De VOORZITTER: Een interruptie van de heer Hoogervorst 1190 
 

De heer HOOGERVORST (SP): Waar ik al bang voor was: de N23 wordt volledig in het zonnetje 

gezet. Nu wil ik niet heel erg somber zijn, -we zien ook wel de voordelen van het project-, maar is 

de VVD ook van mening dat de aanleg van de N23 ook een voorbeeld zou kunnen zijn voor het 

met elkaar oplossen van problemen, die zijn ontstaan na aanleg van deze weg en dat het een 1195 
voorbeeldfunctie zou kunnen hebben om meteen te kijken naar die problemen.  

 

De heer TERWAL (VVD): Ja, het klopt. We zetten de Westfrisiaweg in het zonnetje. Voor ons was 

het glas meer dan halfvol. Bij de SP is het glas toch wel vaak half leeg wanneer het om nieuwe 

infrastructuur gaat. Als u mij toestaat om mijn inbreng te vervolgen. Ik kom nog op de door u 1200 
aangedragen knelpunten. 

 

Met andere woorden: Niet krampachtig vasthouden aan het mantra dat de fiets en het openbaar 

vervoer een oplossing zijn voor alle mobiliteitsproblemen, maar ook openstaan voor het feit dat 
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vele Noord-Hollanders de auto willen en zullen blijven gebruiken. De ANWB stelt dat de files 1205 
ondanks thuiswerken weer op het niveau van 2019 zijn. 

Dan kom ik op het positieve saldo, -waarover ook de vraag van de heer Hoogervorst-, van 

9,17 miljoen euro, waarmee het project Westfrisiaweg afgesloten kon worden. In de gesprekken 

die ik heb gevoerd met de verschillende partijen in West-Friesland, is het voor de VVD duidelijk 

dat zij zeer verheugd zijn over de nieuwe weg, -heel veel wethouders in de gemeenten zijn er erg 1210 
blij mee-, maar dat hierdoor ook knelpunten zijn ontstaan op het onderliggende wegennet. 

Voorbeelden zijn genoemd in de brief van de Regio West-Friesland, die de commissie Mobiliteit 

en Bereikbaarheid eind vorige maand heeft ontvangen. De VVD is blij met de toezegging van de 

gedeputeerde in de laatste commissievergadering dat hij met welwillendheid het gesprek zal 

aangaan met de West-Friese partijen over deze aangedragen knelpunten. Bij het oplossen van 1215 
knelpunten hoort geld. Deze discussie over investeren in infrastructuur moeten we als 

Statenleden met elkaar voeren, daar waar die thuishoort, namelijk bij de behandeling van het 

Integraal Meerjarenprogramma Infrastructuur, het IMPI, eind november. 

Dat brengt me bij de ingediende moties en het amendement. Een grove optelsom leert dat het 

overgebleven bedrag van 9,17 miljoen euro door al die moties echt al vele malen is uitgegeven.  1220 
De VVD constateert dat Sinterklaas dit jaar toch wel erg vroeg valt. Het lijkt de VVD beter om alle 

knelpunten niet vast te pinnen op die 9,17 miljoen euro, die toch echt volledig ontoereikend is, 

maar dit gewoon te bespreken waar het thuishoort; bij de behandeling van het IMPI. 

 

Mevrouw DOEVENDANS (PvdA): Veel is al gezegd over de Westfrisiaweg. Mijn fractie is al de jaren 1225 
dat dit project liep, altijd heel kritisch geweest over deze weg, het tracé en over de verhoging van 

het geld. Nu ligt die weg er en is er mede na al die verhogingen ook een bedrag over. 

 

De VOORZITTER: Een interruptie van de heer Hoogervorst. 

 1230 
De heer HOOGERVORST (SP): Ik schrok even wakker, want u gaf aan dat de PvdA de afgelopen 

jaren zeer kritisch is geweest over dit project. Kunt u enkele dingen noemen waaruit die kritiek 

blijkt? 

 

Mevrouw DOEVENDANS (PvdA): Ik denk dat u mijn oud-fractiegenoot Nico Papineau Salm nog wel 1235 
kent. Hij heeft altijd kritisch gekeken naar de plannen die er lagen en ook dat we samen met de 

regio in gesprek moesten blijven. In de coalitie krijg je niet altijd wat je wilt en soms moet je 

concessies doen, maar we zijn zeker de partij geweest die altijd kritisch heeft gekeken en ook 

daadwerkelijk terug is gegaan om met die regio in gesprek te blijven. Ik geloof erin dat mijn 

fractiegenoot en voorgaande fracties daar heel erg hun best voor hebben gedaan. 1240 
 

Er is negen miljoen euro over van alle bedragen, die meermaals zijn opgehoogd. Ik ben het niet 

altijd eens met de heer Terwal, maar als we het hebben over het dat door de moties al meerdere 

keren is uitgegeven, dan kunnen we elkaar vinden. Ik geloof ook zeker dat we dat gesprek 

moeten voeren. Velen van u weten al van mij dat als het gaat om geld en financiën ik daar heel 1245 
veel van weet. Als je iets gaat kopen in de winkel en de kaas is in de aanbieding en je houdt 
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daardoor geld over dan moet dat niet op het lijst waardoor je er alleen maar kaas van kunt 

kopen. 

 

De VOORZITTER: Een interruptie van de heer Hoogervorst. 1250 
 

De heer HOOGERVORST (SP): Laat ik het bij het voorbeeld van de kaas houden. U koopt een kilo 

kaas in de winkel. U komt thuis en dan blijkt dat de korst zo hard is dat u er een scherp mesje bij 

moet hebben. Dan bent u toch blij dat u wat geld over heeft om dat mesje te kopen? 

 1255 
Mevrouw DOEVENDANS (PvdA): U maakt van mijn voorbeeld nu een ander voorbeeld. Daar kom 

ik dan zo op terug. Het ging over het feit dat kaas in de aanbieding is en daarom houdt u geld 

over. Daar hoeven we dan niet nogmaals kaas van te kopen. 

Ik geloof dat Gedeputeerde Staten ook echt gaan kijken waar de prioriteiten liggen. Onze 

provincie is groter dan alleen Regio West-Friesland. Als het gaat om bereikbaarheid, 1260 
betaalbaarheid, openbaar vervoer, mensen uit de auto krijgen en op de fiets de provincie door te 

bewegen dan komt er heel veel op ons af. We moeten met elkaar de handen ineen slaan en 

zoeken hoe we dat gaan doen. Dat is dus niet, -denk ik en gelooft mijn fractie-, met een aantal 

moties dat geld nu al uitgeven. We zullen er in de commissie met elkaar het gesprek over moeten 

voeren en met Gedeputeerde Staten kijken waar de prioriteiten liggen. Voor mijn fractie staat 1265 
voorop dat het gaat over verkeersveiligheid, betaalbaarheid voor de inwoners en duurzaamheid. 

Ik ben zeer benieuwd naar het gesprek dat onze gedeputeerde gaat voeren in de regio. 

 

De VOORZITTER: Een interruptie van mevrouw Kocken. 

 1270 
Mevrouw KOCKEN (GL): Ik vraag me al een tijd af. Het lijkt of het geheugen een beetje wegsijpelt. 

In de vorige periode moest geld worden bijgelegd omdat het project niet sluitend te krijgen was. 

Daarvan is nu een klein beetje over. Dat was mobiliteitsgeld. Dat moest toen worden bijgelegd. 

Niet vreemd dan om het mobiliteitsgeld te blijven vinden, toch? Is dat dan niet het antwoord? Er 

is niet heel veel geld over. Het is geen geld dat aan alles besteed kan worden.  1275 
 

Mevrouw DOEVENDANS (PvdA) : Volgens mij zeggen wij precies hetzelfde. Volgens mij 

benoemde ik net dat het geld over is en daarom weer terugvloeit en dat er heel veel te doen is in 

de provincie. 

 1280 
Mevrouw KUIPER (CDA): Zoals ook in de commissie aangegeven vindt het CDA het een goede 

insteek om de resterende middelen uit het project Westfrisiaweg in te zetten voor het Programma 

Bereikbaarheid, omdat ook uit dat programma de middelen beschikbaar worden gesteld indien er 

tekorten zouden zijn geweest. Zoals uit de eindafrekening blijkt, heeft niet alleen Provincie 

Noord-Holland geïnvesteerd in de aanleg van deze weg, maar hebben vele partners daaraan 1285 
bijgedragen. De gemeenten met bijna 68 miljoen euro en met alle partners totaal ongeveer een 

kwart van de hele begroting. Naast de opening van de Westfrisiaweg en de ingebruikname, moet 

er ook een financiële afwikkeling plaatsvinden. Het is positief te noemen dat de uitvoering niet 

alleen binnen het beschikbare budget heeft plaatsgevonden, maar er zelfs een bedrag van ruim 
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negen miljoen euro resteert. We kunnen begrijpen dat nu de gemeenten fors hebben 1290 
bijgedragen, van hen uit de oproep is om de resterende middelen voor het verbeteren van de 

infrastructuur in hun regio in te zetten. Men is positief over de verbeteringen in doorstroming, 

maar men ziet ook dat er nog knelpunten zijn, die oplossingen behoeven. Op onze vraag en de 

vraag van de heer Terwal van de VVD hierover in de commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid heeft 

de gedeputeerde aangegeven dat hij bereid is om met de gemeenten in West-Friesland in gesprek 1295 
te gaan over de knelpunten die er zijn. De inhoud, de noodzaak van de investering is leidend en 

niet de dekking. We danken de gedeputeerde voor deze heldere toezegging. Die is voor ons 

belangrijk, want die biedt gemeenten de gelegenheid om samen met de provincie te kijken naar 

de infrastructurele knelpunten die zij ervaren. Het CDA doet een appèl op gedeputeerde Olthof 

om in het gesprek welwillend te kijken welke knelpunten, gerelateerd aan de Westfrisiaweg, 1300 
opgelost moeten worden en hoe de provincie daaraan kan bijdragen. Omdat we ook begrijpen 

dat de gedeputeerde geen geld apart wil zetten zonder dat er projecten zijn die gekoppeld zijn 

vanwege verkeersveiligheid of doorstroming, hebben we daarom mede de motie ingediend om op 

korte termijn een inventarisatie te maken van de knelpunten die na de realisatie van de N23 zich 

hebben voorgedaan. Hiermee wordt duidelijk of er voor de provincie een rol is bij het oplossen 1305 
van deze knelpunten. Mochten deze knelpunten zich voordoen dan zouden we graag zien dat 

deze zo spoedig mogelijk worden opgepakt. Om deze oproep kracht bij te zetten, hebben we 

daarom het amendement mede ingediend. Dankzij de voordracht is er ruim 9 miljoen euro meer 

beschikbaar voor projecten binnen het programma Bereikbaarheid. Het zou goed zijn als dit 

mede door gemeenten opgebracht geld ingezet kan worden voor de oplossing van de aan de 1310 
Westfrisiaweg gerelateerde infrastructurele knelpunten.  

Ter geruststelling van de heer Terwal en mevrouw Doevendans: Het is uiteraard de bedoeling dat 

het loopt via de afgesproken weg, dat is voor ons via de vaststelling van het IMPI, die volgende 

maand aan ons wordt voorgelegd. 

 1315 
De heer KLEIN (CU): We zijn blij met de succesvolle afronding van dit project, waarbij zelfs na 

meerdere keren bij plussen nu nog geld over is. We vinden het verstandig om dat geld 

beschikbaar te houden voor het bereikbaarheidsdossier. De motie die is ingediend door de SP,  

JA21, Liberaal Noord-Holland en het CDA om samen met West-Friese gemeenten te inventariseren 

waar knelpunten zitten, vinden wij sympathiek. Het is goed om dat in kaart te brengen. Als daar 1320 
knelpunten uit voortkomen, zouden die via het IMPI moeten worden opgenomen in het 

gebruikelijke proces. We kunnen ons daarom niet vinden in amendement 28 waarin wordt 

voorgesteld om nu al dit geld te reserveren voor de projecten in West-Friesland. Er moet altijd een 

integrale afweging worden gemaakt, die kijkt naar alle projecten in Noord-Holland. Dit geld moet 

niet op voorhand al worden gereserveerd voor een bepaalde regio. De moties waarin wordt 1325 
voorgesteld om nu al een bestemming te vinden zullen we dus niet steunen. 

 

De VOORZITTER: Dan gaan we voor een reactie in eerste termijn naar het college. 

 

Gedeputeerde OLTHOF: De heer Mantel heeft gemeenten in West-Friesland gebeld. Ik ga ervan 1330 
uit dat hij ook gemeenten in de andere regio’s gebeld heeft om te vragen of ze daar ook 
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knelpunten hebben. Die hebben namelijk net zoveel knelpunten. Het is aan deze Staten om een 

integrale afweging te maken voor alle gemeenten en niet alleen voor die in West-Friesland. 

Als het gaat over in gesprek zijn: Ik ben met wethouders in gesprek. Dat gaat over verschillende 

onderwerpen. Er komen ook knelpunten aan de orde. Wat dat betreft ga ik ervan uit dat de 1335 
knelpunten op dat soort momenten aan de orde komen. Dan kan een passende oplossing worden 

gezocht.  

Ik begin bij de drie moties van de Partij voor de Dieren, motie180, 181 en 182. Bij de voordracht 

39 in 2018 hebben Provinciale Staten 25 miljoen euro extra dekking beschikbaar gesteld door 

een bijdrage door de Provincie op het totale krediet. We kunnen ook zeggen, -wanneer hier 1340 
gesuggereerd wordt dat we geld over hebben-, dat we gelukkig 9 miljoen euro minder te kort 

hebben. Daarmee heeft de Provincie nog steeds 16 miljoen euro extra moeten bijdragen in het 

totale krediet. Ik geef u in herinnering een notitie die de Staten hebben ontvangen waarin we ons 

zorgen maken over de tijdelijke financiering van onze mobiliteitsopgave voor de langere termijn. 

De Staten hebben het college gevraagd om volgend jaar met een Perspectief te komen met 1345 
scenario’s om dit op te lossen. Begrijpt u dan dat ik het gek vind, -als we op een project waar we 

vele malen extra krediet vroegen vanwege tekorten en waar nu negen miljoen euro minder tekort 

is-, dat deze Staten met plannen komen die dat bedrag van negen miljoen euro ver overschrijden? 

We hebben geen geld over, maar een lager tekort. 

In ons systeem hebben we geen gebiedsbudgetten. Er wordt een integrale afweging gemaakt als 1350 
het gaat over infrastructuur. Als het gaat over de moties van de PvdD dan hebben we het 

investeringsbeleid vast onderdeel gemaakt van ons Mobiliteitsbeleid. Binnenkort volgt een 

rapport over de ontsnippering en het verdeelbeleid in de Provincie Noord-Holland. Laten we de 

inhoud leidend laten zijn. Laten we niet zeggen: We hebben negen miljoen euro over en we gaan 

dat beschikbaar stellen voor één regio. Ik zou het een gekke beweging vinden. Daarom worden 1355 
de moties 180, 181 en 182 ontraden. 

Over het amendement van SP, JA21, CDA en Liberaal Noord-Holland heb ik al aangegeven dat ik 

in gesprek ben met alle wethouders. Als u suggereert dat er geld over is, dan heb ik daar een 

duidelijk antwoord op gegeven. We zijn bezig met de N220, de rotonde op de N239, de 

verkeersveiligheid rondom de N307 en de trajectbenadering op de N505, in verband met de 1360 
opening van de N23. We zijn op de N241 en de N247 bezig. Als u daarmee bedoelt dat we 

uiteindelijk negen miljoen euro beschikbaar hebben voor al die projecten, dan moet ik u 

teleurstellen. Alle West-Friese projecten overschrijven het bedrag van negen miljoen euro. Dus 

zegt u het maar. Uiteindelijk moeten we vanuit de inhoud redeneren, omdat we het inhoudelijk 

belangrijk vinden dat er iets gebeurt. Dergelijke projecten moeten met voorrang worden 1365 
opgepakt. Zo moeten we naar de projecten in West-Friesland kijken. Het amendement wordt 

ontraden. 

Voor de moties 178 en 179 wijs ik op het IMPI. Op dit moment wordt gewerkt aan het nieuwe 

IMPI. Daarin wordt gekeken naar verkeersveiligheid, doorstroming en natuur. Er volgt een nieuwe 

opzet. Laten we die instrumenten benutten en kijken naar de knelpunten in geheel Noord-1370 
Holland. Dat is onze opgave. Als er knelpunten zijn dan zullen die via die instrumenten naar 

voren komen. Dan kunt u een afweging maken waarin we wel en niet gaan investeren. Ook de 

moties 178 en 179 worden ontraden. 
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De VOORZITTER: Dank u wel voor uw bijdrage. Is er behoefte aan een tweede termijn? 1375 
 

Tweede termijn: 

 

De heer STEEMAN (D66): Ik wil benadrukken dat de N23 een investering is voor de gehele Regio 

West-Friesland. Laat duidelijk zijn dat we blij zijn dat het vandaag ook een keer over die regio 1380 
gaat. Ook in de commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid benadrukken we regelmatig dat het nogal 

vaak over de Metropoolregio Amsterdam gaat en dat Noord-Holland groter is dan dat.  

Uit deze weg vloeit voordeel voor deze prachtige regio. We zijn blij met het betoog van de 

gedeputeerde dat er negen miljoen euro minder tekort is. Dat bedrag kan niet zondermeer 

worden ingezet voor de Regio West-Friesland, maar voor geheel Noord-Holland, dus ook voor de 1385 
rest van Regio West-Friesland. Ik ben niet ingegaan op de twee moties die gaan over de 

inventarisatie van de verkeersproblemen en het beoordelen van de overlast. Wat ons betreft is dat 

onderdeel van het lopend werk van de Provincie. Dat zou ook in het algemene beheer van het 

wegennetwerk moeten worden opgepakt. Dat betreft dan meteen alle knelpunten in Noord-

Holland. We zijn blij dat het college heeft toegezegd om met de gemeenten om tafel te gaan 1390 
zitten. 

 

De heer HOOGERVORST (SP): De SP ziet de positieve effecten van de N23, maar het is verkeerd 

om de ogen te sluiten voor de nadelige effecten. Die nadelige effecten zijn wat ons betreft 

bijzondere, nadelige effecten. Laten we niet vergeten dat we aan de gemeenten en overigens ook 1395 
aan andere organisaties en instanties hebben gevraagd te participeren, mee te doen, aan het 

opbouwen van een krediet voor de aanleg van deze weg. Naar aanleiding van vragen van de SP in 

de commissie kregen we een overzicht. Veel gemeenten hebben met veel geld meebetaald. Ligt 

het dan niet in de lijn der logica dat met het overgebleven geld in eerste instantie wordt gekeken 

naar problemen die zich afspelen op het gebied van deze gemeenten? Daarbij nogmaals de 1400 
opmerking: We geven middels de moties en het amendement niet bij voorbaat dat geld al uit. We 

geven het slechts een nadere, preciezere bestemming. Natuurlijk is 9,17 miljoen euro niet 

genoeg voor alle knelpunten, of het nu verkeerstechnische problemen, ongewenste gevolgen 

voor de natuur, of aantasting van de leefbaarheid betreft. Natuurlijk is dat niet voldoende.  Het 

kan een mooie basis zijn om met gemeenten in gesprek te gaan en om ons scherp te houden dat 1405 
het belangrijk is dat deze problemen worden opgelost. Ook de SP is van mening dat we bij het 

oplossen van de geconstateerde problemen de werkwijze van het IMPI moeten worden 

gehandhaafd. Die problemen hoeven niet buiten het IMPI om te worden aangepakt. Ze kunnen in 

het IMPI worden opgenomen. Dan is het voordeel dat er een kleine reserve klaarligt om deze 

problemen wellicht met prioriteit aan te pakken. 1410 
De gedeputeerde hield een betoog dat er in dit geval eigenlijk sprake is van een minder groot 

tekort. Ja, dat is zo. Wij constateren dan ook dat we bij andere projecten deze tekorten bewust 

laten oplopen, maar dit terzijde. 

Herkent de gedeputeerde ook dat er in West-Friesland ook problemen zijn ontstaan door de 

aanleg van de N23? Zou de status van deze problemen niet een andere moeten zijn dan andere 1415 
problemen op verkeerstechnisch gebied in de provincie? 
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De heer HOLLEBEEK (PvdD): Ik hoop dat iedereen zich ervan bewust is dat we niet oproepen om 

het resterend geld te besteden aan een koekjesfabriek in Bovenkarspel of een volksdansfestival in 

Medemblik. Het gaat om zaken die rechtstreeks gelieerd zijn aan de aanleg van en het project 1420 
N23.  Kan de gedeputeerde toezeggen om zich in te zetten voor de dierlijke slachtoffers en voor 

de natuur in de regio? Dan wil ik desnoods mijn moties intrekken. Mij wordt het gevoel gegeven 

dat ik iets indien dat totaal niets met het project te maken heeft. Dat wil ik weerleggen. 

 

De heer TERWAL (VVD): Ik dank de gedeputeerde dat hij ook nu toezegt dat hij in welwillendheid 1425 
in gesprek gaat met de West-Friese partijen om te kijken welke knelpunten er zijn en hoe die 

kunnen worden opgelost. Wederom nodig ik de Statenleden uit om bij de vaststelling van het IMPI 

met elkaar in discussie te gaan over het resterende geld. Het doet me deugd dat ik eindelijk de 

heer Hoogervorst nu aan mijn zijde vindt. Als je knelpunten wilt oplossen zul je soms ook een 

klein stukje asfalt moeten aanleggen. Ik heb de SP daarvoor niet vaak horen pleiten. 1430 
 

De VOORZITTER: Een interruptie van de heer Hoogervorst. 

 

De heer HOOGERVORST (SP): Heeft de heer Terwal ons verkiezingsprogramma gelezen? Daarin 

staat letterlijk wat hij zegt. Als het nodig is om een knelpunt op te lossen zijn we bereid om 1435 
daarvoor asfalt aan te leggen. Alleen als daarmee een knelpunt wordt opgelost. 

 

De heer TERWAL (VVD): Een paar jaar geleden las ik het verkiezingsprogramma van de SP, net als 

die van andere partijen. Soms is het goed om zaken in herinnering te roepen. 

 1440 
De heer KLEIN (CU): Nog kort om het scherp te krijgen waar nu precies de moeite zit in motie 

178. Volgens mij zit het heel dicht bij de toezegging. Het verschil is dat de indieners hier nog 

vragen om dit aan ons voor te leggen, zodat wij ook kunnen meekijken in hoeverre de oproepen 

die we krijgen vanuit gemeenten ook worden meegenomen in het proces. Dat lijkt me een heel 

redelijk verzoek. 1445 
 

De VOORZITTER: Het woord is in de tweede termijn aan gedeputeerde Olthof 

 

Gedeputeerde OLTHOF: Ik geef aan West-Friesland gemeenten en problemen geen andere status. 

Op heel veel plekken zijn we aan het werk aan de weg. We moeten alle vraagstukken die 1450 
samenhangen met het project serieus nemen. Dat betekent niet dat de problemen in West-

Friesland een andere status zouden moeten krijgen. Problemen die ontstaan zijn door de aanleg 

van de Westfrisiaweg moeten we serieus nemen. Ik ben in Opmeer geweest. Opmeer is niet direct 

gelegen aan de Westfrisiaweg, maar die refereerde wel aan problemen als gevolg van de aanleg 

van de Westfrisiaweg. Dat nemen we ook serieus. We zijn in gesprek met Opperdoes. De 1455 
problemen pakken we op. Daar waar er problemen zijn, zullen we die oppakken. Uiteindelijk 

worden die aan de Staten voorgelegd via de normale manier. 

 

De VOORZITTER: Een interruptie van de heer Hoogervorst. 

 1460 
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De heer HOOGERVORST (SP): Ik ben blij met wat de gedeputeerde zegt en dat alle problemen 

serieus behandeld moeten worden. We hebben het hier over een problematiek die is ontstaan 

doordat de Provincie een andere project heeft uitgevoerd. Of dat nu de Westfrisiaweg of HOV ’t 

Gooi is, als er problemen ontstaan die we niet hadden voorzien, vindt de SP dat die extra 

aandacht behoeven. Die problematiek moet worden opgelost. Wij hebben die problemen 1465 
veroorzaakt. Kijkt de gedeputeerde daar anders tegenaan? 

 

Gedeputeerde OLTHOF: Ik kijk daar anders tegenaan. We moeten alle problemen serieus nemen. 

Uiteindelijk volgt er een inventarisatie van mogelijke problemen die zich in geheel West-Friesland 

voordoen, die mogelijk te maken hebben met de aanleg van de N23, maar mogelijk ook door 1470 
andere oorzaken. Die knelpunten zullen we nog steeds integraal moeten afwegen tegenover 

andere problemen in de rest van Noord-Holland. Ik kan niet zeggen dat een probleem 

belangrijker is, omdat die is gekoppeld aan de Westfrisiaweg, dan een 

verkeersveiligheidsvraagstuk in de Regio Alkmaar. De totale en integrale afweging moet worden 

gemaakt. Ik ga die knelpunten geen aparte status geven. We moeten ze in totaal afwegen. 1475 
 

De heer HOOGERVORST (SP): Het is helder dat de gedeputeerde die problemen geen aparte 

status gaat geven. Daar denkt de SP anders over. U geeft geen antwoord op mijn vraag. Ik stelde 

vraag: Als zich problemen voordoen omdat we als provincie een groot project uitvoeren, vindt u 

dan niet dat in het kader van nazorg met de gemeenten moet worden bekeken welke problemen 1480 
er zijn veroorzaakt door de nieuwe weg? Die problemen moeten wij toch oplossen? We kunnen 

dan toch niet zeggen: Het is uw probleem en u wacht maar tot er een moment komt dat we voor 

een oplossing geld zullen reserveren? 

 

Gedeputeerde OLTHOF: Volgens mij heb ik dat niet gezegd. Ik wil alle problemen in West-1485 
Friesland, en dat betreft niet alleen de N23, serieus nemen. We nemen ze serieus. Ik ben in 

gesprek en wil in gesprek met wethouders als er problemen zijn rondom de N23, maar ook 

daarbuiten. We zijn op veel plekken aan het werk aan de weg. Alle problemen moeten we serieus 

nemen. Dat betreft ook de natuur, faunapassages en dat soort zaken. Dat moet allemaal worden 

meegenomen. Ik heb er moeite mee dat we dit project koppelen en linken aan West-Friesland. 1490 
We komen met een nieuwe IMPI. Het IMPI geeft een verhelderend beeld van de problemen 

rondom verkeersveiligheid, doorstroming, natuur. De nieuwe opzet is breder dan alleen de 

traditionele doorstroming en verkeersveiligheid. Daar zullen de problemen in terugkomen. Dan 

zal duidelijk zijn welke problemen er zijn rondom de Westfrisiaweg. Betreft het doorstroming of 

verkeersveiligheid?  Daar moeten we bepalen welke problemen met voorrang moeten worden 1495 
opgepakt. Dit mindere tekort moeten we niet oormerken als West-Friesland. Dat vindt ik geen 

recht doen aan de andere opgaven die we hebben. Alle problematieken rond verkeersveiligheid, 

natuur en doorstroming moeten in kaart worden gebracht in het IMPI. Dan kan de totale afweging 

worden gemaakt, waarmee aan de slag wordt gegaan. Laten we niet voor elk project waarbij aan 

de weg wordt gewerkt een inventarisatie gaan maken.  1500 
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De VOORZITTER: Ik wil het volgende voorstellen. Er zijn een amendement en vijf moties en een 

voordracht ingediend. Er zijn ook nog moties Vreemd aan de Orde van de Dag ingediend. Mijn v 

voorstel is om tot half vier te pauzeren. Dan kunt u de moties bespreken. 

 1505 
De heer VAN DER MAAS (VVD): We hebben nog geen advies op de moties VOD. Het is dan lastig 

om deze te bespreken. 

 

De VOORZITTER: Dat is waar. Dan gaan we over een kwartier verder. Ik schors de vergadering. 

 1510 
Schorsing 15.11 – 15.30 uur. 

 

De VOORZITTER: Ik heropen de vergadering. We zijn gebleven bij agendapunt 10, voordracht 55 

Eindverantwoording N23 Westfrisiaweg. We zijn aanbeland bij de stemmingen. Er zijn een 

amendement en vijf moties ingediend. Als eerste breng ik het amendement in stemming. Dat is 1515 
ingediend door de SP, JA21, Liberaal Noord-Holland en het CDA. 

 

Amendement 28 ‘Oormerken voordelig saldo N23 projecten Regio West-Friesland’. De stemming 

is geopend. We hebben 49 stemmen binnen. Ik constateer dat mevrouw Vastenhouw er niet is. 

Ik sluit de stemming. 1520 
Met 34 stemmen tegen en 15 stemmen voor is amendement 28 verworpen. 

Voor hebben gestemd JA21, CDA, PVV, SP en Liberaal Noord-Holland. 

 

Dan breng ik in stemming motie 178 ‘Inventarisatie verkeersproblemen West-Friesland na 

realisering van de N23 Westfrisiaweg’.  De motie is ingediend door de SP, JA21, Liberaal Noord-1525 
Holland en het CDA. 

Wenst iemand hoofdelijke stemming? Wenst iemand een stemverklaring af te leggen, of 

aantekening? 

  

De heer DESSING (FvD): Wij vinden motie 178 een sympathieke motie. We snappen de 1530 
overweging van de gedeputeerde om de problematiek integraal te bekijken in het IMPI, maar het 

kan zeker geen kwaad om deze probleemanalyse naar aanleiding van de N23 te doen en die 

vervolgens te implementeren in het totale plaatje van deze motie. Daarom zullen we voor deze 

motie stemmen. 

 1535 
De VOORZITTER: Nog andere partijen die een stemverklaring willen afleggen of aantekening 

wensen? Zo niet, dan open ik de stemming. 

Met 31 stemmen tegen en 19 stemmen voor is motie 178 verworpen. Voor hebben gestemd. 

Voor hebben gestemd JA21, CDA, FvD, PVV, SP, DENK en Liberaal Noord-Holland. 

 1540 
De volgende motie die ik in stemming breng is motie 179 “Plannen en uitvoeren van een 

verkeerstelling N307 tussen Bovenkarspel en Enkhuizen in 2022’. De motie is ingediend door de 

SP. Wenst iemand een stemverklaring, of aantekening? Zo niet, dan open ik de stemming over 

motie 179. Ik sluit de stemming 
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Met 37 stemmen tegen en 13 stemmen voor is motie 179 verworpen. Voor hebben gestemd 1545 
JA21, PvdD, SP, DENK en Liberaal Noord-Holland. 

 

Motie 180 ‘Geld Westfrisiaweg naar opvangcentrum wilde dieren’ is ingediend door de PvdD. 

Wenst iemand een stemverklaring af te leggen? 

 1550 
De heer DESSING (FvD): Deze motie, net als andere moties die oproepen tot het alloceren of 

oormerken van geld dat zogenaamd over is, -maar wij zien het niet als over-, vinden wij geen 

goed idee. We zullen tegen deze en andere soortgelijke moties stemmen. 

 

De VOORZITTER: Ik open de stemming. Ik sluit de stemming 1555 
Met 44 stemmen tegen en 6 stemmen voor is motie 180 verworpen. Voor hebben gestemd PvdD 

en de SP. 

 

Dan gaan we naar motie 181, ingediend door de PvdD met als titel ‘Dierveiliger maken 

Westfrisiaweg’. Wenst iemand aantekening of een stemverklaring? 1560 
Dan open ik de stemming. Ik sluit de stemming. 

Met 43 stemmen tegen en 7 stemmen voor is motie 181 verworpen. Voor hebben gestemd de 

fracties van DENK, PvdD en de SP. 

 

Motie 182 ‘Ruimhartige compensatie natuur’ is ingediend door de PvdD. Wenst iemand 1565 
aantekening of een stemverklaring? Zo niet dan open ik de stemming. Ik sluit de stemming. 

Motie 182 wordt met 44 stemmen tegen en 6 stemmen voor verworpen. Voor hebben gestemd 

de PvdD en de SP. 

 

Dan zijn we toe aan het in stemming brengen van Voordracht 55 ‘Eindverantwoording project 1570 
N23 Westfrisiaweg’. 

Wenst iemand aantekening of een stemverklaring? Ik open de stemming. Ik sluit de stemming 

Met 39 stemmen voor en 11 stemmen tegen is voordracht 55 aangenomen. Tegen hebben 

gestemd JA21, PvdD en de SP. 

 1575 
11. Vragenuur 

 

De VOORZITTER: Er zijn geen verzoeken binnengekomen voor het stellen van mondelinge 

vragen. 

 1580 
12. Indien aan de orde: stemming motie(s) Vreemd aan de Orde van de Dag 

 

De VOORZITTER: Ik geef de gedeputeerden het woord voor een reactie op de ingediende moties 

VOD. Interruptie is niet mogelijk. U krijgt alleen een reactie van het college. Daarna gaan we over 

tot stemming. 1585 
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De heer KOYUNCU (DENK): Ik houd motie VOD 174 aan. We komen nog met een 

initiatiefvoorstel.  

 

De VOORZITTER: Motie 174 VOD ‘Breng inclusiviteit als speerpunt’ is ingetrokken. 1590 
Voor motie VOD 171 geef ik het woord aan gedeputeerde Olthof, namens het college. 

 

Gedeputeerde OLTHOF: Motie VOD 171 met betrekking tot betaald parkeren wordt ontraden 

door het college. Het is de verantwoordelijkheid van gemeenten. Het is een onderdeel van de 

‘menukaart’. Uiteindelijk moeten gemeenten die afweging maken.  1595 
Motie 172 wordt ook ontraden. De enorme betrokkenheid van de heer Koyuncu van DENK voor 

deelmobiliteit wordt gewaardeerd. Deelmobiliteit maakt onderdeel uit van de ‘menukaart’ en 

wordt met de gemeenten besproken. De motie doet voorkomen alsof het overal een plek moet 

gaan krijgen. Ik weet dat deelmobiliteit aan veel tafels besproken gaat worden.   

Motie 173: We moeten sowieso aandacht besteden aan de mensen die moeite hebben met de 1600 
digitale wereld. Deze motie willen we neutraal aan de Staten voorleggen. 

 

De VOORZITTER: Dan zijn we toegekomen aan motie 175, ingediend door Forum voor Democratie 

en de Partij voor de Vrijheid, met als titel ‘Ongehinderde toegang voor alle type vergaderingen en 

bijeenkomsten’.  1605 
Ik zal die motie vanaf deze plek van een reactie voorzien. 

 

De heer VAN DIJK (Commissaris van de Koning): Ik sta bij deze motie graag stil bij de 

achterliggende wetgeving. In artikel 58 RA, eerste lid van de Wet Publieke Gezondheid zijn 

sectoren opgenomen waarbij niet zozeer regels kunnen worden gesteld met betrekking tot het 1610 
beschikken over een testresultaat van vaccinatie. Volksvertegenwoordigende organen vallen hier 

niet onder. Dat betekent dat volksvertegenwoordigers, vanwege hun mandaat, altijd toegang 

hebben tot een Statenvergadering. De gevallen waarin daarvan kan worden afgeweken, zijn 

geregeld in de Provinciewet. Het vereiste coronatoegangsbewijs is voor voorliggende 

bijeenkomsten en cursussen in het Provinciehuis niet van toepassing. De publieke plaats in het 1615 
Provinciehuis valt onder de uitzondering van de wet. Voor de inzet van een coronatoegangsbewijs 

is de locatie van een activiteit onder voorzien en beslissend. Daarbij geldt bovendien het vereiste 

dat er sprake moet zijn van controleren in een uitstoot, bijvoorbeeld in horecagelegenheden.  

In het geval dat Provinciale Staten een andere ruimte of zaal gebruikt dan het Provinciehuis dan 

geldt het volgende. Als, zoals in Zuiderduin, de zaal volledig is afgescheiden van eet- en 1620 
drinkgelegenheden en er aparte voorzieningen zijn, dan kan de zaal zonder de inzet van 

coronatoegangsbewijzen voor de Statenvergadering worden gebruikt. Als dat niet het geval is en 

het publiek zich zonder inzet van een coronatoegangsbewijs kan mengen met publiek waarvoor 

wel een coronatoegangsbewijs vereist is, dan zal voor de Statenvergadering een andere locatie 

gezocht moeten worden. 1625 
In de tijd van de barbecue gold nog de 1,5-meterregel, ook voor publieke locaties als het 

Provinciehuis. Daar was geen uitzondering voor. Gezien de aard van de bijeenkomst, -een 

gezellig samenzijn na het zomerreces-, is gezamenlijk besloten om QR-code in te zetten om de 

1,5-meterregel los te kunnen laten. Op dit moment is die regel er niet meer.  



Pagina 40 
 

 40 

Het Provinciehuis is een publieke locatie waarvoor geen QR-code vereist is. 1630 
Ik ging hier even uitgebreid op in, omdat ik vind dat we hierover helder en duidelijk moeten zijn. 

Over de fysieke aanwezigheid van publiek: Op basis van artikel 58 RA, tiende lid van de Wet 

Publieke Gezondheid is het verboden voor deelname aan toegang, activiteit of voorziening op 

publieke plaatsen eisen te stellen met betrekking tot het beschikken over een testresultaat, tenzij 

dat anders in de wet is geregeld. De publieke tribune geldt als een publieke plaats. Het is dan 1635 
ook niet mogelijk om een verplicht test- of vaccinatiebewijs te vragen. Dat gebeurt dan ook niet.  

ik ontraad de motie omdat we al conform de regels handelen, zoals deze ook zijn vastgesteld. 

Dat beleid is van kracht vanaf 25 september 2021. 

 

Motie 176 ‘Geen uitsluiting Noord-Holland van elke vorm van participatie op basis van hun 1640 
medische status’ ingediend door Forum voor Democratie en Partij voor de Vrijheid. 

Bij de inleiding van de motie werd de suggestie gewekt dat we op enigerlei wijze in de afgelopen 

anderhalf jaar participatie van inwoners tegenhielden. Daarvan wil ik met kracht afstand nemen. 

Dat is onjuist. We deden juist ons uiterste best om onze inwoners, in welke vorm dan ook, -online 

of met inachtneming van afstand-, bij besluitvorming te betrekken. We moeten ons aan de regels 1645 
houden die landelijk gelden en die democratisch zijn afgesproken. Sinds 25 september 2021 is 

conform het landelijk vastgesteld beleid op grond van artikel 58 RA in Wet Publieke Gezondheid 

verboden om voor deelname aan of toegang tot activiteiten in publieke plaatsen eisen te stellen 

met betrekking tot het beschikken over een coronatoegangsbewijs, tenzij het anders in de wet is 

geregeld. Dit geldt niet alleen voor provincies, maar ook voor gemeenten. Het Provinciehuis is 1650 
een publieke plaats. Het is niet mogelijk om burgers te verplichten een test- of vaccinatiebewijs 

te overleggen. Dat doen we ook niet bij bijeenkomsten in het Provinciehuis. In het geval dat een 

externe locatie wordt gebruikt dan gelden de regels voor een externe locatie. We houden ons 

daarmee aan de landelijke regelgeving. Er is geen enkele sprake van uitsluiting van burgers. Een 

oproep aan gemeenten om de coronapas niet te handhaven, is niet alleen onwenselijk, maar 1655 
zeker onnodig. De motie wordt ontraden. 

 

Als laatste motie is er de motie VOD ‘Onredelijke benadeling’, ingediend door Liberaal Noord-

Holland. We hebben hierover gesproken in het Presidium. Als voorzitter van de Staten heb ik 

toegezegd dat we op korte termijn gaan kijken hoe we de spreektijdenregeling op enigerlei wijze 1660 
ter discussie kunnen stellen, zodat ook kleine partijen voldoende aan bod kunnen komen. Daar 

komen we in het Presidium later op terug. 

Toch ontraad ik de motie. In het tweede deel gaat de motie ervan uit dat er geen onredelijke 

benadeling als hierboven omschreven zou mogen plaatsvinden in de volgende bestuursperiode. 

Daarvan heb ik toegezegd dat we juist voordat de volgende bestuursperiode aanbreekt met het 1665 
Presidium en de Staten gaan kijken naar hoe de nieuwe regeling eruit zou kunnen komen te zien. 

Er is in ieder geval geen toezegging gedaan dat er geen onredelijke benadelingen in zouden 

kunnen zitten. Dat kan op voorhand natuurlijk nooit worden gegarandeerd, want daar gaat u zelf 

over. In die zin wil ik de motie ontraden. 

 1670 
De VOORZITTER: Daarmee hebben we alle moties Vreemd aan de Orde van de Dag de revue 

laten passeren. Kunt u tot stemming overgaan, of wenst u nog enige minuten te schorsen? Is er 
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behoefte aan een schorsing? Ik zie geen behoefte aan een schorsing. Dan kunnen we doorgaan 

met het in stemming brengen van de eerste motie VOD. 

 1675 
Motie VOD 171 is ingediend door DENK en heeft als titel ‘Gemeenten wijzen op onterechte 

neveneffecten door het uitbreiden van betaald parkeren’. 

Wil iemand een stemverklaring afleggen, of aantekening? 

  

De heer KLEIN (CU): Wij vinden het een belangrijk punt dat DENK aandraagt, om aandacht te 1680 
hebben voor mensen met een kleine beurs, maar we vinden het niet de manier om dat hier via 

een motie in het Regionaal Mobiliteitsprogramma op te nemen. 

 

De VOORZITTER: Ik open de stemming voor motie VOD 171. Ik sluit de stemming. 

Motie VOD 171 wordt met 40 stemmen tegen en 10 stemmen voor verworpen. 1685 
Voor hebben gestemd JA21, PvdD, PVV en DENK 

 

Motie VOD 172 ‘Deelmobiliteit verder uitrollen’, ingediend door DENK. Wenst iemand een 

stemverklaring af te leggen? 

 1690 
Mevrouw KUIPER (CDA): We hebben net de gedeputeerde gehoord. Terecht heeft hij opgemerkt 

dat deelmobiliteit onderdeel uitmaakt van de menukaart. We voelen ons als CDA medestander, 

omdat we in de vorige periode een initiatiefvoorstel hebben ingediend over deelmobiliteit. Het is 

een onderwerp dat verder in de commissie zal worden besproken. We staan er op zich 

sympathiek tegenover. Vandaar dat we deze motie zullen steunen. 1695 
 

De VOORZITTER: Zijn er nog anderen die een stemverklaring willen afleggen, of aantekening? Zo 

niet dan open ik de stemming. Er zijn 50 stemmen binnen. Ik sluit de stemming. 

Motie VOD 172 wordt met 37 stemmen tegen en 13 stemmen voor verworpen. Voor hebben 

gestemd JA21, CDA, PvdD en DENK. 1700 
 

Motie VOD 173 ‘Inclusievere communicatie over deelmobiliteit’ is ingediend door DENK. 

Wenst iemand een stemverklaring af te leggen? 

 

Mevrouw DOEVENDANS (PvdA): Inclusiviteit en ook zorgen dat mensen die niet digitaal vaardig 1705 
zijn, maar ook mensen die laaggeletterd zijn mee kunnen doen, daarover hebben we in de vorige 

commissie gesproken. We zullen voor deze motie stemmen. 

 

De VOORZITTER: Andere leden die een stemverklaring willen afleggen, of aantekening wensen? 

Zo niet, dan open ik de stemming. De stemming is gesloten. 1710 
Motie VOD 173 wordt met 36 stemmen voor en 14 stemmen tegen is motie VOD 173 

aangenomen. Tegen hebben gestemd D66, FvD, PVV en de SP.  

 

Motie VOD 175 ‘Ongehinderde toegang voor alle type vergaderingen en bijeenkomsten’ is 

ingediend door FvD en de PVV. 1715 
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Wenst iemand een stemverklaring af te leggen, of aantekening? 

 

De heer ZOON (PvdD) Hoewel we zeer kritisch zijn als partij over een coronatoegangsbewijs, zien 

we dat deze motie overbodig is, zoals u zojuist hebt toegelicht. We zullen tegen deze motie 

stemmen. 1720 
 

De VOORZITTER: Ik open de stemming. De stemming is gesloten. 

Motie VOD 175 is met 45 stemmen tegen en 5 stemmen voor verworpen. Voor hebben gestemd 

FvD en de PVV. 

 1725 
Motie VOD 176 ‘Geen uitsluiting Noord-Hollanders van elke vorm van participatie op basis van 

hun medische status’ is ingediend door FvD en de PVV. 

Is er iemand die een stemverklaring wil afleggen? 

 

De heer KLEIN (CU): Wij vinden participatie voor iedereen heel erg belangrijk, maar deze motie 1730 
suggereert dat er dingen gebeuren, waarvan wij denken dat het niet aan de hand is. Oproepen 

om burgerlijk ongehoorzaam te zijn in gemeenten vinden wij niet passend. We ondersteunen de 

intentie om zoveel mogelijk mensen te kunnen laten participeren, maar we kunnen niet 

instemmen met deze motie. 

 1735 
De heer ZOON (PvdD): Hoewel de PvdD zeer kritisch tegen het coronatoegangsbewijs is, kan zij 

zich aansluiten bij de beredenering van de CU. We zullen tegen deze motie stemmen. 

 

De VOORZITTER: Geen andere stemverklaringen of aantekening? Dan open ik de stemming over 

motie VOD 176. Ik sluit de stemming. 1740 
 

Motie VOD 176 wordt met 45 stemmen tegen en 5 stemmen voor verworpen. Voor hebben 

gestemd FvD en de PVV., 

 

Motie VOD 177 ‘Onredelijke benadeling’ is ingediend door Liberaal Noord-Holland. 1745 
Zijn er stemverklaringen? 

 

Mevrouw BEZAAN (PVV) normaliter stemmen wij niet voor uitbreiding spreektijd of het behouden 

van een fractievergoeding, maar deze breuk is niet op initiatie van mevrouw Van Geffen tot stand 

gekomen. Derhalve zullen we voor deze motie stemmen. 1750 
 

De heer VAN DEN BERG (JA21): Hoewel wij de overwegingen en constateringen graag bij Liberaal 

Noord-Holland laten, steunen wij wel het dictum van deze motie. Wij hebben in het verleden ook 

te maken gehad met de onvolkomenheden van deze regeling. Daarnaast hebben we begrepen dat 

de Commissaris van de Koning vanochtend de toezegging heeft gedaan om te kijken naar een 1755 
aanpassing van de spreektijdenregeling. We kijken daar met veel belangstelling naar uit. 
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De heer KLEIN (CU): Ook wij laten de overwegingen bij de indiener, maar we vinden deze motie in 

lijn met de toezegging, die vanochtend gedaan is. ‘Geen onredelijke benadeling’ vinden wij een 

mooi criterium om als richtsnoer te hanteren bij het nadenken over deze uitwerking. We zien dat 1760 
niet in tegenspraak met de door u gedane toezegging. We zullen daarom voor deze motie 

stemmen. 

 

Mevrouw KOCKEN (GL): Onredelijke benadeling vinden we juist geen mooi richtsnoer. We gaan 

ervan uit dat met het besluit in het Presidium van vanochtend een oplossing wordt gevonden in 1765 
de spreektijden en dat er voor de volgende periode een betere regeling kan worden vastgesteld. 

Dat is voldoende, dus wij zullen tegen stemmen. 

 

De heer LEERINK (PvdA): We hebben in het verleden al eens aangegeven dat wat ons betreft naar 

de spreektijdenregeling gekeken zou mogen worden. In het Presidium is afgesproken dat dit gaat 1770 
gebeuren voor de korte termijn en dat er ook voor de volgende periode naar gekeken zal worden. 

Met die toezegging lijkt het ons niet nodig om deze motie in stemming te brengen. 

 

De heer DESSING (FvD): Kortheidshalve sluiten ons aan bij de verklaring die de Partij voor Vrijheid 

heeft gedaan, hoewel wij wel snappen dat de toezegging die vanochtend gedaan is in het 1775 
Presidium ook meeweegt. Alles afwegende zullen we toch voor deze motie stemmen. 

   

De heer HEIJNEN (CDA): Kortheidshalve sluit ik me aan bij de verklaring van de heer Leerink. 

 

De VOORZITTER: Nog andere stemverklaringen, of aantekening? Zo niet dan open ik de 1780 
stemming. Ik sluit de stemming. 

 

Met 34 stemmen tegen en 16 stemmen voor is motie VOD 177 verworpen. Voor hebben gestemd 

JA21, FvD, PvdD, PVV, CU, DENK en Liberaal Noord-Holland. 

 1785 
13. Sluiting 

 

De VOORZITTER: Dan zijn we ondertussen aanbeland bij agendapunt 13. Het is pas vier uur. Het 

was heel fijn om weer fysiek met elkaar te kunnen vergaderen. Er was wel het nodige 

geroezemoes. Ik heb het laten gaan want het is voor iedereen wennen. 1790 
Ik zie u graag weer gezond en wel terug in de volgende Statenvergadering van 8 en 15 november 

aanstaande. In de Johan Remkeszaal staat nog een hapje en een drankje voor u klaar. Ik tref u 

daar graag nog even. Dan kunt u elkaar buiten de Statenzaal nog even ontmoeten. 

Ik sluit de vergadering. 

 1795 
Sluiting 16.00 uur  
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Agenda PS-vergadering 
 
Datum 11 oktober 2021 

Tijd Aanvang 13:00 uur 

Locatie Statenzaal 

Voorzitter A.Th.H. van Dijk 

Toelichting Online live volgen of terugkijken kan via: 

https://noord-holland.stateninformatie.nl  
 
 

 

 
 
1 
 

Opening en mededelingen. 
 

2 
 

Vaststelling agenda en regeling van werkzaamheden. 
 

2.a 
 

Afscheid Statenlid fractie PvdA. 
 

2.b 
 

Beëdiging en installatie Statenlid fractie PvdA. 
 

2.c 
 

Actualiteiten (onder voorbehoud van instemming Provinciale Staten). 

Het Statenlid dat een verzoek tot het houden van een actualiteit wil doen, dient 
dit verzoek in bij de griffie, uiterlijk op vrijdag voorafgaand aan de vergadering 
om 12.00 uur. 
 

3.a 
 

Bekrachtiging besluit GS inzake opgelegde verplichting tot geheimhouding. 
 

3.b 
 

Lijst geheimhouding PS. 
 

4 
 

Vaststelling notulen van de vergadering van 13 september 2021. 
 

5 
 

Vaststelling Strategische Statenagenda. 
 

6 
 

Vaststelling lijst ingekomen stukken. 
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7 
 

Voortgangslijst van moties. 
 

8 
 

Voorlopig aangemerkt als hamerstuk. 

Indien de commissie besluit dat het stuk geen hamerstuk is, dan wordt het als 
volledig agendapunt aan de agenda toegevoegd. 
 

8.a 
 

Tijdelijke benoeming 2e plaatsvervangend griffier voor Statenvergadering. 

Voordracht 53 
 

8.b 
 

Benoeming opvolgend lid Programmaraad Randstedelijke Rekenkamer. 

Voordracht 50 
 

8.c 
 

Instellen werkgeverscommissie bestuursbureau recreatieschappen. 

Voordracht 51 
 

8.d 
 

Zienswijze PS op de resultaatbestemming 2020 van de Omgevingsdienst 
Flevoland, Gooi & Vechtstreek. 

Voordracht 56 
 

8.e 
 

Controle protocol controle jaarrekening 2021. 

Voordracht 54 
 

9 
 

Tweede begrotingswijziging 2021. 

Voordracht 52 
 

10 
 

Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg. 

Voordracht 55 
 

11 
 

Vragenuur. 

Het Statenlid dat tijdens het vragenuur mondelinge vragen wil stellen, dient 
deze vragen in bij de griffie, uiterlijk op vrijdag voorafgaand aan de 
vergadering om 13.00 uur. 
 

12 
 

Indien aan de orde: stemming motie(s) Vreemd aan de Orde van de Dag. 
 

13 
 

Sluiting. 
 

 



1 Spreektijden PS 11-10-2021 

 

 Provinciale Staten 
 
 

 
 
Spreektijdverdeling Statenvergadering van 11 oktober 2021 
 
Het presidium heeft besloten de spreektijdverdeling voor PS van 11 oktober a.s. te baseren op  
4 uren vergaderen. 
 
 
Voor de vergadering van 11 oktober a.s. wordt de volgende verdeling gehanteerd:  
 
 

Fractie    Spreektijd PS  

GroenLinks 18 min. 

VVD 16 min. 

D66 14 min. 

PvdA  14 min.  

JA21 10 min. 

CDA  10 min. 

FvD   6 min. 

Partij voor de Dieren 10 min. 

PVV 10 min. 

SP 10 min. 

ChristenUnie 10 min. 

50PLUS/Partij van de Ouderen 10 min. 

DENK 10 min. 

Fractie Baljeu   2 min. 

Fractie Van Geffen (Liberaal NH)   2 min. 

Totaal PS           152 min. 

GS  61 min. 

Technische tijd  27 min. 

Totaal            240 min. 
 

 



3.b Lijst geheimhouding PS.

1 2021-10-11 Lijst geheime stukken PS 

 
 

1 
 

Lijst geheime stukken PS 11 oktober 2021  (bekrachtiging geheimhouding in PS) 
 
 
 

PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot 
wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

2021-25 
 
2020-42 
 
(nr. PS-
besluit) 

Geheimhouding van het 
onderzoeksrapport van 
EIFFEL inzake de 
invordering van verbeurde 
dwangsommen d.d. 29 
juli 2020 met kenmerk 
1472671/1472670. 
 

GS-besluit 01-06-2021:  
- i.v.m. informatie over dossiers die 

onder de rechter zijn, blijft het 
rapport vertrouwelijk totdat de 
gerechtelijke procedures zijn 
afgerond; 

- geheimhouding voort te laten duren 
tot in ieder geval 1 mei 2022 en dan 
opnieuw te bezien of de 
geheimhouding voort moet duren. 

 
GS-besluit 25-08-2020: ter inzage 
legging rapport voor PS; geheimhouding 
voort te laten duren tot in ieder geval 1 
mei 2021 en dan opnieuw te bezien of de 
geheimhouding voort moet duren. 

Tot 1 mei 2022 
en daarna 
geheimhouding 
opnieuw bezien. 

01-06-2021 
 
25-08-2020 

28-06-2021 
 
14-09-2020 

 

2020-38 
 
(nr. PS-
besluit) 

Geheimhouding op brief 
van GS met kenmerk 
1447583/1447586 over 
het circuit Zandvoort. 

Ter inzagelegging brief voor PS; 
geheimhouding voor onbepaalde tijd. 
Aanvullende motivering n.a.v. 
presidium 21-06-2021: 
De reden hiervoor is dat het openbaar 
worden van deze informatie de positie 
van de provincie in een lopende 
juridische procedure kan schaden en de 
economische en financiële belangen van 
de provincie daarbij mogelijk in het 
geding kunnen komen. 

Voor onbepaalde 
tijd 

23-06-2020 29-06-2020  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot 
wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

2020-10 
 
(nr. PS-
besluit) 

Geheimhouding opgelegd 
op de rapporten van 
Integis en Tauw 
betreffende de aansturing 
bij PWN. 
(1363522/1363523) 
 
 

Ter inzagelegging voor PS; 
geheimhouding van de rapporten duurt 
om redenen van 
privacy en bedrijfsgevoeligheid van de 
informatie voort voor onbepaalde tijd. 

Voor onbepaalde 
tijd. 

17-02-2020 09-03-2020  

       
2019-84 
 
(nr. PS-
besluit) 

De voorlopige 
geheimhouding zoals die 
door Gedeputeerde Staten 
is opgelegd (nr. 
1256089/1310882) op 
onderdelen uit 
documenten betreffende 
mogelijke aanpassingen 
en verbouwingen op en 
rond circuit Zandvoort 
(onderdelen die op grond 
van de Wet openbaarheid 
van bestuur niet openbaar 
gemaakt zijn met het 
besluit van Gedeputeerde 
Staten van 15 oktober 
2019 -kenmerk 
1256089/1278981) te 
bekrachtigen en voort te 
laten duren tot 5 
november 2029. 

Ter inzage legging voor PS; 
geheimhouding duurt voort tot 5 
november 2029. 

Tot 5 november 
2029 

5-11-2019 11-11-2019  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot 
wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

2018-05 Businesscase SolaRoad 
(nummer 
1083815/1155048) 
 

Dit document is onder geheimhouding 
ter inzage gelegd voor PS bij de 
Statengriffie. 
De geheimhouding duurt voort 
gedurende het bestaan van SolaRoad 
B.V. 

Gedurende 
bestaan van 
SolaRoad B.V. 

04-12-2018 10-12-2018  

2018-04 Businesscase Pallas (versie 
3.1) en de analyse daarop 
van Strategy& 
(1083186/1083817).  

Geheimhouding duurt voort totdat de 
exploitatie van de Pallas-reactor is 
beëindigd, waarbij elke tien jaar wordt 
beoordeeld of de geheimhouding al dan 
niet dient voort te duren. 

Gedurende 
exploitatie 
Pallasreactor; 
elke 10 jaar 
beoordelen; 1e 
beoordeling in 
2028. 

29-05-2018 11-06-2018  

2018-03 Adviezen van Pels Rijcken 
betreffende de 
bestuurlijke afspraken 
“wonen en vliegen” 
(910083/1064974). 

De geheimhouding geldt voor een 
periode van vijf jaar (tot april 2023). 
Aanvullende motivering n.a.v. 
presidium 21-06-2021: 
Het belang van geheimhouding bestaat 
er uit dat de adviezen specifiek zijn 
opgesteld ten behoeve van intern beraad 
en in het advies persoonlijke 
beleidsopvattingen zijn opgenomen. 
Openbaarmaking van dergelijke interne 
adviezen kan de interne beraadslaging 
schaden. Ook de belangen van Pels 
Rijcken zouden er door geschaad  
kunnen worden. Daarnaast kan 
openbaarmaking de 
onderhandelingspositie waarin de 
betrokken partijen binnen het 'wonen en 
vliegen' dossier zich bevinden schaden. 

Tot april 2023 10-04-2018 23-04-2018  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot 
wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

2018-01 Rapportage van PWC, 
behorende bij de 
openbare 
Statenvoordracht nr. 03-
PS12-02-2018, inzake 
aandeelhouderslening 
voor SADC 
(905620/1033755). 

Bevat vertrouwelijke bedrijfsgegevens. 
De geheimhouding duurt voort 
gedurende de looptijd van de te 
verstrekken lening, maximaal 9 jaar. 

Gedurende 
looptijd lening, 
tot 2027 

09-01-2018 12-02-2018  

       
2017-07 Offerte Connexxion m.b.t. 

OV-concessie Noord-
Holland Noord (714608-
1018469). 
 

Concurrentiegevoelige informatie. Niet 
openbaar op grond van de 
Aanbestedingswet en de WOB. 

 28-11-2017 18-12-2017  

2017-06 Verslag vergadering van 
Stuurgroep Verbinding 
A8-A9 van 24 maart 2017 
(94721/947211). 
 

Artikel 10, tweede lid, sub b en g, Wob 
Geheimhouding duurt voort totdat 
besluitvorming over het project heeft 
plaatsgevonden. Vroegtijdige 
openbaarmaking kan onderhandelingen 
schaden. Het gaat verder om een intern 
document, openbaarmaking zou er 
tevens toe kunnen leiden dat de 
deelnemers aan de vergadering niet 
langer vrijuit hun gedachten willen 
uitspreken. 

01-01-2023 of 
zoveel eerder als 
mogelijk is. 

16-05-2017 29-05-2017  

       
2015-05 Besluit, voordracht en alle 

onderliggende stukken 
m.b.t. de Toekomst 
RON/Hoogtij 
(702724/681248). 

Artikel 10, tweede lid, sub b, Wob. 
Geheimhouding opgelegd tot het einde 
van de exploitatie van HoogTij, welke 
wordt voorzien in 2035, dan wel zoveel 
eerder als het project is afgerond. 

01-01-2035 of 
zoveel eerder als 
mogelijk is. 

29-09-2015 09-11-2015  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot 
wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

2015-04 Consultatie Pallas 
(verseonnr. 
648323/666397). 

Artikel 10, tweede lid, sub b, Wob Het 
genoemde belang bestaat eruit dat 
vroegtijdige openbaarmaking van deze 
informatie een vertekend beeld zou 
kunnen opleveren en de voortgang van 
het project ernstig zou kunnen 
belemmeren. Het is wenselijk dat de 
geheimhouding voortduurt totdat 
onderhandelingen met partijen ten 
behoeve van de bouw en exploitatie zijn 
afgerond. 

01-01-2023 of 
zoveel eerder als 
mogelijk is. 

15-09-2015 28-09-2015  

2015-02 Aanvullend rapport 
second opinion 
(Zaanstad) inzake de RON 
(375176/537299).  

Artikel 10, eerste lid, sub c en tweede 
lid, sub b, Wob Het rapport bevat 
bedrijfsgevoelige informatie. 
Openbaarmaking kan de 
onderhandelingspositie van de provincie 
schaden. De geheimhouding is opgelegd 
tot aan het moment van de definitieve 
besluitvorming inzake de toekomst van 
RON/Hoogtij. 

01-01-2035 of 
zoveel eerder als 
mogelijk is. 

03-02-2015 02-03-2015  

2015-01 GS brief d.d. 15 december 
2014, inzake de Second 
Opinion RON/Hoogtij 
(375176/522583).  

Artikel 10, eerste lid, sub c en tweede 
lid, sub b, Wob. De geheimhouding is 
opgelegd totdat definitieve 
besluitvorming inzake de toekomst van 
RON/Hoogtij heeft plaatsgevonden, naar 
verwachting niet vóór 2035. 

01-01-2035 of 
zoveel eerder als 
mogelijk is. 

25-11-2014 02-02-2015  

       
2014-06 2 Bijlagen bij voordracht 

94-2014 inzake 
herbenoeming 
bestuurder/directeur 

Artikel 10, tweede lid, sub e, 
bescherming persoonlijke levenssfeer. 
Het gaat om gespreksverslagen over 
functioneren van bestuurder/directeur. 

01-01-2035 of 
zoveel eerder als 
mogelijk is. 

n.v.t. Bekrachtiging 
PS n.v.t. Er is 
wel door PS 
geheimhoudin
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot 
wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

Randstedelijke 
Rekenkamer. 

Omdat over vijf jaar de privacy nog 
steeds een zwaarwegend belang zal zijn 
wordt de geheimhouding opgelegd voor 
langere duur. 

g op de 
bijlagen 
gelegd op 15-
12-2014. 

2014-04 Brief seniorenconvent 
provincie Flevoland d.d. 
28 mei 2014 (kenmerk 
1620294) m.b.t. 
Randstedelijke 
Rekenkamer. 

Artikel 10, tweede lid, sub e, Wob De 
brief bevat privacy gevoelige gegevens 
over de bestuurder-directeur van de 
randstedelijke rekenkamer. Omdat over 
vijf jaar de privacy nog steeds een 
zwaarwegend belang zal zijn wordt de 
geheimhouding opgelegd voor langere 
duur. 

01-01-2035 Geheimhouding 
opgelegd door 
CdK op 05-06-
2014 

23-06-2014  

2014-02 Het onderzoeksrapport 
“notitie financiële analyse 
van de Fast Flying Ferry” 
kenmerk 
311187/312241. 

Artikel 10, tweede lid, sub g en sub e, 
Wob Het is een intern stuk met 
persoonlijke beleidsopvattingen. Het 
dossier is nog steeds niet helemaal 
afgerond. Openbaarmaking zou 
gevolgen kunnen hebben voor de interne 
advisering. Ambtenaren zouden zich niet 
langer vrij voelen advies uit te brengen. 

01-01-2023 of 
zoveel eerder als 
mogelijk is 

28-01-2014 03-02-2014  

       
2012-12 Bijlagen over Pallas 

Kernreactor: 
- Businessplan Pallas, 
versie 2.0 
- Assesment Booz & Co 5 
juni 2012 (2012-23938). 

Artikel 10, eerste lid, sub c, en tweede 
lid, sub b, Wob. De stukken bevatten 
concurrentiegevoelige informatie. Er zijn 
onderhandelingen gaande. 
Openbaarmaking kan financiële en 
economische belangen van de provincie 
en van derden schaden. 

01-01-2023 of 
zoveel eerder als 
daartoe 
aanleiding is. 
 

12-06-2012 25-06-2012  

2012-8 Brief GS als reactie op 
brief van minister BZK d.d. 
13 maart 2012 over 

Artikel 10, tweede lid, sub b en g, Wob 
Arhi procedure is gestart. Vroegtijdige 
openbaarmaking kan leiden tot onnodige 

01-01-2023 of 
zoveel eerder als 
daartoe 

04-04-2012 07-05-2012  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot 
wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

Herindeling Gooi en 
Vechtstreek (2012-
15911). 

vertraging en financiële en economische 
schade toebrengen aan betrokken 
partijen. 

aanleiding is. 

       
2011-3 • aandeelhoudersovere

enkomst Provincie 
NH, gem. Amsterdam 
en gem. Zaanstad 
inzake Regionale 
Ontwikkelingsmaatsc
happij voor 
Noordzeekanaalgebie
d (RON); 

• Ondernemingsplan 
RON; 

• Samenvatting 
Businesscase RON; 

• Term scheet Hoogtij. 

Artikel 10, eerste lid, sub c en tweede 
lid, sub b, Wob. De geheimhouding is 
opgelegd totdat definitieve 
besluitvorming inzake de toekomst van 
RON/Hoogtij heeft plaatsgevonden, naar 
verwachting niet vóór 2035 

01-01-2035 of 
zoveel eerder als 
daartoe 
aanleiding is. 

31-05-2011 27-06-2011  

       
2010-9 Bijlage 5 “werkplan en 

begroting Pallas” 
behorende bij de 
openbare voordracht 
“behoud 
onderzoeksreactor Pallas 
te Petten en verzoek NRG 
verstrekken van een 
financiële bijdrage”. 

Artikel 10, eerste lid, sub c, en tweede 
lid, sub b, Wob De stukken bevatten 
concurrentiegevoelige informatie. Er zijn 
onderhandelingen gaande. 
Openbaarmaking kan financiële en 
economische belangen van de provincie 
en van derden schaden. 

01-01-2023 of 
zoveel eerder als 
daartoe 
aanleiding is. 
 

25-05-2010 27-09-2010  

2010-5 Notitie over Eikenrode 
(kenmerk besluit GS 2010-
15795). Agendering van 

Artikel 10, tweede lid, sub e, Wob 
Wegens bescherming persoonlijke 
levenssfeer van betrokkenen is 

01-01-2035 of 
zoveel eerder als 
daartoe 

16-03-2010 12-04-2010  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot 
wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

deze notitie op 26-04-
2010 t.b.v. cie FEPO. 

openbaarmaking niet gewenst. Omdat de 
privacy ook over langere tijd nog in het 
geding is dient de geheimhouding langer 
voort te duren. 

aanleiding is. 

       
2009-13 Achtergrondnotitie 

vaststellingsovereenkomst 
in relatie tot de N201 en 
de 
vaststellingsovereenkomst 
m.b.t. de overeenkomst 
tussen de provincie en de 
Chipshol-groep. 

Artikel 10, tweede lid, sub b, Wob. 
Openbaarmaking kan de 
onderhandelingspositie van de provincie 
schaden. Er lopen nog juridische 
procedures. 

01-01-2023 of 
zoveel eerder als 
daartoe 
aanleiding is. 

24-11-2009 07-12-2009  

2009-10 Businesscase SADC. Artikel 10, eerste lid, sub c, Wob. Het 
document bevat bedrijfsgevoelige 
informatie. Openbaarmaking kan 
concurrentiepositie van derden schaden. 

01-01-2023 of 
zoveel eerder als 
daartoe 
aanleiding is. 

22-09-2009 28-09-2009  

2009-7 Toelichting bij het besluit 
van GS inzake Landgoed 
Eikenrode (kenmerk GS 
2009-47179). 

Artikel 10, tweede lid, sub e, Wob 
Wegens bescherming persoonlijke 
levenssfeer van betrokkenen is 
openbaarmaking niet gewenst. Omdat de 
privacy ook over langere tijd nog in het 
geding is dient de geheimhouding langer 
voort te duren. 

01-01-2035 of 
zoveel eerder als 
daartoe 
aanleiding is. 

18-8-2009 28-09-2009  

2009-4 Brief BJZ d.d. 21-01-2009 
(2009-5959) en de 
adviezen van 
PricewaterhouseCoopers 
en PelsRijcken (2009-
17776) behorende bij het 
besluit over de kosten 

Artikel 10, tweede lid, sub e, Wob In 
deze stukken komt het functioneren van 
medewerkers aan de orde. 
Openbaarmaking van deze stukken 
schaadt de persoonlijke levenssfeer van 
betrokkenen. Anonimisering voorkomt 
niet dat de informatie te herleiden is tot 

01-01-2035 of 
zoveel eerder als 
daartoe 
aanleiding is. 

14-04-2009 15-06-2009  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot 
wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

overdracht Lokaal 
jeugdbeleid. 

de desbetreffende medewerkers. Omdat 
de privacy ook over vijf jaar nog aan de 
orde zal zijn wordt de geheimhouding 
voor langere tijd vastgelegd. 

2009-3 Onderzoekscommissie: 
1. Brieven van GS aan de 

onderzoekscommissie 
met daarbij verstrekte 
documenten onder 
het opleggen van 
geheimhouding door 
GS, waaronder 
afschriften van 
geheime 
besluitenlijsten van GS 
en het werkplan en 
voortgangsverslag van 
de treasurer over 
2007. 

2. De 
uitnodigingsbrieven 
van de 
onderzoekscommissie 
aan de geïnterviewden 
voor vertrouwelijke 
informatieve 
voorgesprekken, 
tenzij betrokkenen 
instemt met 
openbaarmaking. 

3. De verslagen van de 

Artikel 10, tweede lid, sub e, Wob De 
documenten bevatten privacy gevoelige 
informatie. Omdat de privacy ook over 
vijf jaar nog aan de orde zal zijn wordt 
de geheimhouding voor langere tijd 
vastgelegd. 

01-01-2035 Door 
onderzoeks-
commissie: 
13-11-2008 
15-06-2008 

15-06-2009  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot 
wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

vertrouwelijke 
informatieve 
voorgesprekken 
evenals de 
geluidsbestanden, 
tenzij betrokkene 
instemt met 
openbaarmaking. 

4. De 
opdrachtverleningen 
aan derden en 
correspondentie met 
de treasurer, tenzij 
betrokkene instemt 
met openbaarmaking. 

(beheerder dossier: 
statengriffie) 

2009-1 Aantal geheime bijlagen 
bij Statenvoordracht 14-
2009, Life Science Fund 
(2008-53600). 

Artikel 10, eerste lid, sub c en tweede 
lid, sub b, Wob. Het fonds is nog actief, 
de participaties daaruit ook. Zolang deze 
niet verkocht zijn is geheimhouding 
wenselijk. Het gaat om 
concurrentiegevoelige informatie. 

01-01-2023 of 
zoveel eerder als 
daartoe 
aanleiding is. 

03-02-2009 16-03-2009  

       
2008-4 Aanbesteding openbaar 

vervoer Noord-Holland 
(2008-46377). 

Artikel 10, eerste lid, sub c en tweede 
lid, sub b, Wob Het gaat om stukken die 
in het kader van een 
aanbestedingsprocedure door 
inschrijvers aan GS zijn aangeboden. 
Deze stukken zijn per definitie 
vertrouwelijk gelet op de 

01-01-2035 Door GS aan te 
geven 

22-09-2008  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot 
wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

Aanbestedingswet. Openbaarmaking 
schaadt de concurrentiepositie van de 
desbetreffende inschrijvers. 
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1. Opening en mededelingen  60 
 

De VOORZITTER: Dames en heren, welkom. Het is bijzonder om met u vandaag in deze zaal van 

Hotel Zuiderduin in Egmond de Provinciale Statenvergadering te mogen houden. De laatste keer 

dat we in deze samenstelling fysiek vergaderden is, op een dag na, alweer een jaar geleden, op 

14 september 2020. Dat alles vanwege de coronamaatregelen. Ik ben ontzettend blij dat we 65 
elkaar hier in levenden lijve kunnen treffen en vooral ook dat we gezamenlijk met elkaar het 

debat kunnen aangaan. 

 

Ik werd vanochtend zeer welkom geheten door de burgemeester van Bergen. Hij is vandaag als 

Statenlid afwezig en zal, gelet op het feit dat hij bij de volgende vergadering zal worden 70 
opgevolgd door een nieuw Statenlid, er de volgende keer weer wel bij zijn.  

Provinciale Staten hebben in de afgelopen maanden vrijwel alleen online vergaderd en tijdens de 

laatste commissievergaderingen weer ‘live’.  

Ook voor onze inwoners wordt het weer wat spannend nu we te horen hebben gekregen dat er 

morgenavond weer een persconferentie zal zijn. Wellicht gaat de anderhalve meter 75 
afstandsmaatregel verdwijnen. Dat zou voor ons als Staten betekenen, dat we vanaf de volgende 

Statenvergadering weer in onze eigen Statenzaal zouden kunnen gaan vergaderen. 

Het was toch wel een ingewikkelde periode, digitaal stemmen, briefstemmen, hybride 

commissievergaderingen, eigenlijk continue weer aanpassen aan de omstandigheden. 

Dat heeft van u, maar ook van onze medewerkers veel geduld en flexibiliteit gevraagd. 80 
Ik vind het bijzonder hoe we erin geslaagd zijn om deze setting, ook samen met de techniek, te 

kunnen neerzetten. Heel belangrijk, -en daar doen we het voor-, we zorgen ervoor dat het 

bestuur, maar ook de Noord-Hollandse democratie, op niveau blijft functioneren, uiteraard wel 

met aandacht en zorgvuldigheid. Ik wil ook u, Statenleden, bijzonder danken voor het feit dat u 

ook daar de afgelopen periode aan mee heeft gewerkt. 85 
Ondanks alle beperkingen hebben in de afgelopen anderhalf jaar toch veel bereikt voor Noord-

Holland, zoals: de steunpakketten van het economisch herstel- en duurzaamheidsfonds, het 

Integraal meerjarenprogramma Infrastructuur, de regionale energiestrategieën, de 

stikstofaanpak, de Omgevingsverordening, de Voedselvisie, het Masterplan Biodiversiteit en het 

Programma Natuurontwikkeling. Verder kwam een groot aantal moties aan de orde, over het 90 
voorkomen van dwangarbeid, de Governance van de Metropoolregio Amsterdam en goede 

afstemming tussen de buurgemeenten van zoekgebieden voor windturbines. En dit is maar een 

selectie. We hebben als Staten van Noord-Holland in de afgelopen anderhalf jaar hard gewerkt. 

Ook deze locatie heeft beperkingen, maar ik hoop dat we er met elkaar een mooie vergaderdag 

van maken. 95 
 

Ik deel u mede, dat bericht van verhindering is ontvangen van de volgende leden: de heer Voskuil 

(PvdA), de heer De Wit (VVD), de heer Baljeu (Fractie Baljeu), de fractie van Forum voor 

Democratie en wel de heer Dessing, de heer Dekker en mevrouw Vastenhouw. De Deen (PVV) zal 

de vergadering rond 18.00 uur verlaten. 100 
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Kortom, we zijn vanmiddag met 49 Statenleden. 

 

Namens het hotel zijn er briefjes opgehangen of uitgedeeld waarop u een QR-code aantreft. 

Vanwege de Corona maatregelen kunt u uw aanwezigheid kenbaar maken door de QR-code te 

scannen en uw gegevens in te vullen. Het hotel heeft de wettelijke plicht dit te registreren dus 105 
dank voor uw hulp. 

Bij het wisselen van sprekers bij het spreekgestoelte en bij de interruptiemicrofoon, zal steeds 

worden schoongemaakt voor de volgende spreker.  

Moties en amendementen worden bij deze vergadering nog steeds per mail ingediend. 

Uw moties en amendementen kunt u vanaf nu en tijdens de hele vergadering tot aan de 110 
stemming per mail indienen bij de griffie, met in de cc de mede-indieners.  

De moties en amendementen worden gepubliceerd nadat u ze officieel heeft ingediend tijdens uw 

bijdrage en het dictum heeft voorgelezen. 

Later dan gebruikelijk wordt de vergadering rond 19.00 uur geschorst voor diner. Zo kunnen we 

drukte in het restaurant vermijden. Wanneer u vanavond naar het restaurant gaat voor diner is 115 
het belangrijk dat u niet meteen in de rij gaat staan voor het buffet. U gaat eerst aan uw tafel 

zitten totdat de medewerker van de catering u uitnodigt om naar het buffet te gaan. Ik zal dit bij 

de schorsing voor het diner nogmaals herhalen. 

Ik zal de vergadering vandaag om uiterlijk 22.00 uur sluiten. Zodat de reizigers met het OV nog 

op tijd hun trein of bus kunnen halen om thuis te komen. Indien we de agenda niet in zijn geheel 120 
af kunnen ronden, zullen er punten doorschuiven naar de Statenvergadering van 11 oktober. 

 

Omdat we in een zaal zitten waar de techniek opnieuw is opgebouwd, wil ik graag voor ik verder 

ga met de agenda, een proefstemming met u doen. 

Bij de start van een stemming geef ik aan wanneer u kunt gaan stemmen. U ziet dan op het 125 
scherm bijvoorbeeld “stemming 1” of “stemming 2”. Ik vermeld u dan over welk amendement, 

motie of voordracht de stemming gaat. U drukt vervolgens op de –knop indien u tegen bent en 

op de +knop indien u voor bent. Een eventuele vergissing kunt u op de schermen zien en nog 

herstellen zolang de stemming nog open is. Daarna niet meer. Ik geef aan dat ik de stemming ga 

sluiten en daarna is wijzigen van uw stem niet meer mogelijk. Vervolgens lees ik de stemuitslag 130 
op en kunnen we overgaan naar een volgende stemming.  

 

Na een proefstemming blijkt dat er geen behoefte is aan een tweede proefstemming. 

 

2. Vaststelling agenda en regeling van werkzaamheden 135 
 

De VOORZITTER: Op grond van artikel 18 van het Reglement van Orde dient voor aanvang van 

de vergadering door het lot bepaald te worden met welk Statenlid een hoofdelijke stemming 

dient aan te vangen, waarna deze stemming verder plaatsvindt op volgorde van binnenkomst. 

De primus voor de huidige vergadering is nummer 26, mevrouw Alberts van de SP. 140 
 

Er is een extra hamerstuk aan de agenda toegevoegd. Het betreft punt 8c inzake de benoeming 

van een plaatsvervangend lid namens Provinciale Staten voor het Algemeen Bestuur van het 
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Waddenfonds. Per mail is door de statengriffier aan u gevraagd of deze stemming bij acclamatie 

kan plaatsvinden. Dit is het geval bij dit hamerstuk punt 8c.  145 
Ik neem aan dat u hiermee akkoord gaat. Zo ja, dan vindt besluitvorming plaats bij de 

hamerstukken. 

De fractie van de ChristenUnie heeft verzocht om agendapunt 8d. te onthameren. Het Presidium 

heeft daarover gesproken en is het eens met het verzoek. U kunt er, neem ik aan, mee 

instemmen? Dan zal agendapunt 8d. ‘Voordracht 45 Herallocatie Investeringspakket 150 
Bereikbaarheid Alkmaar’ als agendapunt 10 worden behandeld op onze agenda.  

 

Actualiteiten:  

De fractie SP heeft een verzoek tot het houden van een actualiteit ingediend, conform artikel 48 

Reglement van Orde, inzake het RIVM- rapport over de uitstoot van PAK's en lood door het 155 
fabriekscomplex van Tata Steel. Het Presidium heeft positief geadviseerd over de actualiteit 

ingediend door de fractie SP. Dan is het nu aan uw Staten om te beslissen of met het verzoek tot 

het houden van deze actualiteit kan worden ingestemd. Er is geen fractie die daar tegen heeft 

gestemd. 

Dat betekent dat we straks over kunnen gaan tot het houden van een actualiteit over het RIVM-160 
rapport. De actualiteit wordt behandeld bij agendapunt 2d. 

 

Er zijn mondelinge vragen ingediend voor het Vragenuur. 

 

Er zijn moties Vreemd aan de Orde van de Dag ingediend. 165 
De fractie van het CDA heeft aangekondigd een motie Vreemd aan de Orde van de Dag in te 

willen dienen met als onderwerp ‘In kaart brengen gevolgen Voedselvisie en Uitvoeringsagenda’ 

Ik stel mevrouw Koning in de gelegenheid om deze motie toe te lichten. 

 

Mevrouw KONING (CDA): De transitie die in gang gezet wordt door de Noord-Hollandse 170 
Voedselvisie zal enorme gevolgen hebben voor de gehele voedselketen, onder andere voor 

winkelketens, boeren, akkerbouwers en tuinders. De impact van de Voedselvisie wordt groot en 

zal veel overhoop halen. Als we dan toch een realistisch en haalbaar plan willen maken, moeten 

we toch op zijn minst weten wat het effect is en in beeld brengen wat de gevolgen zullen zijn. 

Ook de impact op de voedselprijzen voor de consument is nu nog niet in beeld. Er is nog niet 175 
eens een ruwe schatting gemaakt. Agrarisch ondernemers en winkeliers runnen serieuze 

bedrijven. Het in beeld brengen van de effecten van de Voedselvisie is voor hen echt nodig. Zij 

moeten de komende jaren immers ook steeds ondernemersplannen maken met daarbij een 

financiële begroting. Ja, een doorrekening maken, kost tijd en geld. Gebruik daarvoor een klein 

deel het beschikbare budget van zes miljoen euro. Ons voorstel is om een start te maken met de 180 
voedselvisie, -we hebben eerst de pilots- en starten ondertussen, samen met de leerinterventies 

ook met een doorrekening van de visie als geheel. Boeren, tuinders en winkeliers staan elke dag 

klaar om de mensen in Noord-Holland van voedsel te voorzien. Zij zijn er voor de inwoners van 

Noord-Holland. Is de Provincie er ook voor hen? Het is aan u allen vandaag om dat te laten zien. 

Ik roep u op: Stem voor de doorrekening van de Voedselvisie. 185 
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Motie VOD 140/13-09-2021 

In kaart brengen gevolgen voedselvisie en uitvoeringsagenda  

 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021, ter 190 
bespreking van agendapunt ‘motie vreemd aan de orde van de dag’;  

Constateren dat:  

• Het doel van de voedselvisie 2020-2030 en de bijbehorende uitvoeringsagenda is dat de 

grondgebonden landbouw binnen 8 jaar (dus in 2030) natuur inclusief is. 

• Er ruim 6 miljoen euro ingezet wordt voor deze transitie 195 
• Op dit moment de natuur inclusieve landbouw nog experimenteel is en er daardoor 

slechts beperkte informatie beschikbaar is over verdienmodellen, haalbaarheid en over de 

gevolgen van deze aanpak voor de gehele voedselketen 

Overwegen dat:  

• De impact van deze integrale transitie van de agrarische sector een grote 200 
maatschappelijke verandering in de gehele voedselketen teweeg zal brengen 

• Er wel leerinterventies zijn gepland maar geen doorrekening van het effect van de 

voedselvisie in zijn geheel 

• Het noodzakelijk is om op korte termijn de gevolgen van dit veelomvattende plan 

inzichtelijk te krijgen om te beoordelen of het realistisch en haalbaar is 205 
• Het daarom verstandig is om in combinatie met de leerinterventies ook een doorrekening 

te maken van de gehele visie 

• We met een realistische voedselvisie en een haalbare uitvoeringsagenda ervoor zorgen dat 

de spelers in de voedselketen, waaronder supermarkten en agrarische ondernemers, 

aangehaakt blijven, ook op de lange termijn, en we zo een duurzame verandering teweeg 210 
kunnen brengen 

Verzoeken het college van Gedeputeerde Staten om:  

• De gevolgen van de voedselvisie en de uitvoeringsagenda in kaart te brengen en bij de 

doorrekening mee te nemen wat de effecten zullen zijn voor de agrarische ondernemers, 

de voedselketen en de consument (voedselprijzen); 215 
en gaan over tot de orde van de dag. CDA en JA21 

 

De VOORZITTER: De motie VOD maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. Aan het eind van 

de vergadering zullen we erover gaan stemmen. 

Dan geef ik het woord aan de heer Van den Berg. 220 
 

De heer VAN DEN BERG (JA21): De energietransitie is nog maar net begonnen en het 

elektriciteitsnetwerk piept en kraakt aan alle kanten. In een sterk ontwikkelde samenleving als die 

van ons zijn onze inwoners, onze economie en ziekenhuizen in grote mate afhankelijk van een 

hoge leveringszekerheid. De keuze voor de energietransitie is niet de onze, maar we zullen 225 
constructief meedenken om de impact op onze inwoners tot een minimum te beperken. Ons 

elektriciteitsnetwerk zit vol en hierdoor kan uw bedrijf of broodnodige woning niet gebouwd 

worden. Het netwerk uitbreiden duurt vele jaren. De kosten daarvan gaan een op een naar u, via 

de energierekening. Deze problematiek verdient onze aandacht. Dan vragen wij om tot een 
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uitgebreide aanpak te komen en die in alle opties mee te nemen. We wilden een drietal moties 230 
indienen over hybride warmtepompen, het vermijden van piekgebruik en het verder toepassen 

van nachtstroom. In overleg met de gedeputeerde van Klimaat en Energie, de heer Stigter, 

houden wij deze drie moties aan en focussen we ons op een korte en lange termijn aanpak van 

de netwerkproblemen op ons elektriciteitsnetwerk.  

 235 
Motie VOD 141/13-09-2021 

Onderzoek aanpak congestieproblemen elektriciteitsnetwerk 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 September 2021, te Egmond 

aan Zee, ter behandeling motie vreemd aan de orde van de dag: ‘Onderzoek aanpak 240 
congestieproblemen elektriciteitsnetwerk’. 

Constaterende dat: 

- uit recente cijfers van onder meer Alliander blijkt dat het elektriciteitsnetwerk in 

Noord-Holland door de energietransitie steeds verder onder druk komt te staan (1,2); 

- de RES 1.0 op 5 juli 2021 door Provinciale Staten is aangenomen en dat de uitwerking van 245 
de RES het elektriciteitsnetwerk (nog) verder onder druk zet; 

- de Rijksoverheid de aansluitplicht op het aardgasnetwerk heeft laten vervallen, waardoor 

de gebouwde omgeving een zwaardere last legt op het elektriciteitsnetwerk; 

- er steeds meer grootverbruikers aanspraak maken op netwerkcapaciteit, zoals 

datacenters en industrie door verregaande elektrificering; 250 
- bedrijven en het MKB hierdoor in de knel komen, doordat bedrijventerreinen niet 

gebouwd kunnen worden; 

- de woningbouwopgave hierdoor verder onder druk komt te staan. 

Overwegende dat: 

- piekverbruik in het elektriciteitsnetwerk onwenselijk en bovendien erg kostbaar is; 255 
- spreiding in het elektriciteitsverbruik wenselijk is en mogelijk tot lagere kosten leidt; 

- de Provincie Noord-Holland reeds een aandeel heeft in netwerkbeheerder Alliander (9,1%). 

Verzoekt Gedeputeerde Staten, 

in het licht van congestieproblematiek die in toenemende mate ernstiger dreigt te worden, in 

overleg met de netbeheerder te komen tot een aanpak van netcongestieproblemen voor korte, en 260 
lange termijn, en hierover Provinciale Staten te informeren, 

en gaan over tot de orde van de dag. 

JA21 

 

De VOORZITTER: Deze motie VOD maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. 265 
Dan gaan we verder met een motie VOD, ingediend door de SP en 50PLUS/PvdO, Ik geef het 

woord aan de heer Hoogervorst. 

 

De heer HOOGERVORST (SP): De afgelopen weken werden wij geconfronteerd met een aantal 

belangrijke ontwikkelingen, die ons een spiegel voorhielden over de vraag: Hoe gaan we om met 270 
vraagstukken rond mobiliteit? Zo verscheen op 9 augustus jl. het rapport van het IPCC, het 

Klimaatpanel van de Verenigde Naties. Dit rapport is door velen en veel organisaties en ook 
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overheidsinstellingen als schokkend omschreven. We doen veel te weinig om de uitstoot van 

broeikasgassen te verminderen en het is nu echt zaak om hiervan werk te gaan maken. Uiteraard 

wachten we de aanpak, de maatregelen en de visie op de uitkomsten van het IPCC-rapport van de 275 
kant van Gedeputeerde Staten in spanning af. Op 1 september jl. heeft de Raad van State korte 

metten gemaakt met de onderbouwing van de gemeente Heiloo van het project ‘Aansluiting A9 

bij Heiloo’. Het bestemmingsplan voor de nieuwe woonwijk Zandzoom, kostendrager voor deze 

afslag, -waarvan nut en noodzaak wat velen betreft nog altijd ter discussie staat en waarvan ook 

Rijkswaterstaat het nut inziet-, is vernietigd. Dat betekent dat het plan terug moet naar de 280 
tekentafel, met alle gevolgen van dien, ook op financieel gebied. Dit zal ongetwijfeld gaan leiden 

tot meer verzoeken tot kredietverhoging. Ook wat betreft de gedeputeerde was inmiddels de 

grens bereikt. Onlangs werd de provincie Noord-Holland min of meer verrast met het verkrijgen 

van de Wereld Erfgoedstatus voor de Nieuwe Hollandse Waterlinie. Samen met het erfgoed 

Stelling van Amsterdam vormt deze linie vanaf 21 juli De Hollandse Waterlinie. Het belang van het 285 
behoud van de erfgoedstatus van de Stelling van Amsterdam is door deze Staten zeer breed 

ondersteund en dat zal, als we zien hoe trots iedereen is op de uitbreiding van het erfgoed, nu 

zeker niet anders zijn. Een aantal fracties in deze Staten is allang kritisch over de voortgang van 

het project ‘Aansluiting A8-A9’. Het werk aan een landschapsplan, toch een kunstgreep om de 

nieuwe snelwegverbinding toch mogelijk te maken, is in volle gang, maar komt met het IPCC-290 
rapport en de nieuwe Wereld Erfgoedstatus toch onder druk te staan. Als daarnaast het 

Planbureau voor de Leefomgeving aangeeft dat onderzoek uitwijst dat er ook, na de 

coronabeperkingen, minder files zullen zijn, dan zijn nut en noodzaak van de aansluiting 

flinterdun geworden. Wat ons betreft is dit het moment en is het dus gerechtvaardigd om de 

volgende twee moties VOD in te dienen. Beide moties VOD worden mede ingediend door de 295 
fractie van 50PLUS/PvdO. 

 

Motie VOD 142 /13-09-2021:  

Beëindigen infrastructureel project ‘Afslag A9-Heiloo’  

 300 
Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,  

Constaterende dat:  

- in het iMPI 2021-2028 – door PS vastgesteld in haar vergadering van 16 november 2020 

- het project ‘Afslag A9-Heiloo is opgenomen onder projectnummer alg-13;  

- er de afgelopen jaren, in studie-, plan- en realisatiefase van het project telkens gevraagd 305 
is om een kredietverhoging ten behoeve van het project en deze kredietverhoging ook 

steeds is toegekend door PS, maar dat met de kredietverhogingen wel een grens is 

bereikt; 

- de Raad van State op 1 september jl. het bestemmingsplan Zandzoom Heiloo heeft 

vernietigd, en daarmee de kostendrager voor de afslag A9 voor de gemeente Heiloo is 310 
weggevallen; 

- het klimaatpanel van de Verenigde Naties, het IPCC, op 9 augustus jl. met een 

vernietigend rapport is gekomen inzake de maatregelen die wij, ook als provincie Noord-

Holland, moeten nemen om de gevolgen van de klimaatverandering terug te dringen. 
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- het Planbureau voor de Leefomgeving op 10 september 2021 heeft aangegeven dat er, na 315 
de periode van coronabeperkingen, veel minder sprake zal zijn van files op onze 

snelwegen; 

Overwegende dat:  

- het onverantwoord is om de gemeenten in het plangebied verder op te zadelen met de 

enorme financiële gevolgen van het project ‘Afslag A9-Heiloo’, zeker nu de kostendrager 320 
‘Zandzoom’ is weggevallen; 

- de provincie de steeds beperktere financiële middelen in de nabije toekomst beter kan 

reserveren voor (groot) onderhoud en vervanging van infrastructurele kapitaalgoederen; 

- het schrappen van de afslag kan bijdragen aan de beperking van CO2-uitstoot;  

- er door de toename van thuiswerken minder noodzaak zal zijn tot de aanleg van de 325 
afslag A9Heiloo, ook als onverhoopt toch ‘Zandzoom’ zal worden gerealiseerd. 

Besluit het college van GS op te roepen:  

- het (voorbereidende) werk aan infrastructureel project ‘Afslag A9-Heiloo’ op basis van de 

in de overwegingen aangedragen argumenten te beëindigen; 

- dit project derhalve te schrappen uit het iMPI 2022-2029. 330 
SP en 50PLUS/PvdO 

 

Motie VOD 143/13-09-2021:  

Beëindigen infrastructureel project ‘Aansluiting A8-A9’  

 335 
Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,  

Constaterende dat:  

- in het iMPI 2021-2028 – door PS vastgesteld in haar vergadering van 16 november 2020  

- het project ‘Aansluiting A8-A9’ is opgenomen onder projectnummer N203-01;  

- er thans wordt gewerkt aan de uitwerking van een landschapsplan, om inpassing van de 340 
verbindingsweg A8-A9 mogelijk te maken zonder de erfgoedstatus van de Stelling van 

Amsterdam (onderdeel van de Hollandse Waterlinies) in gevaar te brengen;  

- een grote meerderheid het van belang vindt dat de Stelling haar erfgoedstatus behoudt; 

- het klimaatpanel van de Verenigde Naties, het IPCC, in haar op 9 augustus 2021 

verschenen rapport aangeeft dat er serieuzer en met meer inzet werk moet worden 345 
gemaakt van maatregelen om de gevolgen van de klimaatverandering aan te pakken;  

- het Planbureau voor de Leefomgeving op 10 september 2021 heeft aangegeven dat er, na 

de periode van coronabeperkingen, veel minder sprake zal zijn van files op onze 

snelwegen; 

- er in de nabije toekomst veel minder financiële middelen beschikbaar zullen zijn voor 350 
infrastructurele projecten in onze provincie.  

Overwegende dat:  

- het aanleggen van de ‘Aansluiting A8-A9’ in strijd is met de aanbevelingen van het IPCC 

om nu snel te streven naar minder CO2-uitstoot, ook in onze provincie; 

- er gezien de uitspraken van het PBL veel minder noodzaak is en zal zijn om nieuwe 355 
autosnelwegen aan te leggen;  
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- er in de nabije toekomst beter financieel voorrang kan worden gegeven aan projecten die 

zijn gebaseerd op (groot) onderhoud en verduurzaming van infrastructurele 

kapitaalgoederen; 

- het Landschapsplan ook kan worden gebruikt om de huidige, bestaande situatie in het 360 
plangebied te versterken, ook met het oog op de toekomst. 

Besluit het college van GS op te roepen:  

- het (voorbereidende) werk aan infrastructureel project ‘Aansluiting A8-A9’ op basis van 

de in de overwegingen aangedragen argumenten te beëindigen; 

- dit project derhalve te schrappen uit het iMPI 2022-2029. 365 
SP en 50PLUS/PvdO 

 

De VOORZITTER: Ook deze moties VOD maken onderdeel uit van onze beraadslagingen. 

Dan kom ik bij de laatste motie VOD, ingediend door de VVD, CDA, 50PLUS/PvdO, PVV en JA21. 

 370 
De heer TERWAL (VVD): Van vrijdag 3 tot en met zondag 5 september jl. werd, na 36 jaar 

afwezigheid, de Formule 1 race in Zandvoort gereden. Een evenement dat de afgelopen periode 

de nodige gevoelens wist los te maken in de Statenzaal in Haarlem. Van grote voorstanders tot 

felle tegenstanders. De voorliggende motie VOD, -dat is belangrijk om te vermelden-, beoogt dan 

ook geenszins een uitspraak te doen over het al dan niet door moeten gaan van toekomstige 375 
edities. Al zal het geen geheim zijn dat de VVD daar voorstander van is, waarbij we nog wel 

hopen op een evaluatie van wat goed ging en van wat beter kan. 

Wat de motie wel beoogt, is oog te hebben voor de tomeloze inzet van de bijna 1.500 

vrijwilligers, die hebben bijgedragen aan een evenement dat 3,3 miljoen Nederlanders en 

tientallen miljoen mensen van over de hele wereld, in beroering bracht. Waar een kleine provincie 380 
groot in kan zijn. 

De VVD-fractie en met het ons het CDA, 50PLUS/PvdO, PVV en JA21 denken dan ook dat het 

gepast zou zijn als de Staten hun waardering uitspreken voor alle vrijwilligers, veelal inwoners 

van onze provincie en komen daarom met de volgende motie. 

 385 
Motie VOD 144 /13-09-2021:  

Waardering uitspreken voor vrijwilligers Formule 1  

  

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021, 

constaterende dat:  390 
- Na 36 jaar afwezigheid de Formule 1 drie dagen lang van vrijdag 3 september t/m 

zondag 5 september neerstreek in Zandvoort; 

- Grote sportevenementen een positief effect hebben voor de organiserende gemeente en 

regio op toerisme en daaruit voortvloeiende bestedingen, het vestigingsklimaat en de 

internationale reputatie; 395 
- 98% van de bezoekers lopend, fietsend, met bus of trein naar het evenement kwam en 

daarmee de ambities van het mobiliteitsplan zijn gehaald; 

- De beelden van de Formule 1, van Zandvoort en van onze provincie wereldwijd werden 

bekeken door tientallen miljoenen mensen; overwegende dat:  
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- Deze beelden een mondiale reclame zijn voor onze mooie provinciale kust met haar 400 
prachtige duinlandschap; 

- Dit voor de komende jaren voor Zandvoort en de regio Zuid-Kennemerland een positieve 

bijdrage levert aan eerdergenoemde toerismebestedingen, vestigingsklimaat en 

internationale reputatie wat zeer welkom is in deze economisch uitdagende periode; 

- Bijna 1500 vrijwilligers eraan hebben bijgedragen dat het voor de vele tienduizenden 405 
bezoekers een onvergetelijke dag was;  

Spreekt uit:  

- Haar waardering voor de organisatie van de Dutch Grand Prix, de gemeente Zandvoort en 

bovenal de vele vrijwilligers die dit evenement tot een succes hebben gemaakt;  

En gaan over tot de orde van de dag.   410 
VVD, CDA, 50PLUS/PvdO, PVV en JA21 

 

De VOORZITTER: Ook uw motie VOD maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. 

De stemming over de moties VOD zal plaatsvinden aan het einde van de vergadering. 

 415 
Wenst iemand over deze agenda het woord? Zo niet, dan is de gewijzigde agenda overeenkomstig 

het voorstel van het Presidium vastgesteld. 

 

2a. Afscheid Statenlid fractie SP 

 420 
De VOORZITTER: Vandaag nemen er twee Statenleden afscheid, de heer Vink van fractie D66 en 

de heer Smaling van fractie SP. Straks zal er in hun opvolging worden voorzien. Van de heer Vink 

hebben we tijdens de bijeenkomst van 23 augustus jl. al afscheid kunnen nemen. Van de heer 

Smaling nemen we vandaag afscheid. Ik zal de heer Smaling straks kort toespreken.  

Na de installatie van de nieuwe Statenleden en duo-commissieleden, zal er kort worden geschorst 425 
voor felicitaties en kan er nog afscheid worden genomen van de heer Smaling. Uiteraard dient u 

daarbij wel op uw plaats te blijven zitten vanwege de coronamaatregelen. 

 

Ik vraag de heer Smaling om nu naar het midden van de zaal te komen.  

 430 
“Beste Eric, je bent meteen na de verkiezingen op 28 maart 2019 aangetreden als Statenlid voor 

de SP. En meteen ook toen hield je jouw maidenspeech als fractievoorzitter in Provinciale Staten 

inzake Debat over de duiding van de verkiezingsuitslag. We hebben jou leren kennen als een 

rustige man, scherp, inhoudelijk sterk, helder en volhardend. Ik kon je er nooit op betrappen dat 

je uitgeschreven tekst voor je had. Je gaf precies aan hoe jij over zaken dacht en je bracht dat op 435 
een rustige manier naar voren. De rustige manier en de stijl die je hanteert, die vielen mij op. Zo 

nodig bleef je jouw vragen herhalen tot je antwoord kreeg. Waarschijnlijk iets wat je in de Tweede 

Kamer hebt geleerd. We leerden je ook kennen als iemand met een ijzersterk geheugen. Iemand 

die goed wist wat een gedeputeerde in eerdere stadia had verteld en als het nodig was bracht je 

dat in herinnering. Je wilde graag meedenken over het verbeteren van procedures rondom de 440 
Staten – jouw ruime kennis van en ervaring in het openbaar bestuur en de Tweede Kamer , 

kwamen je daarbij van pas.  
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In je bijdragen tijdens PS-vergaderingen was je geregeld goed voor een pakkende oneliner. Ik gaf 

het net al aan. Als een van de weinige Statenleden sprak je vaak zonder papier.  

Je werd Statenlid na een jarenlange ervaring in Eerste en Tweede Kamer. Je houdt van goede 445 
debatten waarin je elkaar probeert te overtuigen. Ik kan me niet voorstellen dat het voor jou een 

fijne periode was, de afgelopen anderhalf jaar achter een beeldscherm. Ik denk dat jij een mens 

bent, dat andere mensen nodig heeft om met elkaar het debat aan te gaan, maar wel met respect. 

Dat wil ik toch ook gezegd hebben. Ik vond dat je enorm veel respect voor iedereen kon 

opbrengen en daarbij je eigen standpunt heel goed over het voetlicht kon brengen. 450 
Je genoot zichtbaar van het Statenwerk, en toen de boeren met hun tractoren op de Dreef 

stonden, merkte je dat de Provincie een relevant lichaam is.   

Beste Eric, ik dank je hierbij voor wat je voor de Staten en voor de Provincie hebt betekend. Ik 

wens je een goede gezondheid en geluk toe. Dank dat je toch een behoorlijke periode lid van 

onze Staten bent geweest. Dank je wel. 455 
Er staan bloemen voor je klaar. Na het afscheid kan je nog een laatste keer plaats nemen op je 

zetel voor de installaties van de nieuwe leden.” 

 

2b. Beëdiging en installatie Statenleden fracties SP en D66 

 460 
De VOORZITTER: Vandaag zijn de installatie en beëdiging van nieuwe Statenleden aan de orde, 

voor de fracties van D66 en SP. Vanwege coronamaatregelen is het niet toegestaan om de nieuwe 

leden persoonlijk de hand te schudden. Het is ook niet de bedoeling dat we allemaal door de zaal 

heen gaan lopen voor felicitaties. Er komt een korte schorsing waarbij alle Statenleden op hun 

eigen plek blijven zitten om vandaaruit de felicitaties over te brengen. Het geven van eventuele 465 
bloemen kan uiteraard door deze tijdens de schorsing op de tafel in het midden van de zaal te 

zetten. 

 

Overeenkomstig artikel 10 van het Reglement van Orde is een Commissie van Onderzoek 

geloofsbrieven benoemd, met als leden mevrouw Kocken (GL), tevens voorzitter, mevrouw Kuiper 470 
(CDA) en de heer Deen (PVV).  

Ik geef de voorzitter van de commissie mevrouw Kocken het woord. 

 

Mevrouw KOCKEN (voorzitter Commissie van Onderzoek geloofsbrieven): Voorzitter, ter 

voldoening aan uw opdracht hebben wij onderzocht de geloofsbrieven en de daarbij behorende 475 
bescheiden, die de benoemd verklaarde leden, mevrouw De Groot en de heer Mülder aan uw 

vergadering hebben toegezonden. Het onderzoek heeft aangetoond, blijkens de ingevolge artikel 

B7, het tweede lid van de Kieswet, aan Provinciale Staten toegezonden afschriften van de 

besluiten van de voorzitter van het Centraal stembureau voor de verkiezing van leden van de 

Provinciale Staten van Noord-Holland van 13 september 2021, tot leden van Provinciale Staten 480 
benoemd zijn verklaard, mevrouw J.M.E. de Groot van de fractie van de SP en de heer H.S. Mülder 

van de fractie van D66. Wij stellen u dan ook voor mevrouw De Groot en de heer Mülder als leden 

van Provinciale Staten van Noord-Holland toe te laten. 
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De VOORZITTER: De commissie adviseert Provinciale Staten te besluiten de heer Mülder en 485 
mevrouw De Groot toe te laten als lid van uw Staten. Verlangt iemand hierover het woord? 

Zo niet, dan is unaniem door u besloten mevrouw De Groot en de heer Mülder als lid van 

Provinciale Staten toe te laten. 

Ik ontbind de Commissie van Onderzoek geloofsbrieven nog niet, omdat zij in de volgende 

Statenvergadering van 11 oktober a.s. nog verslag gaan doen van een dan te installeren Statenlid.  490 
 

Aan de orde is nu de beëdiging van de Statenleden  

De vertrekkende leden, de heer Smaling (SP) en de heer Vink (D66) hebben mij verzocht hen 

ontslag te verlenen conform artikel X2, tweede lid van de Kieswet. Dat ontslag is inmiddels 

verleend. Het lidmaatschap wordt opgevolgd door mevrouw De Groot van fractie SP en de heer 495 
Mülder van fractie D66. 

 

Hun installatie is nu aan de orde. Ik verzoek beide aspirant Statenleden naar voren te komen in 

het midden van de zaal. Ik verzoek u allen te gaan staan.  

 500 
Provinciale Staten hebben zojuist besloten u toe te laten als lid van Provinciale Staten. Ik stel u 

daarom thans in de gelegenheid de in artikel 14 van de Provinciewet bedoelde verklaring en 

belofte in mijn handen af te leggen. Ik verzoek u als ik straks uw naam noem, uit te spreken de 

woorden: “Dat verklaar en beloof ik” 

Ik zal u eerst de formule van de belofte voorlezen. 505 
“Ik verklaar dat ik, om tot lid van Provinciale Staten benoemd te worden, rechtstreeks noch 

middellijk, onder welke naam of welk voorwendsel ook, enige gift of gunst heb gegeven of 

beloofd.  

Ik verklaar en beloof dat ik, om iets in dit ambt te doen of te laten, rechtstreeks noch middellijk 

enig geschenk of enige belofte heb aangenomen of zal aannemen”. 510 
Ik verklaar dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn 

plichten als lid van Provinciale Staten naar eer en geweten zal vervullen.” 

 

Mevrouw DE GROOT (SP): Dat verklaar en beloof ik. 

 515 
De heer MÜLDER (D66): Dat verklaar en beloof ik. 

 

De VOORZITTER: Ik wens u alle geluk met uw Statenlidmaatschap.  

Voordat ik overga tot de bloemen en felicitaties, komt eerst nog de beëdiging van twee duo-

commissieleden aan de orde. Ik vraag de Statenleden nog even te blijven staan. 520 
En ik vraag mevrouw De Groot en de heer Mülder te wachten aan de zijkant van de zaal voor de 

beëdiging van de duo-commissieleden. 
 

2c. Beëdiging en installatie duo-commissieleden fracties SP en DENK 

 525 
De VOORZITTER: De fractievoorzitters van de SP en D66 hebben mevrouw Bouhlel en de heer 

Alkaduhimi als duo-commissielid bij mij voorgedragen. Ik verzoek de nieuwe duo-

commissieleden naar voren te komen in het midden van de zaal. 
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Op grond van het bepaalde in artikel 61, lid 4, van het Reglement van Orde voor de 530 
vergaderingen en andere werkzaamheden van Provinciale Staten en Statencommissies dient een 

commissielid dat geen lid van Provinciale Staten is, in de vergadering van Provinciale Staten in 

handen van de voorzitter de eed of de verklaring en belofte af te leggen. 

Ik stel u thans in de gelegenheid om de eed of verklaring en belofte in mijn handen af te leggen. 

Het voorgedragen duo-commissielid wiens naam ik straks noem, verzoek ik, indien u de eed 535 
wenst af te leggen, onder het opsteken van de voorste twee vingers van de rechterhand, uit te 

spreken de woorden: “Zo waarlijk helpe mij God Almachtig” of, indien u de verklaring en belofte 

wenst af te leggen, uit te spreken de woorden: “Dat verklaar en beloof ik” 

 

Ik zal u eerst de formule van de eed en de verklaring en belofte voorlezen. 540 
“Ik zweer of verklaar dat ik om tot lid van een commissie benoemd te worden, rechtstreeks noch 

middellijk, onder welke naam of voorwendsel ook, enige gift of gunst heb gegeven of beloofd. 

Ik zweer of verklaar en beloof dat ik, om iets in deze functie te doen of te laten, rechtstreeks noch 

middellijk enig geschenk of enige belofte heb aangenomen of zal aannemen. 

Ik zweer of beloof dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat 545 
ik mijn plichten als adviseur van het provinciaal bestuur naar eer en geweten zal vervullen.” 

  

Mevrouw BOUHLEL (SP): Dat verklaar en beloof ik 

 

De heer ALKADUHIMI (D66): Zo waarlijk helpe mij God Almachtig. 550 
 

De VOORZITTER: Ik wens u geluk met uw duo-lidmaatschap. Ik vraag ook de nieuwe Statenleden 

mevrouw De Groot en de heer Mülder om ook weer naar het midden van de zaal te komen. 

Vanwege de corona-maatregelen is het helaas niet mogelijk u de hand te schudden. Dat doen we 

bij deze symbolisch en natuurlijk met een warm applaus van de Provinciale Staten. 555 
 

APPLAUS 

 

De VOORZITTER: Voor u alle vier overhandig ik symbolisch de bloemen; zij staan hier bij de tafel 

voor u klaar. Ik wens u veel plezier toe in de Provinciale Staten van Noord-Holland. 560 
Ik schors nu kort de vergadering voor felicitaties en ook voor afscheid van de vertrekkende leden.  

 

Schorsing 13.47 – 13.52 uur 

 

2d. Actualiteiten (onder voorbehoud instemming Provinciale Staten) 565 
 

De VOORZITTER: Ik heropen de vergadering.  

Deze actualiteit wil ik in 60 minuten afronden. De aangemelde sprekers hebben allemaal vier 

minuten spreektijd. Gedeputeerde Staten hebben tien minuten spreektijd. De spreektijd is 

inclusief interrupties en antwoorden daarop. Bij het voorlezen van het dictum van een motie 570 
wordt de spreektijd zoals gebruikelijk stil gezet. 
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De fractie SP heeft een verzoek tot het houden van een actualiteit ingediend, conform artikel 48 

RvO, inzake het RIVM- rapport over de uitstoot van PAK's en lood door het fabriekscomplex van 

Tata Steel. Ik verzoek mevrouw De Groot om de actualiteit aan de orde te stellen. 575 
 

Mevrouw DE GROOT (SP): Uiteindelijk is door het RIVM onomstotelijk bewezen dat Tata Steel een 

grote bedreiging is voor de gezondheid van de inwoners van de IJmond en het meest voor de 

gezondheid van de inwoners van Wijk aan Zee en in het bijzonder hun kinderen. Sloeg het RIVM-

rapport bij de SP in als een bom? Nee. Het bewijst wel dat al die jaren de inwoners van de IJmond 580 
gelijk hebben gehad. Tata Steel is, naast een grote werkgever, een fabriek die de omgeving en de 

lucht vervuild, veel teveel CO2 uitstoot, dus heel erg bijdraagt aan de opwarming van de aarde en 

daarnaast totaal ongezond is. Daar moet, liefst met ingang van vandaag, maar nog liever vele 

jaren geleden, een einde aan komen. Het is niet vijf voor twaalf, het is half een. Provincie Noord-

Holland kan een rol spelen in het gezond maken van de omgeving en daarmee de mensen in de 585 
IJmond het recht op gezond leven teruggeven. Daarom moeten Provinciale Staten, de 

volksvertegenwoordiging die ook de inwoners van de IJmond vertegenwoordigt, alles in het werk 

stellen om het college van Gedeputeerde Staten en de colleges van Burgemeester en Wethouders 

van de IJmondgemeenten te helpen door besluiten te nemen, die op zeer korte termijn een einde 

maken aan de gevaarlijke situatie waarvan de inwoners van de IJmond al zeer lange tijd veel last 590 
hebben. Eigenlijk het liefst nu. Om dat te bewerkstelligen heeft de SP voor vandaag een actualiteit 

voorbereid. We leggen u drie vragen voor. Als dat voor u niet voldoende is om de goede besluiten 

te nemen, leggen we u ook nog eens vier moties voor, ter verbetering van de 

gezondheidsbedreigende situatie. We gaan met u het debat aan en rekenen erop dat u met uw 

besluiten een einde maakt aan deze ongezonde situatie. 595 
Er zijn zeer veel PAK- deeltjes, metaaldeeltjes en lood in het stof dat neerdaalt op de  

omgeving van Tata Steel. Hebt u oplossingen om dit op zeer korte termijn te stoppen en verder 

te voorkomen? Wanneer wordt verwacht dat uw oplossingen gaan werken? 

Vindt u dat de tot dusver genomen maatregelen, ook met betrekking tot de  

vergunningverlening en de handhaving, voldoende zijn om de inwoners van de IJmond  600 
een gezonde toekomst te bieden? Ook op de korte termijn? Of bent u van mening dat er  

meer en vooral veel snellere maatregelen genomen moeten worden? Welke snellere 

maatregelen gaat u nemen? Hoeveel geld hebt u daarvoor over en hoe wilt u dit gaan  

besteden? Hoe gaat u samenwerken met de regio? 

Bent u met ons en de omwonenden van mening dat in elk geval direct Kooksfabriek 2 en  605 
zo mogelijk ook snel Hoogovens 6 gesloten moeten worden? Kan dat snel gebeuren, want het is 

de bedoeling om de omwonenden in de regio zo spoedig mogelijk te vrijwaren van 

gezondheidsrisico's? 

 

Mede namens andere fracties dient de SP de volgende moties in. 610 
  

 

Motie 145/13-09-2021 

Voor een schoner en gezonder Tata 
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 615 
Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,  

Constaterende dat:  

- de gezondheid van de bewoners rond Tata Steel significant slechter is dan die van bewoners 

elders in Nederland. Onder meer longkanker, luchtwegklachten en hoofdpijn komen in de 

IJmondregio significant vaker voor dan elders in Nederland; 620 
- kinderen extra getroffen worden door de uitstoot van Tata Steel. Door lood en PAK wordt hun 

gezondheid ernstig bedreigd; 

- in het EVRM (Europees Verdrag van de Rechten voor de Mens) onder meer gezond leven als 

grondrecht wordt aangemerkt; 

- de omwonenden van Tata Steel van mening zijn dat er een halt moet worden toegeroepen aan 625 
de uitstoot van Tata; 

- Gedeputeerde Staten, de Tweede Kamer en de IJmondgemeenten van mening zijn dat er heel 

snel iets gedaan moet worden om Tata Steel schoner en gezonder te maken. 

Overwegende dat:  

- omwille van de gezondheid van de IJmondbewoners niet langer gewacht kan worden met het 630 
treffen van maatregelen die op zeer korte termijn zorgen voor het afnemen van de 

gezondheidsrisico's; 

- daarom een termijn gesteld moet worden die ervoor moet zorgen dat de Tata staalfabriek 

daadwerkelijk op zeer korte termijn schoner en gezonder wordt. 

Besluit Gedeputeerde Staten opdracht te geven om;  635 
- Een termijn te stellen waarop Tata Steel geen enkele bedreiging voor de gezondheid van de 

inwoners in de IJmond mag zijn; 

- Deze termijn te stellen op zes maanden vanaf heden, 13 september 2021, en zoveel korter als 

mogelijk is. 

En gaat over tot de orde van de dag 640 
SP en 50PLUS/PvdO 

 

Motie 146/13-09-2021 

Scenario’s voorleggen aan de regio 

 645 
Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,  

Constaterende dat:  

- de gezondheid van de bewoners rond Tata Steel significant slechter is dan die van bewoners 

elders in Nederland. Onder meer longkanker, luchtwegklachten en hoofdpijn komen in de 

IJmondregio significant vaker voor dan elders in Nederland; 650 
- kinderen extra getroffen worden door de uitstoot van Tata Steel. Door lood en PAK wordt hun 

gezondheid ernstig bedreigd; 

- in het EVRM (Europees Verdrag van de Rechten voor de Mens) onder meer gezond leven als 

grondrecht wordt aangemerkt; 

- de omwonenden van Tata Steel van mening zijn dat er een halt moet worden toegeroepen aan 655 
de uitstoot van Tata; 
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- Gedeputeerde Staten, de Tweede Kamer en de IJmondgemeenten van mening zijn dat er heel 

snel iets gedaan moet worden om Tata Steel schoner en gezonder te maken. 

Overwegende dat:  

- er meerdere scenario’s voor een schoner en gezonder Tata Steel in omloop zijn, zoals het 660 
plan van FNV en verschillende plannen die door omwonenden zijn gemaakt; 

- deze scenario’s moeten worden doorgesproken en doorgerekend om een verstandige keuze te 

maken; 

Besluit Gedeputeerde Staten opdracht te geven om; 

- Als alle scenario’s doorgerekend zijn, deze voor te leggen aan de regio, omdat het vooral de 665 
IJmondgemeenten aangaat; 

- Nu al te onderzoeken hoe een dergelijke procedure kan worden vormgegeven en zo mogelijk 

al voorbereidingen daartoe te treffen. 

En gaat over tot de orde van de dag  

Namens de fracties van de SP, 50PLUS/PvdO en DENK 670 
 

Motie 147/13-09-2021 

Tata: samenwerking OD NZKG en ILT voor een strakke regelgeving en handhaving 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,  675 
Constaterende dat:  

- de gezondheid van de bewoners rond Tata Steel significant slechter is dan die van bewoners 

elders in Nederland. Onder meer longkanker, luchtwegklachten en hoofdpijn komen in de 

IJmondregio significant vaker voor dan elders in Nederland; 

- kinderen extra getroffen worden door de uitstoot van Tata Steel. Door lood en PAK wordt hun 680 
gezondheid ernstig bedreigd; 

- in het EVRM (Europees Verdrag van de Rechten voor de Mens) onder meer gezond leven als 

grondrecht wordt aangemerkt; 

- de omwonenden van Tata Steel van mening zijn dat er een halt moet worden toegeroepen aan 

de uitstoot van Tata; 685 
- Gedeputeerde Staten, de Tweede Kamer en de IJmondgemeenten van mening zijn dat er heel 

snel iets gedaan moet worden om Tata Steel schoner en gezonder te maken. 

Overwegende dat:  

- er bij het tot stand brengen van een schoner en gezonder Tata Steel een strakkere 

vergunningverlening en een betere handhaving nodig is; 690 
- het toezicht door de 00 NZKG (Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied) op Tata Steel in elk 

geval in het verleden heeft gefaald; 

- de OD NZKG kampt met een gebrek aan ter zake kundige medewerkers; 

- met Provinciale Staten is afgesproken dat de regelgeving rond Tata eind 2021 op orde zal 

zijn; 695 
- de ILT (Inspectie Leefomgeving en Transport) stelt dat het mogelijk is strenger tegen Tata 

Steel op te treden; 
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- De ILT aangeboden heeft de 00 NZKG te hulp te snellen bij het op de juiste wijze optreden 

tegen Tata Stee zowel in het traject van de vergunningverlening als in het traject van de 

handhaving. 700 
Besluit Gedeputeerde Staten opdracht te geven om; 

- Samen met de 00 NZKG en de ILT een traject te starten en voort te zetten dat op korte termijn 

leidt tot een strakkere vergunningverlening en een betere handhaving bij Tata Steel; 

- ervoor te zorgen dat de vergunningverlening en handhaving bij Tata Steel uiterlijk eind 

2021/ begin 2022 geheel op orde is en aan de eisen van deze tijd voldoet. 705 
En gaat over tot de orde van de dag  

Namens de fractie van de SP, Anna de Groot 

 

Motie 148/13-09-2021 

Tata deadline is zeer belangrijk 710 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,  

Constaterende dat:  

- de gezondheid van de bewoners rond Tata Steel significant slechter is dan die van bewoners 

elders in Nederland. Onder meer longkanker, luchtwegklachten en hoofdpijn komen in de 715 
IJmondregio significant vaker voor dan elders in Nederland; 

- kinderen extra getroffen worden door de uitstoot van Tata Steel. Door lood en PAK wordt hun 

gezondheid ernstig bedreigd; 

- in het EVRM (Europees Verdrag van de Rechten voor de Mens) onder meer gezond leven als 

grondrecht wordt aangemerkt; 720 
- de omwonenden van Tata Steel van mening zijn dat er een halt moet worden toegeroepen aan 

de uitstoot van Tata; 

- Gedeputeerde Staten, de Tweede Kamer en de IJmondgemeenten van mening zijn dat er heel 

snel iets gedaan moet worden om Tata Steel schoner en gezonder te maken. 

Overwegende dat:  725 
- Er12 jaar geleden al een begin gemaakt had moeten worden met het aanpakken van alle 

uitstoot van Tata Steel; 

- Tot nu toe alle ruimte is gegeven om te praten over mogelijke plannen; 

- De Roadmap van Tata Steel zelf 2050 als streefdatum heeft, hetgeen nu duidelijk veel te laat 

is; 730 
- Diverse Tweede Kamerfracties de behoefte aan een deadline benadrukken, waarop de 

verschillende scenario’s worden voorgelegd; 

- Het Kabinet tot nu toe de boot afhoudt om een deadline te benoemen. 

Spreekt uit: 

- Dat Provinciale Staten van Noord-Holland de behoefte aan een deadline onderschrijft; 735 
En besluit Gedeputeerde Staten te verzoeken: 

- Deze behoefte onder de aandacht van het Kabinet te brengen. 

En gaat over tot de orde van de dag  

Namens de fracties van de SP, 50PLUS/PvdO en de PvdD 

 740 
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De VOORZITTER: De vier moties maken onderdeel uit van de beraadslagingen. 

 

De heer KOYUNCU (DENK): De bevolkingsgezondheid gaat boven alles. Natuurlijk is 

werkgelegenheid belangrijk, maar hoeveel kinderen moeten daarvoor gezondheids- en 

ontwikkelingsklachten krijgen, kanker krijgen of zelfs doodgaan. Een, twee, drie, tien of nog 745 
meer? Welk aantal is die werkgelegenheid het waard? Als we allebei willen sparen, dan moeten we 

investeren en zorgen dat de fabriek zo schoon draait, dat we niet hoeven te kiezen. We laten de 

gemeenschap niet voor de kosten opdraaien, om de bonussen te spekken van aandeelhouders en 

private eigenaren. De gemeenschap betaalt al met haar gezondheid. 

Als wij de investering moeten doen om de fabriek schoon te krijgen, dan is dat prima, maar dan 750 
wordt de fabriek ook van ons. Dan zetten we de vervuilende onderdelen een of twee jaar stil om 

de veranderingen per direct in te voeren. De subsidies die nu worden verstrekt zetten we deels in 

om de werknemers door te betalen en om te scholen naar een nieuwe, schone situatie. De rest 

van de subsidie wordt gebruikt om de omschakeling te bekostigen. Tot dan trekken we mogelijk 

alle vergunningen in en verstrekken we geen nieuwe. Het moet schoon, of dicht.  755 
DENK dient over dit onderwerp twee moties in. 

 

Motie 149/13-09-2021 

Binnenonderzoek op scholen door het RIVM rondom Tata Steel. 

 760 
Provinciale staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021 

kennis genomen hebbende van het RIVM depositieonderzoek 

 

constaterende dat 

- Het RIVM rondom scholen in de buurt van Tata Steel depositie-binnenonderzoek heeft 765 
gedaan bij woningen; 

- Het RIVM heeft verzuimd het depositie-binnenonderzoek uit te voeren op scholen rondom 

Tata Steel. 

overwegende dat 

- De doorloop op scholen vele malen groter is dan in een woning bij een school; 770 
- Het aantal kinderen op scholen vele malen groter is dan in een woning bij een school; 

- Door buitenspelen door de vele kinderen op scholen er meer (schadelijke) stoffen naar 

binnen kunnen worden gebracht; 

- Het onduidelijk is of kinderen na elke pauze hun handen wassen op school; 

- Het onduidelijk is of kinderen vóór het nuttigen van voedsel allemaal hun handen wassen. 775 
van oordeel zijnde dat 

- Gezien bovenstaande de inname van schadelijke stoffen op scholen rondom Tata Steel 

vermoedelijk hoger is dan in woningen wordt gemeten. 

verzoeken het college:  

om het RIVM te bewegen alsnog binnenmetingen uit te voeren op scholen in de gemeenten 780 
rondom Tata Steel; 

en gaan over tot de orde van de dag. DENK Noord-Holland en SP 
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Motie 150/13-09-2021 

Langdurig GGD kindvolgonderzoek van kinderen in de gemeenten rondom Tata Steel. 785 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021 kennis 

genomen hebbende van het RIVM depositieonderzoek 

constaterende dat 

- De GGD zelf constateert dat kinderen die wonen in de buurt van Tata Steel langdurig 790 
worden blootgesteld aan een zeer slechte luchtkwaliteit; 

- De GGD geen zicht heeft op de langdurige gevolgen van die blootstelling aan kinderen2; 

- Het RIVM-rapport een duidelijke aanwijzing is dat kinderen worden blootgesteld aan Zeer 

Zorgwekkende Stoffen (ZZS) en Polycyclische Aromatische Koolwaterstoffen (PAK’s) 

rondom Tata Steel; 795 
- Met name lood een van de zeer zorgwekkende stoffen is waaraan kinderen in de 

omgeving van Tata Steel aan worden blootgesteld; 

- Lood tot langdurige effecten leidt die een negatieve weerslag heeft op (de ontwikkeling en 

leerprestaties van) kinderen. 

overwegende dat 800 
- Kinderen langdurig gevolgen ondervinden bij blootstelling van ZZS en PAK’s; 

- Een van de ZZS lood is en deze aan de basis staat van ontwikkeling van neurologische 

aandoeningen en hersenontwikkeling; 

- De GGD tot nog toe onvoldoende heeft uitgezocht welke langdurige gevolgen 

bovenstaande heeft voor kinderen over een tijdspanne van minstens 10 jaar. 805 
van oordeel zijnde dat 

- Nu het moment is om in te zetten op een langdurige volgstudie van kinderen die leven 

rondom het industriegebied van Tata Steel om de lange termijn effecten van de 

blootstelling te kunnen duiden; 

- Met een langdurige volgstudie de invloed van langdurige blootstelling van dergelijke 810 
stoffen op de leerprestaties, carrièrepaden en algeheel welzijn van de kinderen zeer 

waardevol is en van belang met het zicht op hun toekomst. 

Verzoeken het college: 

om de IJmond gemeenten met klem te vragen om de GGD Kennemerland opdracht te geven een 

langdurig volgonderzoek te starten naar de kinderen die opgroeien in de gemeenten rondom Tata 815 
Steel;  

en gaan over tot de orde van de dag. 

DENK Noord-Holland 

 

De VOORZITTER: De twee ingediende moties maken onderdeel uit van de beraadslagingen. 820 
 

De heer LEERINK (PvdA): Hoewel het onderwerp volgende week op de agenda staat van de 

commissie NLG vonden wij het een goed idee om over Tata Steel te spreken. Het zou ook raar 

zijn dat alle kranten volstaan en iedereen spreekt over Tata en Provinciale Staten niet. De PvdA is 

geschrokken van het rapport zoals dat er ligt. Bange vermoedens zijn bevestigd. Tegelijkertijd 825 
zijn we blij met de reactie van het college die aan duidelijkheid niets te wensen overlaat. Het 
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moet schoner en vooral gezonder en al op redelijk korte termijn, als is er geen toekomst voor 

Tata in het IJmondgebied. Eigenlijk zij we blij dat die reactie niet alleen vanuit het college kwam, 

maar breed gedragen werd. Kamerleden en zelfs de Staatssecretaris spraken erover. In die zin 

lijkt een kantelpunt bereikt te zijn. Aan een kantelpunt heb je alleen iets als het niet alleen bij 830 
woorden blijft, maar ook tot daden komt. Daar zullen we met elkaar nog slagen moeten maken. 

Uiteindelijk hebben we als provincie strengere normen nodig om iets te kunnen doen. Het gaat 

erom dat een plan, als het gaat om groen staal, ook de kans krijgt om zich te ontwikkelen. Er 

moeten geen overhaaste beslissingen worden genomen als het gaat om opvang van CO2 onder 

de Noordzee, waardoor veel miljarden euro’s onder de Noordzee worden gestopt en geen 835 
gezondheidswinst zou worden geboekt. Er zal de komende tijd nog wel wat moeten gebeuren. In 

die zin is er een sterke, regie voerende overheid nodig. Tata zal het nodige moeten doen. We 

voelen wel wat voor de motie, als het gaat om deadlines die de SP heeft gesteld. Graag horen we 

wat het college daarvan vindt. Een aantal moties kunnen beter eerst rustig in commissieverband 

worden besproken. Van het college hoor ik graag het volgende. Als je het debat de afgelopen 840 
weken in de Kamer hebt gehoord, je hebt het RIVM rapport in de achterzak en het debat gaat 

deze week verder, wat verwacht de gedeputeerde nog uit Den Haag om daadwerkelijk te kunnen 

acteren, om de daden bij het woord te kunnen voegen?  

Aan de SP heb ik nog een vraag over de motie Schoner en gezonder. Daarin wordt gesteld dat er 

binnen een half jaar niets meer mag gebeuren op het gebied van gezondheid. Tenminste, zo heb 845 
ik de motie begrepen. Tata mag geen schadelijke stoffen meer uitstoten. Dat is nogal wat, binnen 

een half jaar. Wat zou de SP daaraan als gevolg willen verbinden? Wat nu als Tata dat niet kan 

leveren? Het is bijna onmogelijk om aan deze belofte gestand te doen. We willen natuurlijk 

allemaal dat het zo snel mogelijk gaat, maar ik ben nieuwsgierig naar wat de consequentie zou 

moeten zijn.  850 
 

De VOORZITTER: Een interruptie van Statenlid Kostić 

 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Een vraag aan de PvdA. Hoelang vindt de PvdA dat we de burgers daar in 

die gifdampen moeten laten wonen? Is dat een jaar, een half jaar of tien jaar? Wanneer is de 855 
deadline voor Tata om groen en schoon te worden? 

 

De heer LEERINK (PvdA): Wij vinden dat het op korte termijn moet. Tegelijkertijd vind ik ook: Als 

je nu zegt dat er binnen nu en een half jaar geen enkele gezondheidsschade meer mag zijn voor 

Tata dan weten we dat er maar een consequentie is en dat is het sluiten van de fabriek, want dat 860 
zal niet lukken binnen nu en een half jaar. Dat is niet realistisch, Het loont de moeite om te 

kijken naar een oplossing waarbij we de fabriek én schoner én gezonder kunnen krijgen en 

tegelijkertijd de werkgelegenheid daar kunnen behouden. 

Het moet gebeuren op zo kort mogelijke termijn. 

 865 
De heer ROOSENDAAL (VVD): Alle partijen staan met de hakken in het zand. Dat brengt een 

oplossing niet dichterbij. Dat is wel nodig en ook snel, voor de gezondheid van de bewoners, hun 

kinderen en de werknemers, maar ook voor een duurzame toekomst van een groene 

staalindustrie in Noord-Holland. In 2023 moet Tata een belangrijk deel van de Roadmap+ hebben 
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afgerond en zal de uitstoot van geluid, stof en geur, ten opzichte van de meetperiodes daarvoor, 870 
significant lager zijn. Ook de PAK-uitstoot zal met 33 procent moeten zijn gedaald, conform het 

Roadmap+ Programma dat we hier met elkaar hebben besproken. De Omgevingsdienst en kan en 

moet dit controleren. Dat is de taak van de provincie. Is dat genoeg? Nee. Urgente problemen 

moet nu worden opgepakt. Nederland hanteert geen duidelijke norm wanneer veilig, rustig, veilig 

of schoon genoeg is. Tata voldoet aan de wet en moet voldoen aan de vergunningsverplichtingen, 875 
maar het RIVM stelt dat dit niet genoeg is. Dat gegeven vergroot primair de onrust over een 

veilige woon- en werkomgeving en secundair ondermijnt dit het beeld van een betrouwbare 

overheid en een goedwerkende democratische vertegenwoordiging. Aan de zijde van het 

bedrijfsleven worden investeringsprocessen vertroebeld door bewegende doelen, waardoor het 

vestigingsklimaat onder druk komt te staan. Tata is een testcasus voor de verhouding van de 880 
inwoners tot andere industrieën en bedrijfstakken, denk daarbij aan Schiphol, Rijnmond, chemie 

in Limburg, transport, landbouw en overige maakindustrie. Wij als overheid zullen daarin onze 

positie proactief duidelijk moeten maken ten aanzien van het omgaan met VN-afspraken, over 

normen die de VN stelt tot het Schone Luchtakkoord. Zorgelijk is dat pas in 2025 de zware 

metalen-, stikstof- en fijnstofuitstoot flink omlaag gaan. In het huidige klimaat van bezorgdheid 885 
duurt dat gewoon te lang. Het zal sneller moeten door als gezamenlijke overheden de 

oplossingen van de problemen rondom Tata als speerpunt te benoemen en de dialoog tussen 

burgers, overheid en het bedrijfsleven in de IJmond te faciliteren. 

Tata is een materiële casus als het gaat om verduurzaming en innovatie. Zeer grote geplande 

CO2- stikstofvermindering, luchtkwaliteitverbetering, innovatie en energietransitie, 890 
werkgelegenheid, maar ook strategische geo-economische vraagstukken. Het zit er allemaal in. 

Laten we bestuurlijke maatregelen, overheidsinvesteringen en subsidiestromen daar gebruiken 

waar ze de meeste impact hebben en Tata dus als voorbeeld nemen. 

Als betrouwbare overheid moeten we duidelijk maken wat onze veiligheidsnormen zijn en 

waarom. Hoe werken we met zijn allen aan een duurzaam gezonde toekomst en wie vervult 895 
daarbij welke rol? Het gaat tenslotte om gezondheid, werkgelegenheid en miljarden investeringen 

in innovatie en duurzaamheid. Investeringen waarbij de provinciale overheid de 

vergunningverlening, toezicht en handhaving goed moet inrichten binnen de normen van de 

wetgever. De Rijksoverheid moet zorgen voor afdoende richtlijnen en normen, bijdragen aan de 

energie infrastructuur, -analoog aan de aanleg van het gasleidingennet en de nationale 900 
stroomdistributie- en aan duidelijke voorwaarden om de transitie mogelijk te maken door een 

gelijk speelveld op Europees niveau. Het kan niet zo zijn dat we de problemen exporteren door 

ons als overheid alleen te richten op een strenger Nederlands beleid zonder aanvullende 

ondersteuning. Haast en geld zijn geboden. We moeten helder krijgen wat door de Rijksoverheid 

de gewenste richting is voor de zware industrie in de IJmond en welke rol diezelfde Rijksoverheid 905 
daarin concreet pakt door op korte termijn met scenario’s en investeringsbijdragen te komen. 

Inwoners van de IJmond, hun kinderen en het bedrijfsleven, inclusief duizenden werknemers 

moeten snel duidelijkheid krijgen. 

 

Mevrouw KONING (CDA): Dank aan de SP voor het op de agenda zetten van dit punt.  910 
Het CDA wil twee sporen voor een duurzaam Tata: groen staal en een schonere leefomgeving. 

Alleen werken aan vermindering van CO2 uitstoot helpt niets voor de omwonenden. Daarmee 
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wordt de lucht niet schoner en de overlast voor omwonenden niet minder. Daarom zijn er twee 

sporen nodig. Wij begrijpen de grote zorgen die leven bij velen rondom Tata en zeker de zorgen 

van jonge ouders met kinderen.  Uit het RIVM rapport blijkt dat vooral lood en PAK’s van invloed 915 
zijn op de gezondheid van omwonenden. Daarom vind het CDA dat de aanpak van emissie van 

die stoffen de hoogste prioriteit heeft. Om vermindering van de uitstoot zo snel mogelijk voor 

elkaar te krijgen, is samenwerking tussen alle overheden van groot belang. Intern hebben wij 

regelmatig overleg met de gemeente en CDA- Tweede Kamerleden. Inzet van het Rijk is vanaf nu 

hard nodig, omdat Tata valt onder landelijke wetgeving en omdat de extra eisen financieel 920 
gedragen moeten kunnen worden door de staalfabriek. Het kan en mag daarbij niet zo zijn dat 

subsidie voor duurzaamheid verdwijnt naar het buitenland. Aanpassing van het aandelenpakket 

van Tata, zodat het bedrijf weer geheel of gedeeltelijk in Nederlandse handen komt, moet 

bekeken worden. Onze vraag aan de gedeputeerde is: Hoe zorgt u ervoor dat vooral de 

emissiebeperking van lood en PAK’s prioriteit krijgt? 925 
Het CDA wil behoud van de Nederlandse staalfabriek met de nadruk op Nederlands, met een 

schonere leefomgeving, zodat we allemaal weer honderd procent trots kunnen zijn op dit icoon 

van onze regio, zodat de innovatieve kennis van groene staalproductie in ons land blijft en zodat 

de omwonenden opgelucht adem kunnen halen, in plaats van angstig hun adem inhouden. 

 930 
Mevrouw ER (GL): Opnieuw hebben we een zorgwekkend rapport ontvangen van het RIVM. Weer 

komt de klap hard aan, met name bij de bewoners van Wijk aan Zee. Voor hen is nu namelijk 

bevestigd dat het voor kinderen niet eens veilig is om buiten te spelen. Iets wat voor hen zo 

vanzelfsprekend hoort te zijn. Niet alleen onderschrijft het rapport wat we al eerder wisten, het 

bevat ook veel nieuwe verontrustende informatie. De depositie van PAK is structureel verhoogd 935 
en is zelfs vijfmaal hoger dan de meting in maart 2019. De stofdepositie van Tata Steel is voor 

niemand in de omgeving gezond, maar specifiek bij kinderen levert het grote gezondheidsrisico’s 

op. Nu wordt er in het rapport eindelijk niet meer omheen gedraaid. Het is namelijk duidelijk dat 

de stof afkomstig is van het terrein van Tata Steel. We kunnen blijven herhalen dat het bedrijf 

300 miljoen euro investeert in verbetering, maar dat betekent niet dat we als overheid een 940 
afwachtende houding kunnen aannemen. De bewoners van de IJmond hebben recht op een 

gezonde leefomgeving. Het is de verantwoordelijkheid van de omliggende gemeenten, de 

provincie en het Rijk gezamenlijk om dit recht van de bewoners te waarborgen. Toezicht en 

handhaving moeten beter en sneller plaatsvinden. De regelgeving moet worden aangepast en de 

gezondheid van omwonenden moet hier centraal in komen te staan. Het bedrijf moet groener en 945 
schoner gaan produceren. Dat kan alleen als het meest verouderde en vervuilende onderdeel, 

namelijk de Kooksfabriek 2, zo snel mogelijk sluit. De provincie en de Omgevingsdienst hebben 

al plannen om de vergunning waar mogelijk aan te scherpen. Hieraan is wel een uitgebreide 

tijdslijn verbonden. Zoals het er nu uitziet gaat dat zeker nog een paar jaar duren. Op zijn 

vroegst zien we pas in 2023 verandering. Het rapport van het RIVM toont juist aan dat er zo snel 950 
mogelijk verandering moet komen. We zullen dus moeten inzetten op versnelling van deze 

plannen en ik hoor graag of de gedeputeerde het hier met ons eens is en op welke manier we 

deze versnelling kunnen gaan realiseren. 

Voor de aanpassing van de regelgeving en het aansturen op een groene en schone staalfabriek 

hebben we het Rijk nodig. Uit het Kamerdebat van afgelopen donderdag werd al duidelijk dat er 955 
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binnen de verschillende partijen onderling consensus bestaat over de toekomst van Tata. Als het 

bedrijf wil blijven bestaan in de IJmond dan zal het productieproces groener, schoner en 

gezonder moeten worden. Waar we echter wel van schrokken is de vooralsnog afwachtende 

houding van de minister, waarbij hij verbazingwekkend genoeg nog veel vertrouwen lijkt te 

hebben in de eigen verantwoordelijkheid van het bedrijf. Hoewel het debat deze week verder gaat 960 
en we nog moeten zien wat de uitkomsten daarvan zullen zijn, mag ik toch hopen dat we in ieder 

geval vanuit de provincie de urgentie van de benodigde acties vanuit het Rijk opnieuw 

communiceren richting de minister en de Staatssecretarissen. Is de gedeputeerde het met mij 

eens dat uit dit debat gebleken is dat daar blijkbaar nog veel behoefte aan is? Wat zijn hiervoor 

zijn plannen?  965 
 

Mevrouw BEZAAN (PVV): Allereerst ook dank aan de SP voor het op de agenda zetten van dit 

punt. Ook de PVV is geschrokken van het onlangs gepubliceerde RIVM-rapport. Daaruit bleek dat 

niet alleen het loodgehalte, maar ook het aantal kankerverwekkende PAK-deeltjes onverantwoord 

hoog is en op termijn tot meer kankergevallen leidt bij mensen die hieraan worden blootgesteld. 970 
Hoewel de Tweede Kamer deze week weer debatteert over Tata Steel en het onderwerp op 

20 september ook in de Statencommissie wordt besproken, is het toch goed om er vandaag 

aandacht aan te besteden. Want ondanks dat Tata Steel een essentiële economische pijler is in de 

regio, -goed voor 9.000 directe en 30.000 indirecte banen-, mag dat niet betekenen dat de 

volksgezondheid in gevaar komt. Wat de PVV betreft is de grote vraag hoe we Tata Steel op een 975 
relatief gezonde wijze kunnen laten voortbestaan, waarbij de volksgezondheid leidend is. Naar 

onze mening moet dan ook alles op alles worden gezet om de negatieve gezondheidseffecten 

voor de omgeving terug te dringen. We zijn dan ook benieuwd naar de antwoorden van de 

gedeputeerde op de vragen van de SP. 

Zoals de PVV tijdens het debat in de Tweede Kamer op 9 september jongstleden over de 980 
toekomst van Tata Steel aangaf, is het op dit moment belangrijker om de aandacht te richten op 

de emissie van gevaarlijke stoffen dan op het terugdringen van de CO2-uitstoot. Met name omdat 

maatregelen kunnen resulteren in meer uitstoot van schadelijke stoffen. Zo stelt het RIVM dat het 

afvangen en opslaan van CO2 bij de vervuilende staalfabriek Tata Steel juist kan leiden tot extra 

uitstoot van andere schadelijke stoffen die in de omgeving neerslaan. Onze fractie ondersteunt 985 
dan ook het advies van het RIVM voor meer focus op het proces van de staalproductie„ dat juist 

gepaard gaat met voor de gezondheid relevante emissies van fijnstof, PAK’s en zware metalen, en 

de emissies in de afval/reststoffenfase. We zijn benieuwd naar de mening van de gedeputeerde. 

 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): RIVM heeft opnieuw laten zien dat Tata’s gifkraan open staat en levens 990 
in gevaar brengt en overheden hebben het niet onder controle. De enige vraag die er nog echt 

toe doet en onbeantwoord blijft is: Hoelang willen Gedeputeerde Staten en collega’s hier deze 

situatie nog voort laten duren? Hoelang krijgt Tata de tijd om schoon en groen te worden? 

Hoelang moeten kinderen nog in haar gifdampen leven? Is het een jaar, vijf jaar of tien jaar? Ook 

omwonenden zouden Tata groen en schoon willen, maar ze zijn te lang aan het lijntje gehouden 995 
door loze beloftes. Ik las laatst krantenkoppen uit de jaren ’90 over Tata Steel. Je kunt deze zo 

kopiëren naar en plakken in het heden.  
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Gedeputeerde Olthof heeft deze vraag beantwoord tijdens de presentatie van het RIVM rapport. 

Hij noemde 2025/2026. Graag een bevestiging van Gedeputeerde Staten dat dit inderdaad de tijd 

is die ze Tata willen geven. 1000 
Dan over de houding van Tata. Veel mooie woorden, maar resultaten zijn er al decennia 

nauwelijks. Met het geld bespaard aan alle fiscale voordelen die ze krijgen, hadden ze jaren 

geleden al kunnen inzetten op schone technologieën. In plaats daarvan hebben ze het geld onder 

meer ingezet om zware lobby te voeren om de regels zo slap mogelijk te houden. En dan zegt de 

directeur van Tata Steel dat ze zich slechts netjes hebben gehouden aan wet- en regelgeving en 1005 
dat de overheid ze niet hard genoeg heeft aangepakt. Hypocriet zou je dat wel kunnen noemen. 

Eigen verantwoordelijkheid neemt Tata ook niet. Hooguit na juridische druk en druk van 

omwonenden. Dwangsommen vanwege ontelbare overtredingen worden steevast aangevochten 

bij de rechter, in plaats van die tijd en dat geld te steken in daadwerkelijk schoner worden. 

Tata wil harder aangepakt worden. Wij roepen Gedeputeerde Staten op om dat ook maximaal te 1010 
doen. Het college heeft toegezegd nog te komen met a): een overzicht van exacte wet- en 

regelgeving die provincie in de weg staat om de meest vervuilende onderdelen, Kooksfabriek2 

per direct te sluiten en b) een juridische verkenning van de mogelijkheden om onder andere het 

recht op leven en gezondheid, het voorzorgsbeginsel en zorgplicht te gebruiken om sneller in te 

kunnen grijpen bij Tata. Wanneer kunnen we deze twee stukken verwachten? 1015 
Op korte termijn moet de provincie, in samenwerking met ILT, verder minstens twee dingen 

doen: De aanscherping van Tata’s vergunningen eind dit jaar afronden. Volgens het 

Uitvoeringsprogramma Tata Steel 2020-2022 van de Omgevingsdienst duurt dat traject minstens 

nog tot december 2022. De Omgevingsdienst vreest dat nog meer vertraging kan optreden door 

gebrek aan capaciteit. Mijn vraag aan de gedeputeerde is of er meer geld of menskracht nodig is. 1020 
De aanscherping had veel eerder moeten gebeuren en is het minste wat we kunnen doen voor 

omwonenden van Tata en hun kinderen. Wil het college samen met ILT ervoor zorgen dat de 

aanscherping van vergunningen eind dit jaar, begin volgend jaar afgerond is?  

Tata is volgens de minimalisatieverplichting verplicht om de uitstoot van Zeer Zorgwekkende 

Stoffen (ZZS) te minimaliseren. Dat kan door druk te zetten op Tata om daar sneller mee aan de 1025 
slag te gaan. Tata lijkt dat tot 2025 te willen rekken, terwijl de geest van de wet- en regelgeving 

zegt dat het eigenlijk sneller moet. Tata’s eerste ZZS-rapportage was al een zooitje waardoor nu 

al vertraging wordt opgelopen. Zijn Gedeputeerde Staten bereid Tata onder druk te zetten om de 

uitstoot van ZZS tot zo dicht mogelijk bij 0 te brengen, ruim voor 2025? 

 1030 
Dit kan ook versneld woorden door het toepassen van zogenaamde Best Beschikbare Technieken 

op de meest giftige onderdelen, zoals Kooksfabriek2. Klopt het dat BBT niet in 

vergunningvoorschriften voor Kooksfabriek2 zijn opgenomen, omdat Tata weer een uitzondering 

kreeg? 

het Uitvoeringsprogramma VTH van OD NZKG (in opdracht van provincie) wordt gewerkt aan “het 1035 
implementeren van verschillende BBT conclusies.” Wat is er voor nodig om dat begin 2022 

uiterlijk te laten afronden? We zijn heel benieuwd naar de reactie van Gedeputeerde Staten, 

omdat we ook een motie achter de hand hebben. 
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Mevrouw GONGGRIJP (D66): Het RIVM heeft ons allen, misschien niet verbaasd, maar wel 1040 
geschokt met haar uitkomsten. Het is duidelijk dat het op heel korte termijn anders moet. D66 

heeft het al vaker gezegd. Er is plek voor een duurzame staalproductie in de IJmond, maar wel 

een productie, die niet ten koste gaat van gezondheid. Ik ben ook blij dat de Kamer de rol pakt 

en als overheid stappen zet om burgers te beschermen. De uitkomst van het Kamerdebat is 

duidelijk. Er is alleen maar plek voor een duurzame staalproductie. We wachten met vertrouwen 1045 
het debat af. We zijn ook nieuwsgierig naar hoe Gedeputeerde Staten naar het debat kijken. We 

hopen ook dat zij vertrouwen hebben dat we op korte termijn echt die stappen kunnen zetten. 

Gedeputeerde Staten hebben laten zien dat er binnen de bevoegdheden nu wel stappen worden 

gezet en ook aangegeven dat er scherper aan de wind wordt gevaren, samen met het Rijk en de 

ILT. Betekent dat ook dat het scherp aan de wind varen op korte termijn leidt tot verbetering van 1050 
de situatie in de IJmond? Ik hoor het graag. 

 

De heer KLEIN (CU):Het RIVM onderzoek naar de risico’s van de stofregens in de IJmond bevestigt 

wat we eigenlijk al wisten. Wonen onder de rook van Tata Steel is ongezond. Gebleken is dat 

alleen al het stof dat op de grond is gevallen gezondheidsrisico’s met zich meebrengt. Dan is nog 1055 
niet eens gekeken naar de vervuiling van de lucht die we inademen. Nu dit zwart op wit staat, 

hebben we geen andere keuze dan te werken aan maatregelen die zo snel mogelijk zorgen voor 

een afname van de vervuiling. De gezondheid van de omwonenden vereist dat. We kunnen ook 

constateren dat de huidige inspanningen niet voldoende zijn. Het bedrijf blijft binnen de normen, 

maar onze normen beschermen niet voldoende tegen gezondheidsschade. Gedeputeerde Staten 1060 
hebben bij het Rijk aangedrongen op strengere normen. Dit lijkt een lang traject.  De CU is blij 

met het signaal dat het college heeft afgegeven. Er is alleen plaats voor een schone staalfabriek 

in de IJmond. Die staat er niet van vandaag op morgen. De twee grote vragen zijn dus: Wat 

kunnen de gezamenlijke overheden doen om te zorgen dat die schone staalfabriek er komt? 

Hoe kunnen ze tot die tijd zorgen voor een gezonde leefomgeving voor de inwoners? 1065 
De overheid moet gezamenlijk met Tata Steel op korte termijn met een helder plan komen dat 

leidt tot een schonere en duurzame staalfabriek. Waar gaan we naar toe? Welke inzet vraagt dat 

van de verschillende partijen? De oplossingen tot nu toe zijn teveel gericht op de korte termijn en 

voor de lange termijn is er nog geen helder en gedragen plan. Is de gedeputeerde het met ons 

eens dat zo een gezamenlijk plan er moet komen? Hoe gaat de gedeputeerde zijn invloed 1070 
aanwenden om te zorgen dat het plan er komt en om dat te bespoedigen? Wat kunnen we op de 

korte termijn nog meer doen voor de gezondheid van onze inwoners? 

Wij denken dat de gezondheid van de omwonenden geen jaren meer kan wachten. De CU vindt 

dat de overheid haar nek moet durven uitsteken en moet durven investeren in een gezonde en 

groene industrie in het Noordzeekanaalgebied. Dat is wat ons betreft gebaseerd op drie pijlers: 1075 
Intensivering van de maatregelen voor de korte termijn, een snelle transitie naar waterstof, maar 

ook een infrastructuur voor CO2-afvangers in het Noordzeekanaalgebied. Dat kost geld. Een van 

de dingen die we geleerd hebben tijdens de coronacrisis is dat de overheid in staat is om in het 

geval van een crisis geld uit te geven. Rondom Tata Steel komen twee crises samen. Een urgente 

crisis rondom de gezondheid van tienduizenden Noord-Hollandse inwoners en een lange termijn 1080 
crisis rondom de uitstoot van broeikasgassen. Een investering die beide crises aanpakt, is goed 

besteed overheidsgeld. 
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De VOORZITTER: Het woord is aan gedeputeerde Olthof. Hij zal namens het college een reactie 

geven in eerste termijn. 1085 
 

Gedeputeerde OLTHOF: Net als voor velen van u is de uitkomst van het rapport voor het college 

niet verrassend. Het is confronterend en schokkend dat we hier weer moeten vaststellen dat het 

in de omgeving van de IJmond niet gezond is en dat er veel moet gaan gebeuren om te zorgen 

dat het wel gezond wordt. Dat is de reden geweest dat het college, samen met de 1090 
IJmondgemeenten deze schriftelijke reactie heeft doen laten uitgaan. Dat is een reactie, dat het 

wat ons betreft alleen een toekomst voor de staalindustrie in de IJmond is als die groen en 

schoon is. Dat is niet verrassend, want we hebben in een eerdere reactie ook al geschreven dat 

het zo snel mogelijk moet worden opgepakt, dat de provincie alleen niet in staat is om dat 

voldoende af te dwingen en dat er voor gezondheid meer nodig is. Dat is onze reactie geweest op 1095 
het rapport. Het is teleurstellend om als gedeputeerde Milieu en als bevoegd gezag te moeten 

constateren dat je uiteindelijk, ondanks alle mogelijkheden die we hebben, niet voldoende 

instrumenten hebt om te zorgen dat Tata ook die schone fabriek wordt. 

Als we kijken naar de punten van de SP, dan denk ik dat ik daarmee de meeste vragen van de 

Staten beantwoord, De eerste vraag was wanneer wordt verwacht dat de oplossingen gaan 1100 
werken. We hebben een Programma Tata Steel. Dat loopt tot 2050. De eerste reactie van de 

bewoners was daarop: “Dan zijn mijn kinderen inmiddels al ouders van kinderen en al verhuisd,. 

Het moet sneller.” Daarin hebben ze gelijk. Daarom hebben we samen met de Omgevingsdienst 

een Uitvoeringsagenda opgesteld, die twee jaar duurt. De Staten hebben 2,8 miljoen euro extra 

beschikbaar gesteld om te zorgen dat die vergunningen worden aangescherpt en dat we beter 1105 
kunnen handhaven. Daar zijn we mee bezig. Er zit nog ruimte in die vergunningen. Samen met 

ILT bekijken we hoe we die ruimte, die er nog bestaat, maximaal kunnen benutten, binnen de 

mogelijkheden die we hebben. Vervolgens ligt er een Roadmap+ van Tata Steel. Die is niet uit de 

lucht komen vallen. Die is op basis van de gesprekken die we hebben gevoerd met elkaar. Het is 

de verantwoordelijkheid van Tata Steel dat we niet in 2035 naar 2050 groen zijn, maar dat we nu 1110 
al beginnen met een schonere fabriek. Dat is een verantwoordelijkheid van ons allemaal, met 

Tata voorop. Laat daarover geen misverstand bestaan. We zullen Tata eraan houden dat ze 

komende twee jaar zorgt dat de beloofde resultaten en die zijn toegezegd ook worden 

nagekomen. Dat betekent een grote verbetering als het gaat over de uitstoot van stof. Dan gaat 

het over een enorme verbetering ten aanzien van het uitstoten van stank. In een tijdspad is heel 1115 
concreet gemaakt, wat er gaat gebeuren. Ondanks dat alles, is er voor gezondheid meer nodig. 

Dat is de conclusie die we hebben getrokken. De conclusie is dat onze huidige milieuregelgeving 

niet voldoende is om de gezondheid te kunnen borgen. Dat betekent onze oproep dat we 

uiteindelijk samen met het Rijk ervoor zorgen dat gezondheid veel nadrukkelijker een plaats 

krijgt in de milieuregelgeving, zodat we veel beter kunnen handhaven, met name ook in een 1120 
complexe omgeving als de IJmond, met Tata Steel en nog veel meer vervuilende industrieën. 

We zeggen daarnaast met elkaar dat er, ondanks die regelgeving, meer moet gebeuren en niet op 

de lange termijn, maar op de korte termijn. We hebben het Rijk opgeroepen om die maatregelen 

ook mogelijk te maken, qua regelgeving, qua infrastructuur en soms ook financieel. De vraag is 

gerechtvaardigd: Waarom zijn we wel bereid miljarden te investeren in het terugbrengen van CO2 1125 
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uitstoot of stikstof, wat in de basis twee stoffen zijn die weinig met gezondheid doen? Is het dan 

niet gerechtvaardigd om daar een op een heel en heel nadrukkelijk gezondheid aan te koppelen? 

Alle investeringen moeten ook invloed hebben op de gezondheid. Dat is waar we voor moeten 

gaan en dat is ook de oproep naar het Rijk.  

We werken heel nauw samen met de regio. Dat wil ik benadrukken. Dat beeld wil ik zeker 1130 
wegnemen. Dit is een gezamenlijk traject met de drie IJmondgemeenten. Ik ben er trots op en blij 

mee dat die samenwerking goed gaat. Daar gaan we zeker mee door. Het is een gezamenlijke 

inspanning. Ieder van ons heeft zijn eigen verantwoordelijk, maar we doen het wel gezamenlijk. 

De maatregelen die tot nu zijn genomen zijn onvoldoende. Daar is meer voor nodig. Daar hebben 

we het Rijk voor nodig. Niet om de verwijzen naar het Rijk, maar om het Rijk te vragen ons te 1135 
helpen en om gezamenlijk op te trekken om te zorgen dat we betere instrumenten hebben om te 

kunnen handhaven en om de vergunningen te kunnen aanscherpen, zodat we beter kunnen 

toezien op een betere en schonere omgeving. 

Het laatste punt gaat specifiek over de Kooksgasfabriek. Primair gezien zijn wij verantwoordelijk 

dat Tata zich aan de vergunning houdt, maar we moeten ook constateren dat die vergunningen 1140 
teveel ruimte laten om toch uitstoot te doen, wat niet goed is voor de gezondheid. Ik ben het met 

de bewoners en met u allen eens dat er meer moet gaan gebeuren. Ik ben het ook mee eens dat 

de Kooksgasfabriek op dit moment de grootste PAK’s bron is. Daar moet uiteindelijk wat gaan 

gebeuren. Niet pas in 2030, maar het liefst vandaag nog. Ik heb daarin gezegd, ook als het gaat 

over de Roadmap+ en de pelletfabriek en dat we daar de maatregelen rondom de 1145 
Kooksgasfabriek aan willen koppelen, dat het in 2025 duidelijk moet zijn. Dat is de termijn. Je 

moet een termijn afspreken die haalbaar is. Dan heb ik het niet over betaalbaar, maar haalbaar, 

De pelletfabriek is een mooi voorbeeld. Een van de maatregelen die we als provincie hebben 

genomen is de investering van 150 miljoen euro, die een enorme invloed zal hebben op stikstof 

en lood. Het is wel een investering waarbij het een paar jaar duurt voordat die gerealiseerd is. Dat 1150 
is niet omdat we het niet willen. Het moet juridisch goed geborgd zijn. Er wordt een nieuwe 

fabriek naast gebouwd. Dus we kunnen wel eisen dat het vandaag geregeld en binnen zes 

maanden schoon moet zijn, maar het moet ook wel mogelijk zijn. We hebben een verplichting 

naar de omgeving om ook termijnen te stellen. Als het structureel voor de lange termijn is dan 

moeten we zorgen dat er op korte termijn maatregelen komen, om te zorgen dat de uitstoot 1155 
vandaag al afneemt, in afwachting van de structurele maatregelen voor de lange termijn. 

De heer Koyuncu wil Tata Steel nu sluiten. Nogmaals, dat kunnen we allemaal willen, maar 

uiteindelijk hebben we ons aan de regels te houden. Ik heb op dit moment geen bevoegdheden 

om de fabriek nu op slot te doen. Ik denk ook niet dat dit de wens is van de inwoners in de 

omgeving en ook niet van u. Wat onze wens wel is, is dat Tata Steel een staalindustrie is, die 1160 
groen en schoon is en zo snel mogelijk. Dat is waar we voor moeten gaan.  

Ik heb het debat met veel belangstelling gevolgd. We hebben veel contact met Kamerleden. Ik zie 

bij de Kamerleden een grote eensgezindheid, zowel bij de oppositie als bij de coalitie, dat er op 

korte termijn iets moet gaan gebeuren. Ik zie het Kabinet nog een beetje weifelen. Ik ben heel erg 

benieuwd naar de reactie van het Kabinet, aanstaande donderdag. Ik hoop wel dat er dan in ieder 1165 
geval wat gaat gebeuren. Dat er geen onomkeerbare maatregelen worden genomen, als de 

resultaten van het onderzoek er niet zijn. Dat gezondheid heel nadrukkelijk gekoppeld gaat 

worden aan toekomstige subsidieregelingen. Dat er opdracht wordt gegeven om samen met ons, 
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het RIVM. de ILT en de Omgevingsdienst te zorgen dat gezondheid een betere plek gaat krijgen 

in onze wet= en regelgeving. Ik hoop dat dit de uitkomst is. Ik heb er alle vertrouwen in dat de 1170 
Kamer ook die verantwoordelijkheid zal nemen en het Kabinet daartoe zal oproepen. 

De pelletfabriek is een maatregel opgelegd. Daar moet wat gaan gebeuren met lood. Als het gaat 

over PAK’s dan heeft dat betrekking op de Kooksgasfabriek. Dat heeft heel nadrukkelijk een plek 

in het debat met de Kamer, waarin heel nadrukkelijk wordt gesproken over die Kooksgasfabriek 

Ik hoop dat de Kamer zal zeggen: Als het op lange termijn pas mogelijk is, wat gaan we dan op 1175 
korte termijn doen om ervoor te zorgen dat de uitstoot va PAK’s afneemt. 

De urgentie belichten is wat ons is gelukt. U bent onderdeel van een besluitvormingsproces dat 

verdergaat dan ooit tevoren. Ik blij dat het college uiteindelijk het vertrouwen heeft gekregen om 

de uitspraak te doen dat de toekomst van Tata Steel alleen gekoppeld is aan een groene en 

schone toekomst. Wat de gedeputeerde betreft is er geen weg terug. We moeten met elkaar 1180 
doorpakken. 

Zoals toegezegd volgt de beantwoording van de twee technische vragen van de PvdD aan het 

eind van deze maand. 

De gedeputeerde is niet erg gelukkig met de minimalisatieverplichting. Er moet een plan 

opgesteld worden. Op 1 oktober moet dat er liggen. Het is een inspanningsverplichting. Op basis 1185 
van de ZZS hebben we het RIVM om extra normering gevraagd, zodat we erop kunnen 

handhaven. Een inspanningsverplichting is te vrijblijvend wat het college betreft. Het moet een 

resultaatsverplichting zijn. Dan heb ik wel meer nodig. 

Ik vond de moties wat ingewikkeld. Dat heeft met de snelheid en ambities te maken. We willen 

wel allemaal hetzelfde. Ik wil er op die manier op reageren. Waar ik een motie ontraad, wil ik in 1190 
ieder geval een toezegging doen. 

Motie 148: De behoefte om de deadline onder de aandacht van het Kabinet brengen: Ik vind dat 

we verplicht zijn om niet alleen een ambitie neer te zetten, maar er moet ook een duidelijke 

termijn aan worden verbonden. Dat ga ik constant bij het Kabinet aankaarten. Waar ik bij deze 

motie moeite mee heb, is dat mevrouw De Groot bij andere motie zegt dat binnen zes maanden 1195 
het volledig schoon moet zijn. Als we dat met deadlines bedoelen, dan vind ik dat ingewikkeld. Ik 

doe de toezegging dat daar waar het gaat over maatregelen en ambities, er een termijn aan 

gekoppeld moet zijn.  Deze motie wordt ontraden, omdat het college de reikwijdte ervan niet kan 

zien. 

Motie 147 betreft de ILT. Op dit moment werkt het college al nauw samen met de ILT. Dat is in 1200 
het verleden weleens anders geweest. Waar we eerder tegenover elkaar stonden, zoeken we nu 

heel nadrukkelijk de samenwerking op. De ILT helpt het college om te kijken wat er nog meer kan 

worden gedaan met de huidige regelgeving. Dus het onder het eerste bullet point gevraagde 

doen we al. Het tweede bullet point is ook een vraag van Statenlid Kostiç. Ik kan niet waarmaken 

om aan het einde van het jaar, begin 2022 alle vergunningen op orde te hebben. We hebben niet 1205 
voor niets uitvraag gedaan aan de Omgevingsdienst. Er staan twee jaar en een bedrag tegenover. 

We gaan prioriteren. De meest vervuilende fabrieken worden als eerste aangepakt. Daar zijn we al 

druk mee bezig. Het vraagt tijd voordat je het juridisch geïmplementeerd hebt in een vergunning. 

Het is geen kwestie van een andere norm opschrijven en daar een paar weken voor nemen. Het 

vraagt ook expertise. De Omgevingsdienst heeft heel veel expertise, alleen gezien de 1210 
complexiteit moet ook de expertise van de ILT en andere partijen worden aangetrokken. Als we 
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dit willen gaan doen dan moeten we het van eind volgend jaar helemaal naar voren halen. Dan 

moeten we ergens ‘een bus met mensen met expertise’ vandaan halen. De expertise is op korte 

termijn niet beschikbaar.  Ik wil het ook het liefst vandaag geregeld hebben, maar ik moet ook 

realistisch blijven. Wat in honderd jaar opgebouwd is, daarvan kunt u niet van mij verwachten dat 1215 
ik dat binnen een jaar gecorrigeerd en geregeld heb. We gaan ervoor en elke dag eerder zullen 

we zeker nastreven. De motie wordt ontraden omdat het college het gevraagde niet kan 

waarmaken. 

Motie ‘146 ‘Scenario’s voorleggen aan de regio: Ik heb geen scenario’s liggen. Dat wat ik heb te 

doen is betere vergunningen afgeven. Ik moet goed kunnen handhaven. We zullen er in het 1220 
lobbytraject en de invloed naar het Rijk en naar Tata zelf alles aan doen om te zorgen dat het 

vandaag beter gaat worden en dat er structurele investeringen komen. Het scenario dat nu wordt 

uitgewerkt inzake de DRI betreft een traject van FNV en Tata. ILT heeft daarbij nog om aanvullend 

onderzoek gevraagd naar de gezondheidseffecten. Dat scenario kan ik niet aan de bewoners 

gaan voorleggen. Scenario’s van de bewoners heb ik niet. Die kennen zij zelf. U vraagt iets van 1225 
mij waar ik geen mogelijkheid toe heb. Ik heb die scenario’s niet en ik ga er niet over. Het Rijk zal 

uiteindelijk een keuze moeten maken op basis van goed onderzoek, die het hoogste rendement 

heeft op het gebied van klimaat en gezondheid. Deze motie wordt ook ontraden. 

Motie 145 gaat voor een schoner en gezonder Tata. Daarmee zijn we het allemaal eens.  Wij 

kunnen nooit garanderen dat er geen enkel gezondheidsrisico is in een gebied als de IJmond. Dat 1230 
is niet, omdat we niet willen. We hebben de verplichting om te streven naar een verwaarloosbaar 

risico. Waar veel scheepvaartverkeer is en waar fabrieken als Tata staan, is het voor mij 

onmogelijk om te garanderen dat er geen enkel gezondheidsrisico is. U vraagt iets wat 

onmogelijk is. De motie wordt ontraden.  

Door DENK zijn twee moties ingediend. Motie 150 betreft het vervolgonderzoek bij kinderen. Ik 1235 
begrijp heel goed wat u vraagt. We zijn in overleg met de IJmondgemeenten. Gemeenten zijn 

eigenaar van de GGD en geven de GGD zelf opdracht. Ik ga binnen het Bestuurlijk overleg met de 

IJmondgemeenten bespreken wat mogelijk is. Daarmee voldoe ik feitelijk aan de motie. Ik ga 

kijken wat de GGD hierin zou kunnen doen en wat er al loopt. Ik bespreek dit met mijn collega’s 

van de gemeenten. 1240 
Motie 149 wordt ontraden. U heeft mogelijk bij de bijeenkomst voor bewoners, Staten- en 

raadsleden gezeten. Daar heeft het RIVM duidelijk aangegeven wat de afweging is geweest om 

uiteindelijk het depositie onderzoek niet bij de scholen te doen. Er is heel bewust gekozen voor 

een woning in de nabijheid van een school. De uitkomst van een mogelijk depositieonderzoek in 

een school zal uiteindelijk niets afdoen aan de conclusie dat er teveel lood en PAK’s in de 1245 
depositie worden aangetroffen. Het voegt in dat opzicht niet veel toe aan de conclusies. Het RIVM 

heeft als onderzoeker een duidelijke argumentatie gegeven waarom niet voor een school is 

gekozen, maar voor een woning in de nabijheid van een school. 

 

De VOORZITTER: Dan zijn we in de tweede termijn beland. Een aantal partijen heeft geen 1250 
spreektijd meer. Wenst de indiener nog te reageren in tweede termijn? Er is nog een vraag aan u 

gesteld door de PvdA. Wellicht kunt u nog reageren op de inbreng van het college? 

Aanstaande maandag komt het onderwerp Tata weer terug in de commissiebehandeling. 
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Mevrouw DE GROOT (SP): Hoe kan Tata binnen zes maanden schoner zijn? Dan moet je de keuze 1255 
maken om ervoor te zorgen dat de verouderde Kooksfabriek 2, die het grootste probleem vormt, 

gesloopt wordt en Hoogoven 6, die aan het einde van zijn levensduur is gesloten wordt. Er zou 

voor gekozen kunnen worden om cokes te importeren. Dat is de keuze van Tata. 

De SP-fractie wenst alle door haar ingediende moties in stemming gebracht te zien. 

 1260 
De heer KOYUNCU (DENK): Ik bedank de gedeputeerde voor zijn toezegging. Als daarnaast een 

terugkoppeling kan worden toegezegd dan wordt de motie over langdurig GGD onderzoek bij 

kinderen rondom Tata Steel (motie 150) ingetrokken. 

 

Mevrouw ER (GL): Ik wil nog ingaan op de moties van de SP en DENK. GL zal tegen de moties 1265 
stemmen. We zijn blij met de toezeggingen van de gedeputeerde. Dat is voor ons vooralsnog 

voldoende.  

 

De heer KLEIN (CU): Namens de CU bedank ik de gedeputeerde voor de beantwoording. We zijn 

blij met de inzet van de gedeputeerde om op korte termijn te doen wat in onze macht ligt, om de 1270 
gezondheidsrisico’s te beperken. Dank voor de toezegging om te prioriteren bij het aanpassen 

van de vergunningen en om de deadline aan te passen. Wil de gedeputeerde zich ook inzetten 

voor het lange termijn perspectief, waar alle overheden en Tata Steel samen werken aan een 

helder plan richting een schone omgeving? 

 1275 
Gedeputeerde OLTHOF: De vraag van DENK: Ja, ik zal terugkoppeling geven van het gesprek met 

de IJmond-gemeenten. De heer Klein kan ik op zijn wenken bedienen. Deze week heb ik een 

gesprek met de minister van Economische Zaken, met de Staatssecretaris van I & W en met Tata 

Steel over de huidige situatie en over wat er moet gaan gebeuren. 

 1280 
De VOORZITTER: Ik begrijp van de heer Koyuncu dat de toezegging van de gedeputeerde 

voldoende is om motie 150 in te trekken. 

Dan gaan we nu over tot stemming over de ingediende moties. 

 

Aan de orde is nu de stemming over motie nummer 145 van de fracties SP en 50PLUS/PvdO met 1285 
de titel ‘Voor een schoner en gezonder Tata’. Verlangt iemand hoofdelijke stemming? Wenst 

iemand een stemverklaring af te leggen? Verlangt iemand aantekening? Zo nee, dan open ik nu 

de stemming. Er zijn 49 Statenleden aanwezig. Iedereen heeft gestemd, de stemming is nu 

gesloten. 

Met 38 stemmen tegen en 11 stemmen voor is motie 145 verworpen 1290 
Voor hebben gestemd de fracties van de PvdD, PVV, SP, 50PLUS/PvdO en DENK. 

Motie 145 is verworpen. 

 

Aan de orde is nu de stemming over motie nummer 146 van de fracties SP, DENK en 

50PLUS/PvdO met als titel ‘Scenario’s voorleggen aan de regio’ 1295 
Verlangt iemand hoofdelijke stemming? Wenst iemand een stemverklaring af te leggen? 

Verlangt iemand aantekening? Zo nee, dan open ik de stemming.  
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Iedereen heeft gestemd, de stemming is nu gesloten. 

Met 41 stemmen tegen en 8 stemmen voor is motie 146 verworpen. 

Voor hebben gestemd de fracties van de PVV, SP, 50PLUS/PvdO en DENK. 1300 
Motie nummer 146 is verworpen. 

 

Aan de orde is nu de stemming over motie 147 van de fracties SP, DENK, 50PLUS/PvdO met de 

titel ‘Samenwerking OD NZKG en ILT voor een strakke regelgeving en handhaving’ 

Verlangt iemand hoofdelijke stemming? Wenst iemand een stemverklaring af te leggen? Verlangt 1305 
iemand aantekening? 

Zo nee, dan open ik de stemming. Iedereen heeft gestemd, de stemming is nu gesloten. 

Met 38 stemmen tegen en 11 stemmen voor is motie 147 verworpen. 

Voor hebben gestemd de fracties PvdD, PVV, SP, 50PLUS/PvdO en DENK. 

Motie 147 is verworpen. 1310 
 

Aan de orde is nu de stemming over motie nummer 148 van de fracties SP, 50PLUS/PvdO en 

PvdD, met als titel ‘Tata deadline is zeer belangrijk’ Verlangt iemand hoofdelijke stemming? 

Wenst iemand een stemverklaring af te leggen? Verlangt iemand aantekening? 

Zo nee, dan open ik de stemming. Iedereen heeft gestemd, de stemming is nu gesloten. 1315 
Met 34 stemmen tegen en 15 stemmen voor is motie 148 verworpen 

Voor hebben gestemd de fracties van het CDA, PvdD, PVV, SP, 50PLUS/PvdO en DENK. 

Motie 148 is verworpen. 

 

Aan de orde is nu de stemming over motie 149 van de fracties DENK en SP  met als titel 1320 
‘Binnenonderzoek op scholen door het RIVM rondom Tata Steel’  

Verlangt iemand hoofdelijke stemming? Wenst iemand een stemverklaring af te leggen? 

Verlangt iemand aantekening? Zo nee, dan open ik de stemming over motie 149. 

Iedereen heeft gestemd, de stemming is nu gesloten. 

Met 38 stemmen tegen en 11 stemmen voor is motie 149 verworpen 1325 
Voor hebben gestemd de fracties PvdD, PVV, SP, 50PLUS/PvdO en DENK. 

Motie 149 is verworpen. 

 

Daarmee is een eind gekomen aan deze actualiteitsronde. 

 1330 
3a. Bekrachtiging besluit Gedeputeerde Staten inzake opgelegde verplichting tot  

geheimhouding. 

 

De VOORZITTER: Er is geen geheim stuk ter bekrachtiging ingekomen. 

 1335 
3b. Lijst geheimhouding Provinciale Staten 

 

De VOORZITTER: Door de griffie zijn tot op heden geen opmerkingen ontvangen. 

Verlangt iemand over de lijst geheime stukken het woord? Zo nee: Dan stel ik voor de lijst voor 

kennisgeving aan te nemen. 1340 
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4. Vaststelling notulen van de vergadering van 28 juni en 5 juli 2021 

 

De VOORZITTER: Er zijn tot op heden geen op- of aanmerkingen door de griffie ontvangen. 

Verlangt iemand daar het woord over? Zo niet, dan zijn de notulen vastgesteld. 1345 
 

5. Vaststelling Strategische Statenagenda 

 

De VOORZITTER: Wenst iemand het woord? Dat is niet het geval. Daarmee is de Strategische 

Statenagenda vastgesteld. 1350 
 

6. Vaststelling lijst ingekomen stukken 

 

De VOORZITTER: Er zijn door de griffie geen opmerkingen ontvangen over deze lijst. Verlangt 

iemand het woord over een van de ontvangen stukken? Dat is ook niet het geval. Dan is voor wat 1355 
betreft de afdoening van de brieven conform het voorstel van het Presidium besloten. 

 

7. Voortgangslijst van moties 

 

De VOORZITTER: Verlangt iemand daarover nog het woord te voeren? Zo niet, dan stel ik voor de 1360 
lijst vast te stellen. 

 

8. Voorlopig aangemerkt als hamerstuk 

 

De VOORZITTER: Op advies het presidium wordt geadviseerd in te stemmen met de hierna te 1365 
noemen voordrachten en deze als hamerstuk te behandelen: 

 

8a.1 Vaststellen definitief Provinciaal Inpassingsplan Schil Naardermeer  

(Voordracht 43A) 

8a.2 Verzoekbesluit Onteigening Schil Naardermeer (Voordracht 43B)    1370 
8b. Ontwerp verklaring van geen bedenkingen Dijkversterking Bedijkte Waal   

(Voordracht 41)    

8c. Benoeming plaatsvervangend lid PS in Algemeen Bestuur Waddenfonds  

(Voordracht 49) 

 1375 
De VOORZITTER: Ten aanzien van 8a.1 en 8a.2: Verlangt iemand hoofdelijke stemming? Wenst 

iemand een stemverklaring af te leggen? Mevrouw Koning van het CDA. 

 

Mevrouw KONING (CDA): Een stemverklaring bij 8a.1 en 8a.2. Het CDA is voor het Inpassingsplan 

Schil Naardermeer, met uitzondering van de onteigeningsmogelijkheid. De fractie wordt dus 1380 
geacht tegen te hebben gestemd bij besluit 8a.2, het verzoekbesluit Onteigening Schil 

Naardermeer. Daar zijn we tegen. 
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Mevrouw BEZAAN (PVV): Een stemverklaring bij 8a.1. Onze fractie ziet geen nut en noodzaak 

voor dit project. Het terugdringen van agrarische belasting en stikstofdepositie is naar onze 1385 
mening onnodig. Het gebruik van het zware onteigeningsinstrument is een zeer slechte zaak. De 

provinciale bijdrage, bestaande uit vier miljoen euro aan belastinggeld, kan wat onze fractie 

betreft beter worden besteed. We zullen dan ook tegen voorliggend besluit stemmen. 

 

Bij 8a2: De PVV is principieel tegen het gebruik van het onteigeningsinstrument voor 1390 
zogenaamde natuur en kan dan ook niet instemmen met voorliggend besluit. 

 

De heer KOHLER (JA21): We willen ons aansluiten bij de stemverklaring van mevrouw Koning van 

het CDA. We willen de commissie NLG uitnodigen om volgende keer wel op te dagen bij een 

workshop, zoals recent in de Eilandspolder. 1395 
 

De VOORZITTER: Nog andere stemverklaringen? Verlangt iemand aantekening? Zo nee: dan zijn 

de besluiten behorende bij punten 8a tot en met 8C aangenomen,  met in achtneming van de 

stemverklaringen en aantekeningen, zoals die zojuist zijn gemaakt. 

 1400 
De VOORZITTER: Ik schors nu kort de vergadering voor een voorzitterswissel. 

 

Schorsing 15.04-15.18 uur 

 

Overname voorzitterschap bij onderstaand agendapunt door mevrouw Kocken, hierna te noemen: 1405 
vicevoorzitter. 

 

9. Samenwerkingsafspraken MRA (voordracht 48) 

 

De VICEVOORZITTER: Ik heropen de vergadering. Dan geef ik als eerste het woord aan de heer 1410 
Koyuncu voor de eerste termijn. 

 

De heer KOYUNCU (DENK): We geven de MRA een budget op basis van plannen die de MRA wil 

realiseren, maar zoals altijd ‘zit de duivel in de details’, want de uitvoering wordt als een 

voldongen feit gepresenteerd. Daarnaast heeft DENK er moeite mee dat Amsterdam de MRA moet 1415 
gaan voorzitten. De kleinere gemeenten worden vermorzeld door hun grote broeder. Amsterdam 

heeft een grote vinger in de pap. Geef ook de kleinere gemeenten een betere positie om te 

kunnen bijsturen. In dit stuk is dat voldoende gewaarborgd. 

 

Mevrouw DE GROOT (SP): In de commissie EFB is van gedachte gewisseld over dit concept. Om 1420 
het betoog in de commissie te benadrukken zijn twee moties opgesteld. Die zijn nodig om de 

Staten en gemeenten niet als ‘bijlage van’, maar met Amsterdam beter en democratischer te laten 

functioneren in de MRA. Ook daarover hebben we gesproken in de commissie. Wat ons betreft 

moeten er in de zienswijzenbrief twee wensen worden toegevoegd. Ik dien beide moties in. 

 1425 
Motie 151/13-09-2021:  
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Niet alleen Amsterdam aan het roer 

  

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,  

Constaterende dat:  1430 
• concept-samenwerkingsafspraken betreffende de Metropoolregio Amsterdam (MRA) 

voorgelegd zijn aan Provinciale Staten en besproken in de commissie EFB op 6 september; 

• Provinciale Staten gevraagd worden hun wensen en opvattingen over dit concept kenbaar 

te maken. 

Overwegende dat:  1435 
• in staten en gemeenteraden het gevoel overheerst dat 'Amsterdam' de gang van zaken in 

de MRA bepaalt; 

• dat dit nadrukkelijk niet het geval is, want alle staten en gemeenteraden besluiten 

uiteindelijk zelf; 

• de indruk dat in de MRA alleen de belangen van Amsterdam worden gediend moet worden 1440 
weggenomen; 

• een roulerend voorzitterschap van zowel de Algemene Vergadering als de platforms en de 

deelregio's die indruk kan wegnemen. 

Verzoeken Gedeputeerde Staten om:  

• de wens om het voorzitterschap van de Algemene Vergadering de platforms en de 1445 
deelregio's te rouleren, op te nemen in de brief van GS inzake ‘opmerkingen provincie 

Noord-Holland betreffende de concept samenwerkingsafspraken’. 

En gaat over tot de orde van de dag  

SP, 50PLUS/PvdO en DENK  

 1450 
Motie 152/13-09-2021 

Versterk de rol van de Raadtafel 

  

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,  

Constaterende dat:  1455 
• concept-samenwerkingsafspraken betreffende de Metropoolregio Amsterdam (MRA) 

voorgelegd zijn aan Provinciale Staten en besproken in de commissie EFB op 6 september; 

• Provinciale Staten gevraagd worden hun wensen en opvattingen over dit concept kenbaar 

te maken. 

Overwegende dat:  1460 
• de raden en staten in Noord-Holland en Flevoland meer grip willen hebben op het bestuur 

en de AV van de MRA; 

• zij door middel van de raadtafel gevraagd en ongevraagd advies kunnen geven over de 

processen die de raden en staten aangaan; 

• dit een verbetering is ten opzichte van de voorgaande samenwerkingsafspraken; 1465 
• de positie van raden en staten in de MRA nog meer verbeterd kan worden; 

• de positie van raden en staten verbetert als de raadtafel naast een adviserende ook een 

agenderende rol krijgt. 

Verzoeken Gedeputeerde Staten om:  
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• de wens om de raadtafel naast een adviserende ook een agenderende rol te geven, op te 1470 
nemen in de brief van GS inzake ‘opmerkingen provincie Noord-Holland betreffende de 

concept- samenwerkingsafspraken’. 

En gaat over tot de orde van de dag 

SP, 50PLUS/PvdO en DENK 

 1475 
De VICEVOORZITTER: De moties maken onderdeel uit van de beraadslaging. 

 

Mevrouw KAPITEIN (D66): De MRA is voor D66 belangrijk. We zien veel gebeuren op het MRA-

vlak en het is een zeer goede zaak dat de onderlinge samenwerking tussen de gemeenten en de 

provincies Noord-Holland en Flevoland op voorgestelde manier wordt verbeterd. De MRA is echter 1480 
geen extra bestuurslaag en dus niet democratisch gelegitimeerd. Juist een slagvaardige MRA 

vraagt daarom om een goede aansluiting op onze politieke processen, waarin wij, Staten en 

raden, met elkaar staan voor de sturing en de te nemen besluiten. In deze processen is het voor 

ons ondenkbaar dat wij slechts onze wensen en opvattingen bij de agenda en de 

meerjarenbegroting mogen meegeven. Voor ons zijn dit de momenten waarop wij dit minimaal 1485 
willen doen. We willen dat hier geen enkele onduidelijkheid over is, dat wij dit zo willen. Dit staat 

fout op pagina 39 van de concept-samenwerkingsafspraken. Daarom willen wij dat aan 

Gedeputeerde Staten, middels een motie, meegeven, zodat zij dit kunnen inbrengen bij de 

verdere uitwerking van de samenwerkingsafspraken van de MRA. De motie wordt mede ingediend 

door de fracties van VVD, GL, PvdA, CDA, PvdD, PVV, 50PLUS/PvdO, DENK en JA21. 1490 
 

Motie 153/13-09-2021: 

Tekstwijziging samenwerkingsafspraken MRA “slechts” 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021 hebben 1495 
kennis genomen van de statenvoordracht Samenwerkingsafspraken MRA (VD-48); 

constateren dat: 

• concept-samenwerkingsafspraken betreffende de Metropoolregio Amsterdam (MRA) 

voorgelegd zijn aan Provinciale Staten en besproken in de commissie EFB op 6 september; 

• Provinciale Staten gevraagd worden hun wensen en opvattingen over dit concept kenbaar 1500 
te maken; 

overwegen dat: 

• Staten- en Raadsleden wensen en opvattingen bij de MRA altijd moeten kunnen inbrengen 

als dat noodzakelijk en/of relevant is; 

• dit minimaal zal gaan plaatsvinden bij agendering van de MRA Agenda en bij de 1505 
vierjaarlijkse meerjarenbegroting, maar niet slechts alleen dan; 

zijn van mening dat: 

• de op bladzijde 39 gebruikte formulering anders zou moeten luiden: 

In het concept in de alinea “Maak verschil tussen oordeelsvorming en besluitvorming” 

staat dat het “proces van ‘wensen en opvattingen’ via de weg college, commissie en 1510 
vaststelling in raden en staten slechts gebruikt wordt bij besluitvorming over MRA 
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Agenda, de vierjaarlijkse meerjarenbegroting en specifiek aangewezen onderwerpen uit 

de termijnagenda.” Dit moet zijn minimaal. 

verzoeken het college om: 

• deze wens op te nemen in de brief van GS inzake opmerkingen provincie Noord-Holland 1515 
betreffende de concept samenwerkingsafspraken; 

en gaan over tot de orde van de dag. 

D66, VVD, GroenLinks, PvdA, CDA, Partij voor de Dieren, PVV, 50PLUS/PvdO, DENK en JA21 

 

De VICEVOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. 1520 
 

Mevrouw VAN SOEST (50PLUS/PvdO): Het is de bedoeling meer integriteit te krijgen, in plaats van 

in details te blijven steken. Het risico is wel dat het inhoudelijke werk van het platform en de 

portefeuillehoudersoverleggen verder af komt te staan van de raads- en Statenleden. We 

verwachten dat ook in de voortgangsnota en de termijnagenda’s voldoende ruimte zal worden 1525 
gemaakt voor inhoudelijke aandachtspunten. Verder is er de verontrusting dat Staten- en 

raadsleden verder af komen te staan door inhoudelijk werk van het platform en de 

portefeuillehouders. Is die angst dan ook niet een regionaal samenwerkingswerkingsverband. 

De ambitie spreekt uit te streven naar een Metropoolregio Amsterdam als een internationale, 

economische topregio met hoge leefkwaliteit. Schijnbaar wordt de regionale focus ingeruild om 1530 
internationaal ‘de beste van de klas’ te worden. Kunt u daarop reageren? Gaat deze internationale 

wens ook leiden tot meer internationale aandacht voor de MRA, met tot gevolg een internationale 

toestroom van mensen, die graag in de MRA willen komen wonen, waardoor het nog moeilijker 

wordt voor de huidige MRA-inwoners om een betaalbare woning te vinden.  

Tevens vragen we ons af of vierjaarlijks kan worden geëvalueerd. Door alle coronaperikelen 1535 
zouden we misschien niet tijdelijk, maar bijvoorbeeld tweejaarlijks moeten evalueren, om zo 

beter de vinger aan de pols te houden. 

 

Mevrouw VAN MEERTEN-KOK (VVD): De VVD is positief over het voorliggende concept 

Samenwerkingsafspraken MRA, alsook het proces dat tot nu toe is gelopen. We constateren dat 1540 
Provinciale Staten nu zelf aan de lat staan om de afspraken met Gedeputeerde Staten verder vorm 

te geven. Meer betrokkenheid bij de MRA vergt ook inzet van onszelf in het proces en een actieve 

houding richting Gedeputeerde Staten om hen te voorzien van onze wensen en gedachten.  

Onder het adagium ‘De MRA dat zijn we samen’ kunnen we van dit unieke 

samenwerkingsverband een succes maken. Belangrijke voorwaarde in het proces zijn heldere en 1545 
transparante afspraken tussen de individuele participanten, waardoor wij als Staten vanuit een 

goede positie onze taken kunnen uitoefenen. We kunnen ons vinden in de verbeterpunten van 

Gedeputeerde Staten op de voorliggende afspraken, maar hebben enige zorg over de 

transparantie van de MRA-begroting. Deze willen wij zo transparant mogelijk, ook als het de 

personele inzet om niet betreft. We hebben begrepen dat deze geen deel uitmaakt van de 1550 
begroting. Dit kan tot gevolg hebben dat een onvolledig beeld ontstaat over de omvang en 

prioritering van de MRA activiteiten. Daarnaast kan bij kleinere participanten de indruk ontstaan 

dat grotere participanten onevenredig veel invloed kunnen uitoefenen op projecten, doordat zij 

meer ambtenaren leveren. Dit is een zorg die breder leeft, binnen de regio. Voor de zuiverheid 
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van de begroting, de transparantie en de democratische legitimiteit zouden we graag openheid 1555 
hierover willen hebben, zonder dat dit een enorme toename van administratie betekent.  

Het belang van alle participanten, ook de kleinere, binnen de MRA moet worden gewaarborgd 

Onderkent het college dit belang? Kan de Commissaris toezeggen dit punt op te nemen in de 

reactie van Gedeputeerde Staten op de samenwerkingsafspraken? 

 1560 
De heer DULFER (GL): Ook GL is tevreden over het voorliggende voorstel en de manier waarop we 

hierover in de afgelopen maanden gesproken hebben. Centraal in de nieuwe voorstellen ligt de 

democratische legitimiteit van de MRA en de manier waarop raden en Staten betrokken zijn en 

blijven bij wat er allemaal plaatsvindt. Er komt geen nieuwe bestuurslaag. Het mandaat blijft bij 

de provincie en de gemeenten. Voor de burger betekent dat meer duidelijkheid. Dat is een goede 1565 
zaak. Toch wil ik over drie dingen spreken, die deze provincie aangaan. Dat zijn de 

kaderstellende rol die de Provincie heeft, de rol van de Raadtafel en onze eigen 

verantwoordelijkheid om de werkwijze van de MRA in onze eigen procedures te borgen. 

De kaderstellende rol van de provincie en de raden: De voorliggende samenwerkingsafspraken 

bevatten twee onderdelen. De manier waarop we in de MRA als deelnemende partijen met elkaar 1570 
willen samenwerken en anderzijds de overkoepelende doelen en ambities van de MRA. De inhoud 

van de MRA werkzaamheden wordt bepaald in de MRA-agenda. Zoals op pagina 26 van de 

samenwerkingsafspraken expliciet wordt gesteld: De MRA-agenda wordt opgesteld binnen de 

kaders van de centrale ambitie en doelstellingen, die in de samenwerkingsafspraken worden 

vastgelegd. Dat betekent dat we hier op dit moment de kaders vaststellen waarbinnen straks de 1575 
MRA-agenda wordt opgesteld en waar de MRA verder mee doorgaat. Dat betekent dat de scope 

van de MRA op dit moment hier met elkaar wordt vastgesteld. Als er in de MRA-agenda op enig 

moment activiteiten worden neergeschreven, als het gaat om veiligheid, dan zullen we op basis 

van de kaders die we hier met elkaar afspreken, daar niet mee akkoord gaan, omdat er geen 

doelstellingen van de MRA zijn. Vandaar dat we aandacht moeten besteden aan die 1580 
kaderstellende rol, die we op dit moment hebben. GL is wat teleurgesteld over de doelstellingen 

en ambities van de MRA, die hier genoemd worden. De overkoepelende ambities die worden 

vastgesteld, komen uit de MRA-agenda, die we in 2020 hebben vastgesteld. In die agenda 

stonden een aantal principes, waarin expliciet werd gesproken over de energietransitie, de 

circulaire economie, klimaat adaptatie, bio diversiteit et cetera. Dat zijn aspecten die in het 1585 
coalitieakkoord centraal staan. In de Uitvoeringsagenda Economie, die vorige week in de 

commissie EFB is besproken, staat groenherstel centraal. Al deze termen komen niet meer terug 

in de doelstellingen en ambities van de MRA samenwerkingsafspraken. Dat vind ik teleurstellend. 

Ik zou de portefeuillehouder willen vragen hoe hij kijkt naar de manier waarop ambities en 

doelstellingen zijn vastgesteld en waarom die verwijzingen naar de Agenda 2020, waarop deze 1590 
ambities zijn gestoeld, niet meer terugkomen.  

Dan de Raadtafel. Het is goed om te lezen dat de rol van de Raadtafel duidelijker wordt. De 

Raadtafel krijgt een heldere adviesfunctie in het proces, met name in de relatie tussen bestuur en 

volksvertegenwoordigers. Daarmee is de Raadtafel de hoeder of bewaker van de 

samenwerkingsafspraken. Het is van groot belang dat de Raadtafel geen verantwoordelijkheden 1595 
toegeschoven krijgt, als het gaat over inhoud en besluitvorming. De leden van de Raadtafel 

hebben immers geen enkel mandaat. Die verantwoordelijkheid ligt bij de bestuurders in de 



Pagina 39 
 

 39 

Algemene Vergadering en daar moet die ook blijven. Daarmee kom ik op de afspraken die we in 

de provincie moeten maken om de betrokkenheid van Provinciale Staten te borgen. In de Best 

Practices aan het eind van et document staan voorbeelden. Sommige zijn overtuigender dan 1600 
andere. Zo wordt er gesuggereerd dat er een aparte commissie MRA zou moeten komen. Dat ligt 

niet voor de hand. De Provincie heeft een specifieke verantwoordelijkheid om haar deel van de 

werkzaamheden goed te organiseren. Daarnaast kan zij met name kleinere gemeenten assisteren 

en adviseren. Mijn vraag aan de Commissaris is dan ook wanneer hij met voorstellen komt hoe hij 

onze werkwijze in eigen huis zou willen organiseren. 1605 
 

Mevrouw KUIPER (CDA): Een korte bijdrage van het CDA. Zoals eerder aangegeven in de 

commissie EFB kan het CDA op zich instemmen met de concept Samenwerkingsafspraken MRA en 

de door Gedeputeerde Staten geformuleerde zienswijzen op deze afspraken. We hebben wel de 

motie van D66 over het woord ‘slechts’ mede ingediend, omdat wij het geen juiste zaak vinden 1610 
dat er een limitatieve opsomming is, wanneer Provinciale Staten geconsulteerd worden. Het is 

niet allemaal in beton gegoten. Gemaakte afspraken kunnen na evaluatie worden herzien, als 

blijkt dat de afspraken niet voldoende bijdragen aan transparantie, kaderstellendheid en de 

helderheid van rollen en processen. Laten we hiermee aan de slag gaan, maar ook aan de slag 

gaan in dit huis. Er moeten goede werkafspraken worden gemaakt tussen Gedeputeerde Staten 1615 
en Provinciale Staten, zodat de beoogde, inhoudelijke versterking van de rol van onze Staten ook 

daadwerkelijk een invulling krijgt. 

 

De heer CARTON (PvdA): De PvdA is blij dat de samenwerkingsafspraken er nu liggen, om meer 

duidelijkheid te geven over de positie van de raden en de Staten. In meerdere 1620 
commissievergaderingen hebben we hierover met elkaar gesproken en gediscussieerd. Er zijn 

aanbevelingen meegegeven. We zijn blij dat hiermee voortvarend aan de slag is gegaan. Ik wil 

alle credits geven aan duo-commissielid, Tim Wagelaar. Hij heeft er al zijn energie ingestoken om 

het stuk door te spitten en opmerkingen te maken voor de commissievergadering. We zijn blij 

dat die ook zijn opgepakt. De PvdA kan zich vinden in de voordracht en de zienswijzen. 1625 
Wel dienen we met D66 en andere fracties de genoemde motie in om het woord ‘minimaal’. 

 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Voor ons ligt een stuk dat aan de ene kant ingaat op de vraag hoe de 

MRA moet functioneren en samenwerken. Aan de andere, onderbelichte, kant gaat het ook over 

de ‘wat’-vraag van de MRA. Het zou een inspirerende en koersbepalende regionale visie moeten 1630 
zijn. We leggen ambities en doelstellingen vast, die de komende jaren richting zullen geven aan 

de inhoudelijke MRA-Agenda. Dat moeten we als Provinciale Staten niet onderschatten. En ik ben 

blij dat collega Dulfer daar net op heeft gewezen. 

Het is dus voor Provinciale Staten, als kadersteller, belangrijk om juist nu zo scherp mogelijk 

richting te geven. Die scherpte mist in het stuk. Vage woorden als ‘we streven naar 1635 
systeemsprong haven, digitale hub, inventieve regio voor iedereen’. Wat betekent dit? Wat willen 

we dan? Waarom? Zoals meerder partijen in de commissie zeiden: de MRA kan nu alle kanten op. 

Terwijl we voor enorme uitdagingen en transities staan, die we op relatief korte termijn moeten 

waarmaken. Er is een wereld te winnen en geen tijd te verliezen. 

Daarom dienen we vijf moties in. 1640 
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Het is allereerst tijd om duidelijk uit te spreken dat voor MRA het beschermen en bevorderen van 

welzijn van mens, dier en hun leefomgeving het vertrekpunt is. Economie binnen grenzen van 

ecologie en gezondheid. Dit is geen detail voor later, maar een van de fundamentele kaders die 

Provinciale Staten aan MRA kunnen meegeven. Dan krijgen we misschien echt een regio van grote 1645 
klasse. 

Daarom de volgende motie, die we samen met SP indienen. 

 

Motie 154/13-09-2021: 

MRA-regio van echt grote klasse is een regio die mens, dier en planeet centraal stelt  1650 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen op maandag 13 september ’21, ter 

behandeling van de voordracht Samenwerkingsafspraken MRA;  

constaterende dat; 

• aangegeven is dat de samenwerkingsafspraken bedoeld zijn als “een inspirerende en 1655 
koersbepalende regionale visie” en we daarmee dus uitspreken waar de MRA-regio voor 

staat;  

• we ambitie en doelstellingen in dit document vastleggen op basis waarvan straks ook de 

inhoudelijke MRA-Agenda wordt ingevuld ; 

• dit dus een belangrijk en zeldzaam moment is voor kaderstellend PS om scherp richting te 1660 
geven aan MRA; 

• de inleiding van de voordracht Samenwerkingsafspraken MRA stelt dat PS door middel 

van moties wensen en bedenkingen voor de concept-samenwerkingsafspraken mee kan 

geven;  

overwegende dat; 1665 
• wetenschappers laten zien dat we op alle niveaus, gezien de gezondheids-, klimaat- en 

biodiversiteitscrisis en de problemen rond ongelijkheid en armoede, nu duidelijk moeten 

kiezen voor een fundamenteel andere economie, namelijk een economie die het welzijn 

van mens en dier centraal stelt en binnen de ecologische grenzen en de draagkracht van 

de Aarde blijft;  1670 
• we daarvoor nog maar weinig tijd hebben; 

• die urgentie nu te weinig terug te vinden is in de ambitie en drie geformuleerde doelen, en 

de MRA op deze wijze nog alle kanten op kan; 

• gezien de enorm uitdagingen en transities die we op relatief korte termijn moeten maken, 

we nu scherpere kaders moeten meegeven aan MRA; 1675 
• de keuze voor op de eerste plaats zetten van het beschermen en bevorderen van welzijn 

van mens, dier en hun leefomgeving niet duidelijk wordt gemaakt, terwijl dat de basis is; 

• dit geen detail is voor later, maar een van de fundamentele kaders is die PS aan MRA kan 

meegeven;  

verzoeken GS om;  1680 
- de volgende wensen/opvattingen op te nemen in de brief van GS inzake opmerkingen 

provincie Noord-Holland betreffende de concept-samenwerkingsafspraken: 
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• in de definitieve versie van de Samenwerkingsafspraken onder ambities en doelstellingen 

expliciet aan te geven: 

- dat de MRA inzet op een economie en andere activiteiten die niet alleen geen schade 1685 
aanrichten aan de gezondheid van mens, dier en hun leefomgeving, maar daar juist zoveel 

mogelijk een positieve bijdrage aan leveren. 

en gaan over tot de orde van de dag.  

PvdD, SP en ChristenUnie 

 1690 
Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Het niet in samenhang aandacht geven aan problemen rond klimaat- en 

biodiversiteit, staat ook een aanpak van o.a. armoede en bedreigingen voor leefbaarheid in de 

weg. Zo luidt de wetenschappelijke consensus. Daarom is het belangrijk om te kiezen voor 

activiteiten die geen afbreuk doen aan klimaat én biodiversiteit. 

 1695 
Motie 155/13-09-2021: 

Biodiversiteit integraal meenemen in ambities MRA  

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen op maandag 13 september ’21, ter 

behandeling van de voordracht Samenwerkingsafspraken MRA;  1700 
constaterende dat; 

- aangegeven is dat de samenwerkingsafspraken bedoeld zijn als “een inspirerende en 

koersbepalende regionale visie” en we daarmee dus uitspreken waar de MRA-regio voor staat;  

- we ambitie en doelstellingen in dit document vastleggen op basis waarvan straks ook de 

inhoudelijke MRA Agenda wordt ingevuld; 1705 
- dit dus een belangrijk en zeldzaam moment is voor kaderstellend PS om scherp richting te 

geven aan MRA; 

- de inleiding van de voordracht Samenwerkingsafspraken MRA stelt dat PS door middel van 

moties wensen en bedenkingen voor de concept-samenwerkingsafspraken mee kan geven; 

overwegende dat; 1710 
- gezien de enorm uitdagingen en transities die we op relatief korte termijn moeten maken, we 

nu zo duidelijk mogelijke kaders moeten meegeven aan MRA; 

- wetenschappers op het hoogste niveau - het resultaat van samenwerking tussen het VN-

klimaatpanel (IPCC) en het Intergovernmental Science-Policy Platform on Biodiversity and 

Ecosystem Services (IPBES) (waaraan ook onderzoekers van onze eigen PBL hebben 1715 
meegewerkt) – laat zien dat de grootste rampen van dit moment, de klimaatcrisis en de 

biodiversiteitcrisis, alleen succesvol kunnen worden aangepakt als ze in samenhang worden 

aangepakt; 

- het rapport laat zien dat het niet in samenhang aanpakken van klimaat- en 

biodiversiteitscrisis, ook de aanpak van o.a. armoede en bedreigingen voor gezondheid in de 1720 
weg staat; 

- dat betekent dat we er nu op alle niveaus (dus ook MRA) voor moeten waken dat de 

activiteiten waar we op inzetten niet alleen geen afbreuk doen aan klimaat, maar ook niet 

aan biodiversiteit; 
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- dit geen detail is voor later, maar een van de fundamentele kaders is die PS aan MRA kan 1725 
meegeven; 

- dit echter nergens expliciet terugkomt in de ambities, doelstellingen of zelfs platforms; 

verzoeken GS om;  

- de volgende wensen/opvattingen op te nemen in de brief van GS inzake opmerkingen 

provincie Noord-Holland betreffende de concept-samenwerkingsafspraken: 1730 
- dat in de definitieve versie van de Samenwerkingsafspraken expliciet aan te geven dat een 

ambitie van MRA is dat haar inzet en activiteiten geen afbreuk mogen doen aan klimaat én 

biodiversiteit;  

- dat deze ambitie in alle relevante MRA-thema’s en platforms expliciet meegenomen wordt; 

en gaan over tot de orde van de dag.  1735 
Partij voor de Dieren 

 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): In lijn met de redenering van de vorige moties is het belangrijk dat we 

duidelijk zijn over wat duurzaamheid betekent. De PVV vroeg er ook naar in de commissie. De 

Omgevingswet en onze Omgevingsverordening volgen daarin de definitie van de commissie 1740 
Brundtland, die u in de motie kan nalezen. Het is logisch om dat ook voor MRA te doen. 

Daarom de volgende motie. 

 

Motie 156/13-09-2021: 

Definitie Duurzaamheid 1745 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen op maandag 13 september ’21, ter 

behandeling van de voordracht Samenwerkingsafspraken MRA;  

constaterende dat; 

• we ambitie en doelstellingen in dit document vastleggen op basis waarvan straks ook de 1750 
inhoudelijke MRA-Agenda wordt ingevuld ; 

• dit dus een belangrijk en zeldzaam moment is voor kaderstellend PS om scherp richting te 

geven aan MRA; 

• de inleiding van de voordracht Samenwerkingsafspraken MRA stelt dat PS door middel 

van moties wensen en bedenkingen voor de concept-samenwerkingsafspraken mee kan 1755 
geven;  

overwegende dat; 

• duurzaamheid wel wordt genoemd in de concept-samenwerkingsafspraken voor de MRA, 

maar duurzaamheid of duurzame ontwikkeling niet wordt gedefinieerd; 

• de Omgevingswet uit gaat van de definitie van de commissie Brundtland , namelijk: 1760 
“Duurzame ontwikkeling: ontwikkeling die voorziet in de behoeften van de huidige 

generatie zonder de mogelijkheden voor toekomstige generaties om in hun eigen 

behoeften te voorzien in gevaar te brengen.” 

• ook onze Omgevingsverordening dankzij een aangenomen motie de definitie van 

Brundtland hanteert;  1765 
verzoeken GS om;  
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- de volgende wensen/opvattingen op te nemen in de brief van GS inzake opmerkingen 

provincie Noord-Holland betreffende de concept-samenwerkingsafspraken: 

- in de definitieve versie van de Samenwerkingsafspraken duurzaamheid/duurzame 

ontwikkeling expliciet te definiëren volgens de definitie van commissie Brundtland; 1770 
en gaan over tot de orde van de dag.  

Partij voor de Dieren 

 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): De inzet van MRA raakt aan de belangen van inwoners en hun 

leefomgeving. Het gaat onder andere over hoe we ons verplaatsen, wonen en werken. We 1775 
investeren veel geld in de MRA. Toch is er bijna geen inwoner te vinden die weet wat de MRA 

doet. Daarom de volgende motie. 

 

Motie 157/13-09-2021: 

MRA en transparantie 1780 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen op maandag 13 september ’21, ter 

behandeling van de voordracht Samenwerkingsafspraken MRA;  

constaterende dat; 

• dit een belangrijk moment is voor kaderstellend PS om scherp richting te geven aan MRA; 1785 
• de inleiding van de voordracht Samenwerkingsafspraken MRA stelt dat PS door middel 

van moties wensen en bedenkingen voor de concept-samenwerkingsafspraken mee kan 

geven;  

overwegende dat; 

• de huidige concept-samenwerkingsafspraken inzetten op volledige transparantie over 1790 
vergaderingen van MRA-gremia; 

• er wordt ingezet op beter betrekken van de Raden en Staten; 

• de inzet en activiteiten van MRA raken aan de belangen van inwoners en hun 

leefomgeving; 

• er nog weinig wordt gezegd over de noodzaak om burgers beter te betrekken bij het werk 1795 
en toekomst van MRA;  

verzoeken GS om; 

- de volgende wensen/opvattingen op te nemen in de brief van GS inzake opmerkingen 

provincie Noord-Holland betreffende de concept-samenwerkingsafspraken: 

- dat het wenselijk is om activiteiten te ondernemen waarmee burgers beter worden betrokken 1800 
bij MRA-activiteiten en MRA-koers; 

- dat daarbij ook de mogelijkheid van live streamen van relevante belangrijke MRA-

vergaderingen, zodat burgers ze mee kunnen volgen wordt onderzocht;  

en gaan over tot de orde van de dag.  

Partij voor de Dieren en JA21 1805 
 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Het is belangrijk dat de rol van burgers en volksvertegenwoordigers in 

de koers van MRA maximaal wordt versterkt. Daarom gaan we ook mee in de moties van D66 en 

SP over dit onderwerp. 
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Voorzitter, om af te ronden de laatste motie: ik zei het net al, de inzet van MRA raakt aan de 1810 
belangen van haar inwoners. Dat is inclusief de vele dieren die de regio telt. Het is een kwestie 

van beschaving en in lijn met onze provinciale visie om expliciet rekening te houden met deze 

medebewoners. Daarom de volgende motie. 

 

Motie 158/13-09-2021: 1815 
MRA-regio voor echt iedereen 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen op maandag 13 september ’21, ter 

behandeling van de voordracht Samenwerkingsafspraken MRA;  

constaterende dat; 1820 
• de samenwerkingsafspraken voor MRA de basis zullen vormen voor ook de inhoudelijke 

koers van de regio; 

• de inleiding van de voordracht Samenwerkingsafspraken MRA stelt dat PS door middel 

van moties wensen en bedenkingen voor de concept-samenwerkingsafspraken mee kan 

geven; 1825 
overwegende dat; 

• dieren ook direct en indirect worden geraakt door keuzes en activiteiten van de MRA; 

• de maatschappij vraagt om het meer meewegen van belangen van dieren in 

besluitvorming en uitvoering; 

• dit nog niet blijkt uit de formulering van de MRA-doelen en operationalisering ervan; 1830 
verzoeken GS om;  

- de volgende wensen/opvattingen op te nemen in de brief van GS inzake opmerkingen 

provincie Noord-Holland betreffende de concept-samenwerkingsafspraken: 

- in de definitieve versie van de Samenwerkingsafspraken onder bijvoorbeeld doelstellingen 

expliciet aan te geven dat binnen de MRA ook rekening wordt gehouden met belangen van 1835 
dieren; 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Partij voor de Dieren 

 

De VICEVOORZITTER: Dat was de laatste spreker. Ik geef het woord aan de Commissaris voor de 1840 
beantwoording in eerste termijn. 

 

De heer VAN DIJK (Commissaris van de Koning): Er zijn niet zoveel vragen gesteld. Wel is een 

aantal moties ingediend. In de commissie is al veel met elkaar besproken ten aanzien van het 

voorliggend stuk. Het was ook de bedoeling om dit in twee etappes aan de raden en Staten voor 1845 
te leggen, zodat er, voordat we definitief gaan besluiten om te komen tot een nieuwe convenant 

in de Metropoolregio Amsterdam, voldoende gelegenheid is geweest voor de raden en Staten om 

erop te kunnen reflecteren.  

De heer Koyuncu had het in zijn bijdrage over de kleine gemeenten. Juist in dit stuk is nagedacht 

over de kleine gemeenten. De deelregio’s hebben een belangrijke rol. Met name in de deelregio’s 1850 
zijn de kleine gemeenten goed vertegenwoordigd. Middels hun bijdragen aan de deelregio’s 

zullen zij een belangrijke stem aan tafel krijgen. Amsterdam, de hoofdrol? Dat hoorde ik meer. 
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Het is een beetje dubbel. Tijdens de commissievergadering hadden we het daar ook over. 

Amsterdam moet de leiding nemen. Dat betekent niet dat Amsterdam de baas is. Het is bedoeld 

om iedereen te betrekken bij dit proces. Dat was ook de oproep naar aanleiding van de versnelde 1855 
evaluatie van de MRA. De MRA-evaluatie is naar voren gehaald, met name ook om Amsterdam aan 

te sporen om de leiding te nemen in dit proces. Tot op de dag van vandaag doet Amsterdam dat 

heel erg goed. Amsterdam is ook naamgever aan de Metropoolregio Amsterdam. 

Tijdens de commissie is ook gesproken over het op pagina 39 veranderen van het woord ‘slechts’ 

in ‘tenminste’. Ik heb toegezegd dat ik dat zou doen. Er is nu een motie ingediend. De motie kan 1860 
worden omarmd. 

Mevrouw Van Soest sprak over de internationale aandacht. Ja, er is woningnood. Dat is een grote 

zorg voor ons allemaal, maar dat betekent niet dat we in de wereld stil kunnen staan. We moeten 

met elkaar verder. Ik denk dat juist in dit nieuwe convenant, -waarin we met elkaar over het ‘hoe’, 

het proces, hoe werken we samen en welke afspraken maken we?- eensgezind zijn. Daar is focus 1865 
aangebracht. De drie leidende thema’s zijn erg belangrijk geworden in het nieuwe convenant. Dat 

geeft ook de richting aan. De inhoud -en daar kom ik bij een aantal moties op terug- is 

uiteindelijk het werk dat dagelijks wordt gedaan in de platforms en de 

portefeuillehoudersoverleggen. Daar gaat u over in de raden en Staten. Daarover besluit u zelf. 

Dat betekent dat kaders van de MRA nooit uw kaders als Staten opzij kunnen zetten.  1870 
Mevrouw Van Meerten en anderen spraken de zorg uit dat door het leveren van ambtelijke 

bijstand om niet een aantal gemeenten buiten spel wordt gezet. Het omgekeerde is waar. Er zijn 

veel kleine gemeenten die juist geen ambtenaren kunnen leveren. Zij hebben die middelen niet. 

Die transparantie snap ik wel. Ik zal dat ook zeker meenemen. Het kan niet zo zijn dat grote 

gemeenten door grote getalen aan ambtenaren een voorsprong zouden krijgen. Ik ben blij dat u 1875 
heeft gezegd dat we dat niet tot achter de komma moeten gaan bijhouden. Dat zou betekenen op 

het moment dat Provincie Noord-Holland een ambtenaar zou uitlenen voor een klein project, of 

ambtelijk overleg ter voorbereiding van bestuurlijke overleggen, dat we al die uren zouden 

moeten gaan bijhouden. Dat gebeurt bij geen enkel samenwerkingsverband, want dat is inherent 

aan samenwerken. Als ik goed heb geluisterd is dat ook niet wat u bedoelt. Wat uw zorg is, met 1880 
name richting kleinere gemeenten, dat er een eerlijke verdeling blijft en dat de stem, ook van 

kleinere gemeenten, gehoord wordt in het samenwerkingsverband van de MRA. Het feit dat ik 

tweeënhalf jaar bij mijn aanstelling heb gezegd dat ik het heel belangrijk vindt dat juist ook die 

deelregio’s zo een belangrijke stem gaan krijgen in de Metropoolregio, is bedoeld om die kleine 

gemeenten niet alleen in een grote regiegroep te laten acteren, maar hen samen hun stem als 1885 
deelregio in de MRA te laten horen. 

De heer Dulfer had het over de kaderstellende rol. Een heel belangrijke rol. Dat is uw rol als 

Staten. Dat geldt ook voor de gemeenteraden. Hier is het toch belangrijk om het stuk dat nu 

voorligt, heel nadrukkelijk los te koppelen van de inhoud. Dit gaat echt over de vraag hoe we 

samenwerken en wat de uitgangspunten zijn om samen te werken. De daadwerkelijke 1890 
doelstellingen en de resultaten, die we willen halen, komen uit de MRA-agenda. Dat betekent dat 

er straks, onder de afspraken die we nu maken om samen te werken, ook weer naar een nieuwe 

MRA-agenda moet worden toegewerkt. Heel veel punten, onder andere die genoemd zijn door de 

Partij voor de Dieren, zouden daar ingebracht kunnen worden, als dat uw wens is. WE zullen daar 

zeker dan nog met elkaar op terugkomen. 1895 
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Het convenant regelt dus hoe we samenwerken. De inhoud en de kaders, die komen terug in de 

MRA-agenda, zoals dat ook in het verleden is gebeurd. 

 

De VICEVOORZITTER: Een interruptie van de heer Dulfer. 

 1900 
De heer DULFER (GL): Hoe leest de Commissaris het citaat op pagina 26, waarin expliciet staat 

dat de samenwerkingsafspraken het kader vormen voor de agenda? Hoe kijkt hij naar het feit dat, 

hoewel er in de doelstellingen, zoals die in de samenwerkingsafspraken genoemd worden en er 

verwezen wordt naar de agenda, zoals we die in 2020 hebben vastgesteld, je die koppeling 

eigenlijk niet ziet? 1905 
 

De heer VAN DIJK (Commissaris van de Koning): Ik blij dat u die vraag stelt. Die pagina was ik 

even vergeten. Het staat wat te stellig genoemd op pagina 26. Dat zou je anders moeten lezen, 

meer in de trant dat wij niet willen samenwerken op alles binnen de MRA, maar dat we focus 

hebben voor een aantal uitgangspunten. Die leggen we hier nu vast. Hoe werken we samen en op 1910 
welke thema’s? Dat er heel veel andere punten kunnen zijn, waar we ook samenwerken en soms 

ook in andere vormen, hoeft niet automatisch onder vlag van de MRA plaats te vinden. Dat is de 

angst die er in het verleden was, dat veel onderwerpen als vanzelf onder de vlag van de MRA zijn 

neergelegd. Met het nieuwe samenwerkingsverband heeft u een instrument in handen om die 

vraag te stellen, of alles wat u ter besluitvorming aan u wordt voorgelegd, onder de vlag van de 1915 
MRA moet, of dat u zegt: “Nee, dat zien we toch meer als een eigenstandige 

verantwoordelijkheid.” Wat op pagina 26 staat, zou iets duidelijker moeten worden opgeschreven, 

zodat duidelijk is waar de kaders worden gesteld en waar de ambities vandaan komen, 

bijvoorbeeld voor een nieuwe MRA-agenda, vanaf 2023. 

 1920 
De VICEVOORZITTER: Een interruptie van Statenlid Kostić 

 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Het is toch opmerkelijk. Er kwam een goede vraag vanuit GL. Dit gaat 

wel over de inhoud. Dat erkent u impliciet. Het staat er fout, maar het staat er wel. Hoe verwacht 

u van ons dat we dan hiermee kunnen instemmen? 1925 
 

De heer VAN DIJK (Commissaris van de Koning): Dat is net als met de verwarring, die is ontstaan 

over het woord ‘tenminste’ en ‘slechts’. Ik denk dat de achterliggende gedachte niet zo zwaar is, 

zoals u nu hier schetst. Het moet veel duidelijker worden opgeschreven, zodat het eenduidig 

leesbaar is. Daarmee wil niet gelijk het gehele stuk diskwalificeren. 1930 
 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Het stuk is voor een groot deel heel goed. Het is voor een deel ook 

onvolledig. Waarom zijn Gedeputeerde Staten niet bereidwillig om te zeggen: “Als Provinciale 

Staten dat graag willen, doe het vooral. Misschien is het ook verstandig, want het staat er niet 

helemaal scherp in het stuk over wat ambities en doelstellingen inhouden.”?  1935 
 

De heer VAN DIJK (Commissaris van de Koning): Dan verschillen we misschien van mening. Dit is 

een processtuk hoe we samenwerken. U geeft bij ieder onderwerp dat besproken wordt in de 
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MRA, -waar uw bestuurders aan deelnemen en waar men tot een besluit komt-, de kaders mee 

van Provinciale Staten.  We moeten oppassen dat als twee Staten en 32 gemeenteraden allemaal 1940 
hun uitgangspunten gaan meegeven, zoals u dat zegt, dan zitten we straks op de stoel van 

degenen die juist als bestuurders voor u de nieuwe stukken moeten gaan maken. Dan krijgen we 

wat we eerder hadden. Dat was een uitgegroeid convenant, dat bestond uit meer dan 60 

pagina’s. Dat is niet de basis waarop je met elkaar moet samenwerken. Dat betekent dus dat u 

niet ongelijk heeft dat veel thema’s op inhoud heel erg van belang kunnen zijn. Daarover 1945 
verschillen we absoluut niet van mening. De vraag van hoe we samenwerken leggen we in grote 

lijnen vast. In de platforms en portefeuillehoudersoverleggen komen precies die onderwerpen ter 

sprake, zoals u ze schetst. We verschillen niet van mening. Alleen wilt u alles in dit document 

hebben. Dan lopen we het risico dat het een heel groot document wordt, terwijl het eigenlijk 

randvoorwaarden zijn, die u mee wilt geven, als u kaders meegeeft voor individuele 1950 
onderwerpen, die binnen de MRA worden behandeld. 

 

De heer Dulfer sprak over de Raadtafel en de afspraken in eigen huis. Daarover hebben we 

tijdens de commissievergadering al gesproken. Er is ook door andere Statenleden aangegeven 

dat het niet alleen belangrijk is om afspraken te maken hoe we samenwerken met 32 gemeenten 1955 
en twee provincies, maar ook hoe er invulling wordt gegeven aan uw verantwoordelijkheid als 

Staten, richting Gedeputeerde Staten en de MRA. Ik denk dat het een goed idee zou zijn als de 

Agendacommissie daarvan een onderwerp zou maken. Ik zit daarin als adviseur en ik denk graag 

mee. Het zijn wel uw afspraken die u als Provinciale Staten maakt, hoe u dat wilt inkleden. Ik 

denk niet dat het terecht zou zijn als ik dat voor u ga bedenken, maar ik kan er wel over 1960 
meedenken in de Agendacommissie. Dan moet u denken aan het voorbereiden van de 

vergaderingen en wellicht ook de terugkoppeling die u wilt hebben van bestuurders. Ik stel voor 

dat het op die manier wordt opgepakt. 

 

Dan kom ik bij de moties. 1965 
Motie 151: Niet alleen Amsterdam aan het roer: Dat is zeker niet het geval. Ik wil de motie 

ontraden. Niet omdat het geen sympathieke motie is. De Algemene Vergadering begint met een 

kwartiermaker. Daarmee is al gezegd dat daarna het voorzitterschap zal worden opgevolgd.  Het 

voorzitterschap van de platforms is de verantwoordelijkheid van de bestuurders in het platform. 

Dat is voortgekomen uit de consultatieronde die onder raden en Staten is gehouden. Dat staat 1970 
dus haaks op wat men eigenlijk zou willen. Over het voorzitterschap van de metropool als 

zodanig is algehele consensus dat het de stad Amsterdam is. Ik zou deze motie willen ontraden. 

 

Motie 152 ‘De rol van de Raadtafel’: We hebben vaker gesproken over dat we absoluut geen extra 

regionale bestuurslaag willen hebben. Juist de Raadtafel is in het leven geroepen en wordt 1975 
versterkt om met name de communicatie tussen de MRA en de raden en de Staten te vergroten, 

maar niet met een eigen agenderende rol. Dat zou betekenen dat de Raadtafel dan uw rol, of de 

rol van de gemeenteraden zou overnemen. Dat is expliciet niet de bedoeling. Deze motie wordt 

ontraden. 

 1980 
Over motie 153 heb ik al gezegd dat ik deze motie zal overnemen, als die wordt aangenomen. 
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Motie 154 ‘MRA-regio van echt grote klasse’: wordt ontraden. Ik wil waken voor het feit dat 

inhoud en proces niet door elkaar heen lopen. Het is een zeer specifieke motie over het niet 

aanbrengen van gezondheidsschade van mens en dier in hun leefomgeving. Het lijkt me bijna 1985 
onmogelijk worden dat als je hier niet aan voldoet om dan nog activiteiten überhaupt te kunnen 

ontplooien in de MRA  Dat wil dus niet zeggen dat je er niet aan zou willen voldoen, maar niet op 

de stellige wijze zoals het in deze motie is aangegeven. 

 

De VOORZITTER: Een interruptie van de heer Klein. 1990 
 

De heer KLEIN (CU): allereerst merk ik op dat het zeker niet de intentie van de motie is, dat er 

niks meer zou mogen gebeuren. Ik haak aan op uw opmerking dat proces en inhoud teveel door 

elkaar lopen en ook aansluitend op de discussie die u net had met Statenlid Kostiç. Ik denk dat u 

terecht zegt dat primair een manier om de inhoud mee te geven is via de MRA-agenda. 1995 
Tegelijkertijd zien we ook dat in dit document ambities en doelstellingen voor de periode 2022 

tot 2026 worden geformuleerd. Dus eigenlijk is het dan een probleem van dit document waarin 

niet alleen procesafspraken staan en wordt aangesloten bij het proces van de MRA-agenda, maar 

waarin ook al ambities en doelstellingen zijn opgenomen. Als dat erin staat, dan is het niet meer 

dan terecht dat de Staten daarover opmerkingen proberen te maken via moties of 2000 
amendementen. 

 

De heer VAN DIJK (Commissaris van de Koning): Dat is natuurlijk ook uw goed recht. Dat zal ik 

zeker niet bestrijden. wat we doen met dit stuk, -en dat heb ik net proberen aan te geven- is dat 

er ook nadrukkelijk de behoefte was om focus aan te brengen op thema’s. Dat zijn die 2005 
verschillende doelen. Het is geen limitatieve opsomming. Het is altijd in overleg. Als er wensen 

vanuit raden en Staten zijn om dat aan te vullen dan zijn daar mogelijkheden toe. Heel sterk was 

de behoefte om de MRA niet te laten uitdijen tot iets wat over alles gaat, maar om er een zekere 

thematiek in aan te brengen. Daarvoor zijn de thema’s bedoeld. Dat is best lastig. Ik snap ook de 

behoefte om dat nog verder te gaan preciseren, maar de bedoeling is dat we dat straks juist in de 2010 
nieuwe MRA-agenda gaan doen. Voor een deel staat dat ook al in de huidige agenda en voor een 

deel zal er ongetwijfeld, naar bevind van zaken en de kennis die we op dat moment hebben, de 

behoefte zijn om juist die MRA-agenda misschien nog wel breder te maken, omdat de kennis, die 

we over twee of drie jaar hebben, die hebben we niet vandaag. We moeten vooral zorgen dat 

straks die MRA -agenda een leidend stuk gaat worden waarlangs u kunt bevragen wat de MRA op 2015 
dat moment wel en niet doet en binnen welke kaders. Wat mij betreft is dat precies wat hier is 

bedoeld.  

 

De heer KLEIN (CU): Ik snap uw punt, maar tegelijkertijd is het een arbitraire keuze waar de grens 

wordt gelegd tussen de afbakening, zoals u het noemt, en de inhoud. Het is niet meer dan 2020 
logisch dat als hier inhoudelijke punten worden genoemd, dat die nog ingekleurd kunnen worden 

door de Staten via moties. Dat is de achtergrond van die motie. 
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De heer VAN DIJK (Commissaris van de Koning): Zeker, maar het kan natuurlijk ook zo zijn dat 

de Staten niet iedere motie in volle omvang zullen aanvaarden. Het advies dat ik u wil geven is 2025 
dat het verstandiger is om de nadere precisering straks mee te nemen in de discussie over de 

MRA-agenda. 

 

Motie 155 ‘Bio diversiteit integraal meenemen in ambities MRA’ en motie 156 ‘Definitie 

duurzaamheid’ zou ik graag gezamenlijk willen behandelen. Als ik kijk naar de integrale 2030 
doelstellingen zoals die nu in de samenwerkingsafspraken staan opgenomen dan richten die zich 

niet expliciet op bijvoorbeeld gezondheid of het behoud van biodiversiteit. Dat komt omdat het 

inhoudelijke koersdocument de MRA-agenda is. Ik snap dat het best lastig is om dat allemaal uit 

elkaar te halen. In de volgende versie, die hier later ter besluitvorming komt, moeten we 

misschien nog een slag maken en het duidelijker weergeven, zodat we de behoefte om alle 2035 
punten nog nader in te gaan vullen, kunnen verleggen naar de daadwerkelijke discussie, die we 

later zullen voeren over de MRA-agenda zelf, maar dan de MRA-agenda vanaf 2023. Ook deze 

twee moties wil ik ontraden. 

 

Motie 157 ‘MRA en transparantie’ : Daar kunt u niet op tegen zijn om de burgers te betrekken. 2040 
Waar ik wel enige terughoudend heb is de mogelijkheid tot live streamen. Op een aantal plekken 

gebeurt dat al. Bijvoorbeeld The State of the Region. Grootschalige evenementen worden ook 

gestreamd, zodat burgers ook kunnen meeluisteren. Als hier niet bedoeld wordt, bijvoorbeeld 

bestuurdersoverleggen in elke samenwerking, ambtelijke overleggen, of een platformoverleg, 

dan zou ik hiermee wel kunnen instemmen. Net als bij de Provincie, laten we niet bij elk overleg 2045 
een camera meelopen. Dat zou niet efficiënt en niet doelmatig zijn. Het gaat erom dat u hier tot 

goede besluitvorming kan komen. Als ik het zo moet opvatten dan ben ik er zeker niet op tegen. 

Het is goed om burgers mee te nemen, zeker ook bij grootschalige evenementen. Voor een deel 

gebeurt dat eigenlijk al.  

 2050 
Motie 158 ‘MRA regio echt voor iedereen’ is opnieuw een inhoudelijke motie, die ik zeker snap 

vanuit het partijbelang van de Partij voor de Dieren. Ik vind het in de praktijk wel ingewikkeld om 

elke keer bij iedere activiteit van de MRA het dierenbelang expliciet mee te gaan nemen. Het is in 

zijn algemeenheid natuurlijk een heel goed streven. Zoals het hier in deze motie staat 

omschreven, is het wel heel expliciet.  2055 
 

De VICEVOORZITTER: Dat was de beantwoording in eerste termijn. Is er iemand die behoefte 

heeft aan een tweede termijn? Mevrouw De Groot. 

 

Tweede termijn: 2060 
 

Mevrouw DE GROOT (SP): Over het roulerend voorzitterschap van de MRA. Wat mij opvalt aan het 

betoog van de Commissaris is dat alles wat hij zegt, pleit voor een roulerend voorzitterschap. Het 

zorgt voor meer vertrouwen van de gemeenten. De ambtelijke capaciteit wordt keurig 

aangestuurd. Het is gewoon de bedoeling dat er een roulerend voorzitterschap is. Het argument 2065 
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dat Amsterdam de voorzitter moet zijn omdat Amsterdam de naamgever is van de MRA, dat vind 

ik geen goed argument. Wat dat betreft inspireert u eenieder om voor onze motie te stemmen. 

De Raadtafel: We hebben het gehad over democratie in de MRA. Iedereen twijfelt daarover, zeker 

in de gemeenten. Breng de democratie terug in de MRA en zorg dat de Raadtafel naast een 

adviserende ook een agenderende rol krijgt. Dat hoeft niet altijd, maar op cruciale momenten 2070 
wel. 

 

Mevrouw KAPITEIN (D66): Ik wil graag reageren op moties en een aantal zaken, die net aan de 

orde zijn gekomen. Richting de VVD: de niet financiële inzet van ambtenaren. D66 is het eens 

met de reactie van het college. Wij willen ook transparantie, maar wel op hoofdlijnen, want 2075 
slagvaardigheid moet wel behouden blijven. 

De motie van de SP over het voorzitterschap door Amsterdam: Voor de zichtbaarheid van de MRA 

vindt D66 het handig zoals het college ook zegt, dat Amsterdam daarin een belangrijke rol 

speelt. Dan gaat het over de zichtbaarheid met betrekking tot de lobby activiteiten. Daarmee 

hebben wij geen problemen. Op het moment dat Amsterdam een heel dominante rol zou krijgen 2080 
in besluiten van het bestuur, dan heeft D66 daar wel grote moeite mee. Dat is theoretisch. In de 

commissievergadering heb ik de Commissaris gevraagd of hij er op toeziet dat in het bestuur 

geen politieke besluiten genomen worden. Daarop heeft de Commissaris volmondig ‘ja’ gezegd. 

Inhoudelijk gebeurt het meeste in de portefeuillehoudersoverleggen en in de platforms. Daar is 

het anders georganiseerd. Wat ons betreft hoeft het voorzitterschap niet gerouleerd te worden.  2085 
Betreffende de motie over de Raadtafel is D66 het geheel eens met GroenLinks en wat de heer 

Dulfer daarover heeft gezegd. Daar sluiten we ons bij aan.  

Bij de moties van de PvdD rondom transparantie ontstaat bij ons enige verwarring. In eerste 

instantie dachten wij dat dit niet zou gaan werken. Met het antwoord van het college werkt het 

misschien ook wel. Wat zijn de relevante vergaderingen? Wat maakt dat ze openbaar gemaakt 2090 
kunnen worden? Is wat het college aangaf voldoende voor de PvdD? Een tweede vraag betreft de 

burgerparticipatie. In de MRA wordt vooral gesproken over samenwerking. Op welke manier zou 

daar dan burgerparticipatie een rol in moeten krijgen? Wat ons betreft zouden we in de 

werkgroep Burgerparticipatie daarover verder kunnen spreken. De politieke besluiten worden 

genomen daar de Staten en raden. De Staten en raden moeten zorgen voor een goede manier van 2095 
burgerparticipatie. De samenwerking binnen de MRA vindt op een ander niveau plaats. Ik zou 

burgerparticipatie liever op ons niveau willen organiseren dan op MRA-niveau. We kunnen ons 

moeilijk voorstellen op welke manier burgerparticipatie überhaupt kan worden georganiseerd op 

MRA-niveau.  

Een wezenlijke discussie over de inhoud. Wij sluiten graag aan bij het feit dat er een nieuwe MRA-2100 
agenda gaat komen. Daar gaan we het over de inhoud hebben. Alle stukken die er liggen gaan 

veel meer over de manier van samenwerken. Het is goed dat er voorbeelden in zitten om als 

focus te hebben dat de MRA niet over alles gaat. We hebben er wel een andere opmerking bij. 

We vinden het belangrijk dat in de MRA kaders en ambities van de Staten en raden worden 

uitgevoerd. Vaak op andere momenten moeten hiervoor keuzes worden gemaakt.  2105 
 

De VICEVOORZITTER: Een interruptie van Statenlid Kostiç 

 



Pagina 51 
 

 51 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Herkent u dat er in het stuk daadwerkelijk inhoudelijke richtlijnen staan? 

Dat er staat dat ambities en doelstellingen gebruikt worden als kader richting het bepalen van de 2110 
MRA-agenda? Staat u dan achter deze doelstellingen en ambities en achter het feit dat dit stuk de 

basis vormt voor de MRA-agenda? 

 

Mevrouw KAPITEIN (D66): Ik erken dat met wat in het stuk staat, er focus wordt gelegd op een 

aantal onderwerpen. Hoe die ambities worden ingevuld? Zoals ze er nu in staan, zijn ze voor mij 2115 
niet levend. Wat voor ons wel levend is, is het provinciale beleid en daarmee de keuzes die de 

Staten maken. Het zou mij verbazen als het college een keuze gaat maken in de MRA op basis 

van dit ene A4’tje uit dit document, als dat tegen de provinciale doelstellingen ingaat. Dan heeft 

het college met ons een probleem, want wij staan voor ons provinciaal beleid en de keuzes die 

we daarin maken. Daar houden wij aan vast. We willen een ander aanvullend document daar niet 2120 
leidend in laten zijn. 

 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Maar bent u het dan niet met ons eens dat we hier de 

samenwerkingsafspraken kunnen vaststellen, -hoe we met elkaar samenwerken- en dat we het 

inhoudelijke stuk ervan los moeten trekken en daarvan apart moeten besluiten? 2125 
 

Mevrouw KAPITEIN (D66): Ja. 

 

De heer DULFER (GL): Ik ben tevreden met de beantwoording door de Commissaris, vooral daar 

waar hij zegt dat deze tekst eigenlijk een onduidelijkheid in zichzelf meebrengt over de 2130 
verhouding tussen wat je focus noemt en wat je kader noemt. Het woord ‘kader’ wordt expliciet 

gebruikt in de tekst. Als ik de Commissaris goed begrijp, wilde hij dat mee terugnemen om de 

onduidelijkheid uit de tekst te halen. Dan is dat, wat mij betreft, afdoende. We willen wel 

meegaan met de motie van de PvdD over transparantie en over het live streamen. In de tekst 

wordt onder meer aangegeven dat veel van de besluiten uit de MRA publiek zijn. Ik kan me goed 2135 
voorstellen dat er, behalve een publiek verslag, daar ook een stream bij meedraait. Dat lijkt me 

niet zo’n probleem. Als we dat als leidraad nemen voor dat streamen dan is dat wat ons betreft 

akkoord. 

 

De heer CARTON (PvdA): Bij motie 151 ‘Niet alleen Amsterdam aan het roer’ volgen wij de 2140 
woorden van de Commissaris. Het lijkt ons voldoende geborgd. Dan sluiten we aan bij de 

opmerking eerder gemaakt door de VVD over de capaciteit van kleinere gemeenten. Motie 152 

‘Versterk de rol van de Raadtafel’ vinden we een lastig dilemma. We willen niet dat de Raadtafel 

uiteindelijk de rol van de Staten en raden overneemt, maar een verlengstuk wordt van de MRA. 

Moties die gaan over de doelstellingen: In de commissie hebben we gevraagd om meer 2145 
duidelijkheid. We sluiten ons aan bij de woorden van de heer Dulfer of de Commissaris dit wil 

meenemen. Wel gaan we ervan uit, -dat staat ook in de zienswijze opgenomen-, dat de 

samenwerking uitsluitend een aanvulling vormt op het eigen beleid van Provincie Noord-Holland 

en het beleid van andere betrokken overheden. Dus dat het altijd weer terugkomt bij de Staten . 

 2150 
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Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Dank voor de toezegging van de gedeputeerde betreffende onze 

‘transparantie motie’, maar we maken ons wel echt zorgen over hoe dit gaat. Eerst zegt de 

Commissaris dat dit stuk niet over de inhoud gaat. Na vragen erkent hij dat er toch wat inhoud 

zit en zegt hij dat het eigenlijk niet de bedoeling is dat alle raden en Staten hun invloed 2155 
meegeven, want dan wordt het straks een heel groot stuk. We willen hier op hoofdpunten een 

aantal punten meegeven. We willen geen extra thema’s integreren, maar slechts een aantal 

hoofdpunten meegeven. Er is nul bereidheid van Gedeputeerde Staten op dat punt. Dat baart ons, 

democratisch gezien zorgen. Ik roep Gedeputeerde Staten en ook de coalitiepartijen op om hier 

echt verantwoordelijk in te nemen, voor onze moties te stemmen en de kaders scherp te 2160 
bewaken. Ik overweeg om een schorsing aan te vragen, voor het indienen van een motie, waarbij 

het onderscheid wordt gemaakt tussen technische samenwerkingsafspraken en de inhoud die er 

nu echt wel in staat.  

 

De VICEVOORZITTER: Ik geef het woord aan de Commissaris voor de beantwoording van vragen 2165 
in tweede termijn. 

 

De heer VAN DIJK (Commissaris van de Koning): Toch nog even over het roulerend 

voorzitterschap. Daar is natuurlijk niets op tegen. Bij de Raadtafel zal dat gebeuren en bij de 

Algemene Vergadering ook. Zoals u het in de motie vraagt, is daar niets op tegen, maar de titel 2170 
doet veronderstellen dat Amsterdam overal voorzitter van is. Dat is op dit moment al niet het 

geval. Amsterdam zit het MRA-bestuur voor en, uit mijn hoofd gezegd, het Platform Economie. 

Alle andere platforms en overleggen worden voorgezeten door andere. Het is natuurlijk niet zo 

dat Amsterdam per definitie overal voorzitter is. Een ander punt is dat het in de nieuwe werkwijze 

en samenwerking vooral de bedoeling is dat het bestuur ook de vertegenwoordiger is richting 2175 
Den Haag. Dan is het fijn als met een vaste voorzitter/naamgever ook van de stad, als team die 

lobby inzet. Dat is eigenlijk de reden waarom ik er zo op reageerde. Een andere reden was ik in 

de eerste termijn vergeten. We gaan niet over het voorzitterschap van een deelregio. Daar gaat 

een deelregio zelf over. Wij kunnen hier niet opleggen hoe een deelregio gaat rouleren. Een groot 

deel van wat u vraagt in de motie zal als vanzelf gaan plaatsvinden. 2180 
 

De VICEVOORZITTER: Een interruptie van mevrouw De Groot. 

 

Mevrouw DE GROOT (SP): Ik heb geenszins gezegd dat Amsterdam overal voorzitter van is. Ik 

heb gezegd: Laat al die voorzitterschappen rouleren. Dat geldt wel voor het voorzitterschap van 2185 
de Algemene Vergadering en al die andere voorzitterschappen. Dan voelen raden, Staten en 

mogelijk ook colleges van Burgemeester en Wethouders zich serieus genomen. Ik vind dat de 

democratie dan beter geborgd is. 

 

De heer VAN DIJK (Commissaris van de Koning): Ik denk dat ik anders in herhaling val. Mevrouw 2190 
De Groot is mogelijk voor een deel geholpen met het feit dat het voor een deel ook zal gebeuren. 

Ik kan het niet overal garanderen. Daarom vind ik het lastig om deze motie positief tegemoet te 

treden, maar voor een deel zal het vanzelf gaan. De worsteling van mevrouw Kapitein van D66 

omtrent transparantie en burgerparticipatie, omdat de MRA toch een samenwerkingsverband van 
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bestuurders is. De democratische legitimatie vindt uiteindelijk hier plaats, in de Statenzaal van 2195 
het Provinciehuis in Haarlem. Het is een netwerk van bestuurders, die op basis van afspraken, die 

we hier maken met elkaar samenwerken, maar die uiteindelijk bij u terug moeten komen. Ik zou 

bijna willen zeggen: Ieder MRA-besluit dat u neemt, wordt al gestreamd. Het wordt integraal 

uitgezonden en daarmee worden ieder debat dat u voert en alle moties en amendementen die u 

aanbrengt op voorstellen zoals die door Gedeputeerde Staten in de Staten worden gebracht, 2200 
transparant gemaakt. Dat is natuurlijk wat anders dan een bestuurlijk overleg, waar verschillende 

bestuurders elkaar treffen. Dat is volgens mij ook niet bedoeld. Ik heb gevraagd of dat wel of niet 

bedoeld zou worden. Anders ben ik er natuurlijk hartstikke voor dat democratisch over MRA-

besluiten wordt gesproken. Of dat nu gemeenteraden of Staten zijn.  

Waarnaar we onderzoek zullen doen is of er daarnaast, -en die zijn er, zoals The State of the 2205 
Region, ook andere grootschalige evenementen zijn waarbij het belang van samenwerken op 

metropoolniveau ook voor de burger interessant zou kunnen zijn. Ik kan me voorstellen dat u de 

vraag krijgt waarom we samenwerken in Metropool Regio Amsterdam en wat daarvan de 

achterliggende gedachte is. Over dat soort evenementen moeten we zo transparant als we 

kunnen zijn en dat zeker ook streamen. Ik zeg u toe om dat zeker te gaan doen. 2210 
Richting de heer Dulfer merk ik op dat de keuze was om alleen het processtuk aan u te sturen. 

Uiteindelijk is er besloten om ook alle samenwerkingsafspraken mee te sturen. Dat is over het 

algemeen niet gebruikelijk. Ik snap dat het verwarring oproept en dat u dan de neiging krijgt o m 

daar ook heel veel in aan te vullen, maar het natuurlijk eigenlijk om het hoe, het processtuk, de 

kaders die u meegeeft aan de bestuurders om samen te werken binnen de MRA. Dat is het 2215 
belangrijkste van het stuk. Ik heb natuurlijk goed naar u geluisterd. Dit stuk komt nog een keer 

bij u terug. Ik ga in de regiegroep hierover het overleg aan, om te kijken of we er met een strakke 

pen nog doorheen kunnen lopen en dat we ook in bewoordingen congruent zijn in woordgebruik 

en dat we heel duidelijk aangeven, daar waar de kaders en verantwoordelijkheden liggen bij de 

Staten en de raden en waarbij de doelstellingen en thema’s het uitgangspunt zijn voor de MRA 2220 
om samen te werken. Die boodschap is helder overgekomen. 

 

De VICEVOORZITTER: Dan kijk ik nog even naar Statenlid Kostiç, met de min of meer 

aangekondigde schorsing. Ik begrijp dat u daar vanaf ziet. Dat is dan duidelijk. 

 Dan gaan we over tot de stemming over de acht moties. 2225 
 

Motie 151 ‘Niet alleen Amsterdam aan het roer’ 

Verlangt iemand hoofdelijke stemming? Wil iemand een stemverklaring afleggen, of verlangt 

iemand aantekening? Zo nee dan kunt u nu elektronisch stemmen. De stemming is gesloten. 

Met 15 stemmen voor en 34 stemmen tegen is motie 151 verworpen. Voor hebben gestemd  2230 
JA21, PvdD, PVV, SP en DENK. 

 

Motie152 ‘Versterk de rol van de Raadtafel’? 

Verlangt iemand hoofdelijke stemming? Wil iemand een stemverklaring afleggen, of verlangt 

iemand aantekening? Zo nee dan kunt u nu elektronisch stemmen. De stemming is gesloten. 2235 
Met 16 stemmen voor en 33 stemmen tegen is motie 152 verworpen. Voor hebben gestemd 

JA21, PvdD, PVV, SP, 50PLUS/PvdO en DENK. 
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Motie 153 ‘Tekstwijziging van het woord slechts’ 

Verlangt iemand hoofdelijke stemming? Wil iemand een stemverklaring afleggen, of verlangt 2240 
iemand aantekening? Zo nee dan kunt u nu elektronisch stemmen. De stemming is gesloten. 

Motie 153 is met algemene stemmen unaniem aangenomen. 

 

Motie 154 ‘Grote klasse’ 

Verlangt iemand hoofdelijke stemming? Wil iemand een stemverklaring afleggen, of verlangt 2245 
iemand aantekening? Zo nee dan kunt u nu elektronisch stemmen. De stemming is gesloten 

Met 8 stemmen voor en 41 stemmen tegen is motie 154 verworpen. Voor hebben gestemd PvdD, 

SP, CU en DENK. 

 

Motie 155 ‘Biodiversiteit integraal meenemen in de ambities’ 2250 
Verlangt iemand hoofdelijke stemming? Wil iemand een stemverklaring afleggen, of verlangt 

iemand aantekening? Zo nee dan kunt u nu elektronisch stemmen. De stemming is gesloten 

Motie 155 wordt verworpen met 7 stemmen voor en 42 stemmen tegen. Voor hebben gestemd 

de PvdD, SP en DENK. 

 2255 
Motie 156 ‘Definitie duurzaamheid’ 

Is er iemand die hoofdelijke stemming verlangt? Heeft iemand een stemverklaring af te leggen? 

Verlangt iemand aantekening? Zo nee dan kunt u nu stemmen. De stemming is gesloten. 

 

Motie 156 is met 8 stemmen voor en 41 stemmen tegen verworpen. Voor hebben gestemd PvdD, 2260 
SP, ChristenUnie en DENK. 

 

Motie 157 ‘MRA en transparantie’. Is er iemand die hoofdelijke stemming verlangt? Wil iemand 

een stemverklaring afleggen? Mevrouw Kapitein. 

 2265 
Mevrouw KAPITEIN (D66): We zullen voor deze motie stemmen, gezien de manier waarop de 

Commissaris dit heeft ingekleurd en omdat de PvdD instemmend knikte toen ik de vraag stelde: 

“Is dit hoe jullie het willen?” Dat bevestigde de PvdD-fractie. Onder die aanname stemmen wij hier 

positief over. 

 2270 
De VICEVOORZITTER: Is er iemand anders die een stemverklaring wenst af te leggen? Verlangt 

iemand aantekening? Dan gaan we nu stemmen. De stemming is gesloten. 

 

Motie 157 is met 46 voor en 3 stemmen tegen aangenomen. Tegen heeft gestemd de fractie van 

de PVV. 2275 
 

Motie 158 ‘MRA regio voor echt iedereen’ 

Verlangt iemand hoofdelijke stemming? Wil iemand een stemverklaring afleggen, of verlangt 

iemand aantekening? Zo nee dan kunt u nu elektronisch stemmen. De stemming is gesloten. 
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Motie 158 wordt met 7 stemmen voor en 42 stemmen tegen verworpen. Voor hebben gestemd 2280 
PvdD, SP en DENK. 

 

De VICEVOORZITTER: Dat betekent dat we voor dit agendapunt de laatste stemming gaan doen, 

namelijk de voordracht zelf. Dat is stemming nummer 15 over voordracht 48. Verlangt iemand 

hoofdelijke stemming? Wil iemand een stemverklaring afleggen? 2285 
 

Mevrouw BEZAAN (PVV): Hoewel in de samenwerkingsafspraken benadrukt wordt dat de MRA 

geen bestuurslaag is en het primaat bij de raden en Staten ligt, is het organisatorisch wel tot de 

nok toe opgetuigd en streeft het naar een intensievere samenwerking. De PVV bekruipt dan ook 

het gevoel dat langzaam maar zeker een soort van ‘mini EU’ wordt gecreëerd. Onze fractie kan 2290 
dan ook niet instemmen met voordracht 48. 

 

De stemming is geopend. 

Voordracht 48 is met 39 stemmen voor en 10 stemmen tegen aangenomen. Tegen hebben 

gestemd DENK, SP, PVV en de PvdD. 2295 
 

De VICEVOORZITTER: Ik schors weer even kort de vergadering zodat de techniek kan worden 

aangepast en de voorzitter weer plaats kan nemen. 

 

Schorsing 16.38- 16.54 uur 2300 
       

10. Herallocatie Investeringspakket Bereikbaarheid Alkmaar  

(Voordracht 45)  

 

De VOORZITTER: Ik heropen de vergadering. 2305 
 

De heer KLEIN (CU): Wij zijn een groot voorstander van het stimuleren van vervoer over water, 

zeker als dit steeds meer CO2-vrij wordt. Dat kan met elektrische binnenvaartschepen. We staan 

dus eigenlijk heel positief tegenover het idee om een haven te creëren bij bedrijventerrein 

Boekelermeer. Echter, zoals we al in de commissie hebben aangegeven vinden we de 2310 
onderbouwing van het plan op dit moment nog onvoldoende om daar zonder voorwaarden 

zevenenhalf miljoen euro voor beschikbaar te stellen. Daarvoor moeten we echt eerst antwoord 

hebben op een aantal belangrijke vragen, zoals: Gaat de overslaghaven echt effect hebben op de 

afname van automobiliteit op de A9? Welke bedrijven in de Boekelermeer hebben de mogelijkheid 

en de intentie om hun transport deels over water te laten gaan? Voor onze eigen 2315 
infrastructuurprojecten hebben we een uitgebreid traject via het Integraal Meerjarenprogramma 

Infrastructuur (IMPI) waarin Provinciale Staten steeds besluiten over de volgende stap in het 

traject op basis van de haalbaarheid en de financiën. Voor subsidie aan de gemeenten is die er 

niet. De ChristenUnie vindt het belangrijk dat Provinciale Staten een stem hebben in de 

voorwaarden en criteria die gesteld worden voor het ter beschikking stellen van het geld, zodat 2320 
wij meer zekerheid hebben over het nut van deze grote investering. In de commissie heeft de 

gedeputeerde reeds toegezegd dit met Provinciale Staten te gaan bespreken, maar het was nog 
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niet duidelijk op welke manier. Wij horen graag van de gedeputeerde hoe hij Provinciale Staten 

hierbij wil betrekken, zodat we kunnen bepalen of we onze kaderstellende rol voldoende geborgd 

hebben om te kunnen instemmen met deze reservering. 2325 
 

De heer HOLLEBEEK (PvdD): Ik was van plan om met een korte stemverklaring te komen, als dit 

een hamerstuk zou zijn. Nu de heer Klein het stuk heeft laten onthameren, wil ik de gelegenheid 

niet voorbij laten gaan om een kleine duit in het zakje te doen. Het geld hoeft natuurlijk niet op. 

Dat is op basis van een voordracht uit 2009 en uit een besluit van 2014. De vraag die we hierbij 2330 
hebben gesteld in de commissie was of die bedrijven hierom echt wel staan te springen. In het 

verleden is dat niet gebleken. Voor de duidelijkheid: Ook wij zijn niet tegen vervoer over water. 

Integendeel. We zien daar een mooie kans. Het moet wel voldoen aan de eisen op het gebied van 

klimaat, milieu en volksgezondheid, die gelden op het moment dat daadwerkelijk knopen moeten 

worden doorgehakt. De gedeputeerde heeft in de commissie toegezegd met een procesvoorstel 2335 
te komen, maar voor een definitieve beslissing over een besteding van zevenenhalf miljoen euro 

verwachten we toch echt een iets concretere rol voor Provinciale Staten. Wat dat betreft wil ik me 

eigenlijk bij de heer Klein aansluiten. 

 

Mevrouw VAN SOEST (50PLUS/PvdO): De Provincie heeft in 2014 een budget van zestig miljoen 2340 
euro beschikbaar gesteld voor een betere bereikbaarheid van de regio Alkmaar. Een 

investeringspakket Bereikbaarheid Regio Alkmaar. Gedeputeerde Staten stellen nu voor om het 

geld dat gereserveerd was voor dat project anders te besteden. Zevenenhalf miljoen euro wordt 

gereserveerd voor subsidie voor de ontwikkeling van een haven bij bedrijventerrein Boekelermeer 

en anderhalf miljoen euro voor de herinrichting van de kruising Nolleweg/Herenweg. Wat doen 2345 
we met de overige 51 miljoen euro? Wordt dat bedrag besteed, of wordt het teruggestort in de 

Algemene Middelen? 

 

Mevrouw VAN GEFFEN (VVD): De VVD stond aanvankelijk voor een dilemma met dit voorstel, 

omdat wij een groot fan zijn van de Modal Shift van weg naar water. Daarmee kunnen de wegen 2350 
worden ontlast. We vinden het knap dat de gedeputeerde dat voor elkaar heeft gekregen. Er 

stond wel een zin over in het coalitieakkoord, maar daar hing geen budget onder. Wat pijn doet, 

is dat deze middelen van een belangrijk wegproject weg moet worden gehaald, terwijl er in onze 

ogen een reëel knelpunt op de weg is. In de commissie is de toezegging gedaan dat de 

gedeputeerde hiernaar kijkt. Hij is daarmee al druk bezig. Op korte termijn komt de 2355 
gedeputeerde met een planning, zodat we inzicht krijgen hoe aan de N242 gewerkt wordt. Daar 

zijn wij tevreden mee. 

 

De heer Steeman (D66): Ondanks dat wij een voorstander zijn van actieve mobiliteit bespaar ik 

mij de stappen. Dit geeft geen aanleiding voor D66 voor een inhoudelijke bijdrage. 2360 
 

Gedeputeerde OLTHOF: De vraag van de heer Klein, die we ook in de commissie hebben 

besproken, is een terecht punt. We praten nu nog over een reservering. Als er meer bekend is, 

dan krijgt u die informatie van mij. Op het moment dat de voorwaarden van de subsidieregeling 

worden vastgesteld, dan lijkt het me goed om dat ook met de Staten te bespreken. Zo wordt 2365 
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duidelijk wat de uitgangspunten zijn op basis waarvan de subsidie kan worden toegekend. In dat 

traject kom ik nog naar u toe, voordat we inderdaad een stap verdergaan. Dat zal ik met u delen 

en bespreken. 

Wat de PvdD betreft: Ik denk dat logisch moet zijn wat nut en noodzaak zijn van deze 

investering. Uiteraard vindt onderzoek naar het draagvlak plaats. Dat zullen we ook zeker 2370 
meenemen. 

De vraag van 50PLUS/PvdO verbaast me enigszins. In de voordracht staat per project aangegeven 

waar de middelen naar toe gaan. Er is niet € 15 miljoen over. Die middelen zitten in projecten die 

inmiddels gerealiseerd zijn, of op dit moment in de realisatiefase zitten. 

 2375 
Tweede termijn: 

 

De heer KLEIN (CU): Ik begrijp dat u dit in de commissie met ons gaat bespreken. 

 

Gedeputeerde Olthof knikt. 2380 
 

De VOORZITTER: Dan komen we tot stemming over voordracht 45 ‘Herallocatie 

Investeringspakket Bereikbaarheid Alkmaar’. Verlangt iemand hoofdelijke stemming, een 

stemverklaring of aantekening? Zo niet, dan open ik de stemming. 

De stemming is gesloten. Er zijn 49 stemmen uitgebracht. 2385 
 

Voordracht 45 wordt met 49 stemmen voor unaniem aangenomen. 

          

11. Waddenfonds: Uitvoeringskader 2021-2027 (Voordracht 46)    

 2390 
De heer KOHLER (JA21): De heer Baljeu is niet aanwezig. De vorige keer had hij nogal wat te 

vertellen over het Waddenfonds. Ik dacht er aan om het stokje van hem over te nemen, maar dat 

ga ik niet doen. Ik ga geen moties indienen. Ik was niet aanwezig bij de commissiebehandeling. 

Dat wat inhoudelijk is ingebracht, daaraan heb ik weinig toe te voegen. Ik heb nog wel een paar 

vragen. Het is niet moeilijk om, zoals collega Baljeu eerder deed, een karikatuur te maken van de 2395 
projecten in het Waddenfonds. Twee jaar geleden kregen we voldoende input vanuit het 

onderzoek door Investico en uitlatingen van fondsbelangenbehartiger Wim Meijer en voorzitter 

van de Waddenvereniging Lutz Jacobi, die het fonds ‘een grabbelton’ noemde. De afgelopen twee 

jaar is het stil gebleven. Een deel van de kritiek, de dubbele petten van de gedeputeerden annex 

fondsbeheerders van Groningen, Friesland en Noord-Holland, is nog onveranderd. Dat alleen 2400 
onze provincie nog twee Statenleden in het bestuur heeft zitten, geeft te denken. Overigens vind 

ik dat we met deze twee collega’s, Gert-Jan Leerink en Rien Cardol, heel goed vertegenwoordigd 

zijn. Niet bekend, althans niet bij mij, als subsidiestrooiers. Integendeel. Ik ken ze als betrokken 

en kritisch op de verschillende dossiers, maar wel elkaar in de discussies treffen. Ze zeggen 

tegen mij dat er qua Governance zaken verbeterd zijn, sinds 2019. Ik ben bereid dat te geloven.  2405 
Toch is er op het oog aan de Governancestructuur niet veel veranderd. Ik hoor graag van de 

gedeputeerde wat er, na de kritiek van 2019 en al eerder van de twee Rekenkamers, allemaal 

verbeterd is. Het fonds is er nog maar vijf jaar en dan houdt het op. Hoewel onderzoeksbureau 
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Wing adviseert een bestuursstructuur aan te houden van circa vijf jaar, na 2026. Wie gaat dat 

betalen? In de reserves en het weerstandfonds zitten nog miljoenen euro’s. Ik vraag me overigens 2410 
af wat een subsidiefonds met een weerstandsvermogen moet, maar dat terzijde. Ook hierop zou 

ik graag een nader antwoord krijgen. De geadviseerde beheerorganisatie is er dan om 

doorlopende projecten te begeleiden. Is die ook bedoeld om door te financieren? 

Dat brengt mij tot het wezen van het fonds: economische en ecologische verbeteringen, liefst 

duurzaam. Ik heb ernaar gezocht, maar een overzicht van de al dan niet duurzame en meetbare 2415 
resultaten heb ik niet kunnen vinden. De vaststelling dat een tonnen kostend project van de 

slibmotors stoffen oplevert waarmee kan worden gebouwd, is niet zo spectaculair. Dat had ik als 

kleuter al door op het strand van Bergen aan Zee, toen ik nog zandkasteeltjes bouwde. Zo zijn er 

meer projecten, waarvan ik het resultaat nogal een open einde vindt hebben. Dat brengt me op 

de vraag: Is er een overzicht, nu of in de nabije toekomst, waar opdracht en meetbaar resultaat 2420 
inzichtelijk zijn? Op de mooie projectoverzichtskaarten van het Waddenfonds kan ik die, ook bij 

de afgesloten projecten, nauwelijks vinden. Zien we iets dergelijks nog voor 2026?  

Dat brengt me op het onderzoek en advies van Adviesbureau Wing. Ik neem aan dat de opdracht 

via een openbare aanbesteding is verlopen. Ik ken Wing als een prima bureau, maar ik weet ook 

dat het bureau in flinke mate publieke opdracht krijgt, die in de laatste jaren in ruime mate voor 2425 
allerlei duurzame en ecologische projecten beschikbaar komen. Het bureau is zelfs betrokken 

geweest bij onderzoeken naar bijvoorbeeld de garnalenvisserij in de Waddenzee. Daarover lopen 

ook projecten van het Waddenfonds. Wel andere projecten overigens, maar toch vraag ik me dat 

af. Ik wil het bureau niet in diskrediet brengen. Helemaal niet. Ik zou me toch minder 

ongemakkelijk gevoeld hebben bij een keuze voor een onderzoeksbedrijf dat op geen enkele 2430 
manier bij dit soort projecten betrokken is of in de toekomst betrokken wordt. Een groot deel van 

de rapportage is gebaseerd op interviews. Dat kan heel goed worden uitbesteed aan een op het 

oog meer neutraler onderzoeksbureau. Ook hier hoor ik graag van de gedeputeerde hoe de 

keuze voor de uitvoering van de evaluatieopdracht is verlopen. 

Ik sluit af met een van de adviezen van Wing om zo snel mogelijk te beginnen met de opzet van 2435 
de afbouworganisatie en die ten minste in 2022 gereed te hebben. Kunnen we verwachten, 

- althans we kunnen onze gedeputeerde als voorzitter van het bestuur eraan houden-, dat dit in 

2022 daadwerkelijk concreet en meetbaar gestalte krijgt? 

 

Mevrouw DE GROOT (SP): Ik heb het gevoel dat de geschiedenis zich herhaalt. In de vorige 2440 
Statenperiode waren er moties, die ongeveer gelijkluidend zijn aan de moties van vandaag. De SP 

gaat verschillende moties van de PvdD mede indienen. Die heeft de SP in het verleden ook 

weleens mede ingediend. Sommige zijn aangenomen en van andere kwam niets terecht. Moties 

over gaswinning en dergelijke kunnen we blijven indienen tot we een ons wegen, maar er komt 

niks van terecht. De gaswinning gaat door. Daar moeten we toch wel een vuist tegen gaan 2445 
maken. We dienen dus samen met de PvdD een aantal moties in. We denken dat het voor een 

Natura2000 gebied, de Waddenzee, een goede zaak zou zijn als die moties worden aangenomen.  

 

De heer CARDOL (GL): Het Waddenfonds is in het afgelopen jaar uitgebreid geëvalueerd. De 

commissie NLG heeft hierover meerdere malen gesproken. Er zijn duidelijke lessen getrokken 2450 
voor de laatste jaren van het Waddenfonds. Zo komt er meer aandacht doelstelling B, -het 
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tegengaan van externe bedreigingen-, zijn binnen doelstelling A verschillende doelspecificaties 

aangebracht, inzake systeemherstel, met speciale aandacht voor het voedsel web en is in 

hoofddoelstelling C, betreffende de economie, de nadruk op duurzaamheid zeer expliciet en 

terecht. GL is van mening dat het Uitvoeringskader een goede basis is voor de resterende jaren 2455 
van het Waddenfonds.  We zien geen aanleiding voor aanpassingen daarin. We staan van harte 

achter de motie ‘Houd rekening met dierenwelzijn’ die de PvdD zal gaan indienen. GL dient deze 

motie graag mede in. 

 

Mevrouw GONGGRIJP (D66): De ecologische waarde van het Waddenfonds is onbetaalbaar. De 2460 
zorg en het behoud van dit bijzondere stuk Unesco Werelderfgoed blijven van het allergrootste 

belang. Uit de stukken blijkt dat er de nodige stappen worden gezet, in positieve zin, maar ook 

dat er nog de nodige uitdagingen zijn. Ik wijs daarbij op de motie die in de vorige termijn is 

aangenomen over onze adaptatie opgave, duurzame landbouw en visserij. We hebben nog een 

vraag over de bedreigingen die er zijn. Hoewel het college niet besluit of er gasboringen 2465 
plaatsvinden en we ook in de vorige termijn een motie hebben aangenomen op dat punt, horen 

we graag hoe Provinciale Staten betrokken of geïnformeerd worden bij deze plannen. 

 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Het Waddengebied is een van de belangrijkste stukken natuur van 

Europa. Het is kwetsbaar werelderfgoed, dat al decennia wordt aangetast. Het Waddenfonds was 2470 
in de kern bedoeld om daar verandering in te brengen. Maar de realiteit is – en SP zei het net ook 

al - dat het nog steeds slecht gaat met de natuur. We gaan nu de laatste fase van het 

Waddenfonds in. Dit Uitvoeringskader loopt tot het einde, tot 2027, en geeft Provinciale Staten de 

mogelijkheid om nog bij te sturen. Het is een van de zeldzame momenten waar Provinciale Staten 

echt aan zet zijn. Laten we die verantwoordelijkheid ook nemen, want er komt geen tweede kans 2475 
meer. Ik ben teleurgesteld in de meeste reacties van de groene partijen tot nu toe. Dit is een 

mogelijkheid om het nog wat scherper te krijgen. Maar we hebben nog hoop. Daarom dienen we 

zeven moties in, met de onderwerpen economie en ecologie en dierenwelzijn. Ze zijn ambtelijk 

allemaal als technisch uitvoerbaar beoordeeld. De meeste moties zijn in Provinciale Staten van 

Friesland al gesteund door GL, SP en D66. 2480 
 

Allereerst vijf moties betreffende economie en ecologie. Hoewel de kern van het Waddenfonds 

gaat over de bescherming van ecologie, is ooit een bestuurlijke afspraak gemaakt om het 

Waddenfonds vijftig procent te laten investeren in ecologie en vijftig procent in economie. Maar 

die 50/50-verdeling geeft ook ruimte om accenten te leggen. 2485 
We kunnen de natuur in de eindfase van het Waddenfonds een boost geven, zonder dat we 

afbreuk doen aan die 50/50 regeling. Dat kan door nu te kiezen om zoveel mogelijk te investeren 

in economische projecten (Hoofddoel C), die ook een versterking van ecologie opleveren 

(Hoofddoel A en/of B). De investeringen in economie blijven dan behouden, maar de ecologie 

krijgt nog een laatste boost. Hiermee zeggen we niet dat het ene doel belangrijker is dan het 2490 
andere, zoals het college wellicht zal betogen, maar dat we de kansen voor economie binnen 

ecologie kunnen pakken. Versterking van de natuurwaarden is immers ook een economische 

factor. Per jaar bezoeken 1,3 miljoen mensen de Wadden, juist om die unieke natuurwaarden, het 
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landschap en de rust. Daarom dienen wij, samen met SP en DENK, de motie “Win-Win voor 

ecologie en economie” in. 2495 
 

Motie 159/13-09-2021: 

Win-win voor ecologie en economie 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021, ter 2500 
behandeling van Waddenfonds: Uitvoeringskader 2021-2027 en evaluatie gemeenschappelijke 

regeling; 

constaterende dat: 

- in het Uitvoeringskader Waddenfonds (blz. 17) staat dat de voorkeur uitgaat naar 

projecten die een bijdrage leveren aan de realisatie van meerdere van de eerste drie 2505 
doelen van het Waddenfonds (A, B en C) of onderliggende gespecificeerde doelen 

(meervoudige doelrealisatie); 

overwegende dat: 

- het Waddenfonds aanvankelijk bedoeld is om de natuurwaarden van de Waddenzee te 

versterken, als compensatie voor de natuurschade die is veroorzaakt door gasboringen in 2510 
de Waddenzee; 

- de Waddenzee om meerdere redenen een uniek en zeer belangrijk internationaal 

natuurgebied is; 

- de natuur van de Waddenzee nog altijd in kritieke toestand verkeert; 

- de natuur in de eindfase van het Waddenfonds een boost kan krijgen als het Waddenfonds 2515 
ervoor kiest om vanaf nu zoveel mogelijk alleen economische projecten (hoofddoel C) te 

kiezen die óók de natuurwaarden (hoofddoel A en/of B) van het gebied versterken; 

- daarmee kunnen we ook de bestuurlijke afspraken voor de 50/50-verdeling blijven 

respecteren; 

- dit ook mogelijk is, bijvoorbeeld door toeristisch aanbod zodanig te versterken dat dit een 2520 
plus oplevert voor de natuur, door duurzame landbouw te versterken door over te 

schakelen naar biologische landbouw (vermindering emissies, bijdrage aan biodiversiteit), 

door duurzame energie natuur inclusief op te wekken, etc.; 

- versterking van de natuurwaarden een economische factor ís: per jaar bezoeken immers 

1,3 miljoen mensen de Wadden, juist om die unieke natuurwaarden, het landschap en de 2525 
rust; 

gehoord de discussie, 

verzoeken het Waddenfonds om: 

- de programma’s en projecten van hoofddoel C (economie) zoveel mogelijk ook te laten 

bijdragen aan het realiseren van hoofddoel A en/of B (vergroten en versterken natuur- en 2530 
landschapswaarden, en verminderen/wegnemen extern bedreigingen) van het 

Waddenfonds; 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Partij voor de Dieren, SP en DENK 

 2535 
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Voorzitter, een aanbeveling uit de evaluatie van het Waddenfonds is om aan te geven wat het 

Waddenfonds op het einde van haar bestaan bereikt wil hebben. Hoewel daaraan is gewerkt, 

missen de doelen uit het concept Uitvoeringskader Waddenfonds een overkoepelende focus. Waar 2540 
willen we naartoe? Het streven naar een herstel van het voedsel web, zoals wetenschappers 

eerder voor het Waddenfonds in beeld hebben gebracht, brengt die overkoepelende focus. Het 

helpt om focus te leggen op de goedkeuring van aangevraagde projecten. Versterking van het 

voedsel web en dus de natuurwaarden draagt immers ook bij aan economie. Daarom de volgende 

motie. 2545 
 

Motie 160/13-09-2021: 

Veerkrachtig voedsel web als streefbeeld  

 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021, ter 2550 
behandeling van  

Waddenfonds: Uitvoeringskader 2021-2027 en evaluatie gemeenschappelijke regeling; 

constaterende dat; 

- het Uitvoeringkader Waddenfonds 2021-2027 een laatste directe gelegenheid biedt aan PS 

om scherpere kaders mee te geven aan het Waddenfonds; 2555 
- het Waddenfonds compensatie is voor de schade aan natuur die de gasboringen hebben 

veroorzaakt en waarmee miljarden zijn verdiend; 

- ecologisch herstel van de Waddenzee zeer dringend nodig is – de visstand is minder dan 

10 procent van wat het ooit was; 

overwegende dat: 2560 
- één van de aanbevelingen uit de evaluatie van het Waddenfonds is om aan te geven wat 

het Waddenfonds op het einde van haar bestaan bereikt wil hebben; 

- wetenschappers van onder andere Rijksuniversiteit Groningen voor het Waddenfonds het 

grote belang van een grootschalig voedsel web herstel in het Waddengebied in beeld 

hebben gebracht en een voorstel hebben gedaan om dat tegen 2026 te realiseren; 2565 
- voor het Gebiedsagenda Wadden 2050 is uitgewerkt wat de definitie en een 

toetsingselement in grootschalig voedsel web herstel is: ‘Er is een duurzaam medegebruik 

mogelijk dat op een niet belastende manier gebruik maakt van de ecosysteemdiensten’ ; 

- de doelen uit het concept Uitvoeringskader Waddenfonds (A t/m D) een duidelijke, 

overkoepelende focus missen;  2570 
- een overkoepelende focus op het streven naar voedsel web herstel helpt om sturing te 

geven aan goedkeuring van aangevraagde projecten; 

- versterking van het voedsel web en dus de natuurwaarden een economische factor ís: per 

jaar bezoeken immers circa 1,3 miljoen mensen de Wadden, juist om die unieke 

natuurwaarden, het landschap en de rust; 2575 
gehoord de discussie, 

roept het Waddenfonds op:  

- om in het definitieve Uitvoeringskader Waddenfonds een veerkrachtig voedsel web als 

streefbeeld op te nemen; 
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en gaan over tot de orde van de dag. 2580 
Partij voor de Dieren 

 

Voorzitter, de visserij is volgens wetenschappelijk consensus een van de grootste externe 

bedreigingen voor het ecosysteem van de Waddenzee. Het gaat niet goed met de natuur, en toch 

blijft het gebied een van de meest overbeviste ter wereld. Het Waddenfonds heeft gelukkig 2585 
gebruik gemaakt van een regeling om garnalenvissers op te kopen en vergunningen uit de markt 

te halen. Tien miljoen euro ging naar het opkopen van vergunningen van garnalenvissers op de 

Waddenzee, waarmee slechts zesenhalf procent van de visserijgebieden in het gebied gesloten 

worden voor de garnalenvisserij. Van dat geld lijken slechts negentien van de negenentachtig 

garnalenvissers opgekocht te worden. De uitkoop gaat dus langzaam en de druk op het 2590 
Waddengebied is enorm. Daarom de volgende motie, die samen met SP en DENK wordt 

ingediend. 

 

Motie 161/13-09-2021 

Inzetten op opkopen Wadvissers en Waddengebied herstellen  2595 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021, ter 

behandeling van Waddenfonds: Uitvoeringskader 2021-2027 en evaluatie gemeenschappelijke 

regeling; constaterende dat: 

- de visserij volgens wetenschappers een van de grootste externe bedreigingen is voor het 2600 
ecosysteem van de Waddenzee;  

- het doel van een sterk en veerkrachtig voedsel web volgens wetenschappers op gespannen 

voet staat met de blijvende aanwezigheid van de visserijsector in de Waddenzee;  

- een grotere visstand meteen teniet gedaan kan worden door een toename van 

visserijactiviteit in het Waddengebied;  2605 
overwegende dat: 

- het Waddenfonds eerder gebruik heeft gemaakt van een tenderregeling garnalenvisserij 

om garnalenvissers op te kopen en vergunningen uit de markt te halen;  

- zo’n opkoopregeling volgens het Waddenfonds de weg vrij maakt om gebieden voor het 

vissen op garnalen te sluiten en de ecologische waarden van de Waddenzee te versterken; 2610 
- het Waddenfonds reserveerde ongeveer 10 miljoen euro voor het opkopen van 

vergunningen van garnalenvissers op de Waddenzee, waarmee slechts 6,5 procent van 

de visserijgebieden in het gebied gesloten worden voor de garnalenvisserij;  

- van dat geld lijken 19 van de 89 garnalenvissers opgekocht te worden; 

- de uitkoop langzaam gaat en de druk op het Waddengebied nog steeds groot is;  2615 
gehoord de discussie, roept het Waddenfonds op:  

- zich in te spannen bij het Rijk dat er toe wordt gewerkt naar het 100% opkopen van 

garnalenvissers in het Waddengebied en het innemen van (slapende) vergunningen 

uiterlijk in 2027; 

en gaan over tot de orde van de dag. 2620 
Partij voor de Dieren, SP en DENK 
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Voorzitter, iedereen mag zijn hobby hebben. Maar de sportvisserij is van de grootste bronnen 

van vervuiling van water door lood. Er komen jaarlijks tienduizenden kilo’s lood (vrachtwagens 

vol) in het milieu, terwijl kleine hoeveelheden al gevaarlijk kunnen zijn. De sportvisserij heeft 2625 
niet-bindende ambities afgesproken om het gebruik van lood pas in 2027 naar nul te brengen. En 

zelfs dat komt niet goed van de grond. Dit betekent dat minstens, zolang het Waddenfonds nog 

loopt, de vervuiling gewoon doorgaat. Hoewel in het voorliggend stuk niet direct wordt verwezen 

naar de sportvisserij, is erin het verleden wel geïnvesteerd in projecten die de sportvisserij 

bevorderen. Dat zou niet de rol van het Waddenfonds moeten zijn. 2630 
Daarom de volgende motie. 

 

Motie 162/13-09-2021: 

Waddengeld niet naar vervuilende hobby  

 2635 
Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021, ter 

behandeling van Waddenfonds: Uitvoeringskader 2021-2027 en evaluatie gemeenschappelijke 

regeling;  

constaterende dat: 

- het Uitvoeringkader Waddenfonds 2021-2027 een laatste directe gelegenheid biedt aan PS 2640 
om scherpere kaders mee te geven aan het Waddenfonds; 

- de provincie en het Waddenfonds de bescherming en uitbreiding van natuur als 

belangrijke doelen zien en ook wordt ingezet op verbetering van de waterkwaliteit; 

- de kaders van het Waddenfonds stellen dat activiteiten van het Waddenfonds de ecologie 

niet mogen schaden; 2645 
- er jaarlijks door sportvissers tienduizenden kilo’s lood (vrachtwagens vol) in het milieu 

terechtkomen, wat sportvisserij een van de grootste bronnen van loodvervuiling maakt;  

- lood zeer giftig is en al bij zeer kleine hoeveelheden gevaarlijk is, met schadelijke 

gevolgen voor niet alleen voor de ecologie, maar ook voor de gezondheid, vooral bij jonge 

kinderen; 2650 
- hoewel er niet-bindende ambities zijn afgesproken met de belangenvertegenwoordiging 

van sportvissers om het gebruik van lood voor 2027 naar nul af te bouwen, komt dat niet 

goed van de grond en dit betekent dat minstens zolang het Waddenfonds loopt de 

vervuiling gewoon doorgaat;  

- het Waddenfonds zich inzet voor het borgen van rust en gezonde leefgebieden voor o.a. 2655 
vogels en vissen; 

- wilde dieren (waaronder vogels) steeds vaker gewond raken of doodgaan doordat ze in 

aanraking komen met rondzwervend vistuig (vishaken, visdraad, etc.);  

overwegende dat: 

- sportvisserij dus botst met het oorspronkelijke doel van bescherming van de ecologie van 2660 
het Waddengebied en daarin levende dieren;  

gehoord de discussie, roepen het Waddenfonds op: 

- In ieder geval tot 2027 niet te investeren in projecten die (deels) bedoeld zijn voor de 

sportvisserij; 

en gaan over tot de orde van de dag.  2665 
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Partij voor de Dieren 

 

Voorzitter, dan om de reeks moties over economie en ecologie af te ronden. Voor het reces 

hebben we, dankzij GroenLinks, een motie aangenomen die zich onder andere verzet tegen 

gaswinning in het Waddengebied. Nu is het Rijk toch van plan gaswinning onder de Waddenzee 2670 
toe te staan. Specifiek tussen Ternaard en Ameland. Het is ons ook niet duidelijk wat 

Gedeputeerde Staten nu precies in dat kader doen. 

Daarom de volgende motie, die we met SP en CU indienen. 

 

Motie 163/13-09-2021: 2675 
Gezamenlijke oproep aan Rijk vergunning gaswinning Ternaard-Ameland niet te verlenen 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021, ter 

behandeling van Waddenfonds: Uitvoeringskader 2021-2027 en evaluatie gemeenschappelijke 

regeling; 2680 
constaterende dat: 

- het Rijk de vergunningprocedure voor de NAM voor gaswinning onder de Waddenzee, 

tussen Ternaard en Ameland, vergaand in gang heeft gezet ; 

overwegende dat: 

- deze economische activiteit opnieuw gaat leiden tot grote natuurschade; 2685 
- Friese Statenfracties verontwaardigd zijn over het nieuwe besluit van het Rijk en de 

Waddenvereniging woedend is: 

- in de recente evaluatie van het Waddenfonds – eindrapport ‘Koers houden in een zee van 

mogelijkheden’ - wordt geconstateerd dat: “er nog nauwelijks sprake is van het 

verminderen of wegnemen van externe bedreigingen van de natuurlijke rijkdommen van 2690 
de Waddenzee” en door het Waddenfonds gesteunde projecten tot nu toe juist op deze 

doelstelling achterblijven; 

- het tegenstrijdig is dat vergunningen door het Rijk worden verstrekt die ‘externe 

bedreigingen’ vormen voor de natuur in de Waddenzee, terwijl de provincies via het 

Waddenfonds proberen die bedreigingen te verminderen; 2695 
- in alle provincies al een motie is aangenomen die zich verzet tegen o.a. gaswinning in het 

Waddengebied, in Noord-Holland ingediend door GL c.s. met de titel “Motie Oproep externe 

bedreigingen voor Waddenzee verminderen” ; 

- GS in Noord-Holland in de laatste commissievergadering heeft aangegeven dat die waar 

mogelijk de wens van PS aan het Rijk doorgeven, maar het nog niet duidelijk hoe en 2700 
wanneer dat gebeurt; - de inzet van GS nog vaag blijft en meer druk nodig is, juist in 

formatietijd; 

gehoord de discussie, roepen GS op: 

- het liefst gezamenlijk, met de drie Waddenprovincies, het Rijk dringend te verzoeken de 

vergunning voor gaswinning Ternaard-Ameland níet te verlenen; 2705 
- en aan Provinciale Staten zo snel mogelijk te rapporten op welke wijze dat is gedaan; 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Partij voor de Dieren, SP en ChristenUnie 
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Voorzitter, dan twee moties over dierenwelzijn. Projecten van Waddenfonds raken vaak aan het 2710 
leven van dieren. We vragen niet dat dierenwelzijn als expliciet thema wordt opgenomen, zoals 

Gedeputeerde Staten wellicht zullen stellen. We vragen slechts om dierenwelzijn explicieter te 

laten meewegen in beoordeling van projecten. Dat is een kwestie van beschaving en past bij de 

ambities van onze provincie. Daarom twee moties. 

De eerste dienen we samen in met GroenLinks en JA21. 2715 
 

Motie 164/13-09-2021: 

Houd rekening met dierenwelzijn  

 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021, ter 2720 
behandeling van Waddenfonds: Uitvoeringskader 2021-2027 en evaluatie gemeenschappelijke 

regeling;  

constaterende dat: 

• inzet van het Waddenfonds en de bijbehorende projecten vaak raken aan belangen van 

vele dieren en hun leefomgeving; 2725 
• in een democratie alle belangen worden gewogen, dus ook die van de dieren; 

• het Uitvoeringskader van het Waddenfonds nergens expliciet dierenwelzijn noemt; 

• de maatschappij steeds sterker vraagt dat er bij investeringen, beleid en afweging van 

belangen beter rekening wordt gehouden met dierenwelzijn;  

gehoord de discussie, spreken uit: 2730 
• ook in het kader van het Waddenfonds dierenwelzijn belangrijk te vinden; en roepen het 

Waddenfonds op: 

• om bij de selectie van de te ondersteunen activiteiten/projecten expliciet dierenwelzijn 

mee te laten wegen; 

en gaan over tot de orde van de dag. 2735 
Partij voor de Dieren, GroenLinks en JA21 

 

Ten slotte de laatste motie, die beoogt te voorkomen dat het Waddenfonds investeert in 

viskwekerijen, die aantoonbaar niet alleen milieu aantasten, maar ook dierenwelzijn.  

 2740 
Motie 165/13-09-2021: 

Niet investeren in viskwekerijen 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021, ter 

behandeling van Waddenfonds: Uitvoeringskader 2021-2027 en evaluatie gemeenschappelijke 2745 
regeling; 

constaterende dat: 

- in het Uitvoeringskader Waddenfonds (blz.15) de mogelijkheid bestaat om te investeren in 

aquaculturen; 

overwegende dat: 2750 
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- het Waddenfonds aanvankelijk bedoeld is om de natuurwaarden van de Waddenzee te 

versterken; 

- aquacultuur het kweken van waterplanten en –dieren, en dus investeren in viskwekerijen 

kan betekenen; 

- viskwekerijen zijn een nieuwe vorm van industriële dierproductie en lossen het probleem 2755 
van de overbevissing niet op; 

- veel gekweekte vissen worden gevoerd met vismeel dat wordt gemaakt van in het wild 

gevangen vis; 

- wetenschappers van Oxford Universiteit – in het grootste onderzoek naar de impact van 

ons voedsel op milieu (voedselvoetafdruk) – eerder concludeerden dat ook de viskwekerij 2760 
een verrassend vervuilende sector is ; 

- het dierenwelzijn in Nederlandse viskwekerijen onacceptabel laag is, aldus onderzoek van 

Compassion in World Farming.  Vissen zijn niet in staat hun natuurlijke gedrag te 

vertonen, zoals rusten, foerageren en schuilen, omdat ze in zeer hoge aantallen worden 

gehouden in kale bassins, die drastisch afwijken van hun natuurlijke leefomgeving; 2765 
- in 2018 de Raad voor Dieraangelegenheden – dé adviesraad voor het Rijk op het gebied 

van dierenwelzijn – concludeerde dat er veel meer aandacht moet komen voor 

dierenwelzijn en dat dat tot nu toe nauwelijks gebeurt ; 

gehoord de discussie, verzoeken het Waddenfonds om: 

- om niet te investeren in viskwekerijen; 2770 
en gaan over tot de orde van de dag. 

Partij voor de Dieren 

 

Voorzitter, we hopen dat collega’s van andere partijen ons helpen om een laatste boost aan ons 

mooie Waddengebied te geven. 2775 
 

De VOORZITTER: Alle moties zijn ingediend bij de griffie en maken onderdeel uit van de 

beraadslagingen. 

Ik geef het woord aan de gedeputeerde voor een reactie in eerste termijn, namens het college. 

 2780 
Gedeputeerde LOGGEN: Ik kan me nog goed herinneren dat het de laatste keer, dat ik achter het 

spreekgestoelte in deze zaal stond, voor mij een buitengewoon ongemakkelijk voorkomen was, 

omdat de techniek het liet afweten. Mijn bijdrage kwam toen wat aarzelend uit de doeken. Dat 

heb ik vandaag gezekerd. Mocht ‘mijn broek vandaag afzakken’, dan komt dat wellicht door uw 

bijdrage, maar niet door een technisch mankement. Dit als disclaimer vooraf. 2785 
Wat ik belangrijk vind is dat deze Staten een warm hart hebben voor de Wadden. Dat merk ik aan 

de bijdragen. Ieder draagt er vanuit zijn of haar optiek aan bij door te zeggen wat belangrijk is en 

wat nogmaals moet worden benadrukt. Het college is niet gehouden tot het onmogelijk. Ook de 

voorzitter van het Waddenfonds is daar niet toe gehouden. Daarom zal ik ingaan op de 

respectievelijke bijdragen. 2790 
JA21 had kritische kanttekengingen over het functioneren van de Governance. De discussie over 

Governance is in de vorige periode gevoerd. Toen lag er een rapport van de Randstedelijke 

Rekenkamer en de Noordelijke Rekenkamer. Daar hebben we op gereageerd. U kan er kennis van 
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nemen in de reactie van het toenmalige college. We staan daar nog steeds achter. Wat is het 

belangrijke probleem, waarmee de Rekenkamers, in onze optiek, geen rekening hebben 2795 
gehouden? Het Waddenfonds is een gemeenschappelijke regeling. Het is een wettelijk 

instrument. Het is het beste instrument dat we kennen om uitvoering te geven aan de opdracht, 

die we hebben vanuit het Rijk. We hebben aan de Rekenkamer gevraagd om aan te geven wat een 

beter instrument is. Dat kon de Rekenkamer niet aangeven. Vandaar dat u kunt lezen dat wij daar 

heel genuanceerd mee zijn omgegaan. We hebben wel een aantal waarborgen. In de Provincie 2800 
Noord-Holland zal ik zelf nooit projecten voorhangen en zelf ook behartigen. Ik kom anders in 

aanraking met de dubbele petten-systematiek. Een andere collega zal een project uit mijn 

portefeuille behartigen om de objectiviteit zoveel mogelijk te waarborgen. De andere twee 

provincies hebben ervoor gekozen om in het AB gedeputeerde(n) te zetten. Dat heeft Noord-

Holland heel bewust niet gedaan, om niet alleen die kritische blik vanuit de Staten op mijn 2805 
schouders te voelen, maar ook om die betrokkenheid bij wat daar nu gebeurt en, voor zover het 

kan, om binnen een gemeenschappelijke regeling een democratische legitimiteit te geven. 

Daarmee zeg ik niet dat andere provincies het niet goed doen, maar dit is waar Noord-Holland 

voor gekozen heeft en daar ben ik blij mee. 

Aan elk project worden projectdoelen gehangen. Daar wordt op getoetst. U kunt veel informatie 2810 
krijgen via de website, maar als u specifieke informatie wenst dan is het wellicht een idee om een 

keer de directeur van het Waddenfonds te vragen om u eens mee te nemen in hoe wordt getoetst 

en gemonitord. Hoe kunnen we volgen dat de effecten die aan de voorzijde worden verwacht zich 

in de praktijk gaan voordoen? Daaraan wordt veel aandacht geschonken. Het is niet eenvoudig 

om het geheel aan de voorkant te kunnen vaststellen en het aan de achterkant te kunnen 2815 
controleren. Er zijn enorme slagen gemaakt. Misschien is het goed om de directeur eens te 

vragen om een toelichting te geven. 

Aan het inhuren van een onderzoeksbureau worden criteria gesteld. Partijen kunnen inschrijven. 

Ik meen me te herinneren dat hier drie partijen hadden ingeschreven. Degene die het meest 

voldoet aan de criteria wordt uiteindelijk gekozen.  2820 
Voor de afbouw van de organisatie ligt er een advies. Het bestuur zal dat advies nog wegen. Ik 

kan nu niet toezeggen of we dat gaan redden in 2022. De afbouw moet goed en zorgvuldig 

gebeuren. Dat zal een belangrijke opgave voor dit bestuur van het Waddenfonds zijn om te 

zorgen dat degene die het hierna daadwerkelijk vorm gaan geven, dat op een goede en adequate 

wijze kan doen. Ik durf niet te zeggen of dat plan al in 2022 gereed is. De directeur heeft de 2825 
opdracht gekregen om alle voorbereidende werkzaamheden alvast in kaar te brengen.  

Wat na 2027? Dat is een discussie die we met elkaar, maar ook met de provincies en het Rijk 

moeten voeren. Het een op een doorzetten, zonder bijdrage van het Rijk, is voor de provincies 

financieel gezien onmogelijk. 

Mevrouw De Groot had een opmerking over moties die in het verleden niet zijn aangenomen of 2830 
niet zijn uitgevoerd. Ik kan me niet herinneren dat we als college van Noord-Holland moties niet 

hebben uitgevoerd. De enige handicap bij het Waddenfonds is, is dat het een 

gemeenschappelijke regeling is van drie provincies. Moties kunnen alleen worden uitgevoerd, als 

deze in alle drie de Staten zijn aangenomen. Als Provinciale Staten van Noord-Holland een motie 

aanneemt, die niet in de andere twee Staten worden overgenomen, dan kunnen we dat niet in het 2835 
Waddenfonds implementeren. Dat is een handicap. Daar is in de vorige periode al eens op 
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gewezen. Wij hebben daarvan als Noord-Holland geen of nauwelijks last van gehad. Het is wel 

hoe dat in een gemeenschappelijke regeling werkt.  

Er is een vraag gesteld door D66 over wat het Waddenfonds kan ondernemen om tegen de 

gasboringen te ageren. Enerzijds is dat misschien wat teleurstellend. Als het Rijk voorgenomen 2840 
heeft om naar gas te boren, dan kunnen we alles uit de kast trekken maar dan kan het Rijk daarin 

uiteindelijk haar eigen koers bepalen. We zullen natuurlijk, en niet alleen op basis van de oproep 

door middel van een motie, die eerder dit jaar is aangenomen, daartegen ageren. We hebben ook 

adviesrecht. We zitten ook in diverse gremia met het Rijk aan tafel, bijvoorbeeld in de 

Beheerautoriteit Wadden. Als het daar geagendeerd staat, zullen we altijd vanuit de wens van de 2845 
Staten, daarop acteren. Als het pregnanter wordt, zullen we bij de minister, die onze 

gesprekspartner is, op het moment dat het kan en mogelijk is, altijd benadrukken wat het 

standpunt van de Staten van Noord-Holland, maar ook van de andere noordelijke provincies is. 

Dat is het instrumentarium waarin wij het moeten zoeken.  

Dan reageer ik meteen op de motie van de PvdD, wat een herhaling is van de eerdere motie over 2850 
gasboringen. De motie is volstrekt overbodig en wordt ontraden. Het tweede bullet point in het 

dictum vindt de gedeputeerde een vreemde wanneer het college elke keer moet gaan 

verantwoorden wat het waar heeft gedaan. Dat is niet de werkwijze hoe in deze Staten met elkaar 

wordt omgegaan. De motie wordt met kracht ontraden.  

 2855 
Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Ik ben nu heel erg verbaasd. We dienen een motie in, in dit specifieke 

geval. We vragen de gedeputeerde uit te leggen wat hij precies doet. Dan zegt de gedeputeerde 

dat het niet de bedoeling is. Is dat hoe de gedeputeerde de rol van de Staten ziet? Dat de Staten 

niet mogen controleren als zij dat willen? 

 2860 
Gedeputeerde LOGGEN: Ik denk dat Statenlid Kostiç niet de verstrekkendheid van de opmerking 

in beeld heeft. Wij doen dat op geen enkel ander punt. U dient een motie in. Die motie wordt 

uitgevoerd. Als van de gedeputeerde wordt verwacht dat hij zijn agenda gaat overleggen op wat 

of waar hij op elk moment heeft gedaan, dan slaan we een verkeerde weg in met elkaar. Het is uw 

goed recht om de motie in te dienen. Het is mijn goed recht om de motie met kracht te ontraden. 2865 
Dat doe ik bij dezen. 

 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Het voelt misschien als een persoonlijke aanval. Ik snap niet waarom. 

Dit is puur bedoeld voor informatievoorziening. Niet dat u al uw agenda-afspraken en 

Whatsappjes naar ons hoeft te versturen, maar dat u ons op papier inlicht wat u hiervoor heeft 2870 
gedaan in dit specifieke geval. Als de motie zo geïnterpreteerd kan worden, bent u dan bereidt 

deze wel aan te raden? 

 

Gedeputeerde LOGGEN: Ik ontraad met kracht deze motie. 

 2875 
Op de moties van de PvdD heb ik in de commissie al gereageerd. Het is lastig omdat een aantal 

moties ingaat op de verdeling, zoals die in het Bestuursakkoord tussen Rijk en Provincies is 

vormgegeven. Het betreft een vijftig/vijftigverdeling. Die zou door deze motie voor een 

belangrijk deel uit balans worden getrokken. Ik begrijp de passie en de kracht waarop Statenlid 
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Kostiç dit inbrengt en dit wil wijzigen, maar ik kijk naar wat er is afgesproken tussen Rijk en 2880 
Provincies. De huidige hoofddoelen van het Waddenfonds kennen geen volgorde van 

belangrijkheid. Ze zijn gelijkwaardig. De hoofddoelen zijn vastgesteld in het Bestuursakkoord bij 

de decentralisatie. We kunnen ze niet eenzijdig aanpassen. We gaan wel kijken naar meervoudige 

doelrealisatie. Daarbij heb ik als voorbeeld de Prins Hendrikzanddijk. Dit betreft een 

kustverdedigingswerk. Laten we dat op een nieuwe manier doen met ‘Building with Nature’. 2885 
Daarmee worden de bio diversiteit en de ecologie versterkt. Tegelijkertijd leg je dan een fietspad 

aan op die dijk, uiteraard in overleg met de natuurorganisaties. Dat zorgt voor extra toerisme. 

Hoeveel, dat is lastig meetbaar. We weten dat er van die dijk veel gebruik wordt gemaakt. We 

weten ook dat er een hoge waarde aan wordt toegekend. Dan snijdt het mes aan twee kanten. Je 

doet iets voor de ecologie, je hebt een investering gedaan in de economie, omdat er vele 2890 
duizenden manuren worden besteed aan de aanleg van de dijk. Daarna heb je een toeristische 

spin off van dat werk, vanwege het feit dat toeristen die dijk gebruiken. 

 

De VOORZITTER: Even voor de duidelijkheid: Dit is uw advies op motie 159? 

 2895 
Gedeputeerde LOGGEN: Laat ik het anders zeggen. Ik heb gekeken naar de moties. Ik moet tot 

de conclusie komen dat ik alle moties moet ontraden, met de kanttekening bij motie over 

dierenwelzijn. Daarvan zeg ik dat het staand beleid is van de Provincie Noord-Holland om 

dierenwelzijn te laten meewegen. Provinciale Staten mogen van mij verwachten dat ik die lijn in 

mijn handelen verder zal uitdragen. Het gevaar is dat ik straks de verantwoording over me afroep 2900 
waar en wanneer ik dat allemaal heb gedaan. Dat vind ik lastig. Hier wordt een deur opengezet, 

die niet open hoort te staan. Die motie zou ik verder aan de Staten willen laten. De motie is in 

feite overbodig, omdat het al staand beleid is om dierenwelzijn mee te wegen. 

 

De VOORZITTER: Er is een interruptie. 2905 
 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Terugkomend op de vijftig/vijftigregeling, waar u over sprak: terecht. 

Het leuke is dat de PvdD het helemaal met u eens is wat betreft de invulling. Wij betogen in de 

motie ‘Win/win voor de economie en ecologie’ dat we met beide kunnen winnen. We investeren 

nog steeds vijftig/vijftig en de economische projecten dragen ook bij aan de ecologie. Dat is 2910 
precies wat u net schetste. Waarom bent u er dan tegen? 

 

Gedeputeerde LOGGEN: Dan herhaal ik mezelf. De huidige hoofddoelen van het Waddenfonds 

kennen geen volgorde van belangrijkheid. Ze zijn allemaal belangrijk. Met deze motie zou je dat 

preciseren en daarmee haal je de balans eruit. Het is verstandig om de werkwijze, zoals die in het 2915 
Uitvoeringskader beschreven staat, ook te blijven handhaven. Daar zit die balans in opgesloten. 

 

De VOORZITTER: Een interruptie van Statenlid Kostiç. 

 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Ik luister echt goed naar deze gedeputeerde. Ik heb ook goed gekeken 2920 
naar de doelstellingen. Wij willen ook geen prioriteit stellen. Het gaat erom dat je accenten kunt 

leggen. Dat staat de doelstellingen en de bestuursafspraken niet in de weg. We zouden kunnen 
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kiezen voor wat u net schetste: Win/win voor economie en ecologie. Waarom zouden we dat als 

Provinciale Staten niet mogen meegeven? 

 2925 
Gedeputeerde LOGGEN: Je geeft toch een accent mee. Een accent geeft al aan dat je moet 

prioriteren. Dat vind ik een verkeerde handeling, omdat je het Bestuursakkoord daarmee geen 

recht doet. 

Als laatste motie ‘Geen Waddengeld naar vervuilende hobby’s’. Het Waddenfonds investeert niet 

in projecten die schade toebrengen aan de ecologie, dus ook niet in het faciliteren van de 2930 
sportvisserij. Het is wel zo dat elke organisatie, die bij wet is toegestaan, een projectvoorstel kan 

indienen, als dit bijdraagt aan de doelen van het Waddenfonds. Als het projectvoorstel voldoet 

dan is het aan het Waddenfonds om een subsidie te verstrekken. Dat is niet de willekeur van het 

bestuur. Een kwaliteitscommissie en adviseurs toetsen het projectvoorstel. Het is niet zo dat het 

bestuur op een regenachtige vrijdag tot een oordeel komt. Er zit een weloverwogen en goed 2935 
functionerend bestuur om tot dergelijke afwegingen te komen.  

Een voorbeeld wil ik noemen. Dat is het project Swimway. Dit is mede ingebracht door de 

sportvisserij en zorgt voor een betere visstand. Het biedt ook kansen voor de sportvisserij. Het is 

bij wet nog steeds toegestaan om in Nederland aan sportvisserij te doen. Provincie Noord-Holland 

steunt een initiatief om lood te vervangen door een volwaardig alternatief. Dat is vanuit de 2940 
Provincie en niet vanuit het Waddenfonds. 

 

De VOORZITTER: Een interruptie van Statenlid Kostiç. 

 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Ik begrijp dat de gedeputeerde sportvissen een mooie hobby vindt. Dat 2945 
mag ook. We verzetten ons daar niet tegen. Erkent de gedeputeerde dat de sportvisserij een va 

de grootste vervuilers van water is met lood? Als er al sportvisserij plaatsvindt dan gaat dit tegen 

de doelen van het Waddenfonds, namelijk het beschermen van de ecologie. Daar is toch ergens 

aanscherping nodig. 

 2950 
Gedeputeerde LOGGEN: Dit is herhaling die we keer op keer met elkaar wisselen, als het over 

sportvisserij gaat. Wat mijn persoonlijke voorkeur voor sportvisserij is, -en die is positief-, is niet 

ter zake doende. Ik heb aangegeven dat het Waddenfonds niet investeert in projecten die schade 

toebrengen aan de ecologie. Als dergelijke projecten worden ingediend, dan zal het 

Waddenfonds die niet honoreren. Elk voorstel dat door een organisatie, die bij wet is toegestaan, 2955 
wordt ingediend, wordt gewogen. Er wordt gekeken naar de effecten. Als die negatief zijn dan 

wordt een aanvraag afgewezen. Als de effecten positief zijn dan wordt subsidie toegekend. 

We verschillen van mening over hoe we naar sportvisserij kijken. 

 

De VOORZITTER: Een interruptie van Statenlid Kostiç. 2960 
 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Het gaat er niet om wat wij hiervan vinden. Erkent de gedeputeerde dat 

sportvisserij een van de grootste vervuiler is van water met lood? Erkent hij de wetenschappelijke 

feiten? 

 2965 
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Gedeputeerde LOGGEN: Dat heb ik vaker met de PvdD gewisseld, ook in de vorige periode. Heel 

veel discussies over sportvisserij gaan over vragen als ‘Geloof je dat vissen pijn hebben? Geloof je 

dat sportvisserij de grootste vervuiler is? Ik denk dat de sportvisserij hard werkt aan verbeteren 

waar mogelijk. In vrijwel alle viswinkels zijn volwaardige loodvervangers verkrijgbaar om te 

kunnen vissen. De gedeputeerde begrijpt dat het in de volle breedte nog niet zover is. Dat doet 2970 
niets af aan de wijze hoe binnen het Waddenfonds wordt geopereerd. 

 

De VOORZITTER: Een interruptie van mevrouw De Groot. 

 

Mevrouw DE GROOT (SP): Er wordt nog heel veel lood gebruikt bij het hengelen en bij zeevisserij. 2975 
 

Tweede termijn: 

 

De VOORZITTER: Wenst iemand gebruik te maken van de tweede termijn? 

 2980 
De heer CARDOL (GL): Ik wil graag nog een paar opmerkingen maken. Ik heb oprecht veel 

waardering voor de hartstocht waarmee Statenlid Kostiç opkomt voor het Waddengebied. Dat 

geldt overigens voor meer leden van deze Staten. Het is ook goed om praktisch te kijken naar wat 

moties voor invloed hebben. Moties die elders zijn afgewezen, zullen niet leiden tot wijzigingen 

in het Uitvoeringskader van het Waddengebied. Zo werkt een gemeenschappelijke regeling. 2985 
Ik wil nog een paar dingen over enkele ingediende moties zeggen.  

Het voorstel om honderd procent van alle garnalenvissers uit te kopen. Het zal helder zijn dat dit 

niet binnen de middelen van het Waddenfonds kan. Dat zal van elders moeten komen. Statenlid 

Kostiç suggereerde alsof we niks meer doen aan de verbetering van het Waddengebied als het 

Waddenfonds eindigt. Ik hoop van harte dat dit niet zo is. Dat zal blijken uit het document dat er 2990 
gaat komen over het vervolg. Er is geen logica om nu te zeggen dat we voor 2027,  wanneer het 

Waddenfonds eindigt, honderd procent van de garnalenvissers uitgekocht moeten hebben. Het is 

irreëel om te denken dat het kan. Volgens ons is het ook niet nodig.  

De motie over viskwekerijen: GL is geen principieel tegenstander van viskwekerijen. In veel 

gevallen is het kweken van vis minder schadelijk voor de ecologie dan wilde vangst, mits die 2995 
viskwekerijen wel voldoen aan allerlei criteria. Die criteria en keurmerken zijn er ook voor 

viskwekerijen. Dat is de reden om die motie ook niet te steunen. Wat wij wel een sympathieke 

motie vinden, is de motie over een veerkrachtig voedsel web, maar de motie wordt toch niet 

gesteund. U zegt dat het streefbeeld voor een veerkrachtig voedsel web moet worden 

opgenomen in het Uitvoeringskader. Het Uitvoeringskader kent geen streefbeelden. Je zou 3000 
kunnen zeggen dat het een gemis is dat het daar niet in staat, maar de vraag of en welke 

streefbeelden we zouden willen bestemmen voor de periode na of aan het eind van het 

Waddenfonds vraagt, wat ons betreft, om een serieuze inhoudelijke discussie. Als de PvdD die 

discussie op een ander moment wil agenderen dan nemen we die uitnodiging heel graag aan. De 

wereld houdt niet op als het Waddenfonds ophoudt.  3005 
 

De VOORZITTER: Een interruptie van Statenlid Kostiç 
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Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Ik ben benieuwd wanneer u verwacht dit te kunnen agenderen. 

 3010 
De heer CARDOL (GL): Het zou heel goed een plek kunnen krijgen in het document waaraan al 

gewerkt wordt binnen het Waddenfonds, om te kijken hoe in de periode na het Waddenfonds 

wordt verder gegaan. Het zou ook nog invloed kunnen hebben op de lopende periode van het 

Waddenfonds. In de doelspecificaties en op basis van de evaluatie van het Waddenfonds wordt 

het voedsel web meerdere malen genoemd. Er wordt, als onderdeel van de versterking of 3015 
systeemherstel in het Waddengebied, echt gestreefd naar herstel van het voedsel web. Ik zie niet 

in hoe je dat sterker maakt door daarover een streefbeeld in het Uitvoeringskader op te nemen. 

 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Begrijp ik het goed GL het niet nodig vindt om rond 2027 alle 

garnalenvisserijen op te kopen? Ziet GL daar geen urgentie in? 3020 
 

De heer CARDOL (GL): Dat ziet u goed. 

De motie die is ingediend over de gasboringen in de Waddenzee: Ik steun daarin de 

gedeputeerde. Het zou in korte tijd de derde motie op rij zijn, die vrijwel hetzelfde formuleert en 

waarover in de vorige Statenvergadering een duidelijke uitspraak is gedaan. Dat de Provincies 3025 
zich daartegen duidelijk uit zouden moeten spreken, is middels een motie geregeld. Vrijwel 

direct daarna is een brief van de gedeputeerden van de verschillende provincies naar het Rijk 

gegaan. Ik heb geen behoefte aan een permanente verantwoording van het college op dat punt, 

welke stappen het college allemaal zet. Ik vind het overbodig om twee maanden na de vorige 

indiening, opnieuw een motie over vrijwel hetzelfde punt aan te nemen. 3030 
 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Kan er twee minuten worden geschorst? 

 

De VOORZITTER: Ik schors de vergadering tot zes uur. 

 3035 
Schorsing 17:51- 18:03 uur 

 

De VOORZITTER: Ik heropen de vergadering. Ik geeft het woord in tweede termijn aan Statenlid 

Kostiç. 

 3040 
Statenlid KOSTIĆ (PvdD): We hebben overleg gehad met ChristenUnie en de SP. We hebben een 

aangepaste motie voor wat betreft gaswinning. Het was zeker niet de bedoeling om in de 

uitvoering te gaan zitten. We wilden alleen scherper weten hoe het precies wordt uitgevoerd. GL 

zei terecht dat we al een motie hebben aangenomen, maar die motie wordt nu genegeerd door 

het Rijk. Het zou krachtig zijn als wij als Staten met de motie, die we nu gaan indienen, alsnog 3045 
zeggen: Dit kan zo niet langer. Laten we dit nog een keer bij het Rijk onder de aandacht brengen.  

Dus opnieuw, in andere vorm, de motie over gaswinning in de Waddenzee.  

 

Motie 166/13-09-2021: 

Gezamenlijke oproep aan Rijk vergunning gaswinning Ternaard-Ameland niet te verlenen 3050 
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Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021, ter 

behandeling van Waddenfonds: Uitvoeringskader 2021-2027 en evaluatie gemeenschappelijke 

regeling; 

constaterende dat: 3055 
- het Rijk de vergunningprocedure voor de NAM voor gaswinning onder de Waddenzee, 

tussen Ternaard en Ameland, vergaand in gang heeft gezet ; 

overwegende dat: 

- deze economische activiteit opnieuw gaat leiden tot grote natuurschade; 

- Friese Statenfracties verontwaardigd zijn over het nieuwe besluit van het Rijk en de 3060 
Waddenvereniging woedend is: 

- in de recente evaluatie van het Waddenfonds – eindrapport ‘Koers houden in een zee van 

mogelijkheden’ - wordt geconstateerd dat: “er nog nauwelijks sprake is van het 

verminderen of wegnemen van externe bedreigingen van de natuurlijke rijkdommen van 

de Waddenzee” en door het Waddenfonds gesteunde projecten tot nu toe juist op deze 3065 
doelstelling achterblijven; 

- het tegenstrijdig is dat vergunningen door het Rijk worden verstrekt die ‘externe 

bedreigingen’ vormen voor de natuur in de Waddenzee, terwijl de provincies via het 

Waddenfonds proberen die bedreigingen te verminderen; 

- in alle provincies al een motie is aangenomen die zich verzet tegen o.a. gaswinning in het 3070 
Waddengebied, in Noord-Holland ingediend door GL c.s. met de titel “Motie Oproep externe 

bedreigingen voor Waddenzee verminderen” ; 

- GS in Noord-Holland in de laatste commissievergadering heeft aangegeven dat die waar 

mogelijk de wens van PS aan het Rijk doorgeven, maar het nog niet duidelijk hoe en 

wanneer dat gebeurt; 3075 
- de inzet van GS nog vaag blijft en meer druk nodig is, juist in formatietijd; 

gehoord de discussie, roepen GS op: 

- het liefst gezamenlijk, met de drie Waddenprovincies, het Rijk opnieuw te wijzen op het 

standpunt van de provincies over gaswinning onder de Waddenzee en haar dringend te 

verzoeken de vergunning voor gaswinning Ternaard-Ameland níet te verlenen; 3080 
- en Provinciale Staten schriftelijk over het resultaat te informeren; 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Partij voor de Dieren, SP en ChristenUnie 

 

De VOORZITTER: Daarmee is de oude motie 163 ingetrokken en is de nieuwe motie 166 3085 
ingediend. De nieuw ingediende motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. 

Dan geef ik voor de tweede termijn het woord aan gedeputeerde Loggen, namens het college. 

 

Gedeputeerde LOGGEN: In deze en in de vorige periode zijn moties aangenomen over hoe 

Provincie Noord-Holland aankijkt tegen gasboringen. Die motie is ook aangenomen in de twee 3090 
andere provincies en heeft daardoor heel veel kracht gekregen. Dit college voelt zich nog steeds 

gebonden aan de inhoud van de twee eerder ingediende moties. Daar voegt deze motie niets aan 

toe. Ik blijf bij het standpunt dat wij, het Rijk, daar waar het nodig is en daar waar het zich ervoor 

leent, ongevraagd, in de overleggen waar we dan zitten, het standpunt van deze provincies 
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kenbaar zullen maken. Op de geëigende momenten, op het moment dat we gebruik kunnen 3095 
maken van ons adviesrecht, zullen we het Rijk hierop blijven wijzen. Ik zal bij de PvdD ook 

aangegeven hoe dat dan werkt. U hoeft dan niet naar mijn agenda te kijken of in notulen. Ik zal u 

vertellen hoe het werkt. Als we naar een overleg gaan ontvangen we vooraf een annotatie, ter 

inspiratie voor onze inbreng. Als een motie is aangenomen dan word je daaraan herinnerd in een 

annotatie. Het is de taak van Gedeputeerde Staten om de boodschap, die hier al is aangenomen 3100 
en die al geldt, te blijven uitdragen. Vanuit mijn portefeuille zal ik keer op keer, daar waar het 

van toepassing is, het standpunt van de Staten van Noord-Holland indienen. Ik heb daar geen 

nieuwe motie voor nodig. Deze motie is overbodig. Ik ontraad de nieuwe motie. Ik voel me nog 

steeds gebonden aan de twee moties die daarover zijn aangenomen. 

 3105 
De VOORZITTER: De nieuwe motie 166 wordt toegevoegd aan de reeks moties, die u in iBabs 

heeft aangetroffen. 

 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Ik heb snel overlegd. We hoorden de gedeputeerde zeggen dat hij zich 

keer op keer zal blijven inzettenen de boodschap tegen gaswinning zal blijven verkondigen. Dat 3110 
is voor nu voor ons genoeg. We trekken motie 166 alsnog in. 

 

De VOORZITTER: Dan zijn de moties 166 en 163 ingetrokken. 

We gaan over tot stemming. Aan de orde is de stemming eerst over de ingediende moties en 

daarna over voordracht 46. 3115 
 

Motie 159 ‘Win/win voor ecologie en economie’, ingediend door PvdD, SP en DENK. 

Verlangt iemand hoofdelijke stemming? Wenst iemand een stemverklaring af te leggen? Mevrouw 

Jellema. 

 3120 
Mevrouw JELLEMA (PvdA): We zijn vooralsnog content met de vijftig/vijftig procent afspraak. 

Economie is zeker niet het belangrijkste en staat voor ons niet voor niets op plek C, achter A en 

B. Een fair aandeel in economie voorziet ook in werk en dat is voor onze partij ook heel erg 

belangrijk. 

 3125 
De VOORZITTER: Iemand anders nog een stemverklaring? Aantekening? Zo niet, dan open ik de 

stemming over motie 159. 

Er zijn 48 stemmen uitgebracht. (De heer Deen (PVV) heeft de vergadering verlaten.) 

De stemming is gesloten.  

Met 8 stemmen voor en 40 stemmen tegen is motie 159 verworpen. Voor hebben gestemd PvdD, 3130 
SP, 50PLUS/PvdO en DENK. 

 

Dan breng ik in stemming motie 160. Verlangt iemand hoofdelijke stemming of wenst iemand 

een stemverklaring af te leggen, of aantekening? Zo nee, dan open ik de stemming. 

De stemming is gesloten 3135 
Met 8 stemmen voor en 40 stemmen tegen is motie 160 verworpen. Voor hebben gestemd PvdD, 

SP en DENK. GL heeft verdeeld gestemd (1 stem voor).  
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Dan breng ik in stemming motie 161. Verlangt iemand hoofdelijke stemming of wenst iemand 3140 
een stemverklaring af te leggen, of aantekening? Zo nee, dan open ik de stemming. 

De stemming is gesloten. 

Met 41 stemmen tegen en 7 stemmen voor is motie 161 verworpen. Voor hebben gestemd PvdD, 

SP en DENK. 

 3145 
Dan breng ik in stemming motie 162. Verlangt iemand hoofdelijke stemming of wenst iemand 

een stemverklaring af te leggen, of aantekening? Zo nee, dan open ik de stemming. 

De stemming is gesloten. 

 

Met 7 stemmen voor en 41 stemmen tegen is motie 162 verworpen. Voor hebben gestemd PvdD, 3150 
SP en DENK. 

 

De VOORZITTER: De volgende motie die ik in stemming breng is motie 164 ‘Houd rekening met 

dierenwelzijn’, ingediend door de PvdD, GL en JA21. 

Hoofdelijke stemming? Stemverklaring? Mevrouw Jellema. 3155 
 

Mevrouw JELLEMA (PvdA): Wij gaan mee met deze motie. Dierenwelzijn is voor ons ook 

belangrijk. Wel zien we het gevaar dat het steeds weer terugkomt. De PvdD neemt het adagium 

‘frappez toujours’ wel heel erg letterlijk, maar is zo. Zo kennen we de PvdD. We gaan in dezen 

mee. 3160 
 

De VOORZITTER: Wenst iemand anders nog een stemverklaring af te leggen, of aantekening? 

De stemming wordt geopend en vervolgens gesloten. Met 27 stemmen voor en 21 stemmen 

tegen is motie 164 aangenomen. Tegen hebben gestemd VVD, D66, CDA, PVV en 50PLUS/PvdO. 

 3165 
Als laatste breng ik in stemming motie 165 ‘Niet investeren in viskwekerijen’ 

Verlangt iemand hoofdelijke stemming of wenst iemand een stemverklaring af te leggen, of 

aantekening? Zo nee, dan open ik de stemming. De stemming is gesloten. 

 

Met 7 stemmen voor en 41 stemmen tegen is motie 165 verworpen. Voor hebben gestemd PvdD, 3170 
SP en DENK. 

 

De VOORZITTER: Dan breng ik in stemming voordracht 46 ‘Waddenfonds: Uitvoeringskader 

2021-2027’. Wenst iemand hoofdelijke stemming? Een stemverklaring? Statenlid Kostić het woord 

is aan u. 3175 
 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Ondanks dat we dit onvoldoende vinden om de natuur te beschermen, is 

het wel een verbetering ten opzichte van de vorige keer; dus stemmen we voor. 

 

 3180 
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De VOORZITTER: Anderen nog een stemverklaring? Wenst iemand aantekening? Zo niet, dan 

open ik de stemming voor voordracht 46. De stemming is gesloten. 

 

Voordracht 46 is aangenomen met 46 stemmen voor en 2 stemmen tegen. Tegen heeft gestemd 

de PVV. 3185 
 

12. Vaststellen Perspectief Mobiliteit (Voordracht 42) 

 

De VOORZITTER: Daarmee zijn we aangekomen bij agendapunt 12. Dat zullen we voor het diner 

niet kunnen afronden. Ik stel voor om ermee te beginnen. Rond zeven uur zullen we schorsen om 3190 
te gaan dineren. 

 

De heer TERWAL (VVD): Allereerst wil ik de gedeputeerde bedanken voor de goede discussies die 

we met elkaar hebben gevoerd; in april over het concept en vorige week over de definitieve versie 

van het Perspectief Mobiliteit. De VVD is blij dat deze discussies hebben geleid tot een liberaler 3195 
stuk, dan eerst het geval was. Zo wordt nu nadrukkelijker de keuzevrijheid van vervoer benoemd. 

Niet alleen lopen, fietsen of openbaar vervoer, maar ook de mogelijkheid om de auto te pakken, 

als men daarvoor kiest. Als de auto elektrisch is, hoort deze gewoon thuis in het rijtje van 

duurzame vervoerwijzen. Ook dit is in het Perspectief verbetert, tot tevredenheid van mijn fractie. 

Voor de VVD resteert er nog wel een pijnpunt. In het afwegingskader om te komen tot een 3200 
prioritering van investeringen wordt het criterium doorstroming niet genoemd. Leuk dat je van A 

naar B kunt reizen, maar als deze reis heel traag gaat, in hoeverre kun je plaats B dan nog 

bereikbaar noemen. Dat is toch waarvoor we het allemaal doen. Afgelopen week concludeerden 

onderzoekers van het Planbureau voor de Leefomgeving, -en de heer Hoogervorst van de SP  

refereerde er al aan-, dat files door thuiswerken tot de verleden tijd behoren en aanleg van 3205 
nieuwe infrastructuur dus niet meer nodig is. Gelukkig volgde niet snel daarna verontwaardigde 

reacties van VNO-NCW, Bouwend Nederland en ANWB, die gesteund door de cijfers van het 

Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat, er fijntjes op wijzen dat de mobiliteit de komende 

jaren juist gaat toenemen. Dit als gevolg van een toenemende bevolking, verstedelijking en groei 

van de economie. Deze ontwikkelingen doen het veel kleinere effect van thuiswerken op de 3210 
mobiliteitsbehoefte geheel teniet. Kortom, de toekomstige doorstroming is in het geding, 

landelijk en zeker in onze dichtbevolkte provincie. Het zou de VVD een lief ding waard zijn als de 

gedeputeerde zou willen toezeggen dat het criterium doorstroming nadrukkelijker wordt 

meegewogen in het eerder genoemde afwegingskader.  

Tot slot, kan mijn fractie zich vinden in de in het Perspectief genoemde provinciale inzet om de 3215 
levensduur van de bestaande infrastructuur te verlengen door het toepassen van nieuwe 

materialen en andere innovaties. In dat licht lijkt de door KWS Infra ontwikkelde ‘PlasticRoad’, 

zijnde infrastructuur van gerecycled plastic veelbelovend. Dit past binnen de duurzame en 

circulaire ambities van de Provincie. Daarnaast zal het met een verdrievoudigde levensduur 

zorgen voor minder onderhoud en daarmee minder kosten en een betere doorstroming. In 3220 
antwoord op mijn schriftelijke vragen uit juni geven Gedeputeerde Staten aan mogelijkheden te 

zien in toepassing van de ‘PlasticRoad’ in een deel van het fietspad bij de N247. De VVD is 
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verheugd dat hiervan werk wordt gemaakt en is benieuwd naar de resultaten en dient daarom 

met D66 en PvdA de volgende motie in. 

 3225 
Motie 167/13-09-2021: 

Verdere uitrol infrastructuur van gerecycled plastic bij positieve pilotresultaten  

 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021, 

constaterende dat: 3230 
- In het Perspectief Mobiliteit is opgenomen dat de provincie inzet op het beter en langer 

benutten van bestaande infrastructuur voor wat betreft onderhoud waarbij bij langer 

benutten (het verlengen van de levensduur) wordt gedacht aan het toepassen van nieuwe 

materialen en andere innovaties; 

- KWS Infra de PlasticRoad heeft ontwikkeld, zijnde infrastructuur van gerecycled plastic 3235 
dat door middel van prefab-wegdelen in elkaar wordt geklikt waarin holle ruimtes zitten 

voor kabels, leidingen en waterafvoer dat tevens prefab kan worden geïntegreerd; 

- De PlasticRoad volgens de makers een vrijwel onderhoudsvrij product zou zijn vanwege 

zeer beperkte slijtage en ongevoeligheid voor weersinvloeden waardoor de levensduur van 

infrastructuur verdrievoudigd zou kunnen worden wat leidt tot lagere kosten en minder 3240 
files door reductie van onderhoud; 

- De gemeente Zwolle in 2018 de primeur had met een eerste fietspad van gerecycled 

plastic en de gemeente Almere dit jaar volgde met de aanleg van een straat van hetzelfde 

materiaal; 

- In antwoord op schriftelijke vragen (nr. 68 2021) van het Statenlid K.J. Terwal (VVD) 3245 
Gedeputeerde Staten aangeven mogelijkheden te zien in toepassing van de PlasticRoad in 

een deel van het fietspad bij de N247;  

overwegende dat: 

- De PlasticRoad goed aansluit bij de provinciale ambities ter verduurzaming van de 

provinciale infrastructuur en het circulair bouwen ervan; 3250 
- Genoemd concept uitvoering geeft aan de gewenste betere benutting van de beschikbare 

infrastructuurnetwerken zoals beschreven in het Perspectief Mobiliteit; 

- Door de langere levensduur van de PlasticRoad minder onderhoud nodig is en daarmee de 

provincie kan besparen op de onderhoudskosten en dit tevens de doorstroming op de 

provinciale infrastructuur verbeterd;  3255 
verzoekt Gedeputeerde Staten: 

- Provinciale Staten op de hoogte te houden van de ervaringen en lessons learned van de 

pilot PlasticRoad in het fietspad bij de N247; 

- Bij (tussentijdse) positieve resultaten te onderzoeken of een verdere uitrol van genoemd 

concept in de provinciale infrastructuur haalbaar en betaalbaar is;  3260 
en gaan over tot de orde van de dag.  

VVD, D66 en PvdA 

 

De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. 

 3265 
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De heer KOYUNCU (DENK): Zoals ik heb aangegeven in de commissie mag betaalbaarheid meer 

aandacht krijgen. In de eerste versie kwam het woord ‘betaalbaarheid’ een keer voor, nu twee 

keer. De gedeputeerde heeft beloofd meer aandacht te geven aan betaalbaarheid. Op initiatief 

van de SP dienen we samen een motie in om het kracht bij te zetten. 

De aandacht van DENK gaat uit naar bereikbaarheid en fijnmazigheid van de nieuwe 3270 
mobiliteitsnetwerken. In het plan is te lezen dat een verminderde mobiliteit een van drie 

hoofddoelen van de mobiliteitstransitie. Hier mag niet aan bereikbaarheid en fijnmazigheid 

worden ingeboet. Wat bedoel ik daarmee? Bereikbaarheid en fijnmazigheid hebben beide te 

maken met hoe dicht we onze mobiliteitsnetwerken op de burger organiseren. De aandacht van 

DENK gaat daarbij specifiek uit naar de kwetsbare burgers. Het college wil de 3275 
mobiliteitsnetwerken zo organiseren, dat sommige reizigers een deel, of het laatste traject van 

hun reis ook met de fiets kunnen pakken. De vraag is of alle reizigers alle afstanden, hoe kort 

ook, kunnen fietsen. Kunnen bejaarde reizigers dat aan als het regent of stormt? Is het wel te 

doen voor families met twee of meer kleine kinderen? Moeten minder valide mensen dan maar 

thuisblijven? De fractie van DENK vraagt daarom aandacht voor bereikbaarheid en de 3280 
fijnmazigheid van mobiliteitsnetwerken. Onze mobiliteitsnetwerken moeten bereikbaar blijven 

voor onze kwetsbare burgers. Dat kunnen we realiseren door een fijnmazige infrastructuur. Het 

is prima als sommige reizigers een deel van hun reis willen fietsen. Dat juichen we als DENK toe, 

maar dit mag niet leiden tot mobiliteitsongelijkheid of armoede, als ouderen en mindervaliden 

die afstanden niet aankunnen. Een fijnmazige infrastructuur is hard nodig, door onder meer de 3285 
voortdurende vergrijzing, zodat ook onze ouderen overal van A naar B kunnen.  

Hiervoor dienen we een motie in om de bereikbaarheid en fijnmazigheid van 

mobiliteitsnetwerken te waarborgen. De geplande mobiliteitstransitie moet rekening houden met 

onze kwetsbare burgers. 

 3290 
Motie 168/13-09-2021: 

Mobiliteitsnetwerken bereikbaar en fijnmazig 

 

Provinciale staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021 kennis 

genomen hebbende van de discussie over Perspectief Mobiliteit 3295 
Constaterende dat: 

- PS met het plan Perspectief Mobiliteit zich richt op het verminderen van mobiliteit; 

- Tegelijkertijd zet zij zich in op het verbeteren van het gebruik van de 

mobiliteitsnetwerken; 

- In het plan staat echter nergens aangegeven hoe de bereikbaarheid van de 3300 
mobiliteitsnetwerken gewaarborgd worden en dat deze een fijnmazige structuur blijft 

behouden; 

- Een fijnmazige infrastructuur leidt tot een organisatie van de mobiliteitsnetwerken die zo 

dichtbij mogelijk bij de reizigers en weggebruikers staat, waardoor deze bereikbaar 

blijven voor alle groepen. 3305 
Overwegende dat: 

- Fijnmazigheid bijdraagt aan een efficiëntere organisatie van auto-, OV- en fietsnetwerken 

en daardoor opgenomen kan worden binnen de inzet van mobiliteitstransitie; 
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- De mobiliteitstransitie niet mag leiden tot een vermindering van de bereikbaarheid (en 

daarmee fijnmazigheid) van de infrastructuur. 3310 
Spreekt uit dat: 

- De mobiliteitstransitie er niet toe mag leiden dat de mobiliteitsnetwerken minder 

bereikbaar en fijnmaziger worden. 

Verzoeken het college: 

- Te onderzoeken hoe de bereikbaarheid en fijnmazigheid van de mobiliteitsnetwerken 3315 
verbeterd kan worden; 

- De uitkomsten van dit onderzoek integraal op te nemen in de mobiliteitstransitie; 

- Dit te blijven meten door bijvoorbeeld de gebruikers te vragen naar hun tevredenheid ten 

aanzien van de bereikbaarheid en fijnmazigheid van de mobiliteitsnetwerken (en te 

beginnen met een nulmeting); 3320 
- Hierover te rapporteren aan de Staten. 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Namens de fracties van DENK en JA21 

 

De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. 3325 
 

De heer STEEMAN (D66): Allereerst sluit ik me aan bij de complimenten die de VVD gaf aan de 

gedeputeerde en ambtelijke ondersteuning bij de opstelling van en de commissiebehandeling van 

dit stuk. Ook wij hebben veel van onze inbreng teruggevonden in de versie die nu voorligt. 

Het afgelopen jaar ben ik door een mobiliteitsavontuur gegaan. Het plotseling besef van mijzelf 3330 
en mijn zoon dat er geen normale fietspaadjes zijn in Legostad bleek een snaar te raken. Het 

verhaal van de lego en de vader met zijn fietspaadjes ging de hele wereld rond. Ik kwam in 

kranten en op de radio en televisie. Er liggen inmiddels legio fietspaadjes in een museum in 

Dresden, ze staan genoemd in een prijswinnend boek en het idee is zelfs genomineerd voor een 

duurzaamheidsprijs. Mensen vragen niet meer hoe het met mij gaat, maar vragen hoe het gaat 3335 
met de lego fietspaadjes. Door dat maffe idee ben ik in contact gekomen met verkeers- en 

mobiliteitsexperts van over de hele wereld. De steeds groter groeiende auto, de unieke 

fietsinfrastructuur die we in Nederland hebben en de vanzelfsprekendheid waarmee de 

Legowereld wordt ingericht op autogebruik, zijn thema’s die in de echte wereld ook spelen en die 

vragen om radicale keuzes. Mijn hoofd is daarmee echt op hol gebracht. Eigenaardigheden als 3340 
een extra rijstrook voor auto’s levert juist extra opstopping en extra overlast op. Een ding als 

“Mensen over de hele wereld reizen al sinds de Neanderthalers gemiddeld tussen de zestig en 

negentig minuten per dag”. Elke oplossing bedoelt voor een snellere doorstroming maakt niet dat 

mensen reistijd besparen, maar dat mensen in die zestig tot negentig minuten alleen maar verder 

gaan reizen. Dat zijn dingen die wat hersengymnastiek vergen om te accepteren. Natuurlijk heeft 3345 
een dergelijk avontuur invloed op de manier hoe ik als Statenlid tegen de wereld aankijk. Het 

blijkt dat je in de politiek heel directe keuzes kunt maken in de openbare ruimte die mobiliteit 

positief kunnen beïnvloeden. Mobiliteit blijkt maakbaar. Als je een helder doel voor ogen hebt 

dan kun je de provincie daar naar inrichten. Niet reactief steeds meer autorijbanen en asfalt 

neerleggen, daar waar het opstroopt, maar actief werken aan een wereld waarin mensen hun 3350 
negentig minuten besteden aan een comfortabele, veilige, schone, snelle, betaalbare en 
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duurzame reis. De keuzes voor investeringen in infrastructuur, de keuzes waar en waarom er een 

schep de grond in gaat, worden op veel verschillende tafels gemaakt. Als je ambities wilt 

waarmaken en je ideale provincie in lego wilt bouwen dan moet je een plan hebben, een 

perspectief hoe je als Provinciale Staten vindt dat de provincie zich voortbeweegt. Wat D66 3355 
betreft is dat een provincie waarin de doelstellingen uit het Klimaatakkoord ook voor vervoer, 

transport en mobiliteit gehaald gaan worden. Vermindering van uitstoot, niet alleen voor het 

klimaat, maar ook voor de leefbaarheid met alle voordelen van dien. Als spiekbriefje gebruikt 

D66 daarbij altijd de Ladder van Duurzame Mobiliteit. Een erfenis uit de vorige Statenfractie. Hoe 

lager op de Ladder hoe minder impact de manier van mobiliteit heeft. Bovenaan de Ladder staat 3360 
vliegen, daaronder de auto, het OV, de fiets, lopen en onderop staat ‘niet reizen’. D66 zet in op 

het voorkomen van reizen door goede digitale infrastructuur, waarbij werken en vergaderen 

vanuit huis een blijvertje wordt. Ik hield mijn maidenspeech daar al over. Ik heb toen een veel 

meer voorspellende speech gehouden, dan me lief is. Het dichter bij elkaar brengen van functies, 

zoals wonen, werken, recreëren en winkelen spaart ook reizen uit. D66 wil meer mobiliteit laag 3365 
op de Ladder faciliteren met een inzet op actieve mobiliteit, met lopen als een eerste stap op de 

Duurzame Ladder. Het is belangrijk om slim om te gaan met het OV, investeren in betaalbaar OV, 

zodat de onderste treden van de Ladder zo aantrekkelijk en laagdrempelig mogelijk worden als 

vervoersmodaliteit. Als er dan toch een auto aan te pas komt, dan het liefst duurzaam, innovatief, 

gedeeld en dichtbij. 3370 
D66 is oprecht blij met de manier waarop het Perspectief Mobiliteit de basis legt voor deze ideale 

wereld. Een bodemplaat om op door te bouwen. Een perspectief om uit te dragen en uit te dagen. 

We gaan als commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid nog veel mobiliteitskeuzes maken. Ik zal dit 

Perspectief Mobiliteit naast het spiekbriefje van de D66 Ladder van Duurzame mobiliteit in mijn 

kontzak steken om veel en vaak op terug te komen. We dienen ook de motie over de verdere 3375 
uitrol van de pilot van infrastructuur van gerecycled plastic mede in. Ik ben zelf een groot fan van 

plastic fietspaden. Ik hoop dat als die gemaakt worden in Lego dat ze ook van gerecycled plastic 

gemaakt gaan worden. Dat is op een heel andere schaal. 

De mogelijke voordelen van de toepassing van PlasticRoad voor duurzaamheid, circulariteit, 

levensduur en innovatie zijn het waard om verder te onderzoeken. D66 is er een voorstander van 3380 
dat de Provincie Noord-Holland haar nek daarvoor uitsteekt. 

 

De heer HOLLEBEEK (PvdD): Er ligt een mooi overkoepelend stuk. Het veegt alle 

mobiliteitsdossiers bijeen. Het overzicht is belangrijk, maar ook sturing op een hoger 

schaalniveau. Dat brengt ons op een probleem qua timing. Je gaat nu iets op een hoger 3385 
schaalniveau inbrengen en daar moet je vanaf nu dingen gaan ophangen. 

Waar we blij mee zijn is de koppeling van ruimtelijke ordening, gebiedsontwikkeling en 

mobiliteit. In het verleden werden die zaken als losse flodders beschouwd. Je ziet hier duidelijk 

dat er een rode draad is. De fractie is daar blij mee, net als met de aandacht voor klimaat. Er ligt 

wel veel nadruk op klimaat adaptieve kant van het verhaal. De PvdD ziet graag meer aandacht 3390 
voor voorkomen. Dat is altijd beter dan genezen. We vinden het vreemd dat het 

publieksonderzoek uit 2017, waarin de burgers uitspreken meer waarde te hechten aan 

gezondheid dan aan groei van Schiphol, niet wordt behandeld.  
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De biodiversiteits- en klimaatcrisis kunnen niet worden opgelost, zonder ze in samenhang te 

gaan tackelen. Bio diversiteit komt er wat karig van af. Het berm- en oeverbeleid zou wat extra 3395 
aandacht mogen krijgen. We hopen dat het in de uitwerking vaker gaat gebeuren. We houden een 

vinger aan de pols. Ik ga niet in op de Ladder van Duurzame mobiliteit. Het is goed dat de heer 

Steeman dat heeft gedaan. 

Ik ben blij dat de gedeputeerde aangaf dat de keuzevrijheid niet betekent dat men overal in de 

provincie ten alle tijden op elke manier moet kunnen komen. Ik hoop dat de gedeputeerde kan 3400 
omschrijven dat die keuzevrijheid voornamelijk gericht moet zijn op schone mobiliteit. Ik ben 

zeker geen tegenstander van individueel vervoer. Ik vind dat er in landelijke gebieden ruimte voor 

moet zijn. We moeten voorsorteren op de vraag: Wanneer is het beter om collectief te reizen en 

wanneer is het beter om individueel te reizen? 

 3405 
De VOORZITTER: Een interruptie van de heer Terwal. 

 

De heer TERWAL (VVD): Ik heb al zoveel discussie met de heer Hollebeek gehad, dat het mij 

deugd doet dat hij zich verbeterde. In het landelijk gebied zul je gewoon een auto nodig hebben. 

 3410 
De heer HOLLEBEEK (PvdD): Volgens mij ben ik er altijd duidelijk in geweest. Er is mogelijk wat 

mismanagement bij de heer Terwal. 

Ik wil het hier bij laten. 

 

Mevrouw KUIPER (CDA): Ook het CDA is zeer positief over het Perspectief Mobiliteit. Wij danken 3415 
gedeputeerde Olthof voor de totstandkoming hiervan. Het bevat weliswaar geen nieuw beleid, 

maar het biedt wel overzicht en inzicht in alle beleidskeuzes die zijn gemaakt en hoe die zich 

met elkaar verhouden, dus ook in relatie tot de andere opgaven, die we als Provincie hebben, 

zoals woningbouw en de energietransitie. Het adagium is: slim, schoon en veilig. Dat inzicht is 

van belang voor de bepaling van mobiliteit op de lange termijn. Waar gaan we naar toe? Hoe 3420 
lopen de tijdlijnen? Hoe adaptief is alles? We hebben al eerder aangegeven dat we, als we naar 

mobiliteit kijken, de logistiek een belangrijke factor is voor de economie in Noord-Holland. Het 

goederenvervoer moet goed gefaciliteerd worden en we kijken dan ook uit naar de Agenda 

Slimme en Schone Logistiek. Verkeersveiligheid is ook een belangrijk thema voor ons. Het is goed 

dat nogmaals wordt bevestigd dat als het om het verhogen van de verkeersveiligheid gaat, er 3425 
ingezet wordt op een risico gestuurde en gebiedsgerichte aanpak, onder het motto ‘Voorkomen 

is beter dan genezen’.  

Het Perspectief Mobiliteit laat zien dat iedere vorm van vervoer een toegevoegde waarde heeft; of 

het nu over wandelen, fietsen, OV of autovervoer gaat en vaak in combinatie met elkaar. Het zijn 

communicerende vaten. Ik denk dat we in de Provincie Noord-Holland in de positie verkeren dat 3430 
we afhankelijk van de omgeving: landelijk, stedelijk, waterrijk en de reisbehoefte van onze 

inwoners en bedrijven kunnen inzetten op de meest geschikte vervoersmodaliteiten. Maatwerk. 

Laten we dit benutten. Het Perspectief Mobiliteit biedt hiervoor een uitstekende basis. 

 

De heer HOOGERVORST (SP): Met het vandaag door Provinciale Staten vast te stellen Perspectief 3435 
Mobiliteit schetsen we met elkaar de kaders voor beleidskeuzes op het gebied van verkeer en 
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vervoer in de nabije toekomst. Voor de komende jaren geven we aan hoe we omgaan met 

vraagstukken op het gebied van bereikbaarheid, waarbij het Perspectief gebruikt zal worden als 

liniaal, zeker in relatie tot de uitwerking en de toepassing van de Omgevingsvisie Noord-Holland 

2050. In dit kader wil ik graag van de gedeputeerde horen of hij ons kan toezeggen dat 3440 
Provinciale Staten telkens mee mogen kijken en bepalen hoe deze liniaal gebruikt gaat worden. 

Het Perspectief geeft handvatten om de komende jaren de juiste beslissingen te nemen. 

Bijvoorbeeld als het gaat om de verduurzaming van ons mobiliteitssysteem. De drukte op ons 

netwerk lijkt de komende tijd nog toe te nemen, al zullen de gevolgen van de coronacrisis 

ongetwijfeld merkbaar zijn en worden. De groei van inwoners en werkgelegenheid zal zorgen 3445 
voor meer mobiliteit. Het is de kunst om deze groei te combineren met een drastische 

vermindering van de CO2 uitstoot. Meer compacte vervoersmogelijkheden, zoals 

goederenvervoer over water, maar ook meer OV en meer aandacht voor de fiets en de 

voetganger. Zo werken we langzamerhand toe naar een veel kleiner budget voor infrastructurele 

projecten. De SP wacht de discussie over het in de nabije toekomst doelmatig besteden van dit 3450 
kleinere budget met spanning af. 

Durven wij keuzes te maken met elkaar, die leiden tot meer reizigers en een kwalitatief goed, 

fijnmazig OV? Durven we prioriteit te geven aan onderhoud en vervanging van bestaande 

kunstwerken, zodat de veiligheid gewaarborgd en verbeterd kan worden? Een kleiner budget 

vraagt in de toekomst om het stellen van prioriteiten. Daarbij zullen lastige keuzes moeten 3455 
worden gemaakt. Kunnen Gedeputeerde Staten ons toezeggen dat de Staten telkens in deze 

keuzes worden meegenomen? Dat de SP groot voorstander, misschien wel groot voorvechter, is 

van een goed betaalbaar en zo fijnmazig mogelijk OV moge duidelijk zijn. Wanneer in het licht 

van dit Perspectief Mobiliteit uitwerkingen volgen die gericht op het verbeteren en versterken van 

het OV dan vindt de gedeputeerde de SP aan zijn zijde. We willen hem een ding meegeven. In de 3460 
commissiebehandelingen spraken we over het belang van betaalbaar openbaar vervoer voor de 

gebruiker. De collega van DENK noemde het al. Het is niet te verkopen dat we meer mensen het 

OV in willen krijgen, als we niet met elkaar scherp letten op de kosten van het gebruik van bus, 

tram of trein. Bij de aantrekkelijkheid van OV-verbindingen speelt de factor kosten een grote rol. 

 3465 
De VOORZITTER: Een interruptie van de heer Terwal. 

 

De heer TERWAL (VVD): De heer Hoogervorst heeft het over de betaalbaarheid van het OV. Dat 

valt te prijzen. De VVD vindt dat ook belangrijk. Het staat wel op gespannen voet met de vraag of 

het nog betaalbaar is voor de Provincie. U noemde de mindere budgetten die voor Mobiliteit ter 3470 
beschikking staan. Hoe ziet u dat? Als we de prijs voor een kaartje voor de passagier in Noord-

Holland omlaag willen brengen, dan zal de Provincie ook meer moeten betalen als 

concessieverlener. Daar voel ik een spanning. 

 

De heer HOOGERVORST (SP): Wellicht bent u het met me eens dat als je meer mensen in het OV 3475 
krijgt de kosten voor de Provincie uiteindelijk kleiner worden. De reizigers dragen dan meer bij 

aan het budget dat er voor OV beschikbaar is. Dus hoe meer mensen je het OV in krijgt, hoe 

lager de kosten voor de Provincie zullen zijn. 
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We willen de factor betaalbaarheid van het OV graag opgenomen zien als uitgangspunt in het 3480 
Perspectief Mobiliteit. Daartoe dienen we samen met 50PLUS, DENK, JA21, PVV, GL en de PvdA de 

volgende motie in. 

 

Motie 169/13-09-2021:  

‘Betaalbaarheid OV’ opnemen als uitgangspunt in het Perspectief Mobiliteit  3485 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,  

Constaterende dat:  

- de provincie Noord-Holland een grote verantwoordelijkheid heeft op het gebied van 

regionale mobiliteit, o.a. als uitvoerder van wettelijke taken als concessieverlener van OV-3490 
concessies en aanleg, beheer en instandhouding van provinciale infrastructuur; 

- de provincie middels het Perspectief Mobiliteit een instrument heeft gecreëerd waarlangs 

we in de toekomst plannen leggen om te kunnen beoordelen of we op de goede weg zijn;  

- de kosten voor het gebruik van het OV voor veel van onze inwoners hoog zijn, soms zelfs 

te hoog; 3495 
Overwegende dat:  

- het van groot belang is te zorgen voor goed OV in onze provincie;  

- het van groot belang is te zorgen voor bereikbaar OV in zoveel mogelijk delen van onze 

provincie; 

- ook in de toekomst kwalitatief goed OV gewaarborgd moet zijn, vooral voor inwoners die 3500 
niet kunnen of willen beschikken over een auto;  

- het goed is te streven naar ‘meer gebruikers van het OV’, en daarbij de kosten voor de 

gebruikers zo laag mogelijk te houden. 

Besluit het college van GS op te roepen:  

- ‘Betaalbaarheid OV voor de gebruikers’ opnemen als uitgangspunt voor verdere 3505 
uitwerking van mobiliteitsvraagstukken in het Perspectief Mobiliteit van de provincie 

Noord-Holland. 

SP, 50PLUS/PvdO, DENK, JA21, GroenLinks, PVV en PvdA   

 

De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. 3510 
 

Mevrouw VAN SOEST (50PLUS/PvdO): In de inleiding wordt gesproken over betaalbare mobiliteit. 

Nergens wordt verteld wat daar concreet aan wordt gedaan. Door voor korte stukken de fiets 

aantrekkelijk te maken wordt voorgesteld om voor korte stukken de bus duurder te maken. 

Hoe moet dat met onze ouderen en mindervaliden, die niet kunnen fietsen? Krijgen zij hogere 3515 
kosten voorgeschoteld? Werkt dit vervoersarmoede in de hand? We zijn blij met de motie van de 

SP om de kosten naar beneden te brengen. 

In Australië krijgen alle gepensioneerden gratis OV. Wellicht een idee? 

 

Mevrouw VAN DER WAART (GL): Mobiliteit is een voorwaarde voor het economisch en sociaal 3520 
functioneren van onze samenleving. Reizen en ontdekken dragen bij aan onze ontwikkeling en 

ons begrip van de wereld. De mobiliteitsgroei in de afgelopen decennia heeft ons veel gekost, als 
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het gaat over de leefomgeving, het klimaat, landschap, natuur en steden. Daarom zijn we al jaren 

bezig met de mobiliteitstransitie. Minder reizen, duurzamer en gezonder reizen. Alle stappen op 

de Ladder van Duurzame mobiliteit. Dit alles noemde ik ook bij de behandeling van het 3525 
perspectief vorige week in de commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid. We spraken in de 

commissie waardering uit voor de verwerkte opmerkingen, de toevoeging van lopen als 

volwaardige modaliteit, de toevoeging van duurzame logistiek en betaalbaarheid van het OV. Dat 

laatste vraagt nog wel om extra aandacht. De motie over betaalbaarheid van het OV dienen we 

dan ook graag mede in. 3530 
In de commissie spraken we ook over de samenhang tussen OV en bereikbaarheid. Wat voor GL 

de vanzelfsprekende basis is van goede bereikbaarheid. Er is dan bijvoorbeeld meer dekking voor 

en goed ontsluitend OV-systeem. Ook in de meer perifere gebieden van onze provincie geldt dat 

w inzetten op OV en gezonde mobiliteit 

Voor GL betekent keuzevrijheid juist ook het bieden van gezonde en duurzame keuzes voor 3535 
compacte en schone oplossingen. Dat is wat anders dan ‘autootje pesten’, maar het betekent 

voor GL wel dat grote investeringen in de doorstroming van automobiliteit niet meer aan de orde. 

Het PBL-advies dat afgelopen week uitkwam, bevestigt dit nog eens. Niet omdat de mobiliteit niet 

meer zou groeien, maar om dat deze naar verwachting meer gespreid wordt. 

Zo blijven we vooral inzetten op minder mobiliteit, gezonde actieve mobiliteit en een robuust OV-3540 
systeem. 

De motie van de VVD over PlasticRoad lezen we samen met de beantwoording van schriftelijke 

vragen van de heer Terwal zo dat kritisch wordt gekeken naar de geschiktheid van deze 

toepassing,  ook in het buitengebied. Het voorkomen van het vrijkomen van microdeeltjes 

plasticdeeltjes in de omgeving is een voorwaarde. Deze toepassing van plastic infrastructuur is in 3545 
onze ogen geen heel hoogwaardige toepassing, maar zeker wel en interessante, omdat hiermee 

plastic wordt hergebruikt, materiaal wordt bespaard en het onderhoud laag is. GL kan daarom 

instemmen met deze motie. We zijn zeker voor een goede afweging en daarna een eventuele 

uitrol. 

Voor de motie van DENK over fijnmazigheid wachten we het advies van Gedeputeerde Staten af. 3550 
We zijn wel voor fijnmazige bereikbaarheid. We vragen ons af of fijnmazige netwerken in allerlei 

vormen daarvoor de oplossing zijn. 

 

Mevrouw DOEVENDANS (PvdA): De gedeputeerde wordt bedankt voor het stuk. Voor onze fractie 

is mobiliteit een belangrijk onderwerp, waar we de komende tijd mee bezig moeten blijven om te 3555 
zorgen dat het Slim, Schoon en Veilig kan. Onze fractie is blij met alle aanpassingen.  

Voor ons is belangrijk dat het betaalbaar blijft voor iedereen om gebruik te maken van welke 

vervoersmodaliteit je ook kiest. Daarnaast zijn we voor fijnmazigheid. We zien meteen waar dat 

met elkaar in de knel raakt. In de commissie diende ik eerder een challenge initiatief voorstel in. 

We zien in gebieden waar het stedelijk is, dat die fijnmazigheid goed geregeld is. In de Noordkop 3560 
gaat het lastiger.  

De motie VVD is mede door de VVD ingediend. Het sluit goed aan bij de legofietspaden van de 

heer Steeman. 

Motie DENK: We zijn zeker voor fijnmazigheid. Alle modaliteiten moeten wel betaalbaar blijven. 

Als we het hebben over mobiliteitsarmoede is het belangrijk om daar innovatief naar te kijken, 3565 
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om te zorgen dat iedereen mee kan komen. We wachten nog even de reactie van Gedeputeerde 

Staten af. Bij de volgende stukken die we gaan krijgen moet er op een innovatieve manier voor 

worden gezorgd dat er betaalbare mobiliteit blijft 

De motie ‘Betaalbaar OV van de SP dienen we mede samen in. Voor de PvdA is betaalbaar OV de 

stap naar een schonere en betaalbare mobiliteit in de provincie. Dan gaan we in de commissie 3570 
verder praten over de Challenge. Dan kan worden beoordeeld hoe dat betaalbaar kan 

plaatsvinden. 

 

Gedeputeerde OLTHOF: Dank voor alle complimenten. Die geef ik door aan de organisatie. Er is 

door iedereen hard aan gewerkt. Ik ben het met de PvdD eens dat er sprake is van een verkeerde 3575 
volgorde. Normaal gesproken begin je met een perspectief en dan werk je vervolgens de 

programma’s uit. We zijn hier van de mouwen opstropen en gewoon doen. Een aantal dingen 

kunnen niet wachten. Ik ben blij om te constateren dat wat we in het Perspectief opschrijven –en 

ik leg die naast onze programma’s- dan zou de juiste volgorde kunnen zijn dat we eerst het 

Perspectief hebben geschreven. Het past allemaal precies. Dat kunt u zelf allemaal gaan nakijken. 3580 
Het gaat hier over maatwerk. In het Perspectief hebben we drie belangrijke pijlers aangegeven: 

het verminderen, het veranderen en het verbeteren van mobiliteit. Als je de stad Amsterdam 

vergelijkt met de Kop van Noord-Holland dan zijn daar andere modaliteiten beter geschikt dan 

overal hetzelfde. Dat is ook de reden dat ik de motie van DENK ontraad. Fijnmazigheid van alle 

netwerken is niet haalbaar. Een combinatie van modaliteiten voegt uiteindelijk meer toe dan in 3585 
elk deel van Noord-Holland een fijnmazige infrastructuur voor de fiets, voetpaden, wegen en OV. 

Dat is in de praktijk financieel niet haalbaar. Het voegt vaak ook niet het maximale toe. Wat is in 

een gebied nodig en hoe kun je slim combinaties maken om uiteindelijk de bereikbaarheid te 

vergroten. Het gaat uiteindelijk om bereikbaarheid. Fijnmazigheid kan een bijdrage daarin 

leveren, maar het hoeft niet altijd de oplossing te zijn. Datzelfde geldt als het gaat om 3590 
doorstroming. Doorstroming kan een onderdeel zijn van de bereikbaarheid. Het uitgangspunt dat 

doorstroming altijd de basis is en dat dit altijd de trigger is om meer te investeren in asfalt, dat is 

niet zo. We kijken wel naar doorstroming, maar ook naar wat meer bijdraagt om uiteindelijk de 

bereikbaarheid te vergroten. Het kan soms doorstroming zijn, maar het hoeft niet altijd een 

oplossing voor een vraagstuk te zijn. Het uitgangspunt is de bereikbaarheid. Ja fijnmazigheid en 3595 
zeker ook doorstroming maken daar onderdeel uit van de totale afweging die we daar maken. 

De motie van fijnmazigheid wil ik dus ontraden omdat die veel verder gaat dan noodzakelijk en 

goed is voor de bereikbaarheid in Noord-Holland. We moeten uiteindelijk wel gaan kijken naar de 

fijnmazigheid van de verschillende netwerken. Fijnmazigheid van OV hoeft niet altijd een 

oplossing of effectief te zijn. We moeten er wel voor zorgen dat mensen, ook ouderen en 3600 
invaliden, van A naar B kunnen reizen. Dat is de opgave. Het kan zijn dat een OV-taxi misschien 

een betere oplossing is dan het investeren in een fijnmazig OV-netwerk. We moeten echt naar de 

vraag kijken en maatwerk leveren.  

De motie van de SP gaat over betaalbaar OV. Naar aanleiding van het concept Perspectief is dit 

aan de orde geweest. Er is een extra alinea toegevoegd over betaalbaar OV.  Je kunt niet tegen de 3605 
motie zijn. Ik wil wel de opmerking maken dat in de transitie van meer OV, betaalbaar OV een 

belangrijk uitgangspunt is. Hoe betaalbaar en waar de grens ligt tussen de kosten voor de 

Provincie en de betaalbaarheid dat is wat inhoudelijk met elkaar moet worden gedeeld. Men kan 
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niet tegen deze motie zijn. Een betaalbaar OV is een uitgangspunt dat ook in het Perspectief 

staat. In die zin kan ik er positief over zijn. 3610 
Ook kan niemand tegen de motie over PlasticRoad zijn. De pilot staat nu geprojecteerd bij de 

N247. Ik wil de ruimte houden om de PlasticRoad ergens anders aan te leggen. Als de realisatie 

van de N247 te lang gaat duren, zou het kunnen zijn dat we een ander wegvak kiezen om deze 

pilot te draaien. We zullen dezelfde afspraken maken en met een terugkoppeling komen.  

Over klimaat heb ik die opmerking ook in de commissie gehoord. Klimaat en bereikbaarheid zijn 3615 
twee belangrijke opgaven. Hoe zorgen we dat Noord-Holland bereikbaar blijft, maar ook het 

klimaat heeft een heel nadrukkelijke plek. We gaan nog met elkaar praten over het Regionaal 

Mobiliteitsprogramma. Dat is niet een bijkomend effect. We gaan het heel concreet met u hebben 

over de maatregelen die in gemeenten en de Provincie genomen kunnen worden om de uitstoot 

van CO2 terug te dringen. 3620 
Actieve mobiliteit gaat over het stimuleren van het gebruik van de fiets of wandelen en een 

directe investering in het klimaat. 

We hebben gesproken over keuzevrijheid. Keuzevrijheid is niet dat elke modaliteit altijd 

beschikbaar moet zijn., Dat heeft te maken met fijnmazigheid. Het is niet bedoeld om te zeggen: 

“U moet die modaliteit gebruiken.” Uiteindelijk wil je in een bepaald gebied de ruime geven om 3625 
een keuze te maken: Ga je met het OV, de fiets of op een andere manier. Ook de auto kan 

duurzaam zijn. Als de beweging wordt gemaakt naar elektrisch vervoer, dan kan dat in landelijk 

gebied absoluut een bijdrage leveren, in het kader van klimaatdoelstellingen. Ga je voor 

collectief, ga je voor individueel? Gekozen kan worden uit wat er beschikbaar is. 

Ik ben geen voorstander van gratis OV voor ouderen. Ik ken veel ouderen, die het financieel beter 3630 
hebben dan kleine gezinnen met een minimum inkomen. Ik kies liever voor de richting naar wat 

is betaalbaar en wie kan het betalen dan dat we een stigma ophangen bij alle ouderen, alsof ze 

arm zijn. 

 

De VOORZITTER: Een interruptie van de heer Steeman. 3635 
 

De heer STEEMAN (D66): DENK en 50PLUS/PvdO stelden vragen over ouderen en minder validen 

in het kader van betaalbaarheid. Het is impliciet wel zo dat minder validen en mensen die gebruik 

maken van een rolstoel voordeel hebben bij de lage trede van mobiliteit. Actieve mobiliteit heeft 

ook voordeel voor mensen die minder valide zijn, maar die toch gebruik willen maken van de 3640 
openbare ruimte. Klopt het dat ook minder validen de ruimte krijgen om zich veilig door de 

openbare ruimte te vervoeren? 

 

Gedeputeerde OLTHOF: Het Perspectief Mobiliteit is zeker geen perspectief om mensen uit te 

sluiten. Ja, daar waar het mogelijk is geldt actieve mobiliteit zeker ook voor mensen met een 3645 
beperking. Op het moment dat die mogelijkheden er niet zijn, moeten we er wel oog voor hebben 

dat die mensen zich kunnen verplaatsen. Bereikbaarheid gaat ook over sociale inclusie. Iedereen 

moet mee kunnen doen in Noord-Holland. 

 

De VOORZITTER: Een interruptie van mevrouw Van Soest. 3650 
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Mevrouw VAN SOEST (50PLUS/PvdO): Ik viel over de opmerking van de gedeputeerde dat we 

tegenwoordig van die rijke ouderen hebben. Mensen ouder dan 65 jaar en voornamelijk vrouwen 

hebben alleen maar AOW. Ze mochten nooit een pensioen opbouwen. Er is wel terdege verschil 

tussen de ene en andere groep. In hoeverre houdt u daar rekening mee? 3655 
 

Gedeputeerde OLTHOF: Volgens mij zijn we het met elkaar eens. U voegt nu een belangrijk 

woord toe. Dat gaat over draagkracht. Ik heb het punt willen maken dat het niet geprojecteerd is 

op een groep ouderen die 65-plus is. Er moet breder worden gekeken, naar mensen met hoge 

zorgkosten. Als we er al iets mee zouden willen doen, dan moet je op die manier naar 3660 
betaalbaarheid kijken. 

 

Mevrouw VAN SOEST (50PLUS/PvdO): Is het mogelijk om naar draagvlak te kijken? Je zou kunnen 

kijken of er mensen zijn die het OV niet kunnen betalen. Misschien is een taxi voor die mensen el 

voordeliger? 3665 
 

Gedeputeerde OLTHOF: Het lijkt met niet verstandig om hier nu diep op in te gaan. U probeert 

via het Perspectief Mobiliteit een agenda initiatief in te brengen. Voel u vrij om als Statenlid met 

een voorstel te komen. Dan kunnen we er in de commissie met elkaar over praten. Het ligt niet 

bij dit college om daar met dit punt te komen. 3670 
 

De VOORZITTER: Dit was de eerste termijn. Conform planning schorsen we tot acht uur voor het 

diner. Om acht uur zullen we verder gaan met de tweede termijn. 

 

Schorsing van 19:05 – 20:12 uur. 3675 
 

De VOORZITTER: Ik heropen de vergadering. 

 

Tweede termijn: 

 3680 
De heer STEEMAN (D66): Dank nog aan de gedeputeerde voor de beantwoording. 

Ik benadruk dat D66 heel blij is met de koppeling die in het Perspectief wordt gelegd met 

ruimtelijke ordening. Door vermindering van uitstoot komt er ruimte voor bouwmogelijkheden. 

Het bijeenbrengen van functies. Het inrichten van de openbare ruimte, waarbij mobiliteit een van 

de dragers is voor ruimtelijke ontwikkelingen. D66 is daar heel blij mee. 3685 
 

De VOORZITTER: Dan zijn we toegekomen aan de stemmingen. 

Er zijn drie moties bij voordracht 42.  

De eerste is motie 167, ingediend door de VVD, D66 en PvdA ‘Verdere uitrol infrastructuur van 

gerecycled plastic bij positieve pilotresultaten’. 3690 
Is er iemand die hoofdelijke stemming wenst, een stemverklaring, of aantekening? De heer Klein. 

 

De heer KLEIN (CU): Wij zijn voor de pilot met plastic op het fietspad. Het is op zich een mooi 

idee. Een nog mooier idee is natuurlijk om natuurlijke producten te gebruiken. Ik herinner me dat 
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er eerder een pilot was met Olifantsgras. Wellicht kan in de evaluatie worden meegenomen, welke 3695 
soorten producten het beste zijn. Wij zullen voor de motie stemmen. 

 

De VOORZITTER: Dan breng ik nu in stemming motie 167. De stemming is geopend. We zijn 

aanwezig met 48 stemgerechtigde Statenleden. Ik sluit de stemming. 

Motie 167 is met 45 stemmen voor en 3 stemmen tegen is motie 167 aangenomen. Tegen heeft 3700 
gestemd PvdD. 

 

Ik breng in stemming motie 168. Iemand hoofdelijke stemming, stemverklaring of aantekening? 

Nee? Dan open ik de stemming. De stemming is gesloten. 

Motie 168 is met 15 stemmen voor en 33 stemmen tegen verworpen. Voor hebben gestemd 3705 
JA21, PvdD, PVV, SP, 50PLUS/PvdO en DENK. 

 

Motie 169 ‘Betaalbaar OV opnemen als uitgangspunt in het Perspectief Mobiliteit’. Is er iemand 

die hoofdelijke stemming wenst, een stemverklaring, of aantekening? Zo nee, dan open ik de 

stemming. Ik sluit de stemming.  3710 
Motie 169 wordt met 48 stemmen voor unaniem aangenomen. 

 

Dan gaan we over naar het in stemming brengen van voordracht 42 “Perspectief Mobiliteit’ 

Verlangt iemand hoofdelijke stemming, een stemverklaring of aantekening? Zo niet, dan open ik 

de stemming van voordracht 42. Ik sluit de stemming. 3715 
Voordracht 42 wordt met 46 stemmen voor en 2 stemmen tegen aangenomen. Tegen heeft 

gestemd de PVV. 

     

13. Eindrapport Randstedelijke Rekenkamer Bron van Bescherming (Voordracht 44) 

 3720 
De VOORZITTER: Even voor het vervolg van de vergadering. We hebben nog twee agendapunten 

te gaan. Wat we vandaag absoluut nog moeten doen zijn de moties Vreemd aan de Orde van de 

Dag. Ik wil in ieder geval afspreken dat we eerst agendapunt 13 doen. We doen alleen nog het 

initiatiefvoorstel, als we minimaal een uur vergadertijd hebben. Als dat niet lukt met de Moties 

Vreemd dan schuift het onderwerp Initiatiefvoorstel CDA door naar de volgende vergadering. We 3725 
gaan het bij de volgende vergadering dan wel als eerste vergaderpunt behandelen. Dat is mijn 

voorstel. Ik vind dat we minimaal een uur de tijd moeten hebben, voor tien uur, om dit op een 

goede manier te bespreken. 

 

Ik geef allereerst het woord aan mevrouw De Groot. 3730 
 

Mevrouw DE GROOT (SP): De SP heeft in de commissie NLG opgemerkt dat het verstandig is als 

adviezen van Rekenkamers worden opgevolgd. De Rekenkamer staat in dienst van Provinciale 

Staten en niet van het college. Het is aan de Staten om aan te geven of het college heeft gedaan 

wat in de bedoeling van de Rekenkamer ligt. Inmiddels is de fout verholpen. De Rekenkamer 3735 
heeft gereageerd op de visie van Gedeputeerde Staten. Na lezing van de reactie is de SP van 
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mening dat als het college nu dezelfde opvatting heeft als in de reactie van de Rekenkamer staat, 

dat de fractie dan voor de voordracht kan stemmen. 

 

De heer CARDOL (GL): De Randstedelijke Rekenkamer heeft weer een uitstekend rapport 3740 
uitgebracht, waarvoor dank. De kwaliteit en kwantiteit van ons drinkwater is terecht een 

permanent punt van zorg een aandacht. De aanbevelingen van de Rekenkamer, zoals 

overgenomen in de voordracht, steunen we van harte.  

Dank aan het college voor de aanvulling inzake de capaciteit van de OD NZKG. De toezegging om 

hierop in een later stadium terug te komen, lijkt ons prima. Het college heeft bij drie van de 3745 
aanbevelingen kanttekeningen gemaakt, die vooral gaan over de uitvoering. Als ik de reactie van 

de Rekenkamer op dit memo lees dan constateer ik dat er weinig licht is tussen de visies.  

Laten we aan de slag gaan met alle aanbevelingen met oog voor de kanttekeningen van het 

college. 

 3750 
Mevrouw JELLEMA (PvdA): in de vorige en deze periode hebben we verschillende rapporten van 

de Randstedelijke Rekenkamer zien langskomen. Het moet mij van het hart dat veel adviezen 

altijd goed zijn opgevolgd door het college. Dat komt, niet in de laatste plaats, door de 

uitstekende kwaliteit van de rapporten die we aangeboden krijgen. Dit keer werden drie adviezen 

weerlegt, of in ieder geval van commentaar voorzien door Gedeputeerde Staten. Ik vond dat 3755 
Gedeputeerde Staten daarvoor steekhoudende argumenten hadden. Lezende de extra memo, dat 

we daarna kregen van de gedeputeerde, denk ik dat dit alles nog een keer onderschreven heeft. 

We kunnen instemmen met de memo zoals door Gedeputeerde Staten aangeboden. 

 

De heer KLEIN (CU): We hebben in de commissie gesproken over de aanbevelingen van de 3760 
Randstedelijke Rekenkamer en dan met name over de keuze om een aantal aanbevelingen niet 

over te nemen. De nadere notitie van het college en ook de reactie van de Rekenkamer hebben 

ons ervan overtuigd dat er goede redenen zijn om dat zo te doen. Wel vragen we Gedeputeerde 

Staten of het naar aanleiding van aanbeveling 2 een idee zou zijn om een brief te sturen aan 

Noord-Hollandse gemeenten, waarin we hen erop wijzen dat er in sommige bestemmingsplannen 3765 
geen goede begrenzing is opgenomen. We voldoen daarmee aan de intentie van de aanbeveling. 

Uit het rapport blijkt dat het in de toekomst een uitdaging wordt om iedereen van voldoende 

drinkwater te voorzien. In Nederland wordt veel drinkwater gebruikt voor bijvoorbeeld het 

doorspoelen van het toilet, of het sproeien van de tuin. Er zijn veel goede systemen om in de 

gebouwde omgeving regenwater her te gebruiken, of om gebruik te maken van zogenaamd ‘grijs 3770 
water’, water afkomstig van wassen en douchen. Dit zou een flinke besparing kunnen opleveren 

voor het gebruik van kostbaar drinkwater. In de commissie is aan de orde geweest dat dit niet 

kan via een prijsprikkel. Wellicht zijn er andere manieren, bijvoorbeeld een beloning voor 

bouwbedrijven die dat doen, of door het uitreiken van een prijs of een award, afspraken in 

woonakkoorden, of via voorlichting. Het zou goed zijn als de provincie hierin een actieve en 3775 
stimulerende rol zou willen spelen. Ik dien,  mede namens de SP en JA21, een motie in. 

 

Motie 170/13-09-2021: 

Stimuleren gebruik regen- en grijswater in gebouwde omgeving  
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 3780 
De Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 september 2021 in Egmond 

aan Zee, ter bespreking van agendapunt 13, “Eindrapport Randstedelijke Rekenkamer Bron van 

Bescherming (VD-44)”,   

constaterende dat:  

• uit het rapport blijkt dat het in de toekomst een uitdaging gaat worden om iedereen van 3785 
voldoende drinkwater te voorzien; 

• er veel drinkwater in Nederland gebruikt wordt voor bijvoorbeeld het doorspoelen van het 

toilet of het sproeien van tuin; overwegende dat:  

• er vele systemen bestaan om regenwater of grijs water (water afkomstig van wassen en 

douchen) te hergebruiken; 3790 
• dit een enorme besparing op kan leveren op het gebruik van kostbaar drinkwater; 

• een enkel persoon al 35 liter water per dag kan besparen als het toilet niet wordt 

doorgespoeld met drinkwater; 

in het besef dat:  

• dit idee ook al jaren door het hoofd van gedeputeerde speelt (notulen NLG 30 augustus jl.) 3795 
voorts overwegende dat:  

• het wettelijk niet toegestaan om via een prijsprikkel waterhergebruik te stimuleren; • er 

wel andere manieren zijn om dit te stimuleren, zoals bijvoorbeeld: 

o een beloning voor bouwbedrijven die nieuw te bouwen woningen uitrust met 

regen- of grijswatersystemen, 3800 
o afspraken in de woonakkoorden, o voorlichting en informatievoorziening,  

o subsidieregelingen, enzovoort, 

• het goed zou zijn als de provincie hierin een actieve en stimulerende rol zou spelen 

verzoeken GS:  

• in kaart te brengen welke concrete instrumenten de provincie zou kunnen inzetten om het 3805 
gebruik van regen- of grijswatersystemen in de gebouwde omgeving (zowel bestaande 

bouw als nieuwbouw) te bevorderen; 

• daarbij een indicatie van de haalbaarheid en globale kosten van de verschillende 

mogelijke instrumenten op te nemen; 

• PS hierover te informeren 3810 
en gaan over tot de orde van de dag.  

ChristenUnie, SP en JA21   

 

De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. 

 3815 
Statenlid KOSTIĆ (PvdD): We kunnen ons aansluiten bij het verhaal van de SP. We vinden het heel 

belangrijk dat adviezen van de Randstedelijke Rekenkamer worden overgenomen. Volgens mij 

gebeurt dat nu. We maken ons wel zorgen over de bevindingen in het rapport. Die zijn niet mals. 

Ons drinkwater moet beter worden beschermd. Daarover gaan we in de commissie verder in 

discussie, met name over de capaciteit van de Omgevingsdienst. 3820 
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De VOORZITTER: Mevrouw Bezaan (PVV) en de heer Kaptheijns (PVV) hebben de vergadering 

verlaten, vanwege persoonlijke omstandigheden. Dat betekent dat vanaf nu 46 geldige stemmen 

kunnen worden uitgebracht. 

 3825 
Gedeputeerde LOGGEN: Al in de commissie bleek dat er voor het rapport van de Randstedelijke 

Rekenkamer aandacht en draagvlak is. Ook het college is van mening dat er veel zinvolle 

aanbevelingen in staan, die het zeer uitdagend maken om die ook over te nemen. Het college 

staat er achter op een aantal punten na, zoals besproken in de commissie. Er is memo verstuurd 

en daarop is ook gereageerd. Er zit niet veel licht meer tussen. Gegeven het traject waar we in 3830 
zitten, lijkt het me verstandig om de lijn te volgen, zoals die in de memo is weergegeven. Ik proef 

dat er een meerderheid voor is om het op die manier te doen. Dat neemt niet weg dat we altijd 

moeten blijven kijken om het beter te gaan doen. De suggestie van de heer Klein is om ten 

aanzien van de tweede aanbeveling om dit nog eens extra onder de aandacht te brengen van 

gemeenten. Ik vraag u mij toe te staan om de manier mag kiezen hoe dat te doen, bijvoorbeeld 3835 
plenair in een overleg of via een brief,  

Dat brengt me bij een sympathieke motie, die ik helaas moet ontraden. De intentie klinkt heel 

sympathiek. Zo makkelijk als het in de motie staat, is het niet. Als je een wijziging in de woning 

met betrekking tot bouwvoorschriften wilt doorvoeren, dan ligt dat in de lijn van het Rijk. Zelfs 

wanneer er een subsidieregeling tegenaan wordt gezet, dan gebeurt het niet. Dat is de ervaring. 3840 
In het verleden is ernaar gekeken. Het is buitengewoon risicovol om verschillende aansluitpunten 

te hebben in de woning, vanwege de kans op kruisbesmetting. Om genoemde redenen moet ik 

de motie ontraden. 

We gaan nog in discussie over de capaciteit bij de Omgevingsdienst. Dat moet via de geëigende 

route. Op basis van de signalen die we ontvingen, gaan we het gesprek aan met de OD. 3845 
Vervolgens kijken we naar de onderbouwing. Mocht dat leiden tot budgettaire aanpassingen dan 

komen we naar u terug. 

 

De VOORZITTER: Is er behoefte aan een tweede termijn?  

 3850 
Tweede termijn: 

 

Mevrouw JELLEMA (PvdA): Over de motie van de CU en de reactie van de gedeputeerde daarop 

wil ik het volgende opmerken. Ik begrijp de argumentatie van de gedeputeerde, maar kan dit idee 

op een andere manier onder de aandacht worden gebracht? Kunt u het meenemen naar een 3855 
overleg, zodat er een soort vliegwiel ontstaat? Het zou mooi zijn als u aan de wieg van een 

dergelijk vliegwiel staat. Toch? 

 

De heer KLEIN (CU): Wat kan ik daar nog aan toevoegen? Allereerst dank voor uw toezegging om 

de inconsistenties onder de aandacht van gemeenten te brengen. Prima om daar een vorm voor 3860 
te kiezen. 

Ik ben verbaasd over uw stellige ontrading van de motie. U noemt het Bouwbesluit, dat leidend is 

voor wat er in woningen mag gebeuren. Dat snap ik helemaal. Tegelijkertijd doen we in onze 

regionale afspraken allerlei uitspraken over hoe wij zouden willen hoe de woningmarkt zich zou 
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ontwikkelen. Waarom zou dit er geen onderdeel van kunnen zijn? Ik vraag in de motie om te 3865 
inventariseren welke mogelijke instrumenten de Provincie heeft en hoe kansrijk die zijn. U haalt 

er nu een van die instrumenten uit en zegt daarvan nu al dat die niet kansrijk is. Geeft u dit een 

grotere kans. 

 

De VOORZITTER: Er is een interruptie van de heer Roosendaal. 3870 
 

De heer ROOSENDAAL (VVD): Hoe sympathiek ik het ook vind, als u googelt dan ziet u dat deze 

systemen allemaal zijn geprobeerd. Heeft u daar kennis van genomen? Zou het niet nuttiger zijn 

om te focussen op het hergebruik van regenwater, in plaats van grijs water? Het is zonde om 

gemeenschappelijk geld uit te geven aan zaken die niet werken. 3875 
 

De heer KLEIN (CU): Ik heb in mijn eigen huis een systeem waarmee regenwater wordt 

hergebruikt. Deze motie heeft het over regenwater en grijs water. Van een systeem kan ik uit 

ervaring zeggen dat het goed werkt. Het is niet een rendabel systeem. Juist daarom zijn er andere 

middelen nodig om te zorgen dat we dit toch gaan doen. Het heeft een maatschappelijke waarde, 3880 
namelijk dat we dat kostbare drinkwater niet meer door het toilet spoelen. 

 

De heer ROOSENDAAL (VVD): Wat betreft regenwater heeft u gelijk. Ik zou me daar op focussen. 

Dan heeft de motie meer kans van slagen. 

 3885 
De heer KLEIN (CU): Over het punt van kruisbesmetting ben ik wat verbaasd. We hebben een 

instantie in Nederland die voorschriften hanteert hoe sanitaire systemen in de gebouwde 

omgeving moeten worden aangelegd. Heeft de gedeputeerde een suggestie waarmee de motie 

beter uitvoerbaar wordt? 

 3890 
Gedeputeerde LOGGEN: Als u naar het Drinkwaterplatform op het internet gaat, kunt u lezen 

waarom het door deskundigen sterk ontraden wordt. Het gaat echt om het 

volksgezondheidsaspect. Ik begrijp de roep om slim om te gaan met ons water. Vanwege het 

volksgezondheidsaspect moet ik de motie ontraden. 

Ik word aangesproken als gedeputeerde Wonen. Dan zeg ik dat u het zeer ingewikkeld maakt om 3895 
in overspannen woningmarkt, nu de discussie aan te gaan over extra regels en extra 

aanpassingen in de woning. 

Wat eenvoudiger is -en dan heeft het ook meteen kracht van wet-, als u tijdens de 

onderhandelingen in Den Haag hierop insteekt bij uw partij. Het hoort echt op die tafel thuis, als 

u dit wilt aanpassen. 3900 
 

De VOORZITTER: Dat was de reactie van het college in tweede termijn. Dan wil ik nu overgaan 

tot stemming. 

 

De heer CARDOL (GL): Voorzitter, kunnen we de vergadering kort schorsen? 3905 
 

De VOORZITTER: Ik schors de vergadering tot kwart voor negen. 
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Schorsing 20.39 tot 20.45 uur 

 3910 
De VOORZITTER: Ik heropen de vergadering. 

 

De heer CARDOL (GL): Voorzitter, als u de heer Klein het woord wilt geven dan kunnen wij kijken 

wat we er verder mee doen. 

 3915 
De heer KLEIN (CU): Ik proef bij veel Statenleden veel interesse en sympathie voor deze motie. 

Tegelijkertijd proef ik dat het college er behoorlijk wat moeite mee heeft. Wellicht moet er nog 

een keer beter naar gekeken worden. Ik stel voor dat ik dit idee agendeer voor een commissie als 

een discussienota. Dan kunnen we er in alle rust over nadenken. 

 3920 
De VOORZITTER: Dat betekent dat motie 170 is aangehouden. 

Dan ga ik over tot het in stemming brengen van voordracht 44 ‘Eindrapport Randstedelijke 

Rekenkamer ‘Bron van bescherming’. Verlangt iemand hoofdelijke stemming, stemverklaring of 

aantekening? Ik open de stemming. De stemming wordt gesloten. 

 3925 
Met 46 stemmen voor is voordracht 44 aangenomen. 

 

De VOORZITTER: Ik heb kort overleg gehad met de fractie van het CDA. We stellen voor om eerst 

de Moties Vreemd aan de Orde van de Dag te gaan behandelen, om daarna te kijken of er nog 

voldoende tijd is om agendapunt 14 af te ronden. 3930 
 

16. Indien aan de orde: stemming motie(s) Vreemd aan de Orde van de Dag 

 

De VOORZITTER: Dan wil ik allereerst motie VOD 140 ‘In kaart brengen gevolgen Voedselvisie’, 

ingediend door het CDA en JA21 aan de orde stellen. Ik geef het woord aan gedeputeerde Zaal. 3935 
 

Gedeputeerde ZAAL: We hebben het hier in de commissie ook over gehad. U vraagt naar een 

nader onderzoek voor de uitvoerig van de Voedselvisie. Als we kijken naar de doelstellingen van 

de Voedselvisie dan is er heel veel onderzoek waaruit blijkt dat de wijze waarop we ons 

voedselsysteem nu invullen geen duurzame toekomst heeft. Er moet iets veranderen. Dat gaat 3940 
natuur inclusieve landbouw zijn. Als het gaat om onze eigen subsidieregelingen, dan monitoren 

we die en daarover rapporteren we de Staten ieder jaar. Er komt ook een tussentijdse evaluatie. 

Dan is er ook voldoende tijd om bij te sturen. Ik ontraad deze motie. Het is zo urgent dat we nu 

iets doen aan het voedselsysteem, dat we snel aan de slag moeten gaan. We kunnen geen dag 

meer wachten. 3945 
 

De VOORZITTER: De volgende motie is motie VOD 141, ingediend door JA21 ‘Onderzoek aanpak 

congestieproblematiek elektriciteitsnetwerk’. Gedeputeerde Stigter zal hierop een reactie geven 

vanuit het college. 

 3950 
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Gedeputeerde STIGTER: U heeft vorig jaar ingestemd met de Adaptieve Uitvoeringsstrategie 

Energie infrastructuur, die dit onderwerp nadrukkelijk agendeert. Inmiddels is de problematiek 

alleen maar steviger geworden. Ik zie deze motie als ondersteuning van ons beleid. Het college 

staat positief tegenover de uitvoering van deze motie. 

 3955 
De VOORZITTER: Motie VOD 142 is ingediend door de SP en 50PLUS/PvdO ‘Beëindigen 

infrastructureel project afslag A9 Heiloo’. Gedeputeerde Olthof zal daarop reageren. 

 

Gedeputeerde OLTHOF: Deze motie wil ik ontraden. We zijn uitvoerder voor de gemeente. Het is 

niet een eigen project. Ik vind het wat kort door de bocht om nu op basis van een 3960 
bestemmingsplan dit project te stoppen. Aanstaande woensdag heb ik nog een gesprek met de 

stuurgroep. Ik denk dat het netjes is om een perspectief te hebben van waar we naar toe gaan. U 

gaat uit van de aanname dat de kosten omhoog gaan. Het lijkt me netjes om eerst het gesprek 

aan te gaan met de andere partners, om deze conclusie te kunnen trekken. 

 3965 
De VOORZITTER: Misschien kunt u gelijk reageren op motie 143: Beëindigen infrastructureel 

project aansluiting A8/A9’ 

 

Gedeputeerde OLTHOF: Ik vind het wat ver gaan om de verbinding met het IPPC-rapport te 

leggen. Het gaat ook over leefbaarheid rondom de N203 in Krommenie. Er ligt een afspraak om 3970 
in ieder geval het landschapsplan af te maken en dat in de Staten te bespreken. Dat zal het 

moment zijn om uw standpunten te kunnen verduidelijken. We hebben altijd nog het reguliere 

traject rondom het IMPI, waar de Staten hun mening kunnen geven over projecten. Ik vind het 

ongepast om nu, tussentijds, de stekker eruit te trekken. Laten we dit afronden met elkaar en 

dan een conclusie trekken, zodat we ook naar bewoners kunnen zeggen dat we het traject 3975 
hebben doorlopen. Dan kan er een streep onder worden gezet, of we kunnen verder gaan. Dat is 

dan vervolgens aan u. 

 

De VOORZITTER: De laatste motie, motie VOD 144 ‘Waardering uitspreken voor de vrijwilligers 

van Formule 1’, is ingediend door de VVD, CDA, 50PLUS/PvdO, PVV en JA21. Deze motie is in 3980 
eerste instantie gericht aan de Staten zelf. Vanuit het college is er geen behoefte aan een reactie.  

Dat betekent dat ik de moties VOD in stemming ga brengen. 

Er kunnen 46 geldige stemmen worden uitgebracht. 

 

Motie VOD 140 ‘In kaart brengen gevolgen Voedselvisie’. Verlangt iemand hoofdelijke stemming, 3985 
een stemverklaring of aantekening? Zo niet, dan open ik de stemming. Ik sluit de stemming. 

Met 12 stemmen voor en 34 stemmen tegen is motie VOD 140 verworpen. Voor hebben gestemd 

de VVD met een stem, JA21, CDA, CU en 50PLUS/PvdO. 

 

Motie VOD 141 ‘Onderzoek aanpak congestieproblemen elektriciteitsnetwerk’. Verlangt iemand 3990 
hoofdelijke stemming, een stemverklaring of aantekening? Zo niet, dan open ik de stemming. Ik 

sluit de stemming. 
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Met 44 stemmen voor en 2 stemmen tegen is motie VOD 141 aangenomen. Tegen hebben 

gestemd twee leden van GroenLinks. 

 3995 
De VOORZITTER: We gaan naar motie VOD 142, ‘Beëindigen infrastructureel project Afslag A9 

Heiloo’, ingediend door de SP en 50PLUS/PvdO. Verlangt iemand hoofdelijke stemming, een 

stemverklaring of aantekening? De heer Klein.  

 

De heer KLEIN (CU): We zijn, zoals bekend mag zijn, niet enthousiast over de afslag A9 Heiloo en 4000 
ook niet over de verbinding A8-A9. Tegelijkertijd vinden we nu niet het moment om dit via een 

motie in de vergadering uit het IMPI te krijgen. Daar hebben we andere momenten voor. We 

zullen tegen stemmen. 

 

De VOORZITTER: Nog andere stemverklaringen of aantekening? Zo niet, dan open ik de 4005 
stemming. Ik sluit de stemming. 

Motie VOD 142 wordt met 7 stemmen voor en 39 stemmen tegen verworpen. Voor hebben 

gestemd PvdD, SP en 50PLUS/PvdO. 

 

Motie VOD 143: ‘Beëindiging infrastructureel project aansluiting A8/A9’, ingediend door de SP en 4010 
50PLUS/PvdO. Verlangt iemand hoofdelijke stemming, een stemverklaring of aantekening? Zo 

niet, dan open ik de stemming. Ik sluit de stemming. 

Met 7 stemmen voor en 39 stemmen tegen is motie VOD 143 verworpen. Voor hebben gestemd 

PvdD, SP en 50PLUS/PvdO. 

 4015 
Motie VOD 144 ‘Waardering uitspreken vrijwilligers Formule 1’, ingediend door de VVD, CDA, 

50PLUS/PvdO, PVV en JA21. Verlangt iemand hoofdelijke stemming, een stemverklaring of 

aantekening? Zo niet, dan open ik de stemming. Ik sluit de stemming. 

Met 18 stemmen voor en 28 stemmen tegen is motie VOD 144 verworpen. Voor hebben gestemd 

VVD, JA21, CDA en 50PLUS/PvdO. 4020 
 

Daarmee hebben we de moties VOD gehad. 

 

Ik kijk naar de tijd. Het is nu vijf voor negen. We hebben nog ruim een uur. Zonder al teveel 

schorsingen moet dat lukken. Ik stel voor dat we verder gaan met agendapunt 14. 4025 
 

14. Initiatiefvoorstel CDA Afwegingskader energie uit wind en zon op land  

(Voordracht 47) 

 

De VOORZITTER: Ik verzoek mevrouw Van Andel naast mij te komen zitten. Het woord is aan 4030 
mevrouw Van Andel van het CDA. 

 

Mevrouw VAN ANDEL (CDA): Namens mijn partij verdedig ik ons initiatiefvoorstel. Ik ben trots 

om een antwoord te vinden op een dilemma, wat zeker in deze provincie, nog echt veel gaat 

spelen. Ik licht vandaag het voorstel van duo-Statenlid Niek Wijmenga en mijzelf toe. 4035 
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We moeten de transitie naar duurzame energie gaan doen. We zijn rentmeester van deze aarde 

en we hebben deze te leen van onze kinderen. Ik wil over tien of twintig jaar niet aan mijn 

kinderen hoeven uitleggen dat ik, dat wij, de andere kant op gekeken hebben. 

We constateren ook dat de noodzakelijke transitie onmogelijk is als inwoners niet mee doen. Er is 

vanuit de Rijksoverheid opgelegd dat, om de transitie uit te kunnen voeren, er in ieder geval 35 4040 
Terra wattuur aan duurzame energie opgewekt moet worden uit wind en zon op land. Noord-

Holland heeft een hoge ambitie om daarvan 3,6 Terra watt te leveren. Wij leven in een 

dichtbevolkt land, dus dit gaat op de plekken waar dit daadwerkelijk gaat gebeuren, impact 

hebben. We zien de onrust die vooral windmolenprojecten veroorzaken. Veel mensen wisten de 

provincie te vinden en kwamen inspreken bij de Statencommissie RWK. Vrijwel alle inspreker 4045 
beginnen hun bijdrage met het statement dat zij voor de transitie naar duurzame energie zijn en 

dat zij dat belangrijk vinden. Dat zij toch komen inspreken tegen windmolenprojecten laat zien 

hoe groot de zorgen zijn. Ook bij artsen over gezondheid, over leefbaarheid en impact op de 

natuur. Inwoners kloppen bij ons aan met de vraag om regulering, onderzoek, een afstandsgrens. 

Dan kijken wij naar de rol van de Provincie hierin. Sturen we mensen met deze zorgen linea recta 4050 
terug naar de gemeente, omdat het op hun bordje ligt, nu het RES-proces naar hen is gekomen, 

of zijn we er voor deze inwoners. 

 

De VOORZITTER: Een interruptie van de heer Van den Berg. 

 4055 
De heer VAN DEN BERG (JA21): Wij hebben veel gezegd over de 600 metergrens. Het CDA kon 

zich daarin in eerste instantie niet vinden, ook toen we een motie indienden om de 600 

metergrens te behouden. In het initiatiefvoorstel heeft het CDA een duidelijke draai gemaakt. 

Waar is die draai vandaan gekomen. Waarom is die 600 meter nu opeens wel heel belangrijk? 

 4060 
Mevrouw VAN ANDEL (CDA): We zijn altijd voor de 600 metergrens geweest, ook in de vorige 

periode. U heeft op enig moment een motie ingediend. Toen zagen we dat er plekken waren waar 

er toch draagvlak is, ook al zijn het projecten op minder dan 600 meter. Daarna is de tijd ook 

weer verder gegaan. We hebben gezien dat het draagvlak er toch niet is. Mensen hebben juist 

behoefte aan die grens. We zien veel onrust, hoe dichterbij de windmolens bij mensen komen. 4065 
Het lijkt ons goed, vanuit de rol die de Provincie kan pakken, om duidelijkheid te geven over de 

afstandsgrens, ook aan gemeenten. Dat geeft houvast. Vandaar dat we het in ons 

initiatiefvoorstel hebben gezet. 

 

De heer VAN DEN BERG (JA21): Ik vraag me af wanneer dat specifieke kantelpunt is geweest. Was 4070 
dat tijdens de inspraakavond van enkele maanden terug, of op een ander moment? Zijn er nog 

meer zaken waarop u later gaat terugkomen en waar u later spijt krijgt, omdat u nu die 

windturbines op land wilt doorzetten? 

 

Mevrouw VAN ANDEL (CDA): Nee hoor, wees daarvoor niet bang. 4075 
 

De VOORZITTER: Misschien is het goed als mevrouw Van Andel eerst haar voorstel toelicht. U 

krijgt straks nog de kans om daarop te reageren. 



Pagina 97 
 

 97 

 

Mevrouw VAN ANDEL (CDA): Moeten we het nu op het bordje van de gemeenten leggen, of zijn 4080 
we er toch voor de inwoners en dus dan ook voor de gemeenten? Het zou een primaire taak van 

de provincie moeten zijn om haar inwoners, eventueel via en met die gemeenten, bij te staan in 

duidelijkheid krijgen over de gevolgen van windmolens in hun buurt. Gemeenten moeten deze 

taak wel uitvoeren. Deze RES-taak van het Rijk ligt er. Ze kunnen niets met statements van 

inwoners dat de duurzame energietransitie beter op een andere manier bereikt kan worden. Zij 4085 
moeten deze moeilijke taak nu gewoon maar doen. We zien gemeenten worstelen. Waar bij 

woningbouw nog weleens provinciale regels in de weg staan om te bereiken wat zoveel mensen 

nodig hebben en willen zien voor henzelf en voor hun kinderen, namelijk meer betaalbare 

woningen, vinden wij dat de inwoners bij Wind en zon op land hier door de provincie, door 

gebrek aan een duidelijke richting, juist in de steek gelaten worden. Gemeenten mogen het zelf 4090 
uitzoeken in het complexe RES-proces. Zij zullen daar zeker hun best voor gaan doen. Bij de ene 

zal het beter gaan dan bij andere gemeenten om alle belangen en draagvlak bij elkaar te 

brengen. Gemeenten zullen elkaar helpen om dit te doen, maar ze zullen elkaar ook 

beconcurreren om dit enorme karwei goed te kunnen uitvoeren. Met alle protesten die er zijn, is 

het logisch dat er naar de randen van gemeentegrenzen wordt gekeken, om te zorgen dat de 4095 
protesten in de eigen gemeente zo klein mogelijk zijn.  

Dit voorstel is al behandeld in de commissie RWK. We hebben goed geluisterd naar de 

opmerkingen van Gedeputeerde Staten en de collega-Statenleden op dit voorstel. Velen van u 

gaven aan dat de zaken die in het afwegingskader genoemd zijn, belangrijk en relevant zijn. 

Velen van u en ook de gedeputeerde gaven aan dat het opnemen van deze regels in de 4100 
Omgevingsverordening zal leiden tot verjuridisering. Hoe minder verjuridisering hoe beter 

natuurlijk, als de Provincie, ook buiten de regels om haar rol wil pakken. Daarom hebben we in 

ons aangepaste voorstellen losgelaten dat ín de Omgevingsverordening opgenomen moet worden 

dat een project pas kan doorgaan als aan een aantal belangrijke criteria, die we noemen in ons 

voorstel, voldaan is en er genoeg over is uitgezocht. De criteria zijn bedoeld als richting in de 4105 
afweging om te komen tot goede locaties voor Zon en wind op land, waar draagvlak voor is. Het 

zijn vragen waarvan je zou willen dat die vooraf beantwoord zijn. Het zijn elementen waarover 

helderheid moet komen voordat, met draagvlak en steun van inwoners, windmolens 

daadwerkelijk kunnen worden neergezet. 

Ik noem nu twee criteria. Is de buurgemeente zodanig betrokken dat er ook daar een 4110 
meerderheid voor een plan is? Zijn de bezwaren van omwonenden over gezondheid onderzocht, 

of ze terecht zijn of kunnen zijn? Zo zijn er nog vijf belangrijke criteria geformuleerd, waar de 

Provincie met al haar kennis en een verantwoordelijkheid voor het coördineren van zaken die bij 

meerdere gemeenten spelen, die de Provincie kan oppakken en niet, nu we onder het RES-regime 

leven, niet helemaal los zou moeten laten. 4115 
Laten we met zijn allen gaan voor een Provincie, die zich dienstbaar opstelt richting gemeenten 

en haar inwoners houvast geeft en helpt om goede locaties voor Wind en zon op land te kiezen, 

zodat we aan de volgende generatie kunnen uitleggen dat we niet de andere kant op hebben 

gekeken, dat we hebben samengewerkt om het ook echt met elkaar te doen in deze provincie en 

dat we elkaar hebben gevonden in deze tijd van tegenstellingen om met elkaar te doen wat het 4120 
beste is voor Noord-Holland. 
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De VOORZITTER: Voor de eerste termijn geef ik het woord aan de heer Koyuncu. 

 

De heer KOYUNCU (DENK): Is er draagvlak bij de buren en de omwonenden? Wat zijn de 

ecologische en gezondheidseffecten? Hoe zit het met de financiën? Dit zijn terechte vragen, die je 4125 
eigenlijk altijd zou moeten stellen. Wat DENK betreft zijn de genoemde toetsingscriteria een goed 

idee en moet daarmee zeker aan de slag worden gegaan. Ik wil de CDA-fractie bedanken voor het 

initiatiefvoorstel. 

 

Mevrouw DE VRIES (PvdA): Zorgvuldige ruimtelijke inpassing, draagvlak, leefbaarheid, 4130 
gezondheidseffecten, participatie, procedureel en financieel, landschappelijke effecten en het 

halen van de klimaatopgave. Allemaal belangrijke aandachtspunten. Precies daarom heeft de 

PvdA hiervoor de afgelopen twee jaar aandacht gevraagd. We hielden Webinars met inwoners, 

volksvertegenwoordigers, initiatiefnemers en met bestuurders gesproken in commissie en Staten. 

Hier hebben we besloten geen bovenwettelijke maatregelen te hebben. Landelijke normen, helder 4135 
voor gemeenten. Het gaat om belangrijke aandachtspunten. Overigens niet alleen voor de 

energietransitie. Juist in het kader van de energietransitie wordt hier al heel veel aandacht aan 

besteed en gaat er nog veel aandacht aan besteed worden. De gemeenten zijn nu aan zet. Zij 

gaan maatwerk afleveren. Dat hebben we zo afgesproken. De PvdA blijft aandacht vragen voor 

deze belangrijke waarden. Niet door een stapeling van vergelijkbare regels, zoals nu wordt 4140 
voorgesteld. Niet door nu gemeenten voor de voeten te gaan lopen. Wel door, in elk geval als 

PvdA, steeds in gesprek te blijven met alle betrokkenen. Niet met een vinger zwaaien, maar met 

elkaar praten. Gemeenten in onze provincie zijn al druk bezig om de opgave te halen en 

afspraken met betrokkenen te maken, juist over deze aandachtspunten. Laten we beginnen met 

mensen vertrouwen te geven en hun werk te laten doen., Als provincie kunnen we de nodige 4145 
ondersteuning bieden en waar nodig de regie nemen als buurgemeenten er niet uitkomen, of als 

gemeenten er niet uitkomen met initiatiefnemers, of de opgave niet halen. Dat heeft de 

gedeputeerde ook al toegezegd. Dan kunnen we samen de grote urgente opgave, waarvoor we 

staan, halen en de provincie voor iedereen leefbaar houden. 

 4150 
De heer HOLLEBEEK (PvdD): Ik wil het CDA bedanken. Dat heb ik in de commissie ook gedaan.  

De toetsingscriteria snijden hout. Wat we lastig vinden, is dat dit een totaalpakket is van zeven 

criteria, die niet allemaal even goed zijn uitgewerkt. Er is veel ruimte voor interpretatie, 

bijvoorbeeld als het gaat om een begrip als landschappelijke kwaliteit. We zouden ervoor willen 

pleiten om in het vervolg richting Omgevingsverordening die punten apart te gaan behandelen. 4155 
Dan kan worden bekeken of we tot elkaar kunnen komen. De PvdD wil graag in gesprek met het 

CDA. Die 600 meter komt toch weer terug. Het blijft afhankelijk van hoogte en windrichting in 

verband met slagschaduw en geluidsnormen. Laten we ons niet gaan vastleggen op absolutisme. 

Dat gaat de energietransitie niet verder helpen.  Ik zie een gevaar door stapeling van 

onderwerpen en regels. Mevrouw De Vries zei dat ook al. Over de toetsingscriteria wil ik heel 4160 
graag in gesprek. In deze vorm, met een totaalpakket dat best breed is en ook nog veel ruimte 

voor interpretatie geeft, zou ik een pas op de plaats voorstellen tot het moment dat we in 

gesprek gaan over de Omgevingsverordening.  
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De heer KANIK (D66): Tijdens de behandeling van dit onderwerp in de commissie gaf ik aan dat 4165 
we de punten in dit initiatiefvoorstel al hadden besproken en D66 er daarom niets in zag om dat 

opnieuw te doen. Daarop kreeg ik terecht het verwijt dat het feit dat je iets al hebt besproken, 

niet hoeft te betekenen dat je daar dan later niet meer over spreekt.  Ik had het toen anders 

moeten formuleren en zal dat nu ook doen. 

Tijdens de behandeling van de RES, vlak voor het reces, hebben we precies over de onderwerpen 4170 
die in dit voorstel staan, gesproken en daarover ook moties ingediend om het college te bewegen 

bepaalde acties te ondernemen. We hebben een aantal zorgen geuit, maar een andere aanpak 

voorgesteld dan hier in het voorstel staat. Nu de inkt van die moties nog niet eens is 

opgedroogd, bespreken we deze initiatiefnota al. Dat vinden wij te vroeg. Het kan zijn dat het 

CDA niet tevreden is met de meerderheid van deze Staten hoe deze zeven voorliggende punten 4175 
aan te pakken, maar we willen eerst Gedeputeerde Staten de tijd geven om beleid, dat in de RES 

is vastgesteld, concreet te maken. In het vervolgproces komen er nog genoeg momenten om over 

elementen van het RES-proces als Staten van gedachte te wisselen. De eerste mogelijkheid 

daartoe is over een week, wanneer we de regels van Wind op land in de Omgevingsverordening 

bespreken. 4180 
Op het punt van woningbouw verschillen we fundamenteel van mening met het CDA. Het CDA 

neemt de kop ‘Tijdelijke zonneparken boven tijdelijke woningen’ in het voorstel op, maar komt 

daar gek genoeg niet op terug in het ontwerpbesluit. D66 vindt dat het bouwen van tijdelijke 

woningen op plekken, die eigenlijk geschikt zijn voor zonneparken, absoluut niet wenselijk. Het 

zijn vaak plekken waar woningbouw lastig te realiseren is. Tijdelijke woningbouw is met veel 4185 
meer randvoorwaarden omgeven dan een zonnepark. Denk aan de aanleg van nieuwe 

infrastructuur, openbaar vervoer en sociale en maatschappelijke voorzieningen. Simpelweg een 

paar zeecontainers opstapelen in de polder, voldoet volstrekt niet. Het tijdelijke karakter is 

volgens D66 op deze plekken niet te realiseren. Los van het feit dat je je moet afvragen of 

tijdelijk wel de juiste oplossing is in deze woningmarkt. Hierover kunnen we uitgebreid in 4190 
discussie gaan tijdens de behandeling van de Omgevingsverordening 2022, dan wel het 

Masterplan Wonen. 

Resumerend: Wij houden rekening met dezelfde waarden, die het CDA in dit voorstel stelt, maar 

vinden de rol van de Provincie een andere. We scharen ons nog steeds achter het advies van het 

college, dat deze onderwerpen belangrijk zijn, maar deze maatregelen hetzij al geborgd zijn in 4195 
de huidige wet- en regelgeving, dan wel dat er nog stappen gezet moeten worden. 

We herhalen wat we in de commissie zeiden: We kijken uit naar de invulling van deze 

maatregelen door het college. We zullen nu tegen dit voorstel stemmen. 

 

Mevrouw GIELEN (GL): Dank aan het CDA dat de moeite heeft genomen om dit initiatiefvoorstel 4200 
voor te bereiden. Ik kan daar kort over zijn. Veel punten zijn al benoemd door voorgaande 

collega’s. In de commissie heeft GL al aangegeven dat we ons kunnen vinden in de reactie van 

Gedeputeerde Staten op dit voorstel. We zullen het voorstel niet steunen. Het CDA haalt veel 

punten aan die voor de meerderheid van de partijen belangrijk is, zoals contact tussen 

buurgemeenten, het faciliteren van participatie, aandacht voor ecologie. Het CDA noemt ook 4205 
punten waarin we ons niet kunnen vinden. Landelijk beleid is niet nodig. Als Provincie Noord-

Holland moeten we juist voorop lopen in de energietransitie. Zoals eerdere sprekers al 
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aangegeven is dat de discussie die we al hebben gevoerd in het kader van de RES. Er zijn toen 

verschillende moties aangenomen. Wat GL betreft was dat ook het moment voor deze discussie. 

 4210 
De heer KLEIN (CU): We willen het CDA hartelijk danken voor het maken van dit initiatiefvoorstel. 

Het CDA benadrukt in het voorstel een aantal aspecten, die heel belangrijk zijn bij de 

ontwikkeling van duurzame energie, zoals participatie, politiek draagvlak in de omgeving en 

duidelijkheid over de effecten op de omgeving, inclusief gezondheid. U heeft gelijk dat de 

huidige regels niet in alle gevallen voldoende zijn. 4215 
Bij de behandeling van de Omgevingsverordening en de Regionale Energiestrategieën (RES) 

hebben we gepleit voor het opnemen van de WHO-geluidsnormen. Er loopt nu een landelijk 

proces om de normen te herzien. We zien graag dat de Provincie zich inzet voor het opnemen 

van de WHO-normen. Ook participatie, lokaal draagvlak en lokaal eigendom zijn belangrijk.  

Eerder hebben we in deze zaal gepleit om de eis, dat duurzame energieprojecten voor vijftig 4220 
procent lokaal eigendom zijn, beter uit te werken. Daar is met het Beleidskader Financiële 

Participatie een eerste stap in gezet. 

Voor de overige punten zijn we het met Gedeputeerde Staten eens dat die al voldoende geborgd 

zijn in de huidige regelgeving. Welke specifieke toegevoegde waarde ziet u in uw voorgestelde 

regels? 4225 
 

De heer VAN DEN BERG (JA21): Dank aan de opstellers van dit initiatiefvoorstel. Het ziet er 

keurig uit. Wat ons betreft had dit eerder gemoeten. Ik kan daarin mevrouw Gielen van GL gelijk 

geven. Kortgeleden hebben we de RES aangenomen. De 600 meter norm komt nu weer terug in 

dit voorstel. Dat ondersteunen we natuurlijk van harte, maar het had wat ons betreft behouden 4230 
moeten worden. We dienden daarvoor een motie in. We hebben eerder een motie ingediend over 

draagvlak, als voorwaarde. Die werd helaas ook verworpen. Nu zijn we op een punt dat we 

misschien niet meer terug kunnen. Dat doet ons denken: Waar is die ommekeer geweest bij het 

CDA? Ik vroeg het al in een interruptie. Er moet een moment geweest zijn waarop het CDA dacht: 

“: Nu moet het echt wel anders.” Dat moment gun ik andere partijen ook van harte toe. Tijdens de 4235 
inspraakavond hebben meer dan honderddertig personen ingesproken. Dat is ongekend en uniek 

voor de provincie. Het liet zien dat mensen echt gehoord willen worden en dat het onderwerp 

heel erg leeft. De RES is aangenomen. Ik kan me voorstellen dat het bij al die mensen tot grote 

onrust leidt. 

De VVD heeft in het verleden uitspraken gedaan over de RES. De 600 meternorm zou behouden 4240 
moeten worden. Daar zou de VVD echt trots op zijn. Dat is natuurlijk niet waar, want de 600 

meternorm wordt afgeschaft. Dat weet de VVD. Wat zullen ze uitgeruild hebben tegen die 600 

meter? Kortgeleden kwam er een filmpje van de VVD naar buiten over de Formule 1. Misschien is 

dat dan wat er tegenover stond, maar ik hoop dat er meer uitgehaald is dan alleen dat. 

In hetzelfde filmpje wordt benoemd dat draagvlak een voorwaarde moet zijn voor het plaatsen 4245 
van windturbines. Ook dat is volgens mij een leugen. Daar moet de VVD eerlijk over zijn jegens 

alle inwoners. Die zeshonderd meter is er gewoon vanaf. Dat die molens er alleen komen als 

daarvoor draagvlak is, daar gaan mijn oren van klapperen. 

Bij dit soort onderwerpen is voorzichtigheid geboden. Als die windturbines er eenmaal staan, dan 

staan ze er voor de komende twintig tot vijfentwintig jaar. Dat betekent dat er geen woningen 4250 
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gebouwd kunnen worden. Het heeft allerlei effecten en implicaties die we nu niet goed kunnen 

overzien. Als Statenleden moeten we extreem voorzichtig zijn met dit soort beleidskeuzes. We 

moeten met zij allen heel voorzichtig zijn met het beleid dat we in Noord-Holland maken voor 

onze inwoners. 

De overlast en de gevolgen van de windturbines op land zijn groot en de effecten zijn nihil. Er is 4255 
geen betrouwbare energievoorziening. De windturbines produceren alleen stroom als de wind 

waait. JA21 vindt het niet in verhouding staan. Daar komt nog een ander probleem bij. We 

dienden eerdere een motie in over netwerkcongestie. Dit is echt een probleem. Dat is inherent 

aan de energietransitie. Het wordt alleen maar erger, want we zijn pas net begonnen. 

 4260 
De VOORZITTER: Een interruptie van de heer Klein. 

 

De heer KLEIN (CU): Is Noord-Holland de enige plek in Noordwest Europa waar windmolens 

staan? 

 4265 
De heer VAN DEN BERG (JA21) Nee. 

 

De heer KLEIN (CU): Het Noordwest Europese energienetwerk is aan elkaar verbonden. Laat dat 

de reden zijn dat het goed mogelijk is om ook met windenergie, in combinatie met zonne-

energie, in ons hele continent duurzame stroom op te wekken, die over het algemeen heel 4270 
betrouwbaar is. 

 

De heer VAN DEN BERG (JA21): Daar ben ik het nadrukkelijk niet mee eens. Voor dit onderwerp 

heb ik veel onderzoek gedaan. Je hebt de zogeheten ‘dunkelflaute’. Het is een Duitse term. 

Dunkelflaute treedt op als er geen zon schijnt en geen wind waait.  4275 
 

De heer KLEIN (CU): Die dunkelflaute is een paar dagen per jaar. We hebben het ieder jaar 

kunnen opvangen.  

 

De heer VAN DEN BERG (JA21): De dunkelflaute is inderdaad een paar dagen per jaar. De 4280 
seizoenseffecten moeten worden overbrugd. We zijn pas net begonnen. Als we nu al aan honderd 

procent duurzame elektriciteit kunnen komen dan is dat wat anders dan honderd procent 

duurzame energie. Daar wordt niet over gesproken en dit baart JA21zorgen.  

Het is tijd voor verstandig beleid. Laten we geen keuzes maken die in de toekomst niet meer 

terug te draaien zijn. Ik hoop dat de andere partijen, net als het CDA, tot inkeer komen en dat ze 4285 
spreken over dingen die er echt toe doen. CO2 reduceren kan een doel op zich zijn, maar kies 

dan voor kernenergie: schoon en betaalbaar. Dan hoeven we het ook niet over effecten als 

dunkelflaute te hebben. 

 

Gedeputeerde STIGTER: Dank aan de CDA fractie voor het initiatiefvoorstel. 4290 
We hebben hier vaker over gesproken, in het kader van de RES, maar ook in de commissie. De lijn 

van het college is helder. Veel criteria, zoals genoemd in het initiatiefvoorstel, zijn herkenbaar. 

Denk aan tijdige afstemming met buurgemeenten. Denk aan goede participatie. Het effect op de 
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leefbaarheid en op de omgeving. Alle punten zijn ook onderkend vanuit het college. Waar we een 

andere afslag nemen is de vraag: Hoe vertaal je dat? Wij hebben dat vertaald in onze verordening, 4295 
dan wel zijn we voornemens om dat op te nemen in de verordening. Een aantal onderwerpen 

hebben we bewust buiten het regelen in het spoor gehouden. Denk aan participatie. Denk aan 

afstemming met de buurgemeenten. Dan hebben we het op een andere manier geregeld. Wat je 

wilt voorkomen is dat je met een initiatief tot een stapeling van de regels komt. Wat geregeld 

moet worden, doen we afdoende in de verordening. We hebben daar uitgebreid over gesproken.  4300 
Op een punt wil ik u geruststellen. U gaf aan dat we het nu over schutting gooien bij gemeenten. 

Dat is niet het geval. We hebben het RES-proces gedaan met de gemeenten. Dat hebben we 

gedaan, dat doen we nu en dat blijven we doen. We gooien niks over de schutting. Het is een 

gezamenlijk proces dat we gestart zijn en wat we in gezamenlijke uitvoering zullen brengen. 

Daar hoort ook bij dat we de gemeenten op ordentelijke wijze helpen om dit proces verder te 4305 
brengen. 

 

De VOORZITTER: Mevrouw Van Andel mag nog een reactie geven in eerste termijn op de reacties 

uit de Staten. 

 4310 
Mevrouw VAN ANDEL (CDA): Dank voor alle reacties. Velen vinden het belangrijke punten, maar 

ook wordt gesteld dat het voorstel te vroeg of te laat komt. Dat vind ik toch wel lastig. Wij zaten 

en zitten hiermee. Enerzijds vinden we het RES-proces belangrijk. We zien het als een gegeven 

wat door het Rijk aan de regio en gemeenten wordt gegeven. Anderzijds zijn provinciale regels, 

waar we trots op waren, nu geschrapt. Ik ontken niet dat we het samen met de gemeenten doen, 4315 
of dat de provincie verantwoordelijkheid neemt. Daar ben ik blij mee, meneer Stigter. Dat hebben 

we juist geprobeerd op een rij te zetten. Waar zit het nu in? Ik denk dat we het vooral hebben 

gedaan voor de inwoners van deze provincie. Die van alles op zich af zien komen en zoeken naar 

enige houvast. De zorgen die zijn geuit, hebben het CDA wel degelijk geraakt. We waren er 

overigens niet door verrast. Het is in alle hevigheid los gebarsten, zoals in Amsterdam. Dat gaat 4320 
in gemeenten, die nog niet zover met hun plannen waren, ook nog gebeuren. Daarom is het juist 

nu het moment om te zeggen waar we staan als provincie en om naast inwoners te staan, om 

duidelijk te maken welke voorwaarden nodig zijn om die windmolens op een goede manier te 

kunnen plaatsen. Bekijk het nu echt per project op de punten die we genoemd hebben, om overal 

duidelijkheid te bieden. Als de windmolens er dan toch moeten komen, dan kan iedereen tegen 4325 
elkaar zeggen dat er goed naar gekeken is. In die zin vind ik toch wel dat het een beetje over de 

schutting van gemeenten gekieperd wordt. De RES is teveel en een te grote opgave om het 

allemaal zelf te doen. Ik ben blij dat de gedeputeerde zei dat de Provincie gemeenten daarin wel 

gaat helpen. Hoe mooi zou het zijn als we voor alle projecten op die zeven punten, voordat 

gemeenteraden erover moeten beslissen, de uitkomst daarvan kunnen geven. Ik zou graag zien 4330 
dat de Provincie daarin de gemeenten kan steunen. 

De specifieke toegevoegde waarde is duidelijkheid geven aan bewoners, waaraan zij zich in 

Provincie Noord-Holland kunnen vasthouden als die gevaartes op hen afkomen en soms 

misschien wel heel dicht bij hun woning. En ze moeten er komen en daar staan we achter.  

Nu de RES actueel is en er nog veel meer windmolens moeten komen ziet het CDA dat nu de tijd 4335 
rijp is om duidelijk te maken waar we staan. Dat is nu onduidelijk. De provincie probeert te 
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bemiddelen bij buurgemeenten, maar geeft daar geen garantie dat het goed gaat. Die zouden we 

graag wel zien. Dit onderwerp is te belangrijk om eerst maar eens af te wachten hoe het gaat. 

We zouden hierover een duidelijke uitspraak van Provinciale Staten willen hebben. 

 4340 
De VOORZITTER: Is er behoefte aan een tweede termijn? 

 

Tweede termijn: 

 

Mevrouw VAN ANDEL (CDA): Ik vind het jammer dat ik niet alle partijen gehoord heb over ons 4345 
initiatiefvoorstel. Ook al is het maar omdat we daar benieuwd naar zijn en deze moeite er graag 

instopten. Ik hoop dat we vandaag duidelijk kunnen zijn om bezorgde inwoners te helpen en om 

de duurzaamheid vooruit te helpen. 

 

De heer KLEIN (CU): Dank voor uw uitleg, mevrouw Van Andel. Ik snap wat u wilt met die 4350 
duidelijkheid, maar ik vraag me af of we die krijgen, als de Provincie deze informatie actief zelf 

gaat verstrekken. Juist omdat dit al onderdeel is van de huidige regelgeving. Tegelijkertijd zie ik 

wel dat er al heel veel op verschillende niveaus wordt geregeld. Ik ga niet voor dit voorstel 

stemmen, maar misschien is het een idee dat u kijkt of u de Provincie zover kunt krijgen dat er 

soort heldere infografic komt: Waar kun je terecht met welk soort problemen of vragen over 4355 
duurzame energieprojecten? 

 

De VOORZITTER: Aan de orde is de stemming over het initiatiefvoorstel van het CDA 

‘Afwegingskader energie uit wind en zon op land’, voordracht 47. 

Verlangt iemand hoofdelijke stemming? Wenst iemand een stemverklaring, of aantekening te 4360 
maken? Mevrouw Alberts. 

 

Mevrouw ALBERTS (SP): In de commissie had ik al veel waardering uitgesproken voor het 

initiatiefvoorstel. Dat herhaal ik nu. Ik ben niet echt gewend om dingen te herhalen, maar doe dat 

nu wel. We willen dit voorstel graag steunen. 4365 
 

Mevrouw VAN SOEST (50PLUS/PvdO): Wij zijn tegen windmolens op het land. We willen ze graag 

op zee hebben, dus stemmen we tegen dit voorstel. 

 

De VOORZITTER: Nog andere stemverklaringen? Nee. De stemming geopend en gesloten. Er 4370 
kunnen 46 stemmen worden uitgebracht. 

Voordracht 47 wordt met 13 stemmen voor en 33 stemmen tegen verworpen. Voor hebben 

gestemd JA21, CDA, SP en DENK. 

Het initiatiefvoorstel is verworpen. 

 4375 
15. Vragenuur 

Er zijn geen vragen ingediend. 

 

17. Sluiting 
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We zijn bij het laatste agendapunt aanbeland. Ik vond het bijzonder om weer fysiek met u te 4380 
vergaderen. U hebt een behoorlijke klus geklaard. Dank aan het CDA voor het initiatiefvoorstel en 

al het werk dat daarvoor is verricht. Ik wens u allen een goede thuisreis. We zien elkaar terug op 

11 oktober 2021. Ik wil nog een applaus voor allen die ons vandaag ondersteund hebben. Dank. 

Ik sluit de vergadering. 

Sluiting 21.38 uur  4385 
  



5 Vaststelling Strategische Statenagenda.

1 StrA commissie RWK voor PS 11-10-2021 

Strategische Agenda Commissie Ruimte Wonen en Klimaat 
voor RWK 20-09-2021 / PS 11-10-2021

Beeldvorming (Fase 1) / ter kennisname 
(C-agenda)
Oordeelsvorming (Fase 2) / ter 
bespreking in commissie (B-agenda)
Besluitvorming. Voordracht + PS ( Fase 
3) / voorbereiding in commissie 
(A-agenda)

 2021 2022 2023 GS Werkvorm Procesafspraken / Wensen t.a.v. de voorbereiding
Commissie RWK 30-08 20-09 25-10 22-11 10-01 7-02 14-3 11-4 13-6 5-09 26-9 24-

10
28-
11

  Vetgedrukte teksten zijn de laatste toevoegingen / 
updates op de Strategische agenda voor de commissie 
RWK

Algemeen
Begrotingswijziging Allen 2021:

1e Begrotingswijziging 8 februari op agenda in 
commissie RWK en 8 maart in PS 

Jaarstukken en 
Kaderbrief 

Allen 2021:
7 juni in commissie RWK.

Begroting allen 2021:
25 oktober in commissie RWK.

Ruimte & Wonen   
Voortgang 
Woonopgave/ 
uitvoering Woonagenda 
2020-2025

Loggen N.a.v. toezegging in cie. RWK 10-02-2020:
Mogelijk rondom P&C cyclus met de commissie de 
voortgang van de Noord-Hollandse woonopgave 
bespreken (2x per jaar op de B-agenda).

Uit planningsoverzicht GS:
GS besluitvorming over de Provinciale Woonagenda 
vindt plaats in het voorjaar 2020 en de Staten worden 
hierover ook in deze periode geïnformeerd. GS 
informeren de commissie RWW in het najaar 2020 
over het eerste woonakkoord. De wijze waarop PS 
verder worden geïnformeerd over de voortgang van 
de Provinciale Woonagenda moet nog nader worden 
bepaald. Hierover worden de Staten zo spoedig 
mogelijk geïnformeerd.
PS worden in het najaar 2020 op de hoogte gesteld 
van de voortgang van het Uitvoeringsprogramma 
Binnenstedelijk Bouwen en Versnellen 
Woningbouwproductie.

Eerste voortgang: Medio oktober/november in GS, op 
23-11-2020 in commissie RWK

Toezegging: uitgebreide stand van zaken en 
tussentijdse rapportage in 4e kwartaal van 2022

Masterplan Wonen Loggen Op 4 maart wordt een benen-op-tafeloverleg 
ingepland.
Vervolgens komt het masterplan waarschijnlijk eind 2e 
kwartaal naar de commissie 

Masterplan Wonen 2.0 in 1e kwartaal 2022



Strategische Agenda Commissie Ruimte Wonen en Klimaat 
voor RWK 20-09-2021 / PS 11-10-2021

Beeldvorming (Fase 1) / ter kennisname 
(C-agenda)
Oordeelsvorming (Fase 2) / ter 
bespreking in commissie (B-agenda)
Besluitvorming. Voordracht + PS ( Fase 
3) / voorbereiding in commissie 
(A-agenda)

 2021 2022 2023 GS Werkvorm Procesafspraken / Wensen t.a.v. de voorbereiding
Commissie RWK 30-08 20-09 25-10 22-11 10-01 7-02 14-3 11-4 13-6 5-09 26-9 24-

10
28-
11

  Vetgedrukte teksten zijn de laatste toevoegingen / 
updates op de Strategische agenda voor de commissie 
RWK

Rapport 
“Locatieanalyse naar
middelgrote locaties 
voor de huisvesting van 
buitenlandse 
werknemers,
Provincie Noord 
Holland en gemeenten 
Den Helder, Hollands 
Kroon,
Schagen”

Loggen N.a.v. toezegging in cie. RWK 10-02-2020:
GS komt binnen 2 maanden hierover terug bij de 
commissie RWK
Toezegging 08-06-2020: Medio september 2020 volgt 
een vervolgnotitie; ter bespreking op B-agenda 19-10-
2020.

Onderwerp komt tzt terug om voortgang te volgen

Tijdelijke huisvesting 
buitenlandse 
werknemers 
Rijksstraatweg 23 
Hippolytushoef in 
Bijzonder Provinciaal 
Landschap

Stukken komen in mei 2021 naar de commissie. In de 
brief aan de agendacommissie heeft Gedeputeerde 
Staten aangegeven dat dit onderwerp evt. 
doorgeschoven kan worden naar na de zomer. 

Ontwerp verklaring van 
geen bedenkingen bij
omgevingsvergunning 
project dijkversterking 
Bedijkte Waal

In GS van 29 juni a.s. 

Voortgang fonds OV-
knooppunten

Loggen / 
Olthof

Cie RWK en 
M&B 
gezamenlijk

Besproken op B-agenda in commissie van 08-06-2020
Voordracht over besloten agenda in PS 14-09-2020
Jaarlijkse voortgang komt t.z.t. op C-agenda (20 
september 2021)

Monitor OV-
knooppunten

Loggen Jaarlijks t.k.n. op c-agenda

Plan van Aanpak (pva) 
Kustvisie

Loggen BOB Wordt verwacht 3e kwartaal 2021

Voortgang 
bouwambassadeur

22-11-2021: C-agenda – Vooraf Technische briefing 
Bouwambassadeur over werkzaamheden en 
resultaten

Omgevingsverordening

Omgevingsverordening 
NH 2020 

Betreft een partiele herziening van de OV NH2020, 
alleen t.a.v. regels RES’en leidend voor wind op land 
identiek aan OV NH2022 



Strategische Agenda Commissie Ruimte Wonen en Klimaat 
voor RWK 20-09-2021 / PS 11-10-2021

Beeldvorming (Fase 1) / ter kennisname 
(C-agenda)
Oordeelsvorming (Fase 2) / ter 
bespreking in commissie (B-agenda)
Besluitvorming. Voordracht + PS ( Fase 
3) / voorbereiding in commissie 
(A-agenda)

 2021 2022 2023 GS Werkvorm Procesafspraken / Wensen t.a.v. de voorbereiding
Commissie RWK 30-08 20-09 25-10 22-11 10-01 7-02 14-3 11-4 13-6 5-09 26-9 24-

10
28-
11

  Vetgedrukte teksten zijn de laatste toevoegingen / 
updates op de Strategische agenda voor de commissie 
RWK
commissie RWK van september 2021 en voor 
behandeling in de commissie RWK na de ter inzage 
legging en besluitvorming in PS (7 februari en 7 maart 
2022)

Omgevingsverordening 
NH 2022 

Loggen BOB Hieronder de voorgenomen gewijzigde planning op 
hoofdlijnen van de Omgevingsverordening NH2022:
Besluitvorming:
- September 2020: Eerste ronde externe ambtelijke 

inputsessies (voorleggen concept regels en kijken 
waar dit knelt)

- 19 oktober 2020: Technische briefing over de 
Omgevingsverordening NH2022

- 19 November 2020: Externe bestuurlijke 
inputsessies (bestuurders van gemeenten, 
waterschappen etc. van de provincie N-H wordt 
om input gevraagd) 

- December 2020: Eventueel Tweede ronde 
ambtelijke input-sessies

Besluitvorming:
13 april 2021 GS; vaststellen ontwerp- OV NH 

2022
19 april 2021                    
Commissie RWK
26 april 2021 

Extra cie. RWK                    
Start ter inzage legging
19 juni 2021                      
Einde ter inzage legging
7 september 2021           
GS; OV NH2022
20 september 2021         
Commissie RWK
4 oktober 2021*              
PS; vaststellen OV NH2022
1 januari 2022                  
Inwerkingtreding

*Eventueel laatste uitwijkmogelijkheid; PS van 
november 2021. Later kan niet i.v.m. het omzetten 
van de Omgevingsverordening NH2022 naar het 
nieuwe DSO-LVBB voor publicatie.



Strategische Agenda Commissie Ruimte Wonen en Klimaat 
voor RWK 20-09-2021 / PS 11-10-2021

Beeldvorming (Fase 1) / ter kennisname 
(C-agenda)
Oordeelsvorming (Fase 2) / ter 
bespreking in commissie (B-agenda)
Besluitvorming. Voordracht + PS ( Fase 
3) / voorbereiding in commissie 
(A-agenda)

 2021 2022 2023 GS Werkvorm Procesafspraken / Wensen t.a.v. de voorbereiding
Commissie RWK 30-08 20-09 25-10 22-11 10-01 7-02 14-3 11-4 13-6 5-09 26-9 24-

10
28-
11

  Vetgedrukte teksten zijn de laatste toevoegingen / 
updates op de Strategische agenda voor de commissie 
RWK
Uitgesteld, zie brief GS uit juli 2021: waarbij OV 
NH2022 tijdelijk wordt stilgelegd en dus niet voor 
behandeling in de commissie RWK van september en 
PS van oktober wordt aangeboden maar later, gelijk 
op met de partiele herziening van de OV NH2020

Klimaat & Energie
RES 2.0 Stigter n.n.b. Startdocument RES 2.0 komt medio zomer 2022, na 

de gemeenteraadsverkiezingen 2022

Vaststelling RES 2.0 24 maanden na invoering RES 
1.0

Provinciaal 
inpassingsplan (Pip) 150 
Kv

Stigter Wordt verwacht 2e kwartaal 2021

- Voorbereidingsbesluit is reeds via voordracht 
in PS geweest (RWK 08-06-2020) 

Warmtestrategie Stigter Na gereed komen van het warmtebronnenregister 
medio 2020, zullen Statenleden hierover worden 
geïnformeerd.
Naar verwachting komt voor de zomer van 2020 het 
Rijks duurzaamheidskader voor biomassa gereed. PS 
(commissies RWK en EFB) worden na het zomerreces 
van 2020 betrokken bij de ontwikkeling van het 
Noord-Hollandse duurzaamheidskader voor biomassa. 
De wijze waarop PS wordt betrokken stemmen GS af 
met PS nadat het duurzaamheidskader van het Rijk is 
verschenen.

Verwachting: Warmtestrategie in november 2021 op 
de B-agenda (onder voorbehoud)

CES= Cluster Energie 
Strategie NZKGebied

TB is eind augustus
Behandeling voorstel 20 september in RWK

TB geothermie Voorafgaand cie RWK van september, circa 1 uur

Energie-infrastructuur 
Alliander

EFB of RWK



1 StrA commissie EFB  september 2021 

Strategische Statenagenda Commissie Economie Financiën en Bestuur 
Oktober 2021

Beeldvorming (Fase 1) / ter kennisname 
(C-agenda)
Oordeelsvorming (Fase 2) / ter 
bespreking in commissie (B-agenda)
Besluitvorming. Voordracht + PS ( Fase 
3) / voorbereiding in commissie 
(A-agenda)

 2022 2023 GS Werk
vorm

Procesafspraken / Wensen t.a.v. de voorbereiding

Commissie EFB 6-9 27-9 28-10 29-11   Roodgedrukte teksten zijn de laatste toevoegingen / 
updates op de Strategische agenda voor de commissie 
EFB

Algemeen
1e begrotingswijziging 
2022

Allen 2022:
Cie EFB: februari 2022
PS:  maart 2022

Jaarstukken 2022 Allen 2022:
Rekeningencommissie 
   Maandag 30 mei 2022 en 
Mondelinge technische vragen sessie op 30 mei                           

Reguliere commissies
- maandag 13 juni  2022 (NLG  
  en RWK
- maandag 20 juni  2022 (EFB 
  en M&B)

PS 4 juli 2022
Kaderbrief 2023 Allen Reguliere commissies

- maandag 13 juni  2022 (NLG  
  en RWK
- maandag 20 juni  2022 (EFB 
  en M&B)

PS 4 juli 2022
2e begrotingswijziging 
2021

 

Allen maandag 20/9/2021 NLG  en RWK  (
Maandag 27/9/2021 EFB  en M&B 

- PS 11 oktober 2021
Begroting 2022 Allen 25 oktober in commissie NLG en RWK 

28 oktober in commissie EFB en M&B

 8 november in PS.
Laatste begrotingswijziging 
2021

Allen cie EFB :29 november 2021 
PS :13 december 2021

Motie 41 (noodfonds) Op 22 maart 2021 is voortgang besproken. In juli 2021 dan weer 
info over resterende middelen noodfonds (zie brief EFB 22-3-
2021). Zie ook brief c-agenda EFB 27-9-2021

motie 42 (herstelfonds) Blauwdruk is behandeld in EFB 26-10-2020 (en RWK 19-10-
2020). 
1e begrotingswijziging behandeld in EFB 15-2-2021
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Stand van zaken eerste tranche en voorbereiding 2 tranche 
besproken in EFB 22-3-2021
2e tranche besproken in EFB 14 juni 2021

Voor toezeggingen: zie toezeggingenlijst EFB

 
Financiën, Cultuur en 
Erfgoed (Pels)

  

Voorstel om de opzet van 
de begroting te verbeteren 
en meer inzichtelijk te 
maken

In de rekeningencommissie (valt onder commissie EFB) van 26 
augustus 2019 is over  dit onderwerp gesproken, GS zullen met 
een voorstel richting commissie/PS komen om de opzet van de 
begroting te verbeteren en meer inzichtelijk te maken.

Onderzoek Rekenrentes in 
IPO verband

.

(cie EFB 2-12-2019) Mw. Pels meldt dat in IPO-verband het 
onderzoek naar een realistische rente is gestart, want het wijzigen 
van de rente heeft grote gevolgen voor het doelvermogen. De 
uitkomsten van het onderzoek zijn nog niet bekend, maar hierin 
wordt gerekend met de rekenrente die ook verzekeraars hanteren. 
Na afronding van het onderzoek kan een realistisch scenario 
opgesteld worden.
Uitkomsten waarschijnlijk in februari 2020. Deze worden met de 
commissie gedeeld. Indien de effecten heel erg groot zijn, dan zal 
de commissie tijdig met een brief van GS via de B-agenda 
geïnformeerd worden.

Nota Verbonden Partijen Evaluatie behandeld in EFB van 16 september 2019.
De nieuwe nota verbonden partijen is in de commissie van 31 
augustus 2020 behandeld en als hamerstuk in PS van 5 oktober 
2020.
In de jaarstukken zal hier aandacht aan worden besteed. 

Actualisatie Cultuurnota Pels  24 februari 2020 is er een technische briefing gehouden over 
actualisatie cultuurbeleid;
22 maart 2021 is er een BOT overleg hierover gehouden.

Laatste planning: 
27 september 2021:   discussie nota in Cie EFB
29 november:               def. nota in Cie EFB 
13 december:               vaststelling nota PS 

Investeren in behoud van 
archeologisch erfgoed

Pels Met de actualisatie van het cultuurbeleid (zie hierboven) komt de 
beleidsinzet op het gebied van onderwaterarcheologie aan de 
orde. Onderwerpen daarbij zijn beschermingsbeleid van wrakken 
in de Waddenzee en extra onderzoek naar nieuw aangeleverde 
vondsten. 
In het tweede kwartaal 2020 worden PS geïnformeerd over de 
presentatie van de vondsten van het Palmhoutwrak.
Financiële bijdrage Kaap Skil voor tentoonstellen Palmhoutwrak-
collectie (28-9 c-agenda)
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Investeren in behoud en 
herbestemming 
monumenten

Pels Bij de actualisatie van het cultuurbeleid (zie een paar regels naar 
boven) zal de provinciale inzet voor rijksmonumenten (zonder 
woonfunctie) worden voorgelegd.

Cultuureducatie en 
bibliotheken

Pels 23 november 2020: digitaal werkbezoek EFB met Probiblio
Begin 2021 ontvangen PS het programma Cultuureducatie met 
kwaliteit 2021-2024 dat door Plein C wordt uitgevoerd. 
Cultuureducatie en de provinciale rol bij bibliotheken zal ook 
onderdeel zijn van de actualisatie van cultuurbeleid .
(zie brief C-agenda EFB 30 november 2020)

Initiatiefvoorstellen SP over 
archeologie en erfgoed 
(vervolg op discussienotitie)

Pels Discussienotitie SP over archeologie en erfgoed behandeld in 
commissie EFB 20 januari 2020. Naar aanleiding van deze 
bespreking heeft de SP 2 initiatiefvoorstellen opgesteld. Deze zijn 
behandeld in EFB van 30 november 2020. SP zet 
initiatiefvoorstellen niet door naar PS. Onderwerp zal namelijk 
worden besproken bij actualisatie cultuurnota.

Voorstel voor Noord-
Hollands waarderingskaart 
stolpboerderijen

Pels Daadwerkelijke uitwerking waarderingskaart is bij discussienotitie 
Cultuurnota op 27/9/21 besproken

Stelling van Amsterdam Techn
ische 
briefi
ng 6 
septe
mber 
2021

Pels Recent is opdracht verleend voor een onderzoek naar de 
herstelbehoefte en versterkingsmogelijkheden van recreatie 
rondom de Liniedijken van de Stelling van Amsterdam. Dit 
onderzoek is in gang gezet omdat in het coalitieakkoord is 
gemeld dat er een Landschapsfonds wordt ingesteld (valt onder 
sector Groen/NLG) waaruit ook herstel en recreatief gebruik van 
de Liniedijken gefinancierd kan worden. Om nu inzicht te krijgen 
in deze herstelbehoefte is dit onderzoek gestart. Het onderzoek 
moet medio mei af zijn. De uitkomsten van het onderzoek moeten 
leiden tot een aanvraag uit  het Landschapsfonds. Het onderzoek 
is medio mei 2020 afgerond. Als er besluitvorming nodig is, vindt 
deze na het zomerreces plaats. PS worden daar dan bij betrokken 
(NLG/EFB)
Bij behandeling Gemeenschappelijk Orgaan Waterlinies op 18-6-
2020 in EFB heeft mw. Pels voorgesteld om – gezien het feit dat 
het een nieuwe vorm van samenwerking betreft – er de komende 
tijd vaker met elkaar over te spreken. 
Technische briefing gehouden op 6/9/2021

Sport, Personeel en 
Organisatie en Inkoop
(Pels)
Sport Pels Voortgang Beleidsnotitie Sport EFB besproken in EFB 18 januari 

2021.
Toegezegd is: 
Het aanbieden van plantaardige maaltijden en snacks in de 
kantine zal wederom bij de eerstvolgende kennissessie via 
Sportservice onder de aandacht gebracht worden.  De focus op 
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natuurinclusiviteit kan bij een volgende ronde aan de orde komen, 
aangezien het huidige budget daarvoor onvoldoende is.

Goed werkgever- en 
opdrachtgeverschap

Pels Binnen de ambtelijke organisatie is ‘goed werkgeverschap en 
eigentijdse arbeidsverhoudingen’ één van de pijlers van het 
strategisch HR beleid.
Onder deze noemer wordt gewerkt aan diverse thema’s, 
waaronder diversiteit en inclusiviteit en ontwikkel- en 
loopbaanmogelijkheden. Naar verwachting in het tweede kwartaal 
van dit jaar zullen GS de Staten nader informeren over de wijze 
waarop wij uitvoering geven aan dit onderdeel van het 
Coalitieakkoord, en de komende tijd met onze verbonden partijen 
in gesprek gaan welke stappen ze hierin kunnen zetten.
Zie GS brief c-agenda EFB 26 oktober 2020 over duurzaam 
doorpakken en rol als werkgever - diversiteit op de werkvloer 

Voortgang Social Return Pels Voortgang: 1e kwartaal 2020 (zie c-agenda EFB 31-8-2020)
Voortgang 2021: 'Social return in één oogopslag 2021
met daarin de voortgang vanaf januari 201 5 tot mei 2021 (C-
agenda EFB 6-9-2021);
Eerste kwartaal 2022: voortgang social return in 1 opslag
Herijking social return 1e kwartaal 2023

Inkoopbeleid Besproken in commissie EFB 22 maart 2021

Circulaire economie en 
PDNH
Per 1-1-2021 van M&B 
naar EFB (Pels)
Actieagenda Circulaire 
Economie 2021-2025

Pels 18-1-2021  concept-Actieagenda in cie. EFB (besproken B-
agenda) 

PDENH (Participatiefonds 
Duurzame Economie 
Noord-Holland)

Pels N.a.v. veel vragen over dit onderwerp is op verzoek van PS een 
technische briefing PDENH gehouden op  3 september 2020 in de 
commissie M&B.
Op 7 december 2020 heeft er een expertmeeting plaats gevonden 
over revolverende fondsen

Economie, Arbeidsmarkt en 
Onderwijs, Bestuur, 
Interbestuurlijk Toezicht en 
Europa (Zaal)
Voortgangsrapportage/actu
alisatie economisch 
uitvoeringsbeleid/

Zaal 26 november 2018 is de 2e voortgangsrapportage behandeld in 
EEB (incl. voortgang  PIM en andere MKB instrumenten).
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Dashboard
 

 

In het tweede kwartaal  2020 wordt een (proces) voorstel voor 
actualisatie van economische beleid aan PS gestuurd. Hierin wordt 
aangegeven op welke momenten PS betrokken worden bij de 
actualisatie. 
Nieuwe planning ivm Covid-
-  15 februari 2021 nieuwe 
               voortgangsrapportage  incl. coronaeffecten besproken
- 11 maart 2021 Expertmeeting gehouden
- 6 Sept 2021: nieuw uitvoeringsprogramma in EFB 
              besproken

Voortgang Pallas project

  

Technische 
briefing 
Pallas 
voorafgaan
de aan 
vergaderin
g EFB 29-
11

Zaal Rondvraag 14-6-2021: 
GS zijn over de lening in gesprek met het ministerie en na het 
besluit van het Rijk zullen diverse scenario’s voor de lening in 
kaart worden gebracht. In het najaar worden PS hierover 
geïnformeerd. Voorafgaand aan EFB van 29/11/2021 zal een 
technische briefing over Pallas worden gehouden.

In 2012 is door het Kabinet en de Provincie Noord-Holland 
besloten om een lening te verstrekken om de mogelijkheid te 
bieden om tot een nieuwe reactor in Petten te komen ter 
vervanging van de huidige Hoge Flux Reactor (HFR). Eind 2013 is 
hiertoe de Stichting Pallas opgericht, met als doel om een reactor 
te ontwerpen en realiseren, die bestemd is voor de productie van 
medische isotopen en voor nucleair technologisch onderzoek. 
Onderdeel van de opdracht was het aanvragen van de benodigde  
vergunningen, het opstellen van een business case en het 
aantrekken van private investeerders (fase 1). Voor deze fase 
hebben het Rijk en de Provincie Noord-Holland samen een lening 
van €80 mln. verstrekt die in drie tranches ter beschikking is 
gesteld. Onderdeel van de opdracht was ook om de 
daadwerkelijke bouw en exploitatie - fase 2 en 3 - privaat te 
financieren. Uit de brief van GS aan PS (zie C-agenda 16-9-2019; 
11.1.b) blijkt dat er momenteel concrete interesse is van private 
investeerders. 

Jaarlijks (meestal in de maand februari) worden de 
commissieleden op de hoogte gehouden over de voortgang van 
het project.
Zie ook brief op c-agenda EFB 15 juni 2020 
Brief GS inz.  uitstel terugbetaling  op B-agenda EFB 31-8-2020;
Voorafgaande aan deze vergadering is een technische briefing 
over stand van zaken Pallas gehouden.
Volgende technische briefing  15 februari 2021 en stand van 
zaken op B-agenda EFB;
Zie ook brief op c-agenda EFB van Minister van Ark aan 2e kamer 
over private investeerders
Rondvraag in cie EFB 14-6-2021 over komst Shine in relatie tot 
Pallas:  GS zijn over de lening in gesprek met het ministerie en na 
het besluit van het Rijk zullen diverse scenario’s voor de lening in 
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kaart worden gebracht. In het najaar worden PS hierover 
geïnformeerd
Voorafgaande aan EFB 29 november 2021 zal een technische 
briefing worden gehouden

HIRB/werklocaties Zaal Onder de noemer HIRB-plus zijn regelingen opgesteld voor het 
toekomstbestendig maken en houden van bedrijventerreinen en 
winkelgebieden. Ook zijn middelen vrijgemaakt ten behoeve van 
pilots op het gebied van verblijfsrecreatie. In totaal wordt voor 
HIRB-plus in de periode 2020-2023 een bedrag van € 2,5 mln. 
per jaar ingezet.  
In de subsidieregeling voor de fysieke herstructurering van 
bedrijventerreinen krijgen de aspecten duurzaamheid (waaronder 
CO2-reductie), circulariteit en leefbaarheid grotere nadruk. 
Projecten die op deze gebieden veel maatregelen nemen hebben 
een grotere kans op subsidie in de jaarlijkse subsidietender. PS 
worden jaarlijks geïnformeerd over de gehonoreerde projecten.
Regionale afspraken werklocaties:
Hiervoor worden de afspraken gevolgd die gemaakt zijn inde PRV; 
ramingen worden minimaal eens in de 5 jaar voorzien. Voor NHN 
is net een herziening van de raming gestart (oplevering 2e helft 
2020). Zie brief GS aan PS inz. Monitor Werklocaties 2020 c-
agenda EFB 30 november 2020

Jaarprogramma  van De Kop 
Werkt! (wensen en 
bedenkingen’).

Zaal EFB 20-1-2020: programma loopt af: hr. Van der Hoek zegt toe 
dat het onderwerp terugkomt op de agenda van de commissie na 
afronding van de effectrapportage (maatschappelijke en 
economische effecten) en de evaluatie van het ambitiedocument 
en evaluatie governance.
29/6: Zie ook brief C-agenda EFB 31/8 inz. jaarrapportage 2019 
en verlengen programma.
De effectrapportage (maatschappelijke en economische effecten) 
en de evaluatie van het ambitiedocument en evaluatie governance 
komen nog terug op de agenda. 
Aan de evaluatie van het ambitiedocument en evaluatie 
governance wordt nu gewerkt. De effectrapportage wordt circa 1 
jaar uitgesteld. In 2021 worden dit allemaal te samen aan de Cie 
aangeboden
2e tranche jaarprogramma 2020 is op 18 januari in cie EFB 
behandeld
Jaarrapportage 2020 staat op c-agenda EFB 14-6-2021

Herstructurering 
Winkelgebieden

.

Zaal EFB 20-1-2020 (rondvraag Van der Hoek): negatieve 
berichtgeving winkelleegstand. Primair gemeenten aan zet. Wordt 
wel in regionaal en in MRA verband over  gesproken. Eventuele 
acties zullen in gezamenlijkheid plaatsvinden. In dat geval worden 
PS geïnformeerd

Continuering regionale 
economische 
samenwerking NHN

Zaal .De provincie en 18 NHN gemeenten hebben op 17 december 
2017 een aandeelhouders- en dienstverleningsovereenkomst 
ondertekend, waarin de strategische samenwerking van en 
onderlinge afstemming tussen ondernemers, 
onderwijsinstellingen, kennisinstellingen, lokale en provinciale 
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overheden en regionale samenwerkingsverbanden in NHN is 
vastgelegd.
In deze overeenkomsten is bepaald dat uiterlijk in oktober 2021 
een tussenevaluatie is uitgevoerd en uiterlijk in mei 2023 een 
eindevaluatie is uitgevoerd.
De tussenevaluatie wordt opgeleverd in oktober 2021 en in het 
Bestuurlijk Afstemming Overleg NHN (BAO) en de Algemene 
Vergadering van Aandeelhouders op 22 november 2021 
vastgesteld, opdat de uitkomsten van de evaluatie kunnen worden 
vertaald in het Jaarplan ONHN van 2022.
De resultaten van deze tussenevaluatie zullen na deze datum aan 
de Commissie worden voorgelegd.

Uitkomsten evaluatie 
detailhandelbeleid

Zaal Zie ook brief GS inz. monitor detailhandel op c-agenda EFB 31-8-
2020

Hoogwaardige en digitale 
verbindingen

Zaal Plannen van marktpartijen en het lokale initiatief dat met een 
garantstelling gesteund wordt, dekken meer dan driekwart van de 
witte buitengebieden. In het resterende deel worden gemeenten 
met een kansrijke business case op weg geholpen om met de 
markt glasvezel aan te leggen. Eind maart loopt de 
beroepstermijn tegen de garantstelling af. Indien er geen hoger 
beroep wordt aangetekend sluiten GS een garantie- en 
uitvoeringsovereenkomst  en wordt de garantie daadwerkelijk 
verstrekt. Rond de zomer wordt meer zicht verwacht op een 
resultaat bij (de eerste) twee gemeenten die GS verder 
ondersteunt. PS worden over beide zaken geïnformeerd.
EFB 15/6/2020: De analyse met kansen voor de gemeente Bergen 
is ontvangen en GS willen dat komende maand met de gemeente 
bespreken. Met de tweede gemeente gaat GS van start zodra blijkt 
dat de werkwijze (met Bergen) succesvol blijkt. Het lijkt GS zinvol 
om het geheel na de zomer in de cie EFB te agenderen
De hr. Zaal (GL) verzoekt dit na de zomer op de agenda van de 
commissie EFB te plaatsen.
Op 28 september zal tkn een update op de c-agenda worden 
geagendeerd (in overleg met de hr. Zaal). In voorjaar 2021 zal het 
bespreekstuk worden geagendeerd (bij actualisatie economische 
agenda).
EFB 30-11-2020: brief op C-agenda waarin wordt voorgesteld dit 
onderwerp te bespreken bij de actualisatie van de 
uitvoeringsagenda economie op 6/9/2021. 
10 mei 2021 Technische briefing.
 Is besproken in EFB van 6/9/2021 bij uitvoeringsprogramma 
Economie

Discussienotitie PvdD naar 
een nieuwe economie

Zaal/Pels Nav behandeling in cie EFB 31-8-2020 zal Ines Kostic zal samen 
met andere partijen een aantal initiatiefvoorstellen uitwerken.

Een innovatief klimaat 
bevorderen

Zaal GS streeft naar een optimaal vestigingsklimaat voor ondernemers 
in Noord-Holland. Een nationaal en Europees gelijk speelveld is 
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Economie en inclusieve 
arbeidsmarkt

hierbij van groot belang. We stellen geen strengere normen dan 
de wettelijke, maar stimuleren bedrijven om duurzame 
maatregelen te nemen. De provincie ondersteunt het 
vestigingsklimaat door in te zetten op goede bereikbaarheid, 
goede ruimtelijke ordening en een gezonde  leefomgeving. Om de 
verduurzaming van de economie te versnellen, ondersteunen en 
stimuleren GS over de volle breedte duurzame innovatie. Hiervoor 
stelt GS middelen beschikbaar.
GS  stimuleert (duurzame) innovatie op verschillende manieren, 
met de MKB innovatie-instrumenten en -fondsen. Voor de 
financiële stimulering van innovaties is de MIT-subsidieregeling  
ingesteld (MKB innovatiestimulering regio en Topsectoren), het 
Participatiefonds Duurzame Economie NH en het Innovatiefonds 
NH. Met het investeringsgereedprogramma PIM worden 
(duurzame) ondernemers met het vinden van passende 
financiering geholpen, en met het versnellingsprogramma GO!-NH 
worden duurzame innovaties versneld. Al  deze innovatie-
instrumenten  worden in de huidige coalitieperiode  voortgezet 
en/of uitgebreid. Daarnaast start, in samenwerking met regionale 
partners,  een pilot ‘Globalisers’ om Noord-Hollandse scale-ups 
te helpen groeien door ondersteuning te bieden bij het toetreden 
op de internationale markt. De uitvoering van deze instrumenten 
wordt door GS georganiseerd. PS worden jaarlijks per brief 
geïnformeerd.

Een veerkrachtige 
arbeidsmarkt bevorderen

Zaal Voor een vitale en veerkrachtige beroepsbevolking blijft ingezet 
worden op een meer skillsbased arbeidsmarkt met als 
onderlegger een campusstructuur gefocust op techniek en 
technologie. In deze campusstructuur werkt de triple helix samen 
aan 1) een betere aansluiting arbeidsmarkt & onderwijs door 
onderwijsvernieuwing, 2) versnellen van de overgang van werk 
naar werk aan de hand van skills en 3) bevorderen van een 
inclusieve arbeidsmarkt door gezamenlijke   projecten. In de 
steigers staan nu projecten bij de Zaancampus en Luchtvaart 
Community Schiphol. Voor aanscherping van het campusbeleid 
worden eind 2020 de evaluatieresultaten verwacht. In de tweede 
helft van 2020 start een nieuwe Werkambassadeur (zie brief  c-
agenda EFB 31/8/2020)
 6 september is een technische briefing gehouden  door de 
werkambassadeur en op 27 september is de uitvoeringsagenda 
besproken

Nieuwe Europastrategie Zaal Commissie EFB 16-9-2019: afgesproken in om geen COE in te 
stellen. Halverwege de collegeperiode zal de nu gekozen 
werkwijze geëvalueerd worden.  
Op maandag 20 april zal van 11.00 uur tot 12.30 een BOT overleg 
worden gehouden over analyse EU beleid, evaluatie Europees 
beleid 2017-2020 en welke accenten de commissie belangrijk 
vindt (ivm coronacrisis gaat dit niet door. Er zal een nieuwe 
planning worden gemaakt voor de nieuwe europastrategie. 
Waarschijnlijk in najaar  notitie met daarin 



Strategische Statenagenda Commissie Economie Financiën en Bestuur 
Oktober 2021

Beeldvorming (Fase 1) / ter kennisname 
(C-agenda)
Oordeelsvorming (Fase 2) / ter 
bespreking in commissie (B-agenda)
Besluitvorming. Voordracht + PS ( Fase 
3) / voorbereiding in commissie 
(A-agenda)

- de accenten voor de komende nog lopende 
              periode van de huidige Europa strategie (loopt tot 
              1/1/2021) en 
- opzet om te komen tot een nieuwe 
              europastrategie (startnotitie november 2020)
- Op 28 september technische briefing zoals 
              afgesproken in EFB 20 april 2020
-             Starnotitie Europstrategie behandeld in EFB 30 
november 
              2020. 

- 18 januari 2021 is een technische briefing  
gehouden over Green Deal en Brexit (gevolgen voor 
Noord-Holland);

-             15 februari 2021 een BOT overleg nieuwe 
              Europastrategie 

- Bespreking kadernotitie ter politieke beraadslaging met 
uitkomsten van beeldvormingsfase Commissie EFB 6 
september 2021

- Bespreking concept Europastrategie 2022-2025 Commissie EFB 
   29 november 2021
-  Vaststellen Europastrategie 2022-2025 Provinciale Staten 13  
   december 2021

Sponsoring Zaal In oktober 2019 zijn de uitgangspunten in de commissie 
besproken en in november 2019 heeft GS het definitieve 
sponsorbeleid 2020-2023 vastgesteld. PS zullen jaarlijks een 
voortgangsrapportage ontvangen over de 
duurzaamheidsmaatregelen die de gesponsorde evenementen 
invoeren. 
18 Januari 2021 is de Voortgangsbrief dierenwelzijn gesponsorde 
evenementen 2020 op B-agenda EFB.
In 2022 vindt een evaluatie van de doelstellingen en de resultaten 
plaats.
Zie ook c-agenda EFB 22-4-2021:  Brief GS aan PS inz. verruimde 
uitgangspunten evenementensponsoring 2021-2022

Initiatiefvoorstel wijziging 
Referendumverordening 
van FvD

Behandeld in cie EFB van28-9-2020:.
Toegezegd is: GS zullen goed blijven volgen of sprake is van 
gestrande pogingen en in dat geval zullen PS worden 
geïnformeerd  Mw. Zaal  geeft aan dat op basis van de motie van 
FvD is al een communicatietraject gestart, voorgesteld wordt na te 
gaan wat dit heeft opgeleverd alvorens weer een nieuw traject te 
starten. Zodra de digitale mogelijkheid aanwezig is, zal hierover 
gecommuniceerd worden.  
De vraag van de PVV over de geschatte kosten van een 
referendum (bedrag concretiseren) is schriftelijk beantwoord.
Zie ook Statenvragen FvD 115-2020
Bindend correctief referendum agenderen in commissie  zodra de 
Grondwetswijziging dat mogelijk maakt

IBT: tussenrapportage 
financiële positie 

PS 14-9-20: Normaal wordt over IBT in een jaarverslag aan het 
einde van het jaar, gerapporteerd. In verband met de bijzonder 
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gemeenten situatie, zal zij aan het einde van het jaar als alle begrotingen zijn 
ingediend, met een tussenrapportage te komen die dan eventueel 
besproken kan worden. 
 EFB 15 februari 2021 (C-agenda tussenstand). 
Technische briefing over dit onderwerp mede in relatie tot 
bestuurskracht gemeenten gehouden op 22 april 2021

Datacenterstrategie BOT overleg heeft plaatsgevonden op 10 mei 2021 van 15.00 uur 
tot 17.00 uur 
Eerste contouren 6 september 2021 in cie EFB
Definitieve versie: wordt in november door GS aangeleverd

Openbare orde en 
Veiligheid, Integriteit, 
Internationale 
betrekkingen, Public 
Affairs, Communicatie 
Concerncontrol, Juridische 
Zaken, Archief, PS- en GS 
zaken (CdK)
Bestuurscultuur CdK Concept Agenda bestuurlijke vernieuwing en participatie/notitie 

bevoegdheidsverdeling GS/PS is besproken in  EFB 18 januari 
2021
Werkgroep burgerparticipatie is nieuw leven ingeblazen (eerste 
vergadering heeft op 6/9 plaatsgevonden en  vervolgvergadering 
op 27/9.

inspraak en 
participatieverordening.

Mededeling CDK EFB 6/9/2021: Het aangekondigde wetsvoorstel 
met als titel ‘Versterking Participatie Decentrale overheden’ is nog 
niet behandeld door de Tweede Kamer. Daarom kan de 
toezegging om de inspraak- en participatieverordening uit te 
breiden en voor de zomer van 2022 af te ronden, niet nagekomen 
worden. Er wordt gestart met een bijeenkomst over digitale 
participatie op 6 oktober a.s. met burgemeesters en wethouders. 
Het resultaat hiervan wordt verwerkt in het grotere geheel. De 
aangekondigde conferentie over participatie is voorlopig 
uitgesteld.

1e begrotingswijziging 
Randstedelijke Rekenkamer 
voor zienswijze 2022

CdK/PS Februari  2022

Begroting Randstedelijke 
Rekenkamer 2022

CdK/PS April 2022

Ondermijning, tegengaan, 
weerbaarheid stimuleren

 

Deze ambitie wordt in het voorjaar van 2020 uitgewerkt in een 
Agenda Weerbaar NH. De Agenda vormt de leidraad voor het 
provinciaal handelen in deze coalitieperiode. Een van de aspecten 
– ook al benoemd in de programmabegroting 2020 – is de quick 
scan weerbaarheid van gemeenten. Deze zal een plaats krijgen in 
de Agenda. Dat geldt ook voor de aanpak van de eigen 
weerbaarheid.
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In de Agenda wordt ook aandacht besteed aan de wijze waarop de 
voortgang inzichtelijk wordt gemaakt voor PS. Het voornemen is 
om de Staten ten minste jaarlijks te informeren over de 
voortgang.  De Agenda Weerbaar NH leent zich voor behandeling 
volgens het BOB-model.
 De concept-Agenda Weerbaar NH is op 18 juni 2020 in de 
commissie EFB besproken.  De bespreking gaf geen aanleiding tot 
wijziging van de Agenda die vervolgens nog voor het zomerreces 
is vastgesteld door GS (definitieve agenda is verzonden en staat 
op C-agenda commissie).
Toegezegd is:
Met de QuickScans wordt gewoon doorgegaan want het streven is 
hier zoveel mogelijk gemeenten op aan te laten sluiten. PS zullen 
hier regelmatig over geïnformeerd worden. - Er wordt in ieder 
geval ingezet op het vergroten van de interne weerbaarheid 
waarover teruggekoppeld zal worden en waar nodig, wordt 
ingezet op het vergroten van de eigen weerbaarheid.
De cdK zal over de voortgang van de agenda ten minste een keer 
per jaar aan de Staten rapporteren (los van de P&C-cyclus;( eerste 
voortgangsrapportage is 27 september 2021 in EFB behandeld). 

• Ten aanzien van de quickscans kan gemeld worden dat 
de voorbereidingen voor de uitrol bij gemeenten in volle gang is. 
Dit voorjaar is een behoeftepeiling gehouden bij gemeenten en 
meer dan 20 gemeenten hebben laten weten graag een quickscan 
gemeentelijke weerbaarheid uitgevoerd te zien bij de eigen 
gemeente. Dit najaar zal worden gestart met het uitvoeren van de 
quickscans bij de gemeenten die hebben aangegeven graag mee 
te willen doen

• Ten aanzien van de interne weerbaarheid kan worden 
gemeld dat, zoals in de Agenda Weerbaar NH opgenomen, een 
provinciaal weerbaarheidsbeeld wordt opgesteld. De oplevering 
wordt eind december verwacht en zal input vormen voor een 
actieplan interne weerbaarheid.

Zie ook brief C-agenda EFB 18-1-2021

Statenvoordracht - Wensen 
en bedenkingen bij 
subsidievaststelling 
fractiebijdragen n.a.v. 
Rapport van bevindingen 
2020-2021

Februari 2022

MRA versterkte 
samenwerking

22 maart 2021 eerste besprekingen versterkte samenwerking 
MRA. 22 april vervolg   6  september EFB 
Voor definitieve zienswijze EFB 28 oktober 2021 (ovb) en PS 
november 2021

Initiatiefvoorstel van Denk 
inz. uitgebreid onderzoek 

Uitstelbrief over uitbrengen advies GS ontvangen 
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naar het slavernijverleden 
en  de rol van de  Provincie 
Noord-Holland

Advies en initiatiefvoorstel zal worden geagendeerd voor EFB 
28/10/21 en PS 15/11/2021

Kadernota 
Risicomanagement en 
weestandvermogen

Waarschijnlijk 29 november in EFB en 13/12 in PS

IPO, ICT en Data en 
Subsidies algemeen
(Stigter)  

IPO begroting 2022 Stigter 23/8/2021 technische briefing IPO/BOT overleg om opmerkingen 
mee te geven aan de hr. Stigter voor behandeling begroting in IPO 
bestuur 2 september 2021. Behandeling IPO begroting in cie’s ? in 
oktober 2021

Datastrategie Stigter 31-8-2020: technische briefing datastrategie. 
Voortgangsrapportage heeft op de B-agenda van EFB 30 
november gestaan.

Geactualiseerde datastrategie 14 juni in cie behandeld en op 28/6 
door PS vastgesteld.
 In 2022 zal er een voortgangsrapportage komen en in 2023 een 
evaluatie en een geactualiseerde datatstrategie.



1 StrA commissie M&B voor PS 11-10-2021 

Strategische Statenagenda Commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid 
voor PS 11 oktober 2021

Beeldvorming (Fase 1)       : BOT-overleg of technische briefing / overleg derden
Oordeelsvorming (Fase 2) : ter bespreking, B-agenda  
Besluitvorming (Fase 3)     : Voordracht ter voorbereiding PS, A-agenda 
vetgedrukt = mutatie na meest recente vergadering (cie. M&B of PS)

 2021 2022 2023 GS Behandeling

Commissie M&B 22-04 14-06 06-09 27-09 28-10 29-11 17-01 14-02 21-03 Q2 Q3 en 
Q4  

Algemeen

1e Begrotingswijziging allen 2021: 1e Begrotingswijziging 15-02 M&B, 08-03 PS

2e Begrotingswijziging allen 2021: 2e Begrotingswijziging 27-09 M&B, 11-10 PS
Laatste 
begrotingswijziging

2021: laatste Begrotingswijziging 29-11 M&B, 13-12 PS

Jaarstukken en Kaderbrief allen 2021: 14 juni in commissie M&B (A-agenda) en 28 juni in PS
Begroting allen 2021: 28 oktober in commissie M&B (A-agenda) en 8 november in PS
Mobiliteit/
Bereikbaarheid

 

Nota Infrastructurele 
Kapitaalgoederen (NIKG)

Olthof 28-09-2020 Technische briefing (met uitnodiging van de cie. EFB)
26-10-2020 Voordracht in cie. M&B 
09-11-2020 Voordracht in PS 

Nadere invulling van de duurzaamheidsambities binnen de infrastructurele projecten 2021-2023 
zoals eerder aangekondigd in de Nota Infrastructurele Kapitaalgoederen 2020-2023 (NIKG). 
22-04 Voordracht Duurzaamheidsambities provinciale infrastructuur ‘21-‘23 in cie. M&B, 
17-05 in PS

Bijpraatmoment Rocov-
NH (Regionaal Overleg 
Consumentenbelangen 
Openbaar Vervoer NH)

Olthof Halfjaarlijks bijpraatmoment over recente ontwikkelingen.
Het is gebruikelijk dat Rocov de cie. 2 x (soms 1 x) per jaar informeert. 
18-01 18.30 uur online overleg met Rocov-NH 
27-09 overleg
21-03-2022 volgend overleg

Jaarlijks overleg met 
raadscie. gem. A’dam en 
Vervoerregio Amsterdam

Olthof Eens per jaar is er een bijeenkomst met de leden van de commissie, leden van de raadscie. 
verkeer (Raadscommissie Mobiliteit, Luchtkwaliteit en Water (MLW)) van Amsterdam en de 
Vervoerregio Amsterdam. 
Voorjaar 2022 (na raadsverkiezingen) 

Verkeersveiligheid Olthof Jaarverantwoording verkeersveiligheid 2020: 
In de commissievergadering Bereikbaarheid en Mobiliteit van 20 januari 2020 is toegezegd de 
commissie jaarlijks te rapporteren over de activiteiten van GS op het gebied van 
verkeersveiligheid. In de jaarverantwoording wordt naast een terugblik op 2020 ook 
vooruitgeblikt op de activiteiten in 2021. 
15-02 C-agenda: Uitvoeringsregelingen verkeersveiligheid 2021 en jaarverantwoording 2020

Perspectief Mobiliteit
(v/h Agenda Mobiliteit)

Olthof Perspectief Mobiliteit is de nieuwe titel van Agenda Mobiliteit.
De Agenda Mobiliteit is al eerder in de commissie besproken, nl.:
11-02-2019 discussiestuk Agenda Mobiliteit (B-agenda)
16-09-2019 BOT-overleg Agenda Mobiliteit

Onder de nieuwe naam Perspectief Mobiliteit bespreekt GS graag: 
22-04 concept-Agenda Perspectief Mobiliteit (B-agenda)
06-09 voordracht definitief Perspectief Mobiliteit (A-agenda) (13-09 in PS)

Voortgangsrapport HOV in 
't Gooi 

Olthof Komt elk halfjaar ter kennisgeving in de cie. terug
februari t/m juli 2021 (C-stuk 28-10-2021) 

Eindafrekening 
N23 (Westfrisiaweg)  

Olthof Eindafrekening krediet waarschijnlijk in Q4 2020 in commissie en PS. De eindafrekening kan pas 
worden opgesteld als alle beheerovereenkomsten ondertekend zijn. We zijn daarvoor afhankelijk 
van RWS en HHNK en de gemeentes Hoorn en Koggenland.
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27-09 voordracht eindafrekening (A-agenda) (11-10 in PS) 
Verbinding A8-A9 Olthof Juni 2019: Dit onderwerp maakt deel uit van het coalitieakkoord “Duurzaam doorpakken”:

In februari en eind mei van dit jaar bent u per brief geïnformeerd
(kenmerken 1 1 60469/1 357255 en 1 427994/1 427999) over de stappen van het project 
'Landschapsplan Stelling van Amsterdam / Verbinding A8-A9'. In de brief van eind mei hebben wij 
o.a. aangegeven dat u het Landschapsplan in kwartaal 1 van 2021 zou ontvangen. Dat wordt nu 
Q4 van 2021. Wij bekijken samen met de partners uit de Stuurgroep Verbinding A8-A9 en het 
consortium of dit proces is te versnellen. 
14-06 technische briefing
06-09 ter kennisname Bouwstenen voor het Landschapsplan Stelling van Amsterdam / Verbinding 
A8-A9’ (C-agenda)
Verwachting Q1 2022 Landschapsplan (A-agenda)

Krommenie/Assendelft: Korte termijnmaatregelen Krommenie Assendelft
Informeren over het uitvoeringsprogramma Krommenie/Assendelft cie M&B april 2021 
(C-stuk)

Bereikbaarheid 
Haarlemmermeer-
Bollenstreek 

Olthof Juni 2019: dit onderwerp staat in het coalitieakkoord “duurzaam doorpakken”: Bereikbaarheid 
Bollenstreek. Alle Noord-Hollandse belanghebbenden zullen opnieuw gehoord worden over de 
voorkeursvariant. N.a.v. deze gesprekken zal, op basis van het Noord-Hollandse belang, opnieuw 
gesproken worden met de provincie Zuid-Holland over de verdere realisatie van de weg en de 
voorkeursvariant.
25-03-2020 in Stuurgroep 
20-04-2020 Voordracht in cie. M&B
18-05-2020 Voordacht in PS (in uitloopvergadering 25-05)
Juni 2020 

Netwerkstudie Haarlemmermeer
PNH start samen met Haarlemmermeer (penvoerder) en Vervoerregio Amsterdam een 
Netwerkstudie Haarlemmermeer 2040 (zie brief 1440252/1440261 van 24-06-2020, C-agenda alle 
commissies aug. 2020).
20-05 gezamenlijke online informatiebijeenkomst, organisatie vanuit Haarlemmermeer
06-09 Gezamenlijke actie-agenda netwerkstudie Haarlemmermeer (B-agenda)

Bennebroekerweg Proces Bennerbroekerweg: (checken Rob/Nelleke)
Begin oktober 2020 hebben wij u geïnformeerd over de intentieovereenkomst die wij hebben 
afgesloten met onze partners de Vervoerregio en gemeente Haarlemmermeer.
Cie M&B 22 maart 2021 (C-agenda) Aanpak en een Samenwerkingsovereenkomst (SOK) voor de 
gecombineerde verkenning- en planfase. In de SOK maken wij afspraken over de organisatie, 
planning en financiën van het project (Nieuwe) Bennebroekerweg voor het komende jaar. 
Gedurende het jaar werken we toe naar een voorkeursalternatief voor de (Nieuwe) 
Bennebroekerweg.
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Broek in Waterland Olthof De gekozen vorm van co-creatie is ingezet door PS en wordt doorgezet in de vervolgaanpak. Het 
Plan van Aanpak voor het vervolg zal in april 2020 worden voorgelegd aan de Stuurgroep. 
Vervolgens zal dit door GS worden vastgesteld. De aanpak is in lijn met het reeds doorlopen 
proces. Als onderdeel hiervan worden de commissieleden Mobiliteit en Bereikbaarheid 
uitgenodigd voor specifieke inloopavonden/workshops. In Q4 2020 wordt een moment gezocht 
om de commissie bij te praten over deze aanpak.
26-10-2020 Nota vervolgstudie naar een mogelijke onderdoorgang in Broek in Waterland, N247 
(B-agenda)

De vervolgstudie naar een mogelijke onderdoorgang in de N247 in Broek in Waterland is gestart. 
Hiervoor hebben de leden van de Statencommissie Mobiliteit en Bereikbaarheid een uitnodiging 
ontvangen om dit proces van dichtbij te volgen via ateliers. 

Streven is om in Q2 van 2022 een uitgewerkt voorstel voor de onderdoorgang voor te kunnen 
leggen aan GS en PS waarbij er inhoudelijk nog een keuze kan worden gemaakt over de inrichting 
van de N247 qua rijstrookindeling, mede in relatie tot de financiering. 
In Q3 2022 zal dan een definitieve keuze worden voorgelegd aan PS over de realisatie van een 
onderdoorgang.

N247-16, Bereikbaarheid 
Waterland

Olthof 28-10 Voortgang project N247-16, Bereikbaarheid Waterland (B-agenda)

Bereikbaarheid kust Zuid-
Kennemerland

Olthof Bereikbaarheid kust Zuid-Kennemerland: De eerste stap is gezet: het verbeteren van de 
spoorverbinding tussen Amsterdam/Haarlem en Zandvoort. De regio is uitgenodigd om 
voorstellen te doen hoe om te gaan met het resterende budget. 
De coronaperikelen en beperkte capaciteit bij de gemeenten hebben er toe geleid dat niet meer 
in Q3 2020 maar voor de zomer van 2021 de voorstellen gereed zijn voor besteding van het 
resterende budget. Doel van de strategische samenwerkingsagenda is om eind dit jaar een PvA te 
hebben en daarin voorstellen voor het resterende te doen. Dat komt dan in de eerste helft van 
2022 terug in de commissie M&B.

Houtribdijk Olthof In Q1 en Q2 2020 inventariseren we bij RWS de huidige situatie en ambities voor de Houtribdijk, 
zowel op het gebied van mobiliteit als de potentie om de biodiversiteit van het Markermeer te 
versterken. Ook met Flevoland gaan we in gesprek om de ontwikkelingen aldaar te bespreken. 
De verwachting is dat PS in Q4 2020 een notitie ontvangt wat de inventarisatie tot dan toe heeft 
opgeleverd en waar we als provincie eventueel op zouden kunnen inspelen. De inventarisatie is 
nodig om richting te kunnen bepalen. Hierin betrekken we ook de Omgevingsvisie en het OV 
Toekomstbeeld. RWS beheert de Houtribdijk, IJsselmeer en het Markermeer. Noord-Holland gaat 
over het Natura 2000 beleid van het Markermeer.
26-10-2020 in cie. M&B (B-agenda)

iDienst VMAAS
(Verkeersmanagement as 
a Service)

Nieuw onderwerp betreffende de verkeersmanagement IDiensten: MAAS/IDiensten, eerder 
Verkeersmanagement as a Service genoemd. (Samenhang met andere onderwerpen zoals smart 
mobility en toekomst bediening kunstwerken.) 
14-06 Afnemen iDienst VMaaS (‘Verkeersmanagement as a Service’) door en voor provincie 
Noord-Holland (B-agenda)

Smart Mobility Olthof Er wordt jaarlijks gerapporteerd over de activiteiten in het Uitvoeringsprogramma.
De Voortgangsrapportage 2019 Uitvoeringsprogramma Smart Mobility 2018 -2020 is voor het 
zomerreces toegezonden. (C-agenda 31-08)
30-11-2020 technische briefing
22-04 Voordracht Focus Smart Mobility in cie. M&B, 17-05 in PS



Strategische Statenagenda Commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid 
voor PS 11 oktober 2021

Beeldvorming (Fase 1)       : BOT-overleg of technische briefing / overleg derden
Oordeelsvorming (Fase 2) : ter bespreking, B-agenda  
Besluitvorming (Fase 3)     : Voordracht ter voorbereiding PS, A-agenda 
vetgedrukt = mutatie na meest recente vergadering (cie. M&B of PS)

 2021 2022 2023 GS Behandeling

Commissie M&B 22-04 14-06 06-09 27-09 28-10 29-11 17-01 14-02 21-03 Q2 Q3 en 
Q4  

Gebiedscontracten 30-11-2020 technische briefing 

OV Toekomstbeeld 
OV jaarverslag
OV-concessies
OV-concessie Gooi en 
Vechtstreek

Olthof 22-06-2020 Technische briefing over de winnende aanbieder van de nieuwe OV-concessie Gooi en 
Vechtstreek
31-08-2020 input PS voor de nieuwe OV-concessie Gooi en Vechtstreek (B-agenda). In Q4 2020 
kan hierover terug worden gerapporteerd.
31-08-2020 Ter kennisname Het Jaarverslag 2019 concessies Openbaar Vervoer (C-agenda)

Er is een start gemaakt met het opstellen van een Ketenaanpak Noord-Holland. Dit is een 
vertaling van de opdracht om een OV-visie te maken: Beleidsmatig is namelijk met alle partners 
het Regionaal OV toekomstbeeld opgesteld. Hierin is feitelijk een visie voor heel NH geschetst 
(stip aan de horizon). Het ontbreekt nu aan een aanpak voor de komende jaren en de rol van PNH 
hierin. Voor de zomer hebben wij een inventarisatie gemaakt van de knelpunten in de 
concessiegebieden en met de aangrenzende concessies. Daarvoor doen we een ronde langs de 
aangrenzende provincies, de VRA, de gemeenten (via de PVVB’n), ROCOV NH, ROVER en PS. Deze 
laatste willen wij inplannen op 20 april 2020. Omdat er natuurlijke momenten zijn om 
aanpassingen door te voeren in de concessies (herijking NHN in 2021, HIJ in 2022 en start nieuwe 
concessie GV in 2021), gebruiken we Q2 en Q3 2020 voor de inventarisatie. In Q4 2020 kan 
hierover terug worden gerapporteerd. In de ketenaanpak worden alle OV gerelateerde 
werkzaamheden met elkaar in verband gebracht en met andere beleidsvelden/programma’s, 
zoals OV-knooppunten/Samen Bouwen aan Bereikbaarheid en de Verstedelijkingsstrategie.

OV Toekomstbeeld:
De provincie Noord-Holland werkt samen met vervoerders en overheden in de regio aan een sterk 
OV-netwerk in de provincie. Eind 2019 is het Regionaal OV Toekomstbeeld 2040 voor Noord-
Holland en Flevoland (ROVT) opgeleverd en bestuurlijk vastgesteld. Met de vaststelling van het 
ROVT hebben de betrokken bestuurders besloten om vervolgstappen te zetten om het 
voorkeursnetwerk ROVT te realiseren. Dit netwerk is een visie op het toekomstig OV-netwerk
dat in 2040 gerealiseerd moet zijn. Voordat daadwerkelijke realisatiebesluiten van ambities in het 
netwerk aan de orde zijn, zal eerst nog verkennend onderzoek moeten worden uitgevoerd.
Na vaststelling van het ROVT eind 2019 is de commissie Mobiliteit & Bereikbaarheid in 2020 
geïnformeerd over de voortgang van het vervolg op het ROVT:
- 20 januari 2020 : B-agenda – kenmerk 1309457/1309462;
- 31 augustus 2020 : C-agenda – kenmerk 1440972/1440978;
- 30 november 2020 : B-agenda – kenmerk 1510902/1519010.
15-02 vaststellen onderzoeksagenda vervolg Regionaal OV Toekomstbeeld 2040 

01-03 Technische briefing Transitieplan OV-concessies N-H als gevolg van de coronacrisis
22-03 Transitieplan OV-concessies N-H als gevolg van de coronacrisis (B-agenda)
06-09 Beschikbaarheidsvergoeding 2021 en transitieplan Openbaar Vervoer Noord-Holland (C-
agenda)

OV-fonds Loggen
(RWK, 
Ruimte)

In het coalitieakkoord Duurzaam Doorpakken is het OV-fonds aangekondigd. Het OV-fonds 
bedraagt 20 miljoen euro en waarmee de komende jaren geïnvesteerd wordt in het verbeteren 
van de deur-tot-deurreis, het beter bereikbaar maken van woon- en werklocaties in Noord-
Holland en een toekomstbestendig openbaar vervoernetwerk. 

Het Concept Bestedingsplan OV-fonds laat de doelstellingen zien, brengt prioritering in de 
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projecten aan en laat zien hoe het budget op efficiënte en doelmatige wijze kan worden besteed. 

Er is grote samenhang in ruimtelijk beleid (OV-knooppunten) en mobiliteitsbeleid (OV-concessie). 

GS heeft aan PS het voorstel gedaan de brief en onderliggende stukken (B-agenda RWK 08-06-
2020, C-agenda M&B 15-06-2020) te bespreken in de commissie RWK. De gedeputeerden Loggen 
en Olthof zijn aanwezig bij de bespreking. Het betreft in de commissie een oordeelsvormende 
bespreking. De inbreng van de commissie wordt door GS meegenomen in de uitwerking naar het 
definitieve bestedingsplan van het OV-fonds.
08-06-2020 Concept Bestedingsplan OV-fonds in RWK (B-agenda), met uitnodiging van M&B 
24-08-2020 Voordracht Bestedingsplan OV-Fonds in RWK (A-ag.), met uitnodiging van M&B

Fiets Olthof 31-08-2020 Uitvoeringsregeling subsidie regionaal fietsnetwerk 2020 en intentieverklaring 
doorfietsroute regio Alkmaar (C-agenda)

15-02 Uitvoeringsregelingen verkeersveiligheid (incl fiets) 2021 (C-agenda)

Begin Q2 2021 zullen wij een Uitvoeringsagenda Actieve Mobiliteit voorleggen aan PS. Onderdeel 
daarvan is een bestedingsplan voor de bestaande en nieuw beschikbare middelen uit het 
coalitieakkoord. In de regio’s Alkmaar en Gooi- en Vechtstreek is inmiddels een intentieverklaring 
voor regionale doorfietsroutes ondertekend. In 2021 verwachten we ook in de regio Zuid-
Kennemerland-IJmond bestuurlijk gedragen plannen te kunnen bekrachtigen. In samenwerking 
met de partners in de MRA werken we aan een plan om gezamenlijk de fietsparkeervoorzieningen 
bij R-Net haltes te gaan verbeteren. Met ProRail en gemeenten werken we samen aan een plan 
om fietsparkeervoorzieningen bij stations in Noord-Holland in beeld te brengen bij het door het 
Rijk beschikbaar gestelde gelden vanuit het Klimaatakkoord. Bij het BO-Mirt van 26-27 november 
2021 zijn voor diverse stations gelden beschikbaar gesteld.

Binnen de INHI nemen we fietsveiligheid mee in de beoordeling van onze wegen. In 2021 lanceren 
wij een vernieuwde en met de (door-)fietsopgave samengevoegde uitvoeringsregeling Kleine 
Infrastructuur met hoge subsidiepercentages voor investeringen in fietsveiligheid (70%) en 
doorfietsroutes (80%)
Vooralsnog zijn er voor de Spitspont Velsen geen nieuwe afspraken nodig. Wij houden de 
ontwikkelingen in de gaten. 

Proces Nationaal Toekomstbeeld Fiets, Regionaal Toekomstbeeld Fiets en de oplegger Actieve 
Mobiliteit 
De besluitvorming over het Nationaal en het Regionaal Toekomstbeeld zal in november 2021 op 
het BO MIRT plaatsvinden.
De eerste fase voor het Nationaal Toekomstbeeld fiets (NTF) is een Nationale Contourenschets 
van het NTF. 
Onze input hiervoor zal geleverd worden via een Regionale Contourenschets voor Noord-Holland, 
VRA en Flevoland. 

De verwachting is om in Q2 de Regionale Contourenschets, tezamen met een eerste concept van 
de ‘oplegger Actieve Mobiliteit’ (eerder ook genoemd Uitvoeringsagenda Actieve Mobiliteit), voor 
te leggen. Als B-stuk om te bespreken.
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14-06 Concepten actieve mobiliteit en regionaal toekomstbeeld fiets (B-agenda)
29-11 Voordracht Regionaal Toekomstbeeld Fiets en de oplegger actieve mobiliteit (PS 08-11)

N241 - AC de Graafweg Olthof 19 september 2019: Provinciale Staten heeft het Provinciaal Inpassingsplan (PIP) definitief 
vastgesteld op 4 maart 2019. Er lopen dertien beroepszaken tegen het PIP, waaronder één van 
gem Opmeer. GS heeft 14 mei 2019 het Landschappelijk Inpassingsplan(LIP) vastgesteld. 
31-08-2020 Onteigening N241 (C-agenda)

Naar verwachting:
28-10 Voordracht Verklaring van geen bedenkingen (VVGB) in cie. M&B (15-11 in PS)

PIP vernieuwing en 
verbreding Cruquiusbrug

Olthof Q3 2020 ontwerp PIP ter kennisname naar PS (C-agenda 28-09-2020).
18-01 Samenwerkingsovereenkomst Cruquiusbrug (C-agenda)
22-03 Voordracht vaststelling PIP in cie. M&B (12-04 in PS)

Programma centrale 
bediening kunstwerken 

Olthof 30-03-2020 Werkbezoek Bediencentrale en Vrouwenverdrietbrug is i.vm. het coronavirus 
vervallen. 
In de cie. M&B van 24-02-2020 heeft u besloten 32 kunstwerken volgens de veiligheidseisen van 
de machinerichtlijnen (MRL) te koppelen aan de bediencentrale in Heerhugowaard en daarvoor 
het benodigde budget beschikbaar te stellen. Dit besluit is in uw PS-vergadering van 09-03-2020 
bekrachtigd. Met dit besluit is een extra investering van € 9,5 miljoen gemoeid. In de 
Statencommissie is reeds aangegeven dat niet met zekerheid te zeggen is of dit bedrag voldoende 
is, omdat op dit moment niet exact bekend is wat de status van de kunstwerken is. Ook is er een 
diversiteit van de kunstwerken waardoor ieder kunstwerk apart moet worden beoordeeld. 
GS zullen u spoedig informeren over de ontwikkelingen.
22-06-2020 Brief PS over 24u centrale bediening (van C naar B-agenda)
31-08-2020 Voortgang transitie brug- en sluisbediening (van C naar B-agenda)
17-09-2020 werkbezoek aan de bediencentrale Langebalk in Heerhugowaard en de 
Kogerpolderbrug bij De Woude (geannuleerd wegens onvoldoende aanmeldingen)
Verwachting 27-09 Vervolg centrale bediening kunstwerken (B-agenda)

Herstel bruggen 
Krommenie

Olthof 28-09-2020 Stand van zaken via brief van GS (C-agenda)
Q1 2022 PS worden geïnformeerd over planning bruggen Krommenie (B-agenda?)

Leeghwaterbrug Evaluatie gehele project Q4-2021 (C-stuk)

Agenda slimme en schone 
logistiek

Nieuwe onderwerp, zoals aangekondigd in het coalitieakkoord.
De provincie stelt een agenda slimme en schone logistiek op om de provinciale inzet betreffende 
het goederenvervoer verder vorm te geven.
27-09 concept Agenda Slimme en Schone Logistiek Noord-Holland (B-agenda)
Q4 ‘21/Q1 ‘22: Verwerken feedback commissie en stakeholders tot definitieve agenda slimme en 
schone logistiek
Verwachting Q1 2022: Voordracht Agenda Slimme en Schone Logistiek Noord-Holland (A-agenda)

Goederenvervoer over 
water 

en

Regionaal 
Mobiliteitsprogramma 

Olthof Goederenvervoer over water: Op 4 februari 2020 hebben wij kennis genomen van het rapport 
‘Vervolgonderzoek goederenvervoer over water, provincie Noord-Holland’. We gaan aan de slag 
met de aanbevelingen uit het onderzoek en werken dit de komende periode uit in 
beleidsvoorstellen. Het genoemde onderzoek wordt als input gebruikt voor de totstandkoming 
van het Regionaal Mobiliteitsplan (RMP). De provincie Noord-Holland en de provincie Flevoland 
werken samen met gemeenten en andere relevante partijen de afspraken uit het Klimaatakkoord 
uit via het RMP. De aanbevelingen uit het genoemde onderzoek zullen landen in het concept-RMP 
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(RMP) / Duurzame 
Mobiliteit

dat in Q3 aan u wordt voorgelegd ter bespreking. Op basis van uw bespreking en de bespreking in 
andere bestuursorganen in de regio wordt eind 2020 een definitief RMP opgesteld dat aan u 
begin 2021 ter besluitvorming voorgelegd wordt.
20-04-2020 Technische briefing Duurzame Mobiliteit
28-09-2020 concept-RMP in cie. M&B (B-agenda)
27-09 Definitief RMP in cie. M&B (B-agenda)

Onderzoeken doortrekken 
NZ-lijn 
Zaanstad/Purmerend en 
Schiphol/Hoofddorp

Olthof Onderzoek doortrekken NZ-lijn Zaanstad/Purmerend: 
Samen met onze partners VRA,  gemeente Amsterdam, Zaanstad en Purmerend zijn we gestart 
met het uitvoeren van een probleemanalyse naar de HOV capaciteit tot en met 2040 op de 
ZaanIJ-corridor en de verbinding Amsterdam-Purmerend. In het onderzoek is gekeken naar de 
Ruimtelijke ontwikkelingen in Amsterdam-Noord en Zaanstad, ook in samenhang met Haven-Stad. 
De probleemanalyse is de eerste fase in het onderzoek naar het doortrekken van de noord-
zuidlijn richting Zaanstad en Purmerend en het project loopt richting zijn einde. Naar planning 
worden de resultaten in Q1 2021 vastgesteld en verwachten wij PS in een gezamenlijke 
informatiebijeenkomst met raadsleden te informeren over de resultaten. 
01-03 19.00-21.00 uur online presentatie aan raads- en Statenleden over de onderzoeksresultaten 
naar het HOV op de Zaan-IJ corridor en de corridor Amsterdam-Purmerend (i.s.m. en 
georganiseerd door Vervoerregio Amsterdam)
22-03: rapport in cie. M&B ter bespreking (B-agenda)

In de volgende fase wordt onderzocht welke oplossingsrichting het meest geschikt is om de 
reizigersgroei op de corridors op te vangen. 
Het is de intentie om het onderzoek uit te voeren onder het programma SBaB. 

Doortrekken NZ-lijn naar Schiphol/Hoofddorp: 
Onze belangrijkste prioriteit in het Regionaal OV Toekomstbeeld 2040 (ROVT) is deze 
doortrekking. Het ROVT is aangeboden aan de Minister van I&W in het BO MIRT 2019. Een 
nationale alliantie van zeven partijen, waaronder de provincie Noord-Holland, heeft in november 
2020 een bod neergelegd bij het Rijk met het voornemen om gezamenlijk circa € 1 miljard bij te 
dragen ten behoeve van het doortrekken van de NZ-lijn en het sluiten van de ringlijn Amsterdam. 
In het BO MIRT 2020 is vervolgens geconstateerd dat er nu geen middelen beschikbaar zijn voor 
het starten van een MIRT-verkenning. De afspraak is gemaakt om in het project ZWASH 
(Zuidwestcorridor Amsterdam/Schiphol/ Hoofddorp) gezamenlijk door te gaan met de verdere 
uitwerking van een integrale ontwikkelstrategie, waarin de ruimtelijke economische 
ontwikkelingen inclusief versnelling woningbouw en de ontwikkelingen omtrent luchtvaart en 
internationaal treinverkeer aansluiten op de bereikbaarheidsmaatregelen in openbaar vervoer, 
weg en fiets. In het BO MIRT 2021 moet dan een besluit worden genomen. Dit project is één van 
de onderdelen van het Rijk/Regio programma Samen Bouwen aan bereikbaarheid (SBAB). 

Voor beide onderzoeken zal aan PS worden gevraagd hoe zij hierbij betrokken willen worden.
Verdubbeling spoor 
Alkmaar-Den Helder

Olthof Met de regio is gesproken over de ontwikkeling van deze spoorverbinding in het 
samenwerkingsprogramma De Kop Werkt! Er ligt een niet-gepubliceerd rapport, waarin gekeken 
is naar een aantal mogelijkheden (andere spoorproducten). De regio wil echter vooral vasthouden 
aan wat ze nu hebben, namelijk een IC, en van daaruit verder (een verdubbeling, die zo’n 400 mln. 
euro kost). 

In Q2 van 2021 zullen PS worden geïnformeerd over de resultaten van onze inzet rond de opgave.
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Op initiatief van de NS is de provincie samen met de gemeenten gestart met het opstellen van 
een ontwikkelagenda voor de corridors in Noord—Holland waaronder de Zaancorridor. 
Stand van zaken van deze regionale ontwikkelagenda (C-agenda cie. M&B 22-03)

Oplossen knelpunten Den 
Helder

Olthof Eind 2020 worden maatregelen uitgevoerd aan de N250. Hierbij worden intelligente 
verkeersregelinstallaties geplaatst en een kruising aangepast. 
De fysieke werkzaamheden zijn uitgevoerd.
Verder is binnen het samenwerkingsverband De Kop Werkt! onderzoek gedaan naar verkeers-
/mobiliteitsmanagement maatregelen om de verkeersstromen te spreiden/reguleren. Ook is 
nader onderzoek gedaan naar meer grootschalige infrastructurele oplossingen. Zoals een nieuwe 
brug ter hoogte van de Ravelijnweg en het verplaatsen van de Moormanbrug. Deze maatregelen 
zullen in samenhang met de ontwikkeling van het maritiem cluster verder worden uitgewerkt en 
beoordeeld. 

In Q1 zullen PS over de voortgang van het maritiem cluster geïnformeerd worden.
Herallocatie Investerings-
pakket Bereikbaarheid 
Regio Alkmaar

06-09 Voordracht Herallocatie van de middelen in het Investeringspakket Bereikbaarheid regio 
Alkmaar (13-09 PS)

Duurzame 
oeververvangingen

22-03 technische briefing 

Infrastructuur
PMI/PMO:
Doorontwikkeling 
Provinciaal 
Meerjarenprogramma 
Infrastructuur& 
Provinciaal 
Meerjarenprogramma 
Onderhoud

iMPI

(incl. doorfietsroute N232 
bij Badhoevedorp)

Olthof In april 2020 ontvangt de cie. een enquête over de doorontwikkeling PMI/PMO, waarvan de 
uitkomsten worden besproken in een BOT-overleg op 15-06. 

N.a.v. de uitkomsten van de enquête is dit BOT-overleg vervallen (zie nieuwsmail 27 mei 2020): 
BOT-overleg PMI/PMO commissie M&B 15 juni vervalt vanwege aangeleverde informatie in de 
enquête 
De enquête over de doorontwikkeling van het PMI/PMO is met veel aandacht ingevuld door PS. 
De duidelijke onderbouwde antwoorden geven een goed beeld van de wensen en 
verbetervoorstellen van PS. Daarbij valt op dat uw ideeën over het PMI/PMO verder reiken dan 
enkel het visueel samenvoegen van beide meerjarenprogramma’s. Bijvoorbeeld de wijze van de 
politieke agendering van de geprogrammeerde projecten komt als thema naar voren.
PS bevragen met een digitale enquête is een nieuwe methode en past goed in deze ‘corona-tijd’. 
De uitgebreide antwoorden en de reikwijdte van de verbetervoorstellen vragen een bredere 
analyse dan voorzien. Voor de aankomende commissie M&B zal daarom het BOT-overleg komen 
te vervallen. Uw input gaan wij meenemen en wij zullen u voor het zomerreces informeren over 
de resultaten en de vervolgstappen. De eerste laagdrempelige aanpassingen die uit de enquête 
komen kunnen we wel al meenemen in de behandeling van het nieuwe meerjarenprogramma 
2021-2028, hierover zullen wij u ook informeren. Uiteindelijk zal de eerste ‘concept’versie van het 
samengevoegde PMI/PMO onder de nieuwe naam ‘integraal Meerjarenprogramma 
Infrastructuur’ (iMPI)  komend najaar, tegelijk met de nieuwe begroting,  geagendeerd worden in 
de vergadering van PS.
31-08-2020 Uitkomsten enquête en bespreken stand van zaken doorontwikkeling PMI/PMO (B-
agenda)
26-10-2020 Voordracht iMPI (v/h PMI/PMO) in cie. M&B
09-11-2020 Voordracht in PS
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Actualisatie iMPI zit bij de Eerste begrotingswijziging 2021: M&B 15-02-2021, PS 08-03-2021 (zie 
schema bovenaan)
22-04 BOT-overleg Financiële opgave bouwen en onderhouden infrastructuur 
(komt aan de orde bij behandeling in de kaderbrief in juni)

06-09 Actualisatie werkafspraken met PS over het iMPI (C-agenda)
06-09 Technische briefing Pitch promoties infraprojecten
27-09 2e Technische briefing over projecten iMPI
28-10 Voordracht iMPI 2022-2029 en voordracht bij Begroting 2022, 08-11 in PS

investeringsstrategie 
Noord-Hollandse
infrastructuur (iNHi)

De investeringsstategie Noord-Hollandse infrastructuur (iNHi) heeft raakvlakken met de 
commissies NLG (biodiversiteit) en RWK (wonen/bereikbaarheid/ruimte). 
22-04 Technische briefing Algemene beeldvorming iNHi, met uitnodiging van NLG en RWK
29-11 of 17-01 BOT overleg iNHi
09-05-2022 Concept iNHi Kernbehoefte infrastructuur-netwerk (B-agenda M&B, C-agenda NLG en 
RWK)
12-09-2022 Voordracht vaststelling iNHi in M&B, 19-09-2021 in PS (A-agenda M&B, C-agenda 
NLG en RWK)

Verandering 
Onteigeningsprocedure

Rommel
(Grond)

Omdat de Omgevingswet opnieuw is uitgesteld wordt de op 31-08-2020 geplande technische 
briefing ‘verandering Onteigeningsprocedure’ voor de commissies NLG (trekkende commissie) en 
M&B (Infrastructuur) verplaatst naar Q1 2022. 

Luchtvaart (incl. Schiphol)  
Luchtvaart Olthof Zoals in het coalitieakkoord al is aangegeven, is het Rijk bevoegd gezag ten aanzien van Schiphol. 

Daarmee is het overleg op nationaal niveau richtinggevend. Dit voorjaar wordt vanuit het kabinet 
de concept-luchtvaartnota 2020-2050 verwacht. Deze nota dient antwoord te geven op de vraag 
hoe de luchtvaart zich kan ontwikkelen in balans met andere maatschappelijke belangen zoals 
veiligheid, duurzaamheid en leefbaarheid. Inzet vanuit het kabinet is dat de luchtvaart stiller en 
duurzamer wordt, waarbij veiligheid steeds voorop staat. De Bestuurlijke Regie Schiphol – het 
samenwerkingsverband van provincies en gemeenten die binnen het werkingsgebied van 
Schiphol (48 Lden) – zal een zienswijze voorbereiden op de concept-luchtvaartnota. De Staten 
zullen daarover worden geïnformeerd. 
15-06-2020 Masterclass Luchtvaart 
22-06-2020 Bespreken Zienswijze BRS op Luchtvaartnota (B-agenda)
15-02 Zienswijze BRS op ontwerp-Voorkeursbesluit luchtruimherziening (B-agenda)
15-02 Position paper BRS governance omgeving Schiphol (C-agenda)
22-03 Technische briefing planning en proces komende 2 jaar
April 2021:  - luchtvaart  : zienswijze BRS ontwerp wijziging Luchthavenverkeersbesluit
Schiphol (LVB1) initiatiefwet nachtsluiting. PS informeren over de ter visielegging van twee 
ontwerpbesluiten over luchtvaart en insteek BRS bij de inhoudelijke beoordeling daarvan.
14-06 Zienswijze van de Bestuurlijke Regie Schiphol op de “ontwerpwijziging 
Luchthavenindelingbesluit Schiphol vanwege
technische wijzigingen” van het kabinet (C-agenda).
20-05 voorbereiden BOT overleg proces luchtvaart
27-09 technische briefing proces luchtvaart / samenhang met RO, met uitnodiging van cie. RWK
28-10 o.v.b. BOT overleg proces luchtvaart, met uitnodiging van cie. RWK
29-11 Informeren PS over laten vervallen 47 BKL (Belastingeenheid Kleine Luchtvaart) 
contouren in onze Luchthavenbesluiten
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Luchthavenbesluit (LHB) 
Amsterdam Heliport 
(Westpoort)

Olthof De provincie is ten aanzien van de regionale luchtvaart wél bevoegd gezag. De agendering van het 
Ontwerp-Luchthavenbesluit (LHB) Westpoort in de cie. volgt naar verwachting in oktober of 
november (C-stuk). 
18-01 Voordracht Luchthavenbesluit Westpoort in cie. M&B
01-02 Voordracht Luchthavenbesluit Westpoort in PS

NZKG en (Zee)havens
Visie 
Noordzeekanaalgebied en 
havencomplexen 
realiseren

Pels Via het Bestuursplatform Noordzeekanaalgebied zijn wij met onze partners de ruimtebehoefte 
voor de toekomst aan het uitwerken. Welke ruimte is er op korte en lange termijn nodig voor de 
verplaatsing van bedrijven uit de transformatiegebieden. Tevens wordt de benodigde ruimte voor 
energietransitie verder uitgewerkt en gekwantificeerd. Ook de benodigde ruimte voor circulaire 
economie en groei van de haven wordt in beeld gebracht. Q4 2020 worden deze feiten m.b.t. de 
benodigde ruimte aan de Staten aangeboden. Op basis van deze feiten zal een gezamenlijk proces 
met de partners in het Noordzeekanaalgebied starten om integrale keuzes te maken. Hoe dit 
proces er precies uit gaat zien is nog niet te voorspellen omdat het Noordzeekanaalgebied 
wellicht door het Rijk aangewezen wordt als NOVI gebied. In NOVI-gebieden kunnen ook pilots 
gestart worden met wet- en regelgeving die van invloed kunnen zijn op de integrale afweging. De 
Staten en de gemeenteraden zullen hier nauw bij betrokken worden. Ook de uitkomsten van de 
verstedelijkingsopgave Q4 2020 zullen hierbij ook een bouwsteen zijn. 
Den Helder 
De Rijksbouwmeester zal samen met de regio, het Rijk en de provincie een strategisch ruimtelijke 
verkenning laten verrichten voor het maritiem cluster Den Helder en de Kop van Noord-Holland. 
Speerpunten hierbij zijn havenontwikkeling, maritieme stadsontwikkeling, energietransitie en 
bereikbaarheid. De verkenning levert een aantal scenario’s op, als input voor de gemeentelijke 
omgevingsvisie. In Q4 worden de resultaten van de verkenning ter informatie aan PS verstrekt.
01-10-2020 informatiebijeenkomst Energiehaven, met gem. Velsen en cie. EFB (geannuleerd 
wegens onvoldoende aanmeldingen)
29-11 BOT/TB havens 
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Algemeen 

1e Begrotingswijziging allen 2021: 08-02 NLG (A-agenda), 08-03 PS 
2e Begrotingswijziging allen 2021: 20-09 NLG, 11-10 PS

Laatste 
begrotingswijziging

allen 2021: 22-11 NLG, 13-12 PS

Jaarstukken en Kaderbrief allen 2021: 07-06 NLG (A-agenda), 28-06 PS
Begroting allen 2021: 25-10 NLG (A-agenda), 08-11 PS
Leefbaarheid, 
Gezondheid en Milieu

 

Interbestuurlijk toezicht 
(VTH-taken) en  
omgevingsdiensten 
algemeen

Olthof Voor elke commissie NLG wordt er door het college een voortgangsbrief gestuurd aan 
Provinciale Staten over de uitvoering van de vergunningsverlenings-, toezichts- en 
handhavingstaken door de omgevingsdiensten bij majeure risicobedrijven en in het bijzonder 
Tata Steel en Harsco 8 Onderwerp Portefeuillehouder Planning Metals. (B-agenda maandelijks)
15-03 Technische briefing over werking VTH-stelsel en taken omgevingsdienst
(15-03 VTH taken/Ruimte: C- naar B-verzoek (SP) inz. datacenters Hollands Kroon (zie 
ag.pnt. 17d), met uitnodiging van cie. RWK)
04-10 werkbezoek omgevingsdienst NZKG - Tata Steel

Omgevingsdienst 
Noordzeekanaalgebied 
(OD NZKG)

Olthof 07-06 Technische briefing over de werkzaamheden van de omgevingsdiensten
07-06 Jaarstukken en resultaatbestemming 2020, Begrotingswijziging 2021, 
Kadernota en begroting 2022 in cie. NLG (A-agenda), 28-06 PS

Omgevingsdienst IJmond
(ODIJ)

Olthof 07-06 Technische briefing over de werkzaamheden van de omgevingsdiensten
07-06 Jaarstukken en resultaatbestemming 2020, Begrotingswijziging 2021, 
Kadernota en begroting 2022 in cie. NLG (A-agenda), 28-06 PS

Omgevingsdienst
Noord-Holland Noord 
(OD NHN)

Stigter 08-02 Zienswijze Kadernota 2022 OD NHN (A-agenda), 08-03 in PS
15-03 Technische briefing ODNHN over ontheffing asfaltgranulaat CPZ
15-03 Wijziging gemeenschappelijke regeling Omgevingsdienst NHN (A-agenda), 12-04 in PS 
07-06 Technische briefing over de werkzaamheden van de omgevingsdiensten
07-06 Jaarstukken en resultaatbestemming 2020, Begrotingswijziging 2021, 
Kadernota en begroting 2022 in cie. NLG (A-agenda), 28-06 PS

Omgevingsdienst
Flevoland en Gooi & 
Vechtstreek (OFGV)

Stigter 21-09-2020 zienswijze resultaatbestemming 2019 (A-agenda)
07-06 Technische briefing over de werkzaamheden van de omgevingsdiensten
07-06 Jaarstukken 2020, Begrotingswijziging 2021, Kadernota en begroting 2022 in cie. 
NLG (A-agenda), 28-06 PS
20-09 Resultaatbestemming 2020 (A-agenda), 11-10 in PS

Programma gezonde 
leefomgeving 
-Geur
-Geluid
-Stiltegebieden
-Luchtmeetnet IJmond

Olthof Met dit programma wordt invulling gegeven uit de ambities uit het coalitieakkoord om de 
kwaliteit van de fysieke leefomgeving te verbeteren door middel van een programmatische 
aanpak. Het Programma Gezonde Leefomgeving geldt als een vrijwillig programma onder de 
Omgevingswet. Het Programma Gezonde Leefomgeving is behandeld tijdens de commissie 
NLG van 22 juni 2020. Daarbij heeft de commissie aangegeven de bij het programma 
behorende uitvoeringsregeling apart te willen bespreken. De concept-uitvoeringsregeling van 
het Programma Gezonde Leefomgeving komt op de B-agenda van de commissie NLG van 21 
september 2020.
22-06-2020 Programma Gezonde Leefomgeving (van C- naar B-agenda)
21-09-2020 Uitvoeringsregeling Gezonde Leefomgeving (B-agenda)
30-08 Technische briefing gezonde leefomgeving



Strategische Statenagenda commissie Natuur, Landbouw en Gezondheid 
oktober 2021

Beeldvorming (Fase 1)       : BOT-overleg of technische briefing / overleg derden
Oordeelsvorming (Fase 2) : ter bespreking, B-agenda  
Besluitvorming (Fase 3)     : Voordracht ter voorbereiding PS, A-agenda 

vetgedrukt = mutatie na meest recente vergadering (cie. M&B of PS)

 2021 2022 2023 GS Behandeling
11-01+
14-01

08-02+
11-02 15-03 19-04 07-06 30-08 20-09 25-10 22-11 Q1 Q2, Q3 

en Q4
 

Programma Tata Steel 
2020-2050

Olthof 25-06-2020 Commissiebijeenkomst over concept-programma Tata Steel 2020-2050 
Samenwerken aan een gezondere en veilige IJmond
24-08-2020 Onderzoek ultrafijn stof IJmond (B-agenda)
11-01 Technische briefing Programma Tata Steel 2020-2050 en Uitvoeringsprogramma 
VTH Tata Steel 2020 – 2022
14-01 Programma Tata Steel 2020 - 2050 Samenwerken aan een gezondere en veilige 
IJmond (B-agenda)
27-01 Presentatie Randstedelijke Rekenkamer Eindrapport “stof tot nadenken”  
11-02 Randstedelijke Rekenkamer Eindrapport "stof tot nadenken" (A-agenda), 08-03 in PS
Gezondheidsonderzoek RIVM: 
Naar aanleiding van de grafietregens zijn door het RIVM verschillende vragen en zorgen van 
bewoners verzameld. Een deel is beantwoord met het onderzoek “grafietregen en 
gezondheid” van 2019. Een ander deel is beantwoord op basis van bestaande rapporten en 
onderzoeken. Daarna bleven nog een aantal vragen over. Deze vragen zijn ingedeeld in drie 
clusters met in totaal acht onderwerpen die in een vervolg (verder) onderzocht kunnen 
worden. Het RIVM heeft mede op basis van afstemming met een klankbordgroep (met 
bewoners en experts) in maart 2020 een onderzoeksvoorstel (advies) gegeven over de vraag 
welke onderwerpen verder te onderzoeken en met welke prioritering. In 2021 worden 
verschillende onderdelen van het onderzoeksvoorstel uitgevoerd en opgeleverd. Het betreft:
Q2: Voorstellen om inzicht te geven in “pieken” van bijvoorbeeld fijnstof, in aanvulling op 
jaargemiddelden, inzicht in acute klachten (op basis van huisartsenregistratie) en een advies 
over het uitvoeren van dagboekonderzoek door bewoners (zelfmelding van klachten) 
(B-agenda)
14-04: Toelichting RIVM briefrapport Tussentijdse resultaten gezondheidsonderzoek IJmond
(webinar)
19-04 RIVM briefrapport Tussentijdse resultaten gezondheidsonderzoek IJmond (B-agenda)
07-06  Voordracht Provinciale coördinatieregeling (PCR) afvang Co2- Everest
02-09 19.30 uur webinar RIVM onderzoek
20-09 Rapportage RIVM stofdepositie (B-agenda)
Voortgangsrapportage:
In het Programma Tata Steel 2020-2050 is opgenomen dat Provinciale Staten jaarlijks worden 
geïnformeerd over de voortgang van het programma. Q3 2021 volgt de eerste rapportage. De 
motie M25/PS08-03-2021 “Motie Duurzaam doorpakken Tata” gevraagde informatie wordt 
daar ook in opgenomen. 
30-08 Jaarlijkse Voortgangsrapportage incl. afdoeningsvoorstel motie M25-2021 (B-agenda)

Schone luchtakkoord Olthof Jaarlijkse voortgangsrapportage via uitvoeringsplan 
19-04 Uitvoeringsplan Schone luchtakkoord 2021
30-08 Uitvoeringsplan Schone luchtakkoord 2021 (C- naar B-verzoek PvdD 19-04)

ZZS-inventarisatie Olthof 07-06 Eerste rapportage uitkomsten inventarisatie ZZS (B-agenda)
Inventarisatie en rapportage Tata Steel: Oplevering Q3 september 2021
25-10 cie. NLG B-agenda

PFAS Olthof Landelijk Definitief handelingkader en consequenties EFSA opinie voor grondwater.
Q2 publicatie door IenW/RIVM. Hierdoor mogelijke aanpassing beleidsregel PFAS Noord-
Holland 
17-01-2022 technische briefing

Bodem en bodemsanering Olthof Sept. 2021 Bodem: voortgang warme overdracht bodemtaken inzake Omgevingswet (C-stuk) 
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Natuur  
Uitvoeringsplan NNN – 
Voorheen Programma 
Natuurontwikkeling (PNO)

Rommel Jaarlijks vast te stellen/ BOB
Onderwerp komt jaarlijks terug (september/oktober 2021) Bespreking in cie NLG op 19 
oktober 2020 en vaststelling in PS op 9 november 2020. Op 29 september jl. heeft het college 
de Realisatiestrategie NNN vastgesteld, waardoor de sturing op de afronding van het NNN 
wordt aangescherpt. Dit betekent dat 2020 het laatste jaar was waarin het PNO in deze vorm 
is verschenen. Vanaf 2021 zal gewerkt worden met een ‘uitvoeringsplan NNN’. Dit plan bevat 
uitgangspunten en ambities, zicht op planning, realisatie en kosten en prognoses op de 
voltooiing van het NNN. Met het uitvoeringsplan vindt jaarlijkse verantwoording over de 
voortgang plaats. De beschrijving van de overige beleidsinstrumenten ter bevordering van de 
biodiversiteit zal al vanaf dit jaar onderdeel uitmaken van het Masterplan biodiversiteit.

Programma Groen 
Kapitaal en Biodiversiteit

Rommel Geen Bob model, GS besluiten
11-1-16 BOT-overleg op locatie. In februari 2016 zal een eerste discussiestuk ter bespreking 
worden voorgelegd aan de Statencommissie NLM. Met medeneming van de uitkomsten 
daarvan zal het e.e.a. verder worden vormgegeven. 15-05-2017: Bespreking Rapport 
biodiversiteit in Noord-Holland Biodiversiteit is onderdeel van de expertmeeting over NNN op 
12 oktober November 2017: Doorlopend programma met regelmatig bijeenkomst en 
informatie voor commissie via C-agenda Comm NLG 16 april 2020: Verzoek vanuit commissie 
dat NLG een presentatie krijgt over het programma Groen Kapitaal en dat het programma 
wordt geëvalueerd Juni 2021 TB Groen Kapitaal

Groene Hart Visie Rommel Gedeeltelijk Bob, 3 provincies
Medio 2019 na de Statenverkiezingen komt mogelijk een vervolg. Het gebied is als NOVI-
gebied aangewezen door het Rijk. GS is nog in overleg wat de provinciale rol zal zijn.

Masterplan biodiversiteit Rommel Het Masterplan biodiversiteit zal in 2020 worden ontwikkeld. Het is in januari 2021 
vastgesteld. Er wordt tweemaal per jaar over gerapporteerd.

Gebiedsgerichte Aanpak 
Stikstof

Rommel De planning van dit onderwerp is sterk afhankelijk van de politieke ontwikkelingen. In 2020 
start de gebiedsgerichte aanpak. Via het Programma Natuurontwikkeling, dat in november 
2020 aan de Staten zal worden voorgelegd, wordt over de voortgang gerapporteerd. Sept 
2020: komt er een brief met update voor de cie NLG op 21 september. Feb 2021 Technische 
briefing & in commissie brief stikstof strategie besproken. Ook in de regietafel besproken. De 
besprekingen verwerkt in de definitieve opmaak van de stukken. Bij de bespreking van de rol 
van PS en bij het vaststellen van de doelen is uitvoerig stilgestaan bij de ambitie die PS heeft 
op dat vlak. Dat is aanleiding geweest om te komen tot een concept-voordracht aan PS, 
waarmee de staten in positie komen om naast hun budgetrecht kaders te stellen voor de 
verdere aanpak. Het GS-voorstel is nu ook daarop ingericht en een concept-voordracht is 
voorbereid, waarbij de doelen en de bijdrage vanuit alle sectoren in evenredigheid is 
gekwantificeerd per kwetsbaar natura-2000- gebied. De uitvoeringsvragen, die hiermee 
gemoeid zijn, zijn vervolgens dan ook echt de verantwoordelijkheid van GS. De bespreking van 
een voordracht volgt in de commissie NLG van 19 april en vervolgens de PS-vergadering van 17 
mei 2021. 
PS 17 mei 2021: Het onderdeel Verleasen komt nog terug in de commissie als A-stuk.  
Mei 2021: NA het zomerreces wordt er een collegetour georganiseerd voor de Staten om de 
GGA in de polder Westzaan in samenhang met OLAM te organiseren. (4 oktober 2021)

NNN-opgave Rommel Over de NNN-opgave ontvangen de Staten in april 2020 een stand-van-zaken-brief. Via het 
Programma Natuurontwikkeling, dat in november 2020 aan de Staten zal worden voorgelegd, 
wordt over de voortgang gerapporteerd.
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De realisatiestrategie NNN stond gepland als bespreekstuk voor de cie NLG van 24 augustus. 
Helaas is de strategie aangehouden in GS vanwege de behoefte van het college om gezien de 
coronacrisis het coalitieakkoord opnieuw tegen het licht te houden. 
de NNN strategie is vastgesteld 29 september jl. in het college en besproken in commissie NLG 
op 19 oktober 2020. Om de controlerende taak van de Staten ten aanzien van de NNN-
voortgang te faciliteren, wordt jaarlijks een uitvoeringsplan opgesteld om de voortgang te 
kunnen volgen. De vorm die dit uitvoeringsplan krijgt, en de wijze waarop dit plan zal 
samenhangen met het PNO, zal in de komende maanden verder worden uitgedacht.

Collectief agrarisch 
natuurbeheer / NNN 
begrenzing

Rommel November 2017: Motie aangenomen in PS 13-11 voor een verkenningsjaar (M126-2017). Er 
lopen 3 pilots. 
In maart 2021 op de B-agenda in de commissie.

Bossenstrategie Rommel Er is behoefte aan meer informative en inzicht aan wat er binnen de provincie gebeurd aan de 
bomenbalans bij projecten (comm NLG 16 april 2020) -op 11 juni 2020 is in de 
uitloopvergadering van de cie NLG de Bossenstrategie besproken. Toegezegd is de Staten bij 
nieuwe ontwikkelingen te informeren. - op 10 december 2020 zijn PS geïnformeerd over de 
Bossenstrategie van Rijk en provincies alsmede de begeleidende brief die de minister van 
Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit hierover op 18 november 2020 aan de Tweede Kamer 
heeft gestuurd. 
De stukken staan op de agenda van de commissie NLG van 15 maart 2021.

Damhertenbeheer Rommel 31 augustus 2020 werkbezoek damherten beheer in waterleidingduinen In Okt 2020 komt het 
damhertendossier in de commissie NLG . Eind 2020: Het dossier damherten beheer is 
vastgesteld. op 20 oktober 2020 heeft het college het faunabeheerplan Damhert 2020-2026 
goedgekeurd, behoudens de gevraagde verruiming met drie maanden van de beheerperiode. 
Voor Noord-Hollands grondgebied blijft 1 november tot en met 31 maart als beheerperiode 
gelden. Op 9 maart 2021 heeft het college het definitieve besluit tot goedkeuring van het 
Faunabeheerplan Damhert 2020-2026, na de verleende instemming met de goedkeuring door 
Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland genomen. PS worden hierover bij brief geïnformeerd. 
Dit betreft een c stuk dat op de agenda van de commissie in april zal staan.

Weidevogels Rommel Motie weidevogels is in de com 14 augustus 2020 besproken en als afgedaan beschouwd. In 
najaar 2020 komt er een update. (November) Gedeputeerde heeft Aanbod gedaan om 
werkbezoek te organiseren.

Ganzen & Faunabeheer Rommel Op 24 augustus 2020 besproken in de commissie. Het ganzenbeheerplan komt in het 
derde kwartaal 2021 aan de orde. (na de zomer 2021)

Landbouw / Fauna  
Pilot Natuurinclusieve 
landbouw

Zaal N.a.v. in PS aangenomen motie. Er is een BOT-overleg op 16 november 2017. Op basis daarvan 
vervolg voor uitvoering motie. 25-06-2018: Bespreken op de B-agenda ‘Programma Natuur-
inclusieve landbouw’ en voorstel afdoen motie 40-2017. Eind 2018 organiseert GS een 
conferentie over de stand van zaken geweest waar ook PS voor is uitgenodigd.

Voedselvisie Zaal De Voedselvisie, waarin het onderwerp kringlooplandbouw is vervat, zal in 2020 worden 
ontwikkeld. Het streven is om de Voedselvisie, in samenhang met o.a. de Visie recreatie en 
toerisme en het Masterplan biodiversiteit, in januari 2021 ter besluitvorming aan PS voor te 
leggen
De uitvoeringsagenda 2021-2022 is op 30 augustus in de commissie besproken. Als B-stuk

Water  
Waddenfonds Loggen Tussentijdse evaluatie Waddenfonds komt als C-stuk op de agenda van NLG 7 juni 2021. Het 

Uitvoeringskader staat op de agenda van 30 augustus 2021 als A-stuk.
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Ruimtelijk programma 
Markermeerdijken

Loggen voorstel voor besteding van de meekoppelkansen naar PS. Ruimtelijk programma MMD 
(eigenlijk: AmbitieprogrammaRuimtelijke Kwaliteit Kustzone Hoorn-Amsterdam): In april jl. 
Hebben de RvS een definitief besluit genomen over de versterking van de Markermeerdijken. 
Daarbij zijn alle beroepen en bezwaren ongegrond verklaard. Dit betekent dat de versterking 
van de Markermeerdijken uitgevoerd gaat worden. En dit betekent tevens dat de bestuurlijke 
besluitvorming over het Ambitieprogramma kan gaan plaatsvinden. Doel is voor het einde van 
2020 het Ambitieprogramma aan PS voor te kunnen leggen. Na het zomerreces 2020 volgt een 
Technische Briefing Markermeerdijken. In Nov 2020 komt het onderwerp aan de orde in de 
commissie 1 januari 2021 moet het ontwerp gereed zijn 2e kwartaal 2021 volgt brief mbt 
participatietraject.

Voortgangsrapportage 
Watervisie / stand van 
zaken Watervisie

Loggen Voortgangsrapportage komt naar PS. Commissie NLG 16 april 2020.
De watervisie loopt tot en met 2021. Er komt nog eén (afrondende) 
voortgangsrapportage. Deze zal ongeveer samenvallen met de vaststelling van de vier 
verplichte programma’s voor de komende Jaren (het jaarlijks zwemwaterprogramma en 
zes (22-27) jarige ROR, KRW en grondprogramma). De planning daarvan volgt op een 
later moment. 
De voortgangsrapportage volgt eind 2021 / begin 2022

Regionaal 
Waterprogramma NH 
2022-2027

Loggen PS worden in het tweede kwartaal van 2018 geïnformeerd over de voortgang. Technische 
Briefing is in februari 2019 voor de verkiezingen georganiseerd. In maart 2020 zou een tweede 
technische briefing hebben plaatsgevonden rond de voorbereiding van het regional KRW-
programma 2022-2027. Vanwege de coronamaatregelen werd deze briefing uitgesteld tot 
oktober 2020, als ook het concept ontwerp regional KRW-programma in de commissie NLG 
wordt besproken. Het KRW programma is 1ste kwartaal 2021 (14 janauri 2021) behandeld. 
Komt terug Q1 2022 (besluitvorming)

Verdroging / bodemdaling Rommel Najaar 2018 is het vervolg over programma Bodemdaling besproken in NLWM. Vervolg na PS-
verkiezingen. 
Het rapport-Veerman over de bodemdalingsproblematiek is in februari 2020 in de 
Statencommissie besproken. Het thema bodemdaling zal worden meegenomen in de verdere 
uitwerking van het gebiedsprogramma Laag Holland. Dit gebiedsprogramma wordt in 2020 
verder uitgewerkt. De startnotitie van dit gebiedsprogramma wordt in het najaar 2020 
geagendeerd.
Voor de commissievergadering NLG 21 sept 2020 ligt er een brief van GS aan PS over de 
toekenning impulsgelden bodemdaling ter vaststelling voor. Verder wordt er gewerkt aan een 
integraal gebiedsprogramma voor het veenweidegebied van Laag Holland. De Staten worden 
hiervan op de hoogte gehouden.
PS zijn in september 2020 geïnformeerd over de toekenning van de impulsgelden 
bodemdaling. Deze middelen van het Rijk (18 miljoen) worden voor het Noord-Hollandse deel 
in de lopende gebiedsprocessen in het veenweidengebied ingezet, om hierbij, samen met de 
partijen in het gebied, zoveel mogelijk synergie te verkrijgen met andere provinciale doelen, 
zoals de realisatie van het NNN, het verbeteren van de natuurkwaliteit in de Natura2000-
gebieden en het terugdringen van de stikstofuitstoot

Recreatie  
Transitie 
Recreatieschappen

Zaal De transitie recreatieschappen kent twee sporen: een nieuwe manier van samenwerking 
(governance) en de scheiding van beleid- en beheertaken bij Recreatie Noord-Holland N.V.. 6 
Onderwerp Portefeuillehouder Planning Beide sporen komen in de tweede helft van 2020 bij 
elkaar en vormen de basis voor het nieuwe contract over de beheertaken en het 
onderbrengen van de beleidsvormingstaken. Provinciale Staten worden hier in de tweede 
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 2021 2022 2023 GS Behandeling
11-01+
14-01

08-02+
11-02 15-03 19-04 07-06 30-08 20-09 25-10 22-11 Q1 Q2, Q3 

en Q4
 
helft van 2020 over geïnformeerd. Binnen het gehele NNN, waaronder de recreatieschappen, 
wordt sinds 2019 gewerkt met het systeem van door de provincie uitgewerkte wezenlijke 
kenmerken en waarden, die de balans tussen natuur en recreatie moet borgen. Dit is 
verankerd in de door PS vastgestelde Provinciale Ruimtelijke Verordening. Voor Plassenschap 
Loosdrecht geldt dat onder de noemer van ‘RMN in Transitie’ toekomstperspectieven worden 
geschetst, die rond de zomer 2020 worden verwacht. RMN wil de Staten hierover voor de 
zomer verder informeren. In het najaar wordt vervolgens een keuze gemaakt hoe de 
recreatieschappen de uitvoering willen gaan organiseren. Hierover worden in nauw overleg 
met PS of – afhankelijk van het gekozen perspectief – door PS verdere besluiten genomen.

Visie Recreatie & 
Toerisme

Zaal De Visie Recreatie & Toerisme komt naar verwachting in juni of augustus 2021 in de 
commissie. Het Masterplan biodiversiteit en de Voedselvisie zijn in januari 2021 ter 
besluitvorming aan PS voor te leggen. Maart 2021: BOT-overleg 80% versie

Toekomst 
Recreatieschappen 
Wijziging PRV, WKW 
NNN-gebieden (EFB/NLG)

Zaal BOB De discussie over de toekomst van de recreatieschappen en de natuurwaarden in deze 
recreatiegebieden wordt gezamenlijk opgepakt door de commissies EEB en NLWM. Wordt na 
PS verkiezingen vervolgd.
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Lijst ingekomen stukken september voor PS 11 oktober 2021  

 

Nr.  Omschrijving  

1 
 

Luchtvaart: Geluidsoverlast en last van luchtdrukverplaatsing helikopters Amsterdam heliport 
(C-agenda M&B 28-10-2021) 

2 
 

Bereikbaarheid: Verklaring van geen bedenkingen erf toegangsweg en werkstroken voor 
project herinrichting A.C. de Graafweg (N241) (A-agenda M&B 28-10-2021) 

De provincie Noord-Holland wil met de herinrichting van de A.C. de Graafweg (N241) de 
veiligheid verbeteren en doorstroming garanderen. In samenspraak met de omgeving is 
ervoor gekozen om over een strook van 800 meter het fietspad op te waarderen tot een 
erftoegangsweg. Daarnaast worden in deze omgevingsvergunning werkstroken opgenomen 
voor tijdelijk gebruik langs de N241 om de geplande herinrichting mogelijk te maken. Omdat 
de omgevingsvergunning een provinciaal belang dient, is de provincie aangewezen als het 
bevoegd gezag (in overleg met de betrokken gemeentes). 

3 
 

Erfgoed: Brief GS aan PS inz. actualisatie provinciaal erfgoedregister: diverse in- en 
uitschrijvingen van provinciale monumenten (c-agenda EFB 28-10-2021) 

Besloten is om drie objecten, die voor de provincie van provinciaal belang zijn, aan te wijzen 
tot provinciaal monument. Daarnaast worden in het kader van de actualisering van het 
provinciaal erfgoedregister drie monumenten uit het erfgoedregister uitgeschreven. 

4 
 

Bestuur: Brief GS aan PS inz. beslissing op bezwaar in Wob-procedure reizen vrm. 
gedeputeerde  naar Roemenië (C-agenda EFB 28-10-2021) 

Op 2 december 2020 is een verzoek op grond van de Wet openbaarheid van bestuur inzake -
kort samengevat- reizen naar Roemenië van een voormalig gedeputeerde in 2006, 
gedeeltelijk toegewezen. Het daarop ingediende bezwaar is nu gedeeltelijk gegrond 
verklaard. Zie voor de besluiten www.noord-holland.nl/Loket/Wob_verzoek en www.noord-
holland.nl/Loket/Bezwaar_en_klachten/Bezwaar_maken 

5 
 

Voedselvisie & Biodiversiteit: Afhandeling motie 13-2021 RO instrumenten voor Voedselvisie 
en Masterplan biodiversiteit (B-agenda NLG 25-10-2021) 

Provinciale Staten hebben op 1 februari 2021 met motie M13-2021 het college van 
Gedeputeerde Staten opgeroepen na te gaan of RO-instrumenten van de Provincie bruikbaar 
zijn ter bevordering van de doelen van de Voedselvisie en het Masterplan Biodiversiteit; 
daarbij extra aandacht te geven aan de overgangszones tussen Natura2000-gebieden en het 
omringende landelijk gebied en daarbij het level playing field voor bedrijven te waarborgen. 
Het college informeert Provinciale Staten op welke wijze invulling is gegeven aan deze motie. 
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6 
 

Dierenwelzijn: Brief dierenbescherming met de schrik vrij (C-agenda NLG 25-10-2021) 

7 
 

Bereikbaarheid: Brief gemeente Hoorn over de eindverantwoording N23 Westfrisiaweg, 
namens de VVRE regio Westfriesland (C-agenda M&B 27-09-2021, te betrekken bij ag.p. 6a) 

8 
 

Landbouw: Kwartaalverslag Greenport Aalsmeer Q2 (C-agenda NLG 25-10-2021) 

9 
 

Natuur: Programma Natuurnetwerk 2022 (A-agenda NLG 25-10-2021) 

Met het Programma Natuurnetwerk (PNN) wordt verantwoording afgelegd over de voortgang 
en programmering van het Natuurnetwerk Nederland. Het programma sluit aan bij de 
gebiedsgerichte en integrale werkwijze die vanaf 2020 is ingezet en steeds meer vorm krijgt 
in de verschillende (deel)gebieden. Het Programma Natuurnetwerk wordt jaarlijks 
geactualiseerd en ter besluitvorming aan Provinciale Staten voorgelegd. 

10 
 

Bodem: Voortgang warme overdracht bodemtaken aan gemeenten (C-agenda NLG 25-10-
2021) 

Gedeputeerde Staten informeren Provinciale Staten over de stand van zaken van de Warme 
Overdracht bodemtaken. Het doel van de Warme Overdracht is gemeenten voldoende 
informatie en kennis te geven om bodemtaken uit te kunnen voeren. Naar verwachting gaan 
gemeenten per 1 juli 2022 bodemtaken uitvoeren die de provincie op dit moment uitvoert. 1 
juli 2022 is namelijk het moment dat de Omgevingswet inwerking treedt. 

11 
 

Mobiliteit: Halfjaarrapportage HOV in 't Gooi - februari t/m juli 2021 (C-agenda M&B 28-10-
2021) 

De provincie Noord-Holland investeert in R-net, een betrouwbaar openbaar-vervoer-netwerk. 
Onderdeel van dit netwerk is de hoogwaardige openbaarvervoerverbinding (HOV) in ‘t Gooi 
tussen Huizen en Hilversum. De regio krijgt hierdoor een frequente, snelle en betrouwbare 
openbaar-vervoer-verbinding met Amsterdam, Schiphol en Almere. Daarnaast worden binnen 
het project HOV in ’t Gooi maatregelen genomen om het leefklimaat te verbeteren, de 
verkeersveiligheid te vergroten en de natuur van bijvoorbeeld Anna’s Hoeve te versterken. 
Met Provinciale Staten is afgesproken dat zij ieder half jaar een voortgangsrapportage 
ontvangen. 

12 
 

Schiphol: Ingekomen mail SOS-Zaanstreek mede namens Platform Vlieghinder Kennemerland 
(PVK) (inspreekhalfuur en C-agenda M&B 27-09-2021) 

13 
 

Energie: Terinzagelegging Concept Afwegingskader Energietransitie Hollandse Waterlinies (C-
agenda RWK 25-10-2021 - concept-afwegingskader reeds betrokken bij bespreking RWK 
20-09-2021) 

In het ontwerp 1e partiële herziening OV NH 2020 is een wijziging opgenomen voor het 
artikel over UNESCO-werelderfgoederen. De verbodsbepalingen voor zon en wind in de 
Stelling van Amsterdam en Nieuwe Hollandse Waterlinie vervallen. Hieraan is de voorwaarde 
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gesteld dat het Afwegingskader Energietransitie Hollandse Waterlinies gereed is voordat de 
verbodsbepalingen vervallen. Uit het kader wordt namelijk duidelijk waar en onder welke 
voorwaarden er ruimte wordt geboden aan zon- en windinitiatieven. Besluitvorming over het 
afwegingskader vindt plaats na de ter inzagelegging. 

14 
 

Bereikbaarheid/Verkeersveiligheid: A.C. de Graafweg Opmeer (C-agenda M&B 28-10-2021) 

De A.C. de Graafweg (N241) is een 12 kilometer lange en vrij smalle weg met veel verkeer en 
een flink aantal in- en uitritten. De provincie past de weg aan om de verkeersveiligheid te 
verbeteren en de doorstroming te garanderen. Om de verbetering aan de weg mogelijk te 
maken moeten binnen de bebouwde kom van Opmeer vrijwel alle bomen langs de A.C. de 
Graafweg gekapt worden. Snelheidsverlaging heeft daar helaas geen effect op. Na realisatie 
worden de bomen in Opmeer op veilige afstand langs de weg teruggeplant. 

15 
 

Bereikbaarheid/Verkeersveiligheid: Verkeersveiligheid kruisingen N248 (C-agenda m&B 28-
10-2021) 

De provincie Noord-Holland heeft de afgelopen maanden samen met de gemeenten Hollands 
Kroon en Schagen een onderzoek gedaan naar mogelijke maatregelen om de 
verkeersveiligheid op de kruising N248 met de Wadweg en de kruising N248 met de 
Waardpolderhoofdweg te verbeteren. De directe aanleiding voor de start van het onderzoek 
was een dodelijk ongeval met een fietser dat eind vorig jaar op de kruising met de Wadweg 
heeft plaatsgevonden. In drie verschillende sessies hebben omwonenden hun wensen en 
ideeën voor de kruispunten gegeven. Deze input is mede bepalend geweest voor de 
voorgestelde maatregelen. 

16 
 

Energie/Financiën: Versterking kapitaalstructuur Alliander (A-agenda RWK 25-10-2021 met 
uitnodiging EFB / C-agenda EFB 28-10-2021) 

Alliander heeft haar aandeelhouders op 31 mei 2021 een verzoek gestuurd om het vermogen 
van Alliander te versterken. Elke aandeelhouder is gevraagd om ten minste naar rato van het 
aandelenbezit een lening te verstrekken. De lening zal over enkele jaren worden omgezet in 
eigen vermogen/extra aandelen in Alliander. Dit extra vermogen zal door Alliander worden 
aangewend voor de fors oplopende investeringen in de energietransitie. Gezien deze 
belangen zijn GS voornemens - onder de voorwaarde dat er voldoende duidelijkheid bestaat 
over de lange-termijn financiering van de net-infrastructuur - een lening van € 55 miljoen te 
verstrekken aan Alliander. Dit voornemen wordt aan PS voorgelegd opdat PS in staat worden 
gesteld hun wensen en bedenkingen ter kennis van GS te brengen. 

17 
 

Mijnbouwwet/Geothermie: Advies opsporingsvergunning geothermie Amsterdam-Amstelveen 
(C-agenda NLG -leidend- en RWK 25 -10-2021) 

Provincie Noord-Holland is positief over het gebruik van aardwarmte. Het zoeken naar 
aardwarmte moet uiteraard veilig en verantwoord gebeuren. Vattenfall, Eneco, gemeente 
Amsterdam en provincie Noord-Holland hebben een opsporingsvergunning voor aardwarmte 
aangevraagd bij het Rijk voor het gebied Amsterdam-Amstelveen. Dit valt onder de 
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Mijnbouwwet, het Rijk is hiervoor het bevoegd gezag. Aan onze provincie is gevraagd om 
advies uit te brengen omdat het zoekgebied in Noord-Holland valt. 

18 
 

MRA: Brief GS aan PS inz. Samenwerkingsafspraken MRA (wordt geagendeerd bij voordracht 
zienswijze definitieve samenwerkingsafspraken MRA (A-agenda EFB 28-10-2021) 

Op 13 september 2021 hebben PS gesproken over de concept-samenwerkingsafspraken van 
de MRA en terzake twee moties aangenomen. Het College van GS heeft de voorzitter van de 
transitiecommissie van de MRA per brief geïnformeerd over de opvattingen van PS en GS 
inzake de concept-samenwerkingsafspraken. 

19 
 

PS: Aankondiging afsplitsing VVD fractie van Statenlid mw. Van Geffen (PS 11-10-2021) 

20 
 

Dierenwelzijn: Nieuwsbrief Dierenwelzijn Raad voor dierenaangelegenheden (C-agenda NLG 
25-10-2021) 

21 
 

Arbeidsmarkt: Brief GS aan PS inz. extern voorzitterschap van gedeputeerde Zaal van het Reg. 
platform arbeidsmarkt N-H (c-agenda EFB 27-9-2021) 

22 
 

MRA: Maandelijks MRA Raads- en Statenleden Bericht - editie 52 (c-agenda alle commissies 
oktober 2021) 

23 
 

WOB: Brief GS aan PS inz. Tweede deelbesluit Wob-verzoek Telegraaf inzake datacenters (c-
agenda EFB 28-10-2021) 

De Wet openbaarheid van bestuur (Wob) regelt het recht op informatie van de overheid. 
Overheidsinformatie is in principe openbaar. De Wob kent een aantal gevallen waarin de 
gevraagde informatie niet openbaar kan worden gemaakt. Meer over de Wob is te vinden op 
www.noord-holland.nl/wob. 

24 
 

Infrastructuur: Integraal Meerjarenprogramma Infrastructuur (iMPI) 2022-2029 (A-agenda 
M&B 28-10-2021) 

Het integraal Meerjarenprogramma Infrastructuur (iMPI) 2022-2029 geeft inzicht in de 
geprogrammeerde onderhouds- en vervangingsprojecten en de projecten ter verbetering 
en/of uitbreiding van de provinciale infrastructuur en de benodigde financiering. Dit gebeurt 
in een gebiedsgerichte vorm. In het iMPI kijken we 8 jaar vooruit. 

25 
 

Schriftelijke inspraakbijdragen bij agendapunt 6.a. RWK 20-09-2021 Partiële herziening 
OVNH2020 (B-agenda RWK 20-09-2021) 

De niet geanonimiseerde versie is voor Statenleden met NAW-gegevens in de afgesloten 
omgeving va iBabs terug te vinden. 

26 
 

Energie: Subsidie AIO onderzoeker bij de UvA rondom governance van de energietransitie (C-
agenda RWK 25-10-2021) 

De provincie financiert via een incidentele subsidie de aanstelling van een AIO onderzoeker 
bij de UvA voor een periode van 4 jaar. De AIO zal onderzoek doen naar de veranderingen in 
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de governance van het energiesysteem die nodig zijn om de energietransitie te versnellen en 
naar de rol die de provincie daarin kan nemen. 

27 
 

VTH-taken: Informatievoorziening VTH bij provinciale bedrijven d.d. 14 september 2021 (B-
agenda NLG 20-09-2021) 

Het college van Gedeputeerde Staten informeert Provinciale Staten voorafgaand aan iedere 
vergadering van de commissie Natuur, Landbouw en Gezondheid over de ontwikkelingen op 
het gebied van vergunningverlening, toezicht en handhaving (VTH) bij bedrijven die onder 
provinciaal bevoegd gezag vallen. Hieronder vallen ook Tata Steel en Harsco Metals. 

28 
 

Wonen: afschrift brief GS aan Schagen en Hollands Kroon - initiatieven tijdelijke huisvesting 
buitenlandse werknemers (C-agenda RWK 25-10-2021) 

29 
 

Fauna: Brief doek tegen overlast ganzen (C-agenda NLG 25-10-2021) 

30 
 

Mobiliteit: Conceptagenda Slimme en Schone Logistiek (B-agenda M&B 27-09-2021) 

De logistieke sector is belangrijk voor Noord-Holland. Iedere dag zijn in onze provincie 
goederen op weg naar hun bestemming. Omdat er de komende jaren veel Noord-Hollanders 
bijkomen wordt het steeds drukker op onze (vaar)wegen. Ook het goederenvervoer neemt 
toe. In de Agenda Slimme en Schone Logistiek beschrijft de provincie hoe zij, samen met 
andere overheden, ondernemers en kennisinstellingen, de logistieke sector ondersteunt en 
stimuleert om te verduurzamen en met behulp van slimme digitale systemen efficiënter te 
werken. Dat biedt ook kansen om de CO2-uitstoot te beperken en de leefbaarheid in Noord-
Holland te verbeteren. Gedeputeerde Staten vragen Provinciale Staten te reageren op de 
conceptagenda. 

31 
 

Natuur: Brief aanpak invasie exoot Cabomba (C-agenda NLG 25-10-2021) 

32 
 

Water: Brief Waddenfonds Voortgang duurzame kennishuishouding Waddengebied (C-agenda 
NLG 25-10-2021) 

33 
 

Asielopvang: Brief GS aan PS inz.  Ontwikkelingen asielopvang (C-agenda EFB (leidende 
commissie) 27-9-2021 en RWK 20-9-2021) 

Vanwege de toestroom van vooral Afghaanse vluchtelingen dreigt op korte termijn 
crisisnoodopvang voor vluchtelingen. Om dit af te wenden hebben de minister van BZK en de 
staatssecretaris van J&V alle commissarissen van de Koning, colleges van GS en 
burgemeesters bij brief verzocht om op korte termijn extra locaties voor asielopvang alsmede 
huisvesting voor vergunninghouders te realiseren. Het college van GS reageert met de brief 
aan Provinciale Staten op dit verzoek van rijkszijde en zegt toe hieraan medewerking te 
verlenen. 
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34 
 

Financiën: Brief GS aan PS inz. Begrotingsneutrale wijzigingen beleidsdoelenraming juli 2021 
(C-agenda EFB 27-9-2021) 

Gedeputeerde Staten kunnen binnen de door Provinciale Staten vastgestelde 
begrotingsprogramma’s middelen toewijzen aan de verschillende beleidsdoelen. Met dit 
besluit worden interne wijzigingen hierop administratief binnen de programmabegroting 
verwerkt. 

35 
 

Schriftelijke beantwoording openstaande vragen EFB 6 september 2021 over de 
Uitvoeringsagenda Economie (C-agenda EFB 27-9-2021) 

36 
 

Mobiliteit: Deel 2 onderzoek CE-Delft m.b.t. Regionaal Mobiliteitsprogramma (B-agenda M&B 
27-09-2021, te betrekken bij RMP NH en Flevoland 2021, ag.p. 7.a.1) 

Op 18 mei 2021 heeft het college van GS besloten het Regionaal Mobiliteitsprogramma (RMP) 
voorlopig vast te stellen. Ook heeft het college kennisgenomen van deel 1 van het onderzoek 
van CE-Delft/TNO: “Effectbepaling duurzame mobiliteit opties”. Gedeputeerde Staten nemen 
ook kennis van deel 2 van de rapportage van CE-Delft en TNO, waarin de verwachte effecten 
op de CO2-uitstoot van de maatregelen die al lopen en verwacht worden zijn berekend. 
Gedeputeerde Staten verzoeken Provinciale Staten dit onderzoek te betrekken bij de 
bespreking in de commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid. 

37 
 

Mobiliteit: Kwartaalrapportage OV ombudsman Q2 2021 (C-agenda M&B 27-09-2021) 
 

38 
 

Natuur: Afdoeningsvoorstel Motie 50-2021 Incidentele subsidie kruidenrijk Urgenda (B-
agenda NLG 25-10-2021) 

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland dragen € 15.000,- bij aan de crowdfunding actie 
van Stichting Urgenda voor kruidenrijk grasland. Dit gebeurt als uitvoering van de motie van 
Provinciale Staten (M50-2021) die op 17 mei 2021 is aangenomen. De bijdrage zal gebruikt 
worden door Urgenda om deelnemende boeren in Noord-Holland korting te geven op de 
inkoop van zaadmengsels voor kruidenrijk grasland. 

39 
 

Natuur: Programma Natuur, aanvullende stukken voor commissie NLG (B-agenda NLG 20-
09-2021) 

Op 8 juni hebben GS ingestemd met de aanvraag voor een uitvoeringsprogramma in het 
kader van de Specifieke Uitkering (SPUK) Programma Natuur. Op 20 september is het 
onderwerp op de agenda geplaatst van de commissievergadering NLG. De aanvraag zelf was 
nog niet aan PS gezonden, hetgeen volledigheidshalve nu gebeurt. Ook de beschikking van 
het Ministerie van LNV wordt ter informatie meegezonden. 

40 
 

Sociale infrastructuur: Brief GS aan PS inz. Proposities voorjaar 2021 noodfonds sociale 
infrastructuur (C-agenda EFB 27-9-2021) 

Provinciale Staten hebben op 18 mei 2020 een motie aangenomen om een noodfonds in te 
stellen gericht op de culturele en maatschappelijke organisaties die schade hebben als gevolg 
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van de landelijke maatregelen ter bestrijding van Covid-19. In 2020 hebben provincie en 
gemeenten aan 100 culturele instellingen noodsteun verleend. Het restant wordt nu ingezet 
om 46 culturele instellingen te ondersteunen. 

41 
 

Energie: Nieuwsbrief september NP RES (C-agenda RWK 20-09-2021) 

42 
 

Natuur: Brief toekomst landschap Gooi en de Vechtstreek (C-agenda NLG 20-09-2021) 
 

43 
 

Omgevingsverordening / Energie: Ontwerp 1e partiele herziening Omgevingsverordening 
Noord-Holland 2020 (B-agenda RWK 20-09-2021) 

Het Kabinet besloot in mei 2021 om de invoering van de Omgevingswet uit te stellen. Dit 
heeft gevolgen voor de provincie Noord-Holland, onder meer voor de uitvoering van de 
Regionale Energiestrategieën voor Noord-Holland Noord en Noord-Holland Zuid (RES’en). Om 
doorgang van de RES’en mogelijk te maken hebben GS besloten om de 
Omgevingsverordening NH2020 gedeeltelijk aan te passen voor het onderdeel ‘Wind op 
Land’. Die wijziging wordt ter inzage gelegd. 

44 
 

Recreatie: Brief participanten reacties op zienswijzen jaarstukken recreatieschap 
Spaarnwoude (C-agenda NLG 20-09-2021) 

45 
 

Water: persbericht Gaswinning Waddenzee Ternaard (C-agenda NLG 20-09-2021) 

46 
 

Fauna: Opvolgingsonderzoek boekjaarsubsidie Faunabeheereenheid Noord-Holland (C-
agenda NLG 20-09-2021) 

In 2016 heeft de provincie de boekjaarsubsidie Faunabeheereenheid Noord-Holland 
geëvalueerd. De provincie heeft onderzocht of het nuttig en noodzakelijk is om deze subsidie 
op dit moment opnieuw te evalueren. Dit blijkt niet het geval. Aanbevolen is de subsidie in 
2023 weer te evalueren. 

47 
 

Grond: Grondverkoop aan TenneT en Liander t.b.v. realisatie transformatorstation op SLP-
zuid (C-agenda NLG 20-09-2021) 

De provincie verkoopt een gedeelte van het terrein SLP-zuid te Rijsenhout rechtstreeks aan 
TenneT en Liander voor de bouw van een 150kV/220v-transformatorstation. De 
elektriciteitsvoorziening voor nieuwe aansluitingen staat onder grote druk in deze regio. Een 
nieuw transformatorstation is noodzakelijk om elektriciteitsvoorziening in de toekomst te 
borgen. 

48 
 

Natuur: Bestuurlijke Informatiebrief Goois Natuurreservaat (C-agenda NLG 20-09-2021) 

49 
 

Recreatie: Wijziging verordening Plassenschap Loosdrecht (C-agenda NLG 20-09-2021) 

De provincie Noord-Holland neemt deel in de gemeenschappelijke regeling van het 
Plassenschap Loosdrecht. 
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Op 28 juni 2021 heeft de Plassenraad, het algemeen bestuur van het Plassenschap 
Loosdrecht e.o., besloten in te stemmen met de bijgaande ontwerp wijziging van de 
Verordening Plassenschap Loosdrecht e.o. Conform art. 10 van de GR Plassenschap 
Loosdrecht e.o. ontvangen de deelnemers het bestuursvoorstel en de ontwerp gewijzigde 
Verordening Plassenschap Loosdrecht e.o. om hen in de gelegenheid te stellen in een 
schriftelijke reactie aan te geven of zij van mening is dat de gewijzigde verordening in zijn 
geheel of gedeeltelijk buiten de taak van het Plassenschap valt. 

50 
 

Water: Brief waddenvereniging Aardgaswinning Waddenzee (C-agenda NLG 20-09-2021) 

51 
 

(Omgevingsverordening) Wijziging werkingsgebieden Omgevingsverordening Noord - 
Holland 2020 ronde 2021 (C-agenda RWK 20-09-2021) 

Gedeputeerde Staten stellen in ontwerp de wijziging van werkingsgebieden vast die zijn 
opgenomen in de Omgevingsverordening Noord – Holland 2020. Deze wijzigingen worden ter 
inzage gelegd waarna Gedeputeerde Staten een definitief besluit nemen over de wijzigingen. 
In deze ronde gaat het om technische wijzigingen op onlogische grenzen, situaties waar de 
uitgangspunten voor het begrenzen niet juist zijn toegepast en wijzigingen waar met de 
gemeente reeds overeenstemming over is bereikt. 

52 
 

(Wonen) Vooraankondiging indeplaatsstelling achterstand huisvesting verblijfsgerechtigden 
gemeente Castricum (C-agenda RWK 20-09-2021) 

De provincie Noord-Holland heeft, in het kader van interbestuurlijk toezicht, de afgelopen 
jaren in bestuurlijke overleggen met de gemeente Castricum aangedrongen op het voldoen 
aan de taakstelling huisvesting verblijfsgerechtigden. De provincie is van mening dat nog 
langer achterblijven niet gerechtvaardigd is. Daarom krijgt de gemeente bij bestuurlijke brief 
een vooraankondiging van indeplaatsstelling voor de uitvoering van de opgelopen 
achterstand in de gemeentelijke taakstelling huisvesting van verblijfsgerechtigden. 

53 
 

(Wonen): Ingekomen brief aan commissie RWK / PS van regio Alkmaar over Masterplan Wonen 
(betrekken bij B-agenda RWK 02-09-2021) 

54 
 

Begroting 2022 (commissies 25/28-10-2021 en PS 8-11-2021) 

In de begroting wordt vastgelegd wat de provincie in 2022 wil bereiken, wat de provincie 
hiervoor gaat doen en hoeveel dit mag kosten. 
 

55 
 

Brief GS aan PS inz.  Uitvoeringsagenda Arbeidsmarkt & Onderwijs 2021-2023 (B-agenda EFB 
27-9-2021) 

Het beleid van de provincie is gericht op een duurzame en veerkrachtige Noord-Hollandse 
arbeidsmarkt. De ambitie is het realiseren van voldoende gekwalificeerde medewerkers in de 
techniek en technologie ten behoeve van de transitieopgaven, waarbij we streven naar 
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inclusiviteit. Het manifest Werken & Ontwikkelen 2030 Noord-Holland is een belangrijk 
instrument als onderliggend visiedocument op de provinciale uitvoeringsagenda 2021-2023. 

56 
 

Brief GS aan PS inz. discussienotitie en conceptbeleidskader erfgoed en cultuur 2022 (B-
agenda EFB 27-9-2021) 

Het college heeft het geactualiseerd beleidskader erfgoed en cultuur vastgesteld samen met 
een discussienota en biedt deze Provinciale Staten aan. Met het beleidskader geeft het college 
vorm aan het cultuurbeleid en de prioriteiten die zij voor ogen heeft. Het college heeft op 10 
december 2019 toegezegd onderzoek te doen naar de stand van de stolpen in Noord-
Holland. Dat onderzoek is nu gereed. 

57 
 

Mobiliteit: Centrale afstandsbediening en machinerichtlijn (B-agenda M&B 27-09-2021) 

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland handhaven de ambitie en gaan door met het 
aansluiten van 40 provinciale bruggen en sluizen op de bediencentrale in Heerhugowaard. 
Gedeputeerde Staten blijven de ambitie houden om andere beheerders in Noord-Holland aan 
te laten sluiten op de bediencentrale. Hiermee kan het vaar- en wegverkeer beter op elkaar 
afgestemd worden en stimuleert de provincie het vervoer over water. 

58 
 

Omgevingsdiensten: Zienswijze PS op de resultaatbestemming 2020 van de Omgevingsdienst 
Flevoland, Gooi & Vechtstreek (A-agenda NLG 20-09-2021) 

De resultaatbestemming 2020 is door de OFGV op 30 juni 2021 aan Provinciale Staten 
gezonden zodat deze een zienswijze op de stukken kunnen geven. 

59 
 

Gezondheid: RIVM-rapport Depositieonderzoek IJmond 2020 (B-agenda NLG 20-09-2021) 

Het RIVM voert in opdracht van de provincie en IJmondgemeenten een breed 
gezondheidsonderzoek uit in de regio IJmond. Het tweede deel van de resultaten van dit 
onderzoek is nu beschikbaar gekomen en gaat over stofdepositie in de IJmond. Het rapport 
wordt op 2 september gepubliceerd. Om vragen van bewoners, volksvertegenwoordigers en 
andere geïnteresseerden te beantwoorden vindt er op 2 september 2021 om 19.30 uur een 
online openbaar webinar plaats. 

60 
 

Wonen: Brief van gemeente Hollands Kroon aan GS over tijdelijke huisvesting buitenlandse 
werknemers Rijksstraatweg 23 (betrekken bij 3.d. RWK 02-09-2021) 

61 
 

Voordracht  Concept-samenwerkingsafspraken MRA (A-agenda EFB 6-9-2021) 

Op 7 juli 2021 heeft de MRA-Regiegroep de Colleges van B&W en GS van de betrokken 
overheden verzocht om de concept-samenwerkingsafspraken te agenderen in raden en 
Staten. 

 



7 Voortgangslijst van moties.

1 2021-10-11 Lijst moties memo PS -afdoeningsvoorstellen- 
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Uw contactpersoon 

mw V. Mulder 

AD/STG 

 

 

Telefoonnummer 0235144186 

mulderv@noord-holland.nl 

 

 
 

30 september 2021 1|2 

Aan  

Provinciale Staten 

 

 

Bijlage: overzicht openstaande moties 

 

 

 

 

Betreft: lijst moties PS 11 oktober 2021 Memo 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Inleiding:  

Bijgevoegd treft u aan een gewijzigd overzicht van alle openstaande moties.  

  

Alle moties en amendementen zijn digitaal terug te vinden op de website en in 

iBabs. In de kolom “Voorstel voor PS/Presidium” op bijgevoegde lijst wordt 

aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS en/of commissie is 

gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 

 

Voorstel: 

in te stemmen met de afdoeningsvoorstellen bij de volgende moties: 
 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp Opmerking voor PS/Presidium 

M149-2020 09-11-2020 Bescherming bedreigde 

diersoorten  
(D66, GroenLinks) 

Er is in juni en in september een actualisatie 

vanuit GS en cie NLG bij de motie 

gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Commissie NLG van 20-09-2021 stemt in met 

afdoening van deze motie. 

Voorstel: motie afdoen. 

M50-2020 29-06-2020 Dierenverzorgers 

verdienen ook hulp in 

crisistijden  
(PvdD, GroenLinks, PvdA, 

D66, FvD, 

PVV,50plus/PvdO, SP, 

CDA, ChristenUnie) 

Er is in juli en in september een actualisatie 

vanuit GS en cie NLG bij de motie 

gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Commissie NLG van 20-09-2021 stemt in met 

afdoening van deze motie. 

Voorstel: motie afdoen. 

  



2 

M92-2019 11-11-2019 Groencertificaten. 

(D66, GroenLinks, PvdA) 

Er is in juni en in september een actualisatie 

vanuit GS en cie NLG bij de motie 

gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Commissie NLG van 20-09-2021 stemt in met 

afdoening van deze motie. 

Voorstel: motie afdoen. 

 

Instemmen leidt tot opschoning van de lijst moties na vaststelling in PS van 11 oktober 

2021.  

 



1 2021-10-11 Lijst moties PS 

1 
 

Lijst openstaande moties voor PS van 11 oktober 2021 

 
Deze lijst wordt door GS 4x per jaar geactualiseerd voor PS van 8 maart, 17 mei, 11 oktober en 13 december 2021. Tussentijds worden de 
moties door de griffie geactualiseerd n.a.v. GS-besluitenlijst en op advies commissievergaderingen, wanneer daar moties aan de orde zijn 
geweest. 

Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks naar de 
afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor PS/Presidium” wordt 
aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M169-2021 13-09-2021 Motie ‘Betaalbaarheid OV’ opnemen als 

uitgangspunt in het Perspectief Mobiliteit (SP) 

 

M167-2021 13-09-2021 Motie Verdere uitrol infrastructuur van gerecycled 

plastic bij positieve pilotresultaten (VVD) 

 

M164-2021 13-09-2021 Motie Houd rekening met dierenwelzijn (PvdD)  

M157-2021 13-09-2021 Motie MRA en transparantie (PvdD) In september is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M153-2021 13-09-2021 Motie tekstwijziging samenwerkingsafspraken MRA 

“slechts” (D66) 

In september is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M141-2021 13-09-2021 Motie Onderzoek aanpak congestieproblemen 

elektriciteitsnetwerk (JA21) 

 

M133-2021 05-07-2021 Motie Toekomstbestendig energienet (JA21)  

M127-2021 05-07-2021 Motie Windturbines en gemeentegrenzen (VVD, 

D66, PVDA, DENK, SP, JA21) 

 

M126-2021 05-07-2021 Motie RES 1.0 andere doelgroepen betrekken bij 

participatie (GL, D66, PVDA, PvdD) 

 

M125-2021 05-07-2021 Motie Jeugd Kinderres (DENK, D66, GL, PVDA, 

PvdD, CU, CDA) 

 



2 
 

Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks naar de 
afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor PS/Presidium” wordt 
aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M124-2021 05-07-2021 Motie Uitdaagrecht bij RES (D66, GL)  

M122-2021 05-07-2021 Motie RES Volkstuinen gevoelige bestemmingen 

(CU, PvdD) 

 

M121-2021 05-07-2021 Motie RES Grensoverschrijdende teams (CU, PvdD, 

PVDA) 

 

M117-2021 05-07-2021 Motie Financiële participatie in de RES voor en door 

iedereen (PVDA, GL, D66, PvdD, CU, SP ) 

 

M116-2021 05-07-2021 Motie RES Energie-armoede (PVDA, GL, D66, PvdD, 

CU, SP ) 

 

M115-2021 05-07-2021 Motie RES Onderzoek naar Binnendijkse 

achteroevers met zon, natuur en recreatie 

Wieringerhoek (PVDA, D66, PvdD) 

 

M112-2021 05-07-2021 Motie monitoring gezondheids - en 

veiligheidseffecten (DENK, CDA) 

 

M108-2021 05-07-2021 Motie gesprekken tussen buurgemeenten (DENK, 

PvdD) 

 

M106-2021 05-07-2021 Motie RES: Bescherm natuur en cultuurhistorie in 

het IJmeer (PvdD, PVDA, GL, D66, DENK) 

 

M105-2021 05-07-2021 Motie RES: Vogelvriendelijkere windmolens (PvdD, 

CU, PVDA, GL, CDA) 

 

M104-2021 05-07-2021 Motie RES: Meer initiërende rol provincie (PvdD, 

PVDA, DENK) 

 

M103-2021 05-07-2021 Motie CO2 opslag versus haalbaarheidsstudie 

Groen staal/Zeester (PVDA, GL, D66, VVD, SP, CDA, 

CU) 
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Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks naar de 
afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor PS/Presidium” wordt 
aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M102-2021 05-07-2021 Motie Problemen Tata Steel niet doorschuiven, 

maar bij de bron aanpakken (PVDD, DENK) 

 

M96-2021 05-07-2021 Motie Wensen en opvattingen 

Verstedelijkingsstrategie MRA : leefomgeving en 

leefbaarheid (PVDD, CU, PVDA, SP, 50PLUS/PVDO, 

DENK, D66, GL) 

 

M93-2021 28-06-2021 Motie Slim en in lijn met wetenschap investeren 

(ROM) (PvdD, DENK, SP) 

 

M92-2021 28-06-2021 Motie Oproep externe bedreigingen voor 

Waddenzee verminderen (GL, PVDA, D66, PvdD, SP) 

 

M88-2021 28-06-2021 Motie “Ladder van Leisure' (SP)  

M77-2021 28-06-2021 Motie stikstofgerelateerde leges (DENK, PvdD)  

M54-2021 17-05-2021 Motie bescherming kwetsbare eerst (PvdD) In juni en september is er een actualisatie vanuit GS bij de 

motie gepubliceerd. 

M52-2021 17-05-2021 Motie Governance MRA (VVD, D66, GL, CDA, CU, 

FvD, SP, PVV) 

In augustus is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M51-2021 17-05-2021 Motie Voorbereiden op 55% co2-reducatie (GL, 

D66, PvdA, SP) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M50-2021 17-05-2021 Motie Bijdrage NH aan actie “Kruidenrijk grasland’ 

(CU, CDA) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M36-2021 12-04-2021 Motie Wind en geluidsschermen benutten voor 

zonnepanelen (50plus/PvdO) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M24-2021 08-03-2021 Motie Betrek buurgemeenten óók bij het meten van 

draagvlak over het plaatsen van windturbines 

(DENK, JA21) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 
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Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks naar de 
afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor PS/Presidium” wordt 
aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M13-2021 01-02-2021 RO-instrumenten voor Voedselvisie en Masterplan 

Biodiversiteit  

(GroenLinks, PvdA, VVD) 

In juli en september is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M4-2021 01-02-2021 Behoud loketfunctie o.a. op stations Alkmaar, 

Hoorn en Hilversum. (PvdA, SP, DENK, VVD, 

ChristenUnie, JA21, PVV) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M1-2021 01-02-2021 Onderzoek informatievoorziening burgers RES  

( JA21, D66) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M187-2020 16-11-2020 Optimaal onderhouden snelfietsroutes  

(D66, GroenLinks, ChristenUnie, PvdA, PvdD) 

In augustus is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M185-2020 16-11-2020 Varende fietspaden  

(D66, GroenLinks, ChristenUnie, PvdA) 

In juli is er een actualisatie vanuit GS bij de motie gepubliceerd. 

M174-2020 09-11-2020 Helder taalgebruik 

(GroenLinks, D66, PvdA, PvdD) 

In augustus is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M149-2020 09-11-2020 Bescherming bedreigde diersoorten  

(D66, GroenLinks) 

Er is in juni en in september een actualisatie vanuit GS en cie 

NLG bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Commissie NLG van 20-09-2021 stemt in met afdoening van 

deze motie. 

Voorstel: motie afdoen. 

M148-2020 22-10-2020 Heroverweging Zijpe –en Hazepolder  

(PvdA, D66, ChristenUnie, GroenLinks) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M147-2020 22-10-2020 Functiewijziging agrarisch bouwperceel  

(ChristenUnie, CDA, PvdA) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M146-2020 22-10-2020 Tiny Houses positief tegemoet treden. 

(ChristenUnie, PvdD) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 
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Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks naar de 
afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor PS/Presidium” wordt 
aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M143-2020 05-10-2020 RES-Geingebied  

(SP) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M140-2020 05-10-2020 RES-participatie  

(SP) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M138-2020 05-10-2020 Kansen voor de werkgelegenheid in de RES 

(PvdA, D66, PvdD, GroenLinks) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M135-2020 05-10-2020 Motie bij concept-RESsen over burgerparticipatie 

(D66, PvdA, VVD) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M130-2020 05-10-2020 Participatie voor iedereen 

(ChristenUnie, PvdD, CDA) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M126-2020 05-10-2020 Provinciale visie op RES  

(ChristenUnie) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M125-2020 05-10-2020 Koppel biodiversiteit aan de energietransitie  

(PvdD) 

Er is in juli en in september een actualisatie vanuit GS en 

Presidium/PS bij de motie gepubliceerd. 

M116-2020 05-10-2020 Leidraad Weidevogels.  

(GroenLinks, PvdD) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M115-2020 05-10-2020 Weidevogels Zijpe  

(GroenLinks, PvdA) 

In juli is er een actualisatie vanuit GS bij de motie gepubliceerd. 

M97-2020 05-10-2020 Aanpassen begrenzing bij terrein Tergooi 

ziekenhuis in Blaricum  

(CDA, FvD) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M75-2020 14-09-2020 Pont Ilpendam-Landsmeer  

(ChristenUnie, PvdD, GroenLinks, PvdA, D66,  VVD, 

SP) 

 

In juli is er een actualisatie vanuit GS bij de motie gepubliceerd. 
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Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks naar de 
afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor PS/Presidium” wordt 
aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M50-2020 29-06-2020 Dierenverzorgers verdienen ook hulp in crisistijden  

(PvdD, GroenLinks, PvdA, D66, FvD, 

PVV,50plus/PvdO, SP, CDA, ChristenUnie) 

Er is in juli en in september een actualisatie vanuit GS en cie 

NLG bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Commissie NLG van 20-09-2021 stemt in met afdoening van 

deze motie. 

Voorstel: motie afdoen. 

M42-2020 18-05-2020 Motie Economisch Herstel- en 

Duurzaamheidsfonds (VVD, GroenLinks, PvdA, 

D66, CDA) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M41-2020 18-05-2020 Provinciaal Noodfonds Sociale Infrastructuur (PvdA, 

VVD, D66, SP, GroenLinks, ChristenUnie, CDA)  

In juli is er een actualisatie vanuit GS bij de motie gepubliceerd. 

M21-2020 09-03-2020 Vang de kinderen van Moria op.  

(PvdA, GroenLinks, PvdD, D66, CDA, ChristenUnie, 

SP) 

In augustus is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M2-2020 03-02-2020 Stop de verhuurderheffing 
(SP, PvdA, PvdD, 50PLUS/PvdO) 

In juli is er een actualisatie vanuit GS bij de motie gepubliceerd. 

M111-2019 18-11-2019 Samenhangend pakket klimaatmaatregelen rond 

klimaat, milieu, water gezondheid, dierenwelzijn 

en bodemdaling. 

(PvdD) 

In juli is er een actualisatie vanuit GS bij de motie gepubliceerd. 

M107-2019 18-11-2019 Natuurinclusief bouwen meenemen in 

klimaatambities voor gebouwde omgeving.  

(PvdD) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

M96-2019 11-11-2019 Leefbaarheidsmonitor. 

(PvdA, D66, PvdD, SP) 

 

 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 
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Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks naar de 
afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor PS/Presidium” wordt 
aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M92-2019 11-11-2019 Groencertificaten. 

(D66, GroenLinks, PvdA) 

Er is in juni en in september een actualisatie vanuit GS en cie 

NLG bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Commissie NLG van 20-09-2021 stemt in met afdoening van 

deze motie. 

Voorstel: motie afdoen. 

M83-2019 11-11-2019 Fietsvriendelijke stoplichten. 

(ChristenUnie) 

In juli is er een actualisatie vanuit GS bij de motie gepubliceerd. 

M68-2019 11-11-2019 Bomen voor klimaat en stikstof. 

(PvdD) 

In juli is er een actualisatie vanuit GS bij de motie gepubliceerd. 

M47-2019 30-09-2019 Draagvlak en participatie in de Regionale 

Energiestrategieën, RES. 

(SP) 

In juni is er een actualisatie vanuit GS bij de motie 

gepubliceerd. 

 



8.a Tijdelijke benoeming 2e plaatsvervangend griffier voor Statenvergadering (VD-53).

1 2021-10-11 PS Voordracht 53-2021 Tijdelijke benoeming 2e plv griffier voor Statenvergadering 

 

2021  53 

 

1 

Provinciale Staten van Noord-Holland  

 

Haarlem, 11 oktober 2021 

 
Onderwerp: tijdelijke benoeming 2e plaatsvervangend Statengriffier voor     
                    Statenvergadering  
 
 
Bijlage:  

- Ontwerpbesluit. 

 

Inleiding. 

Artikel 104d van de Provinciewet schrijft voor dat de Statengriffier bij diens afwezigheid in 

vergaderingen van Provinciale Staten moet worden vervangen. Dit is onder meer van belang 

voor het rechtsgeldig kunnen ondertekenen van de door Provinciale Staten genomen besluiten. 

Op 3 februari 2020 hebben uw Staten hiertoe de heer M.W. Admiraal benoemd als 

plaatsvervangend griffier. 

Door het langdurig ziekteverlof van de Statengriffier heeft de werkgeverscommissie de heer 

Admiraal verzocht om op te treden als waarnemend Statengriffier, tot het moment dat het 

ziekteverlof van de griffier eindigt.  

Om de continuïteit te kunnen waarborgen vindt het Presidium het wenselijk dat Provinciale 

Staten de heer Krijgsman tijdelijk als 2e plaatsvervangend Statengriffier aanwijzen. Dit geldt in 

het bijzonder voor de werkzaamheden samenhangend met de vergaderingen van Provinciale 

Staten. Deze tijdelijke aanwijzing stopt zodra het ziekteverlof van de griffier eindigt. Vanaf dat 

moment zal de heer Admiraal immers weer werkzaam zijn als plaatsvervangend Statengriffier 

en zijn eerdere benoeming is op dat moment nog steeds rechtsgeldig.  

 
Voordracht. 

Het Presidium adviseert Provinciale Staten om de heer E. Krijgsman, tijdelijk te belasten met het 

in voorkomende gevallen in hun vergaderingen vervangen van de waarnemend Statengriffier.   

 

A. Th. Van Dijk, voorzitter Presidium 

 

M.W. Admiraal, griffier 
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Ontwerpbesluit 

Nr. 53-2021 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland; 

 

tijdelijke benoeming 2e plaatsvervangend Statengriffier voor Statenvergadering; 

 

gelezen de voordracht van het Presidium van 11 oktober 2021; 

gelet op artikel 104d van de Provinciewet; 

 

besluiten: 

1. De heer E. Krijgsman tijdelijk te belasten met het in voorkomende gevallen in hun 

vergaderingen vervangen van de Statengriffier.  

2. Deze aanwijzing geldt vanaf 11 oktober tot het moment dat het langdurig ziekteverlof 

van de griffier eindigt. 

 

Haarlem, 11 oktober 2021 

 

Provinciale Staten voornoemd, 

                                                                   , voorzitter  

 

 

                                                                   , wnd. statengriffier 

 



8.b Benoeming opvolgend lid Programmaraad Randstedelijke Rekenkamer (VD-50).
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Provinciale Staten van Noord-Holland 

Haarlem, 13 september 2021

Onderwerp: Voordracht vervangend lid Programmaraad Randstedelijke Rekenkamer 

1. Inleiding.

De heer Vink (D66) heeft het lidmaatschap van PS opgezegd, daarmee vervalt ook zijn lidmaatschap 
namens PS van de Programmaraad Randstedelijke Rekenkamer. De fractie van D66 heeft 
aangegeven dat hij als lid van de Programmaraad vervangen wordt door het lid mw. Gongrijp. 
Volgens de Verordening Programmaraad Randstedelijke Rekenkamer dient een dergelijke 
vervanging te worden vastgesteld door de Staten. 

Over de Programmaraad van de Randstedelijke Rekenkamer
De Programmaraad van de Randstedelijke Rekenkamer is een adviesorgaan voor de Provinciale 
Staten van de vier Randstadprovincies Flevoland, Utrecht, Noord-Holland en Zuid-Holland. De 
programmaraad vormt de communicatieve schakel tussen deze vier provincies en de 
Randstedelijke Rekenkamer (hierna: RR). De Programmaraad geeft de deelnemers gevraagd en 
ongevraagd advies over en naar aanleiding van het (ontwerp-) onderzoeksprogramma van de 
Rekenkamer. De Programmaraad adviseert de bestuurder/directeur van de RR over de 
voorbereiding van het onderzoeksprogramma. Daarnaast kan de Programmaraad op verzoek van 
de Rekenkamer adviseren over voorgenomen onderzoeken en/of de wijze van uitvoering van een 
onderzoek.

2. Financiering en communicatie.

Met de vervanging van het ene lid door het andere door uw Staten zijn geen kosten gemoeid. De 
Randstedelijke Rekenkamer en het nieuw aangewezen lid zullen in kennis worden gesteld van het 
aanwijzen als lid van de Programmaraad van de Randstedelijke Rekenkamer.

3. Proces en procedure.
Het aanwijzen van de leden en plaatsvervangende leden geldt vanaf de datum van het aanwijzen 
tot en met het einde van deze Statenperiode (2023). 
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4. Voorstel

Wij stellen u voor te besluiten overeenkomstig het bijgaande ontwerpbesluit.

Presidium van Provinciale Staten van Noord-Holland,

dhr. A.Th.H. van Dijk, voorzitter

dhr. M.W. Admiraal, Plv. Griffier
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Ontwerpbesluit

Nr. 50-2021 

Provinciale Staten van Noord-Holland;

gelezen de voordracht van het Presidium van 13 september 2021;

gelet op artikel 3 lid 8 van de Verordening Programmaraad Randstedelijke Rekenkamer,

besluiten:

1. Kennis te nemen van de beëindiging van het lidmaatschap van dhr. B.L.  Vink van de
Programmaraad Randstedelijke Rekenkamer;

2. Mevrouw L. Gongrijp als vast lid Programmaraad Randstedelijke Rekenkamer aan te wijzen.

Haarlem, 11 oktober 2021

Provinciale Staten voornoemd,

      , voorzitter

           , wnd. statengriffier
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8.c Instellen werkgeverscommissie bestuursbureau recreatieschappen (VD-51).

1 Dossier 7394 voorblad.pdf 

PS-vergadering
Dossiernummer 7394
Extern Zaak ID 1661333
Vertrouwelijk Nee
Vergaderdatum 11 oktober 2021
Agendapunt 8.c
Omschrijving Instellen werkgeverscommissie bestuursbureau 

recreatieschappen (VD-51).
Organisatieonderdeel BEL/BEL

Geagendeerd Vergaderdatum
Ingekomen stukken ter 
kennisname

31 juli 2021

PS-vergadering 11 oktober 2021

Toelichting
De algemene besturen van 5 recreatieschappen in Noord-Holland hebben besloten een 
bestuursbureau in te stellen om de governance te verbeteren. Daartoe moet de 
organisatieverordening van elk schap worden aangepast. Eén van die aanpassingen is het 
instellen van een werkgeverscommissie voor de medewerkers van het bestuursbureau. 
Provinciale Staten (en de betrokken gemeenteraden) worden in de gelegenheid gesteld hun 
zienswijze hierover aan de besturen kenbaar te maken. De provincie zal het werkgeverschap 
en het gastheerschap van het bestuursbureau voor de recreatieschappen op zich nemen.



1 Concept Def Organisatieverordening ivm bestuursbureau 

Besluit van het algemeen bestuur van de gemeenschappelijke regeling Recreatieschap 
[naam recreatieschap] van [datum], kenmerk [kenmerk] tot vaststelling van de 
Organisatieverordening [naam recreatieschap] 

Het algemeen bestuur van de gemeenschappelijke regeling Recreatieschap [naam 
recreatieschap];

Overwegende dat in verband met het werkgeverschap van de functionarissen werkzaam 
voor een bestuursbureau voor de recreatieschappen Alkmaarder- en Uitgeestermeer, 
Geestmerambacht, Groengebied Amstelland, Spaarnwoude en Twiske-Waterland in deze 
verordening een bestuurscommissie als bedoeld in artikel 25 van de Wet 
gemeenschappelijke regelingen wordt ingesteld; 

Gelet op artikel 52, aanhef en onder i en j, juncto (PM behalve bij Geestmerambacht) 
artikel 25 van de Wet gemeenschappelijke regelingen en artikel [bepaling verordenende 
bevoegdheid] van de gemeenschappelijke regeling Recreatieschap [naam recreatieschap]; 

Gelet op het mandaatbesluit van de commissaris van de Koning en Gedeputeerde Staten 
van Noord-Holland van …., nr. ……., inzake de personele bevoegdheden ten aanzien van 
de functionarissen van het bestuursbureau;

Besluit vast te stellen:

Organisatieverordening [naam recreatieschap] 

Artikel 1  Begrippen

In deze verordening wordt verstaan onder :

a. algemeen bestuur: het algemeen bestuur van de in de aanhef genoemde 
gemeenschappelijke regeling;

b. dagelijks bestuur: het dagelijks bestuur van de in de aanhef genoemde 
gemeenschappelijke regeling;

c. deelnemer: deelnemer aan de in de aanhef genoemde gemeenschappelijke regeling;

d. bestuursbureau: bureau dat zorgt voor de voorbereiding van en advisering over de 
bestuurlijke besluitvorming, het initiëren van schapsoverstijgende 
beleidsvoorbereidende werkzaamheden en de advisering over de opdrachtgevende 
taken voor werken en diensten van de recreatieschappen Alkmaarder- en 
Uitgeestermeer, Geestmerambacht, Groengebied Amstelland, Spaarnwoude en Twiske-
Waterland;



e. werkgeverscommissie: de werkgeverscommissie bestuursbureau recreatieschappen 
Noord-Holland, een door de gezamenlijke recreatieschappen ingestelde 
bestuurscommissie die namens hen de invulling van het werkgeverschap uitoefent ten 
aanzien van de op het bestuursbureau werkzame functionarissen die met de provincie 
Noord-Holland een arbeidsovereenkomst zijn aangegaan;

f. uitvoeringsorganisatie: de gemeenschappelijke organisatie die in opdracht van de 
recreatieschappen belast is met beheer en exploitatie en planontwikkeling genaamd 
Recreatie Noord-Holland NV;

g. hoofd uitvoeringsorganisatie: de directeur van de uitvoeringsorganisatie die belast is 
met de algehele leiding van die organisatie;

h. beheer en exploitatie: de werkzaamheden, van wat voor aard dan ook, voortvloeiend 
uit een door het algemeen bestuur genomen besluit, verstrekte opdracht, 
goedgekeurde begroting, alsmede de inrichting of herinrichting van gebieden 
constructies en gebouwen waarover het algemeen bestuur zeggenschap heeft;

i. planontwikkeling: de werkzaamheden, van wat voor aard dan ook, voortvloeiend uit 
een door het algemeen bestuur genomen besluit, verstrekte opdracht of goedgekeurde 
begroting ten behoeve van het verwerven en inrichten van nieuwe gebieden;

j. mandaat: mandaat, volmacht en machtiging.

Artikel 2  Bestuursbureau

1. Er is een bestuursbureau dat is belast met de voorbereiding van en advisering over de 
bestuurlijke besluitvorming, het initiëren van schapsoverstijgende beleidsvoorbereidende 
werkzaamheden en de advisering over de opdrachtgevende taken voor werken en 
diensten van de recreatieschappen Alkmaarder- en Uitgeestermeer, Geestmerambacht, 
Groengebied Amstelland, Spaarnwoude en Twiske-Waterland.

2. Het bestuursbureau staat onder leiding van de bestuurssecretaris die 
eerstverantwoordelijk is voor de personele en organisatorische zaken van het 
bestuursbureau. Er is een vervangend bestuurssecretaris.

3. De bestuurssecretaris en zijn medewerkers zijn in dienst van en worden gefaciliteerd 
en gehuisvest door de provincie Noord-Holland ten behoeve van en voor gezamenlijke 
rekening van de recreatieschappen.

4. Het algemeen bestuur stelt ter uitvoering van het bepaalde in het vorige lid de 
benodigde financiële middelen tijdig ter beschikking aan de provincie Noord-Holland 
binnen het kader van een daartoe tussen de provincie en de recreatieschappen aangegane 
samenwerkingsovereenkomst.



5. Het algemeen bestuur, dagelijks bestuur en de voorzitter verstrekken mandaat aan de 
bestuurssecretaris voor de uitvoering van de ondersteunende werkzaamheden en kunnen 
daartoe aanwijzingen geven.

Artikel 3  Werkgeverscommissie 

1. Er is een werkgeverscommissie die namens de recreatieschappen de invulling van het 
werkgeverschap uitoefent ten aanzien van de bestuurssecretaris en de overige op het 
bestuursbureau werkzame functionarissen die met de provincie Noord-Holland een 
arbeidsovereenkomst zijn aangegaan.

2. De werkgeverscommissie oefent namens de commissaris van de Koning en 
Gedeputeerde Staten van Noord-Holland de bevoegdheden op grond van de 
Ambtenarenwet, de cao provinciale sector, de daaraan gerelateerde uitvoeringsregelingen 
en de provinciale personeelsregeling of protocollen uit. Daarbij behoren tevens de 
voorbereiding en uitvoering van de overige tot het werkgeverschap behorende 
beslissingen en regelingen.
 
3. De werkgeverscommissie is samengesteld uit de gezamenlijke voorzitters van de 
algemene besturen van de recreatieschappen die uit hun midden een voorzitter en een 
plaatsvervangend voorzitter kiezen.
Het lidmaatschap van de werkgeverscommissie eindigt: 
a. op eigen verzoek; het lid doet daarvan schriftelijk mededeling aan het algemeen 
bestuur, het ontslag gaat in als een opvolger is benoemd;
b. indien het lid aftreedt als voorzitter van het algemeen bestuur;
c. indien het algemeen bestuur van oordeel is dat het lid niet langer geschikt is de functie 
van lid van de werkgeverscommissie te vervullen.

4. De voorzitter van de werkgeverscommissie draagt in ieder geval zorg voor:
a. het tijdig en periodiek bijeenroepen van de werkgeverscommissie;
b. het leiden van de vergaderingen;
c. het doen naleven van de bepalingen in deze verordening inzake de 
werkgeverscommissie
d. het ondertekenen van de stukken en de besluiten die van deze commissie uitgaan, 
alsmede het zorg dragen voor de uitvoering van de besluiten van de 
werkgeverscommissie,
e. het fungeren als schakel tussen de werkgeverscommissie en de bestuurssecretaris.

5. De bestuurssecretaris staat de werkgeverscommissie terzijde en maakt met de 
voorzitter afspraken over ondersteuning. De bestuurssecretaris draagt zorg voor het 
secretariaat.

6. Besluiten worden genomen bij meerderheid van stemmen uitgebracht door de leden.
Besluiten worden alleen genomen indien in de vergadering meer dan de helft van het 
aantal zitting hebbende leden aanwezig is. Bij een gelijk aantal voor- en tegenstemmen 
geeft de stem van de voorzitter de doorslag.



7. De bestuurssecretaris draagt zorg voor het opstellen van een besluitenlijst van elke 
vergadering. De besluitenlijst wordt in de eerstvolgende vergadering van de 
werkgeverscommissie definitief vastgesteld.

8. De vergaderingen van de werkgeverscommissie worden in het belang als bedoeld in 
artikel 10, tweede lid, onder e of f, van de Wet openbaarheid van bestuur in beslotenheid 
gehouden. De agenda, de stukken en de besluitenlijst zijn openbaar, tenzij de 
werkgeverscommissie beslist dat op grond van het belang, genoemd in artikel 10 van de 
Wet openbaarheid van bestuur, hierop of een deel daarvan geheimhouding moet worden 
gelegd. Indien een lid van het algemeen bestuur de stukken wil inzien, kan hij daartoe 
een verzoek indienen bij de voorzitter van de werkgeverscommissie. De voorzitter weigert 
een dergelijk verzoek slechts als sprake is van strijd met het belang, genoemd in artikel 
10 van de Wet openbaarheid van bestuur. 

9. De werkgeverscommissie vergadert tenminste eenmaal per jaar en voorts zo vaak als 
door de voorzitter of één van de leden nodig wordt geacht.

10. De werkgeverscommissie brengt met inachtneming van het achtste lid jaarlijks het 
verslag uit aan het algemeen bestuur.  

Artikel 4  Exclusiviteit uitvoeringsorganisatie

Aan de uitvoeringsorganisatie is met uitsluiting van derden gelet op artikel 2.24, aanhef 
en onder a, van de Aanbestedingswet 2012 een uitsluitend recht verleend voor de 
uitvoering van werkzaamheden op het gebied van beheer, exploitatie en planontwikkeling 
in het werkingsgebied van het recreatieschap. 

Artikel 5  Taken en bevoegdheden uitvoeringsorganisatie

1. Onder naam en verantwoordelijkheid van het algemeen bestuur, het dagelijks bestuur 
of de voorzitter van het recreatieschap is het hoofd van de uitvoeringsorganisatie 
gemandateerd besluiten te nemen, uitgaven te doen, alsmede rechtshandelingen te 
verrichten ter uitvoering van de aan de uitvoeringsorganisatie opgedragen taken, voor 
zover:
a. daarvoor in de gemeenschappelijke regeling de desbetreffende bevoegdheid is 
bepaald;
b. deze besluiten of rechtshandelingen dienen ter uitvoering van een goedgekeurd 
beleidskader, investeringsschema, plan, begroting of enig additioneel of incidenteel 
besluit van het algemeen bestuur, dagelijks bestuur of voorzitter.

2. Het algemeen bestuur kan nadere regels vaststellen ten aanzien van het mandaat aan 
het hoofd van de uitvoeringsorganisatie. Het hoofd van de uitvoeringsorganisatie is 
bevoegd om binnen de grenzen van het eigen mandaat een ondermandaat te verstrekken 
aan medewerkers van de uitvoeringsorganisatie of aan derden. Het hoofd van de 



uitvoeringsorganisatie stuurt een afschrift van een ondermandaatbesluit aan het 
algemeen bestuur.

3. Het algemeen bestuur verwerkt de mandaatbesluiten in een verzamelbesluit, dat voor 
een ieder ter inzage wordt gelegd.

4. Het algemeen bestuur stelt voor de uitvoering van de opgedragen taken de benodigde 
financiële middelen tijdig ter beschikking aan de uitvoeringsorganisatie binnen het kader 
van de vastgestelde plannen, begrotingen, dan wel enig afzonderlijk te nemen besluit.

5. Onverminderd de bevoegdheden van het dagelijks bestuur voortvloeiend uit de 
gemeenschappelijke regeling, draagt het dagelijks bestuur zorg voor:
a. het opstellen van de agenda voor de vergaderingen van het algemeen bestuur;
b. het vooraf goedkeuren van besluiten of rechtshandelingen, te nemen door het hoofd 
van de uitvoeringsorganisatie, die niet in algemene zin zijn goedgekeurd door het 
algemeen bestuur doch geen uitstel dulden in het kader van een verantwoorde uitvoering 
van de opgedragen taken;
c. het op verzoek van het hoofd van de uitvoeringsorganisatie nader preciseren van 
opdrachten welke door het algemeen bestuur zijn verstrekt aan de uitvoeringsorganisatie;
d. het geven van richtlijnen aan het hoofd van de uitvoeringsorganisatie teneinde de 
informatievoorziening aan het algemeen bestuur te verbeteren;
e. het geven van richtlijnen aan het hoofd van de uitvoeringsorganisatie over de 
uitvoering van de besluiten van het algemeen bestuur;

6. De richtlijnen, bedoeld in het vijfde lid van dit artikel onder d en e worden in goed 
overleg tussen het algemeen bestuur en het hoofd uitvoeringsorganisatie opgenomen in 
de overeenkomsten welke het recreatieschap aangaat met de uitvoeringsorganisatie.

Artikel 6  Uitwerking contractuele relatie uitvoeringsorganisatie en recreatieschap

1. Uitgangspunten voor het beheer, exploitatie en planontwikkeling door de 
uitvoeringsorganisatie zijn in ieder geval de vastgestelde beleidskaders, plannen en 
begrotingen, alsmede incidentele of additionele besluiten van het algemeen bestuur.

Het recreatieschap gaat op basis van die besluiten een raamovereenkomst c.q. 
uitvoeringsovereenkomsten aan met de uitvoeringsorganisatie.

2. De inhoud van de in het vorige lid bedoelde besluiten, waaronder begrepen de 
financiële gevolgen van die besluiten, worden aangehaald c.q. overgenomen in de 
overeenkomsten die tussen het recreatieschap en de uitvoeringsorganisatie worden 
aangegaan. 

3. Voordat het recreatieschap contractuele verplichtingen aangaat met de 
uitvoeringsorganisatie vergewist het algemeen bestuur zich er van dat de 
uitvoeringsorganisatie kan voldoen aan de eisen die het algemeen bestuur in acht zal 
nemen ten aanzien van een integrale uitvoering van de op te dragen taken. De 



uitvoeringsorganisatie dient daartoe tenminste een integraal uit te voeren 
productenpakket aan te bieden.

Artikel 7  Taken hoofd uitvoeringsorganisatie

1. Het hoofd van de uitvoeringsorganisatie legt, gelet op de terzake geldende wettelijke 
termijnen, elk jaar tijdig een ontwerpbegroting voor het daaropvolgende jaar, een 
geactualiseerd investeringsschema alsmede een ontwerpjaarrekening over het 
voorafgaande jaar, voor aan het algemeen bestuur.

2. Het hoofd van de uitvoeringsorganisatie of een door hem aan te wijzen plaatsvervanger 
woont als vaste adviseur de vergaderingen bij van het algemeen en dagelijks bestuur.

3. Het hoofd van de uitvoeringsorganisatie draagt er desgevraagd of uit eigener beweging 
zorg voor dat de leden van het algemeen en dagelijks bestuur over alle informatie kunnen 
beschikken die zij nodig hebben om hun functie goed te kunnen uitoefenen.

4. Het hoofd van de uitvoeringsorganisatie rapporteert periodiek aan het algemeen en 
dagelijks bestuur over het gevoerde beheer en exploitatie, alsmede over de voortgang 
met betrekking tot de planontwikkeling.

5. Het hoofd van de uitvoeringsorganisatie informeert, voorafgaande aan het aangaan van 
verplichtingen met niet te verzekeren risico’s, het dagelijks bestuur. Bij bezwaar van het 
dagelijks bestuur wordt de onderhavige kwestie ter besluitvorming aan het algemeen 
bestuur voorgelegd. Zo nodig komt het algemeen bestuur in een spoedeisende 
vergadering bijeen teneinde een in de vorige volzin bedoelde besluit te nemen.

6. Onverminderd eventuele wettelijke of contractuele aansprakelijkheid is het hoofd van 
de uitvoeringsorganisatie het primaire aanspreekpunt van het algemeen bestuur met 
betrekking tot een tijdige en juiste uitvoering van de gesloten contracten.

Artikel 8  Rechtstreeks mandaat van deelnemende gemeenten of provincie

1. Tenzij de regeling waarop hun bevoegdheid steunt zich daartegen verzet kunnen 
bestuursorganen van de deelnemers voor nader door hen aan te geven categorieën van 
zaken de uitoefening van een of meer van hun bevoegdheden mandateren aan het hoofd 
van de uitvoeringsorganisatie of met diens instemming aan een van zijn medewerkers.

2. De gemandateerde bevoegdheid wordt uit naam en onder verantwoordelijkheid van het 
betreffende bestuursorgaan uitgeoefend.

3. Het betreffende bestuursorgaan geeft te dien aanzien zo nodig nadere aanwijzingen.

4. Indien een bestuursorgaan van een van de deelnemers van de in het eerste lid bedoelde 
mogelijkheid gebruik maakt, doet zij daarvan mededeling aan het algemeen bestuur.



5. De uitvoering van de taken, welke samenhangen met de uitvoering van het mandaat op 
grond van dit artikel, wordt vastgelegd in een contract tussen het betreffende 
bestuursorgaan en de uitvoeringsorganisatie.

Artikel 9  Financiële administratie

1. Voor zover betrekking hebbend op de uitvoering van taken voor het recreatieschap,

a. dient de financiële administratie van de uitvoeringsorganisatie te voldoen aan de 
richtlijnen en voorschriften welke door of namens het algemeen bestuur zijn of worden 
vastgesteld in het financieringsstatuut, in de verordening financieel beheer en controle, 
dan wel in enig andere verordening, richtlijn of voorschrift welke door of namens het 
algemeen bestuur is uitgevaardigd ten behoeve van het financieel beheer van het 
recreatieschap;

b. dient de financiële administratie van de uitvoeringsorganisatie te worden ingericht 
overeenkomstig het Besluit Begroting en Verantwoording provincies en gemeenten.

2. Onverminderd het bepaalde in het vorige lid van dit artikel draagt de 
uitvoeringsorganisatie er zorg voor dat de bedrijfsadministratie van de 
uitvoeringsorganisatie gescheiden blijft van de administratie welke wordt uitgevoerd in 
het kader van de uitvoering van de door het algemeen bestuur opgedragen taken.

Artikel 10  Intrekking
De Organisatieverordening 2008 wordt ingetrokken.

Artikel 11  Citeertitel en inwerkingtreding

1. Deze verordening kan worden aangehaald als “Organisatieverordening Recreatieschap 
[naam recreatieschap]”.

2. Deze verordening treedt in werking met ingang van 1 januari 2022.. 

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van het algemeen bestuur van 
Recreatieschap [naam recreatieschap] op [datum vaststelling].

De voorzitter,



[naam voorzitter]

Toelichting Organisatieverordening Recreatieschap …..

In de Organisatieverordening zijn regels opgenomen over de taken en de werkwijze van 
het recreatieschap. 



De uitvoering van werkzaamheden op het gebied van beheer, exploitatie en 
planontwikkeling in het werkingsgebied van het recreatieschap is neergelegd bij een 
uitvoeringsorganisatie. Dat is gebeurd door middel van een uitsluitend recht gelet op 
artikel 2.24, aanhef en onder a, van de Aanbestedingswet 2012.
In deze verordening is bepaald wat de taken en bevoegdheden zijn van de 
uitvoeringsorganisatie, welke taken en bevoegdheden aan het hoofd van de 
uitvoeringsorganisatie zijn gemandateerd en welke rol het algemeen en het dagelijks 
bestuur van het recreatieschap spelen in de relatie met de uitvoeringsorganisatie.
Verder zijn voorschriften opgenomen over de te voeren financiële administratie.

In de wijziging die per 1 januari 2022 ingaat, is de komst van het bestuursbureau en de 
werkgeverscommissie opgenomen. De instelling van het bestuursbureau is de uitkomst 
van een discussie over de versterking van de governance structuur van de 
recreatieschappen die in 2019 is gestart. 
Het bestuursbureau verzorgt de voorbereiding van de bestuursbesluiten en de advisering 
daarover ten behoeve van het schapsbestuur en zal vanuit bestuurlijke invalshoek naar de 
stukken kijken die meestal door de uitvoeringsorganisatie worden voorbereid. Daarnaast 
heeft het bestuursbureau de taak om naar gemeenschappelijkheid in beleidsvoorstellen 
tussen de schappen te kijken en efficiency voorstellen voor de besluitvorming te doen, 
waardoor tijd bespaard kan worden bij de deelnemers. Tot slot fungeert het 
bestuursbureau als opdrachtgever namens het recreatieschap naar de 
uitvoeringsorganisatie. In deze verordening zijn de taken en verantwoordelijkheden van 
het bestuursbureau en de bestuurssecretaris opgenomen.

Het bestuursbureau is ondergebracht bij de provincie Noord-Holland. De 
publiekrechtelijke rechtspersoon provincie Noord-Holland leent het werkgeverschap van 
de functionarissen van het bestuursbureau ten behoeve van de recreatieschappen. 
Uitvoering van het werkgeverschap door de rechtspersonen van de vijf betrokken 
recreatieschappen is namelijk geen werkbaar alternatief.

De instelling van de werkgeverscommissie is nodig om namens de betrokken 
recreatieschappen één werkgever te hebben voor de functionarissen in het 
bestuursbureau. De werkgeverscommissie is samengesteld uit de voorzitters van de 
betrokken recreatieschappen. De werkgeverscommissie is een bestuurscommissie als 
bedoeld in artikel 25 van de Wet gemeenschappelijke regelingen.

Alle werkgeversbevoegdheden worden door de (commissaris van de Koning van de) 
provincie gemandateerd aan de werkgeverscommissie zodat het feitelijke werkgeverschap 
bij de werkgeverscommissie ligt.
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Provinciale Staten van Noord-Holland 

Haarlem, 13 juli 2021

Onderwerp: instellen werkgeverscommissie t.b.v. bestuursbureau recreatieschappen

Kenmerk: 1661333/166193

Bijlagen: 2

Organisatieverordening recreatieschappen 

1. Inleiding
De provincie participeert in de recreatieschappen Spaarnwoude, Twiske-Waterland,
Groengebied Amstelland en Alkmaarder- en Uitgeestermeer (RAUM). De algemene besturen van
deze recreatieschappen en van het Recreatieschap Geestmerambacht hebben besloten tot de
oprichting van een bestuursbureau (BB) voor deze recreatieschappen. Om het werkgeverschap
van dit BB te regelen moet een bestuurscommissie worden ingesteld. In verband daarmee wordt
de organisatieverordening van elk recreatieschap aangepast. Onder verwijzing naar artikel 52
jo. 25, tweede lid van de Wet gemeenschappelijke regelingen (Wgr) kunnen Provinciale Staten
zienswijzen indienen met betrekking tot de instelling van een bestuurscommissie.

2. Inhoud
In ons coalitieakkoord hebben wij over (het beheer van) de recreatieschappen het volgende
opgenomen.
“Onze recreatiegebieden moeten toegankelijk en gemakkelijk bereikbaar blijven en er moet
ruimte zijn voor recreatieve elementen en ondernemerschap. Uitgangspunt hierbij is een
blijvende betrokkenheid van de provincie bij de werkzaamheden van de recreatieschappen. In
de afgelopen tien jaar is veel aandacht geweest voor een aantal voortdurende knelpunten in het
bestuursmodel van de recreatieschappen. Wij willen deze knelpunten oplossen door scheiding
van de beleidsvormings- en beheertaken die nu beide door Recreatie Noord-Holland N.V. (RNH)
worden uitgevoerd. Uitgangspunt hierbij is een blijvende betrokkenheid van de provincie bij de
werkzaamheden van de recreatieschappen.”

Governance onderzoek

De governance is al jaren onderwerp van gesprek in de recreatieschappen. Onderzoeken van de 
Randstedelijke Rekenkamer en Berenschot in het verleden geven aan dat er verbetering wenselijk 
is. In het rapport ‘Verkenning naar uitvoering beheertaken van de recreatieschappen in Noord-
Holland’ van Common Eye, u aangeboden bij onze brief van 15 februari 2019 (kenmerk 
772861/1175265), zijn o.a. aanbevelingen gedaan over deze scheiding. 
Het rapport concludeert dat de huidige situatie van de governance- en beheerstructuur ongewenst 
is en dat deze in goed overleg met alle betrokken partijen, in het bijzonder de gemeenten in de 
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recreatieschappen, moet worden aangepast. Alle voorzitters hebben namens de recreatieschappen 
een brief naar de onderhandelaars van de provincie gestuurd waarbij zij aandrongen op een 
onderzoek naar de splitsing tussen beleid- en uitvoering bij Recreatie Noord-Holland. Dit verzoek is, 
opgenomen in het coalitieakkoord en de bestuursopdracht, waar alle vijf schapsbesturen mee 
hebben ingestemd en aan hebben meebetaald. Het advies om te komen tot een BB is de uitkomst 
van dit gezamenlijk gevolgde proces en dus antwoord op de geformuleerde bestuursopdracht.  
Bij de betrokken portefeuillehouders van de recreatieschappen bestaat draagvlak voor versterking 
van de rol van opdrachtgever (i.c. de schapsbesturen) richting de uitvoeringsorganisatie RNH. De 
behoefte aan verdere professionalisering van de ondersteuning en advisering aan de 
schapsbestuurders wordt ook gevoeld. Het op te richten BB kan dan als opdrachtgever richting een 
werkorganisatie voor de recreatieschappen (nu Recreatie Noord-Holland) gaan fungeren. 
Daarnaast kan dit bureau de besturen van de recreatieschappen beter adviseren, ondersteunen en 
faciliteren. 

Besluitvorming

Besluitvorming over het oprichten van het BB gebeurt door de algemene besturen van de 5 
recreatieschappen in Noord-Holland. Dit besluitvormingstraject is inmiddels afgerond waarbij alle 
algemene besturen van de 5 recreatieschappen hebben ingestemd met de instelling van een BB. 
De instelling van een BB betreft een eigenstandige bevoegdheid van de besturen van de 
recreatieschappen. De kosten van dit BB zullen door de recreatieschappen worden gedragen. Dit 
betekent, dat de participantenbijdrage per deelnemer, structureel, zal worden verhoogd. Dit 
gebeurt via een begrotingswijziging in 2022 en via de Kadernota voor de volgende jaren. 

Bestuursbureau

Er komen 3 medewerkers te werken voor het BB. Op basis van de inschatting van het takenpakket 
is het aantal van 3 bepaald. Om de kwetsbaarheid op de faciliterende taken te minimaliseren is de 
provincie Noord- Holland bereid de 3 medewerkers te huisvesten en het werkgeverschap te 
faciliteren en te zorgen voor de ondersteuning (bv. automatisering, archivering, 
telefoonbereikbaarheid etc.). Dit wordt momenteel verder uitgewerkt door een door de provincie 
beschikbaar gestelde kwartiermaker. Voor de kwartiermaker is er ook een begeleidingsgroep die 
bestaat uit de adviescommissie-leden van elk recreatieschap naast medewerkers van RNH waar 
juist deze uitwerkingszaken besproken worden. 

 De provincie heeft aangeboden om het feitelijke werkgeverschap en het gastheerschap (o.a. 
huisvesting) van het BB op zich te nemen. Dit betekent dat de provincie dan de rechtspersoon 
wordt waarbij de medewerkers in dienst zijn. De feitelijke aansturing ligt bij de schapsbesturen (i.c. 
de werkgeverscommissie). Voor de inhoudelijke opdrachten vanuit de schapsbesturen is dit in de 
praktijk het voorzittersoverleg. Er is op deze wijze geen enkele hiërarchische verhouding tussen de 
functionarissen in het BB en een ambtenaar/ leidinggevende van de provincie.

De functionarissen van het BB stromen wel bij de provincie in, waardoor zij gebruik kunnen maken 
van alle faciliteiten die een provinciaal medewerker ook heeft (bv. cao, rechtspositieregelingen, 
gebruik van ICT-hulpmiddelen). De diensten die de provincie gaat leveren worden thans uitgewerkt 
in een dienstverleningsovereenkomst met de producten-dienstencatalogus. Deze overeenkomst 
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wordt ter vaststelling aan het eind van het jaar aan het voorzittersoverleg en de provincie 
voorgelegd. Vanuit de schappen is er een ambtelijke begeleidingscommissie die dit proces 
begeleidt. Deze zal ook de voorbereidingen doen voor de werving van de nieuwe functionarissen 
zodat het BB volledig operationeel is per 1 januari 2022.

Voordelen voor participanten

De behoefte aan een duidelijke rolverdeling tussen opdrachtgever (de (gezamenlijke) 
schapsbesturen) en opdrachtnemer (de beheer- en uitvoeringsorganisatie; nu RNH) wordt door de 
vorming van een BB gerealiseerd. De behartiging van het schapsbelang krijgt hiermee inhoud. De 
komst van het BB leidt voor de deelnemers ertoe dat er een orgaan komt dat vanuit het belang van 
de schappen de besturen adviseert en dient en bv. nieuwe beleids- en beheersmatige 
ontwikkelingen signaleert en agendeert. 

Daarnaast kan van de gecontracteerde uitvoeringsorganisatie ook niet in alle gevallen verwacht 
worden dat zij het schapsbelang voor het organisatiebelang van RNH laten gaan. Het BB kan daarbij 
voor alle vijf recreatieschappen aangeven of en wanneer het zinvol is om beleid tussen de 
schappen af te stemmen. Door meer vooraf af te stemmen in het voorzittersoverleg zal er minder 
overleg nodig zijn in de afzonderlijke schappen wat uiteindelijke de bestuurlijke drukte moet 
verminderen. Het BB kan dan ook gezien worden als tussenstap naar een mogelijk nog intensievere 
samenwerking van de afzonderlijke recreatieschappen. 

Het BB moet de besturen adviseren over een nieuw (langlopend) contract met de 
uitvoeringsorganisatie en zorgen dat dat er komt. Hij kan hiervoor onafhankelijk een advies op 
stellen. RNH voelt zich nu soms ongemakkelijk dat zij zelf de bestuursstukken voor de 
contractverlenging moet opstellen. Ditzelfde geldt ook voor andere zaken waar de besturen 
opdrachtgever naar RNH zijn. 

Procedure

Voor de komst van het BB is geen aanpassing van de gemeenschappelijk regeling van elk schap 
nodig.

Wel is het nodig om de organisatieverordening die elk schap heeft aan te passen. Het gaat daarbij 
om de volgende 2 punten (nieuwe artikelen);

 Een artikel (2) waarin de taken en bevoegdheden van het BB worden beschreven
 Een artikel (3) waarin het werkgeverschap van de 3 medewerkers van het BB wordt

beschreven. Het voorstel is gebruik te maken van een bestuurscommissie (op basis van
artikel uit de GR), de zgn. werkgeverscommissie die bestaat uit de 5 voorzitters van de
schapsbesturen en het feitelijke werkgeverschap vormt (bv. voeren van sollicitatie- en
jaargesprekken en sluiten arbeidsovereenkomst).

Daarnaast wordt nog een aantal kleinere wijzigingen doorgevoerd dat hiermee te maken heeft, bv. 
nieuwe begrippen en verbeteringen t.o.v. de vorige versie.

De wijzigingen in de verordening zijn in geel aangegeven.
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Wat betreft de procedure van de organisatieverordening langs de raden/staten moet nog het 
volgende worden opgemerkt. In de Gemeenschappelijke Regelingen (GR) van Groengebied 
Amstelland en Twiske-Waterland is nog een procedure opgenomen dat de raden/staten moeten 
instemmen met de wijziging van de verordening wanneer een bestuurscommissie wordt ingesteld. 
In een recente wijziging van de Wgr is deze procedure echter vervangen door de procedure met 
een zienswijze. Dit is nog niet hersteld in de betreffende 2 GR’n. Daarom wordt voorgesteld ook 
voor Groengebied Amstelland en Twiske-Waterland de procedure van de zienswijze te volgen 
aangezien de Wgr voor de GR zelf gaat.

3. Financiering, communicatie en (burger)participatie

In de bestuursvoorstellen over de governance- en beheerstructuur recreatieschappen Noord- 
Holland die in mei in de algemeen bestuursvergaderingen zijn vastgesteld staat aangegeven dat dat 
de financiële gevolgen van de extra participantenbijdrage worden opgenomen in de 
begrotingswijziging 2022. Deze zal beperkt zijn en voor de provincie ca. € 70.000 bedragen, omdat 
voor de recreatieschappen Twiske-Waterland en RAUM de kosten van het BB voor 2022 worden 
gedekt uit de reserves van die schappen. De raden/ staten worden in de gelegenheid gesteld om 
een zienswijze in te dienen op de extra participantenbijdrage bij de kadernota 2023 welke in de 
laatste vergadering van dit jaar in het algemeen bestuur wordt besproken.  

4. Proces en procedure

De deelnemers aan de recreatieschappen worden hierbij op basis van art. 25 lid 2 van de Wgr in 
combinatie met artikel 52 verzocht de zgn. voorhangprocedure te starten om de zienswijzen van 
Provinciale Staten op de gewijzigde verordening t.a.v. het instellen van de werkgeverscommissie te 
horen

Advies is om geen gebruik te maken van de mogelijkheid om een zienswijze in te dienen ten 
aanzien van de gewijzigde organisatieverordening m.b.t. instellen van het BB.

5. Voorstel

Wij stellen u voor te besluiten overeenkomstig het bijgaande ontwerpbesluit.

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland,

dhr. A.Th.H. van Dijk, voorzitter

mw. R.M. Bergkamp, provinciesecretaris
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Ontwerpbesluit

Nr. 51-2021

Provinciale Staten van Noord-Holland;

gelezen de voordracht van Gedeputeerde Staten van 13 juli 2021;

gelet op het voornemen van de algemene besturen van de recreatieschappen Spaarnwoude, 
Twiske-Waterland, Groengebied Amstelland en Alkmaarder- en Uitgeestermeer tot instelling 
van een bestuursbureau voor de recreatieschappen om de governance te verbeteren,

Besluiten:

1. geen gebruik te maken van de mogelijkheid om bij het algemeen bestuur van voornoemde
recreatieschappen wensen en bedenkingen in te dienen met betrekking tot het instellen van een
bestuurscommissie die zal functioneren als werkgeverscommissie ten behoeve van een
bestuursbureau voor de recreatieschappen.

Haarlem, 11 oktober 2021

Provinciale Staten voornoemd,

      , voorzitter

            , wnd. statengriffier
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1 Advies commissie NLG bestuursbureau recreatieschappen 

Uw contactpersoon
S. Neeskens
AD/STG

Doorkiesnummer +31235145282
neeskenss@noord-holland.nl

30 september 2021 1|4

Advies aan Provinciale Staten

Tbv Statenvergadering d.d 11-10-2021
Commissie NLG  
Datum commissievergadering 20-09-2021

Onderwerp:   Voordracht  Bestuursbureau recreatieschappen 
organisatieverordening   

Advies commissie NLG:

De Voordracht Bestuursbureau recreatieschappen organisatieverordening als hamerstuk wordt doorgeleid 
naar PS van 11 oktober 2021

Uittreksel van het concept-verslag NLG 20-09-2021: 

10. A-agenda Recreatie

10.a Bestuursbureau recreatieschappen organisatieverordening

De voorzitter geeft als eerste het woord aan gedeputeerde Zaal (D66) voor een korte toelichting.

Gedeputeerde Zaal merkt op dat aan de commissie een organisatieverordening voorligt, in het bijzonder het 
besluit tot het instellen van de werkgeverscommissie. Zij geeft vooraf graag enige overleg over waar het 
vandaan komt en hoe het werkgeverschap voor de provincie eruit gaat zien. 

De provincie is al heel lang bezig om te kijken of de governance van de recreatieschappen op een andere 
manier kan worden ingevuld. Uit onderzoeken van de Randstedelijke Rekenkamer en Berenschot is gebleken 
dat het opdrachtgeverschap aan Recreatie Noord-Holland een uitvoerende kant heeft. Daarnaast maakt 
Recreatie Noord-Holland ook beleid en adviseert zij het college, als zijnde bestuurder van de 
recreatieschappen. Er ontstaat dan eigenlijk een "dubbele pet". Uit de onderzoeken is gebleken dat dit 
onwenselijk is en dat het beter is om in de governance van de recreatieschappen een scheiding aan te 
brengen tussen enerzijds de uitvoering en anderzijds het beleid c.q. de bestuursondersteuning en -
advisering. Ook heeft er een onderzoek plaatsgevonden door Common Eye om te kijken hoe dit kan 
gerealiseerd kan worden. Er zijn verschillende scenario's ontwikkeld. Er is gekeken naar de mogelijkheid om 
één groot recreatieschap te maken. Een ander alternatief was het Bestuursbureau. Met de besturen van de 
recreatieschappen -- de gemeenten en de provincie -- zijn alle verschillende scenario's besproken. Hieruit 
bleek dat de invoering van een Bestuursbureau, dat het opdrachtgeverschap richting Recreatie Noord-



2 | 4  | Advies aan PS

Holland gaat verzorgen, op het grootste draagvlak van alle deelnemende gemeenten kon rekenen. Voor een 
"superschap" bestond geen draagvlak onder de deelnemende gemeenten.

Ingeval van het Bestuursbureau worden niet alleen de advisering en uitvoering gescheiden, maar wordt 
tegelijkertijd het opdrachtgeverschap versterkt. Er is een betere inhoudelijke ondersteuning van de 
bestuurders die zitting hebben in de schappen. Voorts kan er een betere afstemming plaatsvinden waardoor 
het aantal vergaderingen en de lengte van de agenda beperkt kunnen worden.

Gedeputeerde tekent aan dat het Bestuursbureau niet alles rond de recreatieschappen oplost. Zij ziet het 
echt als een eerste stap waarbij de dubbele petten in ieder geval worden gescheiden. In de commissie is 
echter wel vaker geconstateerd dat er best veel bestuurlijke drukte is rond de recreatieschappen. De 
provincie zal derhalve verder moeten kijken of het nog beter kan. Het Bestuursbureau is echter een heel 
grote stap in de goede richting. Het fundamentele probleem zoals door de Randstedelijke Rekenkamer 
geconstateerd, is daarmee in ieder geval opgelost.

Wat betekent het werkgeverschap dan voor de provincie? Er komt een bureau van drie mensen. Het was 
mogelijk geweest om voor hen een pand te huren, maar dan hadden zij daar alleen gezeten. Derhalve is de 
gedachte ontstaan om ze onder te brengen bij een van de deelnemende gemeenten of de provincie. De 
provincie heeft toen aangeboden het bureau bij haar onder te brengen, omdat zij in alle schappen 
vertegenwoordigd is. Zij biedt derhalve arbeidsvoorwaarden en huisvesting aan. Het materiële 
werkgeverschap, in de zin van het aansturen van het Bestuursbureau, gaat de provincie natuurlijk niet 
verzorgen. Men wil immers van de "dubbele petten" af. Deze taak wordt derhalve opgepakt door de 
werkgeverscommissie. 

Met de besturen van de schappen is afgesproken dat op het moment dat de schappen besluiten om niet 
verder te gaan met het Bestuursbureau of dat er grote financiële gevolgen zijn, dat die dan ook door de 
schappen worden gedragen, zodat de risico's voor de provincie minimaal zijn.

De voorzitter geeft de Statenleden het woord voor hun inbreng in eerste termijn.

Eerste termijn

De heer Klein (CU) bedankt gedeputeerde voor de toelichting. De ChristenUnie acht het een goede manier 
om de scheiding tussen enerzijds de advisering en het opdrachtgeverschap en anderzijds de uitvoering 
vorm te geven. Zij heeft wel de navolgende twee vragen.

Het is een logische keuze om de mensen van het Bestuursbureau fysiek onder te brengen in het 
Provinciehuis. Tegelijkertijd maken zij gebruik van dezelfde faciliteiten. Hoe gaat gedeputeerde de 
onafhankelijkheid borgen en voorkomen dat er fricties ontstaan door het feit dat de betrokkenen nu 
eenmaal veel dichter op de provincie dan op andere participanten zitten?

De tweede vraag betreft de verhoging van de bijdrage. De huidige provinciale bijdrage is €70.000 hoger. De 
heer Klein kan zich voorstellen dat de bijdrage aan Recreatieschap Noord-Holland omlaaggaat omdat er 
beleidstaken wegvallen. Waarom komt dat niet terug in onderhavige voordracht?

Mevrouw Gonggrijp (D66) bedankt de gedeputeerde voor haar uitleg. Toen zij vorig jaar aantrad en 
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woordvoerder Recreatie & Toerisme werd, hoorde zij vaak het woord "bestuurlijke spaghetti" voorbijkomen. 
Thans lijkt er een belangrijke stap te worden gezet door de governance op een goede manier te regelen. De 
fractie van D66 uit hiervoor haar complimenten richting GS. Mevrouw Gonggrijp sluit aan bij de vraag van de 
ChristenUnie over hoe de (schijn van) onafhankelijkheid wordt geborgd.

Mevrouw Jellema (PvdA) bedankt de gedeputeerde voor het feit dat zij is ingegaan op het verzoek van de 
Partij van de Arbeid om een nadere toelichting te geven. Zij opperde destijds ook het idee van een 
organogram, waarmee de bestuurlijke verhoudingen inzichtelijk gemaakt kunnen worden. Mevrouw Jellema 
sluit aan bij de vraag van de ChristenUnie over het borgen van de onafhankelijkheid. 

In het gehele stuk wordt het Bestuursbureau als de panacee opgevoerd. Mevrouw Jellema is het volledig met 
mevrouw Gonggrijp (D66) eens dat er iets moest gebeuren aan de "bestuurlijke spaghetti". De Partij van de 
Arbeid is derhalve blij met deze eerste stap. Het wordt echter wel in (in)directe bewoordingen als iets 
structureels aangemerkt. Is er niet een proefperiode van één of twee jaar? Is er een evaluatiemoment 
ingelast om te bekijken of het Bestuursbureau daadwerkelijk het ei van Columbus is?

Wat betreft de provinciale bijdrage van €70.000 sluit mevrouw Jellema zich aan bij de vraag die de 
ChristenUnie hierover heeft gesteld. Groengebied Amstelland en Alkmaarder- en Uitgeestermeer (RAUM) en 
Twiske-Waterland hoeven niet gelijk bij te dragen, waardoor het voor een groot deel beslag legt op de 
provinciale reserves. Hoe gaan GS om met deze uitdaging? Een reserve kan immers niet meer aan andere 
zaken worden besteed.

Mevrouw Dekker (CDA) ziet de voordelen van de komst van het Bestuursbureau. Hiermee wordt wellicht juist 
van afzonderlijke macaroni naar verbindende spaghetti gegaan. Het CDA gaat er daarbij van uit dat het zal 
bijdragen aan een duidelijke rolverdeling tussen opdrachtgever en opdrachtnemer. Daarnaast zal de 
bestuurlijke druk verminderd worden. Mevrouw Dekker heeft nog wel een vraag over artikel 2 in het 
concept, dat als volgt luidt: "Het algemeen bestuur, dagelijks bestuur en de voorzitter verstrekken mandaat 
aan de bestuurssecretaris voor de uitvoering van de ondersteunende werkzaamheden en kunnen daartoe 
aanwijzingen geven." Kan gedeputeerde Zaal voor mevrouw Dekker duiden hoever het mandaat dan strekt, 
met name qua advisering over de opdrachtgevende taken? Heeft dit dan ook te maken met hetgeen 
gedeputeerde eerder zei in relatie tot het mandaat en het "superschap"?

De voorzitter bedankt de commissieleden voor hun bijdrage in eerste termijn en geeft het woord aan 
gedeputeerde Zaal voor haar beantwoording.

Beantwoording door gedeputeerde Zaal (D66):
Over het borgen van de onafhankelijkheid op het moment dat de mensen bij de provincie "in huis zitten", 
zegt gedeputeerde Zaal dat zij expliciet niet onder het management van de provincie vallen. De 
gedeputeerde heeft er vertrouwen in dat er geen sprake kan zijn van beïnvloeding. De betreffende 
bureaumedewerkers worden volledig in het opdrachtgeverschap door de recreatieschappen aangestuurd. 
Het is formeel goed geregeld.

Er is rekening mee gehouden dat er bij Recreatieschap Noord-Holland taken af gaan. De extra kosten van 
€ 70.000 houden verband met het maken van een professionaliseringsslag. Vanwege de ondersteuning 
richting de recreatieschapsbestuurders en het voorkomen van bestuurlijke drukte is de wens om meer 
schapoverstijgend te denken en ook te vragen om advies. Dit scheelt in de bestuurlijke drukte en kan 
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uiteindelijk een ambtelijke besparing opleveren.
De inrichting van een Bestuursbureau gebeurt niet voor een korte periode. Uiteraard wordt bekeken of dit 
een succes is. Berenschot, de Rekenkamer en Common Eye deden vooraf (audit)onderzoek. Vervolgens heeft 
KokxDeVoogd geadviseerd over de inrichting van een Bestuursbureau. Na twee tot vier jaar wordt een 
evaluatie voorzien.

Ieder schap bepaalt hoe een voorstel gefinancierd wordt. Bij sommige schappen waren de reserves 
minimaal. In dat geval wordt de bijdrage verhoogd. Die zijn voor de gemeenten vrij gering. Bij andere 
schappen is afgesproken dat eerst de reserve wordt gebruikt. Komen er nieuwe uitgaven, bijvoorbeeld voor 
beheer, dan zal alsnog de bijdrage van de participanten moeten worden verhoogd. Dat is hoe de 
gemeenschappelijke regeling werkt.

Bij interruptie vraagt mevrouw Jellema (PvdA) of Provinciale Staten tussentijds op de hoogte worden 
gehouden en niet hoeven te wachten op de uitkomst van een evaluatie.

Gedeputeerde Zaal stelt voor dat Gedeputeerde Staten de voortgang met Provinciale Staten zullen 
bespreken. Als bij Twiske of RAUM keuzes moeten worden gemaakt, dan wel de participantenbijdragen 
alsnog moeten worden verhoogd, omdat de reserves te klein zijn, dan zal de gedeputeerde naar de Staten 
terug komen.

De vraag van het CDA is nogal technisch van aard. Het mandaat gaat alleen over personele zaken. De 
inhoudelijke kant van het verhaal wordt bepaald binnen de recreatieschappen.

Het organogram is vrij overzichtelijk en bestaat uit drie medewerkers van het Bestuursbureau en het 
opdrachtgeverschap van de vijf verschillende schappen. Het is in dit geval geen ingewikkelde kerstboom. De 
vijf schappen zijn vertegenwoordigd in het voorzittersoverleg. Het voorzittersoverleg beslist namens alle 
schappen die zijn vertegenwoordigd en communiceert richting het Bestuursbureau. Daarnaast is er een 
werkgeverscommissie.
Wellicht kan op een nader te bepalen moment een technische briefing over de recreatieschappen worden 
gehouden.

De voorzitter vraagt of er behoefte is aan een technische briefing en constateert dat die er is.

Gedeputeerde Zaal neemt hiertoe het initiatief op het moment dat er het nodige te vertellen is.
Op vrijdag 24 september a.s. staat een fietstocht gepland door het gebied van Recreatieschap Alkmaarder- 
en Uitgeestermeer (RAUM). Eerder werd een fietstocht georganiseerd door Recreatieschap Spaarnwoude. 
Toen was slechts één Statenlid aanwezig. De gedeputeerde hoopt dat vrijdag aan de fietstocht door RAUM 
meer Statenleden zullen deelnemen.

De voorzitter constateert dat er geen behoefte is aan een tweede termijn.
Zij concludeert dat de voordracht als hamerstuk kan worden doorgeleid naar Provinciale Staten.
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Onderwerp: 
Jaarstukken 2020 en bestemming jaarrekeningresultaat 2020 OFGV 

Geachte heer, mevrouw, 

Conform artikel 25 lid 3 van de Gemeenschappelijke Regeling ontvangt u hierbij ter 
kennisneming de door het Algemeen Bestuur van de Omgevingsdienst Flevoland & Gooi 
en Vechtstreek (OFGV) vastgestelde Jaarstukken 2020. Deze zijn voorzien van 
goedkeurende controleverklaring. 

Wij verzoeken u uiterlijk 1 oktober 2021 uw zienswijzen kenbaar te maken inzake de, in 
deze brief voorgestelde bestemming van het rekeningresultaat 2020. Het Algemeen 
Bestuur stelt de definitieve resultaatbestemming zo spoedig mogelijk na deze datum 
vast. 

Jaarverslag 2020 
Vergunningverlening 
De doelstelling voor 2020 voor de OFGV, het verlenen van vergunningen en het 
beoordelen van meldingen was voor zowel de deelnemende partijen als de bedrijven 
naar tevredenheid uitgevoerd. Deze doelstellingen, die zijn opgenomen in de diverse 
uitvoeringsprogramma’s, zijn gerealiseerd. Deze hadden vooral betrekking op het 
behandelen en afronden van vergunningaanvragen binnen de wettelijk gestelde 
termijnen. De afspraken met de deelnemers zijn nagekomen en/of uitgevoerd. 

De coronacrisis is (samen met de stikstofproblematiek en het uitstel van de 
Omgevingswet) voor veel ondernemers een reden geweest om te wachten met 
uitbreidings- of veranderplannen van hun inrichting. Diverse vooroverleggen voor 
vergunningen hebben stilgelegen. Deze zijn mondjesmaat opnieuw opgestart. Hierdoor 
zijn in 2020 minder vergunningen afgegeven en minder meldingen van 
Activiteitenbesluit behandeld dan gepland. 

De aantallen meldingen voor het besluit bodemkwaliteit, lozen buiten inrichting 
(inclusief de aanleg van bodemenergiesystemen) en asbestsloop overschrijden de 
prognoses. De coronacrisis lijkt (nog) geen impact te hebben op bouw- en 
infrastructuurprojecten. 
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Expertise 
De OFGV streeft ernaar om adequaat en kwalitatief advies te verstrekken aan de 
deelnemers over het ontwikkelen, inrichten en beheren van een duurzame fysieke 
leefomgeving en streeft naar een hoge juridische kwaliteit van de producten. 
 
In 2020 zijn meer adviezen verstrekt aan de deelnemers dan in de prognose was 
opgenomen. Het betreffen onder andere adviezen over bodem en PFAS, het uitvoeren 
van een milieutoets bij bouwaanvragen, geluidsadviezen en adviezen over 
bestemmingsplannen.  
 
Ten opzichte van 2019 is in 2020 minder bestuurlijke handhaving toegepast. Uit 
coulance naar ondernemers die door de coronacrisis zijn geraakt, hebben 
toezichthouders en juristen bij lichte overtredingen, zoals een nog uit te voeren keuring 
van een installatie, ondernemers een langere hersteltermijn gegeven voordat er 
gehandhaafd werd. 
 
De inwerkingtreding van de Omgevingswet is uitgesteld tot 1-7-2022 (ten tijde van het 
opstellen van de jaarrekening was dit nog per 1-1-2022). De voorbereiding op de 
Omgevingswet is in 2020 onverminderd doorgegaan. Samen met de deelnemers en 
ketenpartners zijn werkprocessen opgesteld en is geoefend met participatie en 
omgevingstafels. De OFGV heeft zich verdiept in de bruidsschat milieu en 
gebiedsgerichte analyses voor de vijf gebiedstypes opgesteld. Medewerkers worden 
opgeleid over de werking van en het werken met de Omgevingswet, de 
Omgevingsregeling en de vier besluiten. De OFGV is aangesloten op de proefomgeving 
van het DSO. 
 
Het project Stimulerend Toezicht bij energiebesparing heeft in november de 
innovatieprijs van de verkiezingen Handhaving en Toezicht 2020 ontvangen. De jury 
was unaniem enthousiast over de stimulerende in plaats van bestraffende manier van 
toezicht die bijdraagt aan een structurele gedragsverandering richting zuiniger en 
efficiënter energiegebruik. 
 
Toezicht en Handhaving 
De inzet van de OFGV is gericht op een zodanige naleving van wet- en regelgeving, dat 
de kwaliteit van de leefomgeving (veiligheid, leefbaarheid en duurzaamheid) wordt 
bevorderd. De OFGV streeft ernaar alle controles die zijn afgesproken in de 
uitvoeringsprogramma’s uit te voeren en klachten af te handelen binnen de afgesproken 
termijn.  
 
In de eerste zes weken na 12 maart 2020 hebben de toezichthouders van de OFGV 
geen fysieke controles bij bedrijven uitgevoerd. In deze weken heeft de OFGV 
gevelcontroles en controles op aardpalen bij tankstations uitgevoerd. Door de 
gevelcontroles zijn diverse locatiedossiers geactualiseerd. Het toezicht op bodem, 
natuur, asbest enzovoorts is wel doorgegaan tijdens deze eerste lockdown. Vanaf eind 
april 2020 vonden alle controles weer op een reguliere manier plaats.  
 
Toezicht houden en slagvaardig handhaven heeft naast een repressieve werking (de 
overtreder wordt aangepakt en de onveilige of ongewenste situatie wordt ongedaan 
gemaakt) ook een regulerende en preventieve werking. We gaan ervan uit dat 
verbetering van het naleefgedrag bijdraagt aan een veilige, duurzame, gezonde en 
aantrekkelijke woon- en leefomgeving. En we gaan ervan uit dat onze VTH-
taakuitvoering bijdraagt aan verbetering van het naleefgedrag. 
 
In 2020 voldeed 77% van de bedrijven bij de initiële milieucontroles aan de wet- en 
regelgeving. Bij 23% van de bedrijven was een hercontrole en vervolgens in enkele 
gevallen handhaving nodig. Het naleefpercentage is gestegen ten opzichte van 
voorgaande jaren. Bij deze positieve ontwikkeling merken we op dat er vanwege de 
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coronacrisis geen onaangekondigde aspectcontroles bij bedrijven zijn uitgevoerd. Het 
naleefpercentage is het sterkst verbeterd bij horecaondernemingen en 
detailhandelsbedrijven waar een verminderde economische activiteit plaatsvond 
vanwege de coronacrisis. 
 
Jaarrekening 2020 
De jaarrekening bevat de financiële verantwoording over 2020. De verantwoording toont 
een positief resultaat van € 304.052,- op de reguliere bedrijfsvoering, € 167.507,- op de 
overige inkomsten en € 84.044,- op de directe productiekosten. De opbouw van elk post is 
hieronder toegelicht. 
 
a. Voordelig resultaat op de reguliere budgetten: € 304.052. 
Het positieve resultaat op de reguliere lasten is in belangrijke mate gerelateerd aan de 
coronapandemie. Het volledige thuiswerken sinds halverwege maart heeft geresulteerd 
in een aanzienlijke onderuitputting van de begrotingspost reiskosten woon-werkverkeer 
inclusief de daarmee samenhangende eindheffing voor de werkkostenregeling. 
Daarnaast zijn minder huisvesting gerelateerde kosten gemaakt omdat het kantoor 
nauwelijks is gebruikt. Minder kortdurend ziekteverzuim heeft geleid tot onderbesteding 
bij de lonen en sociale lasten. In totaal is sprake van een incidenteel overschot van        
€ 304.052.  
 

 Verschillenanalyse lasten 2020  Korte toelichting 

Lagere lonen en sociale lasten 193.085      

Hogere flexibele schil personeel -197.853    
Lagere inhuur bij ziekte 80.036       Lagere inhuur bij ziekte door minder kortdurend ziekteverzuim.

Hogere opleidingskosten -115.382    

Bij de lasten van het reguliere opleidingsbudget zijn de lasten 
van het Kenniscentrum opgeteld. De hogere opleidingskosten 
worden gedekt door de hogere inkomsten van het 
Kenniscentrum. Het saldo op het reguliere opleidingsbudget 
bedraagt € 47.501 positief. 

Lagere afschrijvingen 27.670       

In 2020 is aanvullend geïnvesteerd in ICT hardware om de 
medewerkers op afstand het werk te laten doen (vervanging van 
de verouderde hardware en aanvullend aanschaf van hardware 
om alle medewerkers thuis te kunnen laten werken). De 
investeringen zijn in de loop van het jaar gedaan. Omdat de 
afschrijving wordt berekend vanaf het moment dat de hardware 
in gebruik zijn genomen, vallen de afschrijvingskosten voor 2020 
lager uit.

Lagere huur en servicekosten 28.591       

Lagere overige huisvestingskosten 17.476       

Hogere kosten informatiemanagement -7.534       

De informatiemanagementkosten vallen hoger uit dan het 
beschikbaar budget. Dat is al inclusief incidentele verhoging van 
het budget met € 58.000 bij de 2de Begrotingswijziging. Dat 
heeft te maken met de eenmalige incidentele uitgaven in het 
kader van de aansluiting van het VTH-systeem op het digitale 
stelsel van de Omgevingswet inclusief de structurele inzet van 
de daarmee samenhangende aanvullende koppelingen. En met de 
stijging van de structurele informatiemanagement kosten 
gerelateerd aan het doorvoeren van de benodigde aanpassingen 
in het VTH-systeem voor het bedrijfsvoeringdeel van de OFGV.

Lagere kosten wagenpark 21.123       
Besparing op leasevoertuigen wegens het verdere verlengen van 
het huidige leasecontract. 

Lagere besteding uit de post 
onvoorzien 25.742       

De post onvoorzien is aangewend voor resterende advieskosten 
van PROOFadvies rondom de DVO en het huren van het meubilair 
ten behoeve van thuiswerken.  

Lagere overige lasten 231.098      

Incidenteel overschot op diverse budgetten met als belangrijkste 
reden de coronapandemie en de beperkende maatregelen. 
Voornamelijk gaat het om minder kosten voor woon-werkverkeer 
en de daarmee samenhangende eindheffing voor de 
werkkostenregeling. 

Totaal 304.052€   Verschil ten opzichte van de begroting

Lagere huur- en huisvestingskosten zijn veroorzaakt door lagere 
service- en onderhoudskosten. Deels als gevolg van de 
investeringen van de provincie Flevoland in het verduurzamen 
van het provinciehuis. En deels als gevolg van het wegvallen van 
de variabele kosten die rechtstreeks aan de kantoorbezetting 
gerelateerd zijn. 

Incidentele ruimte in het salarisbudget is aangewend voor de 
inzet van de flexibele schil bij het niet kunnen invullen van de 
vacatures en de noodzaak in specifieke kennis. 

 
 
b. Voordelig resultaat door extra baten: € 167.507. 
De extra baten bestaan uit: 
- meerwerkopdrachten voor de deelnemende partijen; 
- opbrengsten uit de opleidingen georganiseerd voor derden; 
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- afwikkelingsverschillen. 
De opbrengsten in 2020 zijn lager dan het voorgaande jaar maar alsnog meer dan 
voldoende om de post ‘overige opbrengsten’ te kunnen dekken. Het voordelig saldo op 
deze post, na invulling van de reguliere taakstelling3 en de taakstelling n.a.v. het 
terugtrekken van taken door Lelystad4 bedraagt € 167.507. 
 

 Verschillenanalyse baten 2020  Korte toelichting 

Hogere omzet opleidingscentrum 186.255      

Inkomsten van het opleidingscentrum die opleidingen voor eigen 
medewerkers, maar ook voor partners en andere overheden 
verzorgt. 

Hogere overige inkomsten 475.778      
Inkomsten uit meerwerkopdrachten van de deelnemende partijen 
en voordelige afwikkelingsverschillen.

Lager ingevulde taakstelling -319.620    

Bestuurlijke beslissing om de reguliere taakstelling in te vullen 
met het behalen van hogere inkomsten. Vanaf 2021 is het 
begrote bedrag bij begrotingspost 'taakstelling ' gewijzigd naar 
begrotingspost 'overige opbrengsten '.

Lager ingevulde taakstelling -174.906    

De taakstelling als gevolg van het terugtrekken van de taken 
nog voor het jaar 2020 in te vullen met het behalen van  hogere 
inkomsten. Vanaf 2021 is deze taakstelling ingevuld door het 
verlagen van het salarisbudget.   

Totaal 167.507€   Verschil ten opzichte van de begroting  
 
c. Voordelig resultaat op de directe productie budgetten: € 84.044 
De legesopbrengsten vielen in 2020 lager uit dan geraamd. De kosten voor beheer 
grondwatermeetnet ook lager. Dat heeft geresulteerd in een voordelig resultaat op de 
directe productiekosten voor Flevoland. Het budget van Gooise Meren hoefde in 2020 
niet te worden aangesproken. 
 

 Verschillenanalyse lasten 2020  Korte toelichting 

Lagere directe productiekosten 
Flevoland 65.783       

Besparing op directe productiekosten door lagere 
legesopbrengsten, lagere kosten voor beheer 
grondwatermeetnet en aanvullende financiering van de provincie 
voor aantal projecten.  

Lagere directe productiekosten Gooise 
Meren 12.410       Geen kosten gemaakt in het kader van dit budget.
Lagere directe productiekosten Noord-
Holland 5.851         

De advertentiekosten zijn lager uitgevallen dan het beschikbare 
budget.

Totaal 84.044€     Verschil ten opzichte van de begroting  
 
d. Het resultaat uit reservemutaties is nihil. 
De onttrekking aan de Bestemmingsreserves Innovatie en Ontwikkeling is lager dan 
geraamd omdat de looptijd van de projecten niet gelijk is aan de looptijd van het 
kalenderjaar. Aan de reserves worden alleen de werkelijke gemaakte kosten binnen één 
kalenderjaar onttrokken. Die vallen dus voor 2020 lager uit dan geraamd. De 
activiteiten en bijbehorende kosten worden naar latere momenten verschoven. 
 

 Verschillenanalyse reserves 2020  Korte toelichting 

Lagere innovatieprojecten 88.548       

De werkelijke uitgaven van de reserves vallen lager uit dan 
geraamd. Doordat activiteiten naar een later moment in de tijd 
verschuiven, verschuiven ook de uitgaven. 

Lagere mutatie reserves -88.548      
Door de lagere uitgaven wordt er minder aan de reserves 
onttrokken.

Totaal -€           Verschil ten opzichte van de begroting  
 
Voorstel resultaatbestemming 2020 
Conform artikel 25 lid 6 en 7 van de Gemeenschappelijke Regeling, artikel 11 van de 
Financiële Verordening en artikel 6.2 van de Nota Weerstandsvermogen stellen wij voor 
het jaarrekeningresultaat over 2020 ad € 555.603,- onder voorbehoud van zienswijzen 
als volgt te bestemmen:  
 
a) Het deel van het resultaat dat behaald is door de directe productiekosten ad € 

84.044,- als volgt te bestemmen: 
 

                                                 
3 Met ingang van 2021 is de begrotingspost ‘Taakstellende inkomsten’ gewijzigd in begrotingspost ‘Overige 
opbrengsten’. 
4 Met ingang van 2021 is de taakstelling als gevolg van het terugtrekken van de brandveiligheidstaken door 
Lelystad structureel ingevuld door het verlagen van het salarisbudget. 
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 het resultaat op de directe productiekosten van de gemeente Gooise Meren 
van € 12.410 terug te betalen aan de gemeente Gooise Meren; 
 

 het resultaat op de directe productiekosten van de provincie Noord-Holland 
van € 5.851 terug te betalen aan de provincie Noord-Holland; 
 

 het resultaat op de directe productiekosten van de provincie Flevoland van       
€ 65.783 terug te betalen aan de provincie Flevoland. 

 
b) Een bedrag van € 49.600,- toe te voegen aan de Algemene Reserve waardoor deze 

weer op het eerder vastgestelde plafondbedrag van € 668.600,- komt; 
 

c) Het resterende bedrag van € 421.959,- is opgebouwd uit € 254.452,- behaald 
vanuit de reguliere bedrijfsvoering (vooral als gevolg van incidentele ‘corona-
besparingen’) en € 167.507,- behaald vanuit extra opbrengsten, o.a. vanuit 
meerwerk. Als volgt te bestemmen: 
 
c1. de extra opbrengsten uit meerwerk van € 167.507,- te doteren aan de 
Bestemmingsreserve innovatie en ontwikkeling; 
 
c2. een bedrag van € 132.493,- te doteren aan de Bestemmingsreserve innovatie en 
ontwikkeling waarmee de bestemmingsreserve op het grensbedrag van € 300.000,- 
komt. De Bestemmingsreserve bevat op dit moment geen onbestemde bedragen. 
Indien op de peildatum 31/12 het alsdan resterende niet bestemde bedrag boven de 
vastgestelde grens van € 300.000,- komt, zal dat per 1 januari 2022 worden 
uitbetaald aan de partners; 
 
c3. het resterende resultaat van € 121.959 terug te betalen aan de partners. 

 
De verdeling van de terugbetaling over de partners is als volgt: 

Deelnemer
Directe 

productie 
kosten

% in 2020 Resterend 
resultaat

Totaal 
terugbetaling

Almere -€           7,56% 9.215€            9.215€              
Lelystad 11,48% 13.997€           13.997€            
Zeewolde 5,53% 6.743€            6.743€              
Flevoland 65.783€       26,53% 32.360€           98.143€            
Urk 1,98% 2.417€            2.417€              
Dronten 7,26% 8.851€            8.851€              
Noordoostpolder 10,55% 12.864€           12.864€            
Noord Holland 5.851€        7,13% 8.697€            14.548€            
Gooise Meren 12.410€       7,00% 8.535€            20.945€            
Hilversum 4,06% 4.956€            4.956€              
Weesp 2,87% 3.495€            3.495€              
Huizen 2,39% 2.913€            2.913€              
Wijdemeren 3,50% 4.265€            4.265€              
Blaricum 1,13% 1.382€            1.382€              
Laren 1,04% 1.269€            1.269€              
Totaal 84.044€      100% 121.959€         206.003€           

 
Een afschrift van deze brief is gezonden aan uw college. 
 
BIJLAGEN: 
- Jaarstukken 2020, inclusief accountantsverklaring 
 
 
Hoogachtend, 
 
 
mw. C.W. Smelik 
Voorzitter Omgevingsdienst Flevoland & Gooi en Vechtstreek
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1 Brief aan PS over zienswijze op de resultaatbestemming 2020 van de OFGV 

BI
POSTBUS 3007 | 2001 DA HAARLEM Gedeputeerde Staten

Uw contactpersoon

dhr. M.W. Vos

CZ/FIN

Telefoonnummer +31235145010

vosm@noord-holland.nl

1 I 1

Verzenddatum

o l S?.Betreft: Zienswijze op de resultaatbestemming 2020 van de OFGV

Kenmerk

Geachte leden, 1665556/1696239

Uw kenmerk

Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland

inciesecretaris voorzitter

R.M. Bergkamp A.Th.H. van Dijk

4 bijlage(n)

Provincie 
Noord-Holland

Hierbij ontvangt u ter besluitvorming de bijgaande statenvoordracht 
met het bijbehorende ontwerpbesluit, met bijlagen, over de zienswijze 
op de resultaatbestemming 2020 van de omgevingsdienst Flevoland & 
Gooi en Vechtstreek (OFGV).

1. Voordracht zienswijze PS resultaatbestemming 2020 OFGV
2. Afschriftbrief verzoek om zienswijzejaarrekeningresultaat 2020
OFGV dd. 30 juni 2020
3. Vastgesteld jaarstukken 2020 OFGV

Provinciale Staten van Noord-Holland
door tussenkomst van de statengriffier mw. drs. K. Bolt
Dreef 3, tweede etage
201 2 HR HAARLEM

Postbus 3007
2001 DA Haarlem 
Telefoon (023) 514 3143

Houtplein 33
2012 DE Haarlem
www.noord-holland.nl
Kvk-nummer 34362354
Btw-nummer NL.001 0.03.1 24.B.08
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Provinciale Staten van Noord-Holland 

Haarlem, 31 augustus 2021 

Onderwerp: Zienswijze op de resultaatbestemming 2020 van de Omgevingsdienst Flevoland & 

Gooi en Vechtstreek 

Kenmerk: 1665556/1696239 

Bijlagen:  

1. Afschriftbrief jaarrekeningresultaat 2020 OFGV dd. 30 juni 2021

2. Vastgestelde jaarstukken 2020 OFGV

1. Inleiding
Op 30 juni 2021 is door het Algemeen Bestuur van de Omgevingsdienst Flevoland & Gooi en

Vechtstreek (OFGV) de resultaatbestemming 2020 ter zienswijze aan de Provinciale Staten

verstuurd. PS hebben tot 1 oktober 2021 de mogelijkheid om een zienswijze op de voorgestelde

resultaatbestemming in te dienen. Deze deadline is niet haalbaar omdat de stukken te laat zijn

toegezonden voor de PS-vergadering van 13 september 2021. De PS-vergadering van 11 oktober

2021 is daarmee de eerstkomende vergadering waar PS een besluit kunnen nemen over de

voorgestelde zienswijze. Voorafgaand aan de deadline wordt de zienswijze inhoudelijk besproken

in de Statencommissie NLG van 20 september 2021. Ambtelijk is met de OFGV afgesproken dat de

voorlopige zienswijze na behandeling in de commissie  aan de OFGV wordt toegestuurd, onder

voorbehoud van vaststelling door PS. Mocht na de behandeling tijdens deze vergadering blijken dat

PS niet kunnen instemmen met de zienswijze, dan kan de Gedeputeerde Klimaat tegenstemmen in

de vergadering van het Algemeen Bestuur op 24 november 2021.

Hieronder is de zienswijze met de inhoudelijke reactie op de resultaatbestemming 2020 

opgenomen:  

De OFGV heeft over het jaar 2020 een positief resultaat behaald van € 555.603,00. Onder te 

verdelen in de volgende positieve resultaten: 

- € 304.052,00 op de reguliere bedrijfsvoering;

- € 167.507,00 op overige inkomsten (extra baten) als meerwerkopdrachten, opbrengsten

uit opleidingen georganiseerd voor derden en afwikkelingsverschillen;

- € 84.044,00 op de directe productiekosten;

- Het resultaat uit reservemutaties is nihil.
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In het bijgevoegde voorstel worden de hierboven genoemde als volgt bestemd: 

- € 49.600,00 wordt toegevoegd aan de algemene reserve;

- €300.000,00 wordt toegevoegd aan de reserve Innovatie en Ontwikkeling. €167.507,00 van

dit bedrag wordt gedekt uit het resultaat op de overige inkomsten. De resterende €

132.493,00 wordt gedekt uit het resultaat op de reguliere bedrijfsvoering;

- Het resterende resultaat van € 121.959 wordt terugbetaald aan  de deelnemers;

- Het resultaat op de directe productiekosten worden terugbetaald aan de drie deelnemers

die hiervoor hebben betaald: de provincie Noord-Holland, de provincie Flevoland en de

gemeente Gooise Meren. De provincie Noord-Holland ontvangt hiervoor een bedrag van €

5.851,00

De provincie Noord-Holland zal in totaal € 14.548,00 ontvangen van de OFGV. Dit bedrag bestaat 

voor € 5.851,00 uit een positief resultaat op de directe productie kosten. Deze kosten zijn direct 

verbonden aan de provincie en worden daarom direct terugbetaald. De overgebleven € 8.697,00 

komt voort uit het positieve resultaat op de reguliere bedrijfsvoering. Dit bedrag is bepaald aan de 

hand van de procentuele bijdrage van de provincie aan de OFGV. In 2020 ging dat om een totaal 

van 7,13% 

Er worden voorstellen gedaan om de algemene reserve en de bestemmingsreserve Innovatie en 

Ontwikkeling van de OFGV aan te vullen conform de daarvoor geldende regels. De algemene 

reserve wordt aangevuld tot het afgesproken plafondbedrag. Hiermee wordt het 

weerstandsvermogen van de OFGV verhoogd. De bestemmingsreserve Innovatie en Ontwikkeling 

wordt aangevuld conform de daarvoor geldende spelregels. Deze schrijven voor dat er niet meer 

dan € 300.000,00 aan niet gereserveerde middelen in deze reserve mag zitten op 31 december van 

het lopende boekjaar. Overschotten worden middels de resultaatbestemming terug gestort aan de 

deelnemers. Er zat op 31 december 2020 nog € 156.263 in de bestemmingsreserve.  

2. Zienswijze op de resultaatbestemming 2019

De toevoegingen aan de reserves en de terug stortingen aan de deelnemers zijn conform de 
gemaakte en door het AB bekrachtigde afspraken. De aanvulling aan de algemene reserve is nodig 
i.v.m. de aanvulling van het weerstandsvermogen door de groei van de begroting in zijn geheel. De 
reserve Innovatie en Ontwikkeling wordt gebruikt om de organisatie en de kwaliteit van het te 
leveren werk verder te verbeteren. Alleen bestaat er, door de huidige opzet, de kans dat er een 
grote reserve ontstaat met bestemde gelden voor allerlei projecten. De opzet brengt mogelijk een 
impuls teweeg waarbij het uitputten van de € 300.000,00 een doel op zich wordt en niet het nut en 
de noodzaak van de projecten zelf.

Het voorstel is daarom om geen zienswijze in te dienen op de verdeling van het resultaat. Maar bij 

de OFGV aan te geven dat de bestemmingsreserve Innovatie en Ontwikkeling niet te groot moet 

worden en dat het wenselijk is om het AB op de hoogte te houden welke projecten er uit de 

reserve worden gefinancierd. 
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Gedeputeerde Staten van Noord-Holland, 

dhr. A.Th.H. van Dijk, voorzitter 

mw. R.M. Bergkamp, provinciesecretaris 

56

3. Voorstel
Wij stellen u voor te besluiten overeenkomstig het bijgaande ontwerpbesluit.
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Ontwerpbesluit 

Nr. 56-2021

Provinciale Staten van Noord-Holland; 

gelezen de voordracht van Gedeputeerde Staten van 31 augustus 2021;

besluiten: 

1. Over de bestemming van het resultaat, verdeeld over de reserves en teruggave aan de

deelnemers, dient de provincie geen zienswijze in. De OFGV houdt zich hier aan de

gemaakte afspraken en de beschikbare middelen lijken goed terecht te komen.

2. De provincie is verheugd dat de OFGV druk bezig is met de ontwikkeling van de organisatie

en daartoe ook de middelen heeft. Wij sporen de OFGV aan dit vol te houden gezien de

diverse uitdagingen waar de OFGV voor aan de lat staat, zoals het werken volgens de

Omgevingswet per 1-7-2022. Wel willen wij de OFGV verzoeken om de omvang van de

reserve zo beperkt mogelijk te houden, dit is ingegeven door de ruimte die de spelregel

over gealloceerde en niet-gealloceerde middelen in de bestemmingsreserve biedt. Ook

verzoeken wij u om het Algemeen Bestuur jaarlijks op de hoogte te houden welke

projecten er worden gefinancierd en wat de resultaten van deze projecten zijn.

Graag zien wij uw reactie tegemoet.

Haarlem,  11 oktober 2021

Provinciale Staten voornoemd, 

 , voorzitter 

 , wnd. statengriffier 
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1 Beantwoording cie NLG betreffende Voordracht Zienswijze PS op de resultaatbestemming 2020 van de OFGV 

Bijlage bij Voordracht Zienswijze PS op de resultaatbestemming 2020 van de Omgevingsdienst 
Flevoland, Gooi & Vechtstreek – commissie NLG 20-09-2021  

Reactie GS 30-09-2021:

Tijdens de commissie NLG van 20 september jl. is door gedeputeerde Stigter toegezegd om een 
zin op te nemen over het lage nalevingspercentage van de bedrijven bij de OFGV. Het betreffende 
nalevingspercentage heeft echter geen betrekking op onze bodemtaken bij de OFGV, maar gaan 
over het milieutoezicht op milieubelastende activiteiten bij bedrijven. Aangezien de provincie 
Noord-Holland geen milieutoezichtstaken bij bedrijven bij deze omgevingsdienst heeft belegd, 
heeft het percentage geen betrekking op de provincie Noord-Holland, maar op de van de andere 
deelnemers van de OFGV. Daarnaast gaat de zienswijze over de bestemming van het jaarresultaat 
en niet over de jaarrekening waarin de percentages staan vermeld. 
Bij de volgende jaarrekeningen van de omgevingsdiensten zullen wij een kritisch blik werpen op 
het nalevingspercentage van de provinciale bedrijven.



1 Advies cie NLG 20 september 2021 bij Voordracht Zienswijze PS resultaatbestemming 2020 Omgevingsdienst OFGV 

Uw contactpersoon
M. van Boheemen
AD/STG

Doorkiesnummer +31235144628
boheemenm@noord-holland.nl

4 oktober 2021 1|3

Advies aan Provinciale Staten

Tbv Statenvergadering d.d 11-10-2021
Commissie NLG  
Datum commissievergadering 20-09-2021

Onderwerp:  Voordracht 56  Zienswijze PS op de resultaatbestemming
2020 van de Omgevingsdienst Flevoland, Gooi & Vechtstreek

De commissie Natuur, Landbouw en Gezondheid adviseert de Voordracht Zienswijze PS op de
resultaatbestemming 2020 van de Omgevingsdienst Flevoland, Gooi & Vechtstreek als hamerstuk door te
geleiden naar de PS vergadering van 11 oktober 2021.

Uittreksel van het concept-verslag NLG 20-09-2021: 

4. A-agenda Leefbaarheid, Gezondheid en Milieu

4.a. Zienswijze PS op de resultaatbestemming 2020 van de Omgevingsdienst Flevoland, Gooi & 
Vechtstreek

De voorzitter geeft het woord aan de Statenleden voor hun inbreng in eerste termijn.

Eerste termijn 

Mevrouw De Groot (SP) constateert dat de provincie wat geld terugkrijgt, hetgeen zij positief acht. Zij oppert 
de idee om dit bedrag op enigerlei wijze als incidenteel middel aan te wenden voor de OD NZKG, aangezien 
deze enigszins krap zit en bezig is met diverse grote onderzoeken. 

De heer Van Tiggelen (PVV) kan instemmen met voorliggend besluit, dat zijns inziens als hamerstuk aan PS 
kan worden doorgeleid. Hij plaatst daarbij echter wel de kanttekening dat de PVV het niet wenselijk acht om 
geld uit de Bestemmingsreserve innovatie en ontwikkeling te besteden aan zaken die raakvlakken hebben 
met de tot mislukken gedoemde energietransitie.

De heer Klein (CU) deelt mede dat zijn fractie geen opmerkingen heeft. Hij heeft echter nog wel twee 
vragen:
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 Het nalevingspercentage in sommige branches heel erg laag. Zou het niet goed zijn om de 
Omgevingsdienst te vragen om dit in een volgend jaar prioriteit te maken? Dit zou onderdeel kunnen 
zijn van de zienswijze. 

 Soms moeten er gevelcontroles worden uitgevoerd om te kijken of bedrijven nog wel op de plek zitten 
waar de Omgevingsdienst dacht dat ze zaten. De heer Klein schrok hier wel enigszins van. Is er derhalve 
op een of andere manier een betere organisatie mogelijk?

De heer Roosendaal (VVD) geeft aan dat zijn fractie zich kan vinden in de zienswijze op de 
Resultaatsbestemming 2020. In het stuk wordt overigens gesproken over 2019. De heer Roosendaal merkt 
nog wel op dat de ophoging en het benutten van de Bestemmingsreserve innovatie en ontwikkeling geen 
doel op zichzelf moet worden en dat meer inzicht in het doel dient te worden verkregen en het nut van de 
bestemming beter uitgelegd moet worden door de Omgevingsdienst.

Statenlid Kostic (PvdD) heeft bezwaar tegen het opnieuw missen van een deadline voor reactie. Voorts heeft 
zij nog één punt, dat aansluit op wat de ChristenUnie en de SP hebben gezegd. De nalevingspercentages 
zijn laag, zelfs met de aangekondigde controles in 2020. Een en ander kan strakker en beter. De Partij voor 
de Dieren zou hier graag aandacht voor zien. 
Net als de SP ziet ook de Partij voor de Dieren graag dat het geld dat de provincie terugkrijgt richting de 
OD's gaat.

Mevrouw Er (GL) vraagt of een deel van het positieve resultaat aangewend zou kunnen worden voor het 
aantrekken van nieuw talent. Veel OD's hebben hier problemen mee.

De voorzitter geeft gedeputeerde Stigter het woord voor diens beantwoording.

Beantwoording door gedeputeerde Stigter (GL):
Gedeputeerde Stigter komt allereerst op de financiële kant. Het bedrag dat resteert vanuit de afrekening 
met de Omgevingsdienst Flevoland & Gooi en Vechtstreek (OFGV) zal terugvloeien naar de pot van de 
Omgevingsdiensten, zonder het nu al direct te labelen voor OD NZKG.

GS beamen dat het nalevingstekort ernstig is en zullen dit bij de betreffende OD aan de orde stellen. Dit 
gebeurt ook reeds. Zo is geconstateerd dat het nalevingstekort rond de energiebesparing bij mkb-
ondernemers heel hoog is (80% tot 90%). Om die reden wordt met alle OD's gezamenlijk bekeken hoe een 
extra inzet op energiebesparing kan worden vormgegeven.

Alle OD's voeren gevelcontroles uit. Deze blijken een effectief controlemiddel te zijn.

De voorzitter heeft nog geen antwoord vernomen op de vraag van GroenLinks of het positieve 
resultaat kan worden ingezet voor de werving van nieuw talent.

Gedeputeerde Stigter antwoordt dat de middelen terugvloeien naar de "pot" van de Omgevingsdiensten. 
Deze kunnen ook worden aangewend voor nieuw talent. Er is eerder in de commissie NLG gesproken over 
een traineeprogramma van de OD Noord-Holland Noord (OD NHN). Dit lijkt nu een vervolg te krijgen en zal 
om een extra budget vragen. Hiervoor is in ieder geval al een klein gedeelte ingeruimd. In de Gooi en 
Vechtstreek loopt reeds een programma, zodat daar op dit moment geen extra budget benodigd is.
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Het Programma innovatie en ontwikkeling is juist bedoeld om op een innovatieve manier het werk van de 
Omgevingsdienst vorm te geven en eventueel te vergemakkelijken, bijvoorbeeld wat betreft de aanstaande 
inwerkingtreding van de Omgevingswet.

Statenlid Kostic (PvdD) bedankt de gedeputeerde dat hij scherp wil toezien op de 
nalevingspercentages. Kan hij dit ook formaliseren in een zienswijze, zoals de ChristenUnie 
voorstelde? 

Gedeputeerde Stigter antwoordt dat hij geen moeite heeft om hierover een zin toe te voegen aan de 
zienswijze.

De voorzitter concludeert dat er een kleine aanpassing in de voordracht zal plaatsvinden, waarna deze aan 
de Staten zal worden toegezonden. Aansluitend geeft zij de gelegenheid voor een korte tweede termijn.

Tweede termijn

Mevrouw De Groot (SP) heeft een aanvullende vraag. Ook gemeenten krijgen geld terug van de OFGV. Gaat 
dit eveneens terug in de algemene pot voor de Omgevingsdiensten?

Beantwoording door gedeputeerde Stigter (GL):
Gedeputeerde Stigter antwoordt dat de macht van de provincie heel groot maar niet oneindig is. In dezen is 
de beslissing aan de gemeenten zelf.

De voorzitter bedankt de gedeputeerde voor diens beantwoording. Zij concludeert dat er veel instemming is 
op onderhavige zienswijze, met dien verstande dat er nog een zinsnede over de nalevingspercentages aan 
zal worden toegevoegd. De commissieleden stemmen ermee in dat de zienswijze vervolgens als hamerstuk 
wordt doorgeleid naar de eerstvolgende PS-vergadering.



8.e Controle protocol controle jaarrekening 2021 (VD-54).

1 Bijlage bij Voordracht Controleprotocol 2021 

PROTOCOL VOOR DE ACCOUNTANTSCONTROLE OP DE JAARSTUKKEN
2021 VAN DE PROVINCIE NOORD-HOLLAND

1. Inleiding

Provinciale Staten hebben aan Publiek Belang Accountants B.V. opdracht verstrekt de 
accountantscontrole als bedoeld in artikel 217 lid 2 Provinciewet, voor de provincie
Noord-Holland uit te voeren met ingang van de controle van het boekjaar 2018 tot en met het 
boekjaar 2020 met de mogelijkheid tot verlenging met twee keer één jaar. De jaarstukken en het 
financieel beheer, zoals uitgeoefend door of namens het college van Gedeputeerde Staten, zijn 
object van controle. Bij brief van 3 februari 2021 met kenmerk 1472739/1577005 is de 
overeenkomst met een jaar verlengd tot en met de controle van het boekjaar 2021. 

1.1 Doelstelling
Provinciale Staten moeten voor de uitvoering van de accountantscontrole aan een aantal zaken 
nader invulling geven. Met dit protocol stellen Provinciale Staten nadere aanwijzingen vast die 
specifiek van toepassing zijn voor de controle van de jaarstukken 2021 en de controle van de 
SISA bijlage (zie voetnoot). 

1.2 Wettelijk kader
De Provinciewet, art. 217 lid 2, schrijft voor dat de Staten één of meer accountants aanwijzen als 
bedoeld in art. 393 eerste lid Boek 2 Burgerlijk Wetboek voor de controle van de in art. 201 
Provinciewet bedoelde jaarrekening en het daarbij verstrekken van een accountantsverklaring en 
het uitbrengen van een rapport van bevindingen.

2. Normenkader

Ten behoeve van de controle wordt een normenkader opgesteld.  

Het normenkader is nodig voor de controle door  de externe accountant, specifiek de jaarlijkse 
interim controle en de jaareindecontrole 2021. In Noord-Holland is het de procedure dat in het 
najaar een concept normenkader door de directie wordt vastgesteld voor de uitvoering van de 
interim controle. Begin 2022 komt het definitieve normenkader beschikbaar. 

Volgens de Kadernota Rechtmatigheid 2018 van de commissie Besluit Begroting en 
Verantwoording hoeven Provinciale Staten dit normenkader niet expliciet vast te stellen, maar 
kunt u het kader ook bevestigen door het voor kennisgeving aan te nemen’.



3. Te hanteren goedkeuring- en rapporteringtoleranties

Goedkeuringstolerantie
De accountant gebruikt ten behoeve van de oordeelsvorming over de jaarrekening van de 
provincie Noord-Holland, de volgende goedkeuringstoleranties:

Goedkeuringstolerantie Goedkeurend Beperking Oordeelsonthouding Afkeurend
Fouten in de 
jaarrekening (% lasten)

<= 1% > 1% < 3% - >= 3%

Onzekerheden in de 
controle (% lasten)

<= 3% > 3% <10% >=10%

Rapporteringtolerantie
Voor de rapporteringtolerantie stellen de Staten als maatstaf dat de accountant elke fout of 
onzekerheid ≥ € 400.000 rapporteert.

4.  Rechtmatigheid
Rechtmatigheid in het kader van de accountantscontrole heeft betrekking op het voldoen aan de 
wettelijke kaders en regelgeving en strekt zich uit over alle baten en lasten evenals de 
balansmutaties in de jaarrekening. Aan deze baten en lasten en balansmutaties liggen financiële 
beheerhandelingen ten grondslag.

Het Besluit Accountantscontrole decentrale overheden (Bado) onderscheidt de volgende financiële 
beheerhandelingen:
 Overdrachten aan of van natuurlijke personen en aan rechtspersonen (bijvoorbeeld subsidies, 

uitkeringen, belastingen en heffingen);
 Transacties waarbij een tegenprestatie wordt verkregen of geleverd;
 Financieringen, waaronder opgenomen en uitgezette leningen en de daarbij behorende rente 

en aflossingen;
 Vermogensmutaties (bijvoorbeeld {rechtstreekse} mutaties van reserves en voorzieningen en 

de afschrijvingssystematiek).

De accountantscontrole voor de provincie Noord-Holland richt zich op de beoordeling of deze 
financiële beheerhandelingen zijn uitgevoerd volgens de wet- en regelgeving en of dit in de 
administratie op de juiste wijze is vastgelegd.

Rechtmatigheidscriteria
In het kader van de rechtmatigheidscontrole kunnen 9 rechtmatigheidscriteria worden onderkend:
1. het begrotingscriterium;
2. het voorwaardencriterium;
3. het misbruik en oneigenlijk gebruikscriterium;
4. het calculatiecriterium;
5. het valuteringcriterium;
6. het adresseringscriterium;
7. het volledigheidscriterium;
8. het aanvaardbaarheidscriterium en
9. het leveringscriterium.



In het kader van het getrouwheidsonderzoek wordt door de accountant al aandacht besteed aan 
de meeste van deze criteria. Voor de oordeelsvorming over de rechtmatigheid van het financieel 
beheer zal extra aandacht besteed moeten worden aan de volgende rechtmatigheidscriteria:

1. Het begrotingscriterium;
Hierbij vindt toetsing van de gerealiseerde lasten aan de begrote lasten plaats, opdat van 
overschrijdingen kan worden vastgesteld of deze passen binnen het geformuleerde beleid en of 
ze verwijtbaar zijn.

2. Het voorwaardencriterium.
Dit betreft toetsing aan nadere voorwaarden die in specifieke wet- en regelgeving is opgenomen. 
Concreet betekent dit dat door Provinciale Staten limitatief moet zijn bepaald aan welke, in wet- 
en regelgeving vastgelegde voorwaarden de accountant moet toetsen.

3. Het misbruik en oneigenlijk gebruik criterium (M&O-criterium);
Het misbruik en oneigenlijk gebruikscriterium betreft de toetsing van het gevoerde beleid ter 
voorkoming en bestrijding van misbruik en oneigenlijk gebruik.

5. Strekking verklaring bij de jaarstukken
De accountant zal GS vooraf op de hoogte stellen bij een mogelijke clausulering van de 
accountantsverklaring. Als een clausulering van de verklaring plaatsvindt, zal door de accountant 
in zijn rapport van bevindingen aan PS een nadere toelichting worden gegeven. Bij het maken van 
een afweging over de strekking van de verklaring betreffende rechtmatigheid moet worden 
meegenomen in hoeverre sprake is van aanspreekbaar/beïnvloedbaar gedrag door GS/het 
ambtelijk apparaat of in hoeverre regels/voorschriften door externe invloeden niet konden 
worden nageleefd (vertraging bij aanleverende/aanvragende instellingen/instanties, vertraging in 
oplevering van vereiste externe controlerapporten etc.).

1 SISA staat voor single information en single audit. Het is een systematiek die in Nederland door de 
Rijksoverheid is ingevoerd voor de verantwoording van onder andere specifieke uitkeringen aan 
medeoverheden. Hierdoor hoeven gemeenten en provincies voortaan nog maar op één moment per 
jaar (single information) informatie aan het Rijk te leveren. Bij de controle van deze informatie wordt 
vervolgens gesteund op de controle die de organisatie zelf al uitvoert (single audit). De Rijksoverheid 
voert hiervoor geen aparte controle (meer) uit.

 



1 2021-10-11 PS Voordracht 54-2021 Protocol voor accountantscontrole op jaarstukken 2021 

2021

1

Provinciale Staten van Noord-Holland 

Haarlem,  27 september 2021

Onderwerp:  protocol voor de accountantscontrole op de jaarstukken 2021 

Bijlagen: ontwerpbesluit
controleprotocol  2021 

1. Inleiding
De Provinciewet, art. 217 lid 2, schrijft voor dat de Staten één of meer accountants aanwijzen
als bedoeld in art. 393 eerste lid Boek 2 Burgerlijk Wetboek voor de controle van de in art. 201
Provinciewet bedoelde jaarrekening en het daarbij verstrekken van een accountantsverklaring
en het uitbrengen van een rapport van bevindingen.

Provinciale Staten hebben aan Publiek Belang Accountants B.V. opdracht verstrekt de 
accountantscontrole als bedoeld in artikel 217 lid 2 Provinciewet, voor de provincie Noord-
Holland uit te voeren met ingang van de controle van het boekjaar 2018 t/m het boekjaar 2020 
met de mogelijkheid tot verlenging met twee keer één jaar. 
De Overeenkomst is conform artikel 2 lid 3 voor de eerste keer
verlengd met een periode van één jaar eindigend met de controle
van het boekjaar 2021.

De jaarstukken en het financieel beheer zoals uitgeoefend door of namens het college van 
Gedeputeerde Staten, zijn object van controle.

Indien nodig kan het controleprotocol tussentijds bijgesteld worden. 

2. Voorstel

Ik stel u namens de Statencommissie Economie, Financiën en Bestuur voor het bijgaande 
ontwerpbesluit vast te stellen. 

54

 S.S.  Doevendans 

M. de Zwart

, voorzitter Statencommissie  Economie, Financiën en Bestuur 

, griffier commissie 



2021

2

Ontwerpbesluit

Nr. 54-2021 

Provinciale Staten van Noord-Holland;

gelezen de voordracht van de Statencommissie  Economie, Financiën en Bestuur  

van 27 september 2021;

besluiten:

het protocol voor de accountantscontrole op de jaarstukken 2021 van de Provincie Noord-

Holland vast te stellen.

Haarlem, 11 oktober 2021

Provinciale Staten voornoemd,

  , voorzitter

                , wnd. statengriffier
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1 Advies EFB 27 september 2021 bij voordracht PS Controleprotocol jaarrekening 2021 

Uw contactpersoon
M.C.A. de Zwart
AD/STG

Doorkiesnummer 023-514 3756
zwartm@noord-holland.nl

4 oktober 2021 1|1

Advies aan Provinciale Staten

T.b.v. Statenvergadering d.d. 11 oktober 2021
Commissie Economie, Financiën en Bestuur 
Datum commissievergadering 27 september 2021

Onderwerp:  Voordracht 54 ‘Controleprotocol controle jaarrekening 2021

De commissie Economie, Financiën en Bestuur adviseert om de Statenvoordracht als hamerstuk te agenderen 
voor de PS-vergadering van 11 oktober 2021. 
Mw. Bezaan van de PVV zal eventueel een stemverklaring afleggen omdat zij het bedrag voor de  
rapporteringtolerantie ( ≥ € 400.000) te hoog vindt en het wil verlagen naar  200.000,-.

Voor de in de commissie EFB gestelde vragen/opmerkingen: zie hieronder

10.b. Voordracht ‘Controleprotocol controle jaarrekening 2021 (PS-aangelegenheid)
Mw. Kuiper (CDA) neemt dhr. Heijnen waar als plaatsvervangend voorzitter van de Rekeningencommissie. De 
Rekeningencommissie is akkoord gegaan met de voordracht. 
Mw. Bezaan (PVV) gaat akkoord met de voordracht maar zal een stemverklaring geven in PS. In de bijlage 
wordt vermeld dat voor de rapporteringstolerantie de accountant als maatstaf elke fout of onzekerheid vanaf 
€ 400.000 rapporteert. Vanwege de hoogte van dit bedrag en het feit dat het gaat om belastinggeld, wordt 
voorgesteld om dit bedrag te halveren. 
Dhr. Carton (PvdA) gaat akkoord met de voordracht. 
Mw. Kapitein (D66) gaat akkoord met de voordracht, er is ten opzichte van vorig jaar niets veranderd. 
De voorzitter constateert dat de voordracht als hamerstuk naar PS wordt doorgeleid. 



9 Tweede begrotingswijziging 2021 (VD-52).

1 Dossier 7383 voorblad.pdf 

PS-vergadering
Dossiernummer 7383
Extern Zaak ID 1664731
Vertrouwelijk Nee
Vergaderdatum 11 oktober 2021
Agendapunt 9
Omschrijving Tweede begrotingswijziging 2021 (VD-52).
Organisatieonderdeel CZ/FIN

Geagendeerd Vergaderdatum
Ingekomen stukken ter 
kennisname

31 augustus 2021

PS-vergadering 11 oktober 2021

Toelichting
In de provinciale begroting wijzen Provinciale Staten toe voor welke doelen de provincie haar 
beschikbare middelen inzet. Deze tweede begrotingswijziging omvat een bijstelling van de 
begroting 2021.



1 Brief aan PS over Tweede begrotingswijziging 2021 

IM
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Telefoonnummer +31235144992
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Verzenddatum

Betreft: Tweede begrotingswijziging 2021

Geachte leden 1664731/1665841

Uw kenmerk

Hoogachtend

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland

/

ncies^cretari voorzitter

H.J. man
A.Th.H. van Dijk

Provincie 
Noord-Holland

Hierbij ontvangt u ter besluitvorming de bijgaande statenvoordracht 
met het bijbehorende ontwerpbesluit, met bijlagen, over de Tweede 
begrotingswijziging 2021

Provinciale Staten van Noord-Holland
door tussenkomst van de statengriffier mw. drs. K. Bolt
Dreef 3, tweede etage
2012 HR HAARLEM
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- Voordracht PS Tweede begrotingswijziging 2021
- Tweede begrotingswijziging 2021
- Bijlage - overzicht gewijzigde dekking van bestaande kredieten

Postbus 3007
2001 DA Haarlem 
Telefoon (023) 514 3143

Uw contactpersoon
dhr. J. Koning

CZ/FIN

Houtplein 33
2012 DE Haarlem
www.noord-holland.nl
Kvk-nummer 34362354
Btw-nummer NL.0010.03.1 24.B.08

|) b.

1 5 JULI 2021
Kenmerk

prow



1 Tweede begrotingswijziging 2021 

Tweede begrotingswijziging 2021 



Inhoudsopgave 

 

Tweede begrotingswijziging 2021 ................................................................................................................... 1 

Inhoudsopgave..................................................................................................................................................... 2 

1 Inleiding en leeswijzer .................................................................................................................................... 3 

2 Financieel overzicht ........................................................................................................................................ 4 

3 Overzicht per programma ............................................................................................................................. 8 

Programma 1 Openbaar bestuur ...................................................................................................................... 9 

Programma 2 Klimaat en Milieu ..................................................................................................................... 11 

Programma 3 Ruimte en Water ...................................................................................................................... 13 

Programma 4 Bereikbaarheid ......................................................................................................................... 17 

Programma 5 Groen .......................................................................................................................................... 26 

Programma 6 Economie, Cultuur en Welzijn .............................................................................................. 30 

Programma 7 Financiën en bedrijfsvoering ................................................................................................. 33 

Programma 8 Economisch herstel en duurzaamheid ................................................................................ 37 

4 Lijst subsidies buiten uitvoeringsregeling................................................................................................ 38 

 

  



1 Inleiding en leeswijzer 

 

Inleiding 

Voor u ligt de tweede begrotingswijziging 2021. De tweede begrotingswijziging 2021 is onderdeel 

van de Noord-Hollandse P&C cyclus die bestaat uit de kaderbrief, de begroting, 

begrotingswijzigingen en de jaarstukken. In deze tweede begrotingswijziging worden de effecten 

van de kaderbrief 2022 op de begroting in 2021 verwerkt en worden de geraamde inkomsten en 

uitgaven bijgesteld op basis van recente ontwikkelingen. 

 

Leeswijzer 

Hoofdstuk 2 bevat het financieel overzicht waarin een samenvatting wordt gegeven van alle 

financiële ontwikkelingen die zijn opgenomen in deze tweede begrotingswijziging. Hoofdstuk 3 

bevat het overzicht van de financiële wijzigingen per begrotingsprogramma. Voor ieder 

begrotingsprogramma vindt u in dit hoofdstuk de financiële tabel waarop het budgetrecht van uw 

Staten van toepassing is. De financiële wijzigingen in het programma zijn onder de budgettabel 

toegelicht per operationeel doel. In hoofdstuk 4 vindt u de voorgestelde wijzigingen op de lijst 

subsidies buiten uitvoeringsregeling 2021. 

  



2 Financieel overzicht 

 

2.1 Verloop begroting 2021 

Verloop begroting 2021   ( x  € 1.000 ) Saldo 

Begroting 2021 -7.359 

Eerste begrotingswijziging 2021 4.391 

Kaderbrief 2022 2.379 

Tweede begrotingswijziging 2021 -6.173 

Begroting totaal na tweede begrotingswijziging -6.761 

 

 

2.2 Tweede begrotingswijziging in één oogopslag 

Saldo van lasten en baten per programma (x €1.000) 

min is voordelig 
Begroot 2021  
voor tweede 

wijziging 

Tweede  
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2021  
na tweede 
wijziging 

1 Openbaar bestuur 21.191 1.158 22.349 

2 Klimaat en Milieu 51.489 2.172 53.660 

3 Ruimte en Water 29.981 5.640 35.621 

4 Bereikbaarheid 253.960 2.024 255.984 

5 Groen 97.777 7.484 105.260 

6 Economie, Cultuur en Welzijn 42.019 786 42.805 

7 Financiën en bedrijfsvoering -359.683 -15.209 -374.892 

8 Economisch herstel en duurzaamheid 14.100 0 14.100 

Totaal saldo van lasten en baten 150.833 4.054 154.888 

Stortingen 376.038 48.995 425.033 

Onttrekkingen -529.839 -56.843 -586.682 

Totaal mutaties reserves -153.801 -7.848 -161.649 

    

Begrotingsresultaat -2.968 -3.794 -6.761 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



2.3 Samenvatting Tweede begrotingswijziging 

 

2.3.1 Verwerking van ontwikkelen uit de Kaderbrief 2022 

In de kaderbrief zijn een aantal ontwikkelingen en keuzes opgenomen die leiden tot een negatieve 

bijstelling van het begrotingssaldo voor 2020 met € 2,4 mln. Het betreffen de volgende 

wijzigingen die in de door uw Staten vastgestelde kaderbrief zelf zijn toegelicht vanaf bladzijde 

32. 

Regel Financieel kader 

(x € 1 miljoen) 

 2021 

B. Provinciefonds  6,41 

C.  Opcenten motorrijtuigenbelasting  -7,04 

D.  Indexering  -0,34 

E. Doorrekening vrijval kapitaallasten reserves  0,49 

F. Areaal uitbreiding  -0,49 

G. Correctie areaal gebiedscontract NH-Zuid  1,50 

H. Leges  0,45 

I. Overige technische bijstellingen  0,01 

 Subtotaal mutaties technische bijstellingen  0,98 

    

O. Verkeersmanagement als een dienst  1,40 

 Subtotaal mutaties voorstellen  1,40 

    

 Totaal Mutaties kaderbrief 2022  2,38 

 

2.3.2 Niet Begrotingsneutrale wijzigingen. (NBN) 

Niet begrotingsneutrale wijzigingen zijn de mutaties in de tweede begrotingswijziging die het 

begrotingsresultaat beïnvloeden. Het begrotingsresultaat wordt in de tweede begrotingswijziging 

met € 6,2 mln. voordelig bijgesteld ten opzichte van het gepresenteerde saldo in de kaderbrief 

2022. Het begrotingssaldo wordt bijgesteld van € 0,6 mln. positief (saldo na kaderbrief 2022) naar 

een saldo van € 6,8 mln. positief. In de tabel hieronder worden de oorzaken voor deze bijstelling 

van het begrotingssaldo weergegeven. Uitgebreidere informatie over de niet budget neutrale 

wijzigingen is te vinden in de toelichtingen per programma. Deze wijzigingen zijn aangeduid met 

het kenmerk ‘NBN’. 

  



 

Financiële ontwikkelingen die het resultaat beïnvloeden 

Omschrijving 

Financieel effect op het 

begrotingsresultaat 

(x € 1mln.) 

Voordelig (V) / 

Nadelig (N) 

Begrotingsresultaat na Eerste begrotingswijziging -2,97 V 

   

Verwerken Kaderbrief 2022 2,38 N 

   

Begrotingsresultaat 2021 na Kaderbrief 2022 -0,59 V 

   

Financiën en bedrijfsvoering: Actualisatie Dividendopbrengsten -3,56 V 

Financiën en bedrijfsvoering: Provinciefonds - 2,96 V 

Bereikbaarheid: Actualisatie kapitaallasten o.b.v. gerealiseerde 

investeringen 2020 
-1,45 V 

Actualisatie opbrengsten verkopen Gronden 0,65 N 

Ruimte en Water: Verlaging huuropbrengsten onroerend goed 0,52 N 

Bereikbaarheid: Materiële kosten gladheidsbestrijding 0,50 N 

Ruimte en Water: Bijdrage derden ontwikkeling Energiehaven -0,38 V 

Divers: verwerking IPO voorjaarsnota 2021  0,28 N 

   

overige mutaties < € 200.000   

Openbaar bestuur 0,01 N 

Klimaat en Milieu -0,15 V 

Bereikbaarheid 0,27 N 

Economie, Cultuur en Welzijn 0,16 N 

Financiën en Bedrijfsvoering -0,06 V 

   

Totaal effect tweede begrotingswijziging -6,17 V 

   

Begrotingsresultaat na Tweede begrotingswijziging 2020 -6,76 V 

 

 

Toelichting 

Hogere Inkomsten 

Ten opzichte van de Kaderbrief 2022 worden de algemene dekkingsmiddelen verhoogd met € 6,5 

mln. De hogere inkomsten worden met name veroorzaakt door een hogere dividenduitkering 

vanuit Alliander en een hogere algemene uitkering provinciefonds.  

 

Actualisatie kapitaallasten 

De kapitaallasten voor 2021 zijn opnieuw berekend en geactualiseerd op basis van de 

gerealiseerde investeringen en opgeleverde projecten in 2020. De kapitaallasten zijn in totaal 

€ 1,4 mln. lager dan eerder begroot.  

 

 



Overige Mutaties vanaf € 0,5 mln. 

 Een actualisatie van de verwachte grondtransacties leidt tot een verlaging van de 

verwachte baten die ten gunste van de algemene middelen zouden komen met € 0,5 mln. 

 Een correctie van de verwachte huuropbrengsten in de begroting leidt tot een verlaging 

van € 0,5 mln.  

 Om de kwaliteit van het materiaal dat wordt ingezet bij gladheidsbestrijding op peil te 

houden is € 0,5 mln. meer nodig dan eerder begroot.  

 

2.3.3 Begrotingsneutrale wijzigingen (BN) 

Begrotingsneutrale wijzigingen zijn wijzigingen die geen effect op het saldo van de begroting 

hebben. Ze zijn opgeteld bij elkaar altijd 0. Omdat wel het totaal aan baten en het totaal aan 

lasten per programma wijzigt, is hierop het budgetrecht van uw Staten van toepassing. Daarom 

worden deze mutaties hierbij aan u voorgelegd. Het betreft vaak een verschuiving van lasten 

tussen twee begrotingsprogramma's en bijstellingen van specifieke baten (bijdragen van derden), 

waar even hoge lasten tegenover staan. Begrotingsneutrale wijzigingen groter dan € 100.000 zijn 

toegelicht en worden aangeduid met het kenmerk ‘BN’. 

2.3.4 Reserves (RESV) 

Veel uitgaven van de provincie fluctueren sterk over de jaren en worden gedekt vanuit de 

bestemmingsreserves. Omdat deze uitgaven gedekt worden vanuit de bestemmingsreserves 

hebben wijzigingen hierin geen effect hebben op het begrotingssaldo. De mutaties die zijn 

doorgevoerd in de uitgaven, gedekt vanuit de bestemmingsreserves, zijn te vinden in de 

toelichtingen bij de programma’s. Mutaties in de uitgaven vanuit, de stortingen in, en de 

overhevelingen tussen de reserves die geen effect hebben op het begrote resultaat zijn in de 

toelichting aangeduid met het kenmerk ‘RESV’. 

  



3 Overzicht per programma 

 

  



Programma 1 Openbaar bestuur 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2021 voor 
tweede wijziging 

Tweede 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2021  
na tweede  
wijziging 

 Lasten 21.284 1.127 22.411 

 Baten -93 31 -62 

 Saldo van baten en lasten 21.191 1.158 22.349 

 Stortingen 

1.4.2 Resv. Cofinanciering Europese projecten 0 0 0 

 Onttrekkingen 

1.4.2 Resv. Cofinanciering Europese projecten -1.604 -1.108 -2.712 

 Totaal mutaties reserves -1.604 -1.108 -2.712 

 Programma Resultaat 19.587 50 19.637 

 

1.1.1Functioneren van Provinciale Staten faciliteren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Overige mutaties < € 100.000 Lasten 10 N 

 

1.1.2Functioneren van Gedeputeerde staten faciliteren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
Via een nieuwe algemene maatregel van bestuur heeft het kabinet besloten 

de proceskostenvergoeding in het bestuursrecht voor beroep en hoger 

beroep met 40 % te verhogen. 

Lasten 6 N 

 

1.1.4Integriteit borgen en toetsen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'I - Overige technische bijstellingen' uit de 

kaderbrief 2022 in de begroting 2021.  

Baten 34 N 

 

1.4.2Provinciale inzet leveren bij gemeenschappelijke opgaven op Europees, landelijk, 

regionaal en lokaal niveau 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Overige mutaties < € 100.000 Lasten 

Baten 

3 N 

-3 V 



RESV 
Reserve Cofinanciering Europese projecten 

Voor subisidieverlening op grond van de Uitvoeringsregeling 

Cofinanciering Europese EFRO-programma's Noord-Holland wordt voor 

Kansen voor West en Interreg A en B een (kas)raming opgenomen.  
 

Lasten 

Onttrekking 

1.108 N 

- 1.108 V 

 

  



Programma 2 Klimaat en Milieu 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2021 voor 
tweede wijziging 

Tweede 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2021  
na tweede  
wijziging 

 Lasten 54.163 2.123 56.286 

 Baten -2.674 49 -2.626 

 Saldo van baten en lasten 51.489 2.172 53.660 

 Stortingen 

2.1.3 Resv. Bodemsanering 319 0 319 

2.1.6 Resv. Gezonde Leefomgeving 3.300 0 3.300 

2.2.1 Resv. Energietransitie 10.200 0 10.200 

2.2.2 Resv. Circulaire economie 1.591 0 1.591 

2.2.3 Resv. Verduurzaming bestaande woningvoorraad 0 0 0 

 Onttrekkingen 

2.1.3 Resv. Bodemsanering -7.669 827 -6.842 

2.1.6 Resv. Gezonde Leefomgeving -3.774 0 -3.774 

2.2.1 Resv. Energietransitie -8.519 -2.875 -11.394 

2.2.2 Resv. Circulaire economie -473 0 -473 

2.2.3 Resv. Verduurzaming bestaande woningvoorraad -375 0 -375 

 Totaal mutaties reserves -5.400 -2.048 -7.448 

 Programma Resultaat 46.089 124 46.212 

 

2.1.3Kwaliteit bodem en ondergrond verbeteren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV 
Reserve Bodemsanering 

Als gevolg van de actualisatie van het kasritme van de 

bodemsaneringsprojecten zijn de begrote uitgaven met € 827.000 naar 

beneden bijgesteld. 

Lasten 

Onttrekking 

- 827 V 

827 N 

 

2.1.5VTH-taken uitvoeren en coördineren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'H - Leges ' uit de kaderbrief 2022 in de 

begroting 2021 

Baten 235 N 

BN Overige mutaties < € 100.000 Lasten 39 N 

 



2.2.1Bijdragen aan energietransitie 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Voor de inhuur van een projectleider voor Geothermie ontvangen we een 

bijdrage van € 150.000. De lasten hiervoor waren al opgenomen in de 

begroting.  

Baten - 150 V 

BN  Overige mutaties < € 100.000 Lasten 

Baten 

36 N 

-36 V 

RESV Reserve Energietransitie 

De verwachte uitgaven vanuit de reserve Energietransitie worden met € 2,9 

miljoen omhoog bijgesteld voor de volgende onderwerpen: 

 Regionale Energie strategieën 

Er wordt € 1,245 miljoen onttrokken aan de reserve t.b.v. de RES: 

- voor het uitvoeren van de  moties M135-2020 – 

Burgerparticipatie en M140-2020 Participatie is € 550.000 

bijgeraamd.  

- Voor het overbruggingsplan Noord-Holland Noord en Noord-

Holland Zuid is € 695.000 bijgeraamd. 

 Uitvoeringsregeling duurzaamheidsinitiatieven burgercollectieven 

€ 500.000. 

 Uitvoeringsregeling warmtetransitie in gebouwde omgeving op 

wijkniveau NH € 1,13 miljoen.  

Lasten 

Onttrekking 

2.875 N 

- 2.875 V 

 

  



Programma 3 Ruimte en Water 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2021 voor 
tweede wijziging 

Tweede 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2021  
na tweede  
wijziging 

 Lasten 43.142 9.503 52.645 

 Baten -13.161 -3.863 -17.024 

 Saldo van baten en lasten 29.981 5.640 35.621 

 Stortingen 

3.1.2 
Resv. Meekoppelkansen bij dijkversterking en 
kustontwikkeling 

100 935 1.035 

3.1.3 Resv. Klimaatadaptie 1.000 0 1.000 

3.2.1 Resv. Waterrecreatie 1.562 0 1.562 

3.4.1 Resv. OV-fonds 5.000 0 5.000 

3.4.3 Resv. Ontwikkeling havencomplexen 522 0 522 

3.4.4 Resv. Ruimtelijke Ontwikkeling 0 0 0 

3.4.5 Resv. Afwaardering gronden Groen 0 6.697 6.697 

3.5.1 Resv. Woonbeleid 0 0 0 

3.5.2 Resv. Woningbouw 1.200 0 1.200 

 Onttrekkingen 

3.1.2 
Resv. Meekoppelkansen bij dijkversterking en 
kustontwikkeling 

-3.090 -5.459 -8.549 

3.1.3 Resv. Klimaatadaptie -1.600 0 -1.600 

3.2.1 Resv. Waterrecreatie -1.562 -652 -2.214 

3.4.1 Resv. OV-fonds -5.530 0 -5.530 

3.4.3 Resv. Ontwikkeling havencomplexen -8.799 0 -8.799 

3.4.3 Resv. Kaplst. Havencomplexen -140 0 -140 

3.4.3 Resv. investeringsimpuls duurzame zeehavens -522 0 -522 

3.4.4 Resv. Ruimtelijke Ontwikkeling -2.842 0 -2.842 

3.5.1 Resv. Woonbeleid -1.216 -404 -1.620 

3.5.2 Resv. Woningbouw -4.315 2.170 -2.145 

 Totaal mutaties reserves -20.232 3.287 -16.945 

 Programma Resultaat 9.749 8.927 18.676 

 

 

  



3.1.2Versterkingsplannen primaire keringen beoordelen en investeren in ruimtelijke 

kwaliteit 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV 
Omdat de eindafrekening van de Samenwerkingsovereenkomst (SOK) 

Ruimtelijke Kwaliteit Zwakke Schakels via de reserve Meekoppelkansen bij 

Dijkversterkingen en kustontwikkeling plaatsvindt, worden de reeds 

ontvangen bedragen € 926.000 vanuit de balans in de reserve gestort. En 

het nog te ontvangen bedrag van de stichting Landschap Noord-Holland 

€ 9.000 wordt ook in de reserve gestort.  

Baten 

Storting  

- 935 V 

935 N 

RESV Reserve Meekoppelkansen bij dijkversterkingen en kustontwikkeling 

De begrote uitgaven vanuit de reserve Meekoppelkansen bij 

dijksversterkinen en kustontwikkeling worden met € 5,4 mln. omhoog 

bijgesteld.  

 Voor de eindafrekening van de SOK Ruimtelijke Kwaliteit Zwakke 

Schakels wordt een kasraming opgenomen van € 461.000. 

 Voor de uitvoeringsregeling Subsidie Ambitieprogramma 

Ruimtelijke kwaliteit Kustzone Hoorn-Amsterdam (Uvr subsidie 

APRK) wordt een kasraming opgenomen van € 2 miljoen.  

 Voor de overeenkomst die de provincie sluit met het 

Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier (HHNK) om de 

realisatie en financiering van de meekoppelkansen zoals 

opgenomen in Projectplan Waterwet Markermeerdijken (PPW 

Markermeerdijken) mogelijk te maken wordt een kasraming 

opgenomen van € 4 miljoen. Hiermee komt de verwachte 

subsidieverlening aan het HHNK te vervallen en wordt die 

kasraming van € 1 miljoen uit de begroting gehaald.  

Lasten 

Onttrekking 

5.459 N 

-5.459 V 

 

3.1.3Waterrobuuste inrichting bevorderen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Overige mutaties < € 100.000 Lasten -10 V 

 

3.2.1Waterrecreatie stimuleren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV 
Reserve Waterrecreatie 

Aanpassing van de kasraming van de reserve Waterrecreatie ten behoeve 

van diverse projecten zoals beschreven in het Uitvoeringsprogramma 

Waterrecreatie 2021-2025 (maart 2021). 
 

Lasten 

Onttrekking 

652 N 

- 652 V 

  



3.2.3Schoon en voldoende grondwater bevorderen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'H - Leges ' uit de kaderbrief 2022 in de 

begroting 2021 

Baten - 7 V 

 

3.3.2Ruimtelijke kwaliteit borgen en stimuleren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Overige mutaties < € 100.000 Lasten -20 V 

 

3.4.2Beleid luchthavens uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'H - Leges ' uit de kaderbrief 2022 in de 

begroting 2021 
 

Baten 27 N 

 

3.4.3Visie Noorzeekanaalgebied en havencomplexen realiseren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN In lijn met de consortiumovereenkomst voor de Energiehaven worden de 

voorbereidingskosten in rekening gebracht bij de nieuw op te zetten BV. 

Voor 2021 verwachten wij € 375.000 aan voorbereidingskosten te 

factureren aan de BV.   

Baten - 375 V 

 

3.4.4Ruimtelijke structuur versterken 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Overige mutaties < € 100.000 Lasten 

Baten 

67 N 

- 67 V 

 

3.4.5Grondbeleid uitvoeren t.b.v. provinciale doelen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
Bij de ruiling Kruizemuntweg/Lisserbroek (waarvan we € 2,77 miljoen 

verwachten aan verkoopopbrengsten) is er sprake van een financiële 

tegenvaller van € 0,5 miljoen in het bommenonderzoek (bij de eerste 

begrotingswijziging 2021 was hiervoor al € 1 miljoen geraamd). Daarnaast 

is er nog € 150.000 nodig voor een van asbest verdacht pad. Voor het 

bommenonderzoek wordt een rijksbijdrage verwacht van € 1.050.000, die 

of in 2021 of in 2022 binnenkomt (deze bijdrage wordt geraamd bij de 

laatste begrotingswijziging 2021 of de eerste begrotingswijziging 2022). 

Lasten 650 N 



NBN 
De raming voor de huuropbrengsten wordt geactualiseerd op basis van de 

realisatie 2020 en de prognose voor 2021. 

Baten 515 N 

BN 
De raming voor de verkoop van grond en de afwaardering van de 

balanswaarde van verkochte grond voor BBL/PASO is structureel te hoog. 

Door de Versnelling NNN is er tevens terughoudendheid tot verkoop van 

deze mogelijke ruilgronden. Daarom wordt er nu bijgesteld naar een meer 

realistisch niveau. Tegenover de lagere opbrengsten staat ook een lagere 

storting in de reserve groen (1 op 1 relatie) waardoor deze bijstelling geen 

effect heeft op het begrotingssaldo. 

Lasten 

Baten 

 

- 1.025 V 

2.500 N 

 

BN 
In 2021 zijn en worden er diverse percelen provinciale grond verkocht, die 

op de balans zijn opgenomen. Daarom worden zowel de inkomsten door 

verkoop als de uitgaven vanwege het afboeken van de balanswaarde 

budgettair neutraal bijgeraamd. 

Lasten 

Baten 

 

5.521 N 

-5.521 V 

 

RESV 
Vanuit de reserve Groen wordt € 6.697.000 overgeheveld naar de reserve 

waardevermindering grondaankopen Groen. Zie instellingsbesluit reserve 

waardevermindering grondaankopen Groen bij de Tweede 

Begrotingswijziging 2020 (betreft 741.276 m2 NNN-aankopen in 2020). 

Storting 6.697 N 

 

3.5.1Afstemming en regionale programmering woningbouw 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Overige mutaties < € 100.000 Lasten -25 V 

RESV Reserve Woonbeleid 

Voor de werkzaamheden voor huisvesting buitenlandse werknemers wordt 

een kasraming opgenomen van € 404.000. Dit is onder andere bedoeld  

voor communicatie en juridische werkzaamheden, projectleiding, 

ondersteuning en voorbereiding voor het opstellen van het Provinciaal 

Inpassingsplan (PIP).  

Lasten 

Onttrekking 

404 N 

-404 V 

 

3.5.2Bijdragen aan versnelling woningbouwproductie en binnenstedelijk bouwen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV Reserve Woningbouw 

Er was een kasraming opgenomen voor de subsidie op de lijst subsidies 

buiten uitvoeringsregeling aan de gemeente Weesp. Deze subsidie wordt 

dit jaar niet meer verleend en daarom wordt de kasraming uit de begroting 

gehaald.  

Lasten 

Onttrekking 

-2.170 V 

2.170 N 

 

  



Programma 4 Bereikbaarheid 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2021 voor 
tweede wijziging 

Tweede 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2021  
na tweede  
wijziging 

 Lasten 264.425 -2.857 261.568 

 Baten -10.465 4.881 -5.584 

 Saldo van baten en lasten 253.960 2.024 255.984 

 Stortingen 

4.1.1 Resv. Mobiliteitsbeleid 205 1.300 1.505 

4.1.2 Resv. Uitvoeren Mobiliteitsbeleid door derden 25.921 730 26.651 

4.2.1 Resv. Ontwikkelen provinciale infrastructuur 19.824 200 20.024 

4.2.1 Resv. Kaplst. Wegen 0 0 0 

4.2.1 Resv. Kaplst. OV 0 0 0 

4.3.2 Resv. Groot onderhoud wegen 15.018 3.500 18.518 

4.3.2 Resv. Kaplst Kunstwerken 1.300 -1.300 0 

4.3.2 Resv. Investeringen Kunstwerken 1.800 -1.800 0 

4.3.3 Resv. Groot onderhoud vaarwegen 6.000 0 6.000 

4.3.3 Resv. Kaplst. Vaarwegen 0 0 0 

4.4.2 Resv. Innovatieprojecten mobiliteit 352 159 511 

4.4.2 Resv. Kaplst. Innovatieprojecten mobiliteit 0 7.121 7.121 

4.5.1 Resv. OV projecten 52.484 -907 51.577 

 Onttrekkingen 

4.1.1 Resv. Mobiliteitsbeleid -1.353 -916 -2.269 

4.1.2 Resv. Uitvoeren Mobiliteitsbeleid door derden -63.337 -1.532 -64.869 

4.2.1 Resv. Kaplst. OV -35.500 6.784 -28.716 

4.2.1 Resv. Kaplst. Wegen -114.039 -2.098 -116.137 

4.2.1 Resv. Ontwikkelen provinciale infrastructuur -12.485 -23.776 -36.261 

4.3.2 Resv. Kaplst Kunstwerken -25.500 -3.509 -29.009 

4.3.2 Resv. Groot onderhoud wegen -25.460 -2.994 -28.454 

4.3.2 Resv. Investeringen kunstwerken -1.300 -5.002 -6.302 

4.3.3 Resv. Kaplst. Vaarwegen 0 -1.420 -1.420 

4.3.3 Resv. Groot onderhoud vaarwegen -5.944 -469 -6.413 

4.4.2 Resv. Innovatieprojecten mobiliteit -8.269 -5.619 -13.888 

4.5.1 Resv. OV projecten -56.679 2.485 -54.194 

 Totaal mutaties reserves -226.962 -29.063 -256.025 

 Programma Resultaat 26.998 -27.039 -41 



4.1.1Mobiliteitsbeleid opstellen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN 
Overige mutaties < € 100.000 

Lasten 55 N 

RESV 
Reserve Mobiliteitsbeleid  

De uitgaven vanuit de reserve mobiliteitsbeleid worden met € ,8 mln. 

omhoog bijgesteld. Het betreft: 

·  € 196.000 meer uitgaven voor mobiliteitsplan Fiets; voor studies naar 

de doorfietsroute regio Alkmaar, vervolgonderzoek inpasbaarheid 

doorfietsroute F9 Haarlem-Schiphol Oost, bijdrage naar een studie 

voor een brug ipv pont bij Ilpendam en de fietsbereikbaarheid kust 

Zuid-Kennemerland. 

·  € 300.000 meer uitgaven voor ‘Risico-indicatoren verkeersveiligheid’; 

Met deze risico-indicatoren wordt het voor provincie en gemeenten 

mogelijk risicovolle locaties beter in beeld te krijgen en zodoende 

gerichter te kunnen aanpakken. Deze risicogestuurde werkwijze 

bouwt de provincie de komende jaren samen met gemeenten stap 

voor stap uit. 

·  € 330.000 meer uitgaven voor Bouwen aan bereikbaarheid (Slim & 

Duurzaam) door uitgestelde bijdragen uit voorgaande jaren. 

Lasten 

Onttrekking 

 

 826 N 

 - 826 V 

 

RESV 
Overheveling reserves 

Er wordt € 1,3 mln. overgeheveld vanuit de reserve uitvoeren 

mobiliteitsbeleid door derden naar de reserve mobiliteitsbeleid. Het 

betreft:  

·  € 1,0 miljoen voor  algemene fietsstudies 2021-2025; 

·  € 300.000 voor Risico-indicatoren verkeersveiligheid.  

 

Er wordt € 90.000 overgeheveld vanuit de reserve mobiliteitsbeleid naar de 

reserve uitvoeren mobiliteitsbeleid door derden. Het betreft budget voor 

het programma Verkeersveiligheid ter dekking van de uitvoeringsregeling 

Spaarpalen Noord-Holland 2021. 

Storting 

Onttrekking 

1.300 N 

- 90 V 

 

4.1.2Mobiliteitsbeleid uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
€ 131.000 verhoging baten programma Elektrisch vervoer (MRA). Bij de 

Begroting 2018 heeft de provincie voor het programma MRA-E € 1.101.000 

voorgeschoten waarvan in 2020 € 422.000 zou worden terugbetaald. Het 

destijds niet terugbetaalde bedrag in 2020 van € 131.000 wordt nu in 2021 

(alsnog) voldaan. 

Baten - 131 V 

BN 
 € 62.000 meer uitgaven voor het programma MRA Elektrisch 

vervoeren (MRA-E). Deze uitgaven worden gedekt met bijdragen 

derden dus worden de baten met eenzelfde bedrag verhoogd 

 € 292.000 meer uitgaven voor het programma Snelfietsroutes; het 

betreft hier uitgaven voor de gemeenten Haarlem en Velsen, 

onderdeel van de doorfietsroute Kennemerland. De uitgaven 

worden gedekt vanuit de bijdragen van derden dus worden de 

Lasten 

Baten 

838 N 

- 838 V 



baten met eenzelfde bedrag verhoogd. 

 € 484.000 aan begrote uitgaven voor het programma 

Bereikbaarheid Kust Zuid-Kennemerland: Zandvoort op basis van 

de huidige concept eindafrekening. De totale kosten van het 

project zullen naar verwachting lager uitvallen dan in de totale 

projectbegroting is opgenomen. De uitgaven worden gedekt 

vanuit de bijdragen van derden dus worden de baten met 

eenzelfde bedrag verhoogd. 

BN 
Overige mutaties < € 100.000:  

Lasten -58 V 

RESV 
Reserve Uitvoeren mobiliteitsbeleid door derden 

De geraamde uitgaven ten laste van de reserve Uitvoeren mobiliteitsbeleid 

door derden worden verhoogd met €232.000. 

 

Infrastructuur € 3,0 miljoen (verlaging) 

 €  275.000 meer uitgaven voor de Uitvoeringsregeling Kleine 

infrastructuur 2021: correctie van te laag ingevoerde uitgaven bij 

Eerste Begrotingswijziging 2021; 

 € 240.000 meer uitgaven voor een aanvullende subsidie voor het 

project Zaanbrug in verfband met verduurzaming provinciale 

infrastructuur (PS-besluit 17 mei 2021). 

 € 1,8 miljoen minder uitgaven voor Ongestoorde Logistieke 

Verbinding (OLV) Greenport: Truckparking. Het betreft een 

wijziging in het bestedingsritme. Dit project, met geraamde 

uitgaven in 2021 van € 2,320.000, wordt vervangen door het 

Investeringsplan Amsterdam Logistics Port (|ALP). Voor het ALP is 

voor 2021 € 500.0000 geraamd. 

 € 1.3 miljoen minder uitgaven voor het programma OV SAAL 

(Schiphol – Amsterdam – Almere – Lelystad); doordat de 

onderdelen “regionale fietsroutes “en “Kleine Spoorbomen” naar 

2022 doorschuiven. 

 € 350.00 minder uitgaven voor de Uitvoeringsregeling Veilige 

uitwegen Noord-Holland 2021 door latere openstelling 

uitvoeringsregeling.  

 

Fietsinfrastructuur € 531.000 

 € 531.000 meer uitgaven voor het programma Regionale 

fietsnetwerken door verlate subsidieverplichtingen uit de regeling 

2020. 

 

Openbaar vervoer € 2,6 miljoen 

 € 2,2 miljoen meer uitgaven voor het project integraal 

inpassingsplan HOV Huizen; de gemeenteraad Huizen heeft 

ingestemd met het voorstel voor HOV Huizen, waarmee de kans 

aannemelijk is geworden dat de subsidie voor het projectbudget 

al gaat worden aangevraagd in 2021. 

 € 100.000 meer uitgaven voor de Uitvoeringsregeling verbetering 

haltevoorzieningen; op basis van de huidige aangevraagde 

subsidies 

Lasten 

Onttrekking 

 232 N 

-232 V 

 

 



 € 191.000 meer uitgaven voor het programma Bereikbaarheid 

Kust Zuid-Kennemerland: Zandvoort; zijnde € 91.000 Provinciale 

bijdrage aan de eindafrekening en € 100.000 capaciteit inzet 

coalitie programma Duurzaam doorpakken 

 € 100.000 meer uitgaven voor het project Zuidas-dok: OV-

terminal; als gevolg van aanpassing index percentage.  

 

Gedragsbeïnvloeding verkeersveiligheid € 90.000 

 € 90.000 meer uitgaven voor de Uitvoeringsregeling Spaarpalen 

Noord-Holland 2021 onderdeel zijnde van het programma Slim, 

Schoon en Veilig, motie “spaarpalen voor verkeersveiligheid” (S. 

Doevendans, PvdA, 9 november 2020). 

 
Overheveling reserves 

Er wordt € 1,3 mln. overgeheveld vanuit de reserve uitvoeren 

mobiliteitsbeleid door derden naar de reserve mobiliteitsbeleid. Het 

betreft:  

 € 1,0 miljoen voor  algemene fietsstudies 2021-2025; 

 € 300.000 voor Risico-indicatoren verkeersveiligheid.  

 

Er wordt € 730.000 overgeheveld naar de reserve uitvoeren 

mobiliteitsbeleid door derden. Het betreft de volgende mutaties: 

 € 240.000 wordt overgeheveld vanuit de reserve Ontwikkeling 

provinciale infrastructuur ter dekking van een aanvullende 

subsidie Zaanbrug in kader van verduurzaming provinciale 

infrastructuur (PS-besluit 17 mei 2021); 

 € 400.000 wordt overgeheveld vanuit  de reserve Openbaar 

Vervoer projecten, budget Knelpunten Gooi en Vechtstreek, voor 

dekking integraal inpassingsplan HOV Huizen. 

 Er wordt € 90.000 overgeheveld vanuit de reserve 

mobiliteitsbeleid naar de reserve uitvoeren mobiliteitsbeleid door 

derden. Het betreft budget voor het programma 

Verkeersveiligheid ter dekking van de uitvoeringsregeling 

Spaarpalen Noord-Holland 2021 

 

Onttrekking 

Storting 

- 1.300 V 

730 N 

 

4.2.1Studies voor verbetering en aanleg infrastructuur uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel E - Doorrekening vrijval kapitaallasten 

reserves uit de kaderbrief 2022.  

Onttrekking - 15.790 V 

NBN 
De kapitaallasten voor 2021 zijn opnieuw berekend en geactualiseerd op 

basis van de gerealiseerde investeringen en opgeleverde projecten in 2020. 

De kapitaallasten binnen dit operationeel doel zijn € 444.000 hoger dan 

eerder begroot. 

Lasten 444 N 

RESV 
Voor kleine infrastructurele verbeteringen (Ook bekend als: kleine 

wegenwerken) is structureel € 200.000 begroot. Vanwege het fluctuerend 

karakter van de uitgaven aan kleine infrastructurele verbeteringen per 

jaar, en de beperkte mogelijkheden om deze te programmeren in de 

Storting 

Onttrekking 

200 N 

-200 V 



begroting, wordt voorgesteld deze uitgaven voortaan niet meer 

rechtstreeks uit de begroting maar via de reserve Ontwikkelen provinciale 

infrastructuur te dekken. Op deze manier kunnen schommelingen tussen 

de jaren via de reserve geëgaliseerd worden. In een jaar dat er minder 

wordt uitgegeven dan € 200.000 blijft het restant beschikbaar voor kleine 

infrastructurele verbeteringen in de reserve zodat deze middelen ingezet 

kunnen worden in een jaar dat er meer dan € 200.000 aan uitgaven is. Het 

maximaal te reserveren bedrag in de reserve voor kleine infrastructurele 

verbeteringen wordt gesteld op € 750.000.  Indien er enkele jaren op rij 

sprake is van onderbesteding waardoor de reservering dit bedrag dreigt te 

overstijgen zal de storting in de reserve worden verlaagd ten gunste van 

de algemene middelen. 

RESV 
Reserve Ontwikkeling provinciale infrastructuur  

€ 900.000 minder uitgaven voor het programma Bereikbaarheid Den 

Helder. Deze middelen komen niet tot besteding omdat de recent 

uitgevoerde korte termijn maatregelen aan de N250 nog worden 

geëvalueerd op effectiviteit. 

Lasten 

Onttrekking 

- 900 V 

900 N 

RESV 
Overheveling reserves 

Er wordt € 3,8 miljoen overgeheveld vanuit de reserve Ontwikkelen 

provinciale infrastructuur naar de reserve Groot onderhoud wegen en 

€ 240.000 naar de reserve uitvoeren mobiliteitsbeleid door derden voor de 

verduurzaming van provinciale infrastructuur 2021-2024 (PS-besluit: 17 

mei 2021). 

 

Onttrekking - 4.000 V 

 

4.2.2OV, wegen en kunstwerken verbeteren en aanleggen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Er wordt € 10.000 opgenomen voor nagekomen kosten afgesloten 

projecten gebaseerd op de huidige realisatie, uitstaande verplichtingen en 

realisatie 2020. In de begroting was 2021 was niets opgenomen als 

risicoreservering. 

Lasten 10 N 

 

4.3.1Opstellen beheerbeleid en programmeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'E - Doorrekening vrijval kapitaallasten 

reserves' uit de kaderbrief 2022 in de begroting 2021 

Lasten 492 N 

NBN 
De kapitaallasten voor 2021 zijn opnieuw berekend en geactualiseerd op 

basis van de gerealiseerde investeringen en opgeleverde projecten in 2020. 

De kapitaallasten binnen dit operationeel doel zijn € 0,2 mln. lager dan 

eerder begroot.  

Lasten - 692 V  

 

 

 



4.3.2OV, wegen en kunstwerken in stand houden 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel E - Doorrekening vrijval kapitaallasten 

reserves uit de kaderbrief 2022.  

 

Onttrekking - 9.811 V 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'G - Correctie areaal gebiedscontract NH 

zuid  ' uit de kaderbrief 2022 in de begroting 2021 
 

Lasten 1.500 N 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'F - Areaaluitbreiding ' uit de kaderbrief 

2022 in de begroting 2021 
 

Lasten 

Storting 

-230 V 

-260 V 

NBN 
De kapitaallasten voor 2021 zijn opnieuw berekend en geactualiseerd op 

basis van de gerealiseerde investeringen en opgeleverde projecten in 2020. 

De kapitaallasten binnen dit operationeel doel zijn € 0,6 mln. lager dan 

eerder begroot. 

Lasten - 602 V 

NBN De uitgaven worden met € 98.000 verhoogd. Het betreft de volgende 

wijzigingen: 

 - € 226.000 areaaluitbreiding. 

 + € 71.000 schades wegen 

 + € 253.000 vast onderhoud gebiedscontracten.  

Lasten 98 N 

BN De storting in de reserve investeringen kunstwerken wordt met € 1,8 mln. 

verlaagd. Om conform de eerste begrotingswijziging 175 mln. vrij te 

spelen vanuit de kapitaallasten reserves is van een groot aantal kredieten 

de dekking gewijzigd van de reserves naar de reguliere begroting. Deze 

storting van € 1,8 mln was bedoeld ter dekking van kredieten die nu niet 

meer uit de reserves gedekt worden maar vanuit de reguliere 

kapitaallasten. De storting van deze € 1,8 mln wordt daarom gewijzigd in 

een storting in de algemene reserve. 

Storting - 1.800 V 

BN Zowel de inkomsten als de uitgaven voor projecten voor derden wegen 

worden met € 6,3 mln. verhoogd. Betreft projecten Zaanbrug, Pvd 

aansluiting A9 HeiloenBusbaan Wijckermolen (werk voor derden).  

 

·  Overige mutaties < € 100.000 

Lasten 

Baten 

6.363 N 

- 6.308 V 

RESV Reserve Groot onderhoud wegen 

De uitgaven vanuit de reserve groot onderhoud wegen worden met € 2,8 

mln. omhoog bijgesteld. Dit betreffen extra kosten aan levensduur 

verlengend onderhoud en vanwege gestegen prijzen i.v.m. de vertraging 

van geplande vervangingsinvesteringen 

Daarnaast wordt € 150.000 vanuit de reserve groot onderhoud wegen 

ingezet voor de transitie naar V-MaaS (Operationeel doel 4.4.1 - 

Netwerkmanagement en verkeerskundig beheer uitvoeren) 

Lasten 

Onttrekking 

2.844 N 

- 2.994 V 

RESV Overheveling reserves 

Er wordt € 3,8 miljoen overgeheveld vanuit de reserve Ontwikkelen 

provinciale infrastructuur naar de reserve Groot onderhoud wegen voor de 

verduurzaming van provinciale infrastructuur 2021-2024 (PS-besluit: 17 

mei 2021) 

 

Storting 

 

 

 

 

 

3.760 N 

 

 

 

 

 



De overheveling van de reserve Investeringen Kunstwerken naar de reserve 

kapitaallasten kunstwerken ad €1,3 miljoen is ongedaan gemaakt. Dit 

omdat het saldo van de kapitaallasten kunstwerken geheel is vrijgevallen 

en op dit moment ook geen activiteiten meer gepland staan in deze 

reserve .  

Onttrekking 

Storting 

1.300 N 

-1.300 V 

 

4.3.3Beheeractiviteiten vaarwegen uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel E - Doorrekening vrijval kapitaallasten 

reserves uit de kaderbrief 2022.  
 

Onttrekking - 1.420 V 

NBN 
De kapitaallasten voor 2021 zijn opnieuw berekend en geactualiseerd op 

basis van de gerealiseerde investeringen en opgeleverde projecten in 2020. 

De kapitaallasten binnen dit operationeel doel zijn € 0,5 mln. lager dan 

eerder begroot. 

Lasten - 480 V 

NBN De begrote uitgaven nemen toe met € 266.000. Het betreft 

 € 116.000 voor de gebiedscontracten vaarwegen  in verband met 

een termijnverhoging voor de gebiedscontracten 1 en 6. Dit 

vanwege een uitbreiding van het contract op basis van een 

nulmeting  

 € 150.000 voor de verwachte schades vaarwegen. Dit betreft een 

risicoreservering op basis van voorgaande jaren waarmee nog 

geen rekening was gehouden in de begroting. 

Lasten 266 N 

BN 
Zowel de verwachte inkomsten als de verwachte uitgaven voor de 

projecten voor derden vaarwegen nemen worden verlaagd met €12,2 mln. 

Betreft Vaarverbinding BVSS K20-07, dit project is minstens met een jaar 

vertraagd. 

Lasten 

Baten 

- 12.211 V 

12.211 N 

RESV Reserve Groot onderhoud vaarwegen 

De verwachte uitgaven vanuit de reserve groot onderhoud vaarwegen 

worden met € 469.000 omhoog bijgesteld. Dit betreffen extra kosten aan 

levensduur verlengend onderhoud en gestegen prijzen in verband met 

vertraging in geplande vervangingsinvesteringen 

Lasten 

Onttrekking 

469 N 

-469 V 

 

4.4.1Netwerkmanagement en verkeerskundig beheer uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'H - Leges ' uit de kaderbrief 2022 in de 

begroting 2021 

Baten 70 N 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'O - Verkeersmanagement als een dienst' 

uit de kaderbrief 2022 in de begroting 2021 

Lasten 1.400 N 

NBN De leasekosten van de dienstauto's van de weginspecteurs zijn gestegen. Lasten 28 N 

NBN Materiële kosten gladheidsbestrijding 

In de winterperiode 2020-2021 is diverse malen al ons gladheidsmateriaal, 

voor zowel de preventieve als curatieve strooiacties ingezet. Vervolgens is 

uit de vlootschouw in het voorjaar van 2021 gebleken dat (groot) 

Lasten 500 N 



onderhoud van diverse schuivers noodzakelijk is. Snelle degeneratie, veel 

storingen en (gebruikers)schade aan de machines kwamen daarbij aan het 

licht. Daarbij zijn we ook tot de conclusie gekomen dat in diverse gevallen 

de kosten van het herstel/groot onderhoud zo hoog zijn dat dit niet 

opweegt tegen de aanschaf van een nieuwe machine. Dergelijke kosten 

zullen op termijn worden meegenomen in het iMPI maar zijn momenteel 

niet voorzien. Om voor het nieuwe winter seizoen weer gereed te staan is 

het vervangen/groot onderhoud van deze machines noodzakelijk. 

Hiervoor is extra budget benodigd (€ 500.000 in 2021, € 500.000 in 2022) 

BN 
Er wordt € 258.000 van de stelpost PMI overgeheveld naar operationeel 

doel '4.4.1 - Netwerkmanagement en verkeerskundig beheer ter dekking 

van de afschrijvingslasten steunpunten 

Lasten 258 N 

BN Overige mutaties < € 100.000 Lasten 

Baten 

-36 V 

36 N 

RESV De begrote uitgaven worden met € 750.000 verhoogd ten behoeve van de 

transitie naar V-MaaS. Deze uitgaven worden gedekt vanuit de reserves 

Innovatieprojecten mobiliteit (€ 600.000) en de reserve groot onderhoud 

wegen (€ 150.000) 

Lasten 750 N 

 

4.4.2Innovatieprojecten mobiliteit doorvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN 
Overige mutaties < € 100.000 

Lasten 

 

-39 V 

 

RESV Reserve innovatieprojecten mobiliteit 

De verwachte uitgaven vanuit de reserve innovatieprojecten mobiliteit 

worden met € 2,1 mln. verlaagd. Enerzijds als gevolg van de actualisatie 

van het kasritme (verschuiving van € 0,8 mln.), anderzijds doordat het 

project zonnefietspad N201 een investering wordt (€ 1,3 mln.). Zie ook de 

kredietvoordracht. 

Daarnaast wordt € 600.000 vanuit de reserve innovatieprojecten mobiliteit 

ingezet voor de transitie naar V-MaaS (Operationeel doel 4.4.1 - 

Netwerkmanagement en verkeerskundig beheer uitvoeren) 

De verwachte inkomsten vanuit bijdragen door derden worden met 

€ 159.000 verhoogd als gevolg van actualisatie van het kasritme. Deze 

bijdragen worden gestort in de reserve innovatieprojecten mobiliteit. 

Lasten 

Baten 

Onttrekking 

Storting 

- 2.102 V 

-159 V 

1.502 N 

159 N 

 Overheveling reserves 

Er wordt € 7,1 mln. overgeheveld vanuit de reserve innovatieprojecten 

mobiliteit naar de reserve kapitaallasten innovatieprojecten mobiliteit op 

basis van verwachte investeringsuitgaven. Dit betreffen de 

eerdergenoemde zonnefietspad N201 (1,3 mln.) en de LED-verlichting 

(€ 5,9 mln.). 

Onttrekking 

Storting 

-7.121 V 

7.121 N 

 

 

 



4.5.1OV concessies beheren en verlenen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'D - Indexering' uit de kaderbrief 2022 in 

de begroting 2021 

Storting - 907 V 

RESV 
Reserve OV projecten 

De uitgaven vanuit de reserve OV projecten worden met € 2,9 mln. omlaag 

bijgesteld. Het betreft de volgende wijzigingen: 

 

OV-projecten € 3.2 miljoen (verlaging) 

·  € 1.460.000 minder uitgaven voor Knelpunten Gooi en Vechtstreek; 

doordat het Transitieplan als gevolg van de Corona crisis OV eerst 

met de vervoerder dient te worden afgestemd. 

·  € 1.030.000 minder inzet Bonus / malus middelen; vanwege Corona 

crisis schuiven de uitgaven door naar 2022. 

·  € 400.000 minder uitgaven voor Marketing; Tijdens de corona periode 

was er geen nut tot het voeren van campagnes, schuift door naar 

2022. 

·  € 250.00 minder uitgaven voor buurtbus materieel; vanwege Corona 

schuift een deel van de uitgaven door naar 2022. 

·  € 80.000 minder uitgaven voor de pilot N244 Haarlem. De pilot is 

vanwege corona beëindigd. 

 

 

OV-concessie € 335.000 (verhoging) 

·   € 355.000 meer uitgaven voor OV-concessie; op basis van verdere 

doorrekening vanuit eindafrekening 2020. 

 

Baten 

De onttrekkingen aan de reserve projecten Openbaar vervoer worden 

verlaagd met € 2,9 miljoen. 

·  € 3,3 miljoen door lagere uitgaven t.l.v. de reserve; 

·  € 400.000 hoger door overheveling middelen t.l.v. het budget 

Knelpunten Gooi en Vechtstreek naar de reserve Uitvoeren 

mobiliteitsbeleid door derden t.b.v. dekking subsidie HOV Huizen. 

Lasten 

Onttrekking 

- 2.885N 

 2.885V 

 
Overheveling reserves 

Vanuit de reserve OV projecten wordt € 400.000 t.l.v het budget 

Knelpunten Gooi en Vechtstreek overgeheveld naar de reserve uitvoeren 

mobiliteitsbeleid door derden ter dekking van de subsidie HOV Huizen. 

Onttrekking -400 V 

 

  



Programma 5 Groen 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2021 voor 
tweede wijziging 

Tweede 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2021  
na tweede  
wijziging 

 Lasten 100.537 10.525 111.062 

 Baten -2.760 -3.041 -5.801 

 Saldo van baten en lasten 97.777 7.484 105.260 

 Stortingen 

5.1.1 Resv. Groen 72.095 1.497 73.592 

5.1.1 Resv. Kaplst. Groen 0 51 51 

5.1.2 Resv. Groene Uitweg 107 0 107 

5.1.3 Resv. Oostelijke Vechtplassen 2.058 -1.420 638 

5.1.4 Resv. Laag Holland 0 252 252 

5.3.2 Resv. Landschap 2.500 0 2.500 

5.3.3 Resv. Cofinanciering Waddenzee 3.120 0 3.120 

 Onttrekkingen 

5.1.1 Resv. Groen -39.322 -14.505 -53.827 

5.1.1 Resv. Kaplst. Groen -67 -3 -70 

5.1.2 Resv. Groene Uitweg -4.920 -1.518 -6.438 

5.1.3 Resv. Oostelijke Vechtplassen -8.853 7.013 -1.840 

5.1.4 Resv. Laag Holland -600 271 -329 

5.2.1 Resv. Uittreding GNR 0 0 0 

5.3.2 Resv. Landschap -2.800 0 -2.800 

5.3.3 Resv. Cofinanciering Waddenzee -2.765 -509 -3.274 

 Totaal mutaties reserves 20.553 -8.871 11.682 

 Programma Resultaat 118.330 -1.387 116.943 

 

5.1.1Beschermen en ontwikkelen van NNN en Natura2000-gebieden 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel I -  Overige technische bijstellingen uit de 

kaderbrief 2022. 

Onttrekking -4 V 

BN 
We verwachten lagere opbrengsten van de verkoop van BBL en PASO 

gronden (zie operationeel doel  3.4.5)  dit jaar en daarmee een lagere 

storting in de reserve Groen.  

Storting 
 

-1.475 
 

BN De verwachte uitgaven en inkomsten voor de groenprojecten die we voor 

derden uitvoeren worden met € 392.000 omhoog bijgesteld. 

 

Overige mutaties < € 100.000 

Lasten 

Baten 

 

337 N 

-392 V 

 



RESV 
Reserve Groen 

Er worden voor twee projecten inkomsten van derden verwacht: Voltooiing 

Groene Schakel en Fietspad en herstel Wierdijk. Deze middelen worden 

gestort in de reserve Groen 

 

De kasraming uit de reserve Groen wordt aangepast, deze raming heeft 

betrekking op het concept Programma Natuur Netwerk (PNN) 2022-2026, 

het Masterplan Biodiversiteit, de KRW middelen en het capaciteitsbudget 

voor de uitvoering van deze projecten. 

Baten 

Storting 

 

 

 

-2.730 V 

2.730 N 

 

 

 

 
Reserve Groen 

De kasraming uit de reserve Groen wordt aangepast, deze raming heeft 

betrekking op het concept Programma Natuur Netwerk (PNN) 2022-2026, 

het Masterplan Biodiversiteit, de KRW middelen en het capaciteitsbudget 

voor de uitvoering van deze projecten. 

Lasten 

Onttrekking 

7.177 N 

-7.177 V 

 
Overheveling reserves 

Vanuit de reserve Groen wordt € 6.697.000 overgeheveld naar de reserve 

waardevermindering grondaankopen Groen. Zie instellingsbesluit reserve 

waardevermindering grondaankopen Groen bij de Tweede 

Begrotingswijziging 2020 (betreft 741.276 m2 NNN-aankopen in 2020). 

Er wordt € 51.000 overgeheveld vanuit de reserve Groen naar de reserve 

kapitaallasten groen op basis van investeringsuitgaven 

Er wordt € 580.000 overgeheveld vanuit de reserve Groen naar de reserve 

Oostelijke vechtplassen mbt capaciteitskosten; dit betreft een 

administratieve correctie uit 2020 waarbij onterecht capaciteit budget uit 

de reserve OVP is gehaald maar dit had de Reserve Groen moeten dekken. 

Met deze overheveling wordt dat hersteld. 

Er wordt € 242.000 overgeheveld vanuit de reserve Groene uitweg naar de 

reserve Groen ter dekking van een deel van PNH05 Verbinden en 

Ontsnipperen. 

Storting 

Onttrekking 

 

 

293 N 

-7.328 V 

 

 

 

 

5.1.2Programma Groene Uitweg uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN 
Reserve Groene uitweg 

De uitgaven vanuit de reserve Groene uitweg worden met € 1,9 mln. 

doorgeschoven naar volgende jaren als gevolg van herprogrammering van 

het programma Groene Uitweg zoals besloten door de stuurgroep Gooi- en 

Vechtstreek. 

Lasten 

Onttrekking 

-1.874 V 

1.874 N 

 

RESV Overheveling reserves 

Er wordt € 242.000 overgeheveld vanuit de reserve Groene uitweg naar de 

reserve Groen ter dekking van een deel van PNH05 Verbinden en 

Ontsnipperen. 
Er wordt € 3,15 mln. overheveld vanuit de reserve Groene uitweg naar de 

reserve SvA/NHW werelderfgoed. voor de onderwerpen: 

Gemeente Weesp  Schansen Weesp 

Gemeente Gooise Meren Verder met de Vesting Muiden 

Regio Gooi en Vechtstreek Nieuwe Hollandse Waterlinie, latere werken 

Onttrekking -3.392 V 

 



5.1.3Programma Oostelijke Vechtplassen uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV Reserve Oostelijke Vechtplassen (OVP) 

Bijdrage van derden ten behoeve van het baggerproject OVP voorlopig 

weer op € 0 ramen in de reserve OVP totdat er meer duidelijkheid bestaat 

over de werkelijke ontvangsten. 

 

De kasraming uit de reserve OVP (Oostelijke Vechtplassen) wordt 

aangepast op basis van het concept Programma Natuurontwikkeling (PNO) 

2022-2026. 

Lasten 

Baten 

Onttrekking 

Storting 

 

 

 
 

- 7.013 V 

2.000 N 

7.013 N 

-2.000 V 

 

RESV 
Overheveling reserves 

Capaciteit OVP vanuit resv. Groen overhevelen naar reserve OVP mbt 

kosten 2020; dit betreft een administratieve correctie uit 2020 waarbij 

onterecht capaciteit budget uit de reserve OVP is gehaald maar dit had de 

Reserve Groen moeten dekken. Met deze overheveling wordt dat hersteld. 

Storting 

 

 

 

 

 

580 N 

 

 

 

 

 

 

5.1.4Gebiedsprogramma Laag Holland uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN 
Deze baten en lasten hebben betrekking op een raming voor de SPUK 

middelen voor Vitaal Platteland. De middelen worden ingezet voor de 

Gebiedsgerichte aanpak Vitaal Platteland Laag Holland, o.a. in het kader 

van biodiversiteit, bodemdaling en de groeiende behoefte aan 

recreatiemogelijkheden in Laag Holland. 

 

Lasten 

Baten 

 

 

 

1.654 N 

-1.654 V 

 

 

 

BN 
De deelnemers aan het inmiddels opgeheven gebiedscommissie Laag 

Holland hebben aangegeven dat het nog beschikbare bedrag dat bij PNH 

staat uitgefaseerd kan worden, hiervoor voegen wij het toe aan de reserve 

Laag Holland. 

 

Baten 

Storting 

-252 V 

252 N 

RESV 
Reserve Laag Holland 

De kasraming van de reserve Laag Holland wordt aangepast. De middelen 

zijn bedoeld voor de Gebiedsgerichte aanpak Vitaal Platteland Laag 

Holland, o.a. in het kader van biodiversiteit, bodemdaling en de groeiende 

behoefte aan recreatiemogelijkheden in Laag Holland. 

Lasten 

Onttrekking 

-271 V 

271 N 

 

5.2.2Recreatiegebieden en recreatieve routes beheren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN 
Overige mutaties < € 100.000 

Lasten 99 N 

  



5.2.3Uitvoering geven aan de wet natuurbescherming 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'H - Leges ' uit de kaderbrief 2022 in de 

begroting 2021 

Baten 125 N 

NBN 
Als gevolg van de door het IPO vastgestelde Voorjaarsnota 2021 wordt de 

bijdrage van Noord-Holland aan het IPO voor de onderdelen Interne 

organisatie en Faunazaken hoger. 

Lasten 72 N 

 

5.3.1Aanpak Groen Kapitaal uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Overige mutaties < € 100.000 
 

Lasten 25 N 

 

5.3.2Bijdragen aan regionale samenwerking t.a.v. groen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN 
Deze baten en lasten hebben betrekking op een raming voor de SPUK 

middelen voor Impuls Veenweiden. 

Lasten 

Baten 

138 N 

-138 V 

 

5.3.3Balans ecologie en economie Waddengebied 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Decentralisatie uitkering Waddengebied uit de meicirculaire van het 

provinciefonds: 

 Voorheen maakte het Rijk de bijdrage voor het Waddenfonds in zijn 

geheel aan Friesland over. Nu ontvangt iedere provincie zijn eigen deel, en 

maken wij het daarna over naar Friesland. Het gaat om een bedrag van 

€ 9,6 miljoen. Dit is neutraal met de ontvangst in het provinciefonds. 

Lasten 9.626 N  

BN 
Overige mutaties < € 100.000 

Lasten 45 N 

RESV 
Reserve Cofinanciering Waddenzee 

De kasraming van de reserve Cofinanciering Waddenzee wordt aangepast. 

De middelen zijn bedoeld voor projecten in het kader van de 

Uitvoeringsregeling Cofinanciering Waddenfonds Noord-Holland, het 

Investeringskader Waddengebied en daarmee samenhangende 

proceskosten. 

Lasten 

Onttrekking 

509 N 

-509 V 

 

  



Programma 6 Economie, Cultuur en Welzijn 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2021 voor 
tweede wijziging 

Tweede 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2021  
na tweede  
wijziging 

 Lasten 45.242 5.540 50.782 

 Baten -3.223 -4.754 -7.977 

 Saldo van baten en lasten 42.019 786 42.805 

 Stortingen 

6.4.1 Resv. Monumenten 5.751 0 5.751 

6.4.2 Resv. SvA/NHW Werelderfgoed 0 3.150 3.150 

6.5.1 Resv. Herstructurering bedrijfsterreinen 2.500 0 2.500 

6.5.2 Resv. MKB 3.750 0 3.750 

6.5.4 Resv. Duurzame landbouw 0 0 0 

6.5.5 Resv. Europese projecten landbouwsubsidies 5.000 0 5.000 

 Onttrekkingen 

6.4.1 Resv. Monumenten -6.652 0 -6.652 

6.4.2 Resv. SvA/NHW Werelderfgoed -1.612 513 -1.099 

6.5.1 Resv. Herstructurering bedrijfsterreinen -6.004 -65 -6.069 

6.5.2 Resv. MKB -4.807 -540 -5.347 

6.5.4 Resv. Duurzame landbouw 0 0 0 

6.5.5 Resv. Europese projecten landbouwsubsidies -1.031 -164 -1.195 

 Totaal mutaties reserves -3.105 2.895 -210 

 Programma Resultaat 38.914 3.681 42.595 

 

6.1.1Verbeteren van sportvoorzieningen en van de leefbaarheid in kleine kernen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Kasraming van het incidentele budget voor sport (bestemd voor de gehele 
coalitieperiode) wordt gecorrigeerd. 
 

Lasten 25 N 

 

6.2.1Bovenlokale culturele samenwerking ondersteunen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN 
Het Ministerie van Binnenlandse zaken heeft € 392.262 euro beschikbaar 

gesteld  aan de provincie Noord-Holland om provincies te compenseren 

van voor de extra kosten die ze gemaakt hebben, in de periode tot 1 juni 

2020, om de provinciaal gesubsidieerde culturele instellingen te 

ondersteunen bij het dragen van de gevolgen van de coronacrisis. 

Lasten 

Baten 

 

392 N 

-392 V 

 



6.3.1Cultuurhistorische waarden landschap versterken 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Overige mutaties < € 100.000 Lasten  -10 V 

 

6.3.3Investeren in behoud van archeologisch erfgoed 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Naar aanleiding van besluit om Huis van Hilde op te nemen in PNH komen 

begrote huur opbrengsten te vervallen  ad 30.000 per jaar. 

Baten 30 N 

NBN 
Van de 1,2 miljoen die is toegewezen in coalitie akkoord, is 1 miljoen 

toegewezen aan Kaap Skil. Als gevolg van vertragingen in realisatie wordt 

300.000 overgeheveld van 2021 naar 2022. 

Lasten 
-300 V 

 

6.4.2UNESCO Stelling van Amsterdam behouden en herbestemmen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Voor Stichting Forteiland Pampus is een bijdrage ontvangen in de 

decembercirculaire 2020, bijdrage Erfgoed Deal van € 560.000. Dit bedrag 

is bij de resultaatbestemming over 2020 geoormerkt in de algemene 

reserve gestort en wordt met deze mutatie toegevoegd aan de begroting 

voor 2021 onder operationeel doel 6.4.2. 

Lasten 560 N 

RESV 
Reserve Stelling van Amsterdam/Nieuwe Hollandse Waterlinie (SvA/NHW) 

Werelderfgoed  
De subsidie verlening aan Fort Resort Beemster gaat dit jaar niet door, 

daarom wordt de kasraming van € 600.000 afgeraamd.  

Voor de subsidie aan de Stichting Liniebreed Ondermenen is een 

kasraming van € 87.000 opgenomen.   

Vanuit het programma Groene Uitweg wordt € 3,15 miljoen gestort in de 

reserve voor de onderwerpen: 

Gemeente Weesp  Schansen Weesp 

Gemeente Gooise Meren Verder met de Vesting Muiden 

Regio Gooi en Vechtstreek Nieuwe Hollandse Waterlinie, latere werken 
 

Lasten 

Onttrekking 

Storting  

- 513 V 

513 N 

3.150 N 

 

6.5.1Ruimtelijk vestigingsklimaat verbeteren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'I - Overige technische bijstellingen' uit de 

kaderbrief 2022 in de begroting 2021 

 

Lasten 

Baten 

-40 V 

121 N 

BN 
Overige mutaties < € 100.000 Lasten 

- 5 V 



RESV 
Reserve herstructurering bedrijventerreinen (HIRB) 

De uitgaven vanuit de reserve HIRB worden met € 65.000 verhoogd ten 

behoeve van "Wonen en Winkels”.  

Lasten 

Onttrekking  

65 N 

 -65 V 

 

6.5.2Een innovatief klimaat bevorderen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN 
Voor de MIT regelingen wordt € 4,5 mln. bijgedragen door EZK middels 

een zogenaamde SPUK regeling.  De lasten gekoppeld aan deze SPUK MIT 

regelingen zijn 4.466.200 euro. 

Lasten 

Baten 

4.463 N 

- 4.463 V 

RESV 
Reserve MKB 

De geraamde uitgaven ten laste van de reserve MKB worden met € 540.000 

verhoogd. Het betreffen de volgende wijzigingen: 

 Meer uitgaven European digital innovation hub ad 150.000 euro 

 Overeengekomen additionele uitvoeringskosten tbv MIT 

regelingen ad 455.600 euro 

 Meer uitgaven Globelisers ad 15.000 euro 

 Minder uitgaven  Versnellingsprogramma's GO NH ad 56.000 

 Minder uitgaven Innovatiefestival ad 25.000 

lasten 

Onttrekking 

540 N 

 -540 V 

 

6.5.3Een veerkrachtige arbeidsmarkt bevorderen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
Voor TerraTechnica/Inholland  (LBUR) wordt 150.000 euro verschoven van 

2022 naar 2021.  

Lasten 
150 N 

 

6.5.4Een duurzame agrosector behouden en versterken 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN 
Voor het programma Jong Leren Eten is 50.000 euro ontvangen van de 

Rijksdienst voor ondernemend Nederland. De lasten voor het programma 

Jong Leren Eten worden verhoogd met € 50.000 euro. 

Lasten 

Baten 

50 N 

-50 V 

 

6.5.5Europese landbouwprojecten co-financieren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV 
Reserve Europese projecten landbouwsubsidies 

De uitgaven vanuit de reserve Europese projecten landbouwsubsidies 

worden met € 163.000 omhoog bijgesteld voor de openstelling Jonge 

landbouwers ad € 112.500 en de openstelling Uitvoering van Leader 

projecten ad € 51.000. 

Lasten 

Onttrekking 

163 N 

 -163 V 



Programma 7 Financiën en bedrijfsvoering 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2021 voor 
tweede wijziging 

Tweede 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2021  
na tweede  
wijziging 

 Lasten 78.699 1.460 80.159 

 Baten -438.382 -16.669 -455.051 

 Saldo van baten en lasten -359.683 -15.209 -374.892 

 Stortingen 

7.1.8 Algemene Reserve 
30.039 28.697 58.736 

7.2.1 Resv. Bedrijfsvoering 
1.420 133 1.553 

7.2.4 Resv. huisvesting 
0 0 0 

 Onttrekkingen 

7.1.8 Algemene Reserve -31.958 -560 -32.518 

7.2.1 Resv. Bedrijfsvoering -1.170 -1.210 -2.380 

7.2.4 Resv. huisvesting -782 0 -782 

7.2.5 Resv. GO-gelden -500 0 -500 

 Totaal mutaties reserves -2.951 27.060 24.109 

 Programma Resultaat -362.634 11.851 -350.783 

 

7.1.1Lokale heffingen innen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'C -Opcenten Motorrijtuigenbelasting ' uit 

de kaderbrief 2022 in de begroting 2021 
 

Baten -7.043 V 

 

7.1.2Algemene uitkering provinciefonds beheren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'B - Provinciefonds ' uit de kaderbrief 2022 

in de begroting 2021 

Baten 6.406 N 

NBN Provinciefonds: De algemene uitkering van het provinciefonds wordt in 

2021 met €2.958.000 opgehoogd. De verklaring hiervoor zijn  hogere 

eindafrekeningen over 2020  ad € 1,5 miljoen en mutaties in 

verdeelmaatstaven ad € 1,4 miljoen. 

Baten -2.958 V 

BN Decentralisatie uitkering Waddengebied uit de meicirculaire van het 

provinciefonds. Voorheen maakte het Rijk de bijdrage voor het 

Waddenfonds in zijn geheel aan Friesland over. Nu ontvangt iedere 

provincie zijn eigen deel, en maken wij het daarna over naar Friesland. Het 

gaat om een bedrag van €9,6 miljoen. Dit is neutraal met de verhoogde 

Baten -9.626 V 



uitgaven in het programma Groen (OD 5.3.3.) 

 

7.1.3Dividend beheren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'I - Overige technische bijstellingen ' uit de 

kaderbrief 2022 in de begroting 2021 
 

Baten - 15 V 

NBN  Bij Alliander was sprake van een omzetstijging in 2020, 

samenhangend met hogere gereguleerde omzet elektriciteit en 

gas. Dit komt door de groei van het aantal aansluitingen voor 

elektriciteit en hogere gereguleerde transport- en aansluittarieven 

voor gas en elektriciteit. Dit zorgt voor een hoger dividend van 

€3.591.000. 

 De dividendberekening van PWN is statutair vastgesteld: de 

provincie ontvangt over haar aandelenkapitaal 9% bovenop het 

gewogen gemiddelde rendement op de in 2020 uitgegeven 

langlopende staatsleningen, met een maximumdividend van 15%. 

Dit leidt per saldo over 2020 tot een dividenduitkering van: 

€602.620,-. Het dividend is lager dan was begroot. Dat wordt nu 

met €27.000 gecorrigeerd. 

Baten - 3.564 V 

 

 

 

 

 

7.1.4Financieringsfunctie beheren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
De rentebaten nemen met €69.000 toe. Dit wordt vooral veroorzaakt door 

een nieuwe lening aan SADC van €1.250.000. De rentelasten die hiermee 

gepaard gaan bedragen €56.000. Het restantverschil wordt verklaard door 

hogere rentelasten van Zeehaven IJmuiden (als gevolg van verlengen 

looptijd kening) en Pallas. 

Baten -69 V 

  

7.1.7Stelposten beheren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'D - Indexering ' uit de kaderbrief 2022 in 

de begroting 2021 

Lasten 475 N 

BN 
Ten laste van de stelpost indexering zijn de budgetten voor de volgende 

uitgaven opgehoogd: 

 Omgevingsdienst NHN (€  39.000)  

 De recreatieschappen (€ 99.000) 

 Fractievergoedingen (€ 10.000) 

Lasten -148 V 

 

 

 

 

 

 



7.1.8Algemene reserve beheren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 

Betreft de verwerking van regel E - Doorrekening vrijval kapitaallasten 

reserves uit de kaderbrief 2022 in de begroting 2021 

Storting 26.897 N 

BN 
Voor Stichting Forteiland Pampus is een bijdrage ontvangen in de 

decembercirculaire 2020, bijdrage Erfgoed Deal van € 560.000. Dit is in de 

algemene gestort via resultaatbestemming en wordt met deze mutatie 

gezet bij het OD 6.4.2. De subsidie wordt dit jaar verleend en staat op de 

lijst subsidie buiten uitvoeringsregeling.  

Onttrekking - 560 V 

BN 
Om conform de eerste begrotingswijziging € 175 mln. vrij te spelen vanuit 

de kapitaallasten reserves is van een groot aantal kredieten de dekking 

gewijzigd van de reserves naar de reguliere begroting. Een begrote storting 

van € 1,8 mln in de reserve investeringen kunstwerken was bedoeld ter 

dekking van kredieten die nu niet meer uit de betreffende reserve gedekt 

worden maar vanuit de reguliere kapitaallasten. De storting van deze € 1,8 

mln wordt daarom gewijzigd in een storting in de algemene reserve. Zie 

ook operationeel doel 4.3.2 - OV, wegen en kunstwerken in stand houden 

Storting 1.800 N 

 

7.2.1Overhead beheren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Als gevolg van de vaststelling van de Voorjaarsnota 2021 van het IPO 

wordt de bijdrage van Noord-Holland in de kosten van de 

Gemeenschappelijke Beheersorganisatie verhoogd. 

Lasten 208 N 

BN Per 1 januari 2021 is ervoor gekozen om eigen risico drager te worden 

voor de WIA. Daarmee wordt de premie voor het herverzekeren van dit 

risico uitgespaard.  

De uitgespaarde premie wordt gestort in de reserve bedrijfsvoering om 

toekomstige lasten van WIA-uitkeringen te kunnen betalen. 

Lasten 

Storting 

- 133 V 

133 N 

BN In het kader van het traineeship smart& green worden extra 

formatieplaatsen gecreëerd. De kosten worden gedekt uit "Beter Benutten 

Vervolg'.  

Lasten 39 N 

RESV Reserve Bedrijfsvoering 

In het kader van het thuiswerken worden aan de medewerkers 

hulpmiddelen beschikbaar gesteld. De kosten (€ 1,2 mln.)  worden gedekt 

door een onttrekking uit de reserve bedrijfsvoering. 

De raming van de voortgang van de projecten uit het I-portfolio is licht 

bijgesteld, waardoor verwacht wordt dat in 2021 € 40.000 minder wordt 

uitgegeven. Daardoor wordt ook minder onttrokken aan de reserve 

bedrijfsvoering.  

Lasten 

Onttrekking 

1.210 N 

-1.210 V 

 

 

 



7.2.2Bedrijfsvoering realiseren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

KB 

2022 
Betreft de verwerking van regel 'H - Leges ' uit de kaderbrief 2022 in de 

begroting 2021 

Baten 1 N 

BN Provincie-medewerkers worden soms extern gedetacheerd. Hiervoor 

worden vergoedingen ontvangen. Deze vergoedingen worden gebruikt om 

de kosten  te dekken van vervangend personeel. 

Lasten 

Baten 

700 N 

 -700V 

BN De Koepelovereenkomst met de provincie Flevoland voor de uitvoering van 

ex-DLG-taken is per eind 2020 beëindigd. De capaciteit die hiervoor binnen 

de provincie Noord-Hollands was geraamd is inmiddels afgebouwd. 

Lasten 

Baten 

-899 V 

899 N 

 

7.2.3Vennootschapsbelasting 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
De verwachte vennootschapsbelasting wordt met €8.000 naar boven 

bijgesteld als gevolg van een iets hogere verwachte winst van Polanenpark. 

Lasten 8 N 

 

  



Programma 8 Economisch herstel en duurzaamheid 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2021 voor 
tweede wijziging 

Tweede 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2021  
na tweede  
wijziging 

 Lasten 14.100 329 14.429 

 Baten 0 -329 -329 

 Saldo van baten en lasten 14.100 0 14.100 

 Stortingen 

8.1.1 Resv. Economisch herstel en duurzaamheid 100.000 0 100.000 

 Onttrekkingen 

8.1.1 Resv. Economisch herstel en duurzaamheid. -14.100 0 -14.100 

 Totaal mutaties reserves 85.900 0 85.900 

 Programma Resultaat 100.000 0 100.000 

 

 

8.1.1Economisch herstel en duurzaamheid bevorderen 

 
 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Voor het ontzorgingsprogramma RVO wordt een Rijksbijdrage ontvangen. 

Dit jaar zullen we daar € 350.000 van uitgeven, dat is nu opgenomen in de 

begroting.  

Lasten 

Baten 

329 N 

- 329 V 

 

 



4 Lijst subsidies buiten uitvoeringsregeling 

Programma 1 Openbaar bestuur 

OD Naam subsidie aanvrager  Max subsidie 

2021 

Gewijzigd 

1.1.3 Amsterdam Smart City  € 200.000  

1.3.3 RIEC Noord-Holland, Opvolging quickscans 

gemeentelijke weerbaarheid 

 € 37.000 Nieuw 

1.3.3 Gemeente Amstelveen en gemeente Diemen, TNO 

spookbewoningstool 

 € 51.500 Nieuw 

1.3.3 Stichting meld misdaad anoniem, Opvolging aansluiting 

gemeenten door middel van publiekscampagnes 

 € 100.000 Nieuw 

     

 

Programma 2 Klimaat en Milieu 

OD Naam subsidie aanvrager  Max subsidie 

2021 

Gewijzigd 

2.1.5 Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied  € 75.938  

2.2.1 
Engie BV Garantieregeling (proef)boring geothermie 

Haarlem Schalkwijk 

 € 7.500.000 Verwijderd 

2.2.1 OCAP BV/CO2 vervloeier en lokaal distributienetwerk 

voor glastuinbouwgebieden Alton en Het Grootslag 

 € 3.000.000  

2.2.1 Investa, pilotproject Poshydon  € 327.000  

2.2.1 TNO, Warming Up  € 50.000  

2.2.1 Gemeente Alkmaar, onderzoek geluidsschermen  € 15.000  

2.2.1 Regio Gooi en Vechtstreek, , pilot regionale aanpak 

energieopwekking bij bedrijven 

 € 40.000  

2.2.1 SADC, virtueel energiesysteem  € 204.750 Nieuw 

2.2.1 WUR, Onderzoek biodiversiteit bij zonneparken 

Ecocertified 

 € 72.500 Nieuw 

2.2.1 Gemeente Beverwijk, uitvoeren van enkele grootschalige 

projecten in de energie-infrastructuur 

 € 60.000 Nieuw 

2.2.1 Waterschap Amstel, Gooi en Vecht, Ecologische effecten 

van thermische energie uit  

 € 150.000 Nieuw 

2.2.2 C-creators, uitvoeren activiteiten voor circulaire 

economie 

 € 70.000  

2.2.3 Duurzaam Bouwloket, Versnelling renovatieopgave door 

klantreisoptimalisatie en benutting slimme meterdata 

 € 450.000  

 

Programma 3 Ruimte en Water 

OD Naam subsidie aanvrager  Max subsidie 

2021 

Gewijzigd 

3.1.2 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier, aanleg 

wandel en fietspaden i.k.v. dijkplaatsen en het nemen 

van inrichtingsmaatregelen voor natuur voor de 

dijkversterking van Hoorn-Amsterdam 

 € 12.000.000 Verwijderd 

3.1.2 
Natuurmonumenten, natuurprojecten Polder IJdoorn 

 €1.500.000 Nieuw 

3.1.3 
HHNK, regiomanager Zoet zout knooppunt 

 € 40.000  



3.1.3 
WUR, Laag Nederland, Klimaatbestendig en 

waterrobuust ingericht landelijk gebied van Laag 

Nederland in 2050 waar land – en tuinbouw kunnen 

omgaan met klimaatveranderingen zonder 

onomkeerbare schade natuur. 

 €100.000 Nieuw 

3.2.1 
Stichting Veerdiensten op de Vecht, Verduurzamen ‘De 

Fietsboot’ Loosdrecht 

 € 40.000  

3.2.1 
Gemeente Hoorn, Maaien waterplanten IJmeer-

Markermeer 

 € 72.600  

3.2.1 
Coöperatie Gastvrije Randmeren, Onderzoek en 

voorbereiding tegen waterplantenoverlast in Gooi- 

en/of Eemmeer 

 € 30.000  

3.2.2. 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier, 

Maatregelen bodem en water 

 €400.000  

3.2.3 
Deltares, zoutkarteringsonderzoek Freshem 

 € 300.000  

3.2.3 
PWN - Grondwaterbeheer en drinkwatervoorziening 

 € 322.000  

3.4.1 
Gemeente Zaanstad, Knooppunt Kogerveld fase 2 

 € 2.500.000  

3.4.1 
Zaandijk Zaanse Schans, bijdrage aan de doelstelling 

OV-knooppunten 

 € 5.000.000  

3.4.1 
Gemeente Hoorn, Poort van Hoorn 

 €5.500.000  

3.4.1 
Gemeente Hilversum, Knooppunt Hilversum 

 € 5.000.000 Nieuw 

3.4.2 
Stichting Ondersteuning Omgevingsraad Schiphol 

(SOORS) 

 € 112.500  

3.4.4 
GEM Bloemendalerpolder CV; Bloemendalerpolder 

Kwaliteitsimpuls – Faunapassage  

 € 2.500.000  

3.5.1 
Vereniging Dorpswerk Noord-Holland, Toekomstplan 

voor dorp en dorpshuis 

 € 31.000  

3.5.2 
Gemeente Zaanstad, Knooppunt Kogerveld 

 € 2.775.000  

3.5.2 
Gemeente Weesp, Bloemendalerpolder 

 € 2.170.000 Verwijderd 

3.5.2 
Gemeente Amsterdam, flexibele schil MRA 

 € 5.500.000 

€ 7.450.000 

Gewijzigd 

3.5.2 
Gemeente Haarlem/ Gebiedsontwikkeling Koepelterrein 

Versnelling binnenstedelijk bouwen 

 € 1.000.000  

3.5.2 
Amsterdam School of Real Estate, opleiding Integrale 

gebiedsontwikkeling  

 € 99.000 Nieuw 

3.5.3 
Gemeente Hoorn, stadstrand Hoorn 

 € 500.000 

 

Nieuw 

 

Programma 4 Bereikbaarheid 

OD Naam subsidie aanvrager  Max subsidie 

2021 

Gewijzigd 

4.1.2 
Gemeente Amsterdam: Zuid-as DOK 

 € 29.015.000  

4.1.2 
Pro rail: Bereikbaarheid kust Zuid Kennemerland per 

spoor 

 € 1.450.000  

4.1.2 
Gemeente Huizen: Integraal inpassingsplan HOV Huizen. 

 € 2.200.000  

4.5.1 
Regionaal Overlegorgaan Consumentenbelangen 

Openbaar Vervoer :Bijdrage 2021 

 € 50.000  



4.1.2 
Vervoers Regio Amsterdam: HOV Amstelveen-Uithoorn 

 € 1.893.681  

4.1.2 
Gemeente Haarlem:Doorfiets route Kennemerland 

 € 452.250  

4.1.2 
Gemeente Velsen:Doorfiets route Kennemerland 

 € 209.634  

4.1.2 
Gemeente Haarlemmermeer:Fiets Filevrij realisatie F200 

Amsterdam-Haarlem 

 € 1.305.300  

4.1.2 
Gemeente Haarlem:Fiets Filevrij realisatie F200 

Amsterdam-Haarlem 

 € 159.441  

4.1.2 
Gemeente Velsen: Velsertraverse fietsonderdoorgang 

 € 1.300.000  

4.1.2 
Gemeente Hilversum:Inpassingsgelden OV SAAL 

 € 3.750.000  

4.1.2 
Gemeente Gooise Meren: Inpassingsgelden OV SAAL 

 € 2.935.000 

€ 2.875.000 

Gewijzigd 

4.1.2 
Vervoersregio Amsterdam: N516 AVANT fietsinfra 

 € 4.500.000 Nieuw 

4.1.2 
Stichting CROW:Bijdrage kennis platform verkeer en 

vervoer 

 € 185.000  

4.1.2 
Koningin Arthur: Netwerk en kennisplatform 

vrijwilligersvervoer Noord-Holland 

 € 155.951 vervalt 

4.1.2 
Gemeente Heiloo: Nieuwe aansluiting A9 

 € 2.075.000  

4.1.2 
Gemeente Wormerland: Vervanging Zaanbrug 

 € 5.781.375  

4.1.2 
Gemeente Zaanstad: Vervanging Zaanbrug 

 € 5.781.375  

4.1.2 
Gemeente Landsmeer: Pont Ilpendam 

 € 100.000 Gewijzigd 

4.1.2 
Stichting Breikers: Werkgeversbenadering Noord-Holland 

noord 

 € 500.000 Nieuw 

4.1.2 
Gemeente Zaanstad: Zaanbrug 

duurzaamheidsmaatregelen 

 € 240.000 Nieuw 

4.3.3 
Gemeente Den Helder: Aanpassingen Boerenverdrietsluis 

 € 13.000.000 Nieuw 

 

Programma 5 Groen 

OD Naam subsidie aanvrager Max subsidie 2021 Gewijzigd 

5.1.1 
Stichting Bovenlanden Aalsmeer; Groene As fase 3 en 4, 

aankoopvergoeding 

€ 607.000  

5.1.1 
Stichting Bovenlanden Aalsmeer; Groene As fase 3 en 4, 

inrichtingskosten 

€ 1.491.7000  

5.1.1 
Hoogheemraadschap van Rijnland; Baggeren Amstelveense Poel 

€ 700.000  

5.1.1 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier; Uitgeester- en 

Heemskerkerbroek 

€ 700.000  

5.1.1 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier, Maatregelen 

bodem en water 

€ 400.000  

5.1.1 
Recreatieschap Twiske–Waterland; N2000 Herstelmaatregelen 

rietgraslanden 

€ 330.000 Nieuw 
 

5.1.1 
Waternet (Amsterdamse Waterleidingduinen); 

Exotenbestrijding, opschonen kwelsloot en onderhoud poelen 

in de Amsterdamse Waterleidingduinen. 

€ 130.000 Nieuw 
 

5.1.1 
AGV / Waternet; Defosfatering van fosfaatrijk inlaatwater en 

het afkoppelen agrarische gebieden t.b.v. waterkwaliteit in de 

Oostelijke Vechtplassen. 

€ 1.900.000 
 

Nieuw 
 

5.1.1 
PWN; Aanleg stuifkuilen in het Noordhollands Duinreservaat € 580.000 Nieuw 



(NHD) en exotenbestrijding Zuid Kennemerland en NHD. 
  

5.1.2 
Groengebied Amstelland; Groene Uitweg Gaasperplas Centraal 

(GV66) 

€ 450.000  

5.1.2 
Gemeente Schagen; Boskerpark realisatie NNN Inrichting 

(NHN16) 

€ 247.000  

5.1.2 
Landschap Noord-Holland; NNN inrichting Zandpolder (NHN17) 

€ 700.000 

€ 350.000 

Gewijzigd 

5.1.2 
Staatsbosbeheer; Duurzaam beheer Diemerbos (GV64, 

aanvulling) 

€ 17.925  

5.1.2 
Staatsbosbeheer  NNN Inrichting Polder Lichtewater   € 200.000 

 
Nieuw 

 

5.1.2 
Provincie Utrecht; Fietsbrug Nigtevecht € 320.460  

 
Nieuw 

 

5.1.2 
Agrarische natuur- en landschapsvereniging Vechtvallei; 

Gebiedscoördinatie 

€ 36.000 
 

Nieuw 

5.1.2 
Regio Gooi en Vechtstreek; Fietsroutenetwerk Gooi en Vecht € 84.000 

 
Nieuw 

 

5.1.2 
Regio Gooi en Vechtstreek; Ecologische verbindingen 

Diemerscheg 

€ 70.000 
 

Nieuw 
 

5.1.2 
Staatsbosbeheer; Klimaatbos Diemerscheg fase 1 € 50.000 

 
Nieuw 

 

5.1.2 
Rijksmuseum Muiderslot; Buitenruimte Muiderslot fase 1 € 205.000 

 
Nieuw 

 

5.1.4 
Gemeente Amsterdam; Vitaal Platteland Burkmeer 

€ 500.000 

€ 150.000 

Gewijzigd 

5.1.4 
Landschap Noord-Holland; Vitaal Platteland Ilperveld 

€ 1.100.000 

€ 200.000 

€ 272.500 
 

Gewijzigd 

5.1.4 
Recreatie Noord-Holland; Vitaal Platteland Alkmaarder- en 

Uitgeestermeer 

€ 1.250.000 Vervalt 

5.1.4 
Recreatie Noord-Holland; Vitaal Platteland Recreatief grid 

€ 200.000 Vervalt 

5.1.4 
Staatsbosbeheer;  Vitaal Platteland Waterland-Oost 

€ 4.200.000 

€ 500.000 

Gewijzigd 

5.1.4 
Water, Land en Dijken;  Vitaal Platteland Landelijk Noord 

€ 784.764 

€ 300.000 

Gewijzigd 

5.1.4 
Natuurmonumenten; Vitaal Platteland Wormer- en Jisperveld 

€ 1.865.000 

€ 160.000 

Gewijzigd 

5.1.4 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier; Vitaal 

Platteland Waterkennis 

€ 250.000  

5.1.4 
Regio Gooi en Vecht; Recreatiemakelaar Gooi- en Vechtstreek 

€ 20.000 Vervalt 

5.2.1 Goois natuurreservaat € 861.120 Nieuw 

5.2.1 
Natuurmonumenten; Life Monitoring 

€ 5.000 Nieuw 

5.2.1 
Gebiedscoöperatie Noord-Holland Zuid, professionalisering 

werkprocessen 

€ 25.000 
 

Nieuw 
 

5.2.1 
Gebiedscoöperatie Noord-Holland Zuid, Akkerrandenbeheer Het 

Gooi 

€ 10.000 
 

Nieuw 
 

5.2.2 
Stichting Fietsplatform: Landelijke Icoonroute ‘Waterlinieroute’ 

€ 64.000 Nieuw 

5.2.2 Nationaal Park Zuid-Kennemerland € 121.789 

€ 157.789  

Gewijzigd 

5.2.2 Nationaal Park Duinen van Texel € 170.000 

€ 166.530  

Gewijzigd 
 



5.2.2 
Gemeente Haarlemmermeer: Invoering duurzaam watersysteem 

en aanleg ondiepe plas PARK21 

€ 5.697.359   

5.2.2 
Gemeente Haarlemmermeer; Groen-recreatieve projecten 

€ 2.070.000  

5.2.2 
Stichting Wandelnet; coördinatie en systeembeheer van de 

landelijke routenetwerken wandelen 2020-2023 

€ 160.000 Vervalt 

5.2.2 
Stichting Landelijk Fietsplatform; coördinatie en systeembeheer 

van de landelijke routenetwerken fietsen 2020-2023 

€ 100.000 Vervalt 

5.2.4 
Faunabeheereenheid 

€ 960.000 

€ 1.110.000 

Gewijzigd 

5.3.2 
Landschap Noord-Holland; Uitvoering Programma 'Betrekken bij 

Groen' 

€ 708.000  

5.3.2 
Vereniging Agrarisch Natuur- en Landschapsbeheer Water, Land 

& Dijken; Boerderij-educatie Laag Holland 

€ 80.000 Vervalt 

5.3.2 
Bureau Promotie Laag Holland 

€ 80.000 Vervalt 

5.3.2 
Vogelbescherming Nederland; Interreg project BIO BUILD  

€ 80.000 
Vervalt 

 

5.3.2 
Agrarisch Collectief Noord-Holland-Zuid; PVA gebiedsproces, 

greppelinfiltratie en verkleiing 

€ 220.000 
 

Nieuw 

5.3.2 Gemeente Schagen, Landschapsversterking rond Schagen € 1.200.000 
 

Nieuw 

5.3.2 Gemeente Castricum, Beleving Oer-IJ,  brugleuning € 20.000 
 

Nieuw 

5.3.2 Recreatie Noord-Holland, Beleving Oer-IJ, E-bikeroute € 70.000 
 

Nieuw 

5.3.3 
Stichting Erfgoed & Publiek: Terpen en Wierdenland  

€ 200.000  

5.3.3 
Stichting Waddengroep; Waddengastronomie  

€ 300.000 

€ 210.810 

Gewijzigd 

5.3.3 
Stichting Sense of place; Project Sense of place 

€ 350.000 Vervalt 

5.3.3 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier; Noordkop 

 € 1.000.000 

€ 19.260 

Gewijzigd 
 

5.3.3 
Stichting Feel The Night; Project Dark Sky Wadden 

€ 350.000 Nieuw 

5.3.3 
Stichting Landschapstriënnale 2023: Project Dynamische 

waddenkust 

€ 70.000 Nieuw 

5.3.3 
Landschapsbeheer Groningen; Terpen- en Wierdenland 

€ 350.000 
Vervalt 

5.3.3 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier; Koepelkosten 

Ruim baan voor vissen 

€ 413.000 
Vervalt 

5.3.3 
FME; Green Shipping Noord-Holland, fase 1 

€ 559.372 
Vervalt 

5.3.3 
Vogelbescherming Nederland; Wij- en Wadvogels 

€ 400.033 
Vervalt 

 

Programma 6 Economie, Cultuur en Welzijn 

OD Naam subsidie aanvrager Max subsidie 

2021 

Gewijzigd 

6.1.1 
Vereniging Dorpswerk Noord-Holland € 60.000  

6.1.1  
NOC*NSF / challenges sport € 150.000 Nieuw 

6.2.1 Plein C € 750.000  

6.2.1 Probiblio      €3.464.240  

6.2.1 St Plein C /  schade door NH gesubsidieerde inst.      € 51.591            Nieuw 

6.2.1 St NMF/Steunpunt M&A/schade door NH gesubsidieerde inst      € 9.606            Nieuw 



6.2.1 Mooi Noord-Holland/Steunpunt M&A/schade door NH gesubsidieerde 

inst. 

    € 15.910             Nieuw 

 

6.3.1 Stichting NMF/Steunpunt M&A € 180.864  

6.3.1 Mooi Noord-Holland/Steunpunt M&A € 279.136  

6.3.2 Molenfederatie € 15.000  

6.3.2 Noord-Holland Archief € 122.000 

               

€ 124.000 

Gewijzigd 

6.3.3 Museum Kaap Skil € 660.000 

         € 100.000 

       Gewijzigd 

 

6.3.3 Nationale Monumentenorganisate (NMo) / Overdracht Kasteelterrein 

Nuwendoorn 

 

€1.900.000        Nieuw 

6.4.1 ROP Midden West 

 

€ 17.000  

6.4.2 Fort Resort Beemster/ Restauratie Fort aan de Middenweg € 600.000 Verwijderd 

6.4.2 Gemeente Gooise Meren/Vestingplein Muiden € 800.000 Verwijderd 

6.4.2 Stichting Liniebreed Ondernemen, publiekscommunicatie € 87.000  

6.4.2 Gemeente Gooise Meren/ Oostelijke Vestingswal € 170.000  

6.4.2 Stichting Forteiland Pampus, bijdrage Erfgoed Deal € 560.000  

6.5.1 Gemeente Amsterdam/Regionale Detailhandelsvisie Groot Amsterdam € 10.000  

6.5.1 Gemeente Uithoorn/Regionale Detailhandelsvisie Amstelland-

Meerlanden 

€ 10.000  

6.5.1 Gemeente Zaanstad/Regionale Detailhandelsvisie Zaanstreek-

Waterland 

€ 10.000  

6.5.1 Gemeente Hoorn/Regionale Detailhandelsvisie West-Friesland € 10.000  

6.5.1 NBTC Holland Marketing/HollandCity strategie € 150.000      Vervalt 

6.5.1 Stichting OdeaanNH €50.000 Gewijzigd 

6.5.1 Coöperatie Breedband Beemster B.V. € 4.800.000  

6.5.1 Glasvezelnetwerk Hollands Kroon B.V. € 12.200.000  

6.5.1 Gemeente Hoorn, regionaal onderzoek werklocaties (regio West-

Friesland) 

               €20.000  

6.5.1 Gemeente Alkmaar, regionaal onderzoek werklocaties (regio Alkmaar) €20.000  

6.5.1 Gemeente Hollands Kroon, regionaal onderzoek werklocaties (regio 

Kop van Noord-Holland) 

€20.000  

6.5.3 TerraTechnica.Inholland Alkmaar, lerend innoveren € 450.000 

 

 

 

 

6.5.3 RPA/ONHN Skillsaanpak NHN  € 100.000  

6.5.3 St Hoger Onderwijs Nederland te Den Haag, locatie Hogeschool 

Inholland te Alkmaar/ Werkplaats digitaal ondernemen 

€ 100.000 

 

Gewijzigd 

6.5.4 Greenport Aalsmeer/programmabureau  € 150.000  

6.5.4 Greenport Aalsmeer/uitvoeringsprogramma € 100.000  

6.5.4 Greenport Noord-Holland Noord/programmabureau € 165.000  

6.5.4 Greenport Noord-Holland-Noord/uitvoeringsprogramma € 100.000  

6.5.4 Greenports Nederland/programma € 150.000  

6.5.4 Stichting Proeftuin Zwaagdijk, opstart veldlab bloembollen € 50.000  



 

6.5.4 Stichting Voedsel Verbindt/programmabureau € 125.000 Gewijzigd 

    

6.5.4. Stichting Voedsel Verbindt/uitvoeringsagenda 2020-2023 € 150.000 Nieuw 

 

6.5.4. Stichting Foodvalley/ programmabureau The Protein Cluster €10.000 Nieuw 

 

6.5.4. Aeres Hogeschool/lectoraat Bodem €50.000 Nieuw 

 

 

 

 

 

Programma 8 Economisch Herstel en Duurzaamheid 

OD Naam subsidie aanvrager Max subsidie 

2021 

Gewijzigd 

8.1.1 Zaancampus Zaanstad/Om- en bijscholing Duurzame technologie € 450.000  

8.1.1 Servicepunt Techniek/Intersectorale mobiliteit in techniek en 

Technologie 

€ 450.000  

8.1.1 Luchtvaart Community Schiphol/van werk naar werk € 200.000  

8.1.1 DudokXP-Infrabindt-Horizon College/Leerwijkcentrum Energie € 30.000  

8.1.1 Westfriese bedrijvengroep, versnelling energietransitie   € 100.000  

8.1.1 Stichting parkmanagement Hoorn, ontwikkeling smart grid € 100.000  

8.1.1 Lokale Energie Maatschappij SAENZ, opzet lokaal handelsplatform en 

energielevering woningbouw 

€ 100.000  

8.1.1 Vereniging GreenBiz IJmond, living labs verduurzaming 

bedrijventerreinen 

€ 100.000  

8.1.1 Ondernemersvereniging Hilversum Zuid-West, duurzaam 

Havenkwartier 

€ 100.000  

8.1.1 Hogeschool/ Universiteit van Amsterdam, Pilot MKB-Digitale Circulaire 

werkplaats 

€ 450.000 Nieuw 

8.1.1 3DMakerszone BV, Haarlem, SmartsMakersAcademy: MKB skillsroute € 250.000 Nieuw 

8.1.1 ROC Horizon College e.a., Hoorn, Entree in beweging: Duurzaam 

ontwikkelen kwetsbare groepen onderwijs-arbeidsmarkt 

€ 250.000 Nieuw 

8.1.1 ROC Horizon College e.a , Hoorn, Ontzorg de zorg: ontwikkelen en 

toepassen van technologie in de (ouderen) zorg 

€ 150.000 Nieuw 

8.1.1 Ontwikkelingsbedrijf Noord-Holland Noord, Verduurzaming 

Boekelermeer 2.0 

€100.000 Nieuw 

 

 

 



1 Bijlage Overzicht gewijzigde dekking van bestaande kredieten 

Bijlage Overzicht gewijzigde dekking van bestaande kredieten  



Oorspronkelijke dekking 

 

  

Voordracht Omschrijving krediet Afgesloten 

project

 Totaal krediet  Dekking

Kapitaallasten

 regulier 

 Dekking rechtstreeks 

t.l.v. reserve 

(t/m 2016) 

 Dekking  reserve 

kapitaallasten

(vanaf 2017) 

 Dekking

Bijdragen derden 

 Totaal dekking Vrijval uit reserve 

kapitaallasten 

per 31-12-2020

Restant saldo

 financierings-

reserve

 per 1-1-2021

Reserve kapitaallasten wegen

 2012-88, 2014-78, 2016-35, 

 2018-39 

N23 Westfrisiaweg Nee  €              426.278.205  €               26.010.000  €              184.270.000  €      109.865.000  €      106.133.205  €      426.278.205  €        92.327.191  €        15.154.842 

2015-99, 2017-46 N235-03: Bereikbaarheid Waterland: 

maatregelen N235, gedeelte 

Ilpendam-Purmerend

 Ja  €               26.250.000  €                 7.531.279  €                          362  €        10.408.000  €          8.310.359  €        26.250.000  €          9.783.520  €                       - 

2012-87, 2013-78 N241-01: Herinrichting N241, 

gedeelte N242-N248

Ja  €               48.000.000  €               25.008.376  €                 9.581.069  €        12.714.743  €             695.812  €        48.000.000  €        12.041.777  €                       - 

 2016-35, 2018-39, 2020-40,

 2021-12  

HOV-07: Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer Aalsmeer-knooppunt 

Schiphol Zuid

Nee  €               41.675.500  €                 2.525.184   € -   €          1.875.000  €        37.275.316  €        41.675.500  €          1.860.399 

2017-46, 2019-09, 2020-40 N504-09: Trajectbenadering N245a Ja  €                 4.400.000  €                 3.805.500  €                               -  €             355.000  €             239.500  €          4.400.000  €                       -  €                       - 

Subtotaal 546.603.705€               64.880.339€                193.851.431€               135.217.743€       152.654.192€       546.603.705€       116.012.887€       15.154.842€         

Reserve kapitaallasten OV

 2016-35 N242-21: Reconstructie oostelijke 

afrit N242

Nee  €                    520.000  €                               -  €                               -  €             520.000  €                       -  €             520.000  €             348.604  €             149.380 

 2016-35 HOV-07: Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer Aalsmeer-knooppunt 

Schiphol Zuid

Nee  €                    670.000  €                               -  €                               -  €             670.000  €                       -  €             670.000  €             664.783  €                       - 

 2014-02, 2017-46, 2018-39,

 2018-50, 2020-14 

HOV-03 Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer in 't Gooi

Nee  €              121.725.000  €                               -  €                 1.157.099  €      104.027.901  €        16.540.000  €      121.725.000  €        21.534.274  €          4.307.636 

 2014-89, 2015-62, 2017-46,

 2018-39, 2019-69, 2020-14 

HOV-05 Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer Schiphol Oost

Nee  €               45.555.300  €                 4.160.370  €                 1.974.068  €          2.989.932  €        36.430.930  €        45.555.300  €          2.083.413  €             864.000 

 2010-63, 2016-35, 2016-77,

 2019-09 

HOV-04: Hoogwaardig OV Haarlem-

Velsen, aframing krediet

Ja  €               32.500.000  €                               -  €               23.989.692  €          6.010.308  €          2.500.000  €        32.500.000  €          4.103.918 

Subtotaal 200.970.300€               4.160.370€                  27.120.859€                114.218.141€       55.470.930€         200.970.300€       28.734.992€         5.321.016€           

Reserve kapitaallasten kunstwerken

2017-60, 2019-81, 2020-14 Machinerichtlijn  Nee  €               29.090.000  €                 9.500.000  €                               -  €        19.590.000  €                       -  €        29.090.000  €        13.228.760  €          6.309.726 

2017-60 Centrale afstandbediening bruggen  Nee  €                 9.000.000  €                               -  €                               -  €          9.000.000  €                       -  €          9.000.000  €          7.693.741  €          1.273.077 

2017-60, 2020-40 Zelfbediening Roskamsluis Nee  €                    442.000  €                               -  €                               -  €             442.000  €                       -  €             442.000  €                9.917  €             432.083 

2017-60 Vervanging kunstwerken  Nee  €               10.680.000  €                               -  €                               -  €        10.680.000  €                       -  €        10.680.000  €          8.076.366  €          2.234.065 

Subtotaal 49.212.000€                9.500.000€                  -€                                39.712.000€         -€                        49.212.000€         29.008.784€         10.248.952€         

Reserve kapitaallasten vaarwegen

 2014-75, 2015-84, 2017-75 K4/5/6-b: Vaarwegvlak 19 Nee  €                 4.928.000  €                 4.500.000  €                               -  €             428.000  €                       -  €          4.928.000  €             423.000  €                      -0 

 2015-84, 2019-81, 2020-40 K4/5/6c vaarwegvak 20. Nee  €                 8.324.000  €                 8.000.000  €                               -  €             324.000  €                       -  €          8.324.000  €             324.000  €                       - 

 2016-74, 2020-40 Meekoppelkansen oevertraject 18 Nee  €                 7.973.200  €                 7.300.000  €             673.200  €          7.973.200  €             673.200  €                       - 

Subtotaal 21.225.200€                -€                                -€                                1.425.200€           -€                        21.225.200€         1.420.200€           -0€                       

Totaal 818.011.205€               63.085.525€                220.972.290€               290.573.084€       208.125.122€       818.011.205€       175.176.863€       30.724.809€         



Gewijzigde dekking 

 

 

Voordracht Omschrijving krediet Afgesloten 

project

 Totaal krediet  Dekking

Kapitaallasten

 regulier 

 Dekking rechtstreeks 

t.l.v. reserve 

(t/m 2016) 

 Dekking  reserve 

kapitaallasten

(vanaf 2017) 

 Dekking

Bijdragen derden 

 Totaal dekking 

Reserve kapitaallasten wegen

 2012-88, 2014-78, 2016-35, 

 2018-39 

N23 Westfrisiaweg  Nee  €              426.278.205  €              135.875.000  €              184.270.000  €                       -  €      106.133.205  €      426.278.205 

2015-99, 2017-46 N235-03: Bereikbaarheid Waterland: 

maatregelen N235, gedeelte 

Ilpendam-Purmerend

 Ja  €               26.250.000  €               17.939.279  €                          362  €                       -  €          8.310.359  €        26.250.000 

2012-87, 2013-78 N241-01: Herinrichting N241, 

gedeelte N242-N248

Ja  €               48.000.000  €               37.723.119  €                 9.581.069  €                       -  €             695.812  €        48.000.000 

 2016-35, 2018-39, 2020-40,

 2021-12  

HOV-07: Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer Aalsmeer-knooppunt 

Schiphol Zuid

Nee  €               41.675.500  €                 4.400.184   € -   €        37.275.316  €        41.675.500 

 2017-46, 2019-09, 2020-40 N504-09: Trajectbenadering N245a  Ja  €                 4.400.000  €                 4.160.500  €                               -  €                       -  €             239.500  €          4.400.000 

Subtotaal 546.603.705€                €              200.098.082  €              193.851.431  €                       -  €      152.654.192  €      546.603.705 

Reserve kapitaallasten OV

 2016-35 N242-21: Reconstructie oostelijke Ja  €                    520.000  €                    520.000  €                               -  €                       -  €                       -  €             520.000 

 2016-35 HOV-07: Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer Aalsmeer-knooppunt 

Schiphol Zuid

Nee  €                    670.000  €                    670.000  €                               -  €                       -  €                       -  €             670.000 

 2014-02, 2017-46, 2018-39,

 2018-50, 2020-14 

HOV-03 Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer in 't Gooi

Nee  €              121.725.000  €               25.841.910  €                 1.157.099  €        78.185.990  €        16.540.000  €      121.725.000 

 2014-89, 2015-62, 2017-46,

 2018-39, 2019-69, 2020-14 

HOV-05 Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer Schiphol Oost

Nee  €               45.555.300  €                 7.150.302  €                 1.974.068  €                       -  €        36.430.930  €        45.555.300 

 2010-63, 2016-35, 2016-77,

 2019-09 

HOV-04: Hoogwaardig OV Haarlem-

Velsen, aframing krediet

Ja  €               32.500.000  €                 6.010.308  €               23.989.692  €                       -  €          2.500.000  €        32.500.000 

Subtotaal 200.970.300€               40.192.520€                27.120.859€                78.185.990€         55.470.930€         200.970.300€       

Reserve kapitaallasten kunstwerken

2017-60, 2019-81, 2020-14 Machinerichtlijn  Nee  €               29.090.000  €               29.090.000 -€                                 €                       - -€                         €        29.090.000 

2017-60 Centrale afstandbediening bruggen  Nee  €                 9.000.000  €                 9.000.000 -€                                 €                       - -€                         €          9.000.000 

2017-60, 2020-40 Zelfbediening Roskamsluis Nee  €                    442.000  €                    442.000 -€                                 €                       - -€                         €             442.000 

2017-60 Vervanging kunstwerken  Nee  €               10.680.000  €               10.680.000 -€                                 €                       - -€                         €        10.680.000 

Subtotaal 49.212.000€                49.212.000€                -€                                -€                        -€                        49.212.000€         

Reserve kapitaallasten vaarwegen

 2014-75, 2015-84, 2017-75 K4/5/6-b: Vaarwegvlak 19 Nee  €                 4.928.000  €                 4.928.000  €                               -  €                       -  €                       -  €          4.928.000 

 2015-84, 2019-81, 2020-40 K4/5/6c vaarwegvak 20. Nee  €                 8.324.000  €                 8.324.000  €                               -  €                       -  €                       -  €          8.324.000 

 2016-74, 2020-40 Meekoppelkansen oevertraject 18 Nee  €                 7.973.200  €                 7.973.200  €                       -  €          7.973.200 

Subtotaal 21.225.200€                21.225.200€                -€                                -€                        -€                        21.225.200€         

Totaal 818.011.205€               310.727.802€               220.972.290€               78.185.990€         208.125.122€       818.011.205€       
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Provinciale Staten van Noord-Holland  

Haarlem, 13 juli 2021 

Onderwerp: Tweede begrotingswijziging 2021 

Kenmerk: 1664731/1665841 

Bijlagen:  

- Tweede begrotingswijziging 2021

- Overzicht gewijzigde dekking bestaande kredieten

1. Inleiding
Voor u ligt de tweede begrotingswijziging 2021. De tweede begrotingswijziging 2021 is onderdeel

van de Noord-Hollandse P&C cyclus die bestaat uit de kaderbrief, de begroting,

begrotingswijzigingen en de jaarstukken. In deze tweede begrotingswijziging worden de effecten

van de kaderbrief 2022 op de begroting in 2021 verwerkt en worden de geraamde inkomsten en

uitgaven bijgesteld op basis van recente ontwikkelingen. Daarnaast worden in deze voordracht een

aantal kredietbesluiten voorgelegd.

2. Doelstellingen en evaluatiecriteria
De tweede begrotingswijziging is een standaard onderdeel van de P&C-cyclus en stelt Provinciale

Staten in staat om het budgetrecht uit te oefenen.

3. Financiële ontwikkelingen

Het begrotingsresultaat wordt in de tweede begrotingswijziging met € 6,2 mln. voordelig bijgesteld

ten opzichte van het gepresenteerde saldo in de kaderbrief 2022. Het begrotingssaldo wordt

bijgesteld van € 0,6 mln. positief (saldo na kaderbrief 2022) naar een saldo van € 6,8 mln. positief.

Een specificatie van de financiële ontwikkelingen in deze begrotingswijziging is te vinden in

hoofdstuk 2 van de tweede begrotingswijziging 2021.

52



2021 

2 

De Tweede begrotingswijziging 2021 in 1 oogopslag (bedragen x €1.000) 

min is voordelig 
Begroot 2021 
voor tweede 

wijziging 

Tweede 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2021 
na tweede 
wijziging 

1 Openbaar bestuur 21.191 1.158 22.349 

2 Klimaat en Milieu 51.489 2.172 53.660 

3 Ruimte en Water 29.981 5.640 35.621 

4 Bereikbaarheid 253.960 2.024 255.984 

5 Groen 97.777 7.484 105.260 

6 Economie, Cultuur en Welzijn 42.019 786 42.805 

7 Financiën en bedrijfsvoering -359.683 -15.209 -374.892

8 Economisch herstel en duurzaamheid 14.100 0 14.100 

Totaal saldo van lasten en baten 150.833 4.054 154.888 

Stortingen 376.038 48.995 425.033 

Onttrekkingen -529.839 -56.843 -586.682

Totaal mutaties reserves -153.801 -7.848 -161.649 

Begrotingsresultaat -2.968 -3.794 -6.761 

4. Kredietbesluiten

Bij deze tweede begrotingswijziging worden tevens enkele kredietbesluiten aan u voorgelegd. Het

betreft

• Een nieuw in te stellen krediet ten behoeve van de aankoop van gronden vanuit de

regelingen Impuls Veenweiden en voor de regeling provinciale aankoop veehouderijen

nabij natuurgebieden gedekt vanuit specifieke uitkeringen vanuit het Rijk (SPUK-gelden)

• Een nieuw in te stellen krediet voor de aanleg van een zonnefietspad langs de N201

• Het heropenen van een tweetal kredieten ten behoeve van de afronding van de

betreffende projecten.

• Daarnaast wordt de financieel-technische afwikkeling op kredietniveau voor de vrijval van

€ 175 mln. vanuit de kapitaallasten reserves, waartoe is besloten bij de Eerste

begrotingswijziging 2021, aan u voorgelegd. Dit betreffen geen besluiten over de hoogte

van de kredieten zelf maar een besluit over de wijziging in de dekking van de betreffende

kredieten. Deze dekking wijzigt naar aanleiding van de door u besloten vrijval uit de

kapitaallasten reserves ten opzichte van de aangegeven dekkingsbrond ten tijde van het

kredietbesluit.

krediet aankoop SPUK-gronden 
In deze voordracht wordt voorgesteld een krediet aankoop SPUK-gronden beschikbaar te stellen 
van € 30 miljoen. Er is behoefte aan een krediet voor de aankoop van gronden met behulp van 
specifieke uitkeringen (SPUK) van het rijk daarvoor. Dit krediet is momenteel nodig voor de regeling 
specifieke uitkering Impuls Veenweiden (Impuls Veenweiden) en voor de regeling provinciale 
aankoop veehouderijen nabij natuurgebieden (Aankoop veehouderijen).  
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Grondaankopen dienen te worden opgenomen op de balans conform het BBV en de notitie 
materiële vaste activa van de commissie BBV van januari 2020. De grondaankopen worden tegen 
aankoopwaarde op de balans geplaatst. Hiervoor is een krediet benodigd.  

De dekking van het krediet bestaat voor € 24.864.028 uit de specifieke uitkeringen van het rijk voor 
aankoop van grond en voor € 5.135.972 uit de algemene middelen van de provincie. Voor impuls 
Veenweiden heeft de provincie op 13 november 2020 een beschikking gekregen van in totaal € 18 
miljoen. Op dit moment hebben we nog geen beschikking van het rijk voor provinciale aankoop 
veehouderijen, maar die wordt wel dit jaar verwacht. Momenteel is de verwachting dat het zal 
gaan om € 6.864.028 miljoen voor de eerste tranche. De bedragen voor de tweede en eventuele 
derde tranche zijn nog niet bekend. 

Bij de regeling aankoop veehouderijen wordt het rijksgeld gebruikt voor de aankoop van complete 
boerderijen (grond en gebouwen) met als doel om de stikstofdepositie op overbelaste 
stikstofgevoelige Natura  2000-gebieden te verminderen.  Het is niet de bedoeling dat de specifieke 
uitkering het vermogen van de provincie doet toenemen. Daarom komt de financiering van de 
restwaarde van de grond uiteindelijk altijd ten laste van de provincie. Het provinciale deel van het 
krediet wordt ingezet om de restwaarde van de grond te financieren. Als de grond daarna wordt 
gebruikt als natuur, is de restwaarde laag. Maar als de bestemming anders is, bijv. extensiveren kan 
er sprake zijn van een hogere restwaarde (en dus ook van een hoger bedrag uit het provinciale deel 
van het krediet).  

Bij de Impuls Veenweiden kan het rijksgeld worden ingezet voor de totale financiering van de 
grond. Wel geldt daar de voorwaarde dat bij verkoop, de opbrengst van de grond weer wordt 
ingezet voor het doel van Impuls Veenweiden. Voor deze specifieke uitkering is dus geen inzet 
nodig van het provinciale deel van het krediet. 

Zodra de aangekochte grond op de balans is geplaatst, zal de waarde van de grond verminderd 
worden met de bijdrage vanuit de specifieke uitkering voor de aangekochte grond. De resterende 
balanswaarde (die is gefinancierd uit het provinciale deel van het krediet) telt mee in het eigen 
vermogen van de provincie. Op de balanswaarde van grond wordt niet afgeschreven.  

Krediet aanleg zonnefietspad N201 

Bij de kaderbrief 2018 hebben uw Staten middelen beschikbaar gesteld voor de verduurzaming van 

provinciale infrastructuur. Hiervan is nog een deel gereserveerd in de reserve innovatieprojecten 

mobiliteit. Een van de projecten voor de verduurzaming infrastructuur betreft de aanleg van een 

zonnefietspad langs de N201. Omdat dit een investering betreft die geactiveerd moet worden 

stellen wij uw Staten voor om voor dit project een krediet beschikbaar te stellen. De verwachte 

kosten voor de aanleg van het zonnefietspad bedragen € 1,23 miljoen. De dekking van dit krediet is 

beschikbaar vanuit de reserve innovatieprojecten mobiliteit. Als afschrijvingstermijn geldt een 

termijn van 5 jaar. 

Heropenen afgesloten kredieten N236-06 en N236-09 

Bij de vaststelling van de Begroting  en het iMPI 2021 zijn de kredieten N236-06 Reconstructie 

N236, deel 1: Loosdrechtdreef-Driemond en N236-09 Reconstructie N236, deel 2: Gein Zuid-

Verlengde Rijnkade afgesloten. De werkzaamheden van beide projecten waren door de 

oorspronkelijke aannemer afgerond. Er zijn echter nog restpunten die de gebiedsaannemer van 

Gooi en Vechtstreek uitvoert. Aangenomen werd dat deze kosten op het gebiedscontract zouden 

drukken. Dit is echter niet het geval. Daarnaast zijn er langlopende discussies met nutsbedrijven 
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over de financiële afhandeling van het verleggen van kabels en leidingen. Deze kosten moeten nog 

ten laste van de kredieten N236-06 en N236-09 komen. Hiervoor is het nodig de betreffende 

kredieten weer te worden opengesteld.  

5. Gewijzigde dekking van bestaande kredieten.
In de Eerste begrotingswijziging 2021 heeft u besloten voor de financiering van een aantal
voorstellen een bedrag van € 175 miljoen te laten vrijvallen uit de reserves kapitaallasten. De
Vrijval van € 175 miljoen uit de reserves kapitaallasten betekent dat voor een groot aantal
projecten, waarvan de dekking van de kapitaallasten plaatsvond vanuit een reserve kapitaallasten,
een wijzigingsbesluit van de dekking van deze investeringen noodzakelijk is. Dit laatste in verband
met financiële rechtmatigheid, voorgeschreven in de geldende wetgeving, het Besluit Begroting en
Verantwoording provincies en gemeenten (BBV). Het wijzigen van de dekkingsbron heeft geen
inhoudelijke consequenties voor de projecten zelf en is in lijn met eerdere besluitvorming door uw
Staten bij de Eerste begrotingswijziging 2021 over de vrijval van € 175 mln. Hieronder is het
voorstel tot wijziging van de dekking van meerdere kredieten opgenomen middels een was-wordt
overzicht. Een beter leesbare versie (groter lettertype) van deze was-wordt tabellen is te vinden in
de bijlage ‘Overzicht gewijzigde dekking van bestaande kredieten’ bij deze voordracht.

Oorspronkelijke dekking (Was) 

projectnr. projectnaam te heropenen kredieten oorspronkelijk 

krediet

uitgaven 

(afgerond)

resterend 

krediet

a. N236-06 Reconstructie N236, deel 1 8.800.000 8.789.000 11.000

b. N236-09 Reconstructie N236, deel 2 650.000 630.000 20.000

Voordracht Omschrijving krediet Afgesloten 

project

 Totaal krediet  Dekking

Kapitaallasten

 regulier 

 Dekking rechtstreeks 

t.l.v. reserve 

(t/m 2016) 

 Dekking  reserve 

kapitaallasten

(vanaf 2017) 

 Dekking

Bijdragen derden 

 Totaal dekking Vrijval uit reserve 

kapitaallasten 

per 31-12-2020

Restant saldo

 financierings-

reserve

 per 1-1-2021

Reserve kapitaallasten wegen

 2012-88, 2014-78, 2016-35, 

 2018-39 

N23 Westfrisiaweg Nee  €    426.278.205  €    26.010.000  €    184.270.000  €    109.865.000  €    106.133.205  €    426.278.205  €    92.327.191  €    15.154.842 

2015-99, 2017-46 N235-03: Bereikbaarheid Waterland: 

maatregelen N235, gedeelte 

Ilpendam-Purmerend

 Ja  €    26.250.000  €    7.531.279  €    362  €    10.408.000  €    8.310.359  €    26.250.000  €    9.783.520  €    - 

2012-87, 2013-78 N241-01: Herinrichting N241, 

gedeelte N242-N248

Ja  €    48.000.000  €    25.008.376  €    9.581.069  €    12.714.743  €    695.812  €    48.000.000  €    12.041.777  €    - 

 2016-35, 2018-39, 2020-40,

 2021-12  

HOV-07: Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer Aalsmeer-knooppunt 

Schiphol Zuid

Nee  €    41.675.500  €    2.525.184   € -   €    1.875.000  €    37.275.316  €    41.675.500  €    1.860.399 

2017-46, 2019-09, 2020-40 N504-09: Trajectbenadering N245a Ja  €    4.400.000  €    3.805.500  €    -  €    355.000  €    239.500  €    4.400.000  €    -  €    - 

Subtotaal 546.603.705€     64.880.339€    193.851.431€     135.217.743€    152.654.192€    546.603.705€    116.012.887€    15.154.842€     

Reserve kapitaallasten OV

 2016-35 N242-21: Reconstructie oostelijke 

afrit N242

Nee  €    520.000  €    -  €    -  €    520.000  €    -  €    520.000  €    348.604  €    149.380 

 2016-35 HOV-07: Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer Aalsmeer-knooppunt 

Schiphol Zuid

Nee  €    670.000  €    -  €    -  €    670.000  €    -  €    670.000  €    664.783  €    - 

 2014-02, 2017-46, 2018-39,

 2018-50, 2020-14 

HOV-03 Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer in 't Gooi

Nee  €    121.725.000  €    -  €    1.157.099  €    104.027.901  €    16.540.000  €    121.725.000  €    21.534.274  €    4.307.636 

 2014-89, 2015-62, 2017-46,

 2018-39, 2019-69, 2020-14 

HOV-05 Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer Schiphol Oost

Nee  €    45.555.300  €    4.160.370  €    1.974.068  €    2.989.932  €    36.430.930  €    45.555.300  €    2.083.413  €    864.000 

 2010-63, 2016-35, 2016-77,

 2019-09 

HOV-04: Hoogwaardig OV Haarlem-

Velsen, aframing krediet

Ja  €    32.500.000  €    -  €    23.989.692  €    6.010.308  €    2.500.000  €    32.500.000  €    4.103.918 

Subtotaal 200.970.300€     4.160.370€     27.120.859€    114.218.141€    55.470.930€     200.970.300€    28.734.992€     5.321.016€     

Reserve kapitaallasten kunstwerken

2017-60, 2019-81, 2020-14 Machinerichtlijn  Nee  €    29.090.000  €    9.500.000  €    -  €    19.590.000  €    -  €    29.090.000  €    13.228.760  €    6.309.726 

2017-60 Centrale afstandbediening bruggen  Nee  €    9.000.000  €    -  €    -  €    9.000.000  €    -  €    9.000.000  €    7.693.741  €    1.273.077 

2017-60, 2020-40 Zelfbediening Roskamsluis Nee  €    442.000  €    -  €    -  €    442.000  €    -  €    442.000  €    9.917  €    432.083 

2017-60 Vervanging kunstwerken  Nee  €    10.680.000  €    -  €    -  €    10.680.000  €    -  €    10.680.000  €    8.076.366  €    2.234.065 

Subtotaal 49.212.000€    9.500.000€     -€     39.712.000€     -€    49.212.000€     29.008.784€     10.248.952€     

Reserve kapitaallasten vaarwegen

 2014-75, 2015-84, 2017-75 K4/5/6-b: Vaarwegvlak 19 Nee  €    4.928.000  €    4.500.000  €    -  €    428.000  €    -  €    4.928.000  €    423.000  €  -0 

 2015-84, 2019-81, 2020-40 K4/5/6c vaarwegvak 20. Nee  €    8.324.000  €    8.000.000  €    -  €    324.000  €    -  €    8.324.000  €    324.000  €  - 

 2016-74, 2020-40 Meekoppelkansen oevertraject 18 Nee  €    7.973.200  €    7.300.000  €    673.200  €    7.973.200  €    673.200  €    - 

Subtotaal 21.225.200€    -€     -€     1.425.200€     -€    21.225.200€     1.420.200€     -0€   

Totaal 818.011.205€     63.085.525€    220.972.290€     290.573.084€    208.125.122€    818.011.205€    175.176.863€    30.724.809€     
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Gewijzigde dekking (Wordt) 

Bij de projecten waarvan de kapitaallasten niet meer gedekt worden uit de reserves kapitaallasten 
maar vanuit de algemene middelen is ook gekeken naar de toekomstige uitgaven (restant 
kredieten). Om € 175 mln. vrij te spelen vanuit de kapitaallasten reserves was het ook nodig de 
dekking van een aantal kredieten te wijzigen waarvoor nog middelen in de investeringsreserves 
zitten. Hierdoor vallen er, zoals reeds is aangekondigd in de kaderbrief 2022, nog bedragen vrij uit 
de reserve Ontwikkeling provinciale infrastructuur van 
€ 20,476 miljoen en uit de reserve Investeringen kunstwerken van € 10.249 miljoen. Het totale 
saldo aan aanvullende vrijval bovenop de € 175 mln. bedraagt € 30.725 miljoen en deze middelen 
worden conform besluitvorming bij de kaderbrief 2022 toegevoegd aan de algemene reserve. 

6. Herbestemming vrije ruimte reserve Ontwikkeling Provinciale Infrastructuur (OPI)

Bij de Jaarrekening 2019 hebben uw Staten bij de resultaatbestemming besloten de vrijvallende 

middelen Parallelle Kaagbaan ad € 18.571.960 miljoen te storten in de reserve Ontwikkelen 

Provinciale infrastructuur. Hierbij is destijds aangeven dat een voorstel tot besluitvorming over de 

middelen aan PS wordt voorgelegd. Inmiddels hebben uw Staten bij verschillende voordrachten 

ingestemd met de volgende bestedingen: 

• Monitoring Tata Steel: € 4,0 miljoen (voordracht Eerste Begrotingswijziging 2021)

• Uitvoeringsplan Smart Mobility: € 6,8 miljoen (voordracht Focus Smart Mobility 2022-
2025)

• Duurzame infrastructuur: € 4,0 miljoen (voordracht Duurzaamheidsambities provinciale
infrastructuur 2021-2023)

Voor de resterende vrije ruimte ad € 3.571.960 hebben wij nieuwe bestedingen gevonden. U bent 

hierover reeds geïnformeerd: 

Voordracht Omschrijving krediet Afgesloten 

project

 Totaal krediet  Dekking

Kapitaallasten

 regulier 

 Dekking rechtstreeks 

t.l.v. reserve 

(t/m 2016)

 Dekking  reserve 

kapitaallasten

(vanaf 2017) 

 Dekking

Bijdragen derden 

 Totaal dekking 

Reserve kapitaallasten wegen

 2012-88, 2014-78, 2016-35, 

 2018-39 

N23 Westfrisiaweg  Nee  €    426.278.205  €    135.875.000  €    184.270.000  €    -  €    106.133.205  €    426.278.205 

2015-99, 2017-46 N235-03: Bereikbaarheid Waterland: 

maatregelen N235, gedeelte 

Ilpendam-Purmerend

 Ja  €    26.250.000  €    17.939.279  €    362  €    -  €    8.310.359  €    26.250.000 

2012-87, 2013-78 N241-01: Herinrichting N241, 

gedeelte N242-N248

Ja  €    48.000.000  €    37.723.119  €    9.581.069  €    -  €    695.812  €    48.000.000 

 2016-35, 2018-39, 2020-40,

 2021-12  

HOV-07: Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer Aalsmeer-knooppunt 

Schiphol Zuid

Nee  €    41.675.500  €    4.400.184   € -   €    37.275.316  €    41.675.500 

 2017-46, 2019-09, 2020-40 N504-09: Trajectbenadering N245a  Ja  €    4.400.000  €    4.160.500  €    -  €    -  €    239.500  €    4.400.000 

Subtotaal 546.603.705€      €    200.098.082  €    193.851.431  €    -  €    152.654.192  €    546.603.705 

Reserve kapitaallasten OV

 2016-35 N242-21: Reconstructie oostelijke Ja  €    520.000  €    520.000  €    -  €    -  €    -  €    520.000 

 2016-35 HOV-07: Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer Aalsmeer-knooppunt 

Schiphol Zuid

Nee  €    670.000  €    670.000  €    -  €    -  €    -  €    670.000 

 2014-02, 2017-46, 2018-39,

 2018-50, 2020-14 

HOV-03 Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer in 't Gooi

Nee  €    121.725.000  €    25.841.910  €    1.157.099  €    78.185.990  €    16.540.000  €    121.725.000 

 2014-89, 2015-62, 2017-46,

 2018-39, 2019-69, 2020-14 

HOV-05 Hoogwaardig Openbaar 

Vervoer Schiphol Oost

Nee  €    45.555.300  €    7.150.302  €    1.974.068  €    -  €    36.430.930  €    45.555.300 

 2010-63, 2016-35, 2016-77,

 2019-09 

HOV-04: Hoogwaardig OV Haarlem-

Velsen, aframing krediet

Ja  €    32.500.000  €    6.010.308  €    23.989.692  €    -  €    2.500.000  €    32.500.000 

Subtotaal 200.970.300€     40.192.520€    27.120.859€    78.185.990€    55.470.930€    200.970.300€    

Reserve kapitaallasten kunstwerken

2017-60, 2019-81, 2020-14 Machinerichtlijn  Nee  €    29.090.000  €    29.090.000 -€      €    - -€     €    29.090.000 

2017-60 Centrale afstandbediening bruggen  Nee  €    9.000.000  €    9.000.000 -€      €    - -€     €    9.000.000 

2017-60, 2020-40 Zelfbediening Roskamsluis Nee  €    442.000  €    442.000 -€      €    - -€     €    442.000 

2017-60 Vervanging kunstwerken  Nee  €    10.680.000  €    10.680.000 -€      €    - -€     €    10.680.000 

Subtotaal 49.212.000€    49.212.000€    -€     -€    -€    49.212.000€    

Reserve kapitaallasten vaarwegen

 2014-75, 2015-84, 2017-75 K4/5/6-b: Vaarwegvlak 19 Nee  €    4.928.000  €    4.928.000  €    -  €    -  €    -  €    4.928.000 

 2015-84, 2019-81, 2020-40 K4/5/6c vaarwegvak 20. Nee  €    8.324.000  €    8.324.000  €    -  €    -  €    -  €    8.324.000 

 2016-74, 2020-40 Meekoppelkansen oevertraject 18 Nee  €    7.973.200  €    7.973.200  €    -  €    7.973.200 

Subtotaal 21.225.200€    21.225.200€    -€     -€    -€    21.225.200€    

Totaal 818.011.205€     310.727.802€     220.972.290€     78.185.990€    208.125.122€    818.011.205€    
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• Bermveiligheid N-Wegen ad € 3.04.500 (zie PS-brief van 1 april 2021, geagendeerd als
ingekomen brief in de PS vergadering van 17 mei 20210 )

• Versterking van het programma Slim, Schoon en Veilig ten aanzien van kleinschalige
verbetering van de verkeersveiligheid ad € 367.460 (aangekondigd in de voordrachten
“Duurzaamheidsambities provinciale infrastructuur 2021-2023” en “Focus Smart Mobility
2022-2025”)

Met de voorgestelde besluitpunten in deze voordracht formaliseren uw Staten de voorgenomen 

bestedingen waarna voor het gehele bedrag dat bij de resultaatbestemming 2019 in de reserve 

Ontwikkelen provinciale infrastructuur is gestort een nieuwe bestedingsdoel is toegewezen. 

7. Voorstel

Wij stellen u voor te besluiten overeenkomstig het bijgaande ontwerpbesluit. 

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland, 

dhr. A.Th.H. van Dijk, voorzitter 

mw. R.M. Bergkamp, provinciesecretaris 
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Ontwerpbesluit 

Nr. 52-2021

Provinciale Staten van Noord-Holland; 

gelezen de voordracht van Gedeputeerde Staten van 13 juli 2021; 

besluiten: 

1. Een krediet Aankoop SPUK-gronden beschikbaar te stellen van € 30.000.000,- voor de aankoop

van gronden met behulp van Specifieke Uitkeringen van het Rijk daarvoor;

2. Een krediet beschikbaar te stellen voor de aanleg van een zonnefietspad langs de N201

(P.00121) voor een bedrag van € 1.230.000,-

Het krediet komt ten laste van de reserve innovatieprojecten mobiliteit.

3. De afgesloten kredieten voor de projecten N236-06 Reconstructie N236, deel 1:

Loosdrechtdreef-Driemond (P.00045.3 ) en N236-09 Reconstructie N236, deel 2: Gein Zuid-

Verlengde Rijnkade (P.00045.4) te heropenen.

4. In te stemmen met de gewijzigde dekking van de reeds beschikbaar gestelde kredieten

conform het overzicht in paragraaf 5 van de voordracht;

5. Conform toezegging “bij de jaarrekening 2019  te besluiten tot aanvulling van het

bestedingsplan van reserve “Ontwikkelen Provinciale infrastructuur” als volgt:

a. € 3.404.500,- te bestemmen voor de aanpak van bermveiligheid langs N-wegen

b. € 367.460,- te bestemmen voor de aanpak van verkeersveiligheid middels zogenaamde

‘kleine infrastructurele verbeteringen’.

6. De tweede begrotingswijziging 2021 vast te stellen;

7. De bij deze tweede begrotingswijziging gewijzigde programmabudgetten van de begroting

2021 vast te stellen;

8. De gewijzigde lijst met subsidies buiten uitvoeringsregeling 2021 vast te stellen.
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Haarlem, 11 oktober 2021

Provinciale Staten voornoemd, 

 , voorzitter 

  , wnd. statengriffier 
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Advies commissie NLG:

De Voordracht tweede Begrotingswijziging 2021

Uittreksel van het concept-verslag NLG 20-09-2020:

9. Tweede begrotingswijziging

9.a Financiën: Voordracht Tweede begrotingswijziging 2021

De voorzitter heropent de commissievergadering en geeft het woord aan de Statenleden voor hun inbreng in 
eerste termijn.

Eerste termijn

De heer De Wit (VVD) heeft nog een aantal vragen naar aanleiding van de beantwoording op de technische 
vragen. De VVD vindt de begrotingswijziging an sich helder, maar heeft moeite om ten aanzien van één 
punt te begrijpen wat het precies voorstelt en waar het vandaan komt. Dit betreft de gelden vanuit het Rijk 
voor de aankoop van veehouderijen dan wel de veenweidestrategie. In de technische briefing van 
hedenmorgen werd duidelijk dat er nog een stuk volgt over de (betekenis van) de veenweidestrategie. De 
VVD verwacht dat het ook een financiële paragraaf zal bevatten. Desalniettemin staat het bedrag reeds 
opgenomen in onderhavige begrotingswijziging. De VVD wil in ieder geval de bevestiging ontvangen dat er 
op basis van de veenweidestrategie kan worden gediscussieerd over hoe er tegen de besteding van het geld 
wordt aangekeken en dat de provincie niet nu al gecommitteerd is aan een soort punt vooruitlopend op de 
veenweidestrategie terwijl er straks na de beraadslaging wellicht toch wat anders over wordt gedacht. De 
VVD verneemt derhalve graag de bevestiging van het college dat het op voornoemde wijze mag worden 
geïnterpreteerd.

Voorts staat er nog een technische vraag van de VVD open over de €5,1 miljoen die uit de algemene 
middelen van de provincie komt, en dus niet uit de middelen die het Rijk aan de provincie ter beschikking 
stelt. Waar komt het bedrag ad €5,1 miljoen vandaan en waarvoor is dit nodig? De heer De Wit begrijpt 
enigszins dat het geld vanuit het Rijk onder andere bedoeld is om aankopen te gaan doen en dat er ook 
andere kosten uit gefinancierd kunnen worden. Daarmee is de afwaardering van de gronden naar 
bijvoorbeeld natuurwaarde geregeld. Toch is die €5,1 miljoen opgenomen en de heer De Wit (VVD) begrijpt 
niet helemaal waarvoor dit bedrag nodig is en waar het vandaan komt. Hierop ontvangt hij derhalve nog 
enige reflectie.

In de beantwoording van de technische vragen wordt iets gesteld over bijkomende kosten voor de aankoop 
van veehouderijen. De VVD vraagt zich af, zeker ook omdat de provincie de kosten moet financieren, wat 
die kosten behelzen en wat in potentie de omvang ervan is. Betreft het echt een materieel risico of zijn het 
"verwaarloosbare" proceskosten?

Tot slot ontvangt de VVD graag de regelingen die in de technische beantwoording als bijlage zijn genoemd. 
De heer De Wit heeft deze niet kunnen terugvinden in iBabs.
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Mevrouw Kapitein (D66) heeft een vraag over de aankoop van de veehouderijen. Deze ligt in lijn met de 
vragen van de VVD. Kan de gedeputeerde hier al wat meer over zeggen? Heeft zij al een beter idee van wat 
er met de gronden gaat gebeuren zodra die zijn aangekocht? Wordt het natuur of anderszins? Wat zijn de 
bijbehorende kosten? D66 begrijpt dat de reserve grond hiervoor wordt aangewend, maar de fractie 
ontvangt in reflectie hierop graag wat nadere informatie.

D66 steunt voorts de opmerking van de VVD over de veenweide.

Mevrouw Koning-Hoeve (CDA) heeft dezelfde vraag als de VVD over de aankoop van veehouderijen en 
ontvangt graag een nadere toelichting en een nader inzicht in de stukken. Als mevrouw Koning-Hoeve het 
juist begrepen heeft, wordt er geld voor de veenweidestrategie gereserveerd terwijl er nog geen strategie is. 
PS blijven leidend op de inhoud van dit dossier. Het CDA acht het derhalve belangrijk dat de strategie nog 
een keer nadrukkelijk terugkomt (op de agenda).

Wat betreft het Uitvoeringsprogramma Natuur in Noord-Holland en de versnelling van de aanpak in de 
binnenduinrand wordt een bedrag van €7,9 miljoen gereserveerd. Is de gedeputeerde ervan op de hoogte 
dat in de binnenduinrand een enorme onrust is ontstaan over de plannen? Zijn er al besluiten genomen? 
Hebben de ambtenaren de opdracht gekregen om mensen in het gebied te vragen of zij aan de plannen 
willen meewerken? Er doen de verhalen de ronde dat als de mensen geen medewerking willen verlenen, hun 
medegedeeld wordt dat zij onteigend zullen worden. Klopt dit? Hierdoor ontstaat nog veel meer onrust. Het 
CDA verneemt derhalve graag de stand van zaken.

Hiermee hangt samen het rapport ecologische visie binnenduinrand Zuid-Kennemerland van april 2021. Wat 
is de status van deze visie? Komt deze ook nog naar PS of is deze reeds vastgesteld in GS?

De heer Van Tiggelen (PVV) merkt op dat gelet op de problemen die de SolaRoad in het verleden heeft 
gebracht en het feit dat er zijns inziens sowieso geen nut en noodzaak is voor zonnefietspaden, de PVV 
niets ziet in het beschikbaar stellen van €1,23 miljoen voor de aanleg van een zonnefietspad langs de N201. 
Dit geld kan beter besteed worden. Het beschikbaar stellen van €30 miljoen aan belastinggeld voor het 
uitkopen van veehouderijen nabij natuurgebieden, waarvan €5,1 miljoen provinciaal belastinggeld om 
stikstofdepositie te verminderen, komt de PVV zinloos voor, om zowel rekenkundige en natuurkundige 
redenen. De fractie kan derhalve niet instemmen met voorliggend besluit.

De voorzitter meent dat de eerste opmerking van de heer Van Tiggelen (PVV) betreffende SolaRoad 
thuishoort in de commissie M&B.

De heer Zoon (PvdD) is blij dat het CDA zich ongerust maakt over de onrust in de binnenduinrand. Qua 
biodiversiteit is er inderdaad sprake van enorm veel onrust. Het is derhalve goed om daar aandacht voor te 
vragen.

De heer Zoon heeft twee opmerkingen. Op pagina 3 staat: "Bij de regeling aankoop veehouderijen wordt het 
rijksgeld gebruikt voor de aankoop van complete boerderijen (grond en gebouwen) met als doel om de 
stikstofdepositie op overbelaste stikstofgevoelige Natura 2000-gebieden te verminderen." De Partij voor de 
Dieren zou graag zien dat ook de dierenrechten gelijk ingenomen worden en dat er niet een verschuiving 
van het probleem plaatsvindt. Kan de gedeputeerde dit toezeggen?
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Er is een verschuiving in de reservering waterrecreatie die de Partij voor de Dieren niet helemaal kan 
plaatsen. Volgens haar was er immers genoeg geld voor. Tegelijkertijd zijn er hele grote problemen met de 
waterkwaliteit, vooral met de nutriënten. De Partij voor de Dieren zou graag zien dat het geld niet wordt 
aangewend voor het realiseren van visplekken, aangezien deze indruisen tegen het provinciaal beleid inzake 
dierenleed en milieuvervuiling door lood.

De voorzitter bedankt de commissieleden voor hun inbreng in eerste termijn. Bij de behandeling van dit 
agendapunt zijn meerdere leden van GS aangeschoven. De voorzitter geeft als eerste het woord aan de 
gedeputeerde Rommel.

Beantwoording door gedeputeerde Rommel (VVD): 
De meeste vragen die zijn gesteld, hebben betrekking op de aankoop van veehouderijen. Vanmorgen heeft 
er een BOT-overleg plaatsgevonden over de strategie voor het veenweidegebied. Er bleef nog één vraag 
hangen, te weten hoe de Staten er verder bij betrokken worden. Nadat de 80%-versie met de Staten is 
besproken, is het de bedoeling van GS om een uitwerking naar de 100%-versie te maken. Deze zal hopelijk 
voor het einde van dit jaar als een voordracht in PS behandeld worden, zodat de Staten deze kunnen 
vaststellen. 

Gedeputeerde Rommel kan zich voorstellen dat de gelden er ingewikkeld uitzien. De opkoopregeling is 
afkomstig van het Rijk. In de eerste tranche kunnen ook bedrijven uit de provincie Noord-Holland 
deelnemen. De eisen die het Rijk stelt, gaan echter dusdanig ver dat gedeputeerde Rommel niet verwacht 
dat er een bedrijf in Noord-Holland voor in aanmerking komt.

Voorts heeft het Rijk €18 miljoen beschikbaar gesteld. De provincie c.q. de heer Loggen heeft zich reeds in 
de vorige periode beziggehouden met de bodemdaling. De veenweidegelden lopen enigszins vooruit op de 
strategie die nog moet worden vastgesteld. De provincie is derhalve reeds lerend bezig met innovatieve 
methodieken en bekijkt op welke punten zij iets kan doen.

In antwoord op de vraag van de heer Zoon (PvdD) over de dierenrechten merkt gedeputeerde Rommel op 
dat de provincie niet over de Rijksregeling gaat.

De heer De Wit (VVD) en mevrouw Koning-Hoeve (CDA) vroegen naar de regelingen die in de technische 
beantwoording als bijlage zijn genoemd. Gedeputeerde zal deze via de griffie doen toekomen. 

Tegen mevrouw Koning-Hoeve en de heer Zoon (PvdD) merkt gedeputeerde op dat de provincie in Zuid-
Kennemerland is gestart met de gebiedsgerichte aanpakken. Zij spreekt met de mensen in het gebied. Er 
wordt niet gedreigd, ook al komt het in de pers heel ongelukkig over. Gedeputeerde probeert derhalve de 
nodige communicatieve bijsturing te verrichten. 
De provincie beschikt over een instrumentenkoffer. Een van de instrumenten betreft onteigening. Dit wordt 
echter gebruikt op basis van vrijwilligheid in het kader van de totale schadeloosstelling. Ook in Zuid-
Kennemerland is men echter nog niet zover. De provincie bekijkt thans nog de mogelijkheden voor de 
agrariërs die in deze gebieden gevestigd zijn, waaronder de paardenhouderijen.

De heer De Wit (VVD) heeft de voordracht erbij gepakt, waarin wordt voorgesteld een krediet 
beschikbaar te stellen van €30 miljoen. Hij citeert (pagina 3): "De dekking van het krediet bestaat 
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voor €24.864.028 uit de specifieke uitkeringen van het rijk voor aankoop van grond en voor 
€5.135.972 uit de algemene middelen van de provincie." De heer De Wit neemt aan dat de €5,1 
miljoen op dit moment nog onbestemd is en vrijstaat in de algemene middelen. Komt dit geld nog 
terug als onderdeel van de regeling van het Rijk of betreft dit een eigen bijdrage van de provincie 
om de regeling mogelijk te maken?

Gedeputeerde Rommel antwoordt dat de €5,1 miljoen thans gereserveerd is voor cofinanciering van de 
opkoopregeling. Als deze opkoopregeling niet doorgaat, zal de reservering ook niet worden gebruikt. Naar 
verwachting volgen er nog een tweede en een derde batch in de uitwerking, maar gedeputeerde weet nog 
niet hoe die eruitzien.

De heer De Wit (VVD) resumeert het als volgt. In de technische beantwoording staat dat bijkomende 
kosten van grondaankopen voor rekening van de provincie komen. Dit betreft het bedrag ad €5,1 
miljoen. Dit zou lager kunnen uitvallen als er geen of beperkte interesse voor de regelingen blijkt te 
zijn. Alsdan is het geld als cofinanciering niet nodig.

Gedeputeerde Rommel beaamt dat dit juist is. Het bedrag ad €5,1 miljoen behelst de kosten die de 
provincie voor cofinanciering aan het Rijk beschikbaar moet stellen voor de aankoopregeling.

Mevrouw Koning-Hoeve (CDA) zou graag nog een antwoord horen op haar vraag wat de status is van 
de ecologische visie binnenduinrand Zuid-Kennemerland? Betreft het een achterliggend stuk of 
komt het richting PS? 

Gedeputeerde Rommel antwoordt dat het een eerste visie betreft. De mensen die het gebied ingaan, nemen 
deze onder de arm mee om te kijken wat haalbaar is. Er is een startonderzoek gedaan naar wat in feite 
mogelijk is in het gebied. Dit wil niet zeggen dat er niet nog meer onderzoeken zullen volgen, want het is 
slechts een start van de gebiedsgerichte aanpak.

Mevrouw Kapitein (D66) hoort graag nog een antwoord op haar vraag wat de provincie gaat doen 
met de grond die zij van veehouderijen of boeren opkoopt. Uit het antwoord van de gedeputeerde 
begrijpt mevrouw Kapitein dat een en ander in de eerste tranche nog niet zal gaan spelen. Kan 
mevrouw Kapitein vertalen als dat gedeputeerde zo lang mogelijk tracht om de veehouder een 
veehouder en de boer een boer te laten blijven? Is dat de visie?

Gedeputeerde Rommel merkt op dat in de presentatie van hedenmorgen reeds werd aangegeven dat het 
heel belangrijk is om ook beheerders te houden. Dit betreft heel goede boeren die al in het gebied zitten. 
De provincie heeft hier zeker aandacht voor. Stel dat er uiteindelijk een verkaveling of een aankoop vanuit 
de provincie plaatsvindt, dan is er sprake van maatwerk. De gronden kunnen dan ingezet worden voor 
extensivering van andere agrariërs in het gebied. De inzet is nu om te bekijken hoe de provincie de 
gebieden goed beheerbaar kan houden, in overleg met alle partijen. Het betreft 25 gebieden. Gedeputeerde 
hoopt dat er veel commissieleden aanwezig zullen zijn bij het werkbezoek op 4 oktober a.s.

De voorzitter bedankt gedeputeerde Rommel voor haar beantwoording. Er zijn geen vragen gericht aan 
mevrouw Zaal. De voorzitter geeft derhalve het woord aan gedeputeerde Loggen voor diens beantwoording.

Beantwoording door gedeputeerde Loggen (VVD). 
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De vraag van de heer Zoon (PvdD) is reeds bij de technische vragen beantwoord. Er is sprake van een 
aanpassing van de kasraming van de reserve Waterrecreatie ten behoeve van diverse projecten zoals 
beschreven in het Uitvoeringsprogramma Waterrecreatie 2021-2025 (maart 2021).

Voorts refereerde de Partij voor de Dieren aan de hengelsport. De provincie is voornemens om een bijdrage 
te gaan doen aan een stimuleringsregeling om het gebruik van lood in de hengelsport terug te dringen. 
Hengelsporters worden via een omruilactie gestimuleerd om hun lood in te ruilen voor een 
milieuvriendelijke vervanger.
De hengelsport heeft echter een volwaardige plaats binnen de waterrecreatie in Noord-Holland. 

De voorzitter bedankt gedeputeerde Loggen voor diens beantwoording en constateert dat er behoefte is aan 
een beknopte tweede termijn.

Tweede termijn

De heer Zoon (PvdD) wil er bij GS nogmaals op aandringen om de reserve niet in te zetten voor 
hengelplekken. 

Voorts lijkt het de heer Zoon geen provinciale bevoegdheid om inzet te plegen op een stimuleringsregeling 
om hengelsporters hun lood te laten inwisselen. De Partij voor de Dieren meent dat er een verbod op lood 
moet komen.

Wat betreft de dierenrechten in het kader van de opkoopregeling is het de heer Zoon nog niet helemaal 
duidelijk. Hij leest dat er een provinciale bevoegdheid is om de boerderijen met productierechten uit de 
markt te nemen. Het lijkt echter geen verplichting om de productierechten ook daadwerkelijk uit te nemen. 
Wil gedeputeerde Rommel hier nog eens naar kijken en er op een later moment op terugkomen?

Beantwoording door gedeputeerde Loggen (VVD). 
Gedeputeerde Loggen meende voldoende duidelijk te zijn geweest door te zeggen dat er in de huidige 
kasraming geen visplekken zijn meegenomen, aangezien deze reeds in vorige ramingen zijn gerealiseerd. 
Gedeputeerde sluit echter niet uit dat als er een goed nieuwe aanvraag aan ten grondslag ligt, het in de 
toekomst wederom mogelijk zou zijn. Dit dient te zijner tijd beoordeeld te worden aan de hand van een 
aanvraag van een uitvoeringsregeling. Den meerderheid van de Staten heeft de uitvoeringsregeling 
vastgesteld.

Vissen is geen criminele sport c.q. activiteit. Op het moment dat er in Nederland gevist kan worden, vindt 
gedeputeerde dat de provincie een bijdrage moet leveren door daar waar het beter en schoner kan, te 
helpen. Zolang er vanuit het Rijk geen verbod op lood is, vindt gedeputeerde dat de provincie haar 
verantwoordelijkheid moet nemen en een bijdrage moet leveren door al die sportvissers, die een leuke en 
legale vrijetijdsbesteding hebben, te stimuleren om over te stappen op loodvervangers die niet schadelijk 
zijn voor het milieu.

Beantwoording door gedeputeerde Rommel (VVD). 
Gedeputeerde wijst erop dat de opkoopregeling een Rijksregeling en geen provinciale regeling betreft. Het 
Rijk heeft wel altijd aangegeven dat het de productierechten eruit wil halen. Gedeputeerde Rommel zal de 
exacte duiding laten nakijken en de commissie hier schriftelijk over informeren.
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De voorzitter concludeert dat onderhavig agendapunt voldoende behandeld is. De voordracht zal in PS-
vergadering van 11 oktober a.s. worden behandeld, onder aanvoering van de commissie EFB.
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Advies aan Provinciale Staten

Tbv Statenvergadering d.d 11-10-2021 
Commissie Mobiliteit en 
Bereikbaarheid  
Datum commissievergadering 27-9-2021

Onderwerp: 
Voordracht 52, Voordracht Tweede begrotingswijziging 2021

De commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid adviseert:

De Voordracht Tweede begrotingswijziging als hamerstuk door te geleiden naar de Statenvergadering van 
maandag 11 oktober 2021.

Uittreksel concept-verslag commissie M&B 27-9-2021:

5. A-agenda Algemeen
5a. Financiën: Voordracht Tweede begrotingswijziging 2021

Mevrouw Kuiper (CDA) las in het stuk dat er aangesloten is bij het Investeringsplan Amsterdam Logistic Port. 
Dat was vanuit de Ongestoorde Logistieke Verbinding Greenport. Dit jaar wordt er € 1,8 miljoen minder 
uitgegeven. Wat is het voordeel geweest van die overgang? Is er een causaal verband tussen de overgang en 
minder besteding?

De heer Terwal (VVD) zegt dat alle financiële ontwikkelingen en mutaties in Programma 4 Bereikbaarheid voor 
de VVD goed zijn te volgen en op instemming kunnen rekenen. De fractie heeft zorgen over het gevraagde 
krediet van € 1,23 miljoen voor de aanleg van een zonnefietspad, langs de N201. De VVD is voorstander van 
innovatieve projecten in de provinciale infrastructuur. In de afgelopen Statenvergadering is een motie van de 
VVD samen met D66 en de PvdA aangenomen over de verdere uitrol van infrastructuur van gerecycled plastic. 
Juist de pilotresultaten van het project SolaRoad bij Krommenie waren niet positief. De VVD wil het project 
SolaRoad niet volledig afschrijven, want dit soort innovatieve projecten gaan nu eenmaal met vallen en 
opstaan. Wat ons verbaast is dat zo kort na het weghalen van het fietspad er nu € 1,23 miljoen geïnvesteerd 
wordt in eenzelfde fietspad langs de N201. Is het niet verstandig om te wachten tot dit soort zonnefietspaden 
in de werkplaats verder ontwikkeld zijn, op basis van de ervaring in Krommenie en andere plekken, en dan 
pas in een verbeterde versie van het zonnefietspad te investeren?
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De heer Klein (CU) sluit zich aan bij het laatste punt van de VVD. Ook de CU is kritisch op dit voorstel. 
Innovatie is belangrijk, maar er is ook veel geleerd. Zo werken zonnepanelen op busbanen voor zwaar verkeer 
niet goed. Wat is de specifieke onderzoeksvraag die we gaan beantwoorden? Is het inmiddels in een fase dat 
de markt het verder kan oppakken?
Dan is er nog een vraag over de heropening van het krediet voor de N236. Er waren restwerkzaamheden. 
Gedacht werd dat die binnen het gebiedscontract vielen, maar dat bleek niet het geval. Kan de gedeputeerde 
dit toelichten? Is een verkeerde afspraak gemaakt met de aannemer? Welk bedrag moet straks extra 
beschikbaar worden gesteld?

De heer Hoogervorst (SP) sluit zich aan bij de opmerkingen over het zonnefietspad. Er wordt een proef 
gehouden in de Provincie Utrecht. Waarom wachten we die uitkomst niet af? 
Wanneer komen de voorstellen in het kader van bermveiligheid? Over welke bermen gaat het?

De heer Steeman (D66) zegt dat D66 tevreden is over de manier waarop de financiële cyclus is verbeterd, 
waarvoor complimenten. In het proces rondom de Regionale Energie Strategieën werd duidelijk dat veel 
Noord-Hollanders en veel gemeenten de voorkeur hebben voor een manier van energie opwekken die zo 
onzichtbaar mogelijk is. D66 is een groot voorstander van de innovatieve manier om de provinciale 
infrastructuur te benutten voor de opgave uit de RES’en en het Klimaatakkoord. De proef met de SolaRoad 
was niet ideaal. Het was een proef om van te leren. Ook van de communicatie naar omwonenden en 
gebruikers kan geleerd worden. De enorme potentie van de vele kilometers provinciale infrastructuur die 
ingezet kan worden voor de energietransitie maakt dat D66 toch voorzichtig voorstander is van de verdere 
innovatie rondom het zonnefietspad N201
Bij deze innovatie moet duidelijk zijn wat er uit een eerdere proef is geleerd. De vervolgproef moet voor alle 
gebruikers van het fietspad veilig en comfortabel uitgevoerd worden, duidelijke doelstellingen hebben en er 
moeten een evaluatie en heldere communicatie- en participatiestrategie komen.
D66 denkt dat er veel andere duurzame innovatie mogelijk is door een uitnodigend infrastructuur- en 
mobiliteitsbeleid. Provinciale Staten namen onlangs het Perspectief Mobiliteit aan. D66 ziet de uitvoering 
graag in komende begrotingsstukken onderbouwd. 
D66 is voorstander van het inzetten van het budget voor bermveiligheid, maar het aandragen van projecten 
voor dit budget moet bij voorkeur van onderop plaatshebben, niet alleen vanuit provinciale weginspecties, 
maar zeker ook vanuit gebruiker, gemeenten en wellicht in samenwerking met politie. Op die manier wordt 
de weg volgens het boekje maar ook vanuit de gebruiker veiliger. Een warm pleidooi om de adviezen van 
duurzaam veilig op een meer rekkelijke wijze toe te passen dan op een precieze toepassing, zal ik u op dit 
moment besparen, maar in het algemeen mag er meer vanuit de weggebruiker zelf worden gedacht dan vanaf 
de tekentafel.

De heer Deen (PVV) bezigde de woorden van de heer Terwal al vaker in deze commissie en in de Staten. Het 
pijnpunt van de PVV in deze begrotingswijziging is dan ook het beschikbaar stellen van € 1,2 miljoen. Dat 
geld kan beter besteed worden aan onderhoud en/of vervanging.

Gedeputeerde Olthof constateert dat er toch nog de nodige technische vragen zijn gesteld. Over de 
Zuidcorridor zijn de Staten al eerder geïnformeerd. Truckparking was de oude naam. Het budget dat daarvoor 
was gereserveerd, wordt gebruikt om de logistiek rondom Schiphol te verbeteren. Truckparking werkt niet en 
het geld wordt ingezet op het programma Amsterdam Logistic. Haarlemmermeer zet budget in. In 2021 
wordt circa € 500.000 ingezet voor concrete plannen. De rest van het gereserveerde budget volgt daarna. 
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Op het gebied van het zonnefietspad zijn veel ontwikkelingen. Eerder is besloten om het budget vanuit zwaar 
verkeer in te zetten. Zwaar verkeer op zonnecellen blijkt in de praktijk niet te werken. Niet alleen SolaRoad, 
maar meerdere partijen ontwikkelen zonnefietspaden. In Zuid-Holland en Noord-Brabant worden 
fietstrajecten, via een aanbesteding in de markt gezet. Er zijn meerdere partijen betrokken. De gedeputeerde 
zal uitzoeken of SolaRoad, of een andere partij het oppakt. Met de lessen die zijn geleerd met SolaRoad en 
vanwege de ontwikkelingen bij andere partijen vindt het college dat Noord-Holland hierin een rol zou moeten 
spelen. Op de specifieke vragen over welke partij en randvoorwaarden en zekerheden volgt een schriftelijk 
antwoord.

Bij interruptie vraagt de heer Terwal (VVD) welke partij tot aanleg van zonnefietspaden overgaat. Wat zijn de 
lessons learned van deze partij? Hoe kan worden voorkomen dat de coating loslaat bij extreme 
weersomstandigheden, zoals vorst?

Gedeputeerde Olthof geeft aan dat er lessen zijn geleerd. De gedeputeerde meent dat de gevraagde 
informatie al is verstrekt. Mocht dit niet het geval zijn, dan volgt de informatie alsnog.

Bij interruptie vraagt de heer Klein (ChristenUnie) wat het specifieke doel is van deze investering.

Gedeputeerde Olthof verduidelijkt dat SolaRoad geen bedrijf an sich is. Het is een techniek, die ontwikkeld is. 
Een marktpartij kan het product SolaRoad gaan gebruiken. Provincie Noord-Holland doet niet mee in de 
aanbesteding als SolaRoad. Dit zal door de markt worden opgepakt. Het is niet SolaRoad die de uitvoering 
gaat doen.

Bij interruptie wijst de heer Klein erop dat Provincie Noord-Holland voor 50% eigenaar is van SolaRoad. 
Noord-Holland gaat vanuit haar provinciale rol een aanbesteding doen rondom zonnefietspaden. Daar kan 
het SolaRoad product voor worden gebruikt, maar dat is niet zeker?

Gedeputeerde Olthof gaat dat uitzoeken. Het is aan de markt om het beste product op die plek uit te kiezen.

Bij interruptie vraagt de heer Steeman (D66) om een reactie op zijn verzoek om communicatie en participatie.

Gedeputeerde Olthof antwoordt dat er bij dit soort projecten goede communicatie moet zijn. We nemen de 
communicatie ter harte. 

De heer Steeman (D66) weet dat er sprake van teleurstelling was omdat de coating van het zonnefietspad 
losliet en het ten prooi viel aan vandalisme. 

Gedeputeerde Olthof wijst erop dat het de N203 was die hierdoor in het nieuws kwam. Er was sprake van 
teleurstelling en sarcasme. Dit moet worden voorkomen in het vervolgtraject. Zoals toegezegd volgt daarover 
meer informatie. Informatie over de geleerde lessen en over de vraag waarom wordt verwacht dat het nu wel 
goed zal gaan.

In een aantal concrete projecten zijn de Staten al geïnformeerd over waar het om gaat bij bermveiligheid. De 
Staten ontvingen daarover een brief.
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Bij interruptie beaamt de heer Hoogervorst dat dit gedeeltelijk waar is. In april ontvingen de Staten hierover 
een brief. De heer Hoogervorst begreep dat dit bedrag bestemd is voor de wegen die niet in aanmerking 
komen voor medefinanciering. Overigens was zijn concrete vraag wanneer de voorstellen komen voor de 
locaties waar de bermen beveiligd gaan worden.

Gedeputeerde Olthof zal de brief van toen terughalen. 
Dit gaat uiteindelijk om het beschikbaar stellen van een krediet voor dat deel.
De gedeputeerde hoopt niet dat de Staten van het college verwachten dat per onderdeel c.q. wegvak iedere 
investering ter goedkeuring langs Provinciale Staten komt. De investering per project/traject varieert enorm. 
Het gaat over een groot areaal waar de bermveiligheid ter discussie staat. Om daarvan een groot deel op te 
kunnen pakken wordt daarin nu geïnvesteerd.

Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) of de gedeputeerde kan toezeggen dat als de projecten in het 
kader van bermveiligheid zijn afgerond, hij met een overzicht komt van wat er plaatsvond.

Gedeputeerde Olthof zal een overzicht geven van wat gerealiseerd is en wat nog onderhanden is.
Een uitwerking van het Perspectief is nooit toegezegd. Het Perspectief is de paraplu, wat vertaald wordt naar 
actieve mobiliteit. De Staten krijgen geen voorstel waar de uitvoering van het Perspectief in genoemd staat. 
Dat komt terug in andere onderdelen, zoals in Slimme en Schone Logistiek.
Het is goed om te bespreken hoe verder wordt gegaan met innovatie. 
Bermveiligheid is een combinatie van. Dat komt op basis van incidenten die plaatsvinden, van weginspecteur 
en door input vanuit andere partijen. Daar zit geen uitgebreid participatietraject op. Vanuit de expertise en 
ervaring van de weginspecteurs blijkt waar bermveiligheid moet worden toegepast. Wie zouden anders 
moeten worden betrokken als het gaat om bermveiligheid? Ook komt bermveiligheid aan de orde na 
incidenten.

De heer Steeman (D66) bedoelde niet specifiek dat de provincie over bermveiligheid met inwoners moet 
participeren. Hij doelde op de getrapte participatie via gemeenten. 

De voorzitter constateert dat er geen behoefte is aan een tweede termijn.

De voordracht Tweede begrotingswijziging mag voor wat betreft de commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid 
als hamerstuk worden doorgeleid naar Provinciale Staten, onder het voorbehoud dat de heer Terwal (VVD) de 
informatie over het zonnefietspad eerst wil afwachten.



1 Beantwoording vragen cie M&B  Tweede Begrotingswijzging 2021 over zonnefietspad 

Financiën: Voordracht Tweede begrotingswijziging 2021  

 
Specifiek over onderstaand besluit verder informatie nav gestelde vragen in de cie M&B van 
27 september 2021. 

-Een krediet beschikbaar te stellen voor de aanleg van een zonnefietspad langs de N201 voor een 
bedrag van € 1.230.000,- Het krediet komt ten laste van de reserve innovatieprojecten mobiliteit. 
 
In de tweede begrotingswijziging 2021 betreft het een formele kredietaanvraag van zonnefietspad 
N201 (ook wel Zonnefietspad N232 genoemd, omdat dit beoogde zonnefietspad direct aan deze 
provinciale weg ligt). Vlakbij de N205 en daaronder ligt weer de N201. Deze naamgeving  is 
verwarrend en willen we in toekomst aanpassen. 
 
Zonnefietspad N201 (N232) betreft onderdeel van een interprovinciaal project (Noord-Holland, 
Brabant en Zuid-Holland) om zonnefietspaden verder te ontwikkelen en een leertraject te volgen 
voor wegbeheerders om elkaar te informeren over de opgedane ervaring. Momenteel zitten we in 
een gezamenlijke  aanbestedingsfase bestaande uit 3 percelen (elke provincie 1). 
Er is hier geen direct verband met de SolaRoad BV, waar we als deelneming namens de PNH 
onderdeel van uitmaken (PNH-TNO-Strukton Civiel Regio West (SCRW), met als publiek belang 
verduurzaming van de energiesector. Op de aanbesteding zoals hierboven genoemd kunnen 
verschillende partijen zich inschrijven. Dit kan dus Strukton zijn met SolaRoad BV, maar ook BAM met 
Wattway of Easypath met Solarpath, of iedere andere aannemer die aan de richtlijn voor 
zonnewegen kan voldoen. De trekker van deze aanbesteding namens de verschillende partijen is de 
provincie Noord-Brabant. 1 partij kan maximaal 2 percelen krijgen, zodat minimaal 2 partijen de kans 
krijgen om hun product aan te leggen. De deelneming van SolaRoad BV zit bij GS in de portefeuille 
van gedeputeerde Stigter. 
 
Anders dan bij het reeds aangelegde pilotproject fietspad Krommenie (bij het project Krommenie zijn 
op gegeven moment moedwillig met een zwaar voorwerp de panelen kapot geslagen) is in de 
aanbesteding bij het zonnefietspad N201 meegenomen dat de marktpartij voor 5 jaar het onderhoud 
aan het fietspad op zich neemt. De ervaringen uit het fietspad Krommenie zijn meegenomen in de 
huidige interprovinciale aanbesteding zonnefietspaden N201. De CROW heeft op basis van de 
ervaringen van overheden kwaliteitsrichtlijnen opgesteld voor de aanleg en beheer van  
zonnefietspaden. Deze richtlijnen maken deel uit van de aanbestedingsvoorwaarden.  
 
In de tweede begroting 2021 staat: 
Krediet aanleg zonnefietspad N201 (N232)  
Bij de kaderbrief 2018 hebben uw Staten middelen beschikbaar gesteld voor de verduurzaming van 
provinciale infrastructuur. Hiervan is nog een deel gereserveerd in de reserve innovatieprojecten 
mobiliteit. Een van de projecten voor de verduurzaming infrastructuur betreft de aanleg van een 
zonnefietspad langs de N201. Omdat dit een investering betreft die geactiveerd moet worden stellen 
wij uw Staten voor om voor dit project een krediet beschikbaar te stellen. De verwachte kosten voor 
de aanleg van het zonnefietspad bedragen € 1,23 miljoen. De dekking van dit krediet is beschikbaar 
vanuit de reserve innovatieprojecten mobiliteit. Als afschrijvingstermijn geldt een termijn van 5 jaar. 
 
Los van de kredietaanvraag TBW 2021 zijn er ook vragen gesteld in de cie M&B over Solaroad BV 
zie daarvoor onderstaande informatie. 
 
SolaRoad BV 
SolaRoad B.V. heeft het doel om het SolaRoad concept te commercialiseren. SolaRoad B.V. houdt 
zich bezig met zonneceltechnologie die kan worden toegepast in elementverharding voor gebruik in 
weginfrastructuur. SolaRoad BV is een verkooporganisatie die haar licenties tegen betaling ter 
beschikking stelt aan aannemingsbedrijven, maar legt zelf geen zonnewegen aan.  



Het product SolaRoad is een samenwerking tussen het consortium PNH-TNO-Strukton Civiel Regio 
West (SCRW). De doelstelling is een wegdek te ontwikkelen dat elektrische energie opwekt en vindt 
plaats door speciale zonnepanelen in het wegdek te integreren. De hierbij opgedane technische 
kennis wordt gedeeld in SolaRoad BV. Het eerste zonnefietspad ter wereld werd geopend op 12 
november 2014 te Krommenie. Na een aantal ontwikkelingen aldaar is besloten om een wegvak voor 
zwaar verkeer te ontwikkelen. Daarna is in samenwerking met Zuid-Holland besloten om twee 
wegvakken in de provincies aan te leggen. 
Op 7 maart 2019 zijn twee proefvakken SolaRoad Zwaar Verkeer in Noord- en Zuid-Holland in gebruik 
genomen. Op 13 maart 2019 zijn op beide locaties beschadigingen geconstateerd. Er zijn 
maatregelen getroffen en er is een diepgaand onderzoek een z.g. Route Cause Analysis (RCA ) naar 
de oorzaak ingesteld. Dit wees uit dat de situatie niet ter plaatse was te herstellen. Het proefvak is 
verwijderd en de weg hersteld. De pilots in beide provincies zijn gestopt waarna de hieraan 
verbonden verplichtingen zijn afgewikkeld. GS hebben PS op de hoogte gesteld over Solaroad 
pilotproject zwaar verkeer Schiphol: brief kenmerk 1312700/1313142.  
 
Ook het product van Solaroad BV heeft zich doorontwikkeld: 
o Zo was de kostprijs van een paneel in 2011 3600 euro per m2 en nu tussen de 750 en 800 
euro; 
o Zo wordt er nu circulair beton toegepast en wordt er kunststof ipv stalenwapening gebruikt 
(lagere kosten); 
o Ook is de toplaag (slijtlaag) verbeterd en wordt momenteel de verlijming van de 
verschillende lagen doorontwikkeld, ook is het aantal materialen teruggebracht;   
o Daarnaast is de energieopbrengst sterk verbeterd, van oorspronkelijk 50 KW per m2 per jaar 
naar nu ongeveer 120 KW per m2 per jaar. 
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Advies aan Provinciale Staten

T.b.v. Statenvergadering d.d. 11 oktober 2021
Commissie Economie, Financiën en Bestuur 
Datum commissievergadering 27 september 2021

Onderwerp:  Voordracht 52  tweede begrotingswijziging 2021 

De commissie Economie, Financiën en Bestuur adviseert om de Statenvoordracht als hamerstuk te agenderen 
voor de PS-vergadering van 11 oktober 2021. 
Voor de in de commissie EFB gestelde vragen/opmerkingen: zie hieronder

A-agenda Financiën, Cultuur en Erfgoed, Sport, Personeel en Organisatie en Inkoop (EFB-onderdelen 
portefeuille gedeputeerde Pels)

10.a. Financiën: Voordracht tweede begrotingswijziging 2021
Mw. Kapitein (D66) vraagt of is overwogen om af te zien van de ontvangst van het bedrag van € 3,5 miljoen 
extra dividend van Alliander en dit bedrag te reserveren voor toekomstige investeringen voor Alliander. Extra 
hulpmiddelen voor thuiswerken van € 1,2 miljoen is aan de hoge kant, maar vormt geen beletsel om akkoord 
te gaan met de voordracht. Het is een hamerstuk. 

Dhr. Carton (PvdA) zou een toelichting op de tabellen kapitaallasten op prijs stellen, want het kost heel veel 
tijd om alle verschillen zelf op te zoeken en deze te vergelijken met de vorige cijfers. 

Gedeputeerde Pels zal een nadere toelichting geven op het extra dividend wanneer Alliander in de RWK-
commissie – waarvoor de commissie EFB wordt uitgenodigd vanwege de financiële aspecten – op de A-
agenda staat en alsdan de opties voor de lange termijn toelichten. Het dividend is overigens niet gelieerd aan 
de nog te maken keuzes voor Alliander. Zij begrijpt het verzoek om een toelichting op de tabellen, aan dat 
verzoek zal voldaan worden. Zij zegt tevens toe het hoge bedrag voor thuiswerkhulpmiddelen te 
heroverwegen, want deze zijn vrij ruim geraamd. Hierbij wordt ook betrokken dat er minder bureaus voor 
losse werkplekken nodig zijn maar wel meer vergaderzalen. 
De voorzitter concludeert dat de voordracht als hamerstuk naar PS kan worden doorgeleid. Daarbij geeft ze 
wel aan dat de commissie M&B vanavond nog vergadert over de 2e begrotingswijziging. 
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PS-vergadering 11 oktober 2021

Toelichting
Onder de naam Westfrisiaweg (N23) heeft de provincie Noord-Holland in 2018 twee nieuwe 
provinciale wegen tussen Heerhugowaard en Enkhuizen gerealiseerd en opengesteld. 
Verkeer op de nieuwe route boekt flinke tijdswinst, fietsers kunnen op meer plekken veilig 
oversteken en het project is binnen budget opgeleverd. De eindverantwoording project N23 
Westfrisiaweg is opgesteld.
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POSTBUS 3007 I 2001 DA HAARLEM

BU/INFRA

1 I 2

Verzenddatum

Betreft: Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg

Geachte leden 1653474/1696924

Uw kenmerk
Hierbij ontvangt u ter besluitvorming de bijgaande statenvoordracht 
met het bijbehorende ontwerpbesluit over de eindverantwoording 
project N23 Westfrisiaweg.

Wij zijn dan ook zeer verheugd om te kunnen melden dat najarenlange 
samenwerking met het Rijk, betrokken gemeenten, het waterschap en 
private partijen uit de regio dit grote project volledig is gerealiseerd en 
nu ook financieel met een sluitende begroting kan worden afgesloten.

Met de oplevering van de Westfrisiaweg is de doorstroming en 
verkeersveiligheid in de regio direct na openstelling aanzienlijk 
verbeterd. Gebruikers en beheerders zijn tevreden met het goede 
verloop van de bouwfase en de opgeleverde infrastructuur. Voor de 
weggebruikers en omgeving zijn tijdens de bouw geen grote 
verstoringen of calamiteiten ontstaan, de belevingshinder is beperkt 
gebleven.

In oktober 2014 zijn de werkzaamheden officieel van start gegaan. 
Vanaf september 201 5 tot en met januari 201 6 hebben de 
werkzaamheden als gevolg van een meningsverschil met 
opdrachtnemer Heijmans stilgelegen. Nadat dit meningsverschil was 
bijgelegd is in april 201 6 het werk hervat. De nieuwe verbinding is in 
november 201 8 officieel door de Minister van Infrastructuur en 
Waterstaat en de gedeputeerde Mobiliteit open gesteld.

In maart 2008 heeft u ingestemd met het voorkeurstracé en financiële 
dekking van het project N23 Westfrisiaweg en heeft u de opdracht 
gegeven om het project uit te voeren. De afgelopen jaren hebben de 
provincie en de regio hard gewerkt aan de realisatie van de 
Westfrisiaweg.

Postbus 3007
2001 DA Haarlem
Telefoon (023) 514 3143

Telefoonnummer +31 235145095 
visserr@noord-holland.nl

Houtplein 33
2012 DE Haarlem
www.noord-holland.nl
Kvk-nummer 34362354
Btw-nummer NL.001 0.03.1 24.B.08

Provinciale Staten van Noord-Holland
door tussenkomst van de statengriffier mw. drs. K. Bolt
Dreef 3, tweede etage
201 2 HR HAARLEM

Provincie 
Noord-Holland

Gedeputeerde Staten

Uw contactpersoon

R. Visser

2 6 AUG. 2Ü21
Kenmerk
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Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland, 

•pn'

prpvinciesecretaris

R.M. Bergkamp
A.Th.H. van Dijk

1 bijlage(n)

Het project wordt afgesloten met een voordelig resultaat. Bij Voordracht 
201 8-39 (PS-vergadering 9 juli 201 8) hebben uw staten ingestemd met 
het opvangen van het dekkingstekort binnen de beschikbare middelen 
in Programma 4 - Bereikbaarheid. In lijn hiermee stellen wij uw staten 
voor om de nu vrijvallende middelen beschikbaar te houden binnen het 
Programma 4 - Bereikbaarheid.

Met deze eindverantwoording wordt u verder inhoudelijk geïnformeerd 
over het verloop van de voorbereiding, uitvoering en openstelling van 
het project N23 Westfrisiaweg.

Voordracht en Ontwerpbesluit Eindverantwoording project N23 
Westfrisiaweg

'yq^réitter
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Provinciale Staten van Noord-Holland 

Haarlem, 24 augustus 2021 

Onderwerp: Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg 

Kenmerk: 1653474 

1. Inleiding

Met het afsluiten van het project N23 Westfrisiaweg voltooit de provincie Noord-Holland samen

met de gemeenten in de regio, het regionale georganiseerde bedrijfsleven, het

hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier en het Rijk een betere oost-west verbinding in

Figuur 1 Het project N23 Westfrisiaweg 

55



2021 

2 

West-Friesland: de N194 van Heerhugowaard naar de A7 en de N307 van de A7 naar Enkhuizen (zie 

hieronder). Het project sluit met een positief saldo van € 10,60 miljoen af.  

Inleiding 

Met het afsluiten van het project N23 Westfrisiaweg voltooien we samen met de gemeenten in de 

regio, het regionale georganiseerde bedrijfsleven, het hoogheemraadschap Hollands 

Noorderkwartier en het Rijk een betere oost-west verbinding in West-Friesland: de N194 van 

Heerhugowaard naar de A7 en de N307 van de A7 naar Enkhuizen (zie hieronder). We sluiten het 

project met een positief saldo van € 10,60 miljoen af.  

De N194 en de N307 bestaan uit 42 kilometer infrastructuur met 10 viaducten, 7 

fietsonderdoorgangen, 11,6 kilometer geluidscherm, 7 rotondes, nieuwe rijstroken en fietspaden. 

Langs de weg ligt nieuwe natuur, waaronder natuurvriendelijke oevers waar flora en fauna zich 

ontwikkelen.   

Het autoverkeer heeft nu gemiddeld 36 minuten in plaats van 45 minuten nodig om de afstand 

tussen Heerhugowaard en Enkhuizen te overbruggen. Dat is 20% minder reistijd. Die kortere 

reistijd levert de regio voordelen op. Het is niet langer nodig sluiproutes door dorpen en 

Figuur 2 Het project N23 Westfrisiaweg 
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woonwijken te volgen. Vracht- en personenverkeer bereikt de zich ontwikkelende 

bedrijventerreinen langs de N307 vlot en veilig. Fietsers steken de vaak drukke provinciale wegen 

via fietstunnels of – bruggen over. Het vlot doorrijdende verkeer belast het milieu minder.  

Wij sluiten met deze eindverantwoording het project af en doen middels een voordracht 

voorstellen voor het benutten van het positief eindsaldo. 

Figuur 3 De aansluiting van de N307 op de A7 bij Hoorn Noord 
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Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg 

1. Van besluiten tot uitvoering

Regioakkoord 2007 

In 2007 tekenden de bestuurders van de gemeenten uit de regio, het hoogheemraadschap 

Hollands Noorderkwartier, het regionaal georganiseerde bedrijfsleven en de provincie Noord-

Holland het Regioakkoord. Provinciale Staten stemden in maart 2008 in met dit akkoord, inclusief 

het voorkeurstracé en de financiële bijdrage. 

Realisatieovereenkomst 2010 

In 2010 kwamen de ondertekenaars van het Regioakkoord de Realisatieovereenkomst met het 

voorlopig ontwerp van het tracé en de bevestigde financiële bijdragen van alle partners overeen. 

Provinciaal Inpassingsplan en Landschapsplan 2012 

In 2012 stemden Provinciale Staten in met het ontwerp Inpassingsplan en het Landschapsplan. 

Daartegen ging een aantal partijen in beroep bij de afdeling bestuursrecht van de Raad van State 

(RvS). Deze stelde medio 2013 de provincie in het gelijk. Daarmee werd het ongewijzigde 

Inpassingsplan onherroepelijk en startte de uitvoering. 

Gunning opdrachtnemer en start werkzaamheden 2014 

In 2014 gunden we de uitvoering van het project aan Heijmans. In oktober 2014 startten de 

werkzaamheden.  

Openstelling 2018 

Vanaf september 2016 lagen de werkzaamheden als gevolg van een meningsverschil met 

opdrachtnemer Heijmans over de verantwoordelijkheid voor mogelijke tegenvallers stil. 

Figuur 4 Zo’n 12.500 mensen bezoeken de door de inwoners van de regio georganiseerde publieke 
openstelling van de N307 met een grote markt en wieler- en hardloopwedstrijden over het tracé 
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Tijdens de stillegging gingen de gesprekken tussen provincie en Heijmans door. Die leidden in 

februari 2017 tot een oplossing voor het meningsverschil en vanaf dat moment hervatte de 

aannemer stapsgewijs het werk. Vanaf april 2017 ging de bouw aan het hele tracé voortvarend 

verder. In  

november 2018 stelden de Minister van Infrastructuur en Waterstaat en de gedeputeerde 

Mobiliteit de N194 en de N307 officieel open. 
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2. Evaluatie van de doelstellingen

“Het doel van de totale opwaardering van de Westfrisiaweg is het verbeteren van de doorstroming, 

de verkeersveiligheid en de leefbaarheid en het stimuleren van de economische ontwikkelingen in 

de Kop van Noord-Holland” (Voordracht 2012-88). 

Voor de uitvoering stelden we ons tot doel om: 

1. Het project N23 Westfrisiaweg binnen het beschikbaar gestelde krediet te realiseren;

2. De nieuwe verbinding in december 2017 open te stellen;

3. De werkzaamheden met minimale hinder op zowel het hoofdwegennet als het

onderliggende wegennet uit te voeren.

De uitgaven bleven binnen het gestelde krediet. Het project sluit af met een positief resultaat van € 

10,60 miljoen. De nieuwe verbinding is in november 2018 opengesteld, later dan ons doel. De 

reistijd is tijdens de werkzaamheden nooit langer geweest dan voor de werkzaamheden 

(gemiddeld 45 minuten tussen Heerhugowaard en Enkhuizen) en was in de laatste fase van de 

werkzaamheden al gemiddeld 36 minuten.  

2.1 Doorstroming 

De gemiddelde reistijd voor voertuigen van Heerhugowaard naar de Houtribdijk bij Enkhuizen 

bedraagt nu 36 minuten. Een reductie van 20% ten opzichte van de 45 minuten die het voor de 

nieuwe inrichting kostte.  

Het autoverkeer rijdt tussen Heerhugowaard 

en de A7 (N194) vlot en veilig over de 

rotondes met twee rijstroken. Het langzamere 

landbouwverkeer is van de hoofdrijbaan af en 

gebruikt de parallelwegen. Fietsers steken 

veilig door de nieuwe fietstunnels over. 

Figuur 5 N194 nabij Spierdijk
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Over de N307 tussen de A7 bij Hoorn-Noord en 

Enkhuizen (oostzijde) rijdt het autoverkeer over 

een stroomweg met 2x2 rijstroken en 

ongelijkvloerse kruisingen met het onderliggend 

wegennet. Fietsers kruisen de weg onderlangs of 

rijden er over fietsbruggen overheen.  

Over de nieuwe verbinding tussen de 

Markerwaardweg en de aansluiting op de 

N506 bij Venhuizen en Hoogkarspel rijdt het 

autoverkeer door een deels verdiept liggend 

tracé en door twee onderdoorgangen 

(Streekweg en Binnenwijzend in 

Hoogkarspel). Omwonenden bepalen met 

elkaar de inrichting van de percelen 

bovenop de onderdoorgangen met bomen 

en planten. 

Figuur 6 N307 nabij De Strip (Hoorn Noord)

Figuur 7 N307 nabij De Streekweg (Hoogkarspel)
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Richting Enkhuizen zorgen onder meer een 

rotonde met twee rijstroken en een fietsbrug 

voor een vlotte doorstroming van autoverkeer 

en een veilige oversteek voor fietsers.   

Deze nieuwe infrastructuur biedt het 

autoverkeer een snellere verbinding tussen oost 

en west en draagt ook bij aan 

verkeersveiligheid, de economische 

ontwikkeling en het vergroten van de 

leefbaarheid.  

2.2 Verkeersveiligheid 

De verkeersveiligheid op het westelijke deel (Heerhugowaard-A7) is aanzienlijk verbeterd door de 

aangelegde parallelstructuur waardoor het langzaam (landbouw)verkeer niet langer van de 

hoofdbaan gebruik maakt. De rotondes met twee rijstroken stellen automobilisten in staat 

langzamer autoverkeer zoals vrachtauto’s veilig te passeren. Inhalen via de parallelwegen is niet 

meer nodig.  

Fietsers steken door de zeven aangelegde fietstunnels de hoofdrijbaan niet langer gelijkvloers over. 

Ook de ongelijkvloerse kruisingen op het oostelijk deel, die de kruisingen met 

verkeersregelinstallaties vervangen, dragen bij aan een hogere verkeersveiligheid.  

2.3 Economische ontwikkeling 

Het vracht- en personenverkeer bereikt via de 

N307 de aan de weg gelegen bedrijventerreinen, 

waaronder het zich ontwikkelende terrein het 

Zevenhuis (zie afbeelding), vlotter en veiliger. De 

bedrijven op deze terreinen en elders langs de 

N307 profiteren daarvan. Daarmee verbetert de 

bereikbaarheid en de economische structuur en 

de werkgelegenheid in deze snel groeiende regio. 

Figuur 8 N307 nabij de Florasingel (Stede Broec)

Figuur 9 Ontwikkeling op 't Zevenhuis langs de N307
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Met de groeiende werkgelegenheid komt ook de groei van het aantal inwoners. Die moeten elkaar 

en hun werk goed kunnen bereiken. De nieuwe verbinding tussen de gemeenten op de lijn 

Alkmaar, Hoorn en Enkhuizen draagt daaraan bij.  

In de kop van Noord-Holland ontwikkelt de 

glastuinbouw zich snel. Met de afzetmarkt in 

Duitsland is de oost-westverbinding over 

voornamelijk de N307 essentieel voor verdere 

groei. De opwaardering van deze weg biedt dit 

vrachtverkeer een route ten noorden van de 

Randstad van de A7 naar Zwolle. Deze weg 

verbindt West en Oost Nederland via het 

IJsselmeer en versterkt de verbinding tussen 

Noord-Nederland en Duitsland. 

2.4 Vergroten van de leefbaarheid 

De verbeterde doorstroming op de N194 (doelstelling A) neemt de noodzaak tot het zoeken van 

sluiproutes door de omliggende dorpen en woonwijken weg. De leefbaarheid in deze 

woongebieden verbetert daarmee. 

Figuur 11 ZM de koning en HM de koningin bezoeken het project op 28 juni 2018 en spreken met 
omwonenden 

Figuur 10 N307

55



2021 

10 

3. Restwerkzaamheden

Het project N23 Westfrisiaweg is afgerond. Het traject is in beheer en onderhoud opgenomen in 

het gebiedscontract West-Friesland. Ook de regiogemeenten, het hoogheemraadschap en 

Rijkswaterstaat namen delen van het tracé over.  

We ronden echter nog een aantal restwerkzaamheden af die binnen het krediet voor het project 

vallen. Ook wordt nog gewerkt aan een aantal dossiers, zoals afhandeling van Planschade en 

Nadeelcompensatie en het verkopen van tijdelijk, in het kader van het project, verworven grond en 

onroerend goed. Deze restwerkzaamheden zijn binnen de organisatie belegd. 

Daarnaast is het nodig de uitwisseling van circa 4.000 (deel)percelen tussen de provincie, de 

gemeenten en het hoogheemraadschap in notariële aktes vast te leggen en te registreren in het 

kadaster. Dit laatste valt buiten het beschikbaar gestelde krediet. 

Restwerkzaamheden binnen het krediet 

Tijdens een groot en lang lopend project zoals het project N23 Westfrisiaweg wijzigen eerder 

gemaakte keuzes en uitgangspunten in het ontwerp en te gebruiken techniek. Deze aanpassingen 

zijn onvermijdelijk en nauwelijks voorspelbaar omdat ze ontstaan door wijzigingen in wetgeving, 

voortschrijdende beheermethode en technische ontwikkelingen. De gevolgen vingen we in het 

project op door wijzigingen op het uitvoeringscontract met de aannemer aan te brengen, financieel 

gedekt uit de beschikbare risicoreserves. Een aantal van deze werkzaamheden moet nog worden 

uitgevoerd en is in de organisatie belegd.   

Het betreft: 

• Uitvoeren bewegwijzeringsplan Oost en West door de Nationale Bebording Dienst (NBD)

• Aanbrengen stilasfalt door Gemeente Hoorn

• Afhandeling dossiers kabels en leidingen

• Verwerking data opleverdossier

• Afhandelen Museumspoor gerelateerde werkzaamheden voor extra

veiligheidsvoorzieningen

• Aanbrengen stilasfalt door Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier

• Aanvullende werkzaamheden doordat beheereisen uit het gebiedscontract (2015) niet

overeen komen met de eerder opgestelde (2012) eisen uit het contract N23

• Aanvullend aanbrengen gevelisolatie voor 20 woningen

• Inboet van geplante groen en het planten van aanvullende bomen

• Sanering groenstrook Opdam

• Herplaatsen Stella by Starlight langs de N307

• Maatregelen als gevolg van een toets door Rijkswaterstaat

Verwachte kosten restwerkzaamheden binnen het krediet 
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De restwerkzaamheden aan de infrastructuur en het afhandelen van de dossiers Planschade en 

Nadeelcompensatie brengen kosten met zich mee. Daartegenover staan verwachte opbrengsten 

uit de verkoop van onroerend goed. 

Restwerkzaamheden  € 5,53 miljoen 

Restwerkzaamheden grondzaken € 0,74 miljoen 

Verkoop onroerend goed  - € 0,85 Miljoen +

Totaalrestpunten (opgenomen in de prognose) € 5,42 miljoen 

Deze verwachte kosten zijn meegenomen in het resultaat van het project. 

Restwerkzaamheden buiten het krediet 

Grondtransitie 

De provincie Noord-Holland en onze partners zijn inmiddels de eigenaren van het gewijzigde areaal 

en beheren dit. Nu dienen we nog, als gevolg van in de Realisatieovereenkomst gemaakte 

afspraken, het eigendom van de gronden waarop de diverse onderdelen van de nieuwe 

infrastructuur liggen tussen de realisatiepartners uit te wisselen. In deze grondtransitie splitsen we 

circa 1.500 bestaande kadastrale percelen in circa 4.000 nieuw te vormen kadastrale percelen. 

Dit maakt geen onderdeel uit van de scope van het verstrekte krediet N23 Westfrisiaweg. De 

grondtransitie is echter wel een gevolg van onze investeringen in de infrastructuur en vraagt om 

uitvoering door de provincie Noord-Holland. Zouden wij dat niet doen dan ontstaat een 

lappendeken van percelen en een grote mate van onduidelijkheid met onze partners in de regio 

over het eigendom van infrastructuur en de verantwoordelijkheid voor beheer en onderhoud 

ervan. 

Deze complexe grondtransitie voeren wij samen met het kadaster, de notaris en onze partners in 

de regio uit. De totale kosten ervan bedragen € 1,43 miljoen.  

We stellen voor om deze kosten te dekken uit het voordelig resultaat krediet N23 Westfrisiaweg. 
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4. Evaluatie financiën

Het project had een krediet ter beschikking van € 426,28 miljoen ( prijspeil 31 december 2016 en 

exclusief BTW). Daarvan is € 410,38 miljoen besteed. Er resteren nog restwerkzaamheden tot een 

bedrag van € 5,42 miljoen. Daarnaast is er op bijdragen van derden (t.g.v. ontwikkeling indexatie en 

rente) een voordeel ontstaan van € 0,12 miljoen. Opgeteld leidt dit tot een positief resultaat van € 

10,60 miljoen (excl. grondzakelijke restwerkzaamheden buiten scope).  

Wij doen verderop in deze voordracht voorstellen voor het bestemmen van een deel van dit 

positieve resultaat. 

De provincie Noord-Holland leverde een financiële bijdrage van € 320,15 miljoen. Onze partners 

droegen € 105,55 miljoen bij. Inclusief het rentevoordeel dekken deze bijdragen het krediet van € 

426,28 miljoen.  

4.1 Krediet en uitgaven 

Onderstaande tabel geeft een overzicht van het krediet, de uitgaven en het Resultaat Einde Werk 

(REW).  

Krediet (kolom A t/m C) 

Kolom A  

Provinciale Staten stelden voor de realisatie van het project N23 Westfrisiaweg op 12 november 

2012 een krediet van € 421,77 miljoen ( prijspeil 31 december 2016 en exclusief BTW) beschikbaar 

(Voordracht 2012-88). 

Krediet

UITGAVEN [1] PS

(88-2012)

1 Voorbereiding 19,80 -   19,80 7,49 13,40 20,89 -1,09 -                       -1,09 

2 Projectorganisatie 30,28 -   30,28 4,02 25,62 29,63 0,64 -   0,64 

3 Uitvoering 281,25 4,51 285,76 -   275,26 275,26 10,50 5,53 4,97 

4 Kabels en Leidingen 31,77 -   31,77 0,15 30,85 31,00 0,78 -   0,78 

Grondverwerving Dossiers 0,74 

Grondverwerving Verkoop -0,85

6 Risico Programmabreed 6,28 -   6,28 -                        -   -   6,28 -   6,28 

7=1tm6 Totaal uitgaven N23 421,77 4,51 426,28 14,33 396,63 410,38 15,90 5,42 10,48 

8 Totaal inkomsten N23 -421,77 -4,51 -426,28 -426,40 -0,12 -                       -0,12 

Eindresultaat N23 

Westfrisiaweg
10,60 

A B C=A+B D

53,59 

F=D+E G=F-C I=G-H

Actueel 

beschikbaar 

Krediet / 

Budget

Studiefase 

(historische 

kosten) 

Beleidsperiode 

03-2006 t/m 12-

2010

B&U periode 

01-2011 t/m 

04-2021

E

-1,95

H

Scope 

toevoeging

Totale 

uitgaven
Prognose

5 52,38 -1,21

Resultaat 

einde werk 

(REW) excl 

Prognose

Resultaat einde 

werk (REW) incl. 

prognose

-   52,38 2,68 50,91 
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Kolom B 

Na 2012 stelden Provinciale Staten extra krediet ter grootte van uiteindelijk € 4,51 miljoen 

beschikbaar voor toevoegingen aan het project: 

• € 2,15 miljoen voor de fietstunnel onder de N194 bij Wogmeer, gemeente Koggenland

(N023-02 Voordracht 2014-78 : PMI 2015-2019 op 10 november 2014).

• € 0,58 miljoen voor de bermverharding langs de N307, gemeenten Drechterland, Stede

Broec en Enkhuizen (N023-03 Voordracht 2016-35: 2de actualisatie PMI 2016-2020 op 17

mei 2016).

• € 1,78 miljoen voor de fietstunnel onder de N307 tussen Hoorn-Noord en het

bedrijventerrein 't Zevenhuis, gemeente Hoorn (N023-04 Voordracht 2016-35: 2de

actualisatie PMI 2016-2020 op 17 mei 2016).

De dekking van deze extra kredieten kwam uit bestaande provinciale middelen en een bijdrage van 

€ 1,02 miljoen van de partners. 

Kolom C 

Het krediet voor het project N23 bedraagt na de drie toevoegingen € 426,28 miljoen (exclusief 

BTW). Provinciale Staten stelden dit krediet vast bij Voordracht 2018-39: N023 Wijziging 

dekkingsplan krediet Westfrisiaweg.  

Uitgaven 

Kolom D 

De uitgaven over de studiefase (beleidsperiode) van het project. Dit is de periode maart 2006 t/m 

december 2010. 

Kolom E  

De uitgaven van de B&U periode van januari 2011 t/m april 2021. 

Kolom F 

De uitgaven over de gehele looptijd van het project (Beleid + Beheer en Uitvoering, maart 2006 t/m 

april 2021). 

Kolom G 

Het verschil tussen het totale krediet N23 Westfrisiaweg en de totale uitgaven. 

Kolom H 

De verwachte kosten voor de restwerkzaamheden binnen het krediet. 
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Kolom I 

Het Resultaat Einde Werk van het project. 

De uitgaven van het project verdelen we in 6 categorieën, in de tabel weergegeven op de regels. 

Regel 1 : Uitgaven aan de voorbereiding fase van het project. 

Regel 2 : Uitgaven aan de inzet van personeel, de communicatie en het projectbureau 

(inclusief het informatiecentrum). 

Regel 3 : De uitgaven aan de werkzaamheden van de hoofdaannemer en ProRail, inclusief 

een risicoreservering ‘Uitvoering’ van  € 24 miljoen. 

Regel 4 : De uitgaven aan het verleggen van Kabels en Leidingen. 

Regel 5 : De uitgaven aan het verwerven van gronden en onroerend goed, planschade en 

nadeelcompensatie. 

Regel 6 : De risicoreservering. 

De financiële bijdrage van de provincie en die van de partners vormen de dekking voor dit krediet 

en de daaruit gedane uitgaven.  
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4.2 Dekking 

Het project stond een krediet ter beschikking van  € 426,28 miljoen. Tijdens de looptijd van het 

project vielen bijdragen anders uit dan de verwachting was bij het ondertekenen van de 

Realisatieovereenkomst in 2010:  

• Taakstellende bezuinigingen bij het Rijk leiden tot een verlaging van de bijdrage met €

11,60 miljoen.

• Lager uitvallende GWW-indexering over bijdragen van de gemeenten en het

hoogheemraadschap komt neer op een lagere bijdrage van € 4,95 miljoen;

• Met het stopzetten van de samenwerking met de beoogde ontwikkelaars van het

bedrijventerrein Distriport vervalt de bijdrage uit deze ontwikkeling van € 8,88 miljoen.

Onze partners droegen daardoor € 25,43 miljoen minder bij. Provinciale Staten stemden op 29-05-

2018 in met het opvangen van dit dekkingstekort door een hogere bijdrage van de provincie 

(voordracht 2018-39, 2de actualisering PMI 2018-2023). 

De bijdrage van de provincie Noord-Holland aan het project bedraagt in totaal € 320,15 miljoen en 

bestaat uit de oorspronkelijke bijdrage van € 294,71 miljoen inclusief het krediet voor extra 

toevoegingen en de bijdrage van € 25,43 miljoen om de lagere bijdragen van de partners op te 

vangen.  

Alle partners samen dragen € 106,13 miljoen bij. De rente op ontvangen bijdragen bedroeg € 0,71 

miljoen. Dat is € 0,12 miljoen meer dan verwacht en draagt bij aan het positieve projectresultaat.  

8 Bijdrage PNH 291,23 3,49 294,71 320,15 25,43 

9 Tot aal bijdragen derden 130,54 1,02 131,56 105,55 -26,02

10 Ont vangen rent e -                        -   -   0,71 0,71 

11=8+9+1

0
Tot aal inkomst en N23 421,77 4,51 426,28 426,40 0,12 

[1] Bedragen x miljoen euro Gegevens SAP: 7-5-2021

A B

INKOMSTEN  [1]
Dekking krediet 

PS

Dekking bij 

scope 

toevoegingen

Actuele dekking Ontvangen
Resultaat 

inkomsten 

E=D-CC=A+B D
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4.3 Accountantsverklaring 

Tot en met de uitvoeringsfase vond jaarlijks een accountantsonderzoek naar het project N23 

Westfrisiaweg plaats. Over ieder boekjaar is er een goedkeurende accountantsverklaring 

verkregen. 

55



2021 

17 

5. Besluiten

1. Kennis te nemen van de uitkomsten van de eindverantwoording van het project N23

Westfrisiaweg, vast te stellen dat de projectdoelen zijn behaald en daarmee decharge kan

worden verleend aan de projectorganisatie.

2. De investeringskredieten (N023-01 t/m N023-04) van het project N23 Westfrisiaweg van in

totaal € 426,28 miljoen te verlagen met € 15,90 miljoen van het resterend saldo naar € 410,38

miljoen en deze vervolgens af te sluiten.

3. Het resterend saldo ad € 15,90 miljoen als volgt bestemmen :

3a. Ter uitvoering van de restwerkzaamheden een krediet ter beschikking te stellen van € 5,53 

miljoen voor infrastructuur, te dekken uit Kapitaalslasten PMI. 

3b. Ten behoeve van de afhandeling van grondverwervingsdossiers een krediet ter beschikking te 

stellen van € 0,74 miljoen voor grond, te dekken uit  Kapitaalslasten PMI. 

3c. Nieuwe krediet van € 1,43 miljoen beschikbaar te stellen voor grondtransitie met dekking uit 

de verkoop van onroerend goed met het geraamde resultaat van € 0,85 miljoen (opbrengsten) 

en dekking van € 0,58 miljoen uit de Kapitaalslasten PMI. 

3d. Het resterende deel van € 9,17 miljoen van het voordelig saldo als ruimte in de Kapitaalslasten 

PMI vrij te houden voor de dekking van verbeter- en realisatieprojecten binnen het programma 

Bereikbaarheid en Mobiliteit. 

6. Proces en procedure

Met deze eindverantwoording wordt de realisatie van het project N23 Westfrisiaweg afgesloten. 

7. Voorstel

Wij stellen u voor te besluiten overeenkomstig het bijgaande ontwerpbesluit. 

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland 

dhr. A.Th. H. van Dijk, voorzitter 

mw. R.M. Bergkamp, provinciesecretaris 
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Ontwerpbesluit 

Nr. 55-2021

gelezen de voordracht van Gedeputeerde Staten van 24 augustus 2021; 

besluiten: 

1. Kennis te nemen van de uitkomsten van de eindverantwoording van het project N23

Westfrisiaweg, vast te stellen dat de projectdoelen zijn behaald en daarmee decharge kan

worden verleend aan de projectorganisatie.

2. De investeringskredieten (N023-01 t/m N023-04) van het project N23 Westfrisiaweg van in

totaal € 426,28 miljoen te verlagen met € 15,90 miljoen van het resterend saldo naar € 410,38

miljoen en deze vervolgens af te sluiten.

3. Het resterend saldo ad € 15,90 miljoen als volgt bestemmen :

3a. Ter uitvoering van de restwerkzaamheden een krediet ter beschikking te stellen van € 5,53 

miljoen voor infrastructuur, te dekken uit Kapitaalslasten PMI. 

3b. Ten behoeve van de afhandeling van grondverwervingsdossiers een krediet ter beschikking te 

stellen van € 0,74 miljoen voor grond, te dekken uit  Kapitaalslasten PMI. 

3c. Nieuwe krediet van € 1,43 miljoen beschikbaar te stellen voor grondtransitie met dekking uit 

de verkoop van onroerend goed met het geraamde resultaat van € 0,85 miljoen (opbrengsten) 

en dekking van € 0,58 miljoen uit de Kapitaalslasten PMI. 

3d. Het resterende deel van € 9,17 miljoen van het voordelig saldo als ruimte in de Kapitaalslasten 

PMI vrij te houden voor de dekking van verbeter- en realisatieprojecten binnen het programma 

Bereikbaarheid en Mobiliteit. 
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1 Beantwoording vragen cie M&B 27-09-2021 bij voordracht eindafrekening N23 - met bijlage 

Commissie M&B 27-09-2021 
Beantwoording vragen voordracht eindafrekening N23 
 
Hierbij ontvangt u de schriftelijke antwoorden over het tracÃ©deel Raadhuislaan-Houtribdijk en de 
financiering van de partners N23 mbt de vragen die zijn gesteld over de eindafrekening N23 tijdens 
de behandeling in de cie.vergadering M&B van maandag 27 september 2021. Er is toegezegd dat 
gedeputeerde Olthof hier schriftelijk nog op zou terugkomen. 
 

- Hieronder de bijdragen per partner zoals vastgelegd in de Realisatieovereenkomst. Zie in de 
bijlage ‘2021 0928 Bijdragen partners N23 – Gerealiseerd’ zoals daadwerkelijk betaald.  
De bijdragen van derden viel lager uit dan was voorzien (voordracht 39-2018) bij gemeenten 

zat dat hem in: 
ℜ• conjuncturele ontwikkelingen:  

- lager uitvallende GWW-indexering over bijdragen van gemeenten en hoogheemraadschap 
zijn opgelopen tot â‚¬ 4.950.000;  

- nadelige conjuncturele ontwikkeling met tegenvallende rente over vooruit ontvangen 
bijdragen; 

 
Overzicht financiÃ«le bijdragen partijen 
In het onderstaande schema zijn de diverse bijdragen opgenomen. De bedragen zijn in euroâ€™s, op prijspeil 1 januari 2008. 

Partij Bedrag 
Rijk 1e bijdrage 35.000.000 
Provincie Noord-Holland 245.889.461 
Gemeenten (inclusief bijdrage bedrijfsleven 67.990.539 
Enkhuizen  
Wervershoof  
Hoorn  
Stede Broec  
Heerhugowaard  
Koggenland  
Alkmaar  
Langedijk 
Drechterland  
Opmeer  
Andijk  
Medemblik  
Schermer 

4.769.906 
2.888.338 

15.417.222 
3.946.179 
9.974.380 
8.451.565 
8.000.000 
2.000.000 
4.167.057 
1.100.000 
1.711.556 
5.164.336 

400.000 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier 1.120.000 
Totaal 350.000.000 

 
 

- Vermeende bottleneck in N23 op tracÃ©deel Raadhuislaan-Houtribdijk 
Bijgaand de tekst uit de realisatieovereenkomst met betrekking tot tracÃ©deel 
Raadhuislaan-Houtribdijk. Vooralsnog moet uit aanvullende monitoring blijken of inderdaad 
sprake is van een probleem. 
 
4.2 Partijen komen overeen dat, mocht in de toekomst blijken dat een verdubbeling van het  
tracÃ©deel Raadhuislaan-Houtribdijk noodzakelijk is, dit een gedeelde bestuurlijke 
verantwoordelijkheid voor partijen is, waarbij primair Noord-Holland als wegbeheerder de 
financiÃ«le verantwoordelijkheid draagt. 
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Advies aan Provinciale Staten

Tbv Statenvergadering d.d 11-10-2021 
Commissie Mobiliteit en 
Bereikbaarheid  
Datum commissievergadering 27-9-2021

Onderwerp: 
Voordracht 55, Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg

De commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid adviseert:

De Voordracht Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg als hamerstuk door te geleiden naar de 
Statenvergadering van maandag 11 oktober 2021.

Uittreksel concept-verslag commissie M&B 27-9-2021:

6. A-agenda Mobiliteit, Bereikbaarheid en Infrastructuur
6a. Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg

Mevrouw Kuiper (CDA) vindt het een goede insteek om de resterende middelen uit het project Westfrisiaweg 
in te zetten voor het programma Bereikbaarheid. Ook uit dat programma hadden de middelen beschikbaar 
moeten worden gesteld indien er tekorten zouden zijn geweest. Provincie Noord-Holland is niet de enige 
investeerder in dit project, maar heeft dat met vele partners gedaan. De aanleg van de weg is ook in hun 
belang geweest. Het is gebruikelijk dat voor een gezamenlijke opgave ook gezamenlijke middelen ter 
beschikking worden gesteld. We hebben overwogen of het niet een goed idee zou zijn om de partners naar 
rato een deel van het resterende bedrag terug te betalen. Het zou een redenering kunnen zijn om van het 
resterende bedrag een kwart terug te storten, maar met dertien gemeenten, Hoogheemraadschap Hollands 
Noorderkwartier en het georganiseerde bedrijfsleven is het terug te ontvangen bedrag voor een ieder niet 
zodanig groot dat dit scenario niet onze voorkeur heeft, als het al juridisch zou kunnen. 
Raadsfracties van gemeente Hoorn hebben een lijst opgesteld met infrastructurele verbeteringen in hun 
gemeente, die uit het overschot betaald zouden kunnen worden. In Medemblik zijn er ook projecten, die van 
belang zijn voor de bereikbaarheid. In Hoogkarspel wordt gedacht aan de aanleg van een extra tunnel voor 
tractoren. Dat middelen ter beschikking komen voor projecten binnen het Programma Bereikbaarheid is een 
heel goed uitgangspunt. Voor het CDA is de vervolgvraag of deze middelen dan ook niet ingezet moeten 
worden voor projecten, die van belang zijn voor de partners van de Westfrisiaweg. Hoe kijkt de gedeputeerde 
hier tegenaan? Ziet hij mogelijkheden om de vrijgekomen middelen aan te wenden voor een of meerdere 
nieuwe projecten, die de infrastructuur van deze partners versterken en verkeersveiliger maken?
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De heer Terwal (VVD) zegt dat de VVD verheugd is over de aanleg van de nieuwe Oostwestverbinding in West-
Friesland. Het is een prachtig voorbeeld dat laat zien dat nieuwe infrastructuur goed kan zijn voor 
doorstroming, verkeersveiligheid, economische ontwikkeling en leefbaarheid. Het is een win-winsituatie. 
Hopelijk wil de gedeputeerde samen met de VVD en hopelijk met meer Statenfracties stappen zetten om de 
mooie, maar steeds drukker wordende provincie bereikbaar te houden, daar waar fiets en openbaar vervoer 
niet altijd de gewenste oplossing kunnen bieden. 
Het project Westfrisiaweg kan met een positief saldo worden afgesloten. Met de aftrek van kosten voor 
restwerkzaamheden blijft er € 9,17 miljoen over. De VVD vindt het logisch dat deze middelen terugvloeien 
naar het Programma Bereikbaarheid, voor de dekking van het verbeteren van bestaande en het aanleggen van 
nieuwe infrastructuur. Wethouders van West-Friese gemeenten geven aan erg blij te zijn met de 
Westfrisiaweg. Deze heeft wel gezorgd voor enkele knelpunten op het onderliggend wegennet. Is de 
gedeputeerde bereid om met welwillendheid het gesprek aan te gaan met de West-Friese partijen over deze 
knelpunten en te kijken hoe dit past in het bredere financiële plaatje?

Mevrouw Doevendans (PvdA) zegt dat het elf jaar heeft geduurd voordat de weg er lag. In die elf jaar is er veel 
gebeurd en ook is er extra geld toegevoegd. De PvdA is blij dat het geld dat resteert terugvloeit naar het 
Programma Bereikbaarheid. De wereld verandert snel. Er liggen prachtige plannen, maar daarbij is het 
belangrijk om te kijken naar de lessen die zijn geleerd uit dit project. Die ervaringen kunnen worden 
meegenomen in alle plannen, studies en realisaties in de komende tijd.

Mevrouw Van der Waart (GL) zegt dat GL wat genuanceerder is over de doelstellingen, dan de heer Terwal, 
wanneer hij spreekt over een win-winsituatie. Die weg zou waarschijnlijk in deze tijd op een andere manier 
aangelegd worden. Een belangrijke doelstelling voor GL was de toename van de verkeersveiligheid en het 
veilig en comfortabel faciliteren van actieve mobiliteit. Diverse ongelijkvloerse kruisingen zijn gerealiseerd, 
ook voor fietsers. Daarnaast is een parallelstructuur aangelegd. GL is niet altijd overtuigd van de verbetering 
van de verkeersveiligheid en met name voor de kwetsbare verkeersdeelnemers. De parallelweg vervangt in 
sommige gevallen het fietspad dat er al lag. Waar eerst de fietsers en voetgangers hun eigen infrastructuur 
hadden, maken zij nu gebruik van de parallelweg, samen met het landbouwverkeer en het lokale autoverkeer. 
Eerder al sprak GL haar zorgen uit over de veiligheid van het langzaam verkeer, vanwege het sluipverkeer. 
Kan de gedeputeerde toezeggen om de gemaakte afspraken met de gemeente over de ontsluiting van twee 
nieuwe wijken, waaraan gerefereerd werd in de beantwoording van schriftelijke vragen, te delen?
Er resteert geld. Anders dan het CDA vraagt GL zich af waarom besloten is om dit binnen de 
Bereikbaarheidsportefeuille te houden. GL had verwacht dat dit geld naar de Algemene reserves zou vloeien.

De heer Hoogervorst (SP) zegt dat de SP altijd kritisch is geweest over de besluitvorming, de planning en de 
uitvoering van het project N23 Westfrisiaweg. Voor de SP waren nut en noodzaak van de Westfrisiaweg een 
punt van flinke discussie. Ook langs het geplande tracé is veel verzet geweest. Er resteert een bedrag van 
ruim € 9,1 miljoen. Het college doet het voorstel om dit restbedrag te bestemmen als ruimte in de 
kapitaallasten PMI voor de dekking van verbeter- en realisatieprojecten binnen het Programma Bereikbaarheid 
en Mobiliteit. Dat laatste is op zich geen gek idee, mits Provinciale Staten hier straks bij besteding wel de 
zeggenschap over houden. Kan de gedeputeerde dat toezeggen?  Als dat lastig wordt, dan is terugstorten 
naar de Algemene reserve misschien verstandiger.
De eindverantwoording rept niet over problemen die zich bij de aanleg van de weg hebben voorgedaan. Door 
een conflict met de aannemer lag het project maanden stil. Waarom zijn deze tijdens het werk gerezen 
uitvoeringsproblemen niet opgenomen in het document? Is er een overzicht van deze ‘hindernissen’? Heeft de 
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Provincie goed geleerd van de wijze waarop deze belemmeringen zijn opgelost? Bent u bekend met de 
problemen die op plekken langs het tracé juist ontstaan zijn na de opening van de weg? Hoe worden deze 
problemen opgelost? Als tip geeft de SP mee om het landbouwverkeer buiten spitstijden gebruik te laten 
maken van de Westfrisiaweg. Het deel tussen Broekerhaven (Stedebroec) en Enkhuizen is nog meer een 
flessenhals in de verbinding geworden dan het al was. Welke oplossingen hebben Gedeputeerde Staten 
hiervoor? De geluidsoverlast is in Broekerhaven sterk toegenomen door de aanleg van de rotonde, het 
toegenomen vrachtverkeer en doordat personenauto’s op de korte inhaalstroken nog even het vrachtverkeer 
willen inhalen. De SP vroeg hiervoor al meerdere malen aandacht. Kan het restbedrag van het project hier 
enig soelaas bieden? Wanneer gaan de officiële verkeerstellingen plaatsvinden? Deze tellingen moeten dienen 
als basis voor mogelijke vervolgacties op en langs de weg. De aanleg van de Westfrisiaweg heeft ook veel 
groen gekost en de milieubelasting van het gebied sterk vergroot. In afritoksels zijn nieuwe boompjes 
geplant. Ze doen het niet altijd goed, mogelijk door grond die niet schoon genoeg was. De SP mist in het stuk 
een exacte opgave van financiële bijdragen door derden. Welke derde partij heeft welk bedrag bijgedragen. 
Als er zoveel geld over is, kan er dan een evenredig deel terug naar die derden?

De heer Klein (CU) begreep uit de evaluatie dat er sprake is van negen minuten snelheidswinst op 42 
kilometer. Dat is mooi maar de CU is vooral blij met de verbeterde verkeersveiligheid, de vermindering van 
sluipverkeer en de verbeterde situatie voor fietsers. Het project is binnen budget uitgevoerd. Het is goed om 
het bedrag te bestemmen in de reserve kapitaalslasten. Mocht er in een ander project een tekort zijn, 
waardoor er geen fietstunnel gerealiseerd kan worden, dan weten de Staten nu dat er tien miljoen euro in kas 
is om die tunnel voortaan wel te kunnen realiseren.

De heer Hollebeek (PvdD) hoorde dat sinds de opening van de weg het aantal dierlijke verkeersslachtoffers 
bijzonder was toegenomen. Nieuwe natuurvriendelijke oevers zijn aangelegd. Als er dan zoveel geld over is 
dan kan daarvan mogelijk geld worden besteed om te voorkomen dat er zoveel extra slachtoffers vallen. Wat 
aan geld resteert mag wat de PvdD betreft terug richting Algemene reserves.

De heer Steeman (D66) spreekt van een grootschalig en langdurig project met veel communicatie, participatie 
en vele betrokken partijen. Het is een project met veel voordeel voor vervoerders, gebruikers en de 
leefbaarheid in de regio. Het levert zeker een veiligere weg op voor alle deelnemers. Het project is binnen het 
budget uitgevoerd. De uitvoering van het project N23 Westfrisiaweg is er een om trots op te zijn. 
Met de voorgestelde besluiten en de financiële bestemming van de resterende saldo is D66 het eens.
Als er ruimte is voor een vrije invulling, anders dan het vrijhouden voor de dekking van verbeter- en 
realisatiepunten in het Programma Bereikbaarheid en Mobiliteit dan kan de commissie daar wellicht een 
gedragen richting aan geven.
Wordt er blijvend gemonitord of de beoogde en behaalde reistijdswinst ook daadwerkelijk leidt tot 
verbetering van de leefbaarheid in de omgeving. Onder restwerkzaamheden zou D66 aandacht willen geven 
aan de fietsinfrastructuur. De onderdoorgang bij Wogmeer is meer een hindernisbaan, die  uitnodigt alsnog 
de rotonde over te fietsen, dan een logisch punt in een doorfietsroute. Het is een leerpunt voor de toekomst, 
de evaluatie en monitoring van het project N23. 
Al deze opmerkingen doen niets af aan de prestatie die is geleverd in dit project.

De heer Deen (PVV) zegt dat het project door de jaren heen veel voeten in de aarde heeft gehad, maar dan 
heb je ook wat. De PVV kan volmondig instemmen met het voorliggend besluit. 
Vragen over knelpunten zijn al aan de orde gekomen. Ook de PVV is benieuwd naar de antwoorden.



4 | 5Advies aan PS | 

Op pagina 10 van de voordracht staan nog uit te voeren restwerkzaamheden. Een daarvan is ‘maatregelen als 
gevolg van een toets door Rijkswaterstaat’. Kan de gedeputeerde dit punt nader (schriftelijk) toelichten?

Gedeputeerde Olthof legt uit dat de Provincie constant in gesprek is met haar partners, als het gaat om 
knelpunten. De vraagstukken worden beoordeeld om te weten of een verbetering of aanpassing nodig is. Dat 
hangt niet af van het feit dat er € 9 miljoen beschikbaar is. Er zijn geen regionale budgetten met elkaar 
afgesproken.
De gedeputeerde was enigszins verbaasd over de reacties. Wanneer de gedeputeerde naar de Staten komt 
voor een extra krediet, in verband met een nieuwe ontwikkeling, dan zijn het vooral de fracties van CDA en 
VVD die vragen of het niet ten koste gaat van bestaande plannen. Met elkaar is een systeem afgesproken dat 
als er een tekort dreigt het via deze lijn gaat. Nu is er een meevaller en dan wilt u die meevaller meteen gaan 
uitgeven. De meevaller willen we behouden voor Bereikbaarheid. De tekorten lopen ook via het Programma 
Bereikbaarheid. Om die reden wordt dit voorstel gedaan en vloeit de meevaller niet direct naar de Algemene 
middelen. 

Bij interruptie benadrukt de heer Terwal dat hij niet heeft gezegd dat de wensen van de West-Friese 
gemeenten specifiek aan het bedrag van € 9,17 miljoen moet worden opgehangen. De VVD is echt tegen het 
laten terugvloeien van de meevaller naar de Algemene reserve. Het was voor Mobiliteit bedoeld en het moet 
voor Mobiliteit behouden blijven.

Bij interruptie merkt mevrouw Kuiper (CDA) op dat uiteraard voorop blijft staan dat bij alles wat we doen er 
altijd een probleem moet zijn, waarvan het noodzakelijk is dat het wordt opgelost. Dat alles moet verlopen 
via de normale toetsingscriteria die de Provincie daarvoor hanteert binnen het Programma Mobiliteit. Een 
project moet wel bijdragen aan bijvoorbeeld verkeersveiligheid.

Gedeputeerde Olthof komt niet met een voorstel om het bedrag van € 9,17 miljoen in te zetten voor 
specifieke projecten in de regio West-Friesland. Hij is wel bereid om met die gemeenten in gesprek te gaan 
over knelpunten die er zijn. Die zullen via de normale procedure aan de Staten worden voorgelegd. 
Uiteindelijk gaan Provinciale Staten over elk krediet dat beschikbaar wordt gesteld. Projecten moeten op 
inhoud worden beoordeeld en niet omdat er toevallig voor West-Friesland een budget resteert. Er zijn ook 
tekorten. Dan gaat de gedeputeerde ook niet naar West-Friesland toe om te melden dat er minder projecten 
worden uitgevoerd. Volgens het afgesproken systeem worden vraagstukken en knelpunten beoordeeld op de 
inhoud. Dan komen Gedeputeerde Staten naar Provinciale Staten voor een krediet. Het werkt niet andersom.

Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) of de gedeputeerde bedoelt dat hij ook niet bereid is om met 
de gemeenten om tafel te gaan om daadwerkelijk de problemen op te lossen, als die duidelijk gerelateerd zijn 
aan de aanleg van de N23.

Gedeputeerde Olthof heeft duidelijk gezegd dat hij bereid is om met gemeenten te praten over knelpunten en 
oplossingen. Hij is niet bereid om met een voorstel te komen om daarvoor dit geld te gebruiken.
Over de flessenhals bij Broekerhaven is met de gemeente gesproken, net als over de toename van de 
geluidsoverlast. De geluidstoename valt uiteindelijk binnen alle criteria. Er is geen aanleiding om op dit 
moment aanvullende maatregelen te treffen.
De zeggenschap bij de aanbesteding ligt hier. Provinciale Staten gaan over de financiële kaders en kredieten. 
U krijgt schriftelijk inzicht per partij wat de bijdrage is geweest.
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GL vroeg naar de gemaakte afspraken. De gedeputeerde kent ze niet, maar als ze er zijn dan krijgt de 
commissie een overzicht.
Over nieuwe verkeerstellingen merkt de gedeputeerde op dat Provinciale Staten vorig jaar zijn geïnformeerd 
over intensiteit in doorstroming in relatie tot de oorspronkelijke inschattingen. Over een aantal jaar wordt 
gekeken naar monitoring, ook in relatie tot de oorspronkelijke uitgangspunten en recente cijfers. De cijfers 
waren in het verleden niet volledig. Dat zal in de toekomst beter moeten. Er is geen planning om constant te 
monitoren. Dat gebeurt overigens ook niet op andere wegen. 

Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) nadrukkelijk naar de verkeerstellingen. De voorganger van de 
gedeputeerde, mevrouw Post, garandeerde de Staten dat mogelijke aanpassingen aan de flessenhals 
afhankelijk zouden zijn van de tellingen, die na afronding van de werkzaamheden, binnen een aantal jaren 
gedaan zouden worden. Wanneer worden de eerste officiële tellingen gedaan.

Gedeputeerde Olthof belooft op de vraag van de heer Hoogervorst terug te komen. Hij doet geen toezegging 
over tellingen, voordat hij een completer beeld heeft.

Bij interruptie vraagt mevrouw Van der Waart (GL) of de intensiteiten van de parallelweg dan ook 
meegenomen kunnen worden.

Gedeputeerde Olthof komt erop terug wanneer en wat wordt gemeten in het kader van de Westfrisiaweg en 
wat de ontwikkeling betekent ten opzichte van het referentiejaar.
Het vraagstuk rond landbouwverkeer dat door dorpen rijdt, speelt niet alleen in Drechterland, maar ook in 
Opperdoes en meer plekken in Noord-Holland. Er wordt gezocht naar oplossingen. Wat geen veilige situatie 
is als op de Westfrisiaweg landbouwverkeer rijdt, met een snelheidsverschil van 50 tot 70 km/uur. Dat leidt 
tot gevaarlijke verkeerssituaties. Het vraagstuk is bekend en onder de aandacht. 
Richting de heer Klein merkt de gedeputeerde op dat er inderdaad € 10 miljoen in kas is. Echter er is een 
veelvoud daarvan aan toekomstige ambities. Volgend jaar gaat het college daarover in gesprek met de Staten.
De toets van Rijkswaterstaat houdt in dat wordt getoetst of alle elementen van deze weg voldoen aan de 
technische eisen in de richtlijnen van Rijkswaterstaat. Het kan zijn dat nog een enkele aanpassing nodig is 
waarvoor budget nodig is. Het is een laatste toets, wanneer de weg klaar is om te beoordelen of de weg aan 
alle richtlijnen voldoet.
De gedeputeerde is het eens met de opmerking dat van elk project -en niet alleen van geslaagde projecten- 
moet en kan worden geleerd. Er zijn veel lessen te leren.

De voorzitter constateert dat er geen behoefte is aan een tweede termijn.
De voordracht ‘Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg’ kan als hamerstuk worden doorgeleid naar 
Provinciale Staten van 11 oktober 2021, onder de aantekening van mevrouw Kuipers (CDA) dat de reactie van 
de gedeputeerde nog in haar fractie zal worden besproken. Mocht daar aanleiding toe zijn dan kan de 
voordracht altijd nog worden onthamerd.
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Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,

Constaterende dat:
- het project N23 Westfrisïaweg is afgesloten met een financieel voordeel van € 15,9 miljoen;
- uiteindelijk, na uitvoering van restwerkzaamheden, een bedrag van € 9,17 miljoen overblijft als

positief saldo;
- dit bedrag van € 9,17 miljoen als ruimte in de kapitaalslasten PMI vrij wordt gehouden voor de

dekking van verbeter- en realisatieprojecten binnen het programma Bereikbaarheid en
Mobiliteit;

- er in het plangebied — de regio West-Friesland — verkeersproblematiek niet is opgelost cq. juist
is ontstaan door de aanleg van de N23 (thans: N307 en N194).

Overwegende dat:

- verkeersproblemen die niet blijken te zijn opgelost in West-Friesland, ondanks de aanleg van de
N23 Westfrisiaweg, met voorrang opgelost moeten worden omdat deze problemen raken aan
de verkeersveiligheid, bereikbaarheid en de leefbaarheid in het gebied;

- vanuit de gemeenten in het plangebied signalen de provincie bereiken over de noodzaak om
deze problemen aan te pakken;

- P5 en ‘derden’ voor de uitvoering van het project N23 destijds € 426,28 miljoen als
investeringskrediet beschikbaar hebben gesteld en dat daar ook het oplossen van ontstane
verkeersproblematiek zou kunnen horen.

Besluit om in het besluit bij voordracht 55-2021 ‘Eindverantwoording N23 Westfrisiaweg’ toe te

voegen:

3e
Dit resterende bedrag van € 9,17 miljoen binnen het programma Bereikbaarheid en
Mobiliteit met voorrang te bestemmen voor projecten in West-Friesland, gerelateerd aan
de nieuwe verkeerssituatie die is ontstaan na aanleg van de N23 Westfrisiaweg.

Wim Hoogervorst Ivo Mantel G. van Geffen C. Kuiper-Kuijpers

amendement
vergadering Provinciale Staten — 11 oktober 2021
agendapunt 10— Eindverantwoording N23 Westfrisiaweg

‘Oormerken voordelig saldo N23 voor projecten regio WF’

SP JA21 Liberaal Noord-Holland CDA
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Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,

Constaterende dat:
- het project N23 Westfrisiaweg bij Voordracht 55-2021 is afgerond en voorzien van een

eindverantwoording;
- de verkeersafwikkeling op grote delen van het tracé voldoet aan het beeld dat betrokken

stakeholders destijds hadden bij de planvorming;
- er na realisatie van de N23 nieuwe problemen blijken te zijn ontstaan, of juist niet opgelost zijn

met de realisatie van de N23;
- er van het beschikbaar gestelde krediet van €426,28 miljoen nog een bedrag van € 9,17 miljoen

resteert; dit bedrag zal worden ondergebracht als ruimte in de kapitaalslasten PMI en zal worden
Vrij wordt gehouden voor de dekking van verbeter- en realisatieprojecten binnen het programma
Bereikbaarheid en Mobiliteit.

Overwegende dat:
- het van belang is om snel een inventarisatie beschikbaar te hebben van de door gemeenten,

bedrijvengroepen en inwonersgroepen geconstateerde problemen, welke ontstaan zijn na
realisatie van de N23 en welke al eerder bestonden maar niet zijn opgelost;

- GS in de commissievergadering M&B heeft aangegeven ‘met de gemeenten in West-Friesland’ in
gesprek te zullen gaan.

Besluit het college van GS op te roepen:

- samen met de West-Friese gemeenten te inventariseren welke problemen zich op het
gebied van verkeersveiligheid, bereikbaarheid, doorstroming en leefbaarheid voordoen,
die direct gerelateerd kunnen zijn aan de realisatie van de N23 Westfrisiaweg;

- deze inventarisatie in Q1 van 2022 aan P5 voor te leggen.

Wim Hoogervorst Ivo Mantel G. van Geffen C. Kuiper-Kuijpers
CDA

motie
vergadering Provinciale Staten — 11 oktober 2021
agendapunt 10— Eindverantwoording N23 Westfrisiaweg

Inventarisatie verkeersproblemen in West-Friesland —

NA realisering van de N23 Westfrisiaweg

SP JA21 Liberaal Noord-Holland
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vergadering Provinciale Staten — 11 oktober 2021
agendapunt 10— Eindverantwoording N23 Westfrisiaweg

Plannen en uitvoeren van een verkeerstelling N307 tussen
Bovenkarspel en Enkhuizen in 2022

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,

Constaterende dat:
- het project N23 Westfrisiaweg bij Voordracht 55-2021 is afgerond en voorzien van een

eindverantwoording;
- de verkeersafwikkeling op grote delen van het tracé voldoet aan het beeld dat betrokken

stakeholders destijds hadden bij de planvorming;
- er na realisatie van de N23 nieuwe problemen blijken te zijn ontstaan, waaronder flinke toename

van geluidsoverlast bij de rotonde Broekerhaven en verkeersdrukte bij Enkhuizen

Overwegende dat:
- het van belang is om snel een verkeerstelling te organiseren, in elk geval voor het tracédeel

tussen de afslag Venhuizen en de verkeerslichten bij Enkhuizen;
- in de beraadslagingen in de commissie Mobiliteit, over het project N23, in de periode 2015-2019

er vaak sprake was van toekomstige verkeerstellingen nâ realisatie van de Westfrïsiaweg;
- het voor het oplossen van de hierboven genoemde problemen belangrijk is om actuele

verkeerstellingen te organiseren, deze te analyseren en als basis te laten dienen voor mogelijke
maatregelen op het tracé.

Besluit het college van GS op te roepen:

- in 2022 een verkeerstelling te organiseren op de N307 tussen de afslag ‘Venhuizen’ en
de verkeerslichten bij Enkhuizen;

- deze verkeerstelling te analyseren en aan te geven bij welke waarden welke
maatregelen genomen kunnen en moeten worden om geconstateerde overlast aan te
kunnen pakken.

Wim Hoogervorst
SP



1 M180-2021 VERWORPEN PvdD - Geld Westfrisiaweg naar opvangcentra wilde dieren 

Partij voor
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RPEN
de Dieren
Statenfractie Noord-Holland

Motie Geld Westfrisiaweg naar opvangcentra wilde dieren

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober ‘21, ter behandeling van
Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg;

constaterende dat:

- uit de ‘Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg’ blijkt dat er een voordelig saldo
van 9,17 miljoen euro resteert;

overwegende dat:

- Vogel- en dierenopvang De Bonte Piet in Midwoud eerder aangaf dat het aantal dieren
dat in Midwoud opgevangen wordt, elk jaar stijgt;’

- dit volgens de voorzitter van De Bonte Piet mede te maken heeft met grote
infrastructurele werken, zoals verbreding en nieuwe wegdelen van de Westfrisiaweg
waardoor het leefgebied van wilde dieren steeds beperkter wordt en wilde dieren onder
andere daarom steeds vaker in nood komen;

- wildopvangcentra het financieel zwaar hebben, omdat zij geen structurele vergoeding
krijgen van de overheid;

- natuurbescherming een kerntaak van de provincie is;

- opvangcentra voor wilde dieren een bijdrage leveren aan biodiversiteit en ook bedreigde
wilde dieren helpen;

- opvangcentra voor natuureducatie zorgen, wat steun biedt aan de provinciale doelen
rond de natuur en het bijbehorende draagvlak;

gehoord de discussie,

roepen Gedeputeerde Staten op:
- een deel van het positief saldo van het project Westfrisiaweg te bestemmen voor

ondersteuning van de wildopvangcentra in de regio;

en gaan over tot de orde van de dag.

Jaap Hollebeek
Partij voor de Dieren

1 Medernblik Actueel 1 De Bonte Piet in Midwoud: dierenziekenhuis zonder opnamestop



1 M181-2021 VERWORPEN  PvdD - Dierveiliger maken Westfrisiaweg 

/RPËEÏ
Statenfractie Noord-Holland

Motie Dierveiliger maken Westfrisiaweg

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober ‘21, ter behandeling van
Eindvera ntwoording project N23 Westfrisiaweg;

constaterende dat:

- uit de ‘Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg’ blijkt dat er een voordelig saldo
van 9,17 miljoen euro resteert;

overwegende dat:

- destijds niet gekozen is voor de meest natuurvriendelijke oplossing van de
Westfrisiaweg;

- de nadelige gevolgen van het gekozen tracé voor de natuur niet ruimhartig, maar
minimaal zijn gecompenseerd c.q. gemitigeerd;

- grijze verbindingszones worden versterkt, groene worden verzwakt;

- Vogel- en dierenopvang De Bonte Piet in Midwoud eerder aangaf dat het aantal dieren
dat in Midwoud opgevangen wordt, elk jaar stijgt;1

- dit volgens de voorzitter van De Bonte Piet mede te maken heeft met grote
infrastructurele werken, zoals de Westfrisiaweg waardoor de leefomgeving van dieren
steeds kleiner wordt, waardoor zij moeilijker voedsel vinden;

- mede door provinciaal beleid in de vorm van onder andere ruimtelijke ordening, bouwen
en aanleg van wegen, het leefgebied van wilde dieren steeds beperkter wordt en wilde
dieren onder andere daarom steeds vaker in nood komen;

gehoord de discussie,

roepen Gedeputeerde Staten op:
- een deel van het resterende geld Westfrisiaweg te besteden aan het treffen van

maatregelen om aanrijdingen met dieren op deze weg te voorkomen, zoals
faunapassages, duikers en afrasteringen;

en gaan over tot de orde van de dag.

Jaap Hollebeek
Partij voor de Dieren

1 Medernblik Actueel De Bonte Piet in Midwoud: dierenziekenhuis zonder opnamestop



1 M182-2021 VERWORPEN  PvdD - Ruimhartige compensatie natuur 
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Motie ruimhartige compensatie natuur

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober ‘21, ter behandeling van
Eindvera ntwoording project N23 Westfrisïaweg;

constaterende dat:

- uit de ‘Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg’ blijkt dat er een voordelig saldo
van 9,17 miljoen euro resteert;

overwegende dat:

- destijds niet gekozen is voor de meest natuurvriendelijke oplossing van de
Westfrisiaweg;

- de nadelige gevolgen van het gekozen tracé voor de natuur niet ruimhartig, maar
minimaal zijn gecompenseerd c.q. gemitigeerd;

- grijze verbindingszones worden versterkt, groene worden verzwakt;

gehoord de discussie,

roepen Gedeputeerde Staten op:
- een deel van het resterende geld Westfrisiaweg te besteden aan het ruimhartig

compenseren van de nadelige gevolgen voor de natuur ten gevolge van de verbreding en
aanleg van de Westfrisiaweg, door aanleg NNN, verbindingszones en oplossen van
knelpunten;

en gaan over tot de orde van de dag.

Jaap Hollebeek
Partij voor de Dieren



12 Indien aan de orde: stemming motie(s) Vreemd aan de Orde van de Dag.

1 M173-2021 AANGENOMEN - DENK - Inclusievere communicatie over deelmobiliteit 

AANGENOMEN )4{ / DENK
NOORD-HOLLAND

Motie Vreemd ‘inclusievere communicatie over deelmobiliteit’

Provinciale staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober 2021

kennis genomen hebbende van het Regionale Mobiliteitsprogramma.

constaterende dat
- Innovatieve mobiliteitsconcepten zoals deelmobiliteit steeds een belangrijke aanvulling wordt op

de bestaande vormen van verkeer en vervoer;
- Niet alle potentiële gebruikers van mobiliteitsconcepten kennis hebben ervan vanwege een

gebrek aan digitale vaardigheden;

overwegende dat
- De provincie zich inspant voor een inciusieve communicatievoorziening die erop gericht is om

65k moeilijk bereikbare burgers te bereiken zoals (digitaal) laaggeletterden;
- De leveranciers van deelmobiliteit en de daaraan verbonden marktpartijen zijn zelf

verantwoordelijk voor hun eigen communicatie;
- De provincie de leveranciers en marktpartijen zou kunnen stimuleren om meer aandacht te

hebben voor inciusievere communicatie over deelmobiliteit.

Verzoeken het college
- De leveranciers van en marktpartijen in de deelmobiliteit te stimuleren om méér aandacht te

schenken aan hoe zij burgers — die digitaal niet vaardig genoeg zijn of weinig kennis hebben
daarvan — kunnen bereiken met hun communicatievoorzieningen zodat deelmobiliteit ook voor
hen meer en vooral beter toegankelijk wordt.

en gaan over tot de orde van de dag.

Ondertekening,

S. Koyuncu (DENK Noord-Holland)



1 M171-2021 VERWORPEN - DENK - Gemeenten wijzen op ongewenste neveneffecten voor het uitbreiden van betaald parkeren 

f DENK
NOORD-HOLLAND

Motie Vreemd ‘gemeenten wijzen op ongewenste neveneffecten door het uitbreiden van
betaald parkeren’

Provinciale staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober 2021

kennis genomen hebbende van het Regionale Mobiliteitsprogramma.

constaterende dat
- Een van de maatregelen genoemd in de menukaart is het uitbreiden van betaald parkeren;’
- Betaald parkeren een onevenredige grote financiële aanslag betekent op de portemonnees van

burgers het de lagere inkomensgroepen;
- Simpele bezoeken zoals op visite gaan bij vrienden of familieleden hierdoor een grote

kostenpost wordt voor burgers met een dunne portemonnee;
- Hierdoor de mobiliteitsongelijkheid toeneemt.

overwegende dat
- Het bevorderen van een duurzame mobiliteitsprogramma absoluut de voorkeur heeft, maar dit

niet mag leiden tot ongelijkheid van bepaalde burgers.

Verzoeken het college
- Met klem de gemeenten erop te wijzen wat de gevolgen van het uitbreiden van betaald parkeren

kunnen zijn voor mensen met een dunne portemonnee en dat het daarmee kan leiden tot
mobiliteitsongeljkheid.

en gaan over tot de orde van de dag.

Ondertekening,

S. Koyuncu (DENK Noord-Holland)



1 M172-2021 VERWORPEN - DENK - Deelmobiliteit verder uitrollen 

t DENK
NOORD-HOLLAND

Motie Vreemd ‘Deelmobiliteit verder uitrollen’

Provinciale staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober 2021

kennis genomen hebbende van het Regionale Mobiliteitsprogramma.

constaterende dat
- Deelmobiliteit steeds een belangrijke aanvulling wordt op de bestaande vormen van verkeer en

mobiliteit;
- Deelmobiliteit helaas nog steeds niet in elke gemeente wordt aangeboden of overal is

gerealiseerd.

overwegende dat

- De provincie deelmobiliteit ziet als een belangrijke toevoeging in de mobiliteitstransitie;
- Het belangrijk is om deelmobiliteit zoveel mogelijk aan te bieden in de provincie;
- Niet alle gemeenten over evenveel kennis en ervaring bezitten om deelmobiliteit mogelijk te

maken dan wel verder uit te rollen;
- De uitrol van deelmobiliteit vergemakkelijkt kan worden door relevante kennis te delen. Dat

vermindert ook de kosten om te investeren in de groei en uitrol van deelmobiliteitsconcepten en
daarmee kan het aantrekkelijker worden voor gemeenten.

Verzoeken het college
- Te onderzoeken hoe:

o de Provincie kan helpen bij de (verdere) uitrol van deelmobiliteitsconcepten door
uitwisseling van kennis en ervaring verder te stimuleren;

o door te kijken hoe pilots wellicht in samenwerking (tussen gemeenten) uitgevoerd
kunnen worden zodat bespaard kan worden op de kosten;

o extra aandacht en prioriteit te geven aan die gebieden waar deelmobiliteit niet of nog
niet overal worden aangeboden zodat ook de minder (aantrekkelijke) gebieden de
mogelijkheid krijgen om gebruik te maken van deelmobiliteitsconcepten.

en gaan over tot de orde van de dag.

Ondertekening,

S. Koyuncu (DENK Noord-Holland)



1 M174-2021 AANGEHOUDEN - DENK - Inclusiviteit als speerpunt 
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NOORD-HOLLAND

Motie Vreemd Inclusiviteit als speerpunt

Provinciale staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober 2021

kennis genomen hebbende van de Uitvoeringsagenda Arbeidsmarkt & Onderwijs 2021-23

constaterende dat
- Inclusiviteit niet meer het vertrekpunt is voor beleid, omdat de provincie geen rol meer heeft in

het sociaal domein en het onderwijs vanuit het Rijk wordt bepaald en aangestuurd;
- Het college inclusiviteit probeert te realiseren door het bij elke actie te waarborgen.

overwegende dat

- Op deze wijze het realiseren van inclusiviteit afhankelijk is van de desbetreffende
(deelnemende) partijen bij een bepaalde actie of initiatief;

- lnclusiviteit voor sommige werkzoekenden of werknemers hét verschil kan uitmaken;

- Het college inclusiviteit daarom vooraf zou moeten inzetten op concrete prestatie-afspraken. Dat
is haalbaar, aangezien de meeste gemeenten en lokale partners inclusiviteit een (top)prioriteit
vinden.

Verzoeken het college
- Om elke actie van de provincie te voorzien van concrete prestatie-afspraken over individuele

inclusietrajecten
- De dekking hiervoor te zoeken in het positieve saldo van de begroting c.q. Algemene Reserve.

en gaan over tot de orde van de dag.

Ondertekening,

S. Koyuncu (DENK Noord-Holland)



1 M175-2021 VERWORPEN - FvD PVV - Ongehinderde toegang voor alle type vergaderingen en bijeenkomsten 

Motie ‘Ongehinderde toegang voor alle type vergaderingen en

De Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen op 11 oktober 2021 ter bespreking van
moties vreemd aan de orde van de dag:

Constaterende dat;

- Collega volksvertegenwoordigers in Limburg de toegang tot de bijeenkomst van de
vertrouwenscommissie werd ontzegd

- De Provincie Noord-Holland de CoronaCheckApp verplicht heeft gesteld voor toegang tot de
jaarlijkse barbecue voor volksvertegenwoordigers

Overwegende dat;

- Het volledig en zonder enige belemmering kunnen uitvoeren van de taak van
volksvertegenwoordiger van ongekend belang is voor een functionerende democratie

- Voor toegang tot aangelegenheden die bij onze taken als volksvertegenwoordigers behoren
nooit een dwang/drang maatregel zoals het tonen van de CoronaCheckApp als vereiste zou
moeten mogen gelden

Van mening zijnde dat;

- Volksvertegenwoordigers hun taak als de vertegenwoordiging van het volk ten volle moeten
kunnen uitvoeren in dienst van de kiezers

- Inwoners van Noord-Holland altijd en overal fysiek aanwezig kunnen zijn als bezoekers van
vergaderingen van de Provinciale Staten gezien een groot gedeelte van de communicatie non-
verbaal is

Roept Gedeputeerde Staten op

- Om volksvertegenwoordigers ongehinderd hun werk te kunnen laten doen en toegang te
verlenen aan alle directe en indirecte evenementen van de Provinciale Staten zonder extra eisen

te stellen.
- Mogelijkheid tot fysieke aanwezigheid bij Provinciale Staten vergaderingen te bieden voor

burgers

tAi’

III’

/1 —/0 O2f

Forum voor
Democratie

PARTIJ VOOR DE VRIJHEID

Noord-Holland

bijeenkomsten’

en gaan over tot de orde van de dag.
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Ondertekening,

Joyce Vastenhouw Nick Kaptheijns
Forum voor Democratie Partij voor de Vrijheid



1 M176-2021 VERWORPEN - FvD PVV - Geen uitsluiting Noord-Hollanders van elke vorm van participatie op basis van hun medische status 

III’ Forum voor
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/
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_______

Noord-Holland

Motie ‘Geen uitsluiting Noord-Hollanders van elke vorm van participatie
op basis van hun medische status’

De Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen op 11 oktober 2021 ter bespreking van
moties vreemd aan de orde van de dag:

Constaterende dat;

- De regering sinds 25 september de coronapas verplicht stelt voor het bezoeken van restaurants,
cafe’s, bioscopen, musea en theaters

Overwegende dat;

- Artikel 1 van de Grondwet luidt: “Allen die zich in Nederland bevinden, worden in gelijke
gevallen gelijk behandeld. Discriminatie wegens godsdienst, levensovertuiging, politieke
gezindheid, ras, geslacht of op welke grond dan ook, is niet toegestaan.”

- Al zou discriminatie op medische status gerechtvaardigd zijn een gevaccineerd persoon net zo
goed drager kan zijn van het coronavirus als een niet gevaccineerd persoon en derhalve de
discriminatiegrond wegvalt en deze wettelijk niet houdbaar is

- Minister Hugo de Jonge op een eerder moment zelf heeft verklaard dat: “Er in November 2020
een motie door de Tweede Kamer is aangenomen waarin staat: “er slechts sprake kan zijn van
vrijwillige vaccinatie, dus dat een directe of indirecte vaccinatieplicht uitgesloten is, evenals
dwang- of drangmaatregelen”

Van mening zijnde dat;

- De huidige discriminatie van ongevaccineerden tegen de Grondwet ingaat evenals tegen de
aangenomen motie door de Tweede Kamer

- Er met de huidige coronapas zeker over drang en wellicht over dwang gesproken kan worden
en dit niet thuishoort in een Vrije liberale democratie

Roept Gedeputeerde Staten op

Geen Noord-Hollanders uit te sluiten van elke vorm van participatie op basis van hun medische
gegevens en gemeenten in de Provincie op te roepen de coronapas niet te handhaven

en gaan over tot de orde van de dag.
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Ondertekening,

Joyce Vastenhouw Nick Kaptheijns

Forum voor Democratie Partij voor de Vrijheid



1 M177-2021 VERWORPEN - Liberaal Noord-Holland - Onredelijke benadeling 

VERWORPEN /4 /
Motie Onredelijke Benadeling

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 11 oktober 2021,

constaterende dat:

- De VVD-fractie op 18 september statenlid G. van Geffen tegen haar wil bij meerderheid van

stem uit de fractie heeft gezet;

- De directe consequentie hiervan is dat zij volgens de vigerende regels valt in de categorie van

een ‘afgesplitste fractie’ en dat zij verminderde spreektijd en verminderde financiële

ondersteuning krijgt;

overwegende dat:

- De provinciale regels een onredelijke benadeling (eigenlijk: dubbele straf) mogelijk maken

voor als lastig ervaren statenleden die onvrijwillig uit de fractie worden gezet: zij verliezen

enerzijds hun positie in de fractie, anderzijds een deel van het vermogen hun geluid te laten

doorklin ken;

- Dit effect niet past bij het doel van de vigerende regels voor fractievergoeding en spreektijd;

- Het presidium in haar vergadering d.d. 11 oktober heeft aangegeven om te kijken naar een

aanpassing van de spreektijdregeling in de huidige periode;

- De provinciale regels een instrument kunnen vormen voor uitsluiting, om kritische of als

lastig ervaren geluiden zoveel mogelijk te smoren;

- Het coalitieakkoord pleit voor een ‘transparante en inclusieve bestuurscultuur’;

gehoord de discussie in het presidium en de beraadslaging in P5 op 11 oktober 2021,

vragen Provinciale Staten:

- De verordening/regeling voor fractievergoeding en spreektijd voor de navolgende

bestuursperiode aan te passen zodanig dat deze geen onredelijke benadeling als boven

beschreven mogelijk maakt en past bij een transparante en inclusieve bestuurscultuur.

en gaan over tot de orde van de dag.

Grethe van Geffen

Liberaal Noord4lolland
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